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MINUTES
OF

Minutes of Proceedings of the Court of Enquiry into the official

conduct of Capt. Isaac Hull, as Commandant of the United States'

Navy-Yard at Charlestown, in the State of Massachusetts, convened
at the Navy- Yard in said Charlestown, on the 12th day of August,
A. D. 1822, in obedience to orders of the Secretary of the Navy,
under date of the 31st of July, A. D. 1822, appointing Capt. John

Rodgers President, and Capt. Isaac Chauncey and Capt. Charles

Morris, esquires, members of said Court of Enquiry, as appea rs

by said orders hereunto annexed marked A. ' '

'•
"

• *•
.

George Sullivan, of Boston, being appointed by the- Co a ri to offi-

ciate as Judge Advocate, pursuant to the authorization of tn-e Se

cretary of the Navy, as appears by said orders and the tett^i* o?

appointment from John Rodgers, President of Said Court, "hereto

annexed marked B. and having accepted that appoinlttfeot, -the

aforesaid members of the Court and the Judge Advocate assembled
at the Navy-Yard in Charlestown, at 11 of the clock, A. M. on the

said 12th day of August, A. D. 1822. when and where the said or-

ders having been rear!, Capt. Isaac Hull being then and there pre-
sent, was asked if he had any objection to either of the members
of said Court, he declared that he had none

; whereupon the oath

prescribed by the statute of Congress for members of Courts of

Enquiry, was administered by the Judge Advocate to the members
of the Court, and then the President of the Court administered the

oath prescribed by the statute of Congress for persons officiating
as Judge Advocate in Courts of Enquiry, to the said George Sul-

livan.

The Court room was then cleared, and the Court having deli-

berated on the course of proceeding, determined that the following

standing interrogatories should be proposed to the witnesses, sev-

erally, in the absence of all others.

Standing Interrogatories.

1. Do you know, or for any and what reason believe, that any of

the public property in the Navy-Yard at Charlestown, has at any
time during Capt. Hull's command, there being converted to his or



.

i

• If yes, please to state the same as

1 1 erett !

mi and what rea-on believe, that any
, i.ibou

•

kind, "i my other persons 3

.

ni|'l.'\r<l in the Navy -Yard at Charlestown,
. ii.r I nited States, bnve al anj time during Capt.

ployed or osedal the same time by Capt.
for In- or their private benefit ? If yea,

ilarlj and as fully as if specially

n\ an.l whit reason believe, that Capt.
H ,11 ,• ,-,\ line daring bit command at the Navy-Yard at Charles-

. md wIh. ted any duty or duties as

ml ' Has be neglected to examine any ao
il to hav< i l itnineil, or to ascertain that the

irrectlj surveyed and returned, or to take

I

•

. ami iave it from waste and injury, or

gilanl superintendence over the men employed for the

! the propt it\ "I the United States under their
• the instances as particularly and as

pffjall) thereunto interrogated .'

t Dd'ycu: know, or for anj and what reason believe, that Capt.
Hc>H'.'" I tu take all requisite and proper measures for the

i- In k - Iran. I upon the government and^the reco-
'i for the I nited States, or that Capt. Hull had

ion <>r collusion with said Fosdick in the fraud
'

)< i. please to state in what respects as particularly
e» it

•

dl\ interrogated ?

. I • no* or lor any and what reason believe, that Capt.
•

during his command of the Navy-Yard at Charles-
lid in any instant e unjustly or in any manner oppress an\

oil en undei his command, or unjustly or oppressivelv
withhold ir.'in anj oA< en the allowances made to them by the go"-I the United States If yea, please to state the same

• is .1- if id. reunto specially interrogated?
further determined to commence their enquiry with

nation ol the officera and others employed in, or attached
ry-Yard, and thai these and other officers in the Navy

end thi < uurt and give evidence by orders
1 ' " '• nt of the t onrt, and citizens and others should

• of 1 m as occasion should require.
1 Itedto lu\ e all officers and others connect-

•

ivy1 in readiness to attend as the Court should
' •• Shaw, in pursuance of the above order, wa«

: from the President to attend, and also Lieut.
II for the former was sent to Nahant, and for

h> the postmaster of Saco, with special andma to sec it delivered, and to report what he had
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done in this respect by return of mail. Capt. Hull moved for and
obtained leave to have the assistance of legal counsel, under re-

strictions usual in Courts Martial.

Capt. Hull was requested to furnish his orders to take command
of the Navy-Yard at Charlestovvn.

The Court adjourned to meet to-morrow at 10 o'clock, A. M.

WAVY-YARD, CHARLESTOWN, TUESDAY, AUGUST 13, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem
bers and the Judge Advocate, and Capt. Hull.

The Court was opened.

Capt. William B, Shubrick was called and sworn
;
he testified

that he is master commandant of the Yard. His orders to join the
Yard dated about the 1st April, 1820, and came into the Yard in

May following, he has been constantly in the Yard since that time,

except a few weeks absence.
To the first standing Interrogatory. He says, that he does not

know, nor has any reason to believe, that any of the property of
the United States in the United States' Navy-Yard at Charlestown,
has been converted to Capt. Hull's or any other persons private
use or benefit, during the command of Capt. Hull.

To the second standing Interrogatory. He says, he knows of no
instance excepting that a labourer in the Yard has been occasionally

employed both by himself and Capt. Hull, to saw and to pile up
fuel of their own allowed by the government, this allowance is

twenty cords per year to the witness.

To the third standing Interrogatory He says, that he knows of

no instance, but believes that Capt. Hull has been particularly at-

tentive to all his duties on the points mentioned in this interroga-

tory.
To the fourth standing Interrogatory. He says, he does not know

;

Mr. Fosdick had left the Yard before he joined the station.

To the fifth standing Interrogatory. He says, he knows of no in-

stance, but on the contrary, believes that Capt. Hull has been al-

ways as indulgent as he could be consistently with his duty.

Sailing master Robert Knox was sworn, and testified that he is

now master of the Yard, has been so about three years, came into

the Yard as a master attached to the Yard in the year 1813.

To the first standing Interrogatory. He says, that he has never
known any instance ;

he has heard surmises but never known any
instance, neither does he believe their has ever been any public

property so converted to the private use of any one, but Capt. Hull

has repeatedly given orders that no public property should be so

used, and this order has been obecrvcd so far as this deponent
has any knowledge,



ittrnding I l0nj.
A labourer has been some-

(

ipt
Hull and for Capt. Shubnck,

,

| iq (h< Vard by government, and witness knows
•

employment of men, in the service of the

t. Hull or Others for their private use. The
.

I sometimes out of the Vard, they were
,.. timber for Capt Hull. They were once em-

old barn « bich might have given rise to surmises

bol thai n is on a piece of land bought by the

itend the Yard at the western end thereof. This

rlosed at (his tune within the limits of the
1 id. building iras removed to a place within the limits of

;,l. and baa been ever since occupied for government's use.

no <>ther instance in which the oxen in the

. mploymenl were used out of the Yard, or for Capt.
J I ill. I be Umber so drawn for the use of Capt. Hull, were used

1

apt. Hull'-, ami were brought into the Y
r

ard

,.| da) after, and is now in the Yard. That
; injured al all for anj nse. The oxen were no longer

easai \ to haul out this timber aud to haul it

• m h time. Two pieces of the timber were
ne time, and then one piece immediately after. They

i ba< k in the same n aj
.

iinl iiandin-^ Interrogatory. He says, that Capt. Hull has

ail kti'>»l" • '.. • v. r oegTected to examine any accounts, that
. mined the accounts of this deponent, and all others

as far i- tin- deponent know-, and that he has always as far as this

depooenl knows, directed the surveys of public property and at-

.in- of it, that so far from neglecting the public
ad raleriag it to be wasted and injured, he has always

ful to prevent it, that Capt. Hull has exercised great
.. r the men and been careful to prevent waste or mis-

lic propert) in all instances within the knowledge of this

Dt

Hal i ever known any article of public pro-
lost, or injured in this Yard, for want of proper

nlion since Capt Hull has commanded it \

He has not
v
«

/ •'i .«fun.:
rrogatory. He says, that he neither

* n ' won to believe that Capt Hull neglected any
r the deta Boo of Feedick'i fraud ; and as toCapt. Hull's

bai . anecuoa or collusion with him, he says he does
•• that '

apt Hull had an\ connection or collusion with
1 k in hi- fraud ; farther he believes that Capt. Hull knew no-

till it was discovered b) the pay rolls. The witness saysMr Fosdick sidered l>\ himself, and he believes was gene-
r
dlj M boaest a man as ever existed in the Yard untrl



To thejifth standing Interrogatory. He says that he knows of no

such instance, and he believes that Capt. Hull, instead of being

oppressive, would rather be lenient to the officers and the men un-

der his command.

By Capt. Hull. Has or has not the Navy-Yard been very much

improved by the enlargement of the western part of the Yard
;

if

yea, state what improvements were made.

Answer. It has : great additional room has been made which
was necessary for public convenience, guns and lumber are placed

there, the live oak for a frigate is piled there, and it is in other re-

spects useful.

By Capt. Hull. When Capt. Hull took the command of this Yard,
were there or were there not near the gate of the Yard several

shops that were in the practice of purchasing stolen goods ? If yea,
did or did not Capt. Hull use every exertion to remove those shops.

Answer. There were such shops, and Capt. Hull by his exertions

caused the people to be removed from them.

Mr. Josiah Barker, master builder in the Yard, was duly sworn

and testified that he came into the Yard in that capacity in July,
1816 ;

been here ever since. Was first employed in December,
1811, to repair the John Adams, and continued, with a few weeks
occasional absence, till September, 1814, and was not in the Yard

again till July, 1816, as above mentioned.

To thefirst standing Interrogatory. He does not know of any thing
of consequence, unless it may be chips. It has been the custom in

this Yard, for the officers and men belonging to the Yard, and who
worked in the ship to take away the chips. Capt. Hull gave direc-

tions that no lumber of value should ever be taken away as chips,
and this deponent attended to this order, and he does not know that

any lumber of value or use was ever carried away. The persons
who took away the chips was paid for the removal of them out of

the Yard. A man by the name of Isaac Trask, now dead, was en-

trusted to remove the chips, the witness having great confidence

in his fidelity, and he was paid for this labour, by those who had

the chips, and thereby the expense of removing them out of the

Yard was saved.

Here Capt. Hull exhibited the original orders of the Commis-
sioners on the subject of removing chips, which is as follows :

(Circului.)
" Navy Commissioners' Office, 1th Sept. 1818.

" Sir : When the chips in the Yard under your command shall become an
" incumbrance in the Yard, they are to be removed outside of the Yard, under
" the Superintendence of a careful Officer, once every fortnight ; and when so
" removed the carpenters and others may take them ; giving^ however, a prefer
'•'ence to the persons belonging to the Yard.

"
I am, Sir, respectfully, your most obedient,

" JOHN RODGERS. Pr^Um' ofthe Xanj Board.
• ;

Capt. Isaac Hclt., Boston."
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j I ,
.j.

He says, that he knows of

of such employment . -i m-*j of men or of the cattle in the

„. r,,,., $ta ta p1
'tut the oxen were occasional-

,

i,,,.-
i,. tbe offi< ere

1

garters, and perhaps some

the ordinary, maj have heen employed to

bin* in hand I lomeof the officers' quarters.

/ [, try.
He --ays, that he knows no

•

. th it ni ill the particulars mentioned in this interrogatory,

(

,p<
Mull h i- ii. \ er negh i ted anj dot) . to the knowledge of the

I •, ,|l instances parti< ularly connected with this de-

! business as master builder, Capt. Hull has al-

u ,\ - been i ireful to direcl all the surveys of lumber and to pre-

ind injury ;
thai in respect to his superintendence of

ihf ii. ii, in I care of thfc |«iblic property, (.'apt. Hull has manifested

ni diligence aa was necessary at all times. Capt.
I wva usuallj m tlir Yard at all hours, and there is no instance

withm the knowh dge of this deponent of any loss orinjury of pro-

pertj "i tbe ' oiled States in this ^ ard through want of Capt. Hull's

mi d attention in tbe \ ard.

/'. th ttanding Interrogatory. He says, that the occasion

the discover) of this fraud, was a letter from the Commissioners

,t Washington, Btating thai the ship then building had cost more in

portion, than othei vessels of the same class built elsewhere.

Hull i ommunicated this letter from the Commissioners to this

q| and Amos Bioney in the Navy-Yard. This letter was

here produced and bean date the 13th December, 1820, and is an-

exed and marked ( '.

i

ipL lull appeared lobe irritated when he read this letter, ^md
- ul that the men did not work

;
that they would do more work any

*v h h in M e did, they would beat us at Portsmouth and every
where, we should be behind hand with every body. This deponent
- lid 'In- statement ol the Commissioners could not be correct, that

Labour or the ship never could have cost so much, they must
hi.

'

the amount of labour of the Constitution and Alligator^
both. Capt Hull said that could not be, for the Commissioners

had mentioned the rery amount of labour, which he, Capt. Hull,
bad sent "ii as the i oet of the ship from the pay rolls. This depo-

hat there must have been some mistake in casting or
labour with it, for it was impossible the ship should

hai io h. Capt. Hull then observed, that could not be
the case, the men did not work. The witness and Capt. Hull soon

-• panted In the course ofthe fortnight following, Capt. Hull

|uently spoke on this subject and ascribing always the difference
-' "' this and other ships to the men's not working,

-
I we must make it up by exertion. Nothing more passed on the

'

ontil the dit rerj of the fraud of .Mr. Fosdick, which took

pl
- Mr. I osdick had left the Jfard before the receipt

•ft '

-' •'"''-' I' Iter above mentioned, he left it January or
;

irj preceding, and within about a fortnight after receipt of
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this letter,"one Francis Wyman, now dead, then purser's steward iu

the Yard said to this deponent that Fosdick had carried off between

30 and 40,000 dollars. Deponent asked how, and he replied you will

find out by and bye. A few days after, the witness asked Robinson,

a quarterman in the Yard, under the witness's direction if he had

any account of the days work when he was planking the ship ;
he

sain that he had an account of allthe men employed in his gang for

e^ h quarter, and said he would give it to the witness. He observed

it wou 1 average about four and a half days work for each man in a

week. He said nothing about signing blank pay rolls, this was on

a Friday in January, 1C-21, before Amos Binney went to Washing-
ton. Without waiting for these accounts, witness went the same day
about 11 o'clock to i\Ir. Binney's store in Boston. After speaking
with him about other business, and asking him for money due to him-

self, witness asked to see the pay rolls of the September preceding,

being those that correspond with the time in which Robinson had

kept his accounts as above stated. Mr. Binney produced them, and

on examination of them, the witness found that most of the men
were carried out six days work in the week. Witness stated to

to Mr. Binney, that he was then satisfied how the great differ-

ence in the expense of the ships arose. Witness observed that

the pay rolls were mostly filled up with six days, whereas they
did not average more than four and a half days to each man. Mr.

Binney asked witness if he was sure of that, witness replied he was

sure of it. Mr. Binney said he was going to Washington in a few

days, and if that was the case, he must see Capt. Hull immediately
before he went- Just at this time Capt. Hull came in, and witness

went away, it being about his dinner hour. On the same day before

the witness had finished his dinner, Capt. Hull sent for him to the

office. When witness came in, Capt. Hull said it, alluding to Fos-

dick's conduct, was a very bad business, he said there was a fraud in

the pay rolls, and he thought to a pretty large amount, and if he,

Fosdick, was so great a villain, he did not know as he could ever put
confidence in any one. Witness observed that he, Capt. Hull, was

not more disappointed than the witness was. Witness had not had

the least suspicion of him, but was then convinced that said Fosdick

had then committed a great fraud. Capt. Hull said he should go af-

ter him, and find him
;

it was then understood that Fosdick was at

New-York. Nothing more passed at this time, but Capt. Hull went

to his house, it being about 2 o'clock, and witness went to his work,

Witness does not recollect any conversation with Capt. Hull the

next day (being Saturday.) Witness believes Capt. Hull went early
to Boston. On the day after being Sunday, Capt. Hull sent for wit-

ness. Witness went there in the afternoon. Capt. Hull said he

had attached or should attach all Fosdick's property he could find,

and should set out for New-York immediately, that he should set

out Tuesday or Wednesday, and should secure all the property he

could, for he presumed Fosdick had committed fraud to a large

amount, and in the mean time he enjoined upon witness to make no
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me the affair, ko keep H I secret t.ll he had found Fosdick,

I, ,11 .MM , ;ared lo be amious for the security of the United

,., | determine I to se< ure all the property he could of Fos-

\ ili.it time Fosdick had aol much visible property in this

hbourhood. Witness did not think him to be rich nor was it

gMrr.dU ' «n-.i.!.T.'.l. i- tin- uitiu-- believes that said Fosdick had

h property. Witness was with Capt. Hull about an hour. In

i thai time the tame language was repeatedly expressed,

rreal anxietj wae shown bj Capt. Hull to recover for the Uoi-

m it.-s th.' property supposed to have been carried away by the

I wiick. Capt. Hall gave witness some directions what

aat should do daring his absence. Capt. Hull went to New-
|

^ on raesdaj or Wednesday after. Witness did not converse

witli Capt Hull anj more on this Bubject, till after his return from

\. a ^ ork. I apt. Hull said that he did not rind Fosdick when he

fir-t irenl to New York, and bad left New-York on his return, leav-

riirection to have Fosdick taken whenever he arrived, and while

,»n In- *\i\ booM an express from New-York overtook him, and he

lrued, t li.«t he hul on but return to New- York secured a large

ml of propertj . a itness thinks > ; o or 70,000 dollars were men-

tioned, but cannot say certainly. But Capt Hull said he had got

Moogfa to ie< ure the United States. Capt. Hull appeared to be

-lied thai be bad done BO well for the United States. As to Capt.
Hull's coone< lion or collosion with Mr. Fosdick in this fraud, this

witness rerily believes that * . «

j

* t . Hull had no such connection or

llosion with Fosdick, but on the contrary the witness believes

that ('apt Hull knew nothing of it till it was detected as aforesaid

at Mr. Binnej 'a office.

Sometime before Fosdick went away, one Leavitt, a workman in

the Yard, mentioned to witness that Mr. Fosdick had requested the

men to ~i^n blank pay-rolls. Witness went to Fosdick's office, to in-

qnirc into the cause of this. Fosdick stated that he wanted logo away
ird. iv afternoons, to see his father and mother, and he could not

get the money for the men in season without getting their signa-
tores to the pay-roll on Fridays, by which means he could get the

money and pay it over on Saturday before one of clock. The wit-

M went awe] and thought no more of it, and made no mention of
tin- t" Captain Hull, till after the detection of the frand.

<(*
• on by Captain Hull. Did you, or did you not, at any time

state to Captain Hull any conversations you had with Fosdick, or
anv other penon, relative to the signing of blank pay-rolls.

I. Never, until alter the fraud of Fosdick was discovered.

By //i. ( start. At what time did Fosdick, the clerk of the Yard,
commence paying the mechanicks employed in the Yard, and did

i ever hen anj reason assigned for his paving them. By whom
were thej paid before Fosdick was assigned that duty?

./ Witness cannot say when Fosdick commenced. Mr. Ludlow
Bted to pi> the men in 181 I, and witness supposes until the Inde-

y. ndeiK e sailed. When Mr. Ludlow went away, witness believes

Fosdick paid them, and continued to do so till he went away, which
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was in January or February, 1820
;

then Mr. Deblois paid them,
and" continued to do so till Mr. Ludlow came into the yard as purser.
Witness knows of no reason

; never heard any assigned for Fos-

dick's paying the men.
To the fifth standing Interrogatory. He says, that he knows of no

such instances.

The Court then adjourned to ten of the clock to-morrow morning.

U. S NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 14, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Captain John Shaw, of the United States' Navy, was duly sworn.

To the first standing Interrogatory. He says he knows nothing
himself, and never told any person that he knew any thing of Cap-
tain Hull's administration of the Yard. Witness knows nothing

personally, but only from general reports, or reports in general
circulation through Boston and Charlestown. Witness asked who
was the authority, and the reply given by some persons whom wit-

ness asked was, that they did not know. It was generally spoken
of; witness was never able to trace these reports to any particular

person, and did not feel it his duty to make the attempt ;
the re-

ports were so current, that witness presumed that they were known
to every officer on the station.

To the second standing Interrogatory. He says he knows nothing
himself on the subject, and knows nothing but what he has heard
in general reports, and at the Court Martial of Lieut. Abbot.

To the third standing Interrogatory. He says he knows nothing,
it was not his duty to know any thing of the affairs of the Yard, and

for fifteen months previous to the Court-Martial on himself, he
thinks he was not in the Yard six times, except on duty
To the fourth standing Interrogatory. He says he knows nothing

himself, only by hearsay.
To the fifth standing Interrogatory, He says he knows nothing ;

his command was entirely separate from Captain Hull's.

It being stated to this witness by the Court, that one object in

asking the witnesses their belief and the reasons thereof, is from
the expectation that their answers may lead to a knowledge of per-
sons who may be able to testify, but are now unknown to the Court,
the witness thereupon stated, that he knew of no such persons,
but Lieutenant Abbot had the names of many, and, as hesupposed>
of some who had not yet been examined, as the witness has under-
stood from Lieutenant Abbot.

John A- Bates, sworn, testified that he has been in the Yard since
the first of February, 1820, as Clerk of the Yard, and Clerk to the

Commandant, and has been constantly at the Yard, with the except
tion of two or three weeks' occasional absence.
To the first standing Interrogatory. He says he knows of none,

and has no reason to believe that there has been any public pro,
perty converted to private use.
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/„, ,, . He Bays, some men have

r , : i.\ (

aptain Hull for Ins private purposes, but he

rticular in having the names of such taken from

. roll ol tin Fard, during such employment The oxen

. . ,, , mploj ''l ni i arting chips and also wood, which was al-

farnithed by tin- Government, being landed within the

.1 i,» the officer*' quarters. Labourers have been

\ . .1 in - nt in,- and piling the fuel of Captain Hull, when they
time paid by the I nited States: cannot at pre-

• nve hi\ particalar estimate of the labourers' time thus em-

ployed. 'I'll.- allowance of fuel to Captain Hull was 28 cords a

\\ 1 1 n. -h preaomea it was all so sawn by labourers of the

V.ir.l. \\ itnesa does not know by whose order this wood was thus

rn and piled by the labourers of tbe Yard. Witness knows no other

I hi- no reason to beheve there were other instances.

loading Interrogatory. He says, he knows of no

of doty in any of the particulars mentioned in

In- lnt< r\ , nor ha- any reason to believe there are such;
li.it Captain Hall has been particular in ^ivinc; directions to the

workmen to that their men were constantly employed.
/ / fourth standing Interrogatory. He says, that a few days

i

'aptain Hull went to New A ork, which wa« on the 24th of

uary, 1821, witness think- it was on a Friday or Saturday,
off I

" 'k. <
'apt;mi Hull directed him to compare one of

pay-rolls with Keating's muster-roll, and report to him the dif-

ference. Witness did so, and reported that evening. Captain Hull
1 ii. in \i morning to see Mr. Blake in Boston, as witness un-

I from himself, and was in Boston most part if not all that

Witness had no conversation with Captain Hull on the sub-

ject that .1 1\ i- he recollects. Sometime afterwards, before he
to New-York, Captain Hull said he had made arrangements

tor an attachment on Fosdick's property. Witness continued the
> . mnation and comparison of the pay-rolls and Keating's muster-

I, by direction of Captain Hull, during his absence. When
ptain Hull returned, he stated to this witness that he had secured
ifficient 'nm. a- he thought, to cover the fraud, and appeared

ret) much gratified with his success at New- York. Afterwards,
Hull, Mr. Qeorge Blake, and Mr. A. Bitiney, being ap-

pointed Commissioners, by the Secretary of the Navy, to inyesti-
: of the fraud, Mr. William Parmeuter, the Navy-

- el. rk. and the witness, were directed by them to ascer-
• extent bj inspection of the pay-rolls ;

and this was done
with .are and diligence, being occupied therein afternoons and

ire than three month-. The amount ascertained was
, and tin-, witness understood was finally secured to the
it. The amount paid to the Navy-Agent was 55,000

-

ppears by his receipt here exhibited and as follows :

Boston, July 14-, 1821.
' C I Hull, fifty-five thousand dollars, it being the

1 >icv Bradbury, Esq. for account of Mr. Benjamin
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Hitchbom to,the Commissioners appointed by the Secretary of the Navy, by his

letter, dated nst March, 1821.

For account of Gradual Increase of the Navy $24,19- 81

Repairs of Vessels 12,627 26

Expense of Navy- Yard, &c 1!'.,17:> 03

55,000 00

A. BINNEY, Navy-Agent.

The name of Benjamin Hitchborn, was the newly adopted name
of said Fosdick, by an act of the Legislature, whicb the witness had
before this time read in a Boston newspaper. Witness further

states that he knows of no such connection or collusion as is men-
tioned in this Interrogatory, nor does witness believe there was

any. Captain Hull appeared to be very much astonished when
the fraud was detected. He observed, at that time, that he should

not know who to trust hereafter.

Questio?i by the Court. How did you and Mr. Parmenter ascer-

tain the amount of Fosdick's frauds
;

and are you confident that a

sum equal to that which Fosdick defrauded the United States out

of, was recovered from him ?

Jl. In the first place, we ascertained the number of days in

Keating's muster-roll of each man named in his roll, and compared
this number of days with the number set against the same name in

the rolls returned by Fosdick to the Navy- Agent, and charged the

difference thus ascertained to Fosdick
; and, in like manner, com-

pared the days set against each man on the roll of Mr. Peirce, mas-
ter joiner, and the pay-rolls of Fosdick, for the same men at the

same time, and charged the difference to Fosdick. The witness

exhibited some of the pay-rolls. Keating's muster-book and

Peirce's roll were exhibited. It was by examination and compari-
son of Keating's muster-book and Peirce's roll with Fosdick's pay-
rolls for the same time, that Mr, Parmenter and the witness made

up the amount before mentioned of $52,502 63. Whether a sum

equal to that which Fosdick defrauded the United States out of

was recovered from him, the witness does not know
; the reason

why witness cannot say, is, because witness does not know that

Mr. Keating's muster-book and Peirce's roll, which was all the wit-

ness and Parmenter examined, extended through the whole time

that Mr. Fosdick kept the pay-rolls of the Yard.

Question by the Court. Since the receipt of the Navy-Commis-
sioner's circular order of the 21st of January, 1821, directing in

what manner the men were to be mustered and checks kept, has

Captain Hull rigidly complied with such order. The Orders were
exhibited to the witness, and are as follows :

[circular.] Navy Commissioners'1

Office, 31 si January, 1821.

Sir : The Commissioners of the Navy have found it expedient to adopt
the following additional regulations with regard to the muster, <tc. of the dif-

ferent Navy-Yards.
First. A Lieutenant, if there be one attached to the Yard, or if not, the Sail-

ing-Master, is to be present at the muster of allmechariicks and labourers, which
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I'll

J 1

r book or roll, iu addition <»o that kept

'i

lakes OI frau . ordei of the muster must be as

I \! i iter are to be made out in the same
«

I
( i.-rk is to mil over the name of each mecha-

•
, I by the day, in the order in which they

,11.(1, they are to pass in rotation, in the

I

, Muter, whose duty it will be to check any
i maj i • Mentally or otherwise be made

i , :, the Lieutenant oi Master is immediately
roll with that of the Clerk, in order to ascertain if

i v. <-i-k, tar Clerk is to deposit his roll, signed by
in ihi > ihe Puraer, and the Lieutenant or Master, in like man-

• in in the hands of the Commandant of the Yard, who, before

gi
oral muster pay-roll, ( by which alone the Purser will be autho-

nrr - the mechanics:*, labourers, and other persons belonging to the

\ paid by the day,) is to compare the rolls so kept by the Lieutenant

;. w 1 1 ) i the monthly pay-roll made out by the Purser, in order to sa-

thal theii respective rolls agree, before he the Commandant puts
•up to that by which the Purser pays the men.

/ l/i. The original rolls kept by the Clerk, are, on the settlement of the

nut with tlir Fourth Auditor, to be sent with such accounts, as in-

kble vouchers, establishing the correctness of the sums respectively paid
to the media nicks, labourers, and others employed by the day.

Fifth. The rolls kept by the Lieutenant or Master, and deposited in the hands
of the Commandant of the Yard, are those by which the Commandant is to

make out the monthly rolls required to be sent to the Navy Commissioners' Of-
fice, -honing the sums expended for labour on each and every object, whether
for

'
ids, repairs, ordnance, or gradual increase, or whatever object it

may be ; and, in order to multiply the number of checks, the Commandant is to

preserve and file all the weekly rolls from which he makes out the before men-
lioned monthly rolls.

. Smie one day in every week, the Commandant will in person attend
the muster of the Yard, and see that they are conducted in the manner herein

cribed.

I am, Sir, respectfully, your most obdt. servt.

r. Hi i.i , Boston. JOHN RODGERS.

which Orden were read to the witness.

A. Mr. Waldo, b .Mister in the Yard, has kept the check-roll
Itead ofa Lieutenant; Mr. Keating has called the names instead

of the Clerk of the Yard, but the Clerk kept the muster roll.

WitneM doefl not know ami can't say whether Captain Hull has
mpared the master-rolls kept by the Clerk and the Master.

Do« u"t ktiuw of any other variation from the orders; believes
oe.

Q ' 'rt. Did you ever hear any reason assigned
for Mr. Waldo's being permitted to muster the men instead of'thc
I

'

of the Y.ird \

J. At the liflM the Orden of the 31st of January, 1821, were
ben H - mi Lieutenant of the Yard.

Q "Hull. His not the Lieutenant of the Yard
i the Other duty of the Yard and ships in ordinary?

•'• "• ' waa some conversation between Captain
tibrick. at the time Mr Waldo was assigned the
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duty of mustering the men instead of a Lieutenant. It was thought
that Mr. Waldo, being lame and always on the spot, he might most

conveniently attend this duty, as it might sometimes interfere uith

other duties of a Lieutenant. This conversation was before there
was a Lieutenant of the Yard, witness thinks, but is not positive,
and at the time the orders above mentioned were received. Mr.
Waldo is a Sailing- Master, in the Yard."

To the fifth standing Interrogatory. He answers, that he knows
of no act of oppression committed by Captain Hull, and has no rea*

son to believe there was any instance of oppression ; or, that Cap-
tain Hull withheld any allowances from officers or others, made to

them by the Government.

Question by Captain Hull. Has it not been understood that the

wood allowed the officers was to be delivered to them sawed ?

Ji. Witness does not know what the understanding is; it ha?

been customary for the officers to have their wood sawed by the

labourers of the Yard, when delivered from the Yard to them:
and when wood has been delivered from the wharves without the

Yard, the wharfinger has usually caused it to be sawn, and the ex-

pense of sawing has been charged to and paid by the Government.

Lieutenant John Percival, of the United States' Navy, was sworn,
and testified that he joined the Yard in August, 1816, and did duty
till the following spring, in April ;

was then absent till May, in

1818, when he returned, and continued till September following.
From that time he was absent till April, 1820, but been in the

Yard ever since, with the exception of absence for two or three
months in the summer of 1820, and two months in the winter of
1820 and 1821. Commenced acting as Lieutenant of the Yard, or

first Lieutenant, in February, 1821, and has not been absent since,

then, with the exception of a few days, and this only twice.

To the first standing Interrogatory. He says, he does not know
of any, and he has no reason to believe there has been any

To the second standing Interrogatory. He says, he does not know
of any instance of any such employment, except that he has him-

self, without the direction of Captain Hull, ordered a labourer to

saw wood, supplied by Government from the Yard, for Capt 'in

Hull. Witness knows of no other instance
;

he believes there
were none.

To the third standing Interrogatory. He says, he knows of no in-

stance of neglect, and has no reason to believe there is any ;
on

the contrary, in respect to the public property, Captain Hull has
been very particular in directing it to be carefully examined before
received

;
that he has been very particular and minute in direct-

ing the actual surveys. Witness made the survey of the last year,
and it was very carefully and exactly made. Captain Hull was

particularly attentive to the care of the public property to prevent
waste thereof, repeating often his directions to this effect, and di-

recting the officers to use old rigging always when it would answer.
instead of new. The result of the last annual survey of copper,
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III flanil pounds more than the former estimate.

,- ,

p micular instance of Captain Hull's attention :

waa caulioned nol to receive unfit stores for

„, Witness examioed the whiskey, and found it

w-
•

,|„. , ir -i ,.,... r, and reporting this to Captain Hull, he

.m.l reoewedly exhorted hun to minute

niton .in.! I .11 '
.

., hterrogatory. He says, that he was ab-

i!,,. Jig, oven of this fraud, and knew nothing of

Inch Captain Hull pursued, except by hearsay.
u i,,i he has observed and heard, that Captain Hull

mnection or collusion with Mr. Fosdick.

Hull's counsel, s. Hubbard, Esq. appeared, and took his

I C Hit.

Interrogatory, The witness says, that he
v. ..i do instance "i oppression, and believes there was none

;

(I, i in Hull did ti"t withhold, as t In ^ witness believes, from

I
allow ince made t.> bim by Government.

<t
i art. Were you not absent in Europe some time

i, w< re you there <>n public or private business; who
,| \.<u » bile there, .m<l bow long were you absent ?

/ In April. 1817, being then attached to the Macedonian, in

r>r.lmir\ on i hi- station. Witness lefl here for England the 17tb

../ ih.it month, was in Europe till January following, and returned

tn tin' Coiled States in .March, 1818. Was there on private busi-

--. was paid for his services bj Captain Hull. Witness had leave

ot" absence from Captain Hull, and left this station with Captain
Hull's p« rmiseion

;
did not know then whether Captain Hull had

obtained leave or nol from the Department. On his return from

Europe, witness addressed a letter to the Fourth Auditor in the

Treasury Department, Mr. Constant Freeman, inquiring whether
the Government would allow his pay, the Purser of the Yard, Mr.

ilois, having parsed witness's account, as entitled to full pay
an. I rations, and Captain Hull was in doubt whether this would be
allowed, and ih' Purser was uneasy, which was the reason of wit-

writing to the Treasurj Department. The answer from the
rth Auditor was, thai it Captain Hull considered witness as on

leal . his approval of the account would be authority
t.i tin- Purser to paj it. Witni — says he has a copy of his letter

ie Fourth Auditor, ami his answer above mentioned, and exhi-
•

hem; the} ai . as follow :

my a,.-, i,.-.- from *iii- statioo, on leave of absence from Com.
11 • • ''• (oi thereabout,) dollars, which amount

Mi >i>, Uir pui me, but fears, as I am not actually per-
latii n, thai he may have erred in making this payment.

. him ir.'iu nich a belief, 1 beg, sir, you will sanction the
!. I .in. aware, air, I need not instance similar cases to

my claim, yet, that ol CapU Carter, who lived at Rich-
< ind others, not necessary to enumerate the
' '' Ncw-Yorkj and the latter never did any duty;
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yet they both received from the purser of the Navy-Yard their pay, &c. regu-

larly. Your early attention to the above will confer a lasting obligation, on,

Sir, your most respectful and obedient servant,

Signed, I. PERCIVAL.
U. Stales'

1

Frigate Macedonian, Ckarlestown A*. Y. Mass. Aug. 27, 1818.

Colonel Constant Freeman, 4th Aud. of the Treasury.

"I do certify the aforegoing to be a true copy of a letter I received from

Lieut. Percival, on the 2d of September, 18 18.

CONST. FREEMAN, 4th Auditor:''

Treasury Department, 4//i Auditor's office, 3d September, 1818.

u SIR : I have received your letter of the 27th ult. If you were considered

by Com. Hull as attached to the Charlestown station, during your leave of

absence granted by him, his sanction to the account and payment will be suffi-

cient authority for the purser to settle with you for the balance.
" 1 am, sir, respectfully, your obedient servant,

"
Signed, CONST. FR.EEMAN, 4lh Auditor,

M Lieut. John Percival, U. S. Navy, Boston."

"
I do certify the aforegoing to be a true copy of the letter I wrote to Lieut*.

Percival, in answer to his to me, dated on the 27th August, 1818.

CONST. FREEMAN, Mh Auditor."

Capt. Hull, immediately on receipt of this letter from the 4th Au-

ditor, approved the account, and the amount was paid to the witness

through the purser, Mr. Deblois. Capt. Hull told witness that he

would write for leave of absence for the witness, and if he did not

receive the leave before the vessel witness was to go in should sail,

he, Capt. Hull, would give him leave. Leave was not received

from the Navy Department before witness sailed, to his knowledge ;

he went on Capt. Hull's permission. Whether Capt. Hull wrote

or not, witness does not know.

Question by the Court. Has Capt. Hull ever received from you

any money or other compensation for his influence to get your ac-

counts passed at the Navy Department, or do you know of his hav-

ing received money from any other person as a bribe ?

Answer. He never did from me, and I do not know that he ever

did from any one else.

Question by Capt. Hull. Has it not been customary for an officer

to receive both from the Secretary of the Navy and from the com-

manders of the different stations, leave of absence, and at the same

time receive full pay ?

Answer. Witness has understood there have been such instances,

and mentions as an instance, Doctor Evans, who, in 1818, was absent

from this station, and witness understood from duty, and yet re-

ceived his pay and rations, as witness understood for about two

years : as another, Lieut. Storer who was absent from duty one

year and received full pay and rations, as he himself told this wit-

ness : as another, Dr. Trevett, who was absent as he stated to

this witness on the Lakes, off duty some time, can't say how long,

and received full pay and rations : as another, Lieut. Whipple, who
stated to this witness he was off duty on leave of absence, and was

o-oing to Europe, and received pay and rations : Capt. Charles B.

Thompson was absent in Europe on leave, and yet received full

pay as witness understood.



Did the service sustain any injury in

"I \ .",r . i
* •-••ii

\\ .
- neT< i understood that it had, there were many

of witness' grade on the station when wit-

ind » hen he returned.

t. Hull. Did jroa,
while in England, visit the public

\ u.U. and were too enabled to, and did you acquire valuable

lion on, the subject ofyoor profession?
( \\ itness did \ i-il the km:;'* dock yard at Deptford, and

.ii.l ,

.,
useful information in hi" profession which might be

•

,| (., I,,, coontn H< bad an opportunity of making two expe-

rimenU, both r< lative, howerer, to witness' private mission there.

Was the United States' government in any manner
>e,i in the object ofyoor mission ? Answer. Not at all.

.. Did von ' rer make any report to the government on

i
c t ofyoor mi>-iori

'

Answer. No : he did not.

M '

sett, Lieut in the United States' Navy, was

>rn and testified that be has been attached to this station about

-. and been here constantly, with the exception of occa-

7.) I Handing Ml lory. lie says, that he knows of no
•mI hat tin reason to believe there is any.

Interrogatory. He says, that he knows of

no instance, and has no reason to believe there has been any in-

i such employment except from reports in circulation, but

doe* not know where these reports come from.

To thr iJnnl ttanding Interrogatory. He says, he knows of no
"t' ( apt Hull's neglecting to examine accounts, and as to

- irveymg some copper two years preceding the last survey, the

witness, who was one ofthe «urveying officers says, that it was un-
itood between Capt Hull and himself, that it would not be neces-

-ary t«> take out the copper from the boxes, the boxes were bound

up with iron and had not been broken, but appeared to be in the
H when imported, these were not opened or examined,

but other boxes which appeared to have been opened were ex-
amined, tin -licet* of copper were taken out and counted, and the
number of sheets were found to correspond with the mark. The

per bad been some time in the cellar. It was thought unneces-
• examine the unbroken boxes, and there was no convenient

pis
' it when taken out, and the boxes would have been

mn<-h injured bv being opened ; the boxes ea h weighed as witness
thinks, iif.u l\ half a ton. Witness knows of no instance of Capt.
Hull- d< J- ting to take care of the public property, nor of his

iperintend with vigilance the employment ofthe men
in tin- \ ard, or looking after the property of the United States in

hands of men employed in the Yard.

Here (apt Hull exhibited the order of the Commissioners, 4th
1 1 1 '. which are as follows :
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« Navt Commissioners 1

Office, 4th November, 1819.

SIR : Your letter of the 28th ult. has been received. You will yourself

judge as to the expediency of reweighing any of the heavy articles referred to

by you. If you should be so far satisfied with the weights as they may be

stated by the surveying officers, as to induce you to approve their proceeding
without weighing the articles, it will not be considered essential to reweigh
them. The object of the survey is to have a correct return of the quantity and

condition of all articles on hand.
" I am, sir, respectfully, your most obedient servant,

"Signed, STEPH. DECATUR.
"
Capt. Isaac Hull, Boston."

To thefouth standing Interrogatory. He says, he knows nothing
about the subject of this inquiry, and has no reason to believe that

Capt. Hull neglected any measures for detection of this fraud, or

that Capt. Hull had any connection or collusion with Fosdick in this

transaction.

To thefifth standing Interrogatory. He says, he knows of no in-

stance of oppression of any officer or men under command of Capt.
Hull. But as to withholding allowances the witness says he knows
of none except it he Capt. Hull's refusal to allow chamber money
to certain officers, but whether this was in consequence of the dis-

allowance by the Navy Department or by Capt. Hull himself, wit-

ness cannot say. This allowance was discontinued in October,
1820.

Here Capt. Hull submitted the following motion :

It is moved on the part of Capt. Hull that a commission may be sent to New-
York, directed to some suitable persons to take the answers of David B. Ogden
and Robert Tillotson, esqrs. and others, to interrogatories to be proposed to

them relative to his services and endeavours to secure the United States from

injury in consequence of the fraud committed by Benjamin H. Fosdick.

ISAAC HULL.

Whereupon the Court directed that Capt. Hull should prepare
his interrogatories and submit the same to the Court as soon as

possible.
The Court adjourned to 10 of" the clock to-morrow morning.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 15TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Capt Hull.

Capt. Hull submitted his interrogatories prepared by him to be

put to David B. Ogden and Robert Tillotson, esqrs. and others.

The Court being satisfied with these interrogatories, no others

were added or proposed.
John A. Bates was called again ;

his testimony given yesterday
was read to him, and thereupon he stated that the sum mentioned
of 52,502 63 was made up exclusive of the difference found be-
tween Peirce's roll and the pay-rolls of Fosdick. This sum was
made up from Keating's muster books and Fosdick's pay-rolls, and
the commissioners made up the residue of the sum of $55,000 paid
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. r to tlif navy agent witness supposes from Peirce's rolls and

Witness further states that he has examined the

roll* i finds m Hi.' result, that the pay-rolls from the com-

| of the building of the 74 gun ship Independence, to

the 2d Sept. 1814. were made out bj Mr. Reed, the purser's stew-

,ir<l, certified nod paid by Mr. Ludlow, purser of the Yard; from

ih. Sept. 1814, to the 18th March, 1815, the pay-rolls were

Bade "'it 01 Mi. Reed, aa before, and certified, and probably paid

bi Mi Foedi< k, Mr. Ludlow being, as it is said, at Washington set-

Uiogbii nts : from the 18th March, 1816, to the 6ih February,
I 16, the pay-rolls Were made out, certified, and probably paid by
Mr. Fosdick ; from the 7th February, until the 22d July, 1816, the

, ,"IU " rtilied and paid by Mr. Deblois, purser of the

N ,.nl . from Hi'' 2 ; 'l July, I81t>, until the 7th January, 1820, the

pay-rolls welt made out, rcrtitied, and paid by Mr. Fosdick.

/, .'/-.. ponef of the yard, was sworn.

Question by the Court. Do you know at what time Fosdick, the

former clerk of the Yard, commenced paying the mechanicks and

ini - ol the I ard f

.1 . . Willie?- cannot say precisely, witness had been purser
of the JTard before the Independence was fitted for sea. Witness

mentioned to ('apt. Bainbridge in May or June in 1815, that he

could not perform the duty of purser both for the Yard and the

ship, t" which the witness was attached, having been ordered to

tin ship in April preceding as witness thinks. Mr. Fosdick com-
menced paying the mechanicks sometime in Mayor June, 1815, by
whose older witness does not know.

To the first ttamding Interrogatory. He says he knows of none,
and hi- in> reason to believe that any public property has been so

converted.

lb the smmd standing Interrogatory. He says he knows of no
instance of such employment for the private use of Capt. Hull*
or any penon, and has no reason to believe there has been any.

r hr third standing Interrogatory, lie says there has been no
instance of any neglect by Capt. Hull to his knowledge or in his

belief

'/' the fourth standing Interrogatory. He says he has no personal
knowledge of the measures which Capt. Hull took, except that he
stent to New-York, and he has understood from him and others
that he -erured the government. Witness does not know, and has
no reason to believe, that Capt. Hull had any connection or collu-
sion With Fosdick "i the fraud alluded to.

lb thr f,tih ttattding Interrogatory. The witness says he knows
of ii" such instance, and has no reason to believe there was any.

Qjmeetion. At what particular periods have you paid the me-
I I o k- rod labourers in this Yard. And in what manner was the
amount due to them sscertained and certified to you, to justify your
•

Making such payments I
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Answer. Witness says he commenced paving sometime in the

year 1813. and continued paying until April or May, 1815, with the

exception of a short time when witness was in Washington settling
his accounts. During witness' absence, witness' steward, with Mr.
Fosdick, made the payments, which arrangement was made with the

approbation ofthe commandant, Capt. Bainbridge, the payments were
made once a fortnight. A roll of the mechanicks and labourers was

kept by Mr. Reed, witness
1

steward, who mustered them. Mr. Keat-

ing kept a check roll, and this roll was approved from time to time by
the commandant, Capt. Bainbridge, whose clerk wilness believes re-

vised the rolls, and on this approval witness paid the mechanicks
and labourers Witness further states that he recommenced pay-
ing the mechanicks and labourers in April, 1821, and has continued
ever since to pay them. The mode in which their time is ascer-

tained and certified now, is by a roll which is handed to this wit-

ness by the clerk of the Yard. From this the witness makes a pay-
roll. Witness' pay roll is then compared with the muster-roll, and
then it is certified by the commandant. This comparison is made

by the clerk of the Yard, and the witness as purser.

Capt. Hull offered the following questions, with a view to show
that Mr. Fosdick was in the confidence of the commandant of the

Yard, Capt. Bainbridge and others, when Capt. Hull took command
of the Yard.

Question to Mr. Ludlow, by Capt. Hull. When purser of this

Yard in 1813 and 1814, what allowance was made you by the year
for paying off the mechanicks ? Did you or did you not employ Benja-
min H. Fosdick during your absence to perform that duty ? And what
allowance did you make him therefor ? when was he so employed ?

was it with the approbation of the then commanding officer of the

Y^ard ?

Jinswer. He says he was allowed 600 dollars a year for paying
off the mechanicks in addition to his pay and rations. Witness did

employ said Fosdick to assist his steward in paying the mechanicks
about a month or six weeks, and made him the same allowance for

the time he so paid for the witness. Witness employed Fosdick

during his absence at Washington, and the commandant of the Yard,

Capt. Bainbridge, to whom witness mentioned this arrangement,

approved of it.

Question by Capt. Hull. What office did Mr. Fosdick hold, and

what duties did he perform, while Commodore Bainbridge was
commandant of the Yard ? Did he not then possess the confidence

of Com. Bainbridge, and did he not continue to enjoy his confi-

dence and good opinion till after his return from the Mediterra-

nean ?

Answer. He was rated clerk on witness' books, and performed
the duties of commandant's clerk, Com. Bainbridge having no othei

clerk. Said Fosdick had the confidence, as witness believes, of

Com. Bainbridge, and continued to enjoy it after the return of Com
Bainbridge from the Mediterranean.
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Q i
. ;.„ ( tmt, Ihll. Did not Mr. Fosdick enjoy the confidence

en ia the Yard at the times you were attached to

md did be not il- i poMen the good opinion of respectable mer-

, li mi- ind eitisena "t Boston up to the time of his, Fosdick's, leav-

\
• ' Aumer. Witness believes he did.

Uion by the < 'ourt. What -ltuation does Mr. Keating, mentioned

i hell 111 the Yard ?

t II. wu i lb d, M far as witness knows, as quarter mas-

u ! porter to the navy store, and witness thinks he was so

12.

I In ( .mil ordered that a commission should be sent to the

jodge of the district court of the United States, in the state ofNew-
\ k. oi the recorder of the city of New-York, or any other

magistrate dul) qualified to administer oaths, to take ihe deposition
David B. Ogden, Robert Tillotson, esqrs. and any others whom

(
|>l

ill, II in. iv produce to be examined, and that return thereof
!>i in ide fbrthn ith.

/ fVainwright, (apt in the United States' marines, was

worn, aod testified that lie has been attached to this station six

i here constantly with the exception of occasional ab-

To I Handing Interrogatory. He says he has no knowledge,
and b iving do knowledge, baa not permitted himself to believe that

i
i tiling , • > 1 1 1 • 1 be

To thr tteond standing Interrogatory. He does not know, he has

ittle employed out of the Yard about two summers ago,
l-iit whether they were (hen employed for the use of government
or ivi'ic then paid lor by government, witness cannot say.
To the third standing Interrogatory. He says he knows of no
leel of «

.'apt. Hail : he knows nothing of the accounts of the
\ I. and in respect to the public property and the residue of this

interrogatory, be lias always considered Capt. Hull as indefatigable
is attention and care of it, and also in the performance of his

duties.

M t'ourth tianding Interrogatory. He says he knows nothing
of tin- transaction. He understood from Capt. Hull after his return
that be bad taken Fosdick at New-York, and he thought the Govern-

i w,.ul, I be secure by the property he had taken possession of.

On the da) Capt Hall left home for New-York, witness was enga-
ged to dine at Capt Hull's with a large parly, and Capt. Hull left

borne before the dinner hour, and was not present at the dinner;
witness does not know, nor has any reason to believe that Capt.
Hull bad any connection or collusion with said Fosdick.
T i Mik standing interrogatory He says, that he has no know-

instance of oppression mentioned in this Interrogatory,or baa be anj reason to believe that any such has existed.
'^'

'
'

Capt. Hull. Hid not Mr. Fosdick possess the confidence



23

of the officers of the Yard, from the time you were first attached
to the Yard, until he, Fosdick, left it ?

Jinswer. He says, he had no knowledge of the character of said

Fosdick, witness had never heard his integrity questioned, while
he was in the Yard.

Jacob Mull, sailing master in the Yard, was sworn and testified he
had been in the Yard fourteen months, and here constantly.

To the first standing Interrogatory. He says he has not.

To the second standing Iuterrogatory. He says he does not.

To the third standing Interrogatory. He answers, in the negative
in all particulars.

To thefourth standing Interrogatory. He answers, in the nega-
tive.

To the fifth standing Interrogatory. He says he does not.

Natha7iiel Carter, Lieutenant in the United States' Navy, was sworn
and testified, that he has been in that station since September, 1818.

To the first standing Interrogatory. He says, not to his know-

ledge, and he has no reason to believe that any public property has
been so converted.

To the second standing Interrogatory. He says, that in answer to

this Interrogatory, he can only say that he has seen some men and the
cattle employed outside the Yard, but whether it was for the private
benefit of Capt. Hull or any other person, witness cannot say. Wit-
ness has no reason to believe that the men and cattle were then so

employed.
To the third standing Interrogatory. He says, that he knows of

no instance of neglect, that as to the accounts he had no knowledge
of these whatever, was never ordered on any survey, and knows no-

thing of this branch of the enquiry, and as to the care of the public

property, he says the officers had standing orders to make their re-

gular rounds in the night every hour, to see that the stores was clo-

sed and fires out, and centinels vigilant, and that the officers have

always been attentive to these orders
;
witness has no reason to be-

lieve that Capt- Hull, has been negligent in any of the particulars
mentioned in this Interrogatory : the officers had standing orders to

make reports in the morning of every instance of neglect of the

centinels.

To the fourth standing Interrogatory. He says, he has no know-

ledge on this subject, and has no reason to believe thai Capt Hull

neglected to take proper measures for the detection of the fraud,
nor any reason to believe that he had any connection or collusion

with Fosdick whatever.
To the fifth standing Interrogatory. He says, he knows nothing,

nor has any reason to believe that Capt. Hull did oppress any
officer or others in his command. He has heard something about
chamber money, but Capt. Hull, as this witness believes, had or-

ders to withhold it when he did so.

James Bogman, gunner of thf Ynrd. wa« sworn rmd testified that
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hin i ..i the ^ ;ii'l. since iih April., 1816\ and bad

n here i onstantly since tbal time.

ding Interrogatory. He answers, in the negative

,„mI lays be baa no reason l<> l)elieve that any public property hat

i -.. converted.

/'., ihr second ttanding Interrogatory. He says, he has seen the

l. .mi- curting wood, to Capt Hull's house from the wharf in the

^ ,,,!, irbere it «;- delivered by GovernmeBt for the use of the

officers. There i- no carl passage from the Navy-Yard directly,

into Capt. Hall's yard, 1 1 1 «^ wood was necessarily carted out of the

\ i\ \ \ ardand >>\ tlie high way to Capt. Hull's. Witness has seen

is carrj "il chips from the Navy-Yard once or twice to the of-

ficers quarters close by the Navy-Yard gate. Witness knows of

no other instance of the employment of the teams for the use of

Capt Hull or others. Witness knows of no instance of the em-

ploj im hi for Capt. I lull's or other person's private use of any arti-

i labourers or other persons while these were paid by the

I nit. .1 St it. -. nor has this witness any reason to believe there have
I., i ii such instances.

Fis the third ttanding Interrogatory. He says, he knows of no in-

«t nice ..I neglect n hatever, that Capt Hull was always, as far as this

witness knows, attentive in taking care of the public property, and
has no reason to believe that Capt. Hull has ever been negligent in

in\ of tli<- particulars mentioned in this Interrogatory.
To tht fourth standing Interrogatory. He says, he knows nothing

nn the subject of this Interrogatory, and has no reason to believe

thai Capt. Hull bad any connection or collusion with said Fosdick
mi -.ml fraud.

To the fifth standing Interrogatory. He answers in the negative ;

and says he has no reason to believe that Cap. Hull ever op-
pressed any officers or others, or withheld from them allowances
made by the Government.

Question by Capt. Hull. Have you had any, and what directions
in i egard to using the old stores in the Yard in your department.

/ The orders given were to make use of the old stores in-
I of the new, and the old were always used when these would

jn-w or.

e keeper of the Yard, was sworn and testified

that be has been in the Yard since December, 1818, and been here

constantly .

To the Urtt flan ling Interrogator;/. He says, that he neither

knows, nor has an\ reason to believe, that any public property has
i -.i converted to private use.

I'o the tecond standing Interrogatory. He answers, in the nega-
te •

To the third Int He says, he knows of no in-

fttaw e "I i m and believes there has been no such instance of
gtigem -• aa is mentioned in this Interrogatory.

landing I
•

ogatory. He answers, in the nega^
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tive, and that he considered at the time, that Capt. Hull took every
measure that a man possibly could take, and witness has no reason
to believe that Capt. Hull had any connection or collusion with Fog-
dick in the fraud alluded to.

To the fifth standing Interrogatory. He answers in the negative.
Question by Capt. Hull. Did not Mr. Fosdick possess the confi-

dence of the various officers in the Yard, from the time of your en-

tering it till he, Fosdick, left it ?

A. Witness thought that Fosdick had the confidence of every of-

ficer in the Yard, and also of the respectable citizens of Charles-
town and Boston, men of business, and to as great u degree, as any
other officer in the Yard. Witness had an opportunity by reason
of Fosdick's being his assistant to know him particularly, and thought
well both of his abilities and integrity.

Zacheus R. Fuller, carpenter in the Navy-Yard, was sworn, and
testified that he had been in the Yard in October, 1818, and been
here constantly.

To the first standing Interrogatory. He answers in the negative.
To the second standing Interrogatory. He says he knows of no

instance, and has no reason to believe there has been any instance
of any public property being so used for private benefit.

To the third standing Interrogatory. He answers to all particu-
lars in the negative, and says he has no reason to believe that Cap-
tain Hull has neglected any duty whatever.

To the fourth standing Interrogatory. He says he knows no-

thing, and has no reason to believe that Captain Hull had any
knowledge o<" the fraud until it was discovered.

To the fifth standing Interrogatory. He says he knows of no such
instance of oppression. Witness further says, that he thought him-
self entitled to a servant, but he never asked Captain Hull for one.
He asked Mr. Ludlow for an allowance in money for one, but Mr.
Ludlow did not give him any money. Witness says he has never
been refused by Captain Hull any proper indulgence in his power
to give him.

Stephen G. Clark, Boatswain of the Yard, was sworn, and testified

that he joined the Yard in April, 1815, as Master's Mate ; was
Boatswain in the Yard till within a few months, when he was made
Boatswain of the Yard.

To the first standing Interrogatory. He says, that he recollects

only one instance
;

that Captain Hull once borrowed four sticks of

timber, to move a building of his which was outside of the Navy-
Yard. This timber was returned in one day, was not injured, and

is now in the Yard. Witness did not assist in carrying it out, but

he brought it in, and does not recollect who did carry it out. Wit-
ness has no reason to believe there was ever any other instance of

auch private use of the public property.
To the second standing Interrogatory. He answers in the negative.
To the third standing: Interrogatory. He says, that he doe 1? not

4^
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konw, n<>r dMi he believe there has been any instance of such

i,., I by ( ipt.nn Hull
;
on the contrary, Captain Hull was paiti-

rnln in In- care of the property in the Yard, and in looking after

tin- men employed there

To ih>- fourth landing Interrogatory. He says he knows no-

thing, and has no reason to believe that Captain Hull had any con-

nection or collision with Fosdick in the fraud.

To thr n't'th Handing Interrogatory. He answers in the negative,

Adjourned to ten o'clock to-morrow morning.

t .SITED ST \ lis' V \VY VARP, fllARI.ESTOWN, AUGUST 16, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-

bert, the Judge Advocate, and Captain Hull.

The Commission granted on the application of Captain Hull to

take evidence in New-York, was issued, and enclosed with direc-

tioni to Captain Evans, to deliver the same as directed to the Dis-

trict Judge, in New- York southern district, or the Recorder of the

it\ .>t Neur-1 ork.

Captain Hull produced his original orders to take command of

the united States
1

Navy Yard at Charlestown, dated July 1, 1815,
and he BtAtee, that he took command about the 20th of the same
mouth.

/.< . Debloit was sworn, and testified that he was purser of the

Yard from the I 7th of June, 1815, to the 31st of March, 1821.

To the first Handing Interrogatory. He says, he knows of none,
and has no reason to believe there has been any.
To the second standing Interrogatory. He says he knows of no

instance of such employment, for the private use of Captain Hull,
or any other person, and has no reason to believe there is any.
To the third standing Interrogatory. He says he knows of no in-

stance of neglect of any duty by Captain Hull, and has no reason
to believe there has been any.

To the fourth standing Interrogatory. He says he knows nothing
of the subject of this Interrogatory, and has no reason to believe
either that Captain Hull neglected any requisite or proper mea-
sure, or that be had any connection or collusion with Fosdick, in

the fraud alluded to.

To the fifth standing Interrogatory. He knows of no instance of

such oppression, and has no reason to believe there has been any.
Question. Do you know, or have you any reason to believe, that

Captain Hull has at anytime during his command of this Yard,
Improperly endeavoured to remove any officer from the situation

vrhich he held in this Yard, with the wish or intention of placing
Benjamin 11. Fosdick in the same.

./ He does not know, nor has any reason to believe there has
been any such instance.

QtM -hon Do you know, or have you any reason to believe, that

Captain Hull has at any time since his command of this Yard, used
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any endeavours, or evinced any disposition, (o render the situations

of such persons in the Yard is were generally considered honest

and upright, in any degree less comfortahle or profitable thi.n they
had a right to expect ?

A. No
;
not the least in the world.

Question. During the time you were attached to the Charlestown

Navy-Yard, as Purser, who paid the mechanicks and labourers of

-the Yard, and how and by whom were the rolls certified ?

A. When witness first entered the Yard, Mr Fosdick paid them.

Said Fosdick was Captain's Clerk, a8 before stated ;
he continued to

pay them from the 15th of June, 1815, to 5th of February, 18)6.

Witness paid them from the 5th of February, 18 10, to the last of

July, same year. Then Fosdick commenced paying them again,

and continued paying them till the 5th or 8th of January, 1820.

Then witness paid them till he left the Yard, the 31st of March,
1821. The pay-rolls during the whole of that time were certified

by Captain Hull.

Question. By what authority, or by whose permission, did Mr.

Fosdick pay the mechanicks and labourers during the periods you
have stated ?

A. It was by Captain Hull's authority, as witness was informed

by Fosdick. Fosdick asked witness if he could relinquish the pay-

ing the rolls to him. Witness was willing to do so, if Captain
Hull would consent. Witness was desirous of getting rid of the

responsibilit}" of so much money passing through his hands. When
the witness first paid the mechanicks and labourers, he did so as

agent to Amos Binney, the Navy Agent. When witness first came
into the Yard, he asked Fosdick how the mechanicks and labour-

ers were paid, and where the money came from. Fosdick said that

he paid them, and witness did not interfere. Fosdick continued to

pay them as before stated, till the 5th of February, 1816. Fos-

dick discontinued paying the mechanicks and labourers at this

time, by direction of Captain Hull, as witness understood from
Fosdick himself. Witness then resumed the paying of the rolls

until the July following, as before stated. Fosdick then, that is, in

July, 18(6, came to witness, and Baid that Captain Hull had per-
mitted him to pay the mechanicks and labourers, and under this

authority Fosdick continued to pay them, till the 5th or 8th of Ja-

nuary, 1820, as before stated. Then witness resumed payment,
by Captain Hull's order. Fosdick, about that time, left the station.

Question by Captain Hull. Had you any reason to doubt the in-

tegrity of said Fosdick, at any time before he left the station, and
what was his reputation in this particular before that time ?

A. Witness had not the least doubt of his honesty ; his reputa-
tion stood fair. Witness had never heard any thing to the contrary.

Joel Abbot, Lieutenant in the United States' Navy, was called,
stated, that being under censure, he feels himself placed in a very
critical and embarrassing situation, and wishes a few days delay
before he is examined, that he has not his books and papers with

him, and he wishes the Court to inform him what course his ex-
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.tiiiin.ilinn mil take, ami to what prints he is to be examined. He
wiahei tlir Court alt* to tell him, what he is expected to state. He

writHot time M commit, and therefore wishes to have delay. The
' niiri explained, that be was to testify as to his knowledge and to his

belief, and the reaaoa of hit hclief respecting the official conduct of

1

ipt. Moll. Mr. Abbot repeated bit wish for some delay. He was

i-kt.l what time be wanted to eonenlt his papers, &.c. He replied,
nil Monday. The Court directed him to make a written proposi-
ti. >n for delaj . end he retired to do so. Mr. Abbot soon after pre-

ted the following application :

Charksloicn Nary-Yard, August 16, 1822.

.Vr. President and Gentlemen of thr Court : Being under censure by sen-

• of a Court Martial lor having concerned myself about the naval affairs:

of ihr Boston -lation, I feel myself placed in a very critical and embarrass-

iig •nuaiion, in hem; railed to give testimony in a case in which I have al-

ready hren condemned. I therefore respectfully request 1 may be allowed until

M nl.iv noon next, to consult and reflect upon my situation, to know what
ours* it is my duty to adopt. I also request the Court will inform me what
NM iliry propose to adopt in regard to my giving testimony : whether I shall

he permitted to live a minute detail of the reports, circumstances, and facts,

which influenced my mind, and as 1 thought made it my duty to make the re-

I tfatioai I did to the Honourable Secretary of the IVavy. Also, that

the Court would acquaint me what they request, and what they demand of

mc. I hope this honourable Court will consider that I am placed in a very dif-

ferent situation from witnesses in general. I also hope they will consider I feel

no disposition to do other than what is right, that I only wish to know my
rights. 1 have the honour to be, with the highest respect,

Your obedient servant, JOEL ABBOT.
Com. JoH.t Rodgers, President of the Court of Enquiry,

Charkitown Navy-Yard.

Whereupon the Court-room beingcleared, and the Court having
considered the application of Lieutenant Abbot, granted his request
for delay till Monday 10 of the clock, not as a matter of right, but
because they had other witnesses to examine, and the progress of
the Court would not be retarded by this indulgence.

( alcb Pcirce was sworn, and testified that he has been employed
hi the Navy-Yard as master-joiner from December, 1811. to March,
I. IS : from March, 1813, to December, 1813; from 25th June,
1814, to November, 1814

; from March, 1815, to September 1st,

1815 ; from December 21st, 1815, to April, 1816; in October,
1 :-4 1 1

, and November, 1816, about a month
;
from March, 1817,

t.» November, 1817
;
from May 1st, 1818, nearly all the time to

the prevent day, and is now so employed in the Yard.
if first standing Interrogatory. Witness says he borrowed

uf timber ami plank for the use of Captain Hull, some of the
timber in May, 1817, about 1000 feet, board measure, of sawn
pine timber, don't recollect the number of sticks. It was used
for the roof of the brick house of Captain Hull, near the Navy-
Yar.l gate. It was so used by order of Captain Hull. At another
time in 1817, or 1818, can't say the month, or whether it was sum-
mer or spring, four sticks were taken out. In 1820, some clear

p ... pi ink was taken out, the quantity cannot say precisely, the
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price per thousand was 52 dollars superficial measure, and the

value of that taken out as computed at the time, was 12 dollarp.

This was taken out of the Yard when Captain Hull was sick, with-

out his orders. Captain Hull's carpenter, Jonathan Pearson, who
was building Captain Hull's houses at the time, came to the wit-

ness and asked witness what he, Pearson, should do for seasoned
clear plank for doors : witness told him the best way would be to

take some out of the Yard, and replace it by merchantable such
as he could obtain. Witness mentioned merchantable, because
seasoned clear plank could not then be obtained. Pearson did so,

and on the same day returned merchantable plank. The clear sea-

soned plank taken by Pearson was worth, as the witness and Pear-
son calculated, 12 dollars, at 52 dollars a thousand

;
and the quan-

tity of merchantable delivered by Pearson was of the same value,

calculating the worth of the merchantable at 36 dollars a thousand.

Captain Hull did not know of this at the time
;
he was sick, and

don't think Captain Hull knew of this till after the clear seasoned

plank taken were cut up. It was cut up immediately.
The timber taken in May, 1817, as above stated, was replaced

the following August he thinks, but is not positive as to the month,

by timber of the same quantity and quality.
The timber taken in 1817, or 1818, as above stated, to wit, four

sticks was used to remove a small building of Captain Hull's, situate

near the Navy-Yard gate, and was returned, as witness believes,
in five or six days, was not injured, and is, as witness believes, now
in the Navy-Yard. Captain Hull gave orders to take this out of

the Yard, whether it was carried out by hand, or hauled by the

oxen of the Yard, witness is not positive.

Question. Has the United States sustained any injury or loss in

your opinion by the exchange of the plank and timber you speak
of?

Answer. Witness says he thinks not, the plank and timber were

laying on hand, and there was no occasion for using them before

they were all returned or replaced.
To the second standing Interrogatory. He says he don't know of

any men, mechanicks or labourers, that were employed by Captain
Hull, or by any other person, when they were paid by the govern-
ment. The oxen, at the time Capt. Hull was digging his cellar,

were employed to haul some earth from the cellar into the Navy-
Yard, to make the road from the gate inwards

; they were also

used occasionally to haul some large stone from the wharf to the

cellar, about 10 to 20 rods. When there was work in the Yard the

oxen were driven in. The work of the Yard was not delayed at

all as witness thinks by this employment of the oxen. Witness

knows of no other instance of the employment of the oxen for

Capt. Hull's use, or any other persons, except in carting wood to

Capt. Shubrick's quarters, and Mr. Waldo's, and to Capt. Hull's

house. This was cord wood which had been landed on the Navy-
Yard wharf.

To the third f>tandin% fafrrrogntorir. He answers in the negative.
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flc knows not, nor baa .my reason to believe, there is any instance

ol such neglect.
I fourth standing Interrogatory, lie says he knows nothing

of the measure! wt)H li C;ipt. Hull did take but from hearsay, and
that be bean! nothing on tins subject which induced him to believe

that Capt HuU neglected to take any proper measures. He fur-

ther lays be baa net any belief that Capt. Hull had any such con-
n. ( (ion or colluaiea with Fosdtck as is mentioned in this interroga-

tory .

/*.) the fifth standing Interrogatory. He says he neither knows,
n.M baa an} reason to believe, there has been any instance of such

oppression,
Question* During the different periods at which you have been

employed as master joiner of the Yard, have you given the whole
of your time to the performance of your duties in the Yard, if not,

whal portion of your time did you give and what was the reason of

vour nol iri\ in<; the whole ?

Jthuwt r While witness has been employed in the Yard, he has

sometimes bad jobs out of the Yard. Witness did not give the

whole of bis time to the performance of his duties in the Yard.
Witness was absent occasionally from ten minutes to an hour, the

reason WM the pay was not enough for all his time, and the em-

ployment wis not constant. The employment of witness in the
Yard was sometimes one week, sometimes three months, and some-
times four, or six, or nine months. In March, 1816, there was an

understanding between witness and Com. Bainbridge, that witness

might be occasiona'ly absent to superintend other work, provided
the work of the Yard was not neglected. At the time this arrange-
ment was made the witness had private jobs on hand, and could not
give all his time. Witness never had any pay for the days he did
not attend, but there was no deduction made for the occasional
absences above mentioned.

Question. How long is it since you have ceased to attend to your
private work out of the Yard during the working hours of the
Yard, and for what cause did you so cease to attend to private
work !

Answer. Witness says about three years since : the cause was
witness' wages were raised, and it was distinctly understood be-
tween witness and Capt. Hull, that in consequence of witness'

wages being raised he should give all his time to the Yard as soon
i- witness could bring his private business to a close, which was
done in about six weeks or two months after.

Qswsfton. Have you ever superintended any private work for

Capt Hull at the same time you were paid by the United States ?

Answer, Witness says he has, he contracted with Capt. Hull to
do the wood work of Capt. Hull's brick house which he buih in
the year 1C I 7.

Question. Were you absent from your duties in the Yard while
superintending thi« work, and how lon<r

9
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Answer. Witness says about an hour a day, sometimes perhaps
not ten minutes, as he was passing he would stop to look at the

work.

Question. Did you contract to build the house for Capt. Hull
under the common price of labour at that time. Can mechanicks
afford to charge less than the established rules of work 1

Answer. Witness says he contracted at 35 per cent, under the

rules of work, which was the fair rate at that time. Mechanicks
can afford to charge less than the established rules of work. The
rules of work, so called, is a book made by a committee of carpen-
ters in Boston, witness thinks in 1800, in which is stated the prices
of different kinds of carpenters' work, and all the particulars enu-

merated, and prices set against each, as doors, plaining, framing,
&c. The book is printed. It is usual among carpenters in con-

tracting with their employers to agree for compensation for such
work at a certain per centage below the rules of work : when the

work is done, the quantity of such work is ascertained from mea-

surement, by sworn surveyors, and then reference is had to the

prices mentioned in the book, and the per centage agreed upon is

deducted from those prices.

Question If you had not been employed in the Yard, would you
or would you not have asked Capt. Hull more for doing this pri-
vate work ?

Answer. He says he should not have asked him more for this

work.

Question. Did you, after your wages were raised, with the un-

derstanding that you were to give the whole of your time to the

public, superintend any private work ? If yea, for whom, and to

what amount ? Answer. He says he did not.

Question by Capt. Hull. Was there any charge made by me for

the earth hauled into the Yard from the cellar, and was it not an

advantage to the government to make use of the earth from the

cellar for the road, as you have mentioned ?

Answer. Witness says there was no such charge to his know-

ledge. It was advantageous to the United States to make such use

of the earth ?

Question by Capt. Hull. When Capt. Hull took the command of

the Navy-Yard and found that you was doing private work outside,

when paid in the Yard, did he not enquire why you had been em-

ployed to do private work ?

Answer. He did, witness told Capt. Hull that he had always done

that, and unless he could do it, as the employment in the Yard was
not constant but uncertain, it would not be worth while for witness

to take employment in the Yard at the pay he received. Captain
Hull thereupon agreed witness should continue upon that under-

standing, that having been the practice before. Witness was to

come whenever Captain Hull should call on him to work in the

Yard.

Question by Capt. Hull. Have von or have you not done less pri-
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rate work »>nce Captain Hull took the command than you did

before? Answer. Witness says much the same.

Overturn b>i Copt. fhUL Wlien you did private work for Capt.

Hull, did you lose more time from the Yard than when you were

employed id private work for Mr. Gray and others ?

Answer. He mji lie did not.

OiieatiM b>i ('apt. Hull. Did you not usually inspect the work on

: going out of the Yard at your meals, and did you not general-

l\ do M to prevent losing time after muster ?

Answer. Witness says he did.

Question by Capt. Hull. Do you not know that Capt. Hull has

empiOj ed private carpenter about his building at a discount of 40

per cent from the rules of work since he employed you ?

Answer. Witness don't know, has understood he did.

Question by Court. Please to state if the memorandum now shown

you was kept by yourself, and whether it contains a true state-

ment of the time of '.lie mechanicks under your charge were era-

ployed for the United States as therein stated. (This memoran-

dum is the roll called Peirce's roll in Mr. Bates's testimony.)

Answer. Witness sa\s it was kept by himself, and does contain a

true statement of the time. The witness further states that most

of the men's time noted in this memorandum, was of work done

on the Independence, then at anchor in the stream, and such men's

time was given from this book to Mr. Keating who entered it in his

muster books.

The Court adjourned to 10 o'clock to-morrow morning.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 17, A. D. 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Capt. Hull.

Two of the members of the Court having to attend to other

public business as Commissioners of the Navy, and the Judge Ad-
vocate having suggested that it would be of convenience to him in

making up the record, revising and correcting it, that the Court
should adjourn without proceeding in the examination of witnesses

this day.
The Court adjourned to Monday morning next, at 10 of the clock.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, MONDAY, 1 9TH AUGUST, A. D. 1822,

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

lieutenant Abbot was called again, and before being sworn, pre-
sented to the Court the following statement, which being read, the

court room was cleared :

The undersigned, with feelings of great respect, beg leave to solicit the at-

-pption "f 'hi? honourable Court to the peculiar situation in which he is placed.
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He i3 now before this Court agreeably to its order to give testimony in relation
to the conduct of Capt. Hull. He lias already been tried and convicted and
is now suffering punishment for having on former occasions, and in a manner
which he thought in due course oflaw and his duty, made representations concern-

ing that officer. By the award of the Court which tried me, my conduct has
been adjudged scandalous and my motives misunderstood. I now wish that
this Court, and through it my government, may hear from me an explanation
of my conduct.

I desire to enter upon a full and unreserved disclosure of every fact in re-

lation to Capt. Hull, that has come to my knowledge from the year 1818, to

the present time. I hope the Court will allow me to narrate every circum-

stance, to exhibit any documentary evidence, to state the sources of my infor-

mation, to detail names and dates, and finally, to show the motives which have

prompted me to pursue the course which I have done, and the performance of
which I am now under censure. I wish to have an opportunity afforded me to

purge myself of the charge of malice which has been imputed to me, and to

show that I was acting under conscientious impressions ot duty, that I made
Bo allegations upon slight or trivial grounds, but that I was warranted by the

respectability and the credibility of the representations made tome in adopting
the conduct I did.

I would therefors most respectfully ask of the honourable Court, whether I

ought to be required to answer any particular interrogatories until I am permit-
ed to make a full statement of all the information in my possession regarding
the official conduct of Captain Isaac Hull. JOEL ABBOT.

Monday, AuguM \9th, 1822.
To John Rodgkrs, Esq. President of the Court of Enquiry,

The Court having considered the application of Lieut. Abbot.
who appears before the Court in no other character than as a wit-

ness, perceive no reason why he should not be examined on the

general interrogatories, and in the same manner a3 all other wit-

nesses have been.

The Court room was opened.
Lieutenant Abbot was sworn.
To the first standing Interrogatory. He says he knows there has

been some public property converted to witness' use, while he
was at board at West Cambridge, there was a boat in the small pond
in West Cambridge. Witness, when on duty at the Navy-Yard,
asked sailing-master Knox for something for an anchor for that boat ;

here the Court suggested to the witness that he was not obliged to

testify to facts which might criminate himself; the witness there-

upon said, that on the suggestion of the Court he would stop here
as to this particular subject, excepting that Mr. Knox said he, wit-

ness, might have it. Witness in further answer to the first general

interrogatory, says he cannot say positively that he knows that

public property has been so converted, but he can say positively
that he believes it, and is willing to state why he believes it.

In the year 1818 witness was ordered to Portland to recruit men
for the frigate Guerriere. Witness was in a stage with several,

gentlemen. Witness did not know any of them, heard their con-

versation, but took no part in it. One of the gentlemen, from his

appearance and conversation, witness took to be a man of some

high landing. He was conversing about corruption of public offi
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ne. „ M k,.. it ,- impossible for witness to state it in bis scholastic

style I". t the purport ofit was, 1 1>. . t .Mr. Binney had sent in a great

pambei unU to Washington, accounts which Mr. Binney had

no idea would pass,
an. I would not bave passed it he, Binney, had

known bow to dope them. V- itness returned from Portland,

;„„! reported bimsell on board the Guerriere, then lying in Boston

harbour, and bad frequent occasion to come to the Navy-Yard.

One da] witness was in the office ol sailing-master Waldo ;
there

e several persons in the office, witness could not speak post-

tu.lv who they were, except Air. Waldo, he was one, witness be-

lieves. Witness he. id some conversation among them, about arti-

< les having been grossly over charged, which had been furnished

bi Mr. Samuel Clark. Witness did not then know said Clark at

thai time, has heard since Clark was in the insane hospital, hut

never heard where said Clark was at hoard, whether in Charles-

town or Boston, at the time he so furnished said articles, and

don't know now. Witness also heard, at the same time and

place, that Binney and Ludlow had over charged articles which

had hoen furnished to the United States. At another time, in the

year 1818, little previous to the Guerriere's sailing for Russia,

witness was at the Yard on duty, and heard considerable bustle

about copper having been improperly taken cut of the Navy-Yard.
Witness paid no particular attention to it; witness don't recollect

the persons who mentioned this ;
don't recollect that there was any

quantity mentioned. Witness took no part in the conversation al-

luded to, and cannot recollect any of the persons who took part in

this conversation. Witness went on board the Guerriere, and sail-

ed on or about the 2-llh July, 1818. The ward-room stores were

put up by Binney and Ludlow. It was believed by many, and wit-

ness thinks, by the majority of the ward-room mess, that the arti-

cles were over charged ;
the officers of the mess were, Lieutenant

Joseph Smith. Lieutenant Gordon, Lieutenant Crawley, Lieutenant

Bladen Delany, Lieutenant Conover, Purser Halsey. Surgeon Par-

sons. Sailing Master llickson, Lieutenant Kellog of the Marines,
Mr. Philander Chase, Chaplain, and others not recollected. Mr.

Hickson expressed an opinion on this subject, don't recollect what
others did

;
it was generally spoken of. In November 23d, 1819,

witness arrived at New-York, in the United States' sloop Hornet,
that same day witness called on the Secretary of the Navy who
was at New-York

;
was with him an hour or two. Had come from

the Mediterranean on account of being sick, by permission of Com-
modore Stewart Witness asked the Secretary for orders. He
asked witness where he wished to be ordered. Witness said his

health was improved, and he wished orders to the southern squad-
ron under command of Captain Morris. The Secretary told wit-

ness it was too late, they had sailed. Witness asked him for orders

for Boston. The Secretary said witness might go where he was a

mind to, only he must pay his own expenses. The Secretary asked
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witness, if he wished orders for duty or for convenience. Witness
told him he wished those for duty, his health was so much improved
he should he able in a short time to do duty ;

ther • was a good deal
of information about ships' timber, and other things, that he wished
to collect. The Secretary gave witness orxlers to report himselfto
the Boston station. Witness did so the 9th December following, to

Captain Hull. Captain Hull gave witness verbal leave of absence
to go and see his friends, until witness felt himself well enough to

return to duty. Witness returned 19th January following. Re-

ported himself to Captain Hull. When witness came on from New-
Vork, some friends of Dr- Trevett gave witness messages to him.
Witness called on him

;
introduced himself. After witness return-

ed from visiting his friends, he went to Boston to board, ^ome
day between the 20th or 25th January, 1820, witness was going to

Charlestown, and met Dr. Trevett. Dr. Trevettsaid he was board-

ing in Boston, it was a fine place, and he had a good library, and
witness had better ccme there

;
this was Mrs. Pierce's, in Atkinson

street. Witness went there the next day. While witness was

boarding there, Mr. Ben. H. Fosdick came to the house and took his

dinner one day. Witness does not recollect any other instance. Wit-

ness had known Fosdick before that time, before witness went out

in the Guerriere. Witness observed to Fosdick at this time, you
have taken up your connections with the Navy-Yard, I understand.

Fosdick said he had. Witness asked him some questions which
drew from him where he was going. Fosdick said he was going
to the southward, and into the western country, as agent for Cap-
tain Hull and Mr. Binney, on some speculation. Nothing more was

then said. Witness went to his own chamber and studied French,
in which he was then engaged, and soon alter went into Dr. Tre-

vett's room, to recite to him. Dr. Trevett asked witness, as wit-

ness thinks, how he had learned that Fosdick had left the Yard, and

remarked that there was some iniquity some where, or else Fos-

dick would not leave the Navy-Yard, and give up so good a salary,

or situation. Witness was in Dr. Trevett's chamber a great deal.

Witness left the place and went, witness thinks, in July, to West-

Cambridge, and boarded there at Mrs. Tufts. Previous to leaving

Mrs. Peirce's, one afternoon witness was in Dr. Trevett's cham-

ber and he was reading to witness from a book called Belisarius.

It was very effecting, and calculated to touch the feelings. After he

was tired of reading, we got talking about various subjects; talking

about Washington, led to Major Gibbs being mentioned. Dr. Tre-

vett mentioned a conversation he had with Major Gibbs; the pur-

port of it was, that the old gentleman, meaning Major Gibbs, said

that he had not been properly dealt by here at the Yard. He men-

tioned that Major Gibbs told him that he had been witness to a

o-reai many improper transactions in the Navy-Yard : that there

was a great many in his knowledge : that he had them all in black

and white, enough to damn Gen. Washington if he was living, and

had to answer for it: that when Mr. Crownin*hield should be a'
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Salem, he, Major Gibba, intended to go down and make him ac-

quainted with these transaction*. Dr. Trevett wound up by say-

ing, thai Major Gibba died, and there was an end of it. This ended

witness' conversation with I)r Trevett at that time.

Sometime in the course of this summer, 1820, witness heard

some rumour about cooper, and witness heard Bogman, Gunner of

the Yard,tpeaking about it. Witness asked him some questions, and

Bogman told witness about his going over to Boston and finding se-

veral hundred weight of copper there, that it belonged to the Navy-
Yard, be, Bogman, knew, because it had a mark by which he,

Bogman, could tell it. belonged to the Navy-Yard. Witness can-

not Mate rvrrv word that passed between him and Bogman, but

I .m said it, meaning the copper, had never been got back to

the Navy- Yard, except about 14 pounds of it. Bogman mentioned

the name of Mr. Ponce, the Armourer of the Yard, as being over

there with him, Bogman, to assist him. Mr. Hickson, Sailing

Master, came up at the time while witness and Bogman were talk-

ing. Sometime in the summer of 1820, witness was in Mr. Wal-

do's office in the Navy-Yard ;
Mr. Waldo, Mr. Ferguson, Sailing

Master, were there, and Mr. Peirce, the Master Joiner, as witness

thinks, but is not certain
;
also Mr. Waldo asked witness what he

thought the baize on his table cost, witness said he did not know \

there were some sheets of paper, and they were spoken of, Mr.

Waldo mentioned something about the cost of it, but witness don't

recollect what, only that the cost was great ;
there were nails men-

tioned also ; Mr. Peirce was there and said the nails were over-

charged, or else some body said Peirce had said so, and that Capt.
Hull ought to ktiow the price of nails, he had built so many ten

footers. In the spring or summer of 1820, Lieutenant Percival
came home from the Pacific from the Macedonian. Witness saw
him there in the Navy- Yard. He mentioned to witness about his

going to Europe for Captain Hull
;

that he had been there as an

agent ;
that Mr Fosdick, Captain Hull, and Mr. Baker were en-

g jed in the business. Witness don't recollect in particular the

conversation, but it was not such as to give the witness a very ex-
alted idea of Captain Hull. About the 1st December, 1820, as wit-

ness thinks, but is not certain as to time, witness saw Mr. Barker,
the Master Builder of the Yard

; Mr. Barker observed that he had
had some warm talk along with Captain Hull that morning. Ah !

said the witness, what about? Mr. Barker said an order had come
on from the Navy Commissioners, finding fault with the expense of
that ship he was building, and Captain Hull taxed him, Mr. Barker,
with being the cause of it ; that he, Barker, had not properly man-
aged or laid out the work, and the men did not do their duty. Bark-
er said he told Captain Hull there was never work better laid out
or men worked better, and the cause must not be laid to him, and
he presumed that if he, Captain Hull, would look into the pay roll,

he, Captain Hull, would find it Mr Barker stated no reply as
from Captain Hull, as witness recollects. Once or twice after this.
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witness met with Mr. Barker and had conversation with him on the

subject, and witness asked Barker something about the cost of the

ship, how it lay, or something of that kind
;
Mr. Barker said he

did not know, that Captain Hull seemed determined that he, Mr.

Barker, should rind it, or that he, Barker, should bear the blame of

it, while he, Barker, said he would not, as he was conscious he had

done his duty. All these things led witness to believe that the reports
in circulation among the people in Charlestown, that public proper-

ty had been improperly used. Witness not acquainted in Charles-

town, had not opportunity of hearing these reports from person?
whom witness knew, except from Mr. Ferguson, a Sailing Master.

Witness cannot specify any particular report. He had heard of

reports about lumber being taken and used to build houses; can't

state an}' thing more particularly. Witness knew hardly one per-
son in Charlestown. Some difficulties in respect to chamber money
had also an influence on the witness's mind, and tended to make
him believe that public property had been improperly used, be-

cause these difficulties lessened the exalted idea witness had of

Captain Hull's character.

Question. Have you at any time since you travelled to Portland

with the gentleman alluded to in your testimony, learned the name
of any of the persons to whose conversation you have alluded ?

A. Witness says, has not, and has never given himself the trouble

to try and ascertain. Witness proceeded to answer further the

first standing interrogatory. Soon after witness arrived home in the

prize ship Mary Ann Flora, witness received a letter from the Se-

cretary of the Navy, in which he called on witness to give informa-

tion about the copper. Witness called on Keating to see what infor-

mation he could give witness about the copper, with whom witness

had conversation about the copper before he sailed in the Alligator.
In this previous conversation, witness asked Keating about the cop-

per, whether he thought it was correct
; Keating was very careful

about speaking of the copper, but did in his manner give it to wit-

ness as his belief that things were not right in respect to the cop-

per ;
that Mr. Fosdick managed about the accounts, and there was no

such thing as telling about the copper. He, Keating, had minutes of

the copper in his book. Keating impressed witness's mind from his

words and manner with the belief that it was incorrect. Witness ask-

ed Keating about the surveys of the copper. Keating said there had
been no entire surveys, that the copper was taken from the store

keeper's books
;
some bolts in the store keeper's office were once

weighed. This is about all that passed between Keating and wit-

ness at that time. It was in consequence of this conversation, and
other conversations with Lieutenant Berry, and Caldwell, and Mr.
Waldo, Doctor Bates, and others, that witness called on Keating af-

ter receipt of the Secretary's letter above mentioned. At the time
witness made this call, he asked Doctor Trevett to go with him to

call upon Keating for information about the copper. Doctor Tre-
vett being a favourite of Keating, witness thought Keating would be
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guarded in what he might say if Doctor Trevett went with wit-

id introduced him. Doctor Trevett mentioned to Keating
that the witnes- had a letter from the Secretary of the Navy, asking
for information ; witness don't recollect what Trevett said He

pped hot a few minutes and left witness with Keating. Witness

asked Keating about the copper, and the conversation was pretty
much tli" -.line, only he Bpoke more fully about the copper. Keat-
ing told witui ss '»f In-. Keating'*, going over to the Catholic Priest

;

mowed witness bis muster roll. Witness asked Keating about Fos-

dick : Keating said that Fosdick was in the habit of taking out things
out of the Yard, winch he. Keating, did not believe he ever returned
or gave any account of; that he, Keating, kept account of these ar-

ticles in a book, and showed this to witness. Witness took a mi-

nute of some of them from this book, which are as follows : 205 lb.

Sperm, candles in 9 1-2 boxes, which came from the frigate Con-

gress m February 24, 1816
;

in said book was this memorandum,
Mr. Fosdick took Mr. Wyman's receipt November 30, 18 18, for the

above 205 lb. candle-, Mr. Fosdick took away this receipt. Also
thi< memorandum, in May 1, 1816, one bolt Ravens duck, one do.

Russia
;
these witness was told by Keating were delivered Mr.

Fosdick's servant, who, as Keating said, told him at the time they
were to make sheets for »lr. Fosdick. Another memo, in 1816,
June 12, one bolt Havens duck

;
this Keating said was also deliver-

ed to Fosdick by the servant. Another memo, was 119 gallons

whiskey, which Keating said had been delivered by order of Fos-
dick to Mr Clark. Another memo, was of 40 cases of sheathing cop-
per, 1 case bolt copper, 9 tubs copperspike rods, and respecting these
articles Keating said there was no invoice yet ; but witness does not

recollect precisely why the invoices were not here, but Keating men-
I ioned that Binney had something to do with this, and witness drew the
inference that there was something wrong about it, because the in-

voices were not here. Witness can't recollect whether he asked

Keating if the invoices had ever been received. Witness con-
versed with Lieutenant Berry at Portsmouth early in the year 1821.
Lieutenant Berry and Lieutenant Sloat were together. Witness
observed to Berry, who had been put on the survey of the copper,
that he was on a very important duty ; that witness had suspicion
that the copper was not correct, and he, Berry, had better go up
and attend to his duty. Lieutenant Berry said he had left a return
with Lieutenant Caldwell signed by himself in blank. Lieutenant

Berry seemed to think witness was meddling with what did not con-
cern him, and witness replied that he only advised the said Berry
as a friend. W'itness soon after returned, and in the Navy-Yard
asked Lieutenant Caldwell how the Copper turned out

j
this was

previous to witness' sailing in the Alligator. Lieutenant Caldwell
said he had not surveyed it. Witness asked if they had got through
with the survey of it. Lieutenant Caldwell said yes, they had got
through with it. Witness asked why they did not survey the cop-
per. Lieutenant Caldwell said Captain Hull did not think it was ne-
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cessary. Here the witness stated something further of the convti

sation between himself and Lieut Berry, above in part narrated, to

wit : that Lieut. Berry had told the witness that Lieut. Caldwell the

year before had made a return from the storekeeper's books as

though the copper had been surveyed. Witness told Lieut. Berry
that Lieutenant Caldwell's doing wrong was no excuse for him.

"Witness mentioned this part of the conversation to Mr. Caldwell,
and Caldwell said he was de fermined not to send it as he had done

before, that he would make a note that the copper was not sur-

veyed ;
that if there was any thing out of the way in this, Captain

Hull must take the blame of it. Lieutenant Caldwell confirmed
Lieutenant Berry's account of the conversation between them, as

above related. These conversations with Lieutenants Berry and
Caldwell were the cause of witness' going to Ke itingand asking the

questions he did about the copper. One part of witness' conversa-
tion with Lieutenant Caldwell induced witness to think that Captain
Hull might wish to screen the survey. Lieutenant Caldwell said

that Lieutenant Macomber had told him, Caldwell, a good many
things, and he, Caldwell, asked Macomber how he dared to speak so

about Captain Hull
;
that Lieutenant Macomber said he dared t»

say any thing, he dared to shake a stick over Capiain Hull's head.

Whether Lieutenant Macomber ever said this witness does not

know, nor did hegive much credit to this at the time, because Mr.
Caldwell is apt to branch out and say things he does not mean, and

speak in stronger language than he is aware of.

The time of this conversation with Lieut. Caldwell, was in the

same year the Porpoise first sailed. In Sept. 1821, witness was
on his way to Norwich, in Vermont, met with Dr. Trevett

; Dr..

Trevett went with witness to Hanover, and they were together
several days at Hanover and Norwich. Witness asked Dr. Trevett
how Fosdick, who had come on to Boston and settled his affairs,

meaning his fraud on the government, had settled them. Dr. Tre-
vett gave witness account of it, which led witness to form unfa-

vourable impressions of Capt. Hull, and these led witness to believe

the reports before mentioned. Dr. Trevett stated that Keating
was convinced there had been fraud by Fosdick on the government,
and not knowing what course to pursue, advised with the Roman Ca-
tholic Priest, who told him to go to a high officer, and Keating went
to Mr. Binney, the Navy Agent, and made known to Mr. Binney his

impressions that Fosdick had been carrying on a course of fraud.

Mr. Binney told Keating he might keep a check book, which Keat-

ing had done, and by doing so all the fraud had been discovered,

After witness had returned to the Navy-Yard, he asked Keating
why he did not tell Captain Hull instead of Binney, why he select-

ed Binney ; Keating said that Fosdick had a great deal of power in

the Yard, and had made some threats
;

that Fosdick's influence was
so great that he should only get himself into difficulty and not get
the thing righted. Keating did not tell witness that Captain Hull

knew any thmgof Fosdick's doings ;

but the impression derived fix
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'In- witness from the conversation of Keating was that there might
br tome onderstanding between Mr. Fosdick and Captain Hull, but

th<- impression was not eo strong that witness would have dared

to express it to any officer or citizen, but only to the government.
As (fitness was uomg on board the Alligator, just before she

sailed in the year 1821, Lieutenant Percival called to witness, and

asked bim it he kept a particular journal and minutes of things.
Witness told bim be kept a journal some times when he went to

Ma and evaded his question. Lieutenant Percival wished to know
if witness did not keep something more particular ;

witness' reply
was evasive : Lieutenant Percival said to witness, now you are go-

ing away, you won't be afraid to make a confident of me, and asked

witness what his suspicions were about copper, and wanted witness

to reveal them to him
;
witness replied he did not know much, had

no time to talk. Lieutenant Percival told witness he knew a good
deal about it. There was no reason why witness should not speak
to him with confidence, as we were such friends. The boat came
for witness, he said no more and went on board the Alligator.

About that time witness was on board the Columbus one Sunday.
Lieutenant Williamson was with witness : a story was told that

medicines had been improperly charged to the government, witness

don't recollect the particulars, but the impression made on witness'

mind was, there was a complete chain of things, a complete rotten-

ness every where.
Lieutenant Ward mentioned that Commodore Bainbridge had

found fault about the settlement of Fosdick's affair, that his name
was mentioned in the report in a way that was not correct, and that

he had felt very indignant at the liberty which they who had made
the report had taken, that Commodore Bainbridge had told Captain
Hull, George Blake, and Mr. Binney that they were all a pack of
damn rascals, and that if they did not send and take back the report
and revise it, he would sec about it, and Lieutenant Ward said he
did not know that the report had been brought back and corrected,
but he believed it. Witness is not certain as to the time when this

was said, but his mind is impressed that it did take place at the time
mentioned.
Another reason why witness believes as aforesaid, was that these

Commissioners lourd that Fosdick had defrauded Government of

$5S,000, that Captain Hull had attached $90,000, and witness heard
that the rest of the money was paid back to Fosdick

; and as wit-
ness could not account for Fosdick's having eo much property, he
concluded that he must have made some of it out of the copper.
Witness says he made some sly enquiries of some persons, the Cap-
lain's clerk and others, and the result tended to confirm witness in

his impressions. Witness also understood that Fosdick had $70,000
in Boston. $40,000 in New-York. $20,000 in New-Orleans, from
general reports. But witness can't say how he got the information
or where he got it, but he did get it from some quarter. Being ask-
ed if he can recollect any oneof the sly enquiries be mentions as
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having been put to the clerks, &c. he says he cannot. Witness pu'a
these enquiries to Mr. Waldo, Mr. Ethridge, and Mr. Bates, but at

different times, and mingled with other subjects, so that thev could
uot understand his object.

It being past four of the clock, the Court adjourned to to-morrow.
"<xt 10 of the clock.

v. s. navy-yard, chaiu,estown, august 26th, a. d. 1822.

The Court met according to adjournment; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Doctor Usher Parsons, stationed at this Yard, states to the Court-
that he is on leave of absence and resides at Providence, where he
has three patients dangerously sick, to whom his personal attend-

ance is of importance at this time
;
and as he knows but little on

the subject of the present enquiry, he desires to be examined now,
in order that he may return immediately to Providence.
The Court having considered this application, admitted Doctor

Parsons to be examined now, whereupon he was sworn, and testi-

fied.

To the first general Interrogatory. He says he does not know
there is a single instance where that has taken place, and has no
reason to believe it.

To the second general Interrogatory. He says he neither knows
inor believes there is any instance of it.

To the third general Interrogatory. He answers fully in the ne-

gative.

To the fourth general Interrogatory. He says he knows nothing
on the subject of this Interrogatory, and never heard any thing
which gave him reason to believe that Captain Hull had any con-

nection or collusion with Fosdick in the fraud alluded to. Witness

had heard reports on this subject, but did not believe them.

To thefifth general Interrogatory. He does not know any instance

of such oppression. Witness heard a report that Captain Hull

had withheld allowances from Lieutenant Abbot, but witness does

not know whether it is entitled to credit. Witness being asked

how long he has been attached to the Navy-Yard, witness says
more than two jears ;

this has been at the marine barracks, not in

the Yard ;
but he occasionally officiated for Dr. Trevett in his ab-

sence, and this is the way he has been here in the Yard a greater

part of two years, boarding part of the time in Boston, and part in

Charlestown.

Question by Capt. Hull. Have you been stationed at different

places in the United States, where you had charge of the medical

department? And have you, previous to the circular of 4th May,
1821, been in the habit of supplying the families of officers with

medicines, who have had their families located at the Navy Yard

from your department, and has this been a general practice an far

as your knowledge has extended ?
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/ . . Witness says witness has been on two stations, one at

I He, where be went in September, 1812, and staid there

nil December, 1814. During part of that time was stationed on

|jore, and had charge part of the time of the medical department,

h hilc on ihore in the Bpring of 1813. Witness was in the habit of

I
r scribing l'<>r the families of officers, seamen, and marines, and

supplying their families with medicines from the public medicine

i »t; the same practice was pursued by Dr. Robert Barton, senior

surgeon of that station. Witness was stationed at the marine bar-

racks, in the Navy-Yard, Cliarlestown, in the spring of 1820, and

Ihere since, as above stated, where he had charge of the me-

dical department in the marine barracks, and occasionally of the

\ ard, where he officiated for Dr. Trevett in his absence; and

witness was in the habit of prescribing for officers' and men's fa-

unlit-, and supplying them with medicine from the public medicine

best, till he received orders of the 4th May, 1821. Witness does

know what has been the general practice in other Yards.

Lieutenant Abbot called again, testified that he had further rea-

ons to -tale for bis belief that public property in the Navy-Yard at

Cbarh -town had, during Captain Hull's command there, been con-

vene. I to his (, r some other person's private use. Witness says,
that on the 24th December, lo21

,
he came to an anchor at Marble-

In .id, in the Mary Anne Flora, Midshipman Bubier was there.

Witness asked him what the news was at Cliarlestown, and how

they came on there ? He said the devil was to pay about copper.
Witness hastily observed, then my conclusions are right. Witness
asked him some questions about it : Mr. Bubier said that Bogman
had come into the \ ard one night with a cutlass in his hand, said he
had been out hunting for copper, and had got a clue to a great deal

more than had been taken from the fard. Mr. Bubier further said

there was to be a survey of the copper. When witness first came
to the Yard he saw no survey going on of the copper. After wit-
ni'- had been here a few days, witness received the Secretary of

Navy's letter calling on him for information. Witness wrote the
letter of 1 1 tli January, 1822, and carried to Keating a rough copy
winch he had got in the first place, and read parts of it, or all of it.

to Mr. Keating, and asked hirn if what witness had written there
was correct, as far as he knew, and if there was any thing there

relating to Keating that was not correct, witness wished him to

say so. Keating pointed out some corrections, which witness made.
V» itness had heard a report about the paying of the mechanicks be-

ing taken away from Mr. Deblois, and given to Mr. Fosdick. Wit-
ness can't say when he heard this report, he heard it from Mr,
Waldo, sailing-master, and from others, previous to witness' writing
the letter of the 11th January, above mentioned. Witness called
on Mr Deblois, read parts of his said letter to him : can't say whe-
ther he called before or after sending the letter. He read to Mr.
Deblois parts of his said letter.

Witness says he can't say that he read the whole of said letter.
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but is certain that he did read the following parts :
" Col. Gibbs.

the worthy revolutionary officer, the protege of \\ ashington, was
traduced to the department as unfit to perform the duties of his Na-
tion." It was endeavoured to have him removed, as I believe, with

the intention that Mr. Fosdick should take his place, a place where

public property to a great amount was kept. This policy was not

successful, the Government gratefully retained Col. Gibbs, and
directed an assistant to be appointed, with a salary of 600 dollars,

and recommended Mr. Waldo, who had lost one leg in the service,
but was in talents fully equal to Mr. Fosdick for the situation. By
artful representations, Mr. Waldo was induced to decline the offer,

very reluctantly on his part, and not without promises of equiva-
lent advantages which were never fulfilled

; got into this situation,

Mr. Fosdick took all the management to himself; Col. Gibbs was

hardly consulted in his own office. The drudgery of the business

fell upon Mr. Keating; or, to use his phrase, he did all the business,

and Mr. Fosdick got all the pay. In this station he had it in his

power to defraud the Government in relation to the copper, as well

as other articles- Not satisfied with all the influence he now had,

not contented with holding three or four or five offices, with a large

honest income, and vastly larger dishonest one, endeavours were

made to obtain for him, as I understand, the Pursership of the Yard.

The excellent Mr. Deblois, the honest man, who was beloved and

respected by every honest person in the Yard, was attempted to

be supplanted in favour of this man. Had this been effected, he

would have had every lucrative station, and every place where

property was concerned, centered in himself.

Mr. Deblois thereupon stated, that Mr. Fosdick appeared to be

anxious to pay the men, and Captain Hull was willing, and that he,

Mr. Deblois, was desirous of getting rid of the trouble. Being
asked what reason Mr. Deblois gave for resuming the payments,
witness says Mr. Deblois did not give any. Mr. Deblois remarked

on the passage relating to himself, that this was news to him
;
he

wanted to get on as easily as he could, he did not want to have

any trouble. Mr. Deblois observed upon the letter, that there

were many things in it that he had never heard of. Witness asked

Mr. Deblois about his allowances aud about wood, something on

that subject He said that he did not get it. He said he had ask-

ed for it, but witness don't recollect whether Mr. Deblois said it was

allowed by the Navy Department or was not. He said he did not

think it of sufficient consequence to think any thing about it. Wit-

ness asked him about Mr. Percival's going out to Europe ;
how his

accounts were adjusted when he came home, and Deblois said he

did not know if he could tell witness without referring to documents

to refresh his memory. Witnesss related some things about Mr.

Percival's going out to Europe, and his having had difficulty about

settling his accounts, or that witness had heard so. Witness asked

him if there was any difficulty about his, Lieutenant Percival's,

getting his full pay, if he, Deblois, recollected that. Deblois said he
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lid thai Mr. Percival made considerable bluster about his pay.

\'\ itness mentioned Lieotenant Percival was rather in the habit ot

Mastering, tliat Captain Hull did not at first allow it ;
there was

some writing to the Department about it. Mr. Deblois did not say

then that Mr. Percival'a pay was allowed; he, Deblois, would look

over bis documents about it, and asked witness to call again, as wit-

ness think- Witness did call twice, once in the evening and once

in ibe morning j

the first time which was as above related was in

the evening, the last time was in the morning. W hen witness call-

ed ... the morning, Mr. Deblois said that Mr. Percival had been paid,

.111.) thai was all he appeared to know about it. Witness says he

showed and read the same letter to Sailing Master Waldo. Wit-

ness told Waldo that he, the witness, was called on by the Seoreta-

t> of the Navy to give information. Can't say whether he showed

to Waldo the letter of the Secretary of the Navy. Witness asked

\\ aldo in particular about wherein Waldo had introduced his name.

Whether Waldo stated positively that it was or not correct, or

what he did say, witness can't recollect ; but what he did say was

such that witness felt it meaning the letter was correct to go to the

Department.
Witness read the same letter to Lieutenant Ward ;

did not put it

into his hands ;
read all except a few wi>rds, viz : And a mistress.

Being asked his reason for this exception, he says he had private

reasons. Witness does not state these, but says he might have left

out, or not read, the whole of that sentence where these words

are
;

can't say whether he did or not. Mr. Ward did not appear
to know nor to have any positive knowledge about things, not to

any great magnitude. Being asked whether Mr. Ward said it was

or not correct, witness cannot say that he did say the letter was cor-

rect, witness can only say that from the tenor of the interview,

witness inferred that things might be as bad as that or worse. Wit-

ness read the same letter to Captain Shaw previous to sending it
;

the reason witness did not give it into his hands was that there

were a good many abbreviations, letters standingfor words.

Captain Shaw said he regretted that witness felt it his duty to

make such a communication ; there were a great many reports in

circulation, he could not vouch for the correctness of them
;
did not

know but he should write himself to the Department.
Witness asked Lieutenant Ward if he knew Mr. Gibbs, son of

Major Gibbs. Witness wanted to get the black and white of Major
Gibbs before mentioned by witness, but did not, witness believes, let

Lieut. Ward know what the object was. Lieut. Ward said yes, and
told witness he, the witness, was a mysterious fellow

;
did not seem

willing to make a confidant of him. Lieut. Ward gave witness a
letter of introduction to the witness for Mr. Gibbs

; witness called

on Mr. Gibbs
;
witness won't be positive that he showed or read

the letter of the 11th January to Mr Gibbs at the time. It wa6
written before thai time the same as it was sent, but he is positive
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that he stated the contents of it, am] the object of his visit. Wit-

ness felt rather delicate throughout this business. Mr. Gibbs

brought in to witness a good many papers. This was between the

11th and 19th January, 1822. Mr. Gibbs produced and exhibited

to witness at that time several papers ;
witness selected from them

a number which are here exhibited, and marked by the Judge Ad-
vocate J. A. and are annexed. At another time witness asked Mr.
Gibbs to let him have another look, and then he saw the paper for

the first time marked J. A. 2. and took it into his possession. Mr.
Gibbs told witness, that not knowing much about his father's papers,
he had given up the most of them to Capt. Hull. His official papers
he supposed belonged to the Government. How these came to be

kept back he did not know. Witness read his letter of the 11th

January to Mr. Barker, Master Builder, but whether all or parts
witness cannot say. Mr. Barker did not appear to be dissatisfied

with the latter wherein he was mentioned at all. After witness

had got those memorandums he read them to Mr. Barker, not the

originals, but a correct copy. One part which Mr. Barker made a

remark about in the paper marked J. A. 3. was " a large lamp with

a frame, fixed to the door of the Double Houss." Mr. Barker said

there was a lamp there now
;
witness did not understand from Mr.

Barker that the lamp he spoke of had come from the Navy-Yard.
Mr. Barker merely expressed the fact that a lamp was there with-

out saying any thing more. Witness can't say whether it was Mr.
Barker's belief that the lamp he spoke of was the United States'

property. Mr. Barker made a remark on the spruce timber men-
tioned in the memo, marked J. A. 4. and on white oak timber to

support the floor of the house, meaning Captain Hull's house, and

on the flat stones over the well, and said they were all there now
;

witness understood Mr. Barker to mean that these had been taken

from the United States. Witness does not recollect any other ex-

pressions of Mr. Barker distinctly enough to state them. Witness

says there are a good many other reasons for his belief as afore-

said, some of them are mere reports. Being asked to state these,

so far as they are the reasons of his belief, he states that the report

is, there is a quantity of putty taken from the Navy-Yard ; witness

heard this from Mr. Gardner, of the firm of Russell & Gardner
;

the same report has been mentioned to witness by Mr. Keith, of

Cornhill, since witness' present return to Boston
;
Mr. Keith ask-

ed witness to call on Mr. Jackson, witness declined
;
Mr. Keith

said that he would enquire and would get the facts and put them in

writing on Mr. Keith's desk in his store, which is in Cornhill, near

the corner of Court street. Witness called there on Saturday
last, as witness believes, and received then the paper herewith

exhibited, which is marked Keith. Witness further states, that

EbenezerJackson, who was examined at witness' trial, has refreshed

his recollection, and knows more than he did before, but whether

he does witness can't say. Witness mentioned another report as

a reason of his belief, the correctness of which witness don't know
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jiiv thing about, and hopes a'nt true, still it influences witness''

mind, and is i reason for bis present belief as aforesaid ;
the report

is tli.it Captain Hull bas called on Mr. Benjamin Whipple, and tried

!<> penaade bim not to come before this Court and testify ; it

nrould bfl out of the way ;
witness heard this report in several

ways, Mr. I . W. Waldo, the lawyer, mentioned it, Mr. Daniel Le-

ao mentioned it. This report was mentioned to the witness since

this Court commenced. Witness being asked to state any other

MOna "hull influenced \n< mind, witness has received two ano-

Bymooj letters which have influenced his mini?. He received one
*li. first day that he came toCourt

;
it was delivered to witness by Mr.

Keating. He received the other the next Jay after from Mr. Ward,
who s.iid he took it from the Post-Olriec. Mr. Keating said he did

not know any thing about the contend of the letter which he deli-

vered, or where it came from, he found it on his desk; witness
- there may be other reasons, but he does not recollect them

now
;
witness then said there is another report which he recol-

lects which is, that Captain Hull called on Doctor Elliot, and sent

Mr. Knox to call on him ; the object was to get him, Doctor Elliot,

to give such testimony at the witness' trial as would not affect Capt.
Hull. .Mr. F. W. Waldo, the lawyer, mentioned this to witness.

Witness has also heard that Doctor Elliot have had a correspon-
dence with Mr. Aylwin, the Judge Advocate on witness trial, in

which the above particulars were mentioned by Doctor Elliot. Mr.
I . W. Waldo mentioned this report to the witness. Witness being
asked if he had more reasons, replied he can't say there are any
more than the chain of other circumstances

; witness does not re-
collect any more at this time.

To the second general Interrogatory. Witness says he does not
know any instance of such employment, but he believes there are
such. Being asked to state the reasons of this belief, he delivered
to the Court a paper writing which he says was'delivered to him
before his trial ; who delivered it to him he does not recollect, nor
does he know in whose hand writing it is. The paper is as follows :

Capt. William Calvin was employed by Mr. Peirce, Master Joiner, to chive
a team in the Navy-Yard. At the time he was employed in driving this team
on public service, he was frequently broken off from the public work, and his
team promiscuously taken to any pile of public timber in the Yard, where it was
loaded and the timber laken to the houses which Capt. H. was building or re-

pairing at Chelsea Bridge. Henry Blestell, Jr. belonged to the above team,
an 1 worked at this time with William Calvin. Calvin resides near the Navy-
Yard Gate, Blestell resides near the Marine Barracks.
William G. Fullick, painter, corner ofLeverett street and Leverett Place,

worked on Captain Hull's houses
; took all his paints from the Navy-Yard, and

while employed on Hull's houses, was mustered in the Navy-Yard and paid by
the purser.

Jesse Wilson, joiner, lodges at Richards' Tavern, was employed in the Navy-
Yard ; worked on Captain Hull's 10 feet buildings, mustered and received his

pay from the Navy-Yard.
The Master Joiner, Mr. Peirce, is knowing to all this story.

. Being asked if he believed the contents of this paper, he says
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he has no reason to disbelieve it otherwise than as there may be

doubts if it is correct. Witness went to Calvin and asked him it'

he drove a team and had ever been in the Navy-Yard, and taken

out timber and things that were scattered about indiscriminately
in the Yard, and carried to Captain Hull's houses, Mr. Calvin said

he had. Witness did not make use of this at his trial, because he.

was beat out and thought he should be acquitted. Witness being
asked if he had any other reasons, he stated that there was a report
that Lieutenant Percivai had sent Captain Hull a bribe, a sum of

money to induce him to allow Mr. Percivai his pay, while he, Per-

civai, was absent in Europe ;
witness can't say from whom he

heard this report. Witness heard it a great while ago, and more

recently from Dr. Trevett and Mr. W'aldo, sailing-master. Witness

can't say that Mr. Waldo told witness that Mr. Percivai had said in

positive terms, that he, Percivai, had bribed Captain Hull, but in

words in circumstances that amounted to the same thing. Dr. Tre-

vett never told witness any thing about it till after witness was
arrested. Then Dr. Trevett told witness that Percivai told him
in Washington, he had bribed Captain Hull to allow him, Percivai.,

his whole pay, and Captain Hull was to allow the whole by receiving

part of it. Dr. Trevett was examined on witness
1

trial by witness"

direction, and was fully examined on this subject.
Witness being asked to state any further reason for his belief,

witness states that he called on Mr. Barker, don't recollect what
his questions were

;
but Mr. Barker answered witness by shrugging

up his shoulders and saying he could see how things went. Wit-
ness also believes as aforesaid, because Mr. Barker has expressed
a wish that Commodore Baiubridge should come back to the Yard.

Mr. Barker mentioned to witness some things which he wanted
to be corrected, one was that the men were paid in foreign money,
and that the men lost 20 cents in a week or fortnight ;

witness

can't say precisely how long or in what time, Mr. Barker had tried

to bring about a correction of this, and observed he had applied but

could not. Witness thinks Mr. Barker mentioned having applied
to Captain Hull. This conversation was about 11th January last.

Mr. Barker mentioned about iron, about there being improper
management about iron. Witness states that he entered on a me-
morandum book, that Varney, a blacksmith in the Yard, had im-

posed and practised on the government, and had enriched himself

by frauds, that the iron was mismanaged.
"
Varney Iron Affair.

—Mr Varney eight years ago, was a common
forge man, or striker, has had no apparent means of acquiring pro-

perty except by his situation in the Navy-Yard, which has risen to

Master workman, is now reputed to be worth about ten thousand
dollars.

»a

Great quantities of old iron from the ship's gun carriages, &c.
he has received from time to time, and which, I believe, has not

been strictly accounted for by him, by which method 1 suppose he

may have come by a part of his money, having it in his powpr to
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any thing about it. Mr. V. commenced at the \";ivy-Yard at aboof

1 i . .r 15 dollars per month, and has never had more than $ 2 50

per (I. iv. and "a* very poor when he went there. He has had as

mod an opportunity t" manage the iron concern as Mr. F. had the

pay-rolls, and from appearances he ha* improved his opportunity.
Mr. Barker, whose duty it i< to make out all requisitions for iron

and inspect all that is brought to the Yard, has never been consulted

or acquainted with the purchasing or inspecting the iron, although
h<' baa frequently complained to Captain Hull of the improper pur-
chase- of iron, and that the management of the iron was illegal and

improper, hut Captain Hull never took any measures on these

complaints being made, that his duty should have compelled him to

do. From appearances there can be but little doubt that there has

been fraud in the management of the iron, but from the intricacy
of the management it may be very difficult to come to the criminat-

ing point ;
the neglect of the duty of Captain Hull, however, is

positive, and from that inferences must follow.

Th.it large quantities of old iron from the ship's gun carriages,
broken up to the amount of many tons, have been delivered to the

charge of the master smith, no account rendered but at the smith's

discretion, and not regularly weighed and charged on the Navy
Store Keeper's books.

Witness says that he read this to Mr. Barker about the 11th of

January last, and Mr. Barker acknowledged it all to be correct.

Witnes being asked if he had any further reasons for his belief,

replied that he did not know any thing else strikes his mind at

present, except the whole chain of circumstances that operated
upon witness' mind from time to time, such as witness produced
before the Court at his trial, and other circumstances that witness

might yet be called upon to relate, which may be recalled to wit-

ness' mind when examined on the other Interrogatories.
To the third general Interrogatory. The witness says he knows

of no instance, unless it be neglect of duty in Captain Hull to write
to the Department when witness sent to Captain Hull the letter of
the Secretary of the Navy.

Navy Department, January 16tb, 1821.

Gentlemen : In answer to your letter of the 2d instant, I have to inform

you that I have consulted with the Navy Comrnissioneis as to the number ot

officers absolutely necessary for the duties of the Navy-Yard, and I cannot
alter the arrangement recently made. You can remain at Charlestown or Bos-

ton, or any other place upon pay and rations, but I cannot consent to increase
the expence by allowing you chamber money without a special statement from

Captain Hull, that the service required additional officers at the Yard.
1 am, very respectfully, your obedient servant,

Signed, SMITH THOMPSON.
Luulenant Jot.l Abbot, i

\\ . M.Caldwell, > Charks!ou:P. t
Mafr.

Sailing Master J as. Ferguson. }
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Witness specifies as the instance of neglect, that Captain Hull

did not make a special statement to the Secretary that the service

required additional officers at the Yard. Witness thinks that Cap-
tain Hull ought to have stated to the Secretary of the Navy that

the service did or did not require additional officers, or have per-

mitted the witness to write to the Department, and, because he did

neither, witness thinks Captain Hull
neglected

his duty,
Witness was residing then at Charlestown, and soon after went

to the springs on leave of absence, being sick as before stilted.

Witness stated that he knew no other instance of neglect, but be-

lieves there are instances, one reason of witness' belief is, Lieu-

tenant Storer addressed a letter to the Secretary of the Navy, on

the subject of chamber money, and sent it to Captain Hull desiring

him to forward it, which Captain Hull did not, but let it lay in his

office six weeks. This was mentioned to witness by Lieutenant

Storer, who further states that there had been some difficulty about

it, and that he, Storer, had been under the necessity of giving

Captain Hull the lie in his own office. Witness being asked if be

had any other reason for believing there had been instances of ne-

glect, witness says there are none except the circumstances men-

tioned in his testimony to the preceding Interrogatories, which re-

curs to witness' mind.

To the fourth general Interrogatory. He says he has no positive

knowledge that Captain Hull neglected any measures for the de-

tection of Fosdick's fraud, only inferences he has drawn from re-

ports. Witness says that he does not know that Captain Hull had

any improper connection or collusion with Fosdick in this fraud.

He says he does believe it, or rather, not disbelieve it only as it

may turn out not to be so. It being suggested to the witness that

his mind appeared to be in a state of doubt, witness then says he
does believe it, until it is proved to the contrary that it was not so.

Witness being requested to state his reason for bis belief, says that

he could not conceive how the men could be paid oft' in Captain
Hull's office, and Captain Hull to approve and sign the pay-rolls
unless there was an improper connection or collusion

; witness

thought there might be. Witness says the reports and circum-

stances he has already stated in answer to other interrogatories,

are the other reasons for his belief above stated. He recollects no

other reasons at present.
To the fifth standing Interrogatory. Witness says about the 23d

of January, 1821, witness being with Captain Hull below the ship-

house, on the wharf, witness presented to Captain Hull the Secre-

tary of the Navy's letter of the 16th January, before mentioned.

Captain Hull accused the persons to whom the letter was addressed,
of writing to the Department without permission. Witness told

Captain Hull that permission had been given by himself to write,
and on some mention being made of the time and place he seemed
to recollect it. Captain Hull then told witness it was not chamber

money that witness wanted, but to skulk, get clear of duty. Wit-
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ness replied that ho had been with several officers of high stand-

in-, in. I tin v bad nei er accused witness of that disposition. Witness

thought lie could convince him by relating to him what had taken

place it New-York with the Secretary of the Navy, that that was

not witness' disposition. Captain Hull said he did not want to hear

inv of witness' statements. Witness asked him what he might do

about the Secretary's letter, witness said he only wished wh t the

Department were willing to allow him, other officers were absent,

iio as to regulate their expenses; he was willing to do duty, and

witness wished only to have the same advantages as other officers,

or an equivalent, and to go and reside where witness pleased.

Captain I loll said witness might go to hell if he chose. As Captain
Hull was turning away, witness asked him if he, witness, might go
where he was amind to, and Captain Null said no, he should do duty.
Witness thought Captain Hull was in a passion ;

witness does not

know what made Captain Hull angry. Witness should not have

thought any thing about this if j| had not been for a similar talk to

witness afterwards. In about sixteen days after, witness had fur-

ther conversation with Captain Hull about chamber money, Mr.

Ferguson told witness that he had had conversation with Capt. Hull

ahout it, that Captain Hull did not treat him very well about it. At

this second interview between witness and Captain Hull, which
was in Captun Hull's office, witness presented the letter of the

Secretary of the Navy again to Captain Hull and asked how wit-

ness might construe the letter. Captain Hull had considerable talk

ahout it, said that he was trying all he could do to prevent the reduc-

tion of the Navy by saving expence. Witness t >ld Captain Hull
that he had no objection to go on to any salary or allowance that

the government might think necessary, hut did not think it just to

go upon any one grade for selection of retrenching expences.

Captain Hull said that Captains had no chamber money, witness

said that he did not see that this should be expected as they had
houses and servants found them, and wood and candles. Being
asked whether Captains in the service other than those attached
to the Navy-Yard had these allowances, witness says he does not

know. He referred in his observation only to Captain Hull, and

Captains in the Navy- Yards. -Witness said that if it was his, Cap-
tain Hull's, pleasure to say his services were necessary at the

Navy-Yard, the Secretary would, witness did not doubt, allow him
chamber money. Captain Hull said he be damned if he would.

Captain Hull said witness should do duty ;
witness left the office.

At another time within a few days after, witness called into Cap-
tain Hull's office, and he showed witness some letters from the

Secretary of the Navy respecting allowance of chamber money,
and observed upon these letters that the Secretary did not allow
chamber money. Witness observed that these letters were prior
in date to that of the 16th January, to witness, Mr Caldwell, and
Mr. Ferguson. Captain Hull said the chamber money was not

allowed, and witness should not have it. Witness then asked per
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mission to write to the Department, and Captain Hull refused it,

saying witness had written enough.
Prior to (he last conversation, witness and Mr. Caldwell, and

Mr. Ferguson, addressed a letter to Captain Hull, dated February
12, 1821, requesting of Captain Hull lo say what construction they
were to put upon the letter of the 16th January before mentioned.
The object of this was to get Captain Hull's answer in writing.
Instead of sending an answer in writing, witness was called up into

the office, and the conversation took place as above mentioned —
Witness produced his letter to the Hon. John Holmes, Senator in

Congress, dated 22d February, 1821, a copy of which witness en-

gages to furnish, which Mr. Holmes acknowledged he had received
and had enclosed to the Secretary of the Navy, and that witness
would hear of it from the Secretary, but witness never did. The
witness furnished a copy of his letter to Mr. Holmes, which is an-

nexed. [See Appendix.]
The Court adjourned to to-morrow, ten of the clock.

U. S. NAVY-YARD, CHAHLESTOWN, WEDNESDAY, AUGUST 21, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the Mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Lieutenant Abbot was called in, and his examination continued

upon the fifth General Interrogatory.
Witness being asked whether he knows any other instance of op-

pression, says he applied to Captain Hull for permission to visit his

family that were sick
;

this was very soon after the 6th of Februa-

ry, 1821, can't say precisely what day; witness first made applica-
tion to Captain Shubrick ; witness thinks this was on the evening of

the 6th of February. Capt. Shubrick refused witness permission ;

witness stated to Captain Shubrick that he had walked twenty miles

that day, he was so anxious to get home ;
witness being asked from

what place he walked, says he walked from Providence, not all the

way, but enough to make up twenty miles. Captain Hull was ab-

sent at the time of the application to Captain Shubrick; when he

returned witness applied to Captain Hull, stated to him witness' fa-

mily was sick
; Captain Hull referred witness to Captain Shubrick.

Witness then went to Captain Shubrick a second time, Captain Shu-

brick said that witness could not go ;
did not give witness any rea-

sons why he should not go as witness recollects. Witness went to

Captain Hull again, but whether the same day or next can't say

precisely. Saw Captain Hull in his office, witness made the re-

quest again to go ;
witness stated to Captain Hull his reasons as

nearly as delicacy of circumstances would permit him to do, as

witness thought. Captain Hull refused witness leave
; Captain

Hull mentioned something of witness having been absent ;
can't state

all that Captain Hull said. Witness recollects one thing that he

said, which was. that wh^n an officer's reputation was at stake he
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w«uld do any thine for him. This was said in connection wttfc

something of witness
1

having gotte abroad, but witness did not un-

derstand the Commodore himself; witness presumes he, Captain

Hull, had some reference to witness' having been abroad. When

Captain Hull came out of thp office, witness spoke to him again ;

witness told him in plain words the situation of his wife, lhat he ex-

pected every hour she would be confined. He told witness that

the situation of officers' wives was not to interfere with the service.

No bod] was present when Captain Hull said this. He was- then

Standing on the outside of the lower outer door. Witness did not

say any more to Captain Hull that day as witness recollects. Wit-

ness received some letters from his wife
;
witness inferred from the

manner in which she expressed herself, and his knowledge of her

situation, that the state of her health was such that any little matter

would be dangerous to her
;
witness got one of the stage drivers,

named Pike, to call at his wife's father's in Newburyport, and let

them know witness was well and should be there in a few days.
Tin- message was given to Pike between the 6th and 15th ofFebru-

ary, and witness
1

wife was confined the 24th February. After

Tike returned and witness had seen him, Pike said he had been to

the house of witness' wife, had not seen her ; witness can't say
what Pike said, witness don't recollect. Pike might have said

more to witness than what witness has related. Witness received

a letter about this time from his wife, in which she expressed great

anxiety, she thought witness was in some difficulty ;
witness can't

say whether this came by Pike or through the Post-Office. Wit-
ness told Captain Hull that an officer would take his duty ;

the

Commodore would not give witness any answer
;
witness waited as

long as witness thought proper and respectful to wait, and then
went out and saw Captain Shubrick, and told him that Mr. Hickson
wa> willing to take witness' duty. Captain Shubrick said that Mr.
Hickson was attached to the Independence, and they could not have

any thing to do with the Independence officers. There was no-

thing further took place at that time. Witness did afterwards speak
to Captain Hull in his office again, and Captain Shubrick spoke in

favour of witness' going, and Captain Hull consented ;
this was be-

fore the 15th February, because witness got right into the stage as*

soon as he had leave, and went to Newburyport, and went as he
thinks on this day. Before the leave to go was finally given, wit-

ness was sent up to Mr. Downes to see if his foot was well enough
to do duty ;

witness thought it was not. Witness thinks he must, of

course, told Capt. Hull that Mr Downes was not well enough to come
down, because witness was sent up to speak to Mr. Downes. Cap-
tain Hull gave witness permission to go to Newburyport for a week.
Witness went to Newburyport as above stated

;
witness found his

wife very unwell. Being asked if he represented this from New-

buryport, and applied to Captain Hull for an extension of his leave-

of absence, witness says he did not represent the situation of his

wife to Captain Hull from Newburyport, nor to Captain Shubrick;
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can't say that he requested any body to represent to Captain Hul:

the situation of his wife, and ask an extension of his leave of ab-

sence, before he returned back from Newburyport, which was the

21st or 22d, witness thinks it was the 21st; he has got it down 90

in his book as having returned on that day. Witness might not

have reported himself until the 22d. Witness states that he came
back at the end of his leave because he did not wish to violate any
of the regulations. After witness did come back, witness entreated

Captain Shubrick several times to let him return, and he was kind

enough to do so, and the witness returned on the 28th to Newbu-

ryport. Captain Hull was not absent, but witness did not say any
thing to him

;
witness further says that at the time he returned he

felt extremely anxious and desirous of being at Newburyport. Be-

ing asked why he did not write to Captain Hull for an extension of

his leave when he was at Newburyport, witness says he thought

Captain Hull would not give it
;

this he thinks was his reason, it lay
so in his mind, but it is almost impossible for him to state every
particular in every transaction so long ago. After the 28th Febru-

ary, 1821, witness does not recollect that he did any further duty,
for when he returned to the Navy-Yard he got a certificate from
Dr. Trevett, on which he was excused on the score of ill health.

Witness being asked if he knows of any other instance of oppres-
sion than those he has mentioned of himself, says none that occurs

to his mind at present.

Being asked if he believes there has been any other instance of

oppression, witness says he does believe there are. Witness be-

lieves that Mr. Walton, then a boatswain of the Yard, was obliged
to divide his wood with some one of the other warrant officers.

Witness had this from report, which report he believes, but can't

say from whom he first heard this or when he heard it. Witness

says there was another report, he did hear that Mr. Bogman, gun-
ner of the Yard, was obliged to refund his servant's pay, and now
believes that this is an act of oppression. Witness can't say from
whom or when witness heard this report : witness heard it before
he wrote to the Navy Department.

Witness further states, that he saw by report of the Secretary
of the Navy to Congress, that the gunner of this Yard was allowed

a servant, and witness concluded it went from this Yard, and it was
correct that the gunner should be allowed his servant. Witness first

saw this report at the time of the trial. Witness being asked if he
has any other reasons for his belief that Captain Hull has been

guilty of any other act of oppression, he says he don't now recol-

lect any others.

Witness was desirous to state another instance of neglect of duty

by Captain Hull, viz. that he approved bills of Mr. Samuel Clark,
which were enormously overcharged, without examination. Wit-

ness says these bills were enormously overcharged, because it was

so proved at the witness' trial, and was admitted by the government
a1 the trial of the witness.
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Hen the witness referred to the testimony of Burdett and the

admission aforesaid in the official publication of the said trial. Wit-

in- being asked il be bad any further reasons to add for his belief

umlrr any <>f the general Interrogatories.
Answer. Thai none occurs to him now.

Q. Do you now hdieve all the reports which you have mentioned

a? the ground of your belief? witness answers yes, take them to-

gether !)•• does.

QtMsftM hi/ Captain Hull. What is your age, and where was

jour |>l ice ot residence previous to your receiving your first ap-

pointment in the Navji
7

./ Witness i- twenty-nine years of age. Witness resided at

Westford, State of Massachusetts.

Question by (\ij>t. Hull. L)o you keep a regular journal or me-
morandum book of daily occurrences ? If yea, for how long a pe-
rm,! of time have you kept such a journal ?

A. Witness has at all times kept such a journal ;
witness kept it

wh.'ii he was i|uite. young, can't say positively what his age was

when he lir»t thought of keeping a journal : it was some years
before he came into the Navy though. Witness has kept no such

journal now for some time. Witness has kept memorandums that

he thought might be serviceable to him, little books not so particu-
lar, witness has not kept as he wishes he had. Witness has kept a

regular journal since he has been in the Navy, this was when un-

der the command of Captain Morris and Commodore Rodgers,
Captain M'Donough ;

these were sea journals that witness always
kept when witness was at sea. Captain Morris recommended to

witness to keep a private journal of what witness did not wish to

appear in sea journal ;
the reason of this was, that witness used to

make secret characters in his sea journal, and after this witness

desisted. With respect to keeping a journal when not at sea, wit-

ness says sometimes he has and sometimes he lias not. \Y itness

cannot say he has kept a regular journal while on this station, but
has occasionally kept memorandums.

Question by same. Did you keep a memorandum in a book or

otherwise, of such things as you thought of importance while on
shore and particularly while stationed at Charlestown ?

A. As witness said before, witness had kept some minutes, me-
morandums ;

but not of every thing which witness thought of im-

portance
Question by same. Where are your journals, memorandum books,

letter books, and papers at this time ?

Ji. Witness says some of witness
1

books are at Newburyport,
some at Boston, and some here. Witness has some of his journals
at i'.oston, several at Newburyport. Witness has a trunk in Charles-

town, he does not know that there may not be some journals in

that, witness cannot say ;
witness has some memorandum books at

each place too, what witness might call a memorandum book, per-
haps others would not. Witness does not think he has got any
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letter book in Boston, witness" tilings are scattered about so now,
witness would not swear that he has not one in boston

;
but he

don't recollect of having one there now : witness produces one
letter book, and has one at Newburyport : witness does not know
how many he has. Witness' papers are principally here. Witness
has papers at Newburyport which might concern the subject of

this enquiry, but principally they are at Boston and here.

Question by Capt. Hull. Have you not the whole with you which

you deem of any consequence to aid you in the testimony you have

given, or which you have at any time made use of in any former
occasion that relate to the affairs of the Navy-Yard at Charles-

town ?

A. Witness says that he has just said he has some at Newbury-
port which might be of importance on the present occasion, but

witness cannot say how much.

Question by same. Were the memoranda you kept in relation to

occurrences at the Navy-Yard in Charlestown, kept in characters

or partly in characters, and partly in common English writing?
And when were you last in Newburyport ?

A. Witness may have made remarks in each, witness could not

say positively uidess he looked over ever}' thing, all the papers he
has. Witness came directly through Newburyport when he came
to this Court, stopped there one night, Wednesday night, the 14th

inst. and arrived in Boston Thursday afternoon.

Question by same. State the time when you first began to do duty
after you were regularly attached to the Navy- Yard in Charles-

town ?

A. Witness says he thinks he said before, it was about the 22d

January, 1820, witness thinks it was about that time.

Question by Capt. Hull. State the nature of your duty after yon
were thus attached to the Navy-Yard, and particularly the manner
in which your time was employed ?

A. When witness' tour of duty came, his duty was to stop at

the Yard or watch from 8 of the clock in the morning to 8 of the

elock the next morning, or when the season of the year came for

9 of the clock, from 9 one morning to 9 the next. As to the man-
ner in which witness' time was employed, it was to look out that

no body came into the Yard or went out of it improperly, to notice

any irregularity and correct or report it. Witness supposes the

principal object was to keep a look out at night. Witness consid-

ered he was not to interfere with the Navy-Yard officers, that is,

those who did constant day duty and had no duty in the night. Wit-

ness' turn of duty was not regular at all times, it depended on dif-

ferent arrangements made at different times : upon an average
while witness was on the station it came one twenty-four hours in

four days, sometimes not so often, and sometimes oftener. Witness
never dared to leave the Navy- Yard uuless it might be to go a rod or

two out of the gate, never to lose sight of the Yard, never going
.70 rods from the Yard without getting some one to relieve him.
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mm km- "I" the days when he was "n watch.

Question by Coptmn Hull. How long did you continue to study

French with Doctor Tnvett ? And do you understand Latin ?

./ While we were together at Mrs. Peirce's
;
can't say he does

understand Latin, witness has lost it, he did study it when fitting for

( \,||, ^
Question In/ Captain Hull. After joining the Navy-Yard at

Charlestown, with which of the officers did you become intimate?

Btate with accural \

./ Witness was intimate with Doctor Trevett, Sailing Master

Waldo, f<-lt intimate with Sailing Master Knox, Sailing Master Fer-

;u«on, and Lieutenant Percival ;
witness might say almost every

officer in the Yard.

Question by Captain Hull. Did you make a confidant of any of

them in respei ? to the subject matter of this enquiry .' And if so, of

whom.
Jl. Witness may have spoke to officers ofcircumstances, and wit-

ness ma\ have told them not to say any thing abont it
;
witness may

have done that Being asked if he ever had done it, witness says he

never did it in such a manner as not to prevent them from telling of

it if they came before a Court. Witness says he has made a confidant

ofsome of them, as much of one as of another, according to the time

or opportunity witness has had of being with them : witness then

mentions in particular Sailing Master Waldo, Mr. Percival, and

Doctor Trevet, as those whom he has been most with. He also

mentions Lieutenant Ward as one of his confidants in common with

the rest.

Question by sa?nc. When did you first begin to confide in Lieu-

tenant Percival, Doctor Trevett, Sailing Master Waldo, and Lieu-

tenant Ward, respecting the alleged misconduct of Captain Hull.

JJ. Witness says he read to Mr. Waldo the letter witness sent to

the Secretary of the Navy, about the 1 lth January ; witness don't,

know that he told Mr. Waldo that he did not wish him to mention

what he had written, there were circumstances about which he

may have done so
;
witness considered himself under orders from

the Navy Department in writing that letter
;
witness don't recol-

lect the time witness first began to confide to Mr. Percival, or Doc-

tor Trevett, or Lieutenant Ward.

Question by same. Did you confide to any other persons than

those you have mentioned, any thing relative to the subject of this

enquiry, and if so, to whom, and at what time ?

A. Witness says he read his letter to Mr. Barker, Mr. Deblois,

and Captain Shaw ; witness says he did not speak of the subject

generally to any other persons than those above mentioned, and
witness has had no other conversations with them on the subject
than as before related in the former part of his testimony ;

witness

may have told them to keep it secret, he does not recollect and

can't say he did
;
witness says he may have told these persons in
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xespect to some circumstances they need not mention them. Be-

ing asked what circumstances he alludes to, witness says he don't

recollect particularly ;
witness thinks they may have been men-

tioned at the time he read the letter as above mentioned, or at

other times, witness can't say.

The witness having stated in his conversation that he did not

know but he might have confided something relative to the alleged

misconduct of Captain Hull to Captain Morris, now a member of

this Court, "was desired to state particularly the circumstance to

which he referred, and the time and circumstances under which he

made it ; whereupon the witness stated that the circumstance re-

ferred to was, that there were bills approved by Captain Hull

and paid by Mr. Binney, which witness wished Captain Morris to

assist him in getting from the Navy Department. Witness wrote

his letter of the 29th March, 1822, of which copy is annexed, and

desired Captain Morris to forward it. These bills were wanted in

the investigation of Mr. Binney's conduct at that time, and witness

wanted them for his own trial also. Witness says he has nothing

more to state on this subject. Witness desires it may be stated

that his object in mentioning the name of Captain Morris was to

show that his communications with others were pure.

Question by Captain Hull. After joining the Navy-Yard in Janua-

ry 1820, when did you first obtain leave of absence, and for what

reason, and for what length of time, did you thus obtain it ?

A. Witness cannot say when he first had leave of absence with-

out referring to something to guide him
;
witness took out a little

book looked at it, said this book is a year after joining the station,

and has no book here which can tell him. Witness then says he

reported himself in December, 1819, and was on leave of absence

till January, 1820, about the 22d day ; witness thinks he had leave

of absence in the spring after, it might have been summer, witness

don't know, the reason was to visit witness' friends, and witness can't

say for what length of time, he has nothing to guide his memory
here about it, nor to show the time particularly he was gone.

Some time in that year witness was on sick ticket for a little

while ;
witness thinks it was that year.

Question by Captain Hull. Under such leave of absence, to what

places did you go ? And how long were you absent ?

A. Witness went to Newburyport, can't say any other place ;

witness can't say how long he was absent, could tell if he had his

memorandom book to guide him by, but don't know where the me-

morandom book is ;
witness may have one in Bonton to show when

he was absent, particularly at that time.

The Court adjourned to to-morrow, ten of the clock.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 22, A. D. 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-

ber* the Judge Advocate, and Captain Hull.

8
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Captain Ff «ill moved for a commission to take the answers of Ro-

LivingSton Thorn, a ^urtreon in the United States' Navy, re-

-i.linu m Portsmouth, New-Hampshire, on the interrogatories sub-

tnitted, and thereupon the Court ordered that a commission go to

the district judge <>l tli<' United States, residing in said Portsmouth,
or lo any oilur

rjttalified magistrate. The commission was made up
and sent to Doctor Thorn.
On MiLrLr <-tion (hat Lieutenant Abbot is sick and unable to attend

rt. that the Sargeons of the Yard had gone to his lodgings to at-

tend him. and that they would shortly return and report to the

Court the actual situation of Lieutenant Abbot's health, the Court
awaited this report.

1 I of the clock the following report was recived in writing :

Nary-Yard, CharJesioicn, Mass. August lid, 1822.

^m : In pursuance of an order I visited Lieutenant Abbot this morning, and
'.i\r the honour to inform you that I found him entirely unable to appear be-
fore the Couit in consequence of an attack on his brain producing mental
alienation.

\ t rv respectfully, I have the honour to be, your obedient servant,
JOHN A. KEilNEY, Surgeon of the Yard.

Com. John RodgerS, President of the Court of Enquiry.

Lieutenant lUnry Ward, of the United States' Navy, attached to

the Independence, now on this station, was sworn and testitb d that
he was ordered to the Yard some time in the summer of 1818, and
left it the last of December, 1819, has not been attached to the
\ iid since, but to the Columbus and Independence ;

was absent

during the whole cruise of the Columbus
; remained by the Co-

luinhus till the fall of 1821, then was attached to the Independence
lying at the Navy-Yard wharf.

To the first general Interrogatory. He says he knows of no in-

stance of property being so converted, but believes that lumber
and other things have been taken out of the Navy-Yard for Cap-
tain Hull's use, not for any other person's. The witness says he
grounds this belief on the testimony of witnesses on the trial of
Lieutenant Abbot

; being asked to name these, he mentions Jonas
Stetson, Daniel Leman, and Ebenezer Jackson. Witness says if
this trial had not taken place he should probably never have known
of the circumstances mentioned by these witnesses, he does not
know whether he should or not. Witness says he should not now
believe that any property had been so taken by Captain Hull if it

had not been for the evidence produced on the trial of Lieutenant
Vbbot.

To the second general Interrogatory. He says he don't know of
any thing of the kind

; witness has seen cattle and men of the Yard
outside of the Yard, but did not know what they were about, whe-
ther it was public business or not. Witness further says he knows
ot no reason that will justify a belief of such employment of men
or beasts by Captain Hull

; witness says he has heard reports which
made impressions on his mind, but they were not reasons in h>
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mind for believing that Captain Hull had so employed the men and

beast-, witness has no reasons for believing it
;
witness says that

general reports had made an impression on his mind, but witness

had no reasons to offer to the Court for believing it.

To the third general Interrogatory. Witness says he knows, of

none ;
witness says he believes there are instances of neglect of

duty by Captain Hull in Fosdick's business
;

witness' belief is

founded on the idea that a clerk of Captain Hull could not have
defrauded the Government out of so much money if he, Captain
Hull, had overhauled him properly and attended to the duty : wit-

ness speaks of Fosdick as clerk of the Yard. Witness being asked

if he had any other reasons for his belief of this particular instance,

says he has not. Witness being asked if he believes there is any
other instance of neglect by Captain Hull, says none occurs to him

now
;
witness does not believe that Captain Hull has been guilty of

neglect in any other instance except in the instance alluded to in

his answer to the first Interrogatory.
To the fourth general Interrogatory. Witness says he knows no-

thing, does not believe that Captain Hull neglected any proper
mea ures for the detection of Fosdick's fraud, and the recovery
of satisfaction for the United States

;
witness has been under the

impression that Captain Hull has had improper connection and col-

lusion with Fosdick, but witness does not believe it now
;
witness

was under a strong impression, but witness having heard that Fos-

dick had paid Captain Hull's expenses on to New-York and other

expenses of prosecution, witness no longer believes Captain Hull

had any connection with Fosdick, as witness don't suppose Fosdick

would have paid these if he had
;
witness understood it was a large

sum, two or three thousand dollars. Witness' reason for believing

there was an improper connection between Captain Hull and Mr.

Fosdick in this fraud was the great intimacy between them ; being

questioned as to the appearances of intimacy, witness states that

they, Captain Hull and Mr. Fosdick, were often together in the

Yard, and Fosdick told witness that he and Captain Hull were con-

cerned together in property. They owned a shop outside of the

Yard occupied by Mr. Child, witness don't recollect any other in-

stance of joint concern ;
witness had an idea from conversation with

Fosdick that there were other instances, don't recollect now, that

Fosdick ever mentioned any other instance but the one above

mentioned.
To the fifth general Interrogatory. Witness says he knows not

nor believes there was any circumstance of oppression ;
as to the

rest of this interrogatory, witness says he was under an impression
that Captain Hull withheld candles allowed the officers, having
seen Commodore Rodgers' orders to Captain Hull in which all offi

cers attached to the Yard were entitled to candles, and from this

witness thinking himself entitled, took the impression that Captain
Hull withheld the candles improperly ;

but whether they were

improperly withheld or not witness does not now know.
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Witness says he was attached to the Yard and considered him-

self .1 Lieutenant in tne Yard. The orders ahove mentioned of

the 15th May, 1818, in the following words, was exhiaited to the

witness :

[Circular.] Ji'ary Commissioners' Office, 15th May, 1818.

Sir : The same allowance of candles is to be made to the officers permanent-
ly attached to the Navy-Yard under your command, as is usual in active service

at sea. Respectfully,
JOHN RODGERS, President of the Kavy Board.

Captain Isaac Hcll, Navy-Yard, Boston.

He says he thinks they are the same orders, and his impression
is now changed, and he perceives he was not entitled to the allow-

ance
; as to other instances witness says he believes there are

some, the reasons for his belief are because Dr. Trevett told wit-

ness that Captain Hull had withheld allowances from Bogman, the

gunner, and Walton, the boatswain, witness says he believes this;

now being asked what the allowances were, he says he won't be

positive, he thinks wood and a servant. Witness being asked if he
believes any other instance, says he thinks of none.

Question by Captain Hull. Before you were attached to the

Yard the second time, did you not request of Captain Hull to apply
in your behalf that you might be thus attached as a favour and con-

venience to yourself, and what was his answer to you ?

A. Witness recollects the request, but not particularly the an-

swer. Captain Hull appeared pleased to have the witness, and said

he wanted to have some officers to keep watch
;
he further says

Captain Hull complied with witness' request by writing to the Se-

cretary for him.

Question by Captain Hull. What was Capt. Hull's treatment ofyou
while you were attached to the Yard ? A. very good sir, always.

Question by Captain Hull. Had not Captain Hull a conversation
with you relative to your remaining on board the Columbus ? If so,

please to relate the conversation.

Ji. Witness says he does not recollect ofany ; being reminded of
some particulars, he sa3's he does recollect there was a conversa-

tion, but not particularly, the substance of it was, that Captain Hull

expressed himself and appeared to be disposed to make witness as

comfortable in his situation as he could
; witness further says he

was made comfortable on board the Columbus.

Question by Captain Hull. While Captain Hull was at Washington,
did not you ask permission of Captain Shubrick to apply for a trans-

fer from the Columbus, did you not state it to him tobe your in-

tention to apply for the Pensacola station, and did he not give you
leave expressly for that purpose.

Jl He did so ask permission of Captain Shubrick
; witness did

not then state to Captain Shubrick that this was his intention, but

he did afterwards Witness says he had conversation with Captain
Shubrick at two different times

;
the first time witness asked Cap-

tain Shubrick if he had any objection to witness' applying lor or-
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ders, his answer was none or no
;
witness then sent a note to Com*

modore Shaw requesting his permission to apply for orders to the

ship Independence, Captain Shaw assented
; witness then sent his

request by next mail to the Secretary of the Navy, stating that he
had Captain Shaw's permission. Two or three days after that wit-

ness met Captain Shubrick in the front of the office in the Navy-
Yard

; Capiain Shubrick asked witness which way he was going, or
what witness had applied lor ;

witness told him that he had applied
for the Independence, expecting that if Commodore Shaw got the

Pensacola station to go there with him. Captain Shubrick then
asked witness if the Commodore had received any thing from Wash-

ington which led him to expect he should get that station. Wit-
ness mentions this to show that Captain Shubrick is mistaken in his

recollection.

Question by same. Why did you not send your letter of applica-
tion according to the regulations of the service through your com-

manding officer.

A. Witness thought the permission ofCaptain Shubrick as above
stated was sufficient compliance with the regulations.

Question by same. What was the purport of your application to

the Department, and can you produce a copy of your letter?

A. Witness has not a copy, the purport of it was, witness has

Captain Shaw's permission to apply for orders to the ship In-

dependence, and will thank you for orders to her.

Question by Captain Hull. Did you keep a watch while attached

to the Columbus, and after you were removed did you keep one
on board the Independence, and what were your reasons for wish-

ing to leave the Columbus ?

A. There was a watch kept on board the Columbus and on board
the Independence, but witness did not keep watch himself, being
the only Lieutenant in the Columbus ;

there was no Lieutenant's

watch. Witness says his reason for wishing to leave the Columbus

was, that he was living in the Columbus with his family, and the

Independence was more comfortable.

Question by Captain Hull. After you were removed to the Inde-

pendence, was not the cabin fitted up for your family ? And by
whose order ?

A.. It was not fitted up for witness' family, witness used his own
furniture, no alterations were made for witness' accommodations.

Question by Captain Hull. Did you ever know of any act of Mr.
Fosdick's previous to his leaving the Yard that led you to believe

him to be dishonest ? If so, please to state what led you thus to be-

lieve.

Jl. No sir, on the contrary I had a very high opinion of him.

Question by Captain Hull. Were you not for many years very in-

timate with Mr Fosdick, and did you not for some time board in

the same house with him ? If so, for how long a time did you thus

"ive with him.

A. Witness was intimate with Fosdick in 1813 and 1814
;
as soon
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«u lie came to the Yard, witness boarded in the same house will,

him. how long witness does not recollect, it was some months.

((nest ton by same. Was not your family and the family of Mr.
I'o-.li. k very intimate for several years ? And was Fosdick extra-

vagant in his manner of living?
.1. The families have !>een very intimate, but Fosdick was not

extravagant in In* lion-c while witness was with him.

Question by same. All ihe time Mr. Fosdick was attached to the

Yard, did yon not consider him strictly honest, and would you not

have trusted him with any sum of money of your own, and did you
Jin in>: thai time ever hear bis honesty in any way questioned 1

./. Witness did consider Fosdick strictly honest, would have
tru-teil him, and never heard his honesty questioned.

Question by same Was not Mr. Fosdick very ready and capable
in Im-iness. and very gentleman-like and pleasant in his deport-
ment, .mil were not the officers generally attached to him ? A. Yes.

Question by tame. Did you ever tell Lieutenant Abbot that you
heard Commodore Bainbridge say that he had told Mr. Blake, and

Captain Hull, and Colonel Binney, that they were damned rascals ?

And if so. when was it ?

Ji. Witness says never sir, never ;
I never told Mr. Abbot so.

Witness being referred to the particulars, when it was stated by
Lieutenant Abbot that this had been said, says he never told Lieu-
tenant Abbot so

; witness further says he never heard Commodore
Bainbridge say so.

Question by same. Did you believe at the time that Mr. Fosdick
left the Yard that he was possessed of great wealth, and do you
know why and for what reason he left the Yard ?

Ji. Witness was absent in the Columbus, knows nothing on the

subject of this question.
Question by same. Have you at any time been intimate with Lieu-

tenant Abbot, if so, at what time did such intimacy commence ?

A. Witness has known him a long time but has never been inti-

mate with him, very little acquainted with him until a year past,
when he lived in the same house with Lieutenant Abbot about two
months. «

Question by same. Did you at any, and at what time, call on Doc-
tor Elliot, either alone or with Lieutenant Abbot, or with any one
else, and if so, what was the object of your calling on him ?

A Witness called with Lieutenant Abbot, but no other person ;

the 'bject was to ascertain the truth of a report respecting some
medicines that were sent out of town for the use of some of the
ladies of Captain Hull's family ;

the time of this call witness does
not recollect, thinks it was in the winter.

Question by Captain Hull. Did you not tell Doctor Elliot you were
gointi to be sued for defamation about that bill, and that you wanted
to get all the particulars concerning it ?

J. Witness don't recollect what conversation he had with Doc-
or Elliot on the subject.
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Question by same. Did you give to Lieutenant Abbot a letter

of introduction to Mr. Gibbs, and if so, for what purpose did

you give it, and did Lieutenant Abbot state to you the reason of his

asking for it ?

A. Witness don't recollect that he gave such a letter, but wit-

ness recollects that he introduced Lieutenant Abbot to Mr. A. H.

Gibbs, son of Major Gibbs. Lieutenant Abbot did not state any
reason for wishing to be introduced to Mr. Gibbs, does not recol-

lect that Lieut. Abbot asked witness to introduce him to Mr. Gibbs.

Question by same. Did you ever see Daniel Leman at Lieutenant

Abbot's lodgings in company with Abbot and Trevett.

A. Never sir.

Question by same. Did Lieutenant Abbot show or read to you the

whole or any part of the letter sent by him to the Secretary of the

Navy, under date of January 11th, 11522, and if so, when was it?

A Lieutenant Abbot read parts of said letter to witness, not all

of it, but most the whole of it; there was one passage he kept from

witness, what it was witness does not know. When this was, wit-

ness can't say, thinks it was after he had sent it, because Lieuten-

ant Abbot said he had sent it to the Secretary of the Navy.
Question by same. Did you express your belief at the time to

Lieutenant Abbot, that those parts of the letter he read to you
were true, or that any of them were ?

A. No, witness does not recollect the conversation that took place
at the time

;
Lieutenant Abbot appeared to be perfectly confident

he could prove the whole of it.

Question by same. Have you or not had frequent conversations

with Lieutenant Abbot on the affairs of the Yard, if so, when did

you first commence having them ?

A. He has, and witness commenced with reading the letter as

above stated. Witness might have conversed with Lieutenant Ab-
bot previously to that, but don't recollect any instance.

Question by same. At what time and in what place did Doctor
Trevett inform you that Captain Hull had improperly withheld al-

lowances to some of the officers of the Yard.

A. Witness don't recollect the time or place, nor distinctly whe-
ther it was before or after the letter of the 11th of January was
shown to witness.

Question by same. Were you, and at what time, intimate with
Doctor Trevett and Sailing Master Waldo, and did you hold confi-

dential conversation with them respectively in regard to the affairs

of the Yard?
A. Witness has been intimate with both of them for a long time,

has never had any such confidential conversations with either of

them.

Gerard Dyers, a Surgeon in the United States Navy, attached to

the Columbus in ordinary, was sworn, and testified that he has ne-

ver been attached to the Yard.
To the first general Interrogatory. He says he knows of no in-

stance, and does not believe there is any.
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/',) rh>- geeemd general Interrogatory. He says he knows of no in-

stance of such pn;i:ovment, nor does he believe there is any.
V" the third general Interrogatory. He answers fully in the ne-

gative
To the fourth general Interrogatory. Fie answers fully in the ne-

gative. He has heard reports, but never believed them
;
he does

licit believe such reports until they are known.

To the
fifth general Interrogatory. He answers in the negative.

Question by Captain Hull. Have you been stationed at different

place* in the United States where you had charge of the medical

department, and have you, previous to the circular of May 4th,

1821, been in the. habit of supplying with medicines the families of

officers who have had their families stationed at the Navy-Yard,
from your department, and has this been a general practice as far as

your knowledge extends ?

A. Witness says he has always been attached to some ship, that

sometimes when in port he has been called to the children of offi-

cers and has prescribed for them, and supplied them with some
ttnfling articles, such as an emetic, from the public medicine chest

;

but this was before the order. As to the general practice, witness

found others did so, and for which reason he did so himself. Wit-

ness has supplied only trifling articles, never medical stores, and
this he understood all the Surgeons did, and thought he had a right

to do so.

Charles Ware, Master Sail Maker of the Yard, was sworn, and

testified, that he came to the Yard in May, 1816, when he return-

ed in the Independence from the .Mediterranean. Witness came
from the Lakes, joined the Independence and sailed from Boston.

To the first general Interrogatory. Witness answers fully in the

negative.
To the second general Interrogatory. He answers in the negative.
To the third general Interrogatory Witness answers fully in the

negative, and says as far as hi« knowledge extends, in his depart-
ment and all others, Captain Hull has always been specially atten-

tive to his duty in all the particulars contained in the interrogatory.
To the fourth general Interrogatory. Witness says he knew no-

thing of the fraud till Captain Hull had started for New-York after

Fosdick, and has no reason to believe there was any such connec-
tion or collusion.

To the fifth general Interrogatory. He answers fully in the nega-
tive.

Question by Captain Hull. Had you, at the time Mr. Fosdick was
attached to the Yard, any reason to believe that he was guilty of dis-

honesty ;
was he or not a general favourite with the officers ofthe

Yard ? And did he at any, and for how long a time, live with you.
A. Fosdick boarded with witness about nine months

; witness ne»

ver doubted his integrity ;
Mr. Fosdick was a favourite with every

body, officers and mechanicks.

Question by Captain Hull. Was Mr. Fosdick very attentive to his

duties in the Yard, so far as you could judge.
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A. He was very attentive indeed.

Question by Court. Have you ever known Captain Hull to ap
prove bills for articles purchased for your department, when the
articles have been charged at an unreasonable price ? If yea, in

what instance ?

A. No sir
;
he has some times objected to bills because over-

charged ;
he has in such cases sent for witness, and asked witness if

the prices charged were not high, witness thought they were, and

Captain Hull directed witness to m;*ke enquiry, which he did, found
the prices were over- charged, and Captain Hull refused to approve
the bills.

Henry Tolman, Master Painter of the Yard, was sworn, and testi-

fied, that he has been in that capacity, and been occasionally em-
ployed about nine years, and been here constantly since May, 1821.

To the first general Interrogatory. He says he neither knows nor
believes any public property has been so converted, witness has
heard reports of this, but does not believe them.

To the second general Interrogatory- Witness says he knows of no
instance of such employment of any men, artists, labourers, or

others, by Captain Hull or others, for his or their private use or

benefit, nor does he believe there is any. As to the beasts or cat-
tle mentioned in this interrogatory, he remembers that in 1818 the
ox team was employed in hauling the gravel from the cellar of Cap-
tain Hull's house into the Yard, to make the road in front of the

store, and while the men were loading the carts, the oxen were
used to haul some stone, about 5 to 7, by a chain hitched round
them, from a wharf to the cellar. Witness knows of no other in-

stance, and has no reason to believe there are any. Witness has
heard reports but did not believe them

;
these reports were about

some timber that was borrowed, but as to the truth of it witness
does not know, it was not in his line of duty.

To the third standing Interrogatory. He answers fully in the ne-

gative, and says that on the contrary, Captain Hull has always been

very attentive in all particulars, being very constantly in the Yard
and especially attentive when vessels have been fitting out.

To the fourth general Interrogatory. Witness answers fully in

the negative.
To the fifth general Interrogatory. Witness answers fully in the

negative, has heard reports about chamber money, but has no rea-
son to believe that this or any other allowance was improperly
withheld.

Question by Captain Hull. Has there been any difference in the
manner of your employment in the Yard since Captain Hull has
had the command, from what it was previous to that time ?

Ji. When witness was first employed he has occasionally been

employed by the week or month, and used to attend to business in

Boston at the same time, with the knowledge of Commodore Bain-

bridge at the time, and continued till May, 1821. He is now con-

stantly and exclusively employed in the Yard,
9
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Question by same. While you were employed occasionally fu

woik in tin' Yard, did you not from time to time go ',ut to stiperin-

end your private business while in pay at the Yard ? and how

l.>;i^ was \"M nut ot the Yard on your private business?

./. He did go out to superintend his private business, and receiv-

ed hi* whole pay, $2 50 a day, was absent from the Yard some-

time* an hour at a time. somelimt - less ; it was known to Commo-
dore Bainbridge that witness carried on his business in Boston, the

employment was not constant in the Y'ard, hut the business of the

Vanl iu witness' department never suffered by his attention to his

private business.

Question by Court. Have you since you have been permanently
employed in the Yard, been permitted to superintend any private
work during the working hours of the Van! ?

A. Never : witness nave up his private business and gave pub-
lic notice that his copartnership with John Park was dissolved, and
Park continued the business, and since that witness has had no pri-
vate business as a painter.

Shadrach Varney, master blacksmith ol" the Yard, was sworn,
and testified that he has been in this capacity six years and a half,

and was two years and a halt in the Yard before he had this office,
in all nine years.

To the first general Interrogatory. Witness answers fully in the

negative.
To 'he second general Interrogatory. Witness answers fully in the.

negative.
To the third general Interrogatory. Witness answers in the nega-

tive, and states that in respect to himself and the property of the
United States in his department, Captain Hull was always particu-

larly careful about the accounts and the surveys mentioned in this

Interrogatory, and careful to see that the men under witness were
constantly employed and careful to prevent waste, and always di-
rected witness to work up the old materials.

To the fourth general Interrogatory. He says that he believes
Fosdick deceived every man in the Yard, that he has no reason to
believe that Captain Hull neglected any proper measures for his

detection, and has no reason to believe that Captain Hull had anv
such connection or collusion.

To the fifth general Interroga'ory. He says he knows nothing on
the subject of this Interrogatory, and has no reason to believe there
was any such oppression, or that Captain Hull ever improperly
withheld any allowances.

Question by Captain Hull. Has not a great portion of the iron
which has been used since Captain Hull has commanded on this

station, been purchased on contract made with the Commissioners
of the Navy, and have you not been directed to inspect it to ascer-
tain if it was according to the contract ?

A. The greater part, more than seven-eighths,- has been so pur-
chased, witness has been directed to inspect it when received, and
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Witness did examine it to see if it was according; to contract. Wheh
small quantities of iron were wanted, witness mule his requisition,
and left it in Captain Hull's office, from there it went to the Navy
Store Keeper, from him to the Navy Agent, and he purchased it

and sent it to the Yard
;

if it was what was wanted it was weighed
and received by the Navy Store Keeper, and witness gave receipts
to him from time to time for what witness took and used. When the
articles were made by witness Keating, the assistant to the Store

Keeper, weighed them, the articles were delivered into the store
or to the ships they were made for, an account of this was given
once a month to the clerk of the Yard, who charged them to the
several ships and difterent departments to which they belonged.
Witness had given an accurate account, when required, of his time
and the stock used, in order to ascertain what saving there was in

wording the old iron. The iron delivered out to witness was deli-

vered by weight ;
witness and the assistant Store Keeper weighed

the iron, and witness was particular because he gave an accounta-
ble receipt. By comparison of the quantity of work witness deli-

vered, allowing for the usual wastage 12 percent, with the quantity
tjf iron received, it could always be ascertained whether witness

delivered all he received, and this comparison used to be made
once a month by Mr. Fosdick when he was in the Yard, at the

time witness handed in his account of iron delivered.

Question by Captain Hull. Will you state what disposition has

been made of the scrap iron belonging to the Government ?

A. It has been sold and exchanged for other iron, having been
first carefully culled out, Captain Hull has been particular in this

respect. No piece that could be worked for use in the Yard has

been sold or exchanged as scraps.

Question by same. It has been said you are worth $ 10,000, will

you state how much you are in fact worth and in what manner you
have acquired your propertj' ?

A. Witness considers himself worth between four and five thou-

sand dollars, should be willing to take five thousand dollars for all

he is worth ; witness says he has acquired his property by industry
and economy ;

he has no family but a wife, witness was worth a

third of that when he came into the Yard in March, 1816
;
he had

out at interest on notes, between fourteen and fifteen hundred dol-

lars, he has kept that at interest and added to it from time to time

all that he could save until last summer, when witness laid it out in

a house and supposes that people have thought from his buying a

house, he had a good deal of money. Witness has kept two boarders

in order to make it an object to keep house
;
witness received the

first summer he came 1 \s or two dollars, since that time, say for

five years and a half, he has had two dollars and a half. Witness
has been allowed two apprentices part of the time by the Govern-

ment, according to usage, having had two apprentices in the Yard,

has been paid tor them according to the regulations. The amount

received from his boarders and the allowance for his apprentices
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witli about u\u hundred dollars more out of bis own pay, lias about

supported u itness' family w ith economy, leaving witness about five

ti> six hundred dollars to lay up. Witness keeps a regular account

of li i -4 expenses and settles Ins family expenses every month, the

surplus of every year witness puts out to interest. Mr. Tapley
has paid £ 300 to witness for interest on money loaned him about

the time witness joined the Yard.

Question by Court. Since you have been master blacksmith of the

Yard, have any articles ever been made in the blacksmith's shop
from iron belonging to the public for the private use of any per-
son ?

A. Witness does not recollect any thing except it may be a small

grid-iron for Mr. Waldo, Sailing Master, Lieutenant Macomber had

a little pot bale and pot hooks and a grid-iron for a small room in

the Yard which he occupied, but on his death it was turned into

the Navy Store Keeper, and witness understood from Mr. Bates

they went to the use of the United States' frigate Constitution.

Whether Captain Hull ever knew any thing about them witness

does not know, they were made at the request of the officers.

It being four of the clock, the Court adjourned to ten o'clock

to-morrow morning.

V. S. NAW-YARD, CHARLESTOW.V, AUGUST 23, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the Mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

The whole of Lieutenant Abbot's testimony was read over to

the Court-

Lieutenant William Berry was called and sworn, and testified that

he is stationed now at Portsmouth, that he has never been regu-
larly attached to the station, has been attached to the Java in 1818,
and Constitution in ordinary here in 1819 or 1820, does not recol-

lect precisely.
To the first general Interrogatory. Witness says he has no per-

sonal knowledge of any thing of the kind, witness has no belief

that public property has been so converted, has no reason to be-
lieve it, has heard some representations of Lieutenant Abbot, has
heard remarks of Mr. Abbot on the subject, but does not recollect

them, they made no impression on witness' mind.
To the second general Interrogatory. He says he has no knowledge

on this subject nor any belief. Witness was not attached to the
Yard but has been a great deal in the Yard, has no knowledge
of any thing of the kind nor has any reason to believe any thing of
the kind.

To the third general Interrogatory. He answers fully in the nega-
tive as before.

To the fourth general Interrogatory, He answers fully in the ne-

gative as before.
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To the fifth general Interrogatory. Witness says he don't know

&ny instance, but Lieutenant Abbot stated his case to witness, and
if his statement were true he should think that was oppressive.
Witness being asked to state Lieutenant Abbot's representations,

says that Lieutenant Abbot stated to him that he applied to Captain
Hull for leave of absence, his wile being sick, and went so far as to

state that his wife was sick to Captain Hull, and that he had

got an officer to do his duty, but Captain Hull refused to give
him leave, witness thinks Lieutenant Abbot stated that. Witness

-says he has no reason to believe there is any other instance of

oppression ;
as to the residue of this Interrogatory, witness says

he does not know except to chamber money ; witness has claim-

ed this himself, and Captain Hull has refused it
;
witness does

not know whether it was allowed by the Department. Witness did

not take any pains to inform himself whether it was allowed by the

Department nor has since. Witness has an account with the De-

partment, and intends bringing in that as a claim. Witness has no
recollection of any other reasons for believing that Captain Hull

ever withheld allowances from any other officers which were al-

lowed by the Department.
Q. Wiiether witness has ever had anj' conversation with Lieu-

tenant Abbot on the subject of the survey of copper in the United

States' Navy-Yard at Charlestown ? If yea, please to state when
and where, and the particulars of this conversation ?

A. Witness says at Portsmouth, N. H. witness thinks in 1821,
the early part of it the last survey before this, in March perhaps,
Lieutenant Abbot was on a visit, witness asked him if he had heard

any thing about the survey of the copper : witness was on the sur-

vey with Lieutenant Caldwell, witness forgets what Lieutenant

Abbot ^said
;
witness was inquisitive with Lieutenant Abbot. Wit-

ness was a little uneasy on account of the copper, that was the

only article he and Lieutenant Caldwell did not survey, they took

this from the Store Keeper's books, had conversed with Captain
Hull on the subject, and Captain Hull told witness that it was un-

necessary to survey the copper. Witness understood that Captain
Hull had authority from the Commissioners, Captain Decatur wit-

ness thinks, not to survey this, and on account of the boxes being
in a shattered state, it would do it injury to break open the boxes,
it was winter season, the boxes were in the cellar and this was

damp. Witness represented this to Captain Hull and he knew it
;

all that witness can recollect of the conversation is what he has

related : witness was inquisitive. After witness and Lieutenant
Caldwell had made the survey, witness had got leave of absence
for a few days. Witness had left a blank certificate, and presumed
Lieutenant Caldwell would rill it up correctly. Witness was anx-

ious to know if Lieutenant Caldwell had done so and sent it on.

The survey was completed before witness left the Yard
;
after the

survey was completed, witness and Lieutenant Caldwell wrote a

letter to the Board of Commissioners, this was written by both
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i oiilonnably to the actual survey. The blank certificate above

mentioned w;i> a blank sheet of paper on which Mr Caldwell was

to transcribe the letter above mentioned. Witnesi being interro-

I whether he signed more than one paper in blank, says yes,

be signed also a blank report in the prescribed printed form, and

also the blank lor the letter above stated. Witness further says
he does not know the fart, but supposes that Lieutenant Caldwell

filled up the blinks above mentioned and sent them on ; witness

takes it for granted, as he supposes they would have been inform-

al of the neglect by the Commissioners. Witness dotrt recollect

whether he told Lieutenant Abbot that he had completed the sur-

vev before he left the blanks aforesaid
; witness says Mr. Abbot

of course must have understood this had been done, any one with

half an idea would have presumed this.

Question by Captain Hull. Did you complete the survey agreea-

bly to your orders before quitting the Yard? Did you leave any

thing more for Li ut. Caldwell to do than to make a fair copy of

your minutes ofihe survey, and a fair copy of the letter you had

written ? and did you state to Captain Hull at the time of your leav-

ing town that the fair copy of the survey was not completed?
A. He says he had completed the survey agreeably to his orders

before quitting the Yard. Witness did not leave any thing more
for Lieutenant Caldwell to do than is stated in this question, and

witness did state to Captain Shubrick, not to Captain Hull, that the

survey was completed, but the return or report was not filled, but

witness had left the report signed in blank
; witness is certain of

his. Being asked whether Captain Hull knew any thing about

this, he says he does not know, but presumes that Captain Hull was
made acquainted with it through Captain Shubrick.

Question by same. Did Lieutenant Abbot ask you if you were on

the survey of the copper, and did he then say to you, that you had a

very important duty to perform, and did you then tell him that you
had signed a blank return and had left it to Lieutenant Caldwell to

make the survey ?

A. Witness says, no sir, never. Witness might have told Mr.

Abbot, as witness has already stated, that he left blank returns

signed, but not that the survey of the copper was not already com-

pleted, because witness had completed it before he left Charles-

town.

Question by Captain Hall. Did Lieutenant Abbot tell you that he
had a suspicion as to the weight of the copper, and did he upon that

advise you to go to Boston and attend to your duty, and did he say
to you that Caldwell might be careless and you might get into diffi-

culty ?

A. No sir, witness is pretty positive he did not
; the reason why

is, that witness presumes Mr. Abbot was aware that witness was
too much acquainted with his duty for him, Mr. Abbot, to dictate to

witness.

Question by Captain Hull. Did you tell Lieutenant Abbot that
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Lieutentant Caldwell had told you the year before, when the re-

turn of the copper was made, it was taken from the store keeper's
books, and that the copper had not been surveyed, and that if he,

Caldwell, should sav any thing to you, you should then turn upon
him?

A. Witness is pretty certain that witness and Lieutenant Abbot
had no such conversation. Speaking of the copper, Mr. Abbot
said that Lieutenant Caldwell would not make a return from the
store keeper's books

;
witness told Mr. Abbot that he, witness,

thought it would be very singular if he would not do it, after hav-

ing made arrangements to this effect with Mr Caldwell and with
the knowledge of Captain Shubrick. Witness further states that

in his letter to the Commissioners of the Navy Board it was stated

that they, Lieutenant Caldwell and himself, had carried these or-

ders into effect as far as circumstances would permit, and this was
in relation to the copper, this was stated to Mr. Abbot.

Question by Captain Hull. Arc you certain that you did thus

state in your letter before you left Boston, and that you communi-
cated it to Lieutenant Abbot at this time ?

A. He says he did so state before he left Boston, and did com-
municate this to Lieutenant Abbot at this time.

By same. Did Lieutenant Abbot tell you if Lieutenant Caldwell
did not do his duty, it was no reason why you should not ?

A. No sir.

Question by Captain Hull. Did Lieutenant Abbot tell you at any
time, that Captain Hull was the occasion of the death of his wife,
or words to that effect ?

A. No, witness is not positive. Witness and Lieutenant Abbot
have had some conversation on this subject, but witness does not

Fecollect it. Lieutenant Abbot may have said something of this

kind
;
witness has heard it from some source, butcan*t trace it.

Question by the Court. Did you keep any memoranda of the quan-

tity, quality, and condition of the several articles of stores as you
surveyed them? If yea, state whether you have at any time since

compared the report sent to the Navy Commissioners with such
memoranda.

A. Witness says such memo, was made ; Lieutenant Caldwell
has this memo, witness presumes. Witness has never compared
this with the report sent to the Commissioners

;
witness did not'

think this necessary, relying on Mr. Caldwell's integrity for the

return.

Question by the Court. When you left the station before signing
the fair copy of the report of survey before alluded to. by whose

permission did you so leave it, and was the person who granted
such leave informed that the fair copy of said report had not been

completed and signed ?

A. Witness got permission from Captain Shubrick ; witness told

Captain Shubrick that witness had left his signature to the return

and to the letter, in blank as before stated. Witness presumes if
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bare mentioned it.

I.t.cnczer Jackson, n painter in Boston, was sworn, and testified,

thai he reside! ia Boston, and has resided there since 1819. lived

in Charlestown before that, was born in Charlestown, and resided

in Charlestown till be went to Boston as before stated

To the >ir>t gem ml Interrogatory. Witness says that he could not

say positivel) thai he knows of any public property being so con-

verted. When witness was working on Captain Hull's brick house

near the Navy Yard gate, the precise time witness cannot say, wit-

ness was glazing for said house, and took putty from the Navy-
\ aid. Witness was in the shop in the Navy-Yard at the end of

the joiner's shop ;
witness saw there some putty in bladders, it

had been there two or three months before, and had been used oc-

casionally before that time as it had been wanted
;
there was a bar-

rel full of those bladders of putty. Witness presumes they came
from the .lava, or some vessel, but cannot say, he does not recollect

that he heard any person in particular say, but this was the im-

pression on his mind. Witness took one of these bladders of put-

ty, beat it up, and it was ased to glaze the sashes for Captain Hull's

brick house. Witness was not told by any person to take this put-

ty. Witness was set to work by Mr. Tolman. Master Painter.

Witness can't say how many bladders were so taken; all the sashes

of the said house were glazed with this putty ;
there was other

putty in the same shop, but that was not thought so nice as this.

These bladders weighed from seven to eight pounds as witness

thinks, and such putty would sell for 10 dollars a hundred, and

12 1-2 cents a single pound. Witness does not know whether this

putty was taken <md used by Captain Hull's knowledge, as he has

above stated. Witness has taken himself all the paints, oil, and

brushes, from the paint shop in the Yard, when witness had any
painting to do for Captain Hull

; witness went and took these him-
self. When Mr. Tolman, under whom witness worked, had any
painting to do for Captain Hull, he used to mix the colours himself,

send witness or others in his employment to get them, and some
times witness went and mixed them when more colour was wanted.
Whether these paints were public property, or private property of

Captain Hull, witness doe3 not know. In the fall of the year, but
what year witness does not recollect, witness was told by Mr. Tol-
man to take some glass and go out to a house occupied by Mr. Ware,
a sail maker, and set it, witness took 8 or 10 lights from the paint
shop, and set them in that house. Witness never received any di-

rection from Captain Hull in the business
; witness was ordered by

Mr. Tolman in all these cases, and as he ordered witness so witness
did. Witness recollects of no other instance of property being so
taken from the Yard. He believes there were other instances, be-
cause he presumes that other workmen did the same as witness did.

Witness knows that other workmen, Nathaniel Turner, William

Hoppin, James lyowers, and Philip Butler, took paints usually used
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in painting houses from the same place witness did. Powers lives

in Boston, where, witness does not know
; Turner lives in Charles-

town, witness does not know where Hoppin lives, Butler is dead.

Witness does not recollect any other instances, witness has no other

reason for believing there are other instances than common reports.
To the second standing Interrogatory. Witness says he has no

knowledge of any such instance ; but witness says that he has seen
men that he look to be Yardmen from their Guernsey frocks, at work
in digging in Captain Hull's cellar for the brick house and wheeling
dirt from it

;
but whether their time were paid for by the govern-

ment while employed for Captain Hull, witness does not know, nor

does he recollect the names of any of these men
;

in fact, witness

did not know the men. Witness says he received his pay from
Mr. Fosdick and Mr. Deblois, but whether he received this on

Captain Hull's private account or on public account he cannot say.
Witness used to receive his pay once a fortnight, and in the course

of the time he was in the Navy-Yard he was employed parts of

days on different objects, sometimes on one vessel and sometimes
on another, and sometimes on public work and sometimes on Cap-
tain Hull's private property. But witness always received his pay
from Mr. Fosdick and Mr. Deblois, and used to sign receipts for

every different object as witness presumed. Witness has sometimes

signed 7 or 8 for a fortnight's work and pay. Witness has no

knowledge whether any of these receipts were to Captain Hull on

his private account, they might have been
;
witness did npt read

the receipts he signed, he presumed they were such as they should

be. Witness has seen a man, a driver of oxen, which were em-

ployed in the Yard, driving the same oxen when hauling stone on

a drag from a wharf to Captain Hull's cellar before mentioned,
witness does not recollect how many times, it was when the cellan

was stoning : witness does not know the driver ;
witness knows no

other instance. But witness has seen carpenters at work on Cap-
tain Hull's house, whom witness had before seen employed in the

Yard, but whether these men were at the time in the pay of Go-
vernment witness cannot tell. Witness has no reason to believe

that any other men or beasts in the pay of Government were em-

ployed for Captain Hull's use on any other occasion but from com-
mon reports.

To the third general Interrogatory. Witness says he neither

knows nor believes there is any such instance, except as before

stated.

To the fourth general Interrogatory. He answers in the negative,
that he knows nor believes nothing except from common report.

To the fifth general Interrogatory. He answers in the negative
as to the last Interrogatory,

Question by the Court. Were you at any time informed that Cap-
tain Hull had any private painta, oil, or putty in the public store,

and were any articles ever pointed out to you as belonging to him,
and which might be delivered from the shop for his private use

when called for bv mechanicks employed bv him 1

10
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./ One instance bm , there was 2 or 3 hundredweight of white

I in a half barrel, which Mr. Tolman told witness was Captain
I lull'-. Thii i- tbeonl) article that was ever pointed out to wit-

in-- . tin* was put close to the door under the window. Whether
(here- was ;mi\ particular care in keeping this separate, witness does

ool know.

Question // Court. Did Mr. Tolman know that you occasionally
mixed colours for Captain Hall's private work, and did he ever

pve yon any instructions what materials you were to use for suc^

purpose I

A. V\ line-- presumes that he did know witness so mixed colours.

He knew the witness did mix the colours, and witness used to take

the oil out of any barrel where the ladle happened to he
; there

were several barrels of oil open ; there were four barrels for the

reception uf oil, they were painted inside and on the bottom, parti-

cularly for receiving oil, and whenever oil was sent over by Mr.

Tolman, it was started into these barrels, and oil was used out ofthese

for ships or any other property. Witness never knew any odds.

Question In/ the ( bur*.What do you suppose was the value of the co-

lours you mixed for Capt. Hull's houses, including all the ingredients

composing such colours, independent of what Mr. Tolman mixed ?

.1. Witness cannot tell. Witness was in the habit of mixing and

carrying out colours for ail the houses
; witness may have mixed at

times a hundred weight. It would be rough guessing, witness has

done it so many times, he can't say. He has it not fresh on his me-
mory how much Mr. Tolman mixed and how much witness mixed.

Qucstio?i by the Court. What are the colours used in painting the
houses of Captain Hull that you were employed on, and what the

probable quantity of each colour necessary to complete them and
bow much oil I

»?. Black, blue, yellow, and white. Witness should suppose it

would take to paint the different houses of Captain Hull which wit-

ness has been employed on, about 1 pound of black, about 1-4 of a

pound of blue, about 70 or SO pounds of yellow ocre, about 7 to 8
hundred of white lead, and about 2 barrels to two and a half of oil.

It is usual to allow 4 l-
1

-' gallons of oil to 100 pounds of white lead.

Question bij Captain Hull. Are the bills annexed to the orioinal

proceedings of the Court Martial in which Lieutenant Abbot was
tried and now exhibited to you, the bills which you rendered to

Captain Hull, and are the signatures of your name your signatures ?

u A. No. 1.—Capt. Hull Dr. to Ebeur. Jackson.

181", June 15. For painting house, window sashes, gutters, con- ) „9
ductors, iic. 1 1-2 day at $1 58 1-3 \

&' a' 1~*

Received pay, EBEN. JACKSON.
"No. 2.—Com. Hull Dr. to Eb. Jackson.

18l7, June. To 2 1-2 days work on brick house, at 9s. 6d. £3 96
Received payment or B. H. Fosdick, EBEN. JACKSON.

" No. 4.—Com. Hull Dr. to Eb. Jackson.

1317, July. For painting new brick house, 6 1-2 days, at 95. Grf. $10 29
Received payment ol'B. H. Fosdick, EBEN. JACKSON
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J. Witness never rendered any bills to Captain Hull. The bills

mentioned were not made out by witness
; they were made out, as

witness presumes, by Mr. Fosdick, and were handed to witness by
him, as witness presumes, for witness' signature when he received

pay as before stated. Witness has no reason now to doubt they
are correct, and believes the signatures are his. At the time these

bills were handed to witness in Court at the trial of Lieutenant Ab-

bot, witness looked at his book, of which copy of a part is also an-

nexed to the same proceedings, and perceiving that the amount of

his bill dated June 15, as witness at that time read it, was $23 72,
and that this was a greater sum than appears by his said book that

witness, ever received, the witness discredited the said bill dated

the 15th June, but now, on examining said bill, he perceives
that the amount is only 2 37 1-2, and he begs leave to state and

correct his mistake on this record. It is apparent as he thinks

on the face of this bill, that the figures are so indistinct from

erasure and blot, that any person in reading it might make this mis-

take.

Question by Captain Hull. Do you know, and can you state, hov.

many days you worked on Captain Hull's houses ?

.] Don't know, and cannot state.

Question by same. Do you swear that on the same days you work-

ed on Captain Hull's houses and received pay therefor, you re-

ceived pay at the Navy-Yard as for work done there ?

A. All witness can say is that he worked part of some days for

.Captain Hull, and part for Government, and received pay for all

his time
;
but whether the money came all from Government, or

part from Government and part from Captain Hull, he can't say,
because he was paid for all at the same time by Mr. Fosdick, a?

before stated.

Question by Captain Hull. When you worked upon Captain Hull'*

houses, did you receive less pay for your labour than when you
worked elsewhere ? A. Witness never knew any difference.

Question by Captain Hull. Who furnished the paints, oil, and

putty, for the Navy-Yard ?

A. Mr. Toltnan did while witness worked in the Yard.

Question by same. What should you estimate the probable cost ol

painting Capt. Hull's houses to which you have referred, including

stock and labour ?

Ji. For the brick house, not far from $300, for that fomerh

owned by Woodward $250, for ten foot buildings, 75 to $100,
Question by Captain Hull. Had or had not Captain Hull at tin

time you mentioned using the putty, a quantity of putty deposited
jn the paint shop purchased of Messrs. Park and Tolrnan ?

A. Witness does not konw.

Question by same.Whea you have been engaged at the Yard,hn-w

you not occasionally been offered higher wages to go and work in

Boston.'

A. At one time witness painted the chonn<*r Native, and witness
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received higher wages than he had received in the Yard. After-

wards witness received higher wages in the Yard than before.

Question by same. Are you acquainted with Mr. Keith in Cornhill,
ami did you state to him or to any other person", and if so to whom,
that you could give information about some putty ifyou Were called

upon, or did any one and who call upon you in relation to the

itvtimony you could give here ?

A. Witness did not so state to Mr. Keith, witness stated so to

Mr. Stowell, firm of Lero and StoweH, watchmakers and jewellers
in Boston. No one called on witness in relation to the testimony
witness could give at this trial.

Question by the Court, lias Captain Hull at any time attempted to

prevent your giving correct testimony as regards his conduct in the

Navy-Yard, if yea, state the time, place, and all the circumstances

connected with the same ?

A. Never; witness has talked with Mr. F. YV. Waldo, respect-

ing the note in Waldo's copy of Abbot's trial, and told him he had
no authority for putting in that note.

The Court adjourned to 10 of the clock, A. M. to-morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 2 iTH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem
b'ers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Captain Hull presented the following motion :

"Captain Hull respectfully states to the Court, that, he hath this morning re-

ceived a letter from Derby, in the State of Connecticut, by which he is inform-

ed of the extreme sickness of his Father, and the opinion of his Physicians that

he cannot survive many days from present appearances, and that the family
are very desirous that he should come on immediately if in his power, he there-

fore Sioves the Court for leave of absence for a few days, and that in the mean
time he may he allowed to appear by his counsel, Sarriue! Hubbard, Esq. that

the business of the Court may not be delayed. ISAAC HULL."

Whereupon the Court having taken this motion into considera-

tion, granted leave of absence as requested, it being distinctly un-

derstood that Captain Hull return as soon as circumstances will per-
mit, and that the Court will not be delayed in its proceedings by
reason of Captain Hull's absence for this cause.

The annexed report of Mr. Abbot's continued ill health by Doc-
tor Birchmore, was received by the Court [See Appendix.]

William Hoppin was sworn, and testitied that he is a painter and

glazier, that he is employed in the Navy-Yard, first came to the
Yard in October, 1818, been employed in the Yard by the day from
time to time, as the business of the Yard required. Witness had
1 dollar and 75 cents when he first came into the Yard, now $1 38
a day.

To thefirst standing Interrogatory. Witness says he does not know
t

nor has any reason to believe, that any public property has been sc
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used. Witness says he has no reason, because he does not recol-

lect ever seeing any used in his line of business.

To the second general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To the third general Interrogatory. Witness answers in the ne*

gative.
To the fourth general Interrogatory. Witness says he knows no-

thing of the subject of this Interrogatory ;
witness has no reason to

believe there was any such neglect, nor any such improper con-

nection or collusion.

To thefifth general Interrogatory. Witness answers in the nega-
tive.

Question by Capt. Hull. Have you ever been employed to paint

on Capt. Hull's houses, and if so, by whom were you employed,
and by whom and in what manner were you paid ?

A. Witness was employed to paint Capt. Hull's houses by Capt.

Hull ;
witness received his pay from Capt. Hull by the hands of

Mr. Fosdick and Mr. Bates. Mr. Tolman made out most of wit-

ness' bills for his time, and other persons in Boston made out the

rest ;
these were made out to Capt. Isaac Hull Dr. to witness

;
these

bills were presented by witness to Captain Hull's clerk
; pretty

much all of them were paid when witness sent them in. Being
asked whether he, at the same time, received pay from the United

States, witness says no sir, not when he was working for Captain

Hull.

Questio7i by same. Did you ever answer to your name within the

Navy-Yard, during your employment by Captain Hull ?

A. No sir
;
when I was working for him I did not.

Question by same. When you were employed to paint on Captain
Hull's houses, have you or not been repeatedly sent to Boston to

get paint to be used on his houses ?

A. Yes sir, I have. Being asked where he got them, he says he

got them from Mr. Park and Tolman's shop.

Question by Capt. Hull. Had Captain Hull any paint of his own,
in the Navy-Yard, as you know ?

A. Witness says no sir, not as he knows of.

Question by Capt. Hull. Were or were not the paints in the pub-
lic paint shop marked and labelled in such manner, that you could

readily distinguish them from any other ifany such had been there,

and what orders did you receive concerning them, and from whom
did you receive such orders

;
state particularly ?

A. Some paints in the public paint shop were marked
;
witness

never saw marks until the old ship house was raised, then witness

saw white lead and oil marked, New Ship House, and New Ship,

there was some white lead, and that which was in casks dry, was

not so marked, the whole of the paints in the public paint shop
were not marked ;

witness cannot undertake to say bow much. The
orders given in respect to those marked, were, that they were to

be used in the ships and buildings they were marked for
;
these

orders were received from Mr. T-olman.
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<.' ,uon by tame. Arc not the casks in which the paint is kept
for dailj use, marked with die name of the vessel or thing for

which they were intended to be used ?

/ They are now ; they were put on a month or six weeks ago,

there was no marks put on the paints used for the Constitution,

when last fitted out; all the paints have not been marked.

Oueition by tame. In what places were the paints deposited by
von, which you thus brought from Boston, and upon what houses

of Captain Hull did you work, and do you recollect at what times

yon worked for him ?

. /. The lir-t paints that witness brought were put into the house

of Captain Hull, formerly occupied by Mr. Wingate, the rest were

put into the house of Captain Hull, which Mr. Shannon lives in

now, witness worked on the ten footers. Witness cannot state

the time exactly that he worked for Captain Hull. Witness first

worked for Captain Hull in 1018, cannot recollect the month on the

ten footers near the Navy- Yard gate ;
the next time was on other ten

foot buildings, some of them hud been just built, some repaired ^

Mr. Pearson was the carpenter who had been employed on these

baridings. In 1821, witness worked on Captain Hull's houses,
near Chelsea bridge, this was some time in the fall in cold weather.

Witness thinks the bills he rendered to Captain Hull specify the

number of days work, but not the days of the month. But witness

won't be positive.

Question by same. Is your memory very accurate with regard to

past dates and events, or have they made but a faint impression on

your mind ?

A. Witness does not take much notice of events passed ;
he lets

things pass and thinks no more of it. Witness is not a very good
scholar, does not use a pen and ink a great deal.

Question. Have you or have you not at any time, since you have
been employed in this Navy-Yard, taken yourself, or seen any
other person take from the stores of the Yard, paints, oil, or putty,

belonging to the public, for Captain Hull's private use, namely, for

Captain Hull's houses outside ofthe Yard ?

Ji. Witness says no sir, I have not.

Question by Captain Hull. Were you in a situation to have seen

and known it, if it had been done by others ?

.?. i es, I should have seen it, if it had been done where I was.

Question by same. Who mixes all the paints which are used in

the Yard ? And were you a considerable portion of your time in

the shop ?

A. There is no particular one that mixes it
;
witness has been

considerable of his time in the shop where the glazing for the new

ship house was done, but this is not the paint shop.

Henry Tolman, called again.

Question by the Court. What was the manner of designating the

paints, oil, putty, and other articles for the painters department
when they were received in the Yard, by which the vjbjects for

which they were procured could be known 9
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A. There were labels painted on tin, or on the barrels, put on
every barrel and tub, where these stood permanent, that we dipped
out of; witness says he did not keep it all mixed, but mixed it as it

was wanted.

Question by the Court. Was this invariably the case, and when did

this practice commence ?

A. About 1815and 1816, the practice commencedofmaking, when
any quantity of paint stuffs were brought in to the Yard, every article

was marked by the name of the object for which it was brought
there, as Ship House, Independence, Gradual Increase

;
witness

can't say if Capt. Hull directed this. He used to ask witness how he

kept his paints seperate, meaning in the manner above mentioned,
but witness can't say if he was directed to do so b> Captain Hull

or heard some body else say it should be done so, he does not think

he should have done this if he had not been told. When witness is

directed to do any painting, he applies to Captain Hull for a requi-
sition. His clerk makes it out accordingto witness' direction, witness

signs this, and Captain Hull approves the requisition. Being asked

if, since he has been permanently attached to the Yard, he has made

any return ofwhat he used, he says within a year past, the articles

in his line, are put into the store when brought in, and put under
the care of the store keeper, and witness has no charge of the

paints, until they are put into his hands for use
; witness gives a re-

ceipt to the store-keeper for what he receives as follows
;

once a
month a return is made out by the store keeper, of what witness

has taken, and witness signs this in a duplicate ;
one is sent to the

Department at Washington, and the other is kept by the store-*

keeper as his voucher.

Question by the Court. Had Captain Hull at any time, and when,
any paints belonging to himselfin the public paint store ofthis Yard

;

if yea, were they distinguished in any manner from the paints be-

longing to the public ?

Jl. He had ;
these were not otherwise distinguished from the

public paints, than as these were labelled and his not, witness fur-

ther states on recollection, there was never paints in the Yard be-

longing to Capt. Hull but twice, once when painting the Woodward
house, so called, belonging to Captain Hull, the other when paint-

ing the brick house, and witness states that the first paint brought,
was 202 quarters of white lead, and this was marked by witness
with Capt. Hull's name, before it was brought into the Yard. It

was put by witness into the public store on witness's own sugges-
tion

;
there was no other place to put them at first

;
but as soon

as the brick house was ready to receive them, they were all car-

ried there. Whether the paints for the brick house were marked
before brought in, witness can't say. But this was distinguished from
the public paints by their being marked, witness could always distin-

guish them
;
and 99 times in a huadred, witness mixed all the paints.

Question. Did you attend to mixing the paints for Captain Hull's

houses, wholly, or in part; were any articles belonging to the United
States taken by you for his, Capt. Hull's, private benefit ?
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A. W itncM did as he ha9 before stated, that witness once and only
once took some of the public paint stuffs. Being out of oil when

painting Captain Hull's brick bouse, witness took a jug of oil about

i Dillon, or gallon and a half, having no person at hand to send to

Boston for it ;
but tins was returned by witness next morning. Being

asked if Capt. Hull knew of this he says Capt. Hull did not at the

time, and witness believes Capt. Hull never knew of it, nor does

he know it even now, that witness is aware of.

Question. What instructions, if any, did you give to the persons

taking paints, or other painting materials, from the public paint
store to use upon the houses of Capt. Hull

;
and do you know if

such instructions were obeyed?
A. Witness always mixed the paints as before stated, they were

set on the tloor, and the men carried it out, or it was sent to the

houses
;
witness presumes the men in his employ knew Capt. Hull's

paints, and can't say if he gave any particular instruction to them.
As to oil, he says that Captain Hull's oil was kept in a seperate
vessel, and oil was always drawn from this for Capt. Hull's use.

Question. When any of the painters employed in the Navy-Yard
were detached for the purpose of doing private work for Capt. Hul],
were their names taken from the rolls of the Yard, and were they
informed ofthis fact, and that they were to be paid by Capt. Hull ?

A. Their names were taken Irom the rolls. Capt. Hull used to

be particular about this, and ask witness if the mens' names were
taken from the rolls, witness used to say yes, and they were so

;

witness used to go to Mr. Keating, and take off the mens' names
from his roll, Mr. Keating kept a private check roll to ascertain

how much work was done for Captain Hull
;
witness used to keep

an account of the time his men were employed for Captain Hull,
and give in this to Mr. Fosdick, presuming that Mr. Fosdick would
know how much the men had worked for government ; witness can't

say if the men were informed that their names were so taken off'

from the public rolls, or that they were to be paid by Capt. Hull
for their time on his houses.

Question. Didyoueier authorize any person to substitute the

paints, putty, or oil, of the public, for similar articles belonging to

Captain Hull, did you ever authorize any journeyman to use any
of the aforementioned articles for Capt. Hull's houses, and what
measures did you take to prevent the stores under your charge from

being used, except for public purposes ?

A. Witness never did so authorize any person nor journeyman
•

as to the measures taken to prevent the public paints from being
used except for public purposes, witness says he took as much care
ot them as of his own, in his own store in Boston. He used to lock

shop when away and had a secret place for the key, where his

journeyman witness himself might get it. The key was put there a

greater part of the time, but sometimes it was left in the door,
as he has left the key of his own shop in Boston in the door.

Question. Did you at any time, and when, direct Ebenezer Jack-

son to take lights of glass from the public stores in your charge,-
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and put them in the windows of a house occupied by Mr. Ware,
sailmaker of the Yard

;
if yea, state to whom said house belonged,

and whether you were directed by any person so to do, and the

name of the person giving said orders?

A. When the kitchen was moved off from the land bought by
Government to enlarge the Yard, some lights were broken, and
witness being told by Captain Hull that the agreement with the Go-
vernment was, that this kitchen should be put in as good repair as be-

fore its removal, witness sent Jackson to put in the lights, how many
witness don't know, witness understood this as a direction from Capt.
Hull to do it. The kitchen belonged to Capt. Hull, was part of the

house which stood on the land bought for Government as above
mentioned.

Question by same. From whom did Capt. Hull procure the paints,

which have been used in painting his houses
;
and which of his

houses were painted first
;
and at what time was it painted ?

A. From Park and Tolman. The Woodward house was first

painted, this was begun April 3, 181 7
, the work done by witness

for Capt Hull, was al! done by the day, Capt. Hull paying for the

materials.

Question by same. Who furnished the putty used in glazing the

windows of Capt. Hull's brick house ?

w3. It was furnished from witness' private shop, 60 pounds
witness sent over for that purpose with the glass ; witness was not

then attached to the Yard, he was then painting Mr. Ritchie's house
in Boston, and two vessels.

Question by same. Are the bills now exhibited to you and an-

nexed, original bills of paints, oil, putty, &c. furnished by Park
and Tolman to Captain Hull, and to what objects were these arti-

cles so applied, and were they sufficient for those objects, state

particularly, and have these bills ever been compared with your
book since you rendered them ?

A. They are original bills. The paint stuffs were applied to

Captain Hull's houses, viz. the Woodward house, the brick house,

and the ten foot buildings, they were sufficient to paint these houses.

But the bills have not been compared with the book by witness.

Question by satiie. Is the bill now exhibited and annexed the

original bill of the glass procured by you for Captain Hull's brick

house ? A. It is, there are 240 large 14 by 10 and 60 = 15 by 10.

Question by same. Did you ever give Ebenezer Jackson any
directions to take the public or any other putty, and prepare it for

glazing the windows of Captain Hull's house, and if he did at any
time thus use it, was it by your consent or knowledge, and who
was procured to glaze the sashes ?

A. Witness says he did not give such directions to Ebenezer Jack-

son, and if he, Ebenezer Jackson, did so take such putty, witness did

not know it, never heard of it before yesterday ; another man, David

Stevens, now dead, glazed the sashes. Being questioned as to some

bladders of nuttv. witness says there was »nmf which came fron:

11
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the .1. v ;i. It wan hard, witness ordered it to be pounded up and

,\i- lefl here as witness believes. But if Stevens used this instead

of the putty sent by witness, the (30 pounds so sent by witness for

( nptain Hull must have remained in the shop. Witness does not

believe that the Java putty was used to glaze Captain Hull's sashes.

Stevens ivas a very honest man. he knew he was working for Cap-

tain Hull, and witness does not believe he would have taken the

government's putty, for that use, if he took it, must have been for

his own convenience, old putty working easier and better than new.

(> estion h,, Captain Hull- For what cause did Ebenezer Jack-

son leave the Yard, and how long since did he leave it ?

A In February, 1819, or about that time, the Hornet was fitting

out, on a Saturday in this month being pressed for time, witness

asked bis men, among others Jackson, to come and work the next

lav: they came and Jackson with them, It was cold and Jackson

urged the men not to work, some of them were persuaded by him,

and went away with him, Jackson leaving word for witness, that

if witness wanted him, Jackson, to come and work, he might send

for him or come himself. Next day, on Monday, witness was at

the Yard, Jackson came as usual to work. Witness reminded him

of what he had said, and told him, when he, witness, wanted him,

Jackson, be would send for him; he need not work till then.

Jackson went off, witness thinks Jackson has never been well

pleased since.

The Court adjourned to ten of the clock, A. M; Monday.

U. S. NAVV-YARD, CHARLESTOWN, MONDAY, AUGUST 26TH, 1822.

The Court met according to adjournment; present all the mem-

bers, the Judge Advocate, and Captain Hull by his Counsel, Samuel

Hubbard, Esq.
Leiutenant Abbot was called, and desired that all his testimony

may be read over to him, which was accordingly commenced. At
the reading of that passage in his answer to the first General Inter-

rogatory, where witness says Mr. Hickson sailing master came up
at the time, witness and Bogman were talking, the witness now

says that it is his impression that Mr. Hickson came up, witness

did not mean to state positively that he Mr. Hickson did come.

Witness further says that a sjood deal of what has been read to him

at this time appears to be irreleventto the question, except to show
the impressions which influenced his mind, the history from step
to step how his mind was made up At the reading of that part of

witness' answer to same interrogatory, when it is said Keating
mentioned that Binney had something to do with this, &c. witness

now says Mr. Binney 's having something to do with it was an ad-

ditional reason in witness' mind for thinking the copper would not

come out right. Witness says the conversations mentioned between

himself and Lieut. Berry and Lieutenant Caldwell, in answer to

the same interrogatory, was one ofthe reasons. Witness sayshewish>
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es to have ihat part of his answer altered where is stated Lieutenant

Caldwell's conversation concerning Lieutenant Macomber. Witness
wishes to state that he does now give lull credit to what Lieutenant

Caldwell said. Witness wishes to state his present impression, that

he, Lieutenant Caldwell, is not apt to branch out and say things he
does not mean, nor speak in stronger language than he is aware of;

At the reading of that part of the witness' answer to the same inter-

rogatory, where the conversation between the witness and Lieu-

tenant Ward is stated, respecting the declarations of Commodore
Bainbridge against Captain Hull. George Blake Esq. and Mr. Bin-

ney, witness says he did not mean to say that Lieutenant Ward told

him that Commodore Bainbridge had stated this to Lieutenant Ward,
but that Lieutenant Ward stated to witness as a report that Com-
modore Bainbridge had said so. At the reading of that part of

witness' answer to the first interrogatory, where the property of

Fosdick is mentioned, wiluess says that George Blake, Esq. told

witness last winter in the course of the inquiry into Mr. Binney's
affairs, that property of Foskick to the amount of 80,000 dollars

was attached. At the reading of the concluding sentence of wit-

ness' answer to the first general interrogatory, witness desired to

have this alteration instead of the foljowing, can't say there 'ant

more, any more than the chain of other circumstances
;
he would

say, he cant say that he has not more, except the chain of circum-

stances which he had not related. At the reading of the first part
of his testimony given in the 21st August, witness said that he had

mentioned Captain Hull's conduct towards him as an instance of

unkindness when he began to testify =

Here Lieutenant Abbot desired leave of absence for a short time

to take some refreshment, which the Court readily gave.
The Commission issued to take the evidence of Dr. Thorn, was

returned and read, and the answers are put on file.

Mr. Abbot appeared in Court.

Question by Captain Hull. After your return from your first

Jeave of absence, in what manner was your time occupied and

what was was the course of your duty ; state particularly.

A. Keeping watch at the Navy Yard, as witness has before

stated.

Question by Captain Hull. Did you at any other times obtain

leave of absence from duty, if so at what times, for how long and

for what reasons ;
state particularly.

A. Witness has had leave of absence at other times can't speak

positively to the times, witness can't state how long, the reasons

were to visit his friends, except once ;
then witness went for Lieu-

tenant Raymond Perry, on private business of Lieutenant Perry,
witness called on a gentleman for him, Lieutenant Perry, to know
if that gentleman would see him as he had told him he wonld.

Lieutenant Perry got leave of absence for witness. Witness had

nothing to do but deliver a letter which Lieutenant Perry wrote,

and witness handed it to Captain Shubrick : witness told Lieutenant
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Perrj b« would ool ^o without he, Lieutenant Perry; would

gel witness leave of absence, which he did, and as it was got with-

out witness asking leave; witness went for him. Witness was

absent he thinks twelve or thirteen days, from 24th January, 1821.

question by same. At the time leave of absence was obtained,

previous to obtaining it in order to visit your wife when sick, was

Buch leave obtained for the purpose ot being second in a duel to Lieu-

tenant Perry incase he should fight one, and at what time did you
leave Charlestown for that purpose, where was such meeting to be

had, and where did you first go after thus leaving Charlestown ?

Ji. Such leave was not obtained for such purpose ;
witness went

to Hartford in Connecticut and to Middletown.

Question by same. Did you or did you not intend to be a second

to Lieutenant Perry, in a duel, in case he should fight one at the

time above mentioned ?

//. Witness says he did not.

Question by same. Where was Lieutenant Perry at this time

and to what place or places did he wish you to go ?

A. He was at Boston. Lieutenant Perry wished witness to go
to Hartford for him, and Bristol, in Rhode Island

;
witness went

there.

Question by Captain Hull. Are you certain that your first

conversation with Keating about the copper was previous to your

sailing in the Alligator ;
and if so at what time was your first con-

versation with him.

A. Witness had conversation with Keating in the spring of 1821

after witness' conversation with Mr. Caldwell, but whether this

was the first or not, witness don't recollect.

Question by Captain Hull. When and how did you first become

acquainted with the following persons, to wit : Prudence Frost,

Daniel Leman, Harrison Wingate, Ebenezer Jackson, Briggs Ben-

net and Aaron Hadley, and who introduced you to them, or gave

you their names as suitable persons for you to use as witnesses in

your trial, and what time was this?

A. Witness knew neither of these persons till his trial, cannot

say who gave their names as witnesses, nor what time this was
more particularly than as above, nor ever conversed with any of

them previous to his trial, except Ebenezer Jackson, and it may
be Daniel Leman, whom witness never saw till after his arrest.

Witness knew before his arrest, what witness supposed Leman
could testify, but can't say who first informed him

;
witness heard

it from different persons.
Question by Captain Hull. When, where, and how did you first

become acquainted with the following persons, to wit: James Stetson,

Peter Finnegan, James Bryant, Ephraim Elliot, Samuel H. Remick,
Clark Hammond, John Shannon, Benjamin Whipple, and James
-W. Burdett, please to state

; and who introduced you, or gave
you their names, as suitable witnesses in your cause, and at what
time ? -
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*#., Witness never had any particular acquaintance- with either

of them, can't say when, where, and how he became acquainted
with either of them, no one introduced either of them to witness,

except Dr. Elliot as before stated, before witness was arrested,
before Captain Porter came to Boston

;
witness can't say who gave

him their names as witnesses.

Question by Captain Hull. By what officers of the Yard was Fos-

dick suspected several years of dishonest conduct, please to name
them all ?

Jl. Dr. Trevett, witness himself according to what opportunity
witness had to know, Mr. Wyman pursers steward, a? witness lias

he^rd, sailing master Waldo, sailing master Ferguson appeared to

suspect, witnesss thinks Mr. Ferguson told witness he suspected
also Mr. Keating, witness does not recollect any more.

Question by Captain Hull, Who told you and at what time was

you thus told that the officers you have mentioned had for several

years suspected Fosdick of dishonest conduct in the Yard, previous
to January, 1822.^

Jl. Dr. Trevett for one told witness that he suspected it, and
from the impression on witness' mind Mr. Ferguson said the same

thing. It is impossible for witness to recollect all the reports that

he has heard on this subject it is so long ago, now after what witness

has had to think of this good many months.

Question by same. Please to state the time when you, yourself,

first suspected Fosdick of dishonest conduct in the Yard and what
circumstance thus led you to suspect him ?

j3. From the remark which J)r. Trevett made when Mr. Fos-

dick dined at Mrs. Peirces, as before stated. Upon these remarks
witness could carry it back in his mind to the time when witness

went out in the Guerriere, when he seemed to have a great deal of

power for a Captain's Clerk.

Question by Captain Hull. WhotolJ you that Fosdick had much to

do with the copper, and when were you thus told ?

A. Mr. Keating ;
witness had heard such reports before he went

out in the Alligator, but for him to tell now who told him it is im-

possible.
Question by Captain Hull. When did you first hear that Fosdick

had great wealth and who told you ?

Jl. Witness says he does not recollect.

Question by Captain Hull, Who informed you that Fosdick's pro-

perty to the amount of 90,000 dollars had been attached ? And at

what time were you thus informed ?

A. Witness says he does not recollect.

Questio7i by Captain Hull. Who told you that copper had been
seen in Boston with the Navy-Yard mark, and that the necessary
means had not been taken to recover it, and when were you thus

informed 1

A. Mr. Bogman told witness that he had seen copper in Boston

with the Navy-Yard mark, witness does not recollect who told him
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that i ho necessary mean* bad not been taken. Witness heard the

above previous to lib October, 1820, but as to the time more

particularly, he does not recollect.

Question by Captain Hull. Did you ever inform Captain Hull, or

any other officer previous to your writing the first time to the

Navy Department, that copper belonging to the Yard had been
seen in Boston, and that proper means had not been used to recover

it
'

If 80, to whom, and at what time, did you give the information ?

A. Witness never did say any thing to Captain Hull, and does

not recollect that be did to any other officer.

Question by Captain Hull. Did you ever examine the public re-

cord<. or Register's Office, to ascertain what property Fosdick was

possessed of? If so, when did you do it ?

//. Witness went to Register of Deeds Office, at Lechmere
Point, about the time of his trial, went no where else that he re-

collects.

Question by Captain Hull. When did you hear for the first time

that Fosdick had been guilty of fraud as to the pay rolls ? And who
informed you ?

A. Between the 24th January and 6th February, 1821, Captain

MDonough informed witness that Captain Hull had passed through
Middletown on his way to New York in pursuit of Fosdick.

Question by Captain Hull. Who told you that by the copper
Fosdick acquired his great wealth, or any part of it?

A. Witness says he does not recollect any body did.

Question by Captain Hull. Wr

hat officers of the Navy-Yard
told you they suspected Captain Hull, Mr. Binney, and Mr. Fos-
dick of being equally concerned in a gain of peculation, and when
did they tell you this ?

A. Witness says he don't recollect that any officer told him so.

Question by Captain Hull. What officer in the Yard were effected
in their emoluments and situations by the combined efforts of Cap-
tain Hull, Colonel Binney and Mr. Fosdick, and who communicat-
ed these facts to you and when did you hear them ?

A. Witness says no one was that he knows by the combined
efforts of these men. Mr. Bogman did not have his allowance as
witness has mentioned before, but witness does not know that Mr.
Binney had any thing to do with that.

Question by Captain Hull. Please to state the names of every
honest man, who was in the Navy-Yard when Mr. Fosdick was
there ?

A. Mr. Keating, witness don't know how many more there were
that were honest : witness believes Sailing Master Waldo, Dr.
Trevett are honest men, don't know how many others there were,
it is a difficult, question to say who is honest and who 'ant.

Question by Captain Hull. Please to state what honest men in
the Navy-Yard were attacked by Captain Hull, Colonel Binney,
and Mr. Fosdick, and who informed you thej' were thus attacked ?

A. Witness savs Mr Keating for one. whom Mr. Fosdick
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threatened to turn out of the Yard if he was so observant of things,
this Mr. Keating told witness. It being noticed to the witness that

the question was, what honest men were attacked by all three of

the persons mentioned in this question ;
he says he knows of none.

Question. Did you write letters to the Secretary of the Navy
on the 4th Octoher, 1821, 11th January, 1822, and 19th January,
1822, and are the originals, now shown you, the same you sent to

the Secretary of the Navy ? The originals mentioned in this inter-

rogatory, are the originals annexed to the proceedings of the Court

Martial by whom Lieutenant Abbot was tried.

A. They are the originals.

Question by same. What honest men in the Yard were attacked

by Captain Hull, Colonel Binney, or either of them, or obliged to

recede before them or him ? State what such attack was, who in-

formed you, and when you were thus informed.

A. Witness says, previous to his writing to the Department, he
was told that Captain Hull threatened to cane Mr. Leman because
he would not sign blank pay rolls, witness does not know who he
heard this from, nor when nor where, except that it was previous
to writing the Department as before stated. Witness does not be-

lieve that Captain Hull did so threaten, but he used improper lan-

guage.
Question by same. Who told you that Captain Hull and Mr. Fos-

dick were connected together in company with the petty hucksters

out side the Navy-Yard, and stated in your letter ofJanuary 11th.

1822, and when were you thus informed ?

A. Mr Childs told witness that Mr. Fosdick and Captain Hull

owned the st^re, that he Childs had occupied. It being noticed to

the witness that the question was not answered, witness says he
took it from report, he can't tell from whom he had the report.
Witness wrote his letter from reports in this particular. Witness
formed his conclusion partly from what Mr. Childs told him. Mr.
Childs told the above to the witness previous to 11th January,
1822. and since the 25th December, 1820.

Question by Captain Hv.ll. Were you ever acquainted with Ma-

jor Gibbs, referred to in your letter, January 11,1822, and did

you ever hear of him, what was the nature of your acquaintance
with him, and what was he usually styled, or by what name or title

was he called in the Yard ?

A. Witness says he was never acquainted with him, has heard
of him, as to the nature of witness' acquaintance with him, wit-

ness had none
;
he was usually styled Major, witness has heard

him spoken of as Colonel by Dr. Trevett, as to the name or title

by which he was called in the Yard, witness says Major. Witness
most always speaks of him as Colonel.

Question by Captain Hull. Who informed you that Major Gibbs
was traduced to the Department, as stated in your letter of Janua-

ry 11, 1823, as unfit to perform the duties of his station, and en-

deavoured to have him removed, and when were vou thus informed
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A. No ^nc told witness that Major Gibbs was traduced that wiU

I)P .. , ollects. Witness has an impression that Dr. Trevett told

wilbess th I Maj >r Gibbs t * -1*1 him so as before stated, but witness

will nut 8wear that Dr. Trevett did tell him so.

Queition by Captain Hull. Who told you that artful represen-
tation-; were made to Mr. Waldo 7 And what promises of advanta-

ges were made to him which were not fulfilled as stated in your
letter of January 1 I, 1C22, and when were you thus informed ?

Ji. es not know who told him this, unless it may be

Mr. Waldo, previous (o witness writing to the Navy Department
and previous to witness showing the letter of the 11th January, to

the Secretary ;
witness does not know what promises or that any

Were made to him.

Question by Captain Hull. What knowledge had you ofFosdick's

tab iit-. as stated in your letter of January 11, 1822, what means
h: I you of judging of them ? And what opinion from your know-
It Ige did you form of his ralents .'

A. Witness says he knows that Fosdick was an accountant,

Witness got him to make up witness' account before he -.vent out in

the Guerriere. Being asked if he has knowledge of any other

tabnts of Mr. Fosdick, witness says not that he knows of, witness

says that he had no other means of judging of Fosdicks' talents, than

as above mentioned, and what he has seen of him at other times.

Witness being asked to state what he has seen of him at other times,

says iie saw him in the Vard, and conversed with him at the din-

ner table at Mrs. Peirce s. These are the greatest opportunities
witness has had.

Question by saim. What knowledge had you of Mr. Waldo's

talents as an accountant, and how did you acquire this knowledge ?

.?. Witness has seen him write in his office and has heard him
converse. Witness did not know lie was a good accountant, but

believes it from his writings and conversation. Being asked what

Writings, he says the journal of the Yard.

Question by Captain Hull. How do you know that Major Gibbs

was hardly consulted in his own office ? Who told you so, and when
were you thus told ?

A. Witness says he does not know who told him, witness does

not know that Major Gibbs was not consulted in his own office.

Question by Captain Hull. When did you first become acquaint-
ed with Mr. Deblois, to whom you have referred in your letter of

January 11, 1822? Did he at any time reside in the Yard or in

Charlestown ? And who told you that Mr. Deblois was beloved

and respected by every honest man in the Yard, and when were

you thus told.

A. Witness generally heard him spoken of in that character,
witness never had any personal acquaintance with him before he

called on him as before stated. Witness had seen him at the Yard
before. Mr. Deblois did not reside in the Yard or in Charles-

nvn, that witness knows. It was generally said of Mr." Deblei-
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that he was so beloved and respected. Witness was told so by

Captain Renshaw, Mr. Waldo, and Dr. Trevett sp. keol him in high

terms, witness was told this at different times while he was in the

Yard

Questioti by same. Who told you that an attempt was made to

supplant Deblois in his office, as stated in your letter of January 11,
182 J, and when was you thus informed ?

A. Witness does not know who told him
; says he must have

heard of it by report. Witness took no particular pains to trace

this report ;
witness did not take any pains to trace this previous

to his writing the letter. He has made some enquiry sii.ce about

the time of his trial. Witness thinks he mentioned it to Dr. Tre-

vett, asked him whether he knew any thing about it, what he said

witness does not recollect. Witness don't know that he took any
other pains.

Question by same. Did Mr. Keating state to you that he believ-

ed that Captain Hull would not be inclined to cause a reform, if a

specific fraud was made known to bim ?

A. Witness says that Mr. Keating did not so slate but from his

manner and conversation ;
witness drew the inference himself,

that Uaptain Hull would not be inclined to cause a reform where
Fosdick was concerned.

It is moved on the part of Captain Hull that a commission be

granted him, to take the testimony ofDrs. Joseph G. T. Hunt and

Samuel R. Marshall, in answer to interrogatories to be proposed to

them respectively. The commission was ordered accordingly.

It being five of the clock, the Court adjourned to ten of the

clock, A. M. to-morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWX, TUESDAY, AUGUST 27, A. D. 1822.

The Court met according to adjournment; present, all the mem-

bers of the Court, the Judge Advocate, and Captain Hull, by his

counsel Samuel Hubbard, Esq.

Lieutenant Abbot called again, and answered as follows :

Question by Captain Hull. Who told you that in'the spring of

1816, Keating suspected Fosdick's management with the pay roll,

and when were you thus informed ?

A. Keating told witness so himself when witness called on him,

after witness' return in the Mary Ann Flora, and previous to wit-

ness sending to the Navy Department, witness letter of the 11th

January, 1822.

Question by same. Who told you and at what time were you told,

that Mr. Binney's clerk and Captain Hull's clerk, contrived to

prolong for four or five months, a business that might have been

done in three weeks, as stated in your letter of January 11, 1822?

.4, Witness says he don't recollect.

12
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Qtk on by same. Were yon ever told that many honest men

in the lower classes were dismissed from the Yard, with ao indelia-

ble mark of infamy, and that many superior officers were oppres-

jed or wronged, as stated in your letter of January 11, 1322, aud if

yoa ever were thus told, who did tell you and at what time, and

please to State the name- of the superior officers thus oppressed,

and the honest men thus dismissed, or do you know that any supe-
i ior officers were thos oppressed, and honest men thus dismissed,

if so state their names respectively, and the means of your know-

lo'^o.
. /. Witness says he don't recollect that he ever was told so

;
to

the latter part of this question, witness says he has already sta-

it d about himself in regard to oppression. Witness does not know

that any honest men were thus dismissed.

Question by same. Were you ever told that Captain Hull was

concerned in a biick store, established several years ago at the

Navy-Yard Gate, as stated in your letter of January II, 1822, and

if yea, by whom and when were you thus told ?

A. It is witness' impression that he has been told so, by whom
or when witness was thus told, witness does not recollect.

Question by Captain J full. Who told you that Mr. Parmenter.

Mr. Binney's clerk, has declared that he knew for a year or two

before Mr. Fosdick left the Navy-Yard, that he was cheating in the

pay rolls ? And if you were thus told, when was it ?

A. Witness says he heard Dr. Trevett say that he heard Lieu-

tenant Caldwell say so. When this was witness don't recollect :

it was before witness wrote to the Navy Department.

Question by same. By whom did you understand that Mr Bin-

ney makes up a large salary to Captain Hull's clerk, as stated in

vour letter ofJanuary I 1 , 1822, and when were you thus informed?

Jl. Witness says he don't recollect
; being asked by Captain

Hull, whether he was ever informed so, witness says it is his im-

pression that he has been.

Question by same. To what person did Mr. Fosdick say that if he
was pushed too hard, and obliged to surrender too much, he would

expose certain other persons who were more responsible than

himself, and when were you thus informed and by whom ?

A. Witness says he don't know. Being askfid by the Court from
whom he understood this as stated in his letter of the 1 1th January,
witness says he heard it at Mr. Thomas Childs, who was examined
ou witness' trial. Witness heard it from Chids or Mrs. Childs,
witness don't know which, it was said by one of them that Mr, Fos^
dick had said so there.

Question by same. Who informed you that Fosdick, for three or
four years before he left the Navy-Yard, lived in great extrava-

gance, expending several thousand dollars per annum, entertained

a great deal of company, and kept two horses and servants and a

mistress ;
if you were thus informed, when was it, or were you

ever thus informed ?
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A. Witness says it is his impression that he has been thu9 inform-
ed, but by whom witness says he does not recoil. :.

Question by same. Please to state fully and at large,
" the most

weighty and serious specifications" you purposely withheld, until

you should receive orders from the Navy Department to divulge
them as stated in your letter of January 11,1 822 ?

A. It was principally what witness expected to prove against
Mr. Bmney.

Question by same. Did those specifications relate in any manner
to C ptain Hull, if so, please to state them particularly ?

A. Witness does not recollect how much of them related to Cap-
tain Hull ; witness can say no more than it is his impression there
were some, but what they were witness does not recollect.

Question by same. Please to annex true copies of the letters you
wrote to Doctor Trevett, on the 19th or 20th of January, 1822, and
a true copy of the letter you wrote the Secretary of the Navy, un-
der date of January 2, 1821.

A. Witness says he did not keep copies of his letters to Doctor
Trevett

;
the original of that of the 19th January, is annexed to the

proceedings of the Court Martial by which the witness was tried,
witness cannot give a copy of that of the 20lh, the letter of the
witness to the Secretary of the Navy, dated the 2nd January, 1821,
is also annexed to the same proceedings.

Question by same. Please to state to what facts and circumstances,
relative te the conduct of Captain Hull, you particularly referred,

invour letter to the Secreta -y of th^ Navy, of January 19th, 1822,
which would inevitably disgrace him if he were brought to a

Court Martial ?

A. The memoranda of Major Gibbs influenced witness' mind, and

he had reference to other thing* which have been testified to as

far as witness knew or had heard of them at that time, witness par-

ticularly mentions the language of Captain Hull to himself; refer-

ring to Captain Hull's telling him he might go to hell.

Question by same Did Doctor Trevett know ofyour intention to

write to the Secretary of the Navy, previous to the 11th January,
1822, and did he at your request furnish you with some of the

materials to enable you to write said letter 1 Or did any person or

persons whomsoever assist you in composing or writing that letter.

and if so, who ?

A. Witness says he has answered the first part of this question

before, and as to the latter part witness prays the judgment of the

Court wheter he is bound to answer it. The Court having inti-

mated its opinion that he was, because witness would not thereby
criminate himself, witness says he answers this part of the ques-
tion in the negative*

Quest-ion by same. At what .period of time was it, that you con-

tradicted the reports which you heard in Charlestown, that pub-
lic property was taken out of the Yard ? State with accuracy.

A. Witness sa)s he can't gay when, but he is under an impres-

sion, that he did contradict such report*-
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Question bi} same. Did you at any time communicate to Captain

Hall an) unfavourable reports, you from time to time heard con-

cern mi; the Nayy-I ard ?

A Witness says that he has already stated that he did not, wit-

ness tfainfcB it is in his testimony.

Questi
" by same. Who wrote to the Secretary of the Navy, or

to any other person in Washington on the subject of the copper,

previous to your visiting the springs in the summer of 1821, and

who informed you of the fact?

A. Witness says he does not know.

Question by same Did you write the letter sent to Lieutenant

Percival and signed a Spectator, which is here exhibited to you,

if not do you know or can you say who did write it, and by whom
iva. it sent, and can you say who wrote the letter to Mr Caleb

Peirce, dated April 24th, 1818, if so, please to state, and by whom
was it sent ?

A. Witness says he did not write either, does not know who

wrote either, nor can he impute them to any person.

Question by same. Was your duty very severe while attached to

the station at Charlestown ?

A. Witness thought it severe at the time he wrote to the Secre-

tary of the Navy, with Lieutenant Caldwell and Mr. Ferguson.
Question by same. Who told you that Varney was reputed to be

worth about $ 10,000, and that he was very poor when he went

to the Navy-Yard? State the names of the persons who thus in-

formed you and when ?

A. Witness read to Mr. Barker what witness had before men-

tioned, witness does not recollect how witness got it before that

time
;

it is witness' impression now that Mr. Barker did assent to

it in words.

Question by satne. Have you now in your possession the letters

which you received from your wife in February, 1821, if so where
are they, and will you produce them ?

A. Witness says they are at Newburyport if be has them at all,

they are not here.

Questio?i by same. After your return from Bristol to the Navy-
Yard, previous to your going down to see your wife, did you write

any letters to her, or to any persons in Newburyport, please to

state ?

A. Witness does not recollect whether he did write to his wife
;

it is his impression that he did write one letter to his wife, but

witness can't say positively ;
witness can't recollect that he wrote

to any other person.
Question by same. By what means did you obtain the congres-

sional report to which you have referred. Was it a report pub-
lished the last session of Congress, or the session before the last ?

A. Lieutenant Webster let the witness have the report, witness

does not recollect which session.

Question by same. Did you or did you not state to Captain Porter
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or any other person or persons, and if so to whom, that you had
been deceived in regard to Captain Hull, and that you wished to

withdraw your charges against him ?

A. Witness does not recollect any thing of the kind as the ques-
tion is written.

Question by same. Please to state what you did say to Captain
Porter, or to any other person and whom, on the subject of youi
being deceived, as it regarded the charges against Captain Hull ?

A. Witness says he did state to Captain Porter, that if he had
been deceived in respect to Mr. Binney, he might be so as to Cap-
tain Hull, and was willing to withdraw his representations against

Captain Hull, if he, Captain Porter, was willing, this was after wit-

ness' arrest
;
witness adds, and if Captain Porter would withdraw

his arrest of witness. Captain Porter had previously to witness'

arrest told witness he might withdraw them if he choose. Witness
can't state what Captain Porter's reason was, without taking time

to recollect
;
witness doe- not recollect now.

Question by same. Did you at any time propose to withdraw

your charges against Captain Hull, provided he would affect an

exchange with Commodore Bainbridge and leave this station
; if

yea, to whom and who authorized you to make such a proposi-
tion, either directly or indirectly ?

A. Witness says no one authorized him, and he asks the judg-
ment of the Court whether he is bound to answer the rest of this

question. The Court room was cleared, and the question for con-

sideration of the Court, being 6tated. whether the witness is bound
to answer the rest of this question. The Court having considered
thereof decided that he was, because an anwer in the affirmative

would not subject the witness to any criminal prosecution. The
Court room was opened, and the decision made known. Mr. Ab-
bot further answered this interrogatory, and says that in the even-

ing of the 5th February, 1 822, Lieutenant Percival called at witness

lodgings ;
he wished witness to withdraw what he called charges

against Captain Hull
;
he told witness he had had a good deal of

conversation with Captain Hull
;

that Captain Hull appeared ra-

ther distressed, and asked witness what gratification it would be to

witness if Captain Hull was injured in any way, witness told him it

would be none. Lieutenant Percival said that he wished witness
to withdraw7 them

;
he said he wished witness seriously to reflect,

if what might be proved, and the amount, would be sufficient to put
in competition with Captain Hull's fame, and the regret the country
would have

;
he mentioned the female part of his family how iheir

prospects depended on Captain Hull's reputation. Mr. Percival

kept Witness very late, and witness having been all day engaged
with Captain Porter, was very nervious had his feelings much
wrought upon, witness did not sleep, thought much of what Lieu-
tenant Percival had said, got up early and went over to Charles-
town to ask Mr. Tapley to come over as a witness. Witness went
over early in the morning of the 6th February. "Witness called
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u the hon.se where Lieutenant Percival boarded. Lieutenant Per-
ch il h w '"i hi ; be c tme io soon after. After witness and Mr.
P :ival had bad considerable conversation, about Mr. Tapley's
going over to testify, witne-s told Percival that he should have
do injection to withdraw hia representations which he had made
to th \u\ Dapartaent, provided it could be done on honourable

groan Is. and he Lieatenant Percival was the friend to witness he

Rppeared to l>e. Witness mentioned to him that Captain Hull
Coal 1 effect an exchange with Commodore Bainbridge and could
leave the station without any injury to himself, as Captain Hull had
mentioned that he wished to leave the station on account of his

health; he talked of going to sea. Witness told Lieutenant Per-
cival that he might m ike a proposition of that kind, that if it was
done it was to be done in a manner not to involve witness. vVit-
ne «s was not to be arrested in consequence of it, it was no advan-
tage to witness at all Lieutenant Percival mentioned that Com-
in.. lore Bainbridge was an enemy to Captain Hull, and it would be
ungenerous to have his name mentioned, witness said be had no
authority from Commodore Bainbridgc and hi; name mi«-ht be left
out. Witness told Lieutenant Percival that if any thing of this
kind was brought about it must be done immediately. Mr. Perci-
val i«k»d how soon, witness told him by 12 of the clock. Mr. Per-
cival said it was not chivalrous, witness ought to allow 12 months
Captain Hull's situation was such he could not leave before, that he
himself was not ready to leave the station, and he should have to if

Captain Hull did. Witness mentioned 6 months, Lieutenant Per-
ns il said he tboaght Captain Hull would accept of it. Witness
told Lieutenant Percival that he might take his pen and put the
he ids of what witness had said on paper ; he did so and read them
to witness. Witness says that he did not think of the impropriety
of this at the time, but after he had reflected upon it he was aware
.t ivas not correct. In the course of the conversation the even-
ing before Lieutenant Percival stated, that Captain Hull did not
send him to witness. Witness also stated to Lieutenant Percival
that Captain Hull might no doubt get orders for the Macedonian.

'

Question by same. Did you at a subsequent time go to Lieuten-
ant Percival and desire him not to mention it, and as an inducement
to him, did you or did you not state to him that he might be im-
plic ited with you, and ycu might both be broke, or words to thai
effect ?

A. Afterwards witness fell in with Lieutenant Percival by acci-
dent some where about the Navy- Yard, and witness said to Lieu-
tenant Percival, that they had been imprudent, and that they mig&t
get involved Lieutenant Percival said he was not a damn fool
and immediately said Abbot if you bring up the bribery business
you will play the devil with me Witness said he had no wish to

injure him, and it would depend on circumstances.

Question by the Court. What reasons had you to believe on the
Hth January, 1822, that all the officers, Commodore Bainbridgc
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excepted, who recommended Fosdick to the Navy Department
for different situations in the Yard, did not suppose him honest I

Who were the persons that so recommended him ?

A. It was witness' impressions at the time, it is impossible for

him to state how he got them. Witness does not know who did

recommend Mr. Fosdick.

Question. To what persons did you refer in your letter of the

19th ofJanuary, to the Secretary of the Navy, as those, whom Cap-
tain Hull must have disgraced, or be disgraced himself, it' he remain-

ed upon the station ?

Ji. Witness meant those who talked about Captain Hull, witness

cannot state who the persons were.

Question. At the time you were compelled to do duty in the Na-

vy-Yard, by Captain Hull, without an allowance for chamber mo-

ney, were there any other and what officers, with orders similar

to yours, who were exempted from the duties to which you were

subjected, or who, being required to perform them, were allowed
chamber money by Captain Hull ?

A. There were no other officers who had similar orders, that

were allowed chamber money, as he knows when witness was not,
it was stepped at the same time to all, there were some officers who
did .iOt perform the same duty as witness, but whether their orders
were similar or not, witness can't say.

Question by the Court. Why did you wish Captain Hull to be
removed from this Yard, to one of a similar description ?

./?. Witness had no motive other than what witness thought was
due to witness' character

;
he thought Captain Hull ought to make

some little sacrifice. AVitnessdid not expect to remain on the station:

he did not expect any advantage from it, let who would be here.

Question by Captain Hull. Was it not one of your reasons for

desiring to be reported for duty, that you might receive chamber

money ?

A. It was, and witness says this escaped his mind at the moment
he was testifying to the conversation with the Secretary, in New-
York. Lieutenant Abbot being apprized that the Court had no
further questions, he produced to the Court two papers which
are in his hand writing, and are annexed, he could not, he said,
vouch for the truth of them. [See Appendix.]

William G. Fullick was sworn and testified that he was employ-
ed in the Navy-Yard, in the summer of 1820, as a painter, begin-

ning in the month of June, and continued about 3 weeks
To the first general Interrogatory. He says that he was employ-

ed to paint Captain Hull's houses, and Elnathan Holmes a painter
and in Governments employ, gave witness some paint stuffs ; white
lead shaded with black and yellow for inside painting, and oil, and
brushes out of the public paint shop, where the paints were usual-

ly kept. Witness can't state precisely how much he has so re-

ceived, can't say whether he received it more than once from Mr.
Holmes. Witness has taken some out of the shop himself, it was

always in paint pots., and these were used on Captain Hall's ten
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fbol buildings, but whether these paints stuffs were public property
or not, witness cannot say. Witness being asked how much in all

w.i- probanlj taken, says he rather expect that all was used on

tli.it bnilding, came from thesame shop, this -hop in which the pub-
lic paints were kept, was in a brick building outside of the Yard.

Mr. Hoppin and Bacon both workmen in the Yard were employed
in painting Captain Hull's houses ; Bacon painted the inside. Wit-

nesa also worked on another building, and witness took the paints
fortius from the other building. Witness does not know of any
paints being carried from the Navy- Yard to Captain Hull's brick

house, or that any were brought from the house to the Yard. Wit-

ness being further ijiiegtioned whether he has any other reasons

for believing that public property was so converted to Captain
Hull's or others private use, he says he does not.

To the second general Interrogatory. lie says when he settled

for his time, he came up into a room in the Navy-Yard, and was
asked how many days he hail worked for Government and how many
for Captain Hull. Witness stated this accurately, and received the

whole amount of his pay. Witness does not recollect any other

persons working for Captain Hull, who at the same time worked
for Government except the two before mentioned, but whether

has heard a good many reports but put no confidence in them.
To the third general Interrogatory. He answers in the negative.
To the fourth general Interrogatory. He answers in the negative.
To the fifth general Interrogatory. He answers in the negative.
Question by Captain Hull. Do you know that Captain Hull knew

from what place you took your paints, or who handed them to you,
or did you ever receive any direction from him on the subject ?

A. Witness says he can't say that Captain Hull knew, witness

never received any direction from him.

Question by same. How many receipts did you sign at the time

you were paid for your services on Captain Hull's house, and for

Government.
A. Witness says he signed several, he can't say how many. He

signed three when he was first paid by Government
;
a paper bear-

ing witness' receipt of payment from Captain Hull for the time

witness worked for him 5 1-2 days was produced, and witness

says William G Fullick, there written, is his signature, and the re-

ceipt is correct.

Mr. H. Knox, called again and answered as follows :

Question. Did Lieutenant Abbot apply to you for an anchor for

his boat ?

A. He can't say he did, but believes he did though it had escaped
his mind, and witness gave or lent him half of a double headed shot,

Captain Hull did not know thi*. and witness is not sure that this
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was not liis, the witness own. It was worth above 20 cents, as old
iron

; good for nothing else.

Question Have you at any time and when called upon Doctor
Elliot 10 induce him to qualify in any manner, testimony which he

might be called upon to give before any court
;

if yea, by whose di-

rections did you so call ?

A. Witness says thathe has not
;
he has not spoken with him on

the subje t of his testimony, since Mr. Abbot's trial, witness is sore
of this, he knows he has not. Being a<ked if he ever called on Dr.
Elliot at any time, at the suggestion or by request of Captain Hull,
witness says he did not, that Captain Hull was stating one day what
he understood Doctor Elliot would testify at the trial ofMr. Abbot,
witness observed to Captain Hull that Doctor Elliot was a relation

of his. and he would call and see him, and learn what his testimony
Would be. Witness did so, and found it would be as Captain HuM I ad

heard it. Witness never had any idea ol'influencing Doctor Eli' ;'s

testimony, nobody who knows him would think such a thing possible.

Question by Captain Hull. Did 3-011 ever have any confidential

coversations with Lieutenant Abbot on the subject of the affairs of

the Navy- Yard ;
ifyea, when and what was the purport of such

conversations ?

A. Witness says he has not. Mr. Abbot was always remark-

ably reserved. Witness had never so much conversation or in-

tercourse with him as with any other othcers in the Yard
;
he al-

ways appeared to be a distant reserved man.

Question. Have you any reason to believe that any iron belong-

ing to the United States has been taken from the Yard, since com-
manded by Captain Hull, for the private use of any person ? If

yea, please state them.

A. Witness savs he has no reason to believe so, except some
little things, two tripods and a toasting iron ; it was said these were
made for sailing master Waldo and Dr. Bates, but witness does not

know; witness knows this only from hearsay; but Captain Hull, as

witness believes, did not know of them.

It being 5 of the clock, the Court adjourned to ten of the clock;

A. M. to-morrow. .

WEDNESDAY, 28TH AUGUST.

The Court met pursuant to adjournment ; present, the President

and Members. A note was received from the Judge Advocate, ac-

companied by a leUer from Dr. Gorham, stating his inability to

attend from sickness.

The Court thereupon adjourned to meet to morrow at 10 o'clock.

A. M. JOHN RODGERS,
President Court of Enquiry.

U. S. NAVY-YARD, CHARLES! OWN, AUGUST 29TH, 1822.

The Court met according to adjournment
-

present, all the

13



member-, the judie Advocate, and Captain Hull, by his counsel,

Samuel Hubbard, Esq.
William ReatiAg, ;i«<i-tant to the Store-keeper in the Yard, was

BWoro, and testified that he has been in the service of the United

States between twenty-five and twenty-six years, and attached to

tin- Navy-Yard ever since it was established.

To the first general Interrogatory. In 1817, witness saw some

timber going out of the Sard, to move some houses upon ; witness

took notice of two sticks, and saw the house on the two, this Was a

bouse now converted into a store ;
this house was on land outside

of the Navy-Yard limits, and belonged to Captain Hull ; witness

does not know by whom the timber was carried out
;
witness was

in the store where he usually keeps, and heard Captain Hull's

voice saving to somebody, take notice of this timber and see it

comes in again ;
witness does not know that that timber has been

brought in again, but has been told that it has. Witness says that

some nails have been loaned to Captain Hull's people at different

times, by desire of Captain Hull, and he said to witness, let them

have some nails and 1 will pay them back
;
witness let them have

three hundred pounds, and received back three hundred and twen-

ty pounds, out of some nails which Captain Hull had sent to the

Yard for bis own Use ;
the difference was taken by witness to make

up the difference in the quality and price of the nails
; the nails

which Captain Hull had, being smaller than those witness took in

return; witness is certain that he received back an equal value of

nails, and of such kind as were equally useful to the United States

as those which Captain Hull took. The United States have since

bought such kind of nails as those Captain Hull returned. Witness

being asked if he knew of any otber instance of property being
taken by Captain Hull, referred to his minute book of articles re-

ceived in store, and under date of the first of May, 1816, appears
this entry,

—one bolt Russian Duck : and against this in red ink,

Do. Mr. Fosdick one bolt Ravins. Do. D.D. Mr. Fosdick
; those

articles appear to have been received from John Binney for the

Prometheus. Witness says the above articles were taken out by
Mr. Fosdick's direction ; they were not taken for the use ol the

Yard; witness believes they went to Mr. Fosdick's private use;
there was no receipt taken for the delivery of this canvass

;
no

articles were usually delivered without an order in writing, or on

requisition. It further appeared in said minute book, that on the

third of June, 1816, one bolt of Ravens Duck was received from
the Navy Agent for the gunner ; but this was delivered, as ap-

pears by witness' memorandum in red ihk, to Mr. Fosdick. Mr.
Fosdick came with Appleby, the Purser's Steward of some vessel,
and directed witness to save this bolt of Ravens Duck fur him

;

witness don't know where Appleby is, has not seen him for many
years ;

there also appeared in said book, this memorandum, 1816,
June 12th, one bolt Ravens Duck, and in red ink, D.D. Mr. Fos-

dick, by Lee ; this, witness say« was delivered by direction of Mr.
Fosdick to his servant Lee without a receipt.
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There further appeared in said memorandum book, the follow-

ing entry, 1 8 18, Oct. 8, -05lbs.wt. 9 1-2 boxe- sperm, candles which
came from Frigate Congress, February 24lh, 1816, (these, witness

says, came from the Navy Store, and were intended for Lewis De-
biois, Purser, and so is the entry on this book.) These candles bad
been in the Navy Store ever since the 24th February, 1816. On
the 8th October, 1818, as above, an order was brought by Mr.

Wyman, now dead, but then Purser's Steward, on the Store keep-
er, to deliver the above candles

;
witness did so, and took Wyman's

receipt on the order. On the 30th November following, Mr. Fos-
dick came to the store and asked witness for this order and receipt ;

ivilness showed it to him, and \Ir. Fosdick took it, put it in his

pocket, and carried it away ; witness immediately made the follow-

ing memorandum in red ink against the above entry: Note, Mr.
Fosdick took Mr. Wyman's receipt, November 30th, 1818, for

the above 205lbs. of candles. There appears on said book the

following entry, 181 7, November 12th, twelve table spoons, one
ladle and pair of sugar tongs, all silver, and two large table cloths,

of Frigate Java's stores, gave Captain Morris, May 23rd, return-

ed
; also, two mahogany tables, (after being repaired by Mr. Fos>

ter,) ol Java's stores.

It appearing by Mr. Keating's memorandum, that articles have-

been delivered from the Navy Store, apparently for the use of

Captain Morris, one of the members of this Court. Captain Mor-
ris requested that the circumstances attending the same may be now

enquired into, that it may appear whether the transaction was such

as to render his continuance upon this Court proper or improper ;

whereupon the following questions were propounded to Mr. Keat-

ing bv Captain Morris.

Question by Captain Morris. Do you know what ship I com-
manded on the 12th November, 1817 ?

A. Witness says he does not.

Question by same. Do you know whether I receipted to the

Navy Store-keeper lor the articles enumerated in your memoranda?
A. Witness says he does not.

Question by same. Were the articles enumerated in your memo-
randa as having been delivered to me, all returned, and were they
all returned in good order ?

A. Witness says he does not know as to the two mahogany ta-

bles, but as to the other articles, they were returned, and in good
order.

Here Captain Morris desired to be admitted to explain this trans*

action, and was duly sworn, and thereupon testified.

Captain Morris stated, that in the month of November, 1817, he

commanded the Frigate Java, then in ordinary, and not in a situa-

tion to accommodate him on board. Witness drew from the Navy-

Store such articles of her cabin furniture as were necessary to his

convenience at his quarters on shore, for which he signed receipts

^o thp Navy Store-keeper. Those articles witness returned to the
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Navy Agent, or to the Store, in the month of May following, hav-

Jog been irdered from the Frigate Java to the Portsmouth station.

I he receipt given by him to the Navy Store-keeper was returned

to him, Captain Horris, and, as lie presumes, destroyed.

Mr. Keatin« being called again, and que-tioned whether he knows

of any other instance ol public property being taken for private

use, says, he knows of none. Being asked if he has any reason to

believe there are other instances ;
he «ays, as to believing, he

x
can't

sa\ . but lie has been told things : being directed to state what he

lias been told, and who told him, he -ays that one day Major Gibbs

told the witness to sro look at a stone or stones over a well, which

is outside of the Yard, and between Captain Hull's and Mr. Bar-

ker's estates, one half oil Captain Hull's, and one half on Mr Bar-

ker's land. Witness went and saw there a stone or stones, and

came bark
; Major Gibbs asked if he saw it. witness said he did;

Major Gibbs said it was taken from the Yard. Major Gibbs went

upstairs, as witness understood at the time, to make a memoran-

dum of this. Witness further states, that Major Gibbs told him he

meant to keep a memorandum of all these things that went out of

the Yard. Witness being asked the occasion of Major Gibbs' keep-

ing such a memorandum, said, that Major Gibbs appeared to be

very much put out with Captain Hull, because he would not break

open a window for him in his office, agreeably to his request.

Witness, on recollection, refers to other entries in his book, viz,

on the 12th May, 1817, 137 gallons of rum, one pipe received of

Samuel Clark ; and, in his memorandum book witness refers to ano-

ther entry of his, viz. 1818, memorandum, lent Samuel Clark from

Navy Store, one hundred and thirty seven gallons rum, one

pipe, fifty brooms, one pound of Ad brads, thirteen and an halt

pounds copper boat nails, 12 pounds whipping twine, four hanks,

and witness says that he delivered Francis M'Kenney for said Clark,,

three barrels of rum out of said pipe by order of Mr. Fosdick. and

as to the residue of this pipe, one day Captain Hull was attending
to the weighing of sheaves in the shop where this pipe was, and it

being in the way, he ordered the men to take it and carry it out to

the wharf, and they carried it down to Carieton*s wharf, what be-

came of the three barrels, or the residue of the rum in the pipe,
witness does not know, he understood that Clark was supplying
one of the public vessels, he can't say what, and that the three bar-

rels went there, but don't know. Witness also delivered the other

articles mentioned in this memorandum, to said Clark with the

knowledge or assent of Mr. Fosdick, these were never returned.

One day about six months after the above rum was received, Wy-
man the Purser's steward had examined it, and said it was 10 per
cent below proof, and the pipe remained in the store, as before

stated. Captain Hull noticed this pipe in the store more than
twice ;

he asked what is this, witness answered it is the pipe of

rum, then Captain Hull said not gone yet ; witness told Captain
Hull that it was so bad Mr. Wyman would not have it. Captain
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Hull said it was not paid for, nor would be paid for. Witness be*

ins: asked again whether he has any reason to believe that an\

other public property has been converted to any private use.

he says he has none. Being asked if he believes that any copper
has ever been taken for private use, he says he does not believe

there ever has been any. Witness being asked if he had ever men-
tioned the delivery of the Duck as above stated to Captain Hull,

and if so when, he says that he did not until six months after Cap-
tain Hull went to New-York, after Mr. Fosdick's fraud was found

out, as near as he can tell, witness is sure it was after Captain Hull

returned from New-York : witness being asked if he ever told

Captain Hull that he had delivered the articles above mentioned
to Samuel Clark, says he never did. but he mentioned it to Mr.

Posdick who was then assistant storekeeper, in order to get these

articles back. Being asked whether Captain Hull knew that the

205lbs. of sperm, candles, were delivered to Wyman for Mr. De
blois, witness says he did not know it until lately, within a fortnight
when witness told him of it The books witness kept were opened
by Mr. Fosdick, and witness was directed by him to keep them in the

Bianner in which he has kept them. Being asked if Captain Hull

ever looked at these books, witness says he may have looked at

them when witness showed him any particular entries, but witness

ean't say he ever did at any other time
;
he would look at them

when he asked if any particular thing had come or was gone, and

then witness used to take the book, and show him ; the books were

always in an open place until latterly, and latterly he has locked

them up.
To the second general Interrogatory. He says he knows of Wil-

liam Sheridan, who has been employed in Captain Hull's garden,
this is the chief of his work ; he stands on the books as a labourer,
and comes down to the Yard and answers to the roll call as other

labourers do
;

his wages are not known to the u itne-s, but the com-
mon rate for labourers wages are ninety six cents, and no liquor

found, witness has allowed him to answer to his name, when witness

knew he was at work for Captain Hull, by directions of Lieutenant

Percival. From the spring of the year Sheridan is chiefly em-

ployed in Captain Hull's service, but when he is not, he is at work
in the Yard, William Sheridan has been so employed about 2

years, witness further says that James Sheridan, who stands on the

books as a labourer and answers to his name, is, and has been em-

ployed by Captain Shubrick for his private use, James works for

Captain Shubrick about half his time, and has been so employed
about one year and a half, witness says he was directed by Lieu-
tenant Percival to receive James Sheridan as a labourer on wit-

ness' roll while James was so employed for Captain Shubrick
;

witness also mentions Oliver Mace, who stands as a labourer on the
books and has been in the Yard about four months, said Mace has
been employed a quarter, and sometimes more than a quarter of a

day every day for Doctor Bates' private, use. and at the eame time
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has been allowed pay in the Yard, he has been sometimes wanted
in the More when absent. Witness being asked if he believes, or has

any reason to believe, that there is any other instance, than those

fir Ins mentioned o* the employment of men in the pay of Govern-
ment, for private nse of any person, he says he does not believe

there is, and has no reason to believe there is, as to the cattle or

beasts of Government, he says he knows ofno instance and has no
reason to believe that they have been employed for private use.

There has been a great deal of talk about little jobs being done for

one and another of the officers, but witness did not give any atten-

tion to them at the time, if they had made any impression on his

mind that they were worth notice, he should have inquired into it.

Witness has heard this talked among the people in the Yard, but he
can't say who

;
it appeared to witness that it was a kind ofjealousy

among the people because they had not the same things done for

them
;

it seemed to witness to be very trifling matters, not worth

examining.
To the third general Interrogatory. The witness says, as to

accounts he knows nothing in respect to them, as to surveys of

stores, witness says that before the last survey which was in De-
cember and January last, the copper was not all weighed, the

weight of what was in boxes, that had never been broken open
since brought into the Yard and was in the cellar, was taken from
the books

;
the rest was all weighed in the last survey, the whole

copper in the store was weighed, except what was in whole boxes,
the weight of them was taken from the books, the manner of weigh-
ing it was as follows : it was weighed in the store where it had been

kept and carried as fast as weighed to another store at the lower
end of the Yard

;
thus all that was in the store was weighed except

the whole or unbroken boxes, and among the copper so weighed
and carried to the other store, were fifteen hundred pounds of bolt

copper which had before been charged to Mr. Barker for the new
ship now on the stocks

;
also about eleven hundred and ninety-two

pounds of copper rods, which were a part of a quantity charged
to the new ship on the stocks, Mr. Barker receipted for this when
the survey before the last was made ; these ought not to have been
included in the last survey, because they had already been marked
as expended on the store keeper's books and charged to the new
ship, witness did not observe nor does he know who attended to

this survey, witness does not know whether Captain Hull was here
or absent at this time

;
as to Captain Hull's care of public property,

witness knows of no instance of neglect, he has appeared to be al-

ways very attentive in this particular ;
he has directed witness not

to let any of the men's chests to go out of the Yard without exami-

nation, for fear of public property being taken away, Captain Hull
was careful, always very cautious to save public property from

waste, witness has often heard Captain Hull talking to the men
employed, spurring them on with as much alacrity as though it was
.for himself the work was doing. Witness being asked as to Cap-
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tain Hull's care of public property in the hands of men employed
witness has *een old iron from the Constitution when she was re-

paired carried to the blacksmith's shop, but it was not weighed as

witness knows, it was not the duty of witness to weigh it. Witness

does not believe a pound of this has ever been taken out of the Y ard

for private purposes, and he has no reason to believe that Captain
Hull ever neglected to look after the property of the United States,

in the hands of men employed in the Yard
;
witness has never seen

any iron new or old improperly used, and has no reason to suppose
that any of it has been improperly used.

The Court adjourned to ten of the clock, A. M. to-morrow,

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 30TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull, by Samuel Hubbard-,

Esq. his Counsel.

Mr. Keating, called again.
To thefourth general Interrogatory. He says he has no reason to

believe that Captain Hull neglected any measures for the detection

of Fosdick's fraud, because he was not informed of it by witness till

January, in 1821, as witness believes, witness gave him no infor-

mation of the fraud before that time, he gave it only to one person.
Witness says he has not any reason to believe that Captain Hull

had any concern in the fraud whatsoever. Being asked to state

what witness knew of this fraud before it was publicly known, wit-

ness says that he had reason to believe it in July, 1816, the latter

part of July, witness is positive as to this time because Fosdick one

day said to witness, speaking of witness' rolls, that witness bore
with a heavy hand. Witness says he used cartridge paper for his

rolls, and against the names ofmen who worked, witness set figures ;

1 for the first quarter of a day, 2 for the second, and 3 for third,

and 4 for the last quarter of the day, so that when a man work-
ed the whole day, the figures 1, 2, 3, 4, were set against his name
in the column of that day, and when a man did not work the whole

day, a straight and thick horizontal mark was made against the name
in the proper column, and so if he worked one or more quarters,
but not the whole day, figGres were put in the place of the column
for the time he did work, and straight marks in the spaces where
the figures would have been put if he had worked the whole day.
It was of the thickness or heaviness ofthese marks that Mr. Fos-
dick spoke, this led witness to look at one of his rolls at the time
above mentioned where the straight mark appeared to have been
erased, witness held it up to the light and plainly perceived this

mark had been erased, and figures nearly like his own written in-

stead. Witness remembered that there had been no work done
by that man on that day. against whose name this erasure was made.
Witness says he showed this to Henry Tolman, and he held it up
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fb the window and saw the erasures as witness did
;
witness recoi

lects that there were three days work thus inserted in the roll,

now spoken of, against one man's name, but witness does not re-

collect the name, that roll is not now in the witness' possession, he

gave it to Mr. Fosdick at the time of paying the men, it was from
this that Fosdick was to take the men's time. Witness believes

that Fosdick paid the men of the Yard at that time, but witness did

not see him pay them. Witness says he did not take notice of like

erasures in any other of the rolls at that time, witness says that he
went on a Saturday soon after to Doctor Matignon, the Roman
Catholic Priest, and told him of this discovery, witness went also

another Saturday, and then Doctor Matignon told witness, to make
it known to one high officer and one only, witness thought it best

to give the information to Mr- Binney the Navy Agent. His rea-

son for this was because Mr. Binney having it in his power to bring
these things to a right point, he having the pay rolls in duplicate,
one he sent to the Government and the other he kept himself, and
he had the means of examining, which Captain Hull had not. Be-

ing asked why he did not communicate this also to Captain Hull, he

says he/elt himself under obligation to communicate it only to one,
witness is and always has been a Roman Catholic and Doctor Ma-

tignon had been witness Director for 16 years, and as he directed

witness to tell the above to one person only, witness felt himself

obliged to obey Doctor Matignon. The first Saturday night wit-

ness went to Doctor Matignon he said, that he told Doctor Matig-
non, that in the place where witness was, there had been a fraud

committed, and witness had no hand in it, but it was a trouble to

his conscience. Witness was told by Doctor Matignon to come

again, witness did so as before stated, and then Doctor Matignon
gave the direction to tell one person only. Witness went to Mr.

Binney's Office, told what he has above related, except he does
not remember whether he told Mr Binney that he had been to the

Priest, Mr. Binney told witness to keep a duplicate roll, witness

did so and commenced the next day. Being asked if he had no
other reason for not communicating to Captain Hull what he com-
municated to Mr. Binney, he said he had not, that was the only rea-

son. Witness being asked if he knew what Captain Hull did about

the detection of this fraud, witness said that soon after it was first

made known to the witness in January, 1821, on the same day wit-

ness was sent for to go to Captain Hull's office. He went there but

before he went, Mr. Etbridge came to witness for his muster books,
witness said he had no muster books ;

witness had the copies but

witness did not mention these to Mr. Ethridge, Captain Hull sent for

witness, witness went to the office, Captain Hull asked witness for

the muster books, witness told him he hadn't them, Captain Hull

said Mr. Binney told him that witness had them, witness said he

had copies of them ; Captain Hull said that was what Mr. Binney
meant. Captain Hull asked the witness why he had not told him

of it, meaning the fraud before, witness replied he ^s/as
under obit-
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gation not to, Captain Hull said the country is ruined, who am I t-»

trust to, I had as much confidence in him, meaning Fosdick, as any
;>ne of my family. Witness got the copies of the muster books, and

gave two of them to Mr. Bates. Witness does not know what Cap-
tain Hull did more than as above stated. Witness says he has no
reason to believe that Captain Hall had any improper connection
or concern with Fosdick in this fraud.

To thefifth general Interrogatory. Witness says he knows of no in-

stance except one
;
that Capt. Hull always treated witness very well

except one time
; that one day witness was in the Yard, and had a

chance of speaking to Captain Hull, and witness told him that he was

very much distressed and in debt, and witness wanted more pay and
wished Captain Hull to allow him more

; Captain Hull answered
witness as he thinks rather short, that witness was well enough.
Witness said no more, but he thought he ought to have more al-

lowed him. Being asked how much he had at the time, he says 35
dollars a month in all, but he lost a quarter on every dollar by Treasu«

ry Notes, and this was the cause of witness' getting in debt. Witness
has heard some talk about the Yard of chamber money being
stopped ;

but these things never bore upon witness' mil d, lie does
not know who the men were, or what things they were that were

spoken of, but whether officers had a right to these things or

not, witness does not know.
The muster books which have been sworn to by Mr. John A.

Bates, as being those by which himself and Mr. Parmenter ascer-

tained the amount of the fraud committed by Fosdick, were then
shown to the witness, and he was asked by the Court if they were

kept by him, and il they contained a true and correct account of the

labour performed by the mechanicks and others in the Yard,

during the period they refer to, viz. from the 31st July, 1816, to

31st December, 1819.

A. Witness says they did when they left his hands
;
witness has

no reason to think they are changed or altered.

Question by Captain Hull. Please to state the first time that Lieu-

Jenant Abbot called on you, as nigh as you can recollect, and then

say what facts, if any, you communicated to him.

A. Witness says that on the evening of a certain day, Lieuten-

ant Abbot came to witness' house, and showed witness the Secre-

tary of the Navy's letter, the original of which was exhibited to

witness, some time in the preceding part of that day, Lieutenant.

Abbot told witness he would come to witness' house, in the night ;

this was after Lieutenant Abbot's return in the prize vessel which

witness understood to be a prize to the Alligator ;
the witness

thinks the name of the prize was the Mary Ann Flora, hut witness

don't know, witness says that after Lieutenant Abbot's return in

the prize vessel, and before the meeting above mentioned at his

house, he saw Lieutenant Abbot in the Yard several times. The
first time was shortly after his return. At this time, witness can't

14



106

saj whether witness spoke to Lieutenant Abbot first, or he spoke

to witness first. Witness does not know who spoke about Fosdick

first, whether witness or Lieutenant Abbot, but they did talk on his

isiness, and witness told him as he thinks about the canvass, and

about the rum, and about the paper, and showed him the entries in

the book testified before in witness' answer to first General In-

terrogatory. Witness don't recollect really what he told Mr.

Abbot about the paper, but he told him that in his opinion

there were 12 bundles made out of 8 reams, and they, meaning
Samuel Clark and Fosdick, wanted him to sign the receipt for it, as

if it were 12 reams, but witness would not, knowing there was not

a ream in e;vch. This paper does not appeaF on witness' books.

This paper was so brought to the store, in the year 1317; but

witness did not tell Mr. Abbot when it was, he did not then know,,
witness showed his books to many other persons, and he showed
them to Mr. Abbot as he did to others, he showed them to any bo-

dy in the Yard.

Question by same. Will you state what took place between you
and Lieutenant Abbot, when he called at your house with Doc-
tor Trevelt ?

A. Lieutenant Abbot came in the night before mentioned with
Doctor Trevett, Doctor Trevett said to witness this is Lieutenant

Abbot, and you will please to show what information you have, re-

lative to his letter of the Secretary, Lieutenant Abbot then produc-
ed the letter of the Secretary of the Navy before mentioned, and
read it to witness, then witness read it himself; while this was pas-
sing, Doctor Trevett went down stairs into the kitchen where wit-

ness' wife vvas, after witness read the letter, he showed Lieutenant
Abbot the books, before mentioned, and Lieutenant Abbot took
notes of the canvass, the rum and the candles, as before mentioned,
in the witness' answer to the first Interrogatory ; Lieutenant Abbot
asked witness what about the copper, witness told him it was im-

possible to come at the weight of it
;
witness was speaking of al?

the copper in the store, what vvas in the boxes which had not been
broken, as well as what was not. Witness told Abbot that when
the boxes of copper came in they were examined and compared
with the invoices and found to be correct, that is, some ofthe boxes,
one of each kind there were five kinds opened, and compared
with the invoice, witness is sure he told this to Mr. Abbot in sub-

stance, he thinks he must have told him this in substance, because
witness told Air. Abbot that the former surveys ofcopper in the box-
es were taken from the foot of the books showing what was on hand
and that there was no other way of getting at the weight but by

weighing it, witness was at that time in doubt whether the cop-
per was right. This doubt arose in witness' mind from its not hav-

ing been weighed. Witness says he did not tell Mr. Abbot that

he had any doubts of the copper being short, but he told Mr. Ab-
bot that it was impossible to give any account of it. Lieutenant

Abbot remained there about 3-4 of an hour, or an hour ; when he
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went away, Doctor Trevett went away, they went out of the gate

together
Question by same. For what purpose did Doctor Trevett call on

you, with Lieutenant Abbot?
A. Witness considered that Doctor Trevett being more ac-

quainted with witness than Lieutenant Abbot was, came to induce

witness (o speak on these subjects more freely to Lieutenant

Abbot.

Question by same. Did Lieutenant Abbot ever call on you again
in relation to this subject, and if so, when was it and what passed be-

tween you ?

A. Witness says that when he came, he brought a large letter,

which he read parts of to the witness ;
the better being read to wit-

ness, he says, some parts of it were read and some not, of those

parts which related to witness all of which were read to him as

well as others
;
witness says that Lieutenant Abbot did not read the

following ; "From the views he had of Captain Hull and IVlr. Bin-

ney he was apprehensive that neither of them would be inclined to

cause a reform ;" and also, as follows, first, "the rumours which have

been current for several years at the Navy- Yard, that all was not

right with regard to the copper." How these rumours originated,
or when I am not able to trace, but remember hearing them when
I first came upon the station. The witness remarking on the last

paragraph but one in Abbot's letter, which was read to witness,

says that he told Mr. Abbot at the time that he had a true cop\ of

<he book, which Mr. Fesdick kept, and this book took the place of

the original in all surveys of the copper. Witness adds that since

that time the original has been found and is now in the hands of Doc-

tor Bates. Witness has not compared the copy with the original,

but believes it to be correct; when Mr. Abbot read that part ot

his letter respecting the copper, witness says he objected to it, be-

ing asked what he objected, he says that no one could say any thing

about it, for it was impossible to know that any was missing, or that

there was more or less than there ought to be, without weighing it.

It appeared to witness, by Mr. Abbot's actions, that he wanted to

make it appear that there was something wrong about the copper,
he seemed to intimate that it could not be right. He contended from

the first, when he came to witness' house, that the copper w^s

wrong and witness contended that nobody could know whether it

was right or wrong until it was weighed, witness' impression at that

time of Mr. Abbot was that he wished to know the truth, but he

wanted it should turn out rather the copper wanted weight, than

that it was right. Witness does not recollect any thing else that

passed at that meeting.
Question by Captain Hull. Did Doctor Trevett come to your house

for the purpose of ascertaining the frauds committed in the Navy-

Yard, if not, for what object did he come
;
and was he at your house

more than once ?

A. Witness says he never cmip for this purpose, excr pt with

Mr. Abbot as before stated.
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Question by same. Did you ever tell Lieutenant Abbot, that ma

ny honest men, or any honest man, in the lower classes had been

I'-missed from the Yard with an indeliable mark of infamy, if so,

when did you thus tell him ?

A. Witness says he never did.

Question by same. Do you know that any honest men were dis-

missed from the Yard with an indeliable mark of infamy, if so, who
were they, and when were they so dismissed ?

A. Witness says he knows of no one, if there had been such

instances, witness would have known it, men have been discharged
for bein^ drunk or coming late, but fur no other cause, except for

want of work.

Question by same. Did any person ever threaten to turn you out

of the Yard, if so, who thus threatened you and when was it ?

A. No
;
no one has ever threatened witness to turn him out of

the Yard.

Question by same. Did you ever tell Lieutenant Abbot that the

reason why you did not tell Captain f lull that you suspected Fos-

dick of fraud in the management of the pay rolls was, because you
were apprehensive he would not be inclined to cause a reform ?

A. Witness never did tell him so.

Question by Captain Hull. Did Lieutenant Abbot ask you at any
time, and if so, at what time, why you did not communicate to

Captain Hull the suspicions you had that Fosdick was committing a

fraud in the pay roll. If yea,, what did you say ?

A. Witness says that Lieutenant Abbot never asked witness
so ; but witness told Lieutenant Abbot that the reason he did not

toll Captain Hull, but told Mr. Rinney, was that witness was under
an obligation to tell only one person, that Mr. Binney had the pay
rolls, and could better find out the fraud of Mr. Fosdick than Cap-
tain Hull could, and witness therefore told Mr. Binney. This was
either at the time Lieutenant Abbot showed witness the Secreta-

ry's letter of the 12th November, 1821. or Lieutenant Abbot's
own letter before mentioned. Witness at the time of the discove-

ry of the fraud, was asked by Captain Hull, why he did not tell him

Captain Hull this before, witness says he told Captain Hull he
was under a religious obligation to tell it only to one person and
for the reasons before stated he thought it best to tell Mr. Binney,
and if there had been a triplicate pay roll, witness should have
selected Captain Hull.

Question by Captain Hull. Did you at any time previous to the
11th January, 1822, tell Lieutenant Abbot that you believed there
had been mismanagement in regard to the copper, or in any way
give him to understand that you believed that things were wrong
in relation to the copper, if so, when did you thus tell him and
what did you say to him ?

A- Witness says no, he did not ; he did net know it was wrong,
it has turned out since that it was right, the increase in the weight
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mentioned in the last survey was occasioned by taking what was

charged as expended, as if it was in store, and witness did not give
Mr. Abbot to understand that it was wrong.

Question by same. Did you at any time, while Fosdick was in the

Yard, believe that he committed any fraud, in relation to the cop-
per in the Yard, belonging to the United States, if so, what wa^
that fraud ?

A. Witness says, that seeing Mr. Fosdick and Mr. Revere a

good deal together, and knowing as he did in 1310 of the fraud com
mitted as before stated in his muster roll, witness suspected some

thing of Mr. Fosdick, but it now turns out from actual weight that

the copper was all right. Witness says he never communicated
his suspicion to any body whatever, this is the first time he ever

spoke of it.

Question by same. Did you tell Lieutenant Abbot that major
Gibbs was circumvented, and that he was injured in his character
and office, and that his good name was unjustly assailed

;
if so, when

did you thus tell him ?

Jl . Witness did tell Mr. Abbot that major Gibbs was not well

treated, but witness did not tell him how, or in what particulars;
Mr. Abbot called Major Gibbs Colonel in his letter, and witness
told him he was not Colonel, but Major.

Question by same. Have you had at any time cause to suspect
any fraudulent conduct on the part of Captain Hull, if yea, state

in what ?

Jl. Witness says no, he has not indeed of any kind whatever.

Question by Captain Hull. When men were taken from the

Navy-Yard, to work on Captain Hull's buildings, did, or did not

Captain Hull, particularly directyou to take those men ofljour
muster book ?

A. He did, and the men came and were checked off', and some-
times Captain Hull came and mentioned their names. Witness is

sure that no man who worked on Captain Hull's houses got pay
from the United States, for the same time such man was at work
on Captain Hull's houses. Witness is confident of this, the men
that worked on Captain Hull's houses, were put on a separate
book.

Question by same. At what time did you show the muster book,
which Fosdick altered to Mr. Tolman, and was any person pre-
sent at the time, be particular in your recollection ?

A. It was on the day witness discovered it, Major Gibbs was in

the room but witness did not show it to him
; this was in 18 1C

;

witness thinks in the fore part of the month of July.
Question by same. Did you ever say any thing to Lieutenant Ab-

bot on the subject of Fosdick's affairs, previous to his showing you
the Secretary's letter, which you did not freely state, and had stat-

ed to others 1 A. No he did not.

Question by same. Is the garden which you say one of the men
Works in from time to lime, the private property of Captain Hull ?
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J. It is within the limits of the Yard
; what id now used as a

garden has always been so used by Captain Nicholson and Commo-
dore Bainbridge, more land was cultivated as a garden in their

time, than is now. Captain Hull has reduced it.

Question by Captain Hull. Do you, or do you not know, that the

men employed as you say by Captain Shubrick and Doctor Bates,
flic storekeeper, were employed for public or private purposes ?

A. Witness says he declares he don't know.

Question by the Court. Did you ever, or at any time, say to Lieu-
tenant Abbot, that you suspected Captain Hull of defrauding the

public, if yea, when ? A. No
;
he did not indeed.

Question by the Court. Did you ever, or at any time, by word, or

manner, or otherwise say, or in any way acknowledge to Lieuten-
ant Abbot, that you were under an impression, if you communicat-
ed to Captain Hull your suspicions of Fosdick's fraudulent practi-
ces, that he, Captain Hull, would not notice them, or that he would
not take measures to expose them, if yea, when ?

A. Witness says he never did
; being further questioned on this

Interrogatory, whether he had ever told .Mr. Abbot he was afraid

to mention what was wrong in Fosditk to Captain Hull, lest he
should himself get into difficulty, he says he never did

;
he says

that one day when he asked Mr. Fosdick to allow him another ra-

tion and Mr. Fosdick would not, he told Mr. Fosdick that he the
witness knew all tbat he Fosdick had done, and he would expose
him, and bring to light what was hidden in darkness, witness is not

afraid of any man when he is in the right ;
this was in 1818, before

Major Gibbs died.

Question by the Court. You say that Fosdick was concerned with

Samuel Clark outside of the Yard
;
how do you know this, and do

you know, or have you any reason to believe, that Captain Hull
was concerned with him ?

A. Witness believed Fosdick was concerned with Clark, by his

favouring Clark in his bills
;
but witness never believed that Cap-

tain Hull was concerned. Witness does not know that Captain
HuH knew of the conduct of Fosdick.

Question by same. Hive you any reason to believe from any facts

that came to your knowledge that Fosdick ever did take any other

things from the store than those you entered into your book and

marked with red ink ? A. No.

It being 4 of the clock, the Court adjourned to half past nine of

the clock, A. M. to-morrow.

U S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, AUGUST 31 ST, 1822.

^he Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull, by his Counsel, Saw-
uel Hubbard, Esq.
Mr. Barker, called again, testified as follows :
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Question by the Court. Did you at any time and when express a

wish to any person, that a reform might he made in this Yard ? if

yea, please state your reasons for wishing it, and all the conversa-

tion you had upon the subject with any person ?

A. Witness says he did not. Being further questioned, he says

he never expressed to Lieutenant Abbot any wish that Commodore

Bainbridge might come back to the Yard. Witness once observed

to Mr Abbot that Fosdick paid the men in foreign money, and

witness thought he ought to have been contented with his commis-

sions. This was soon after Lieutenant Abbot returned in the prize

ship Mary Anna Flora, and after the detection of Fosdick's fraud.

Question by the Court. Did Lieutenant Abbot ever show you

any letters or memoranda of his, relative to supposed misconduct

in this Yard, if yea, state when, and whether you assented or not to

the statements therein contained '?

A. After his return in the Mary Anna Flora, one night as wit-

ness was passing out of the Yard, Abbot came out of the watch

house, and said he wanted to show witness some letters or paper
that he had, witness invited him to his house, Lieutenant Abbot ob-

served he was going up to Mr. Waldo, and would call as he came

back, he came to witness' house between 8 and 9 o'clock in the

morning. When he came in, and Lieutenant Abbot proposed to go
into a room by themselves, witness did so, Lieutenant Abbot read

some passages from a paper which purported to be a letter from
the Secretary of the Navy to Mr- Abbot. Here the letter of the

Secretary of "the Navy to Lieutenant Abbot, dated November 12th,

1821, was read to witness, and witness says this was the letter

read to him by Mr. Abbot, and Mr. Abbot represented this to wit-

ness as an order of the Secretary on himself to collect information.

Witness so understood at the time. Mr. Abbot then read parts of

a letter which appeared to be his own in answer. The letter of

1 1 January, 1821, being referred to, the witness saidjthat what Mr.

Abbot read at this time was chiefly that part which relates to Mr.

Fosdick. He staid but a iew minutes and went away. At this time

Mr. Abbot appeared anxious to show that the affairs,of the Yard
had not been rightly conducted. At another time Lieutenant Abbot
came to witnesses house about a week after, and read to witness

the whole of his letter of the 1 1th January to the Secretary, except
that part where Captain Hull is represented as trying to dismis?

every honest man from the Yard,' that he did not read, witness set

still without speaking after Lieutenant Abbot had read this letter

until Lieutenant Abbot spoke. Lieutenant Abbot said well, I sup-

pose you can give me information on this subject. Witness repli-

ed that he Lieutenant Abbot had undertaken a pretty difficult task

more than he could get through with, and witness also observed

to Lieutenant Abbot/that he was going to have a Court Martial,

and when he the witness was called he would state what he knew

on oath. Lieutenant Abbot also read a part of Major Gibbs me-

morandum. Witness told Lieutenant \bbot he knew nothing about
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it, i( was news to him. Witness being asked if when Mr. Abbot
read from the memorandum the following words,

;t a large lamp
with a frame ti veil to the door of the Double house," witness said

there was a lamp there now, says he did not say so, witness knew
nothing about the lamp. Witness being asked what he said when
Mr. Abbot read to him from Major Gibbs memorandum about the

spruce timber, and while oak timber, witness says his only an-

iwer was, it was news to him. Lieutenant Abbot mentioned some
timber, that was carried out to move the houses of Captain Hull up-
on, and witness said he had heard so, and that it was returned and

under the suns, but witness knew nothing of it. Witness recollects

that when Lieutenant Abbot read about a tlat stone over a well, he

asked witness if witness knew where this came from, witness told

him it came from the same place where the other hammered stone

for Captain Hull's houses came from. It is a hammered stone laid

across the well. Witness did not give Lieutenant Abbot to under-

stand that this stone came from the Navy- Yard or was ever public

property ot the United States, has no idea it was.

Question hi/ the same. Did Lieutenant Abbot at any time speak
to you about the men belonging to the Navy- Yard being at work

upon Captain Hull's ten foot buildings, and did you in reply say to

him you could see how things went, or words to that effect ?

A. No sir. Being asked if he had ever applied to Captain Hull

to get Mr. Fosdick's practice of paying in foreign money corrected,

he says he never did. Being asked if he told Mr. Abbot that he

had, he says he did not. Being asked what statement he had made
to Lieutenant Abbot of Varney's improper management of the iron,

lie says no other than that Varney did not work it to suit him. Be-

ing asked if he ever told Mr. Abbot that Varney practised any
fraud on the government in respect to the iron, or gave Lieutenant

Abbot to understand'that he, the witness, suspected this, or had told

Mr. Abbot that he the witness had so stated to Captain Hull, wit-

ness says he did not, he had no idea that Varney had any opportu-

nity to commit any fraud. Being asked if Mr. Abbot ever read

from his book the following memorandum :

COPY OF A LEAF CUT FROM LIEUTENANT ABBOT'S MEMORANDUM BOOK.

Varney, Iron affair. Mr. V. eight years ago was a common forge man, or

striker, has had no apparent means of acquiring property except by his situation

in the Navy-Yard, and which lias to master workman. Is now reputed to

be worth about 10,000 dollars. Great cpjantities of old iron from the ships, gun
carriages &c. he has received from time to time, and which I believe has not
been strictly accounted for by him, by which method I suppose he may have
come by a part of his money, having it in his power to manage it, by charging
it for new, and no one but himself knowing any thing about it. Mr. Varney
commenced at the Navy Yard, at about 14 or 15 dollars per month, and has ne-
ver had more than $

L
2 50 per day, and was very poor when he went there. He

has had as good an opportunity to manage the iron concern, as Mr. Fosdick had
the pay rolls, and from appearances he has improved his opportunities. Mr. Bar-

ker, whose duty it is to make out all inquisitions [requisitions] for iron and inspect
all that is brought to the Yard has never been consulted or acquainted with the

purchasing or inspecting the iron, although he has frequently complained to Cant.
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Hull of the improper purchases of iron, and that the management of the iron was

illegal and improper, but Captain Hull never took any measures, on these com-

plaints being made that his duty should have compelled him to do. From ap-

pearances there can he but little doubt there has been fruud, in the management
of the iron, bur from the intricacy of the management, it may be veiv dillicult

to come to the eliminating point, the neglect of the duty of Captain Hull however
is positive, and from that inferences must follow.

That large quantities of old iron from the ships' gun carriages, broken up to

the amount of many tons, have been delivered to the charge of the master smith,
no account rendered but at the smith's direction, and not regularly weighed and

charged on the Navy store keepers books.

Witness says he never did, this is the first time witness ever
heard of it, that he never told Lieutenant Abbot that Varney was
worth 10,000 dollars, he witness never believed he was worth 5,000.

Question by same. Did you ever at any time state to Lieutenant

Abbot, certain things which you wished to have represented to the

Navy Department, that they might be redressed, if he Lieutenant

Abbot should have occasion to write to the Secretary again, or did

you say to him any thing to that effect? A. Witnes says no.

Question by Captain Hull. Did you ever state to Lieutenant Ab-
bot that you approved of his letter to the Secretary of the Navy or

any part of it, or in any way give him to understand by insinuations

or by any thing in your manner that you approved of it or any

part of it 1 please to say.
A. Witness made no comments upon it, nor said any thing more

than what he has above stated.

Question by same. Did you ever state to Lieutenant Abbot that

you suspected Fosdick for several years of dishonest conduct, or

did you in fact ever suspect while he Fosdick was attached to tbe

Yard !

A. Witness says he never so stated to Lieutenant Abbot. He
never suspected Fosdick until the fraud was discovered, witness

thought him as honest as any man in the Yard, and thinks he was so

generally considered, and when he went away witness would have

trusted Air. Fosdick as soon as any one
; that when the great cost of

the ship was discovered, witness did not then think there was any
fraud in the pay rolls, he thought the accounts of other things had

been blended by mistake with those of the new ship.

Mr. Ludlow, purser, was called again :

Question by the Cou~t. In what kind of money have the mechanics

and labourers in the Yard, been paid for their services, during the

periods you have paid them ?

A. Witness says when there was money on the station, witness

paid them in the United States, or current money, at their option,but
when there was not, witness borrowed money, and paid to the men
what he borrowed ;

but in all cases when there was money on the

station, the men had their option
—whether to be paid in United

States money, or in current money. Witness knows only of one in-

stance of complaint against him that was to Captain Hull, which

was this, witness had mnnev, but would not pay the men. The
15
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fact was witness had received money of the Navy Agent that day
to pay officers, and the Navy Agent cattle over to the Yard and said,
in answer to some ones inquiry, he had given witness money that

daj ; bill the Navy Agent did not know liow it was appropriated by
witness, and the mistake was cleared up to Captain Hull's satisfac-

tion
;

it was appropriated to pay the officers.

Question by Captain Hull. Are the ward room stores of the
officers furnished at the expense of the Government, or at the pri-
vate charge of the officers of the ward room I

A. This is a private charge to the officers
; the officers are allow-

ed money for their provisions, and they provide for themselves
;

the Government has no concern with these.

The Court adjourned to meet on Monday morning, at half past
nine ol the clock.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, MONDAY, SEPTEMBER 2, A. D. 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

William S. liogcrs, purser, of the United States Navy, was sworn
and testified, that he had been attached to vessels in the harbour
of Boston six years, has passed most of that time at this station,

excepting occasional absences.
To the first general Interrogatory. Witness says he does not

know and has no reason to believe that there ever has been.
To the second general Interrogatory. Witness says he has no know-

ledge at all of the subject.
To the third general Interrogatory. Witness says he has no infor-

mation on the subject, he knows nothing of the management of the
Yard

To the fourth general Interrogatory. Witness says he was absent
from the station at the time of the discovery of this fraud he was in

Washington, and knows nothing on the subject ; he has no reason
to believe that Captain Hull had any such improper connection or
collusion

; he never heard the suggestion till very lately.
To the fifth general Interrogatory. Witness answers in the nega-

tive
;
he has heard some conversation about chamber monev

among the officers. It was however rather a matter of opinion,and not spoken of as a charge against Captain Hull, they viewed
the regulation in a different light from Captain Hull.

Question by Captain Hull. Have you, or have you not settled
accounts of officers belonging to this station, if so, who were they,and was chamber money allowed them, or not.
A Witness settled with the Department at Washington, the ac-

counts of the late Mr. Wayne, purser in the United States Navywho had been on this station, and had received his pay at the Navy'Yar !, harlestown
; the Secretary of the Navy refused to allow the

'

harge of chamber money, not being authorized bv the remilation*
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The commission to take the evidence of Samuel R. Marshall and

Joseph G. T. Hunt, surgeons, was returned executed, and their
answers read, and put on tile, to be recorded hereafter.

Lieutenant Percival, called again.

Question. Have you at any time directed William Keating to

bear on the muster roll of the Yard any men in the Yard who were
at the time employed for the private benefit of any officer or oilier

person ? if yea, please state all the circumstances connected with
such employment of men, and the orders you gave.

A. Witness says he has never given Mr. Keating any directions
of that kind. He has given him no reason for believing that he
should bear any men on the roll while such men were employed in

the private service of any officer or other person. Witness has

occasionally sent William Sheridan to work at Captain Hull's pre-
mises which are within the limits of the Yard. He has been em-

ployed about the house, and the garden pertaining to the house.

Witness cannot give any estimate as to the time William Sheridan
was so employed, no other person was employed in the garden.
Witness considered the garden as a part of the public property that

was to betaken care of. William Sheridan is Still in the Yard.
Witness says that he has sent James Sheridan to Captain Shubricks.
to saw and pile his wood, this witness thought Captain Shubrick
was entitled to, witness thinks James was not employed for Captain
Shubrick's private use more than a quarter part of his time. Oli-

ver Mace has been considered in the light of an assistant to the

store keeper, and witness has not noticed that Mace has been absent,
witness has seen him driving DoctorBates' cow home, and when he
is out of the Yard or absent witness does not know that he is not

employed in the public service. Witness never gave Mr. Keating

any such directions as is mentioned in this interrogatory Witness

being asked how William Sheridnn was employed at Captain Hull's

house or garden, witness says he was some times employed in cul-

tivating the ground, sometimes in repairing the fences and some-
times in digging a drain, he was employed also in setting out trees

in the Yard. Witness cannot say what portion of said Sheridan's

time he was employed in cultivating the ground.

Question by Captain Hull. Is or is not William Sheridan employ-
ed as well in the Yard as in the garden, in various jobs and in tak-

ing care of the fences and grounds generally ?

A. He is. Witness further states that William Sheridan was re-

gularly mustered, also James Sheridan, but Oliver Mace was not,

because he is always left to take care of the store while Mr. Keat-

ing goes to muster the men, but witness always takes care to see

that Mace is so at the store.

Question by Captain Hull. Were you attached to the Yard the

last time the Alligator sailed in 1821, if so did you see Lieutenant

Abbot about that time, and did you or did jou not request him to

make a confidant of vou : did you or did you not say to him.



116

•'Abbot, I believe you know a great deal, I want to know what your

suspicions are about the copper," and if you did thus ask him, what

was his reply .

?

.<?. Witness was attached to the Yard when the Alligator last

sailed in 1831, witness did see Lieutenant Abbot about that time.

The first time witness saw him, Lieutenant Abbot said to witness,

how do you get along with Hull. Witness said very well. Lieu-

tenant Abbot asked how do you find things in the Navy-Yard.
W itness said he did not find any 'thing wrong. Lieutenant Abbot said

that he heard at the springs a conversation between Captain Bid-

die and Captain Shaw, relative to Captain Hull, which conversation

as represented by Lieutenant Abbot to the witness was such as to

implicate his official conduct, but not his official conduct in this

Yard, the conversation related to passage money said to have been

taken by Captain Hull when commander of the Constitution Fri-

gate. Witness told Lieutenant Abbot that it was his duty to inform

Captain Hull of this conversation, Lieutenant Abbot's reply was,
I'll be damned if I do, I don't like him well enough. Witness then

seperated from Lieutenant Abbot, witness saw him again the next

day down by the ship house, witness asked him about the conver-

sation before mentioned, Lieutenant Abbot then corrected himself,

said he did not hear it himself, he said his brother told him
fcfeat he heard it. Then witness urged Lieutenant Abbot to

make witness his confidant ;
this request was wholly in relation to

the conversation said to have passed at the springs, the boat was

coming for him, and witness perceiving that Lieutenant Abbot was
not inclined to make him his confidant, said Abbot you appear to

know much. Abbot said he did not know much, he knew some-

thing. Witness replied if you go on at the rate you are going, you
will be a damned knowing fellow by the time you get back from
Africa. This was said in a jocose way. as jokes frequently pass
between officers. Witness is perfectly certain that the conversa-
tion witness had with Lieutenant Abbot, in which he urged Lieu-
tenant Abbot to make him his confidant, related only to the conver-
sation before mentioned as having taken place at t'le springs, there
was no mention made of the copper, and witness recollects that was
the particular subject of conversation from another circumstance.
Witness told Lieutenant Abbot that it was his duty to tell Captain
Hull of the conversation at the springs because it was derogatory
to Captain Hull, and he Lieutenant Abbot was under command
of Captain Hull, Mr. Abbot said no he was attached to the Alliga-
tor, and she was under command of Captain Shaw', witness re-

plied that Lieutenant Abbot was under Captain Hull at the time he
heard the conversation, Lieutenant Abbot said he did not care, he
should not, or words to that effect. It was witness' object, after

Lieutenant Abbot refused to make him his confidant, to draw out
the particulars of the conversation at the springs. There was an-
other circumstance which enables witness to say positively this

conversation related to the conversation said to have taken place
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between Captain Shaw and Captain Biddle. Lieutenant Abbot
said he was astonished to hear officers of their rank use such con-

versation towards one of their own rank.

Question by same. Did Lieutenant Abbot ever state to you any
suspicions that he had in relation to the copjer in the Yard, tliat

there was fraud in the management of it, if yea, when was it and
what did he state to you ?

A. The only time Lieutenant Abbot ever mentioned any suspi-
cion was at witness' house in January, 1822, a few days alter the

survey, which was finished the 7th or 8th of January. After din-

ner, Lieutenant Abbot asked witness* whether he thought Captain
Hull an honest man, witness said he did, Lieutenant Abbot said that

he thought him a damned villian, witness said that is enough Abbot,
and got up from the table, Lieutenant Abbot then asked witness,
what witness thought of the copper business, witness said Abbot

you are mistaken, I was one of the officers on the survey. The
copper over run somewhere betwixt a thousand or two thousand

pounds, Lieutenant Abbot replied there was a way of fixing accounts,
witness replied to Lieutenant Abbot that he was wrong, and wit-

ness soon afterwards went away, witness never had any other

conversation relative to the copper with Lieutenant Abbot direct

or indirect.

Question by same. Was it well known to the officers of the Yard

generally on the 11th January, 1822, that the survey of the copper
which had been ordered, was then finished '?

A. Witness says he does not know, witness says that Lieutenant

Caldwell, the witness, sailing master Mull, James Bogman, James

Pearson, and sailing master Knox, knew when the survey was fin-

ished. The survey was public and witness does not doubt that

many citizens saw the copper when moving.
Question by same. Did Lieutenant Abbot ever state to you that

Captain Hull had been the death of his wife, or words that implied
it, if you have heard him say any thing on the subject, state when
and what it was particularly ?

A. Witness says twelve months ago and better, witness thinks

in May or June of 1821, Lieutenant Abbot said he felt himself op-

pressed by Captain Hull in not being permitted to go and see his

wife, that being refused to go, it brought an irritation in his wife,

which produced a fever and that occasioned her death.

Question by same. Had you s>ny conversation with Lieutenant

Abbot shortly after his arrival in the Mary Anna Flora, if so when
and what was it ?

J. When Lieutenant Abbot came into port, with the Mary
Anna Flora, he brought her to anchor in the stream off the Navy-
Yard. Lieutenant Abbot had received orders from Lieutenant

Stockton, to haul her into the Navy- Yard wharf, as soon as he

could because it was winter, witness understood this from Lieuten-

ant Abbot. Witness went on board the prize some days after her

arrival, to direct the hauling in of the prize to the wharf. Witness
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knew of the order? of Lieutenant Stockton to Lieutenant Abbot as

In lore mentioned, and asked Lieutenant Abbot if he had not come
(o anchor there in the stream in consequence of his ill feelings to-

wards Captain Hull. Lieutenant Abbot said he had. and he wish-
ed to keep under command of Captain Shaw, then commander
afloat, witness said to Lieutenant Abbot that he had got himself into

difficulty by it, and Lieutenant Abbot admitted that he had. Lieu-
tenant Abbot did not seem to regret that he had not come into the

wharf at first, only as he had trouble in cutting away the ice. Wit-
ness had no further conversation with Lieutenant Abbot until at

witness' house as before stated.

Question by same. Had you any ^conversation with Lieutenant

Abbot, after his returning from New-York on orabout the 4th day
of February last, it you had, please to state what took place between

you ?

A. Witness had, witness called on Lieutenant Abbot the even-
in- of the 4th of February, told him that witness understood that

he Lieutenant Abbbt, had associated witness' name in the accusa-

tions against Captain Hull, Lieutenant Abbot said he had not done

it, Lieutenant Abbot asked who told witness so, and in what it was,
witness told him that witness had understood that he had said wit-

ness had given Captain Hull 126 dollars for getting him to pass
witness' public accounts Lieutenant Abbot said he had not, wit-

ness told Lieutenant Abbot that he had understood so, and he
came to explain the transaction, and said that he would explain
to him the circmstances and did so, witness stated to Lieutenant

Abbot that the money witness sent to Captain Hull was in conse-

quence of a difficulty in settling their private accounts ; witness told

Lieutenant Abbot thus : At some time previous to my leaving

England I had received letters from Captain Hull, doubting my in-

tegrity in the conduct of some business I had been doing there for

him, this brought on a recrimination on my part, and that in set-

tling my accounts, I had charged what 1 considered a right to in

the spirit of the contract, such as citizens clothing and expenses

previous to going out, which Captain Hull refused to allow when I

got here, that the difference between me and Captain Hull in ac-

count was $125 U3 cents, and that to pay this which I had finally

agreed to pay back to Captain Hull, I enclosed the sum of g 126.

Witness further told Lieutenant Abbot, that this transaction of wit-

ness with Captain Hull respecting the 126 dollars had no relation

at all to witness' public accounts either direct or indirect. Lieu-
tenant Abbot appeared at the time to be perfectly satisfied, and ex-

pressed his satisfaction, witness advised Lieuien..nt Abbot not to

bring this matter into view, it would make witness appear in an im-

proper light, as witness had said to sailing master Waldo, in Sep-
tember. 1813, on the occasion of giving him the before mentioned
126 dollars to carry to Captain Hull, here goes 126 dollars to

get Captain Hull to settle my accounts ; these words were uttered

at a moment of ill feeling towards Captain Hull, and witness did not
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wtsli to have them brought before the public, because it might in-

jure himself with- his superior officers, as it would appear tli.it wit-

s had expressed himself in a manner which mi<:ht seem as il ho
had said one thing, and when witness should be called to swear, as

ltness, he should state the facts and these would seem to be differ-

ent, and witness would appear to have said something that he
lid not swear to when on oath. This same evening witness told

lieutenant Abbot that he b< lieved that the 7th Article of the regu-
^ns ofthe Navy and Navy-Yards, would justify Captain Hull in

it he had done, he Lieutenant Abbot would find it a thankless

and would never be able to substantiate any of his charges, or
e any thing against Captain Hull, and he had better leave it to

Government, Lieutenant ' bbot said he had wished to do it, but

the Government had decided on that course, meaning the enquiry
aptain Porter, witness told Lieutenant Abbot that night, that

he had not been authorized to come there by any body, but witness

e from friendship to him, Lieutenant Abbot said he would not

give four pence halfpenny to ensure his making good his charges
ust Captain Hull. Nothing more passed at this meeting.

(Question by same. Was there any connection between your pub-
ic and private accounts and was the settlement of the one in any

dependant upon the other ? A. Not in the least.

uestion by same. Was there any thing at any lime, either direct-

r indirectly, which ever passed between you and Captain Hull,
r uetween you and any one in his behalf, by which it was in any

ner understood or agreed between you, that if he Captain
lull, would approve your public accounts, you would then allow

him the difference in dispute between you, or your private ac-

count, by deducting the charges in your account to which he ob-

ed, or was there any thing that was passed between you by
which the two accounts where blended in your settlement with him?

A. Not in the least, witness did not consider it a matter of favour
in Captain Hull to sign witness' public accounts and approve them.

Question by same. Did you have any conversation with Lieuten-
ant Abbot, on the 5th day of February last, if so, please to state

particularly w hat passed between you ?

A. On the 5th February in the morning, Lieutenant Abbot called

at witness' house, before breakfast, and said, I have thought much
of what you said last night, I have come to make a proposition, not

exactly such a one as you made, but take your pen, sit down and

write, 1 will dictate, witness took a pen, and set down to write,
Lieutenant Abbot said he was willing to withdraw his charges, if

Captain Hull would exchange with Commodore Bainbridge, but it

was to be understood that Lieutenant Abbot was not to be arrested
for any thing he had done, and if he should be, then he was to be
in the same situation as though no arrangement had been made.
But Captain Hull's agreement to this must be notified to him bv 12
o'clock the next day, witness objected to the shortness ofthe time,
that it was not liberal to wish Captain [lull to make this arrange-
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rnent with his supposed enemy, witness said it would be better that

Captain Hull should be allowed 12 months
; Lieutenant Abbot

finally agreed to 6 months, as the period of removal, or exchange,
and agreed witness should draw his pen over the name of Commo-
dore Bainbndge. The memorandum is still in witness' possession
and witness will produce it. Witness in this conversation and in-

terview considered himself merely as Lieutenant Abbot's organ of
communication to Captain Hull, Lieutenant Abbot appeared to wish
to get rid of the business and witness was willing to aid him, Witness
read over to Lieutenant Abbot, what witness had thus written

down, and Lieutenant Abbot, either made a copy himself or witness

gave him one, he had a copy.
Question by same. Did Captain Hull know of this interview, or

in any way authorize you to receive from, or make any proposal,
to Lieutenant Abbot ?

A. Captain Hull did not know any thing of these interviews of

the 4th or 5th, or the object of them, until witness told him after

breakfast in toe morning of the 5th, of the visit and proposition of

Lieutenant Abbot. Captain Hull's reply was I might as well ac-

knowledge myself guilty of the infamous charges at once, Captain
Hall was very indignant ;

he never authorized witness to make,
or receive any proposal to or from Lieutenant Abbot, direct or

indirect.

Question by same. Did you at your interview with Lieutenant

Abuot the 4th of February, or at any other time, represent to

him as reasons, why he should withdraw his charges against Cap-
tain Huil, that though he might prove charges against Captain
Hull, yet it would be an injury to the country to destroy his

fame, that the lemale part of his family were entirely dependant
on him and would be ruined with him, or did you hold out any
inducement to that etfect to persuade him to withdraw his charges ?

A. Witness says he did not.

Question by same. Did you on the 5th February, or at any othei

time, tell Lieutenant Abbot not to bring up the bribery business,

if he did he would ruin you, or play the devil with you, or words
to that effect.

A. Witness says he never did.

Question by same. Were you at Washington in the year 1820,
and if so, did you there see Doctor Trevett. or did you, or did

you not tell him that you had bribed Captain Hull, or words to

that effect ?

Ji. Witness says he saw Doctor Trevett at Washington in the

year 1820
;

it was late in March, or first of April, as witness now be-

lieves, witness had applied before he saw Doctor Trevett, through
sailing master Waldo to Captain Hull, for his assent that witness

should be attached to this Navy- Yard, and had received an answer,
" that he Captain Hull should be highly gratified in having him
here." The witness produced the letter of sailing master Waldo,
dated March 22, 1820, from which these words are extracted, wit-
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iiei$ mentions this to show the improbahility of his saying so, if it

had been true, but witness declares, that he never did say so it was
not the fact, and nothing of the sort ever did take place. It being
suggested to the witness that this question tending to implicate him-

self, the question and answer might be withdrawn., witness replied
that he was aware at the time the question was put, that he was un-

der no obligation to answer it, but he prepared to answer it.

Question by same. At the time Lieutenant Abbot made the pro-
position above referred to by yon, did you state to him as a rea-

son for lengthening the time, in which it was to be canned into

effect, that it would be coi.venient to yourself, as you would have
to leave if Captain Hull did ?

A. No, witness never told him so.

Question by same. Did you state to Lieutenant Abbot, that you
thought that Captain Hull would except of his proposition?

Ji. Witness never did, on the contrary, witness told him that wit-

ness was convinced Captain Hull would not.

Question by same. Did Lieutenant A'ibqt state to you that Captain
Hull could effect an exchange, and could leave the station without

injury to himself, as Captain Hull had mentioned that he wished to

leave the station on account of his health, that he talked of going
to sea, or words to that effect ?

A. Witness says Lieut nant \bbot did not so state.

Question by same. Why did Lieutenant Abbot wish Captain Hull
to make this exchange ?

A. He did not state why, witness had no distinct impression why.
Question by Court. Do you, or do you not know, what has been

the established order of mustering the mechanicks and labourers of

the Yard. If yea, do you, or do you not know, whether that or-

der has been uniformly observed, state what you know on this sub-

ject ?

.#. Witness has understood the order to be that the mechanicks
and men should be mustered either by a lieutenant, or a master.

This has been carried into effect
;

also that the commandant of the

Yard should attend to the muster once a week, and this Captain
Hull has done, witness has seen the order referred to, and so far as

witness knows, it has been uniformly observed. Being asked if he
ever knew of any instance of Keating's mustering the men when
no officer was present, witness says he does not, unless it be acci-

dental and from sudden sickness of which he mentions an instance

in himself this morning, such miglit occur once a month. Being
asked if he attended at the present time to mustering the men him-

self, witness says he does. Being asked if witness keeps a roll of

his own, and checks off the mm as they are called, witness says
he does not carry his roll to the muster, but looks over Mr. Kea-

ting's muster roll and sees that Keating moves the pegs against each
man's names correctly, witness goes therewith vIrl Keating in'o the

office and takes off the notices ofthe men upon his own roll. Witness
16 -
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lias heretofore considered that he conformed in this to the spirit of

Hie order, sailing master Waldo usually attends the mu<ters of the

men, but the witness has attended the musters particularly since Mr.
\\ .ddo's sickness

;
the duty has been assigned 3Ir. Waldo, because

of his lameness, and being always at hand, it was convenient for him

to attend the musters, while it would be inconvenient often for the

Lieutenant of the Yard to attend them.

William Sheridan, labourer in the Yard was sworn, and testified

that he has been a labourer in Yard four years.

Question by the Court. Have you ever been employed for the pri-

vate benefit of any person, during the same time that you were

paid by the purser of this Yard, if yea, state in what manner, and

how Ions; you have been so employed, and by whose order ?

A. Witness says that he has worked in Captain Hull's garden

during the season for gardening, took care of the fences, set out

trees, helped to dig the drain from the well, belonging to the Com-
modore's house in the Navy-Yard to the dock, witness used also to

go of any errands for Captain Hull's family, but very few when Cap-
tain Hull's servant was out of the way. Witness has been thus em-

ployed about half his time heretofore, but better than half his time

this year ;
witness has never done any thing for officers out of the

Yard, but has gone errands sometimes for officers in the Yard ;

witness has been employed in the winter in splitting and piling wood
for the officers

Court adjourned to half past nine of the clock, to-morrow

morning.

IT. S. NAVV-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 3RD, 1822.

The Court met according to adjournment ; present all the mem-,

bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

James Bogman, Gunner of the Yard, was called again.

Question. Do you know that any of the copper belonging to the

United States, has at any time been improperly taken from this

Yard, if yea, state all the circumstances relative to the same, and the

measures, if any, which were taken to have it returned to the

Yard.
A. In April, 1 820, Mr. James Davis of Boston, copper smith, sent

one of his workmen, name not known to the Navy- Yard, who said,

us witness was informed, that Mr. Davis had stopped some copper
which he supposed belonged to the Navy- Yard, witness wa-s then

sent over by Captain Hull to search and see if he could discover

any more copper which might have been stolen—this message o*'

Mr. Davis was the sole ground of witness' suspicion and of Captain
Hull's as far as witness knows. Witness dressed himself in citi-

zens clothes went the same day to Boston, and went to a number of

stores where old copper was usually bought, found nothing till wit-

ness went to the store of Asa Hayes, there witness found some
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short copper bolts in a candle box which witness thought looked

like the copper bolts at the Navy-Yard, witness made a bargain
with the young man in the store, Mr. Hayes not being there for

this copper, and having informed Captain Hull of the circumstance,

immediately Captain Hull,his"clerk,Mr Bates, and Jonathan Peirce,
the armorer, went with witness to Asa Hayes' shop, when witness

asked for the copper, the young man showed Engli>»h bolt cop-

per, and stated to witness that was the copper he had agreed to sell

to witness, witness said it was not, and went immediately to the

box. which witness saw in the back of the shop, and showed it to

Captain Hull, but all the copper but 1 4lbs. of bolts copper and one

spike had been taken out, witness asked for the rest, Mr. Hayes said

that was all witness had seen, witness said it was not, the box was full

when witness saw it, Hayes said it was not
; Ha)es was not in the

store when witness first saw it, witness told him he must have moved

it, Hayes said he had not, Mr Peirce said he knew the bolts were
from the Navy Yard, and also the spike from a particular mark,

Captain Hull sent for Colonel Binney, and he came immediately, the

circumstances we-re made known to him, and he advised to leave

the copper found with Hayes till prosecution, Captain Hull did

so. Captain Hull directed witness and Mr. Bates to go up to a ma-

gistrate and get a warrant to apprehend Hayes, while there Hayes
came up and said he had compromised with Captain Hull and Mr.

Binney, that he Hayes would bring out one Lord of whom he had.

bought the copper, and one Hill who had sold the copper to Lord,
witness and Bates obtained a warrant against Lord and Hill, but

Lord could not be found, Hill was found the next day and he was

committed on the charge of theft, witness attended Court at the

time when Hill should have been indicted. But Hayes having ab-

sconded, there was no evidence against Hill and he was discharged,
none of the copper thus found in Hayes' store was recovered, ex-

cept the spike which Mr. Peirce brought away, as to the quantity
of copper in the box; witness being asked if he knew, or had any
means of knowing how much there was, says, that he cannot him-

selfjudge of the weight, but having described how much there was
in the box to Mr. Peirce, he said there must have been two hun-

dred or two hundred and fifty pounds, the weight of what remained

was ascertained by weighing it in Hayes' store, there was no mark
on the bolts, and witness did not know by any mark or otherwise,
that the copper he saw in the box was property of the United States,

except the spike, and that only because Peirce claimed it, witness

had no reason for suspecting this to be the United States copper ;

but because Hill worked among the copper in the Yard.

Question by Captain Hull. Has or has not Captain Hull given you
orders since at different times, to search in Boston to see ifyou could

find any of the Navy-Yard copper.
A. He has and witness has been several times into a number ot

stores tosee if he could find rtnv <~opppr holongino- toth*> Navy-Yard,
but never found anv
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Qi/entmn by same. Did yo*i at any other time find any of the Navy-
Van] coj»per in Boston or elsewhere, if so state when and what
mean* were taken to recover it and brinji the thief to correction ?

A. Last winter witness found two copper sheives of the United
States ship Columbus, .it Air. James Davis, in consequence of infor-

mation by him to the Navy- Yard, witness was sent there by Captain
Hull, the thief was a sailor on board, who Was tried by a court

martial and punished.
Qii'Stinn by same. Did or did not Captain Hull use all due dili-

gence and take the necessary means to recover the Navy-Yard
copper, and has he since endeavoured to ascertain if Hayes was in

Boston ?
,

A. He thinks he did, witness has had frequent orders from

Captain Hull to look int > the stores where old copper is bought
for stolen copper, and to enquire after Hayes, and witness has done

so, but has found neither.

Question by same. Did you ever have any conversation with

Lieutenant Abbot on the subject of the Navy -Yard copper being
taken from the Yard or found in Boston ? if yes, state the time or

times when you conversed with him, and particularly state as near
as you can, all that passed between you ?

A. Witness don't recollect ever having any conversation with

Lieutenant Abbot in particular about the copper, witness at the

time lie "was looking after copper, was asked by the officers stand-

ing in the Yard how he came on with the copper. Lieutenant Abbot

might have been then among them.witness has to!d them what he was

doing to find the copper and Hayes, but don't recollect telling them
all the particulars, witness had no conversation in particular with
Lieutenant Abbot on the subject, witness never spoke with Lieu-
tenant Abbot but once since his return in the prize ship Mary
Anna Flora, and then Lieutenant Abbot asked witness to mend a

pair of his own pistols, witness told him he could not, no such thing
was done in the Yard, and witness did not do it, this was all that

took place..

Question by same. Was there at any time in December, 1821, or

about that time, a bustle in the Navy-Yard about copper, and did

you or did you not go out with your cutlass, and did you state you
had found some and had got a clue for a great deal more ? if so,

please to relate all that passed.
A Witness says nothing of the kind took place, that witness re-

collects, witness says this is the first time witness has heard of it.

Question by same. Did you ever state to Lieutenant Abbot 01

to any one else that you had suspected that all was not right with

regard to the copper, and that the necessary means had not been

taken to ascertain with regard to it, or did you ever state to him,

or to any one else that you had suspected Fosdick of dishonest con-

duct in relation to the copper, or as to other things ?

A. Witness says he never did, he never suspected Mr. Fosdick

of being dishonest, and witness knew nothing of the copper.



J 25

Questiori by same. Did you ever state to Lieutenant Abbot or

to any other person, that you had been oppressed by Captain Hull,
and had been wrongfully deprived of your regular allowance, or

any thing of that purport ?

A. Witness says he never did, witness never was oppressed by
Captain Hull, was always treated with kindness by him?

Jonathan Peirce, armorer of the Yard was sworn, and testified as

follows :

Question by Court. Do you know if any United States copper
has been improperly taken from the Yard, if yea state the circum-

stances, and the measures, which were taken for its recovery I

A- Witness says in April, 1820, he went to Asa Hayes' shop in

Boston, to see copper bolts there which witness was informed by
Bowman the gunner was United States property, and there saw
about 14 to 1G lbs. of copper bolts they had no marks on them, but

witness is confident they were United States property, because
witness was sure they were of witness' make, witness found there

one copper spike which had a private mark of witness' on it, by
which he knows it was United States property, witness further

states that about the same time witness saw in Mr James Davis'

shop, Boston, some scrap or old copper which he had detained

on suspicion that it was stolen, there were about six or seven

pounds of it, witness is sure it was taken from the Navy-Yard,
whether it was brought back to the Navy Y'ard or not, witness

don't know, witness has no recollection of reporting this to any
particular officer, he mentioned it in general terms in the Yard.

Question by Captain Hull. Did or not Captain Hull use the ne-

cessary means to recover the copper which was found in Boston,

and was believed to be copper belonging to the Navy-Yard ?

A. Captain Hull went over with witness to Hayes' shop, a pre-

cept was issued immediately, and Kinsley Hill, whom Hayes re-

presented as the thief was arrested and examined before Judge
Davis, Hayes absconded the same evening or soon after, and no

evidence appearing against him, he was discharged. Captain Hull

look all necessary measures as far as witness knows.

Samuel C. Hixon, sailing master in the Y'ard was sworn, and tes-

tified that he has been on this station attached to vessels or to the

Yard, oft and on, about five years
To theJirst general Interrogatory. He says he has no knowledge

"of any. or reason to believe there is any instance of the kind.

To the second general Interrogatory. Witness answers in the

negative, he has never seen or known any thing of the kind, and

has no reason to believe there has been any instance of it.

To the third general Interrogatory. Witness answers fully in the

negative.
To the fourth general Interrogatory. Witness says he has no

knowledge on this subject, and that he always believed Captain
%T

']!l an honest man.
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)'o thefifth general Interrogatory. Witness knows of no instance;

has never beard of any except Lieutenant Abbot's statement oi'

Captain 1 2 nil's refusing him permission to go to Newburyport,
whether this was oppression or not, witness can't say, he supposes
Hail had his reasons

(•lues/ion by Captain Hull. Did Lieutenant Abbot ever tell you
that Captain Hull was the occasion of his wife's death, or of any
words to that effect ?

A As near as witness can recollect the conversation, Lieuten-

ant Abbot stated to witness, that in consequence of Captain Hull's

refusal to give Lieutenant Abbot leave to go down to Newburyport,
his wife became uneasy and much agitated, thought Lieutenant Ab-

bot was arrested or suspended, this Lieutenant Abbot mentioned

to witness, as witness thinks about a month before Mrs. Abbot

died, witness don't recollect that Lieutenant Abbot ever mentioned

the subject to witness again at any time.

Question by same. Did you ever heaT any conversation between

Lieutenant Abbot and gunner Bogman, respecting copper belong-

ing to the Navy- Yard being found in Boston, if so, when, where,
and what was the conversation.

A. One day witness and Lieutenant Abbot being on duty togeth-

er, Bogman came into the watch-house, it was rainy weather, and

stated tliat he had been over to Boston, in search for copper, he

had been sent by Captain Hull, and had found a spike with a pri-

vate mark on it, made by Peirce, who made the spike, by which it

was known to belong to the Navy-Yard, he may have mentioned

more th;*n one spike, witness thinks he did, this was in April, 1 820,

as witness believes. Lieutenant Abbot was not more particular in

the enquiries than witness, and witness was not particular, seeing

Bogman came in with his great coat orsurtout on and wet, our at-

tention was attracted to him.

Question by same. Did you. or did you not. at any time ever

state to Lieutenant Vbbot, that you had suspected Fosdick for seve-

ral years of dishonest conduct, or did you in fact suspect him, Fos-

dick, while he was attached to the Yard ?

A. Witness had never any suspicion of Fosdick's honesty till his

fraud was discovered, and then witness may have said this account-

ed for his style of living, this is all witness >aid> and he may have

said this to Lieutenant Abbot, but witness does not distinctly recol-

lect that he did
;
witness being asked what he alluded to as Fosdick 's

style of living says, his dressing well, going to the theatre, keeping
a pair of horses. Being asked by the Court if witness would have

felt himself bound, being on watch when Bogman came into the

Yard, to report what Bogman had mentioned if Bogman had not re-

presented that he had been sent by Captain Hull, witness says he

should.

Shubael Downcs, sailing master in the United States Navy, was

*worn, and testified that he has been attached to the -Navv-Yard
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since March, 1818, and been constantly on the station, except occa-

sional absence of a few days.
To the first general Interrogatory. Witness says he knows of no

instance, has heard reports from other persons but witness does not

believe these reports.
To the second general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To the third general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To thefourth general Interrogatory. Witness answers fully in the

negative.
To the fifth general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.

William Keating being called again, stated that he had examined
<he original book before mentioned, as containing the account of
the copper, and supposed to have been lost, and having compared
the copy which witness has before stated to have been made by his

nephew, with the original, witness finds that the copy is correct,
and shows the true state of the copper, from time to time, as the
same would appear on examining the original, so far as the copy
goes. Lieutenant Percival assisted the witness in making the com-

parison.

Francis M'Kenny, sworn, and testified that he keeps a grocery
store outside of the Navy-Yard.

Question by the Court. Did you ever take from the Yard for the
use of any private person, any spirits or other articles, if yea, state
all the circumstances connected with the transaction 1

A. Witness says that Mr. Clark was in the habit of supplying
rum for the Yard, witness brought in a hogshead, and was carrying it

to the store for the purser, this was in May or June, 1817, Captain
Hull asked witness what he had got, witness told him rum, Cap-
tain Hull told witness that complaints had been made by the men,
and it should not go any further till it was examined, Captain Hull
sent for the pursers steward, the pursers steward, Francis Wy-
man, now dead, came and examined it, witness says he thinks he
said it was below proof, Wyman -aid he would not take it and
Commodore Hull told witness to take it away, witness went to Mr
Clark and stated this, and Clark went back with witness, Mr Fos-
dick came along and asked Mr. Keating to let Mr. Clark role the

hogshead into Heating's store, one of the staves being bad and Mr.
Clark had no place to put it

;
it was brought directly from Boston

to the Yard, Clark said he wished it had been stove in pieces be-

fore Captain Hull had seen it
; Keating was at his door, and it was

opposite this where it was stopped, witness thinks Keating knew
all that passed but don't know, the hogshead was put into Keatings
store. Sometime in the fall following, witness was sent by Mr. Clark
to draw it off in barrels, witness drew three barrels, sometime after

Keating told witness Commodore Hull ordered it to be put out nf
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doors, there was a little iu it, and it was taken away by witness
;
the

barrels ofrum were put on board the Promethius and (,ynx. the rest

vritaesgdoes not know where it went, that on board the vessels was

paid for; witness knows of no other instance of rum being taken from

the Yard, and witness farther says ha believes Captain Hull did not

know that this rum went on board these vessels. Witness was hired

in Clark's store about two months, but has no reason to believe and

does not know that Fosdick was concerned with Clark in this store,

or in supplying the United States, witness knows that Fosdick was

friendly to Clark ; being asked where Clark is, witness says he is

insane in the hospital, witness has heard he is dead.

Question by Court. Do you know, or have you any reason to be-

lieve, that Captain Hull was ever connected with Samuel Clark in

business.

A. Witness has seen Clark's books and accounts, and has never
seen any thing which shows he was connected with Captain Hull,

or any man, witness believe he did business on his own account.

Question by Captain Hull. How long is it since Samuel Clark

became insane, and when was he first suspected of derangement ?

Jl. Witness don't know certainly how long, witness was not with

him at the time Clark first became deranged, witness lived next

house to Clark, about two years since he used to be taken with

short fits, or spells of violent anger without cause, witness thinks

now these were symptoms of his subsequent derangement, but no

body at the time suspected he was deranged, witness thinks it was
in November, 1820, that witness first heard Clark spoken of as de-

ranged ;
he gave up business in November, 1820.

Benjamin Whipple, a rope maker in Charlestown, was sworn, and

testified as follows :

Question by Court. Has any person ever called upon you and

requested you to absent yourself that you might not be called to

give testimony before this Court, if yea, state the person and all

other circumstances connected with the conversation ?

A. Witness says no, witness has never been requested by any
one to avoid, in any way, giving his testimony before this Court, or

any other Court at any time, or place. Witness being asked if he

resides near the Yard in Charlestown, witness says he resides op-

posite the lower gate near Chelsea bridge ;
the two first general

interrogatories were put to this witness.

To the first general Interrogatory. He says he can only answer
the question by saying that he has seen ranging timber brought out

of the Yard and used in Captain Hull's houses near Chelsea bridge,
as to the quantity witness can't say precisely, there was two loads,

there may have been more, but can't say, witness does not know
that this was public property ;

it was witness' impression at the time

it was public property because he thought there was no other than

public property in the Yard, this was the only reason witness

had ;
John Peirce was the teamster in the Yard at that time, but
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witness can't say if he drove when this lumber was hauled out of the

Yard, Peirce has a hired man who sometimes drive, Peirce lives in

Charlestown.
To the second general Interrogatory. Witness says he believes

that labourers were employed in digging the collar for Captain
Hull's houses, near Chelsea bridge, who were at the same time
mustered in the Yard, how many witness can't say certainly, there
were as many as three, there may be four, witness has their names,
a carpenter Aaron Kahew gave witness these names, witness can't

recollect them at present, at the time he gave witness these names,
Kahew informed witness that these men told him that they answer-
ed to their names in the Yard at the time they were at work on

Captain Hull's houses, Kahew also informed witness that one
Shannon repeatedly came out of the Yard in apparent haste, and
said to these labourers, my lads shoulder your shovels and come
with me, you are wanted in the Yard, and would take them in

the Ya>-d, where he detained them an hour or more, and the
men would afterwards return and work on the cellar ; these state-

ments of Kahew's were some of witness' reasons for believing
that men were employed for Captain Hull, while they were
mustered in the Yard, witness observed also, that these men
went in, and came out of the Yard, and that they left their work
®n the cellar to go into the Navy Yard a short time before the

Navy-Yard bell rung, witness has observed that they return-
ed some time after the bell rung, about time enough to leave
the upper end of the Yard, after the roll had been called; Ka-
hew gave witness this information unsolicited on witness' part,
witness thinks him a reputable young man, he used to visit in wit-
Bess' family, and witness' opinion of him induced him to give credit
to what Mr. Kahew stated

;
Kahew is now at Salem. W itness further

states, at or near the completion of Captain Hull's houses in the
witness' neighbourhood, an Irishman by the name of Collins called
on witness, and offered to sell witness the chips and rubbish that
were made about Captain Hull's houses in repairing the old houses
and building the new, he told witness that Captain Hull had given
them to him, to dispose of as he thought proper, he Collins "being

single, was anxious to sell them, witness told him that if he had a

right to sell, and witness and he could agree upon a price, witness
would buy ;

witness saw the stuff, and among the chips, were a
number of oak blocks that witness had observed laying about the

building, witness always supposed, and now believes th^se blocks
came out of the Navy- Yard, there were from 8 to 12 of them, of
different dimensions, from one to three feet in length, and from six
inches to, one foot in thickness, and from eighteen inches, to oi>e
foot in breadth ; these were used in repairing the old buildings of

Captain Hull, blocking the cells, &c. Witness pointed to these
blocks and asked Collins, if he Collins meant to include these blocks,
Collins saiil he did, witness s;iid these blocks belonged to the Navy-
Yard, Collins said he knew'nothing about, that, Captain Hull had

17



130

given Inm tlie whole, and if he traded with witness witness would
have these, a price was agreed on and witness took these blocks

with the chips ; witness supposed at the time these blocks would
he made fuel of, if they bad remained in the Yard, and this disposi-
tion of them did not make any impression on his mind at the time,
there were about enough for a common load for a horse. Witness

gave tour dollars for the whole and thirks the blocks worth about

two dollars, witness says he has stated all he knows or believes in

relation to Captain Hull's official conduct in the Navy-Yard.
Question by Captain Hull. Did you ever tell any person that Cap-

tain Hull called on you, and tried to persuade you not to come be-

fore this Court and give testimony relative to the affairs of this

Yard.
A. Witness says he never did ; the witness gave the following as

the names of labourers, &c. mentioned to him by Kahew as before

stated, Henry Nichols, James Riley, and Constant Boiland.

The Court adjourned to half past nine o'clock to-morrow.

V 9. NAVV-VARD, CHARLESTUWN, SEPTEMBER 4TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, and the Judge Advocate, and Captain Hull.

The Court was opened and the subpoena to William Keith and
the return thereon were taken into consideration, the same being
as follows :

" To William Keith, Merchant No. 51, Cornbill, Boston, Greeting.—You are

hereby required to attend the Court of enquiry now convened at the Navy-Yard
in Charlestown, by order of the Secretary of the Navy of the United States, for

the investigation of the official conduct of Captain Isaac Hull, at ten of the clock

to-morrow, Friday morning, then and there to give evidence of what you know,
relative to the subject matter of enquiry. By order of the said Court.

Witness my hand this twenty-second day of August, A. D. eighteen hundred
and twenty-two. GEORGE SULLIVAN

Judge Advocate, United States of America.
Massachusetts District, ss.

Boston, 22d August, 1822, I have summoned the within named Keith, to ap.
pear as within directed by reading the same to him in his presence and hearing.
Fees 3 dollars. HORATIA BASS, Dep. Marshall.
Mr. Keith objects going unless obliged so to do. HORATIA BASS.

Whereupon the question was stated what order will the Court take

thereon, respecting the refusal of said Keith to attend
; tbe Court

room being cleared, the subject was taken into consideration. The
Judge Advocate advised, that as the Statute authorizing the calling
and organization of Courts of enquiry, had made no express provi-
sion, empowering Courts of enquiry to compel the attendance ofwit-
ness' before them, the District Attorney of this District should be

requested, to institute such process before the Circuit Court of the
United States, for this District now in session, as he may deem expe-
dient and proper, in order to obtain the opinion of the Honorable

Judges of that Court, on the question how fur citizens not in the
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naval service are obliged by law to obey the summons of this Court,
and give their attendance as witnesses. Whereupon the Court or-

dered that the District Attorney of the United States for this Dis-

trict, be requested to institute upon the summons of William Keith,
and his refusal to attend this Court, as a witness until obliged, such

legal process before the Circuit Court of the United States for the
first circuit now in session, as he may deem expedient and proper,
in order to obtain the opinion of the Honorable Judges of that Court
on the question, how far citizens not in the naval service, are oblig-
ed bylaw, to obey the summons of this Court, and give their attend-

ance as witnesses.

The Court room was opened, and Captain Hull appeared.

Doctor Ephraim Elliot, of Boston, was sworn, and testified as fol-

lows :

Question. Do you know any thing of Captain Hull's official con-

duct as commandant of the Navy-Yard in respect to his duties with-

in the Yard ? A. Witness never knew what his duties were.

Question. Have you at any time furnished medicines for the use

of Captain Hull or his family ;
if yea, please state the manner in

which you received payment for the same, and the particular cir-

cumstances connected with the transaction ?

A. An account was opened with witness for medicines, which
witness understood were prescribed by Doctor Danforth for a sis-

ter of Mrs. Hull's in his family, who had come here to be attended

by Doctor Danforth, as the servant of Captain Hull informed the

witness ;
here the witness exhibited a true copy of his accounts with

Captain Hull from his books showing an account of various articles

of medicine to the amount of $53 54 1-2 cents, and that this amount
is credited by transfer to the debt of the United States, also his ac-

count thus opened against the United States with credit for pay-
ment by Amos Binney, Navy agent ;

also another account with

Captain Hull for medicines to the amount of $ 10 19 cents with

credit by cash received of Samuel Kidder, Druggist in Charlestown,
all which accounts are hereto annexed and marked, [See Appendix.]
Witness being asked to state the circumstances of the settlement of

these accounts, says, that in January, 1819, witness according to cus-

tom sent in his account to that date, amount $41 85 1-2 cents. It

was not settled then, sometime after in April following, witness met

Captain Hull in Back street, and he asked witness if k was not

most time for us to have a settlement of accounts, witness told

Captain Hull that he had sent in his account in January, Captain
Hull said he was absent and it had not been handed to him, and de-

sired witness as he understood to send another, witness sent anoth-

er over to the Yard The negro man who used to come for the

medicines usually told witness that he must make out his bill

sgaiestthe United States Navy- Yard, and carry it to the Navy agent

witness told him to tell the Captain that he had no account against

the Navy-Yard, that witness could not make it out against any on*
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but himself, "as the charges were all made to him
;
a few days alter,

th<- same negro brought witness a little slip torn off from a sheet of

paper, on which was written " make out your bill and carry it to

the Navy agent," it had no address, nor signature, and no date,

witness then addressed a billet to Captain Hull in which witness

stated the circumstance, and that witness could look to no Navy
agent, arid that he Captain Hull knew witness would not supply any
medicines on public account, and if witness had known witness was

to have beeri sent to a Navy agent, not a particle of medicine should

have gone fro'm his shop. Witness says Captain Hull knew it be-

cause he came with two ladies to witness' shop in the incipient
state of witness' account, and observed jocosely, you have not opi-
nion enough of the Navy to supply us with medicines, witness

said no, that witness did not like Navy agents, that Johonnet had

cut off witness' bill because he said the articles did not belong to

his department, but belonged to the purser's, and demanded wit-

ness should give him five per cent on all bills witness settled, witness

said that Binney paid witness in Treasury notes when they were
at ten per cent discount, witness does not recollect what Captain
Hull said in reply, he at the time directed witness to put up some
medicines, and the ladies took them off in their indispensables. On
the 19th of September, a young gentleman, who witness supposes
from his dress belonged to Captain Hull's family, came into the

shop and said Captain Hull wanted witness to make out duplicate
bills of witness' account against the Navy-Yard, witness told him he
witness was surprised to be applied to again to make out his ac-

count against the United States Navy Yard, when he had told him
that he had no account against them, and as witness had furnished

two bills already, the young gentleman saiil they were mislaid

and the Captain wanted another, witness told him that if he would

come in an hour he should have it. It was made out against Cap-
tain Hull and the young gentleman called and took it, on the next

day he came again and brought two copies of witness' bill, headed
United States Navy- Yard Department, debtor to Ephraim Elliot.

Witness felt irritated and told him that was a lie, the United States

Navv Yard did not owe witness one cent, at the bottom of these

copies were receipts in the usual form, received of Amos Binney,
United States Navy-Agent, &c. Witness told the young man wit-

ness would not sign these, witness does not know this young man's

name, he then said, Captain Hull and Mr. Binney sends their com-

pliments to you, and desires that you will transfer these accounts to

the United States Navy-Yard ;
he then added, to convince you I

am correct, here is the money, and handed it to witness
;
as he put

the money into witness' hands, witness had had so much difficulty

about it, he took the money and signed the receipts, as to the seltle-

mentofthe other account by Doctor Kidder, witness says that Kid-

der sent over to witness in April, 1821, for witness' account against

the Navv Yard, witness sent him word he had none, the next day
he sent the same messenger bis porter, and desired that witness
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would send over any charges witness had against Captain Hull, wit-

ness made out the account referred to, amount $1U 19 cents, and

the messenger paid the money, and witness wrote the credit and

settlement as stated in the account
;
two or three days after Doctor

Ki ;der sent witness word that Captain Hull would not pay that bill,

and witness must send him the money back again, witness sent him

word he must mind whose accounts he paid, witness would thank

him to pay a good many others, but wimes* would not let him have

the money again ; a few days after Doctor Kiddtr called himself and

said that he expected to include it in his Navy-Yard account, but

Doctor Trevett would not sanction the bill, and said he knew

nothing about it, witness advised Doctor Kidder to sue it, witness'

reasons for advising Doctor Kidder to sue it was that Doctor Kidder

said that Captain Hull neglected to pay it, and said he would call at

Doctor Kidder's shop and see about it. sotrietime after Doctor Kid-

der told witness that Captain Hull had paid it. All the prescrip-
tions which were brought to witness' shop for medicines were by
Doctor Danforth, a Physician in Boston, not in th« United States

service, and all the articles that were delivered were upon these

prescriptions as witness considers, because the bottles in which the

medicines were first delivered on prescription were brought again

from time to time, with witness' label thereon, which witness con-

sidered as good as an order. Sometimes the servant of Captain
Hull came, and sometimes the ladies of his family would come in a

carriage and take the medicines, for the most part the servant came,
but sometimes the ladies came and once Captain Hull came with

them as before stated ; ouce, by direction of the servant a black man,
witness packed some medicines, those charged September 11th, to

o-o to Saybrook in Connecticut, in the usual manner with tow and

paper in a basket to be transported safely. The articles charged
November the 5th were packed in like manner, on similar direc-

tions bv the same servant. Witness several times packed nitric

acid which the servant said was to go into the country. Witness

has had no conversation with Captain Hull other than as above

stated, and but very little acquaintance with him.

Question by Captain Hull. Did any persons ever call you to in-

quire particularly into tl<y circumstances of this account and it?

payment, if so, when was it, who were they, and what did they
state to you?

A. There was one evening a young man who called his name

Thos. Wayne, and said he was purser in the Navy, called on witness

and appeared very familiar, there was a gentleman with him, whom
witness did not know, and paid no attention to him

; Wayne then

said to witness, do you get any money out ot uncle Sam, witness

told him no ;
he then said, did you not supply Captain Hull with

medicines, and was there not some difficulty about the settlement,

witness told him that Captain Hull and witness were able to settle

their own accounts, and witness should answer no questions, Wayne
went off: witness can't say when this was. Sometime after, tw«
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gentUmen came into the shop one forenoon, one of them had a

gnat cohI on, witness could not see if he had any officers badges
on ;

he turned to witness and said give me leave to introduce you
to Lieut Abbot, the same man went on, and said that he himself was
like to get into some difficulty for repeating something which he
was told came from witness, says he, will you tell Lieutenant Abbot
about your difficulties with Captain Hall, witness told him that it

was very unpleasant business to witness, that they were strangers,
and witness did not chuse to say any thing about it

;
he then said I

am like to be sued for defamation for what I have said, witness said

if you are like to be sued for defamation, you have a right to sum-
mons me to Court in your defence if you think I know any thing
that will be of service to you. Lieutenant Abbot said that is all we
want Mr. Ward ; Lieutenant Abbot said, 1 am much obliged to you
Doctor, they bowed and went off, witness can't recollect the time

this occurred, it was after people began to talk about the affairs of

the Navy- Yard.

Question by Captain Hull. Did, or did not, the young gentleman
who called on you, state to you that the medicines for Captain
Hull's family were allowed him by the United States.

A. He said these medicines were for Mrs Hull, all of them, wit-

ness replied Doctor Danforth tells me contrary, he says that he
never prescribed for any one in Captain Hull's family but Mrs.
Hull's sister, who sends for the bills and pays them. The young
man said nothing about the family ;

he said not a word about the

United States allowing the medicines.

Captain Hull respectfully moves the Court, that all that part of

the witness' answer to the last question proposed to him, which
is in addition to what the young gentleman told him be stricken from
the record, as being no part of the answer to the question proposed.
The Court room was cleared, ap.d the question on this motion be-

ing put to the Court, they decided that the witness' answer is cor-

rectly recorded, and that the whole answer stand as recorded.

Question by same. Do you know by whose authority Mr. Kedder
sent to you in April, 1821 ? Ji. No sir.

Question by the same. Did Captain Hull, or sailing master Knox,
ever call upon you to endeavour to make you give such testimony
on Lieutenant Abbot's trial as would not affect him Captain Hull?

A. No sir, Captain Hull and sailing master Knox, both called on

witness, Captain Hull came one day to witness, said there was much
talk about this account of mine, witness run over the circumstances

as quick as witness could, and added that witness thought himself

verv ill used, Captain Hull asked by whom, witness said by him.

Captain Hull said that witness was one of the last men he would
ill use, he never had such an idea, witness told him the circumstan-

ces about Wayne, and Ward, and Abbot coming, Captain Hull said

there was a combination, and mentioned Doctor Trevett as being
in it, but he should baffle them all, that Abbot was under arrest.

Two other times he called a moment to make a statement about
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the medicines that witness has mentioned were going to Connecti-

cut, that they meaning his family were travelling, and these were
such things as they miaht want

; sailing master Knox is a distant re

lation, witness had seen him but little since he had been in the Na
vy-Yard, till Abbot's trial ; the first time Mr. Knox came he refer-

red to the difficulties that were making at the Yard against Captain
Hull, but said very little, witness attributed to not being alone with

witness that Mr Knox said no more. Witness therefore told his

son if Robert, meaning Mr. Knox, comes again, let him come into

the house, or if I am in the store when lie comes, do you go out of

it. A few days after Mr. Knox came into the house to witness, he

immediately began upon the subject, and stated the falsehoods there

were respecting the economy of the Yard, he said there were a

number combined together to injure Captain Hull, they would fail,

for he knew all about it; he said they depend very much upon
your evidence ; they say Doctor Elliot says he is ready to come for-

ward at any time ;
witness said, Kobeit, I have got one plain story to

tell, I have told it a great many times, and if I am called upon, which
I hope I shall not be, I shall tell it right straight off; he answered,
damn it Doctor, Captain Hull is a fine man, and they are trying to

ruin him, you can tell the whole truth and yet word it so that it

will appear to advantage after all, witness made no reply that he re-

collects.

Question by Captain Hull. At the time Captain Hull and the la-

dies called at your shop for medicines, did they not state to you
they were going a journey to Connecticut?

A. Witness don't recollect that they did, they may, and witness

not have attended to it, Captain Hull said at that time that Doc-
tor Danforth found fault with the medicines in the Yard and said

they were no better than swill, that he had been in the habit of

practising with my medicine for thirty odd years and could depend
upon them.

Daniel Leman^ carpenter and gun carriage maker of Charlestown,
was sworn, and testified as follows :

To the first general Interrogatory. He says he was standing at

the door of the store in the Navy Yard, where Mr. Keating usual-

ly keeps, one day with Mr. Keating ;
three sticks of timber from 8

to 12 inches and some of them about twenty feet long, were hauled

by and carried out of the Yard, Captain Hull came up and spoke
to Mr. Keating and said to Mr. Keating, notice these sticks of tim-

ber that are going out ofthe Yard, and you will see them come back,

he Captain Hull wanted to use them about the buildings and they
would be brought back. Whether these sticks of timber were

brought back or not, witness does not know, witness does not know
of any other public property being taken for private use, witness

has no reason for believing it, but from what he has heard other

people say, witness mentions Aaron Hadley as one who told wit-

ness that he had used property taken out of the Navy-Yard, wit-
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nes9has heard Benjamin Whipple say that he has seen timber car-

ried out, witness does not recollect any other person.
To the second general Interrogatory. Witness says that he has seen

a man who drove the Navy-Yard team, employed in drawing
stones with that team from the wharf, to the cellar then digging at

Captain Hull's houses outside of the Yard, and witness has seen
men employed in digging the cellar of these houses, whom witness
noticed to go into the Navy- Yard before the muster of the men
there, and come out after muster, witness never heard these men
answer to their names in the Navy- Yard, witness does not recol-

lect the names of any of the men so employed, but witness was well

satisfied they worked in the Navy- Yard, all the time they were
not at work on this cellar, witness cannot say how many men were

employed in digging the cellar, he has before mentioned three or

four, he thinks he has seen more hut can't say. Being asked what
reason he has for thinking there were more, witness says he don't

know, he has seen more men out of the Yard at a time, but he was
not particular in observing whether they worked, or how long they
staid ;

witness does not know of any other instance, witness dopg not

believe any other instance otherwise than by common report which
has been very free. Robert Turner told witness that when he
was an apprentice of Mr. Peirce, master joiner in the Yard, and
was working on Captain Hull's houses outside the Navy-\

r

ard,

gate, he was mustered in the Yard, signed the rolls, and Mr. Peirce

received his pay ; Turner did not say what rolls Israel Waite
of Charlestown, now works for Mr. Gray, told witness that he saw
other timber go out of the Yard, and knew where it was at the time

he was speaking, it was under Captain Hull's store
; witness receiv-

ed information both from Turner and Waite, about the time of

Lieutenant Abbot's trial, witness has nothing further to state on
the subject of this interrogatory.

To the third general Interrogatory. He says he has brought in

his own accounts for work done for the United States to Captain
Hull, and they have laid several days without being examined, when
there did not appear to be any thin? to hinder these being exam-

ined, witness knows of no other instance of the examination of any
other accounts being neglected, nor has any reason to believe there

has been, except common report, witness can't state any thing in

particular, has heard so much it is impossible to state, witness fur-

ther says he knows of no instance of neglect mentioned in this in-

terrogatory other than as before stated, that he knows Captain
Hull was attentive to see that the men were present at roll call.

To the fourth general Interrogatory. Witness commenced work
at the Yard the 17th of May, 1816, about the first Monday of June,
1816, witness having been before that time employed in the Navy-
Yard by the day, witness having agreed with Captain Hull and Col-

onel Binney that witness' wages should be two dollars and a half a

day, Mr. Fosdick sent for witness and Joseph Gould at work with

witness to come and sign the pay rolls, witness went up anu found
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the roll was not carried out, no rate of pay was written, but witness
won't be positive whether the number of days was carried out or

not, witness don't recollect particularly about this, he looked only
at the rate of pay to see if that was right as Air. Fosdick had not

got down witness' rate of pay as agreed, witness refused to sign the

pay roll, telling Mr. Fosdick that he would not do it, he had agreed
for fifteen shillings, that is, two dollars and a half, and he was not a

going to sign his name there and leave Mr. Fosdick to fill it up with
fifteen shillings and pay witness only two dollars, and so witness
would lose a half a dollar a day, Fosdick said he did not understand
witness was to have more than two dollars a day, Fosdick sent for

witness two or three times to come and sign the pay rolls, but for
the reasons above stated, witness refused

; soon after this Captain
Hull saw witness in the Yard and said to him

;

*• Leman, why in hell
don't you sign the pay rolls, what are you making such a damned
fuss about it for?" Witness went and told Captain Hull that the

pay roll was not made out, that if witness signed it in blank, witness
would be paid only two dollars and the roll would be filled up with
two dollars and a half, and the government would be defrauded.

Being asked why he thought Captain Hull would refuse to pay him
two dollars and a half, witness said Captain Hull had disputed wit-
ness' account before when they had been made according to

agreement, and mentions an instance of a bargain made by witness

through Mr. Barker with Captain Hull for some screws at a certain

price, and aftert hey were done and witness brought in his account,
and Captain Hull objected that the price wis very high, witness re-

minded Captain Hull of his agreement, and afterwards Mr. Barker
satisfied Captain Hull that the price was according to agreement.
From a number of such things as the-e witness was apprehensive
as before stated that he should not be allowed his full pay. At
the conversation with Captain Hull after his refusal, as witness was

stating, Captain Hull replied that he did not know that witness was
to have more than two dollars. The same day in the afternoon,
Fosdick sent again for witness, witne-s went, and finding the pay
roll made out according to the agreement before mentioned, witness

signed it, witness had a long while before that time suspected Mr.
Fosdick of fraud in the pay rolls, having heard the men complain of

having signed blank pay rolls ;
witness being asked to mention the

names of persons who had complained, witness mentions Gad Lea-

vett who works in the Yard, witness is sure he complained before

witness refused, witness can mention no other as having complain-
ed, witness mentions another reason why he suspected Mr. Fos-

dick's fraud, that Mr. Fosdick appeared to be very streneous and

vehement to have witness sign it, he told witness all the others

had signed it in blank, he gave witness no reason why it was not

filled up; after that the rolls were always filled out properly and

witness got his wages regularly, witness did not mention his suspi-
cions to Captain Hull nor to any person whatever, there. « as a

good deal of conversation about that time about .Mr. FosdickV
18
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making the men sign blank pay roll?, but witness never mentioned
lii- suspicions to any of the men, otherwise than >y saying there

was room for fraud.

The Court adjourned to half past 9 o'clock A. M. to-morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARI.ESTOWN, SEPTEMBER 5TII, A. D. 1822.

The Court met according to adjournment; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Daniel Lemon's examination was continued on the fourth gene-
ral interrogatory, to which he answers further, and says he does

not know that Captain Hull did take proper measures for the detec-

tion of Fosdick's fraud and recovery of satisfaction for the govern-
ment. As to Captain Hull's improper connection, or collusion with

Fosdick in the fraud alluded to, witness says he believes he had,
and being requested to state his reasons, says, the first reason is the

manner in which Captain Hull spoke to witness, when he asked wit-

ness why witness did not sign the pay rolls, witness thinks Fosdick
must have told Captain Hull of witness' refusal to sign the pay rolls,

and that was the reason that Captain Hull spoke to witness as he
did ; the next reason is the rolls being kept in the room where

Captain Hull keeps, and always under his eye for aught witness

knows, that it seems to him impossible that Captain Hull should not

know that the fraud was committing at the time of it. Recent in-

formation witness has on the subject is from Mr. Barker's testimo-

ny on Lieutenant Abbot's trial, Mr. Barker testified that five rolls,

witness presumes in succession, which is ten weeks work were all

rilled up with six days each, when Mr. Barker knew the men had not

worked so many days, witness thinks this couldn't have been done
without Captain Hull's knowledge ;

this circumstance with others

before stated makes witness believe that Captain Hull was concern-
ed with Fosdick. Witness has one reason more, a Mr. Sawver, a

blacksmith who works in Boston, stated in witness' brother Ebene-
zer's shop, that he Sawyer has been paid 3 dollars of a Saturday
night for making over weight in iron, say weighing one bolt hyo or

three times over in the Navy-Yard ;
when this was done witness

does not know
;
of whom Sawyer received the money witness does

not know. Witness does not know that Captain Hull ever knew of

this, or heard of it before this time, witness has only, heard of this

within a fortnight. Witness does not recollect at present any other
reason for his belief that Captain Hull was concerned with Fos-
dick in fraud. Witness says there are other instances of public pro-

perty being taken for private use, and ot men being employed for

Captain Hull's private use, while paid by the United States go-
vernment as he believes

;
his reasons are, that he is informed that

one Samuel Holbrook, now in Boston, working at Leach Harris,
worked on the side walks in front of Captain Hull's houses, putting

up fences, boxing in the trees, and witness believes that the mate-
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rials were public property taken from the Navy-Yard, and that
Holbrook received his pay from government for the same time he
was so employed for Captain Hull's private use. Witness has also

been informed that Jesse Wilson worked on Captain Hull's ten foot

buildings and took from the Navy- Yard store, kept by Mr. Keating,
nails and spikes for Captain Hull's use, whether Jesse Wilson re-
ceived pay at the same time, witness dont know, can't say. Mame-
luke Hayes, of Charlestown, supplied sand for these ten foot build-

ings, and Captain Hull, as witness has been credibly informed, one
day asked Hayes how much sand he had left, Hayes replied about
12 tons, Captain Hull asked him if he could not make more of it,

witness was not informed what Hayes answered
; but Captain Hull

took the sand for government use and told Hayes to make it 20 tons,

Hayes made out his bill for 20 tons. Captain Hull gave him an or-
der on \lr. Binney Navy Agent, and Hayes got his money. This
information came to witness from Mr. Skillings, a man to work in

witness' shop but don't recollect his christian name, believes it was
Samuel.

George Carlisle, a blacksmith at Mr. Tapleys, told witness that
he had cut eft" pieces from iron bars being public property for

Captain Hull's houses, and that John Hovey took tbem from the

shop. Witness referring to his testimony under the second gene-
ral interrogatory mentions John Shannon as one of the men employ-
ed in digging the cellar.

To the fifth general Interrogatory. Witness says that he knows
of no such instance of oppression, but he believes there has been
such oppression, witness states his belief that men had been com-

pelled to purchase their grog from a person in the Yard, a shop
being fixed up in the ship house for that purpose by Mr. Childs,
who kept a shop outside of the Yard. Being asked if he considers
it oppression to exact of men to attend the roll call as often as the

officers of the Yard required, and men had agreed, witness says yes
be does, if the roll was called at unusual hours, even though the

time of roll call was so agreed, witness says he considers it op-

pressive that he was required when he was at work on the capstan
to come to work at sun rise. Captain Hull required witness to do

so, saying he wanted to get a full days work out of witness, witness

being asked if he had agreed to come at sunrise, says he had, but

still he considered it oppression. Witness proceeded in his state-

ment of the instance of oppression, and says there was, as he has

been informed, a liquor shop in the ship house, and all the men
were required to buy their liquor there during working hours on

pain of being discharged. Mr. Childs, who kept a store outside of

the Yard, supplied this shop. Witness considered this oppressive,
witn ss was informed of that by Benjamin Turner, Thomas Till,

and Benjamin Follingsby, the latter works at Mr. Hart's Yard in

Boston, and Thomas Lamphear of Charlestown had been threaten-

ed with discharge if they did not so buy their grog, but witness

don't know nor ever heard of any instance ofany man being discbarg



140

tcl. Being asked whether if thi* shop were established, and such

a regulation made for the purpose of saving the loss of men's time

in going out of the \ ard for their grog morning and afternoon, wit-

ness would think this reasonable and proper, witness says he him-

self thinks it would be, but perhaps others mi^ht not. Witness be-

ing asked if he knew or believed there was any other instance of

improper conduct of Captain Hull as commandant of the Navy-Yard,
witness says he was told thi< morning by .Joseph simonds,jr. a hat-

ter in Charlestown, that Lieutenant Pereival had sometime in this,

or the la-t year, written a paper against Captain Hull, and called on

William Gordon, of Charlestown, a lawyer for advice, whether it

would do to publish it, and Mr. Gordon said he would have noth-

ing to do with it
;
what the paper contained or what was written in

it, witness don't know.
Question by same. Did Lieutenant Abbot call to see )ou the last

evening and did you not go and see him this morning, have you or

not seen hi n since your examination before this Court commenced ?

A. Witness-says Lieutenant Abbot did not call to see him last

evening, and witness did not go to see Lieutenant Abbot this morn-

ing ;
witness has seen Lieutenant Abbot several times before wit-

ness' examination commenced, but only once since, witness went
to see Lieutenant Abbot at his lodgings in lioston last evening.

Question by sa?ne. Did you have any conversation with him on
the subject of your testimony, or of persons who might be named
to the Court as witnesses to he summoned before them, and did

you converse with him as to what you should testify to this morning,
and did you show him the memorandum you have made use of this

morning ?

A Witness had conversation with Lieutenant Abbot on the sub-

ject of witness* testimony, witness says he did not converse with
Lieutenant Abbot of such persons except that Lieutenant Abbot

gave up to witness some names to bring before the Court, witness
asked Lieutenant Abbot if he had mentioned those names in his

testimony; and Lieutenant Abbot said no, and witness asked him to

give witne*- hick those names, these were written on paper, wit-

ness had originally given them to Lieutenant Abbot's counsel in his

trial, Mr. Waldo, who called in atjwitness' shop in Charlestown near
the Navy-Yard, one day, when Mr. Abbot was under examination
in this Court, witness further says he did not converse with Lieu-
tenant \bbot as to what witness should testify to this morning, and
witness did not show him the memorandum, but named to him from
the memorandum about the rum shop. The memorandum was
sometime on the table, and sometime in witness' hand, witness
made this memorandum in part before Mr. Abbot's trial, and part
of it witness has made since.

Question by same. Was any other person present with you last

evening, when you had your interview with Abbot ?

A. No, no person.
Question by same. Did you call on your brother last evening, or

in the course of yesterday ?
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A. No, witness has not seen him since a week ago last Sunday.

Question by same. i)iil you tell Lieutenant Abbot, or Lawyer
Waldo, or any other person, that Captain Hull had called on Cap-
tain Benjamin Whipple, and tried to persuade him not to come be-

fore this Court to be examined on this trial, and if so, when did you
tell him ?

A. No, witness never told him or his counsel so, never said a

word on the subject to either of them, or any other person.

Question by same. Have you seen Samuel Holbrook and con-

versed with him relative to the subject concerning which you have

testified, if so, when did you last see him, and if you have not seen

him, who mentioned his name to you, and when were you, and by
whom told, he thus worked.

A. No, witness don't know the man, his name was mentioned to

witness by Benjamin Bretnall, out side of the gate, who told witness

one day last week that Holbrook had thus worked.

Question by same. Did you ever before or during the trial of

Lieutenant Abbot, converse with him and Doctor Trevett on the

subject of frauds in the Yard, and did they not, or one of them at

sometime request you, or has any one, and ifso who requested you
to collect what information you could on the subject, or has either

of them since his trial asked you to collect information, or has any
one else thus requested you or been to see you on the subject, and

ifso, state who they were.

A. Witness has conversed with them on the subject, and they

requested witness to name any information witness might have, this

was before and at the time of Mr. Abbot's trial, but neither of them
or any other person has asked witness to collect information, or

been to see witness on the subject since except as before mention-

ed, witness has come forward upon the invitation in the papers to

tell what he knows.

Question by same How long before the difficulty which you
State you had with Fosdick,did you suspect him of fraud in the pay
rolls ?

A Witness don't know, he could not state whether it was six

months or a year.
Question by same. Was your name ever borne on the rolls, and

did you ever sign any pay rolls in the Yard previous to your com-

mencing work in the Yard on the 17th May, 1816 ? Ifso, at what

time and how often ?

A. Yes, a great many years ago, when the Constitution was re-

paired at May's wharf, when Captain Hull was Lieutenant of her,

never after until he worked on the capstans in the Navy-Yard in

May, 1816.

Question by same. Have you ever worked in the Navy- Yard by
the day, and had your name borne on the rolls at any other time

than in May and June, 1816, if so at what times ?

A. Witness says no, witness says he has worked in the Yard by

the day, and Commodore Bainbridge trusted to witness' account,

*r was so well satisfied with it there was no dispute.
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Question by same. How many pay rolls have you signed in the

Yard ?

Ji. Witness can't say, could not recollect how many, witness

worked about three or lour weeks at the time he signed the pay
rolls.

Question by same. Were you ever asked to sign a blank pay roll,

after the one you say was presented to you the first week of June,

lbl6, if so, when was it, and by whom were you thus asked ?

Ji. Witness says no, he was not; it was always made out when
witness went into the office to sign it, both for witness

1 name and

Mr. Gould's name, who work with witness.

Question by same. Who was present at the time you signed the

pay roll concerning which you had the difficulty and did you receive

the money, aad from whom did you receive it, at the time of sign-

ing, and state particularly the names of those persons which were

signed in hi ink, both before and after yours, and were these names

boll; above and below yours ?

A No person was present but Mr. Fosdick, witness received

the money then and from Mr. Fosdick there were names signed in

blank both above and below witness', whose these were witness

do.-s not recollect, presumes they can be ascertained by referring to

the pay roll ; whether all were so signed in blank, witness cannot

say, Mr. Fosdick s.iid at the time all had signed in blank.

Question by sume. Have you. or have you not repeatedly asked

for money to be advanced to you on account of work at other times

than when working on the capstan ?

A Witness has asked, and obtained it from Mr. Binney, and giv-

en hi» note for it on interest, witness had some work to do, making
carronade carriages, before he could get his bill approved. Wit-

ness had money advanced to him in like manner by Mr. Binney,
when witness was at work on the capstan. Witness considered the

work finished when he turned the carriages into the Yard, witness

had to fit on the securing bolts, and bolts into the port cills and see

the carriages fitted before his contract was all done, and witness

entitled to have his money.
Question by same. When Levett complained to you x>{ being

obliged to sign blank pay rolls, did he state to you that any reason

had been assigned for it, or what was the complaint he made, and

did, or did not his telling you of this excite you suspicion against

Fosdick, when he asked you to sign a blank pay roll ?

A. Witness says Levett did not complain to witness particularly,
witness heard of his complaining generally, Levett did not state to

witness any reason, the complaint which witness understood Levett

had made was taken from Mr. Barker's testimony, what it was
witness did not hear can't state particularly, Levett did not tell wit-

ness of this. Witness hearing of Levett's complaints, or any othei

persons, did not excite witness' suspicion against Fosdick, when
Fosdick asked witness to sign a blank pay roll. It was the gene-
ral run of talk that excited witness' suspicion at that time, and Mr
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Fosdick's vehemence before mentioned confirmed witness in tin

full belief of Fosdick'g fraud.

Question by same. Did you ever state you would not work in

the V'ard to be tied to the bell -rope ?

A. Witness says he has no recollection of it now, he might have
said so.

Question by Captain Hull. When you have been employed in

making gun carriages, have you not been specially directed by
Captain Hull to saw the wood to the best advantage, and make use
of all the pieces ?

A. Witness don't recollect particularly Captain Ball's having
made this request ;

he might have done so.

Question. What in your opinion was the motive of Captain Hull
when he disputed your bills and said they were high, do you think

that he could derive private benefit by reducing) our charges ?

A. Witness thinks Captain Hull's motive was for the public good,
and he could not derive any private benefit from reducing witness'

charges. When the bills were disputed and marked as being over-

charged and reduced, witness gave receipts for the 6um he actual-

ly received.

Lieutenant Caldwell, called again, testified as follows :

Question. Did you ever state to any person and whom, that Lieu-
tenant Macomber has said he dared do any thing in this Yard,
that he dared shake a stick over Captain Hull's head ?

A. No, not in these words, witness once asked Lieutenant Ma-
comber in common conversation, how he came to bear such sway-
in the Yard, keeping his horse an dgig in the Yard, he answered,
O ! said he, I've got the old gentleman, meaning Captain Hull as

witness supposed, under my thumb. Witness did not understand
at the time that Mr. Macomber meant to say any thing disrespectful
of Captain Hull not the least, witness never as he recollects men-
tioned this to Lieutenant Abbot, witness does not recollect that he
ever mentioned this to any body, but thinks he must as witness has

heard it mentioned. Since this Court has been in session Lieuten-
ant Abbot has called on witness to try to impress witness' mind that

Mr. Macomber has used the expressions in this question. Mr.
Abbot stated to witness that he Lieutenant Abbot had so stated in

his testimony in this Court, and that witness had told him so, wit-

ness replied that he never had told him so, and is confident now
that he never did. Witness considered Mr. Macomber's words
as spoken in joke, if witness had taken any other impression, wit-

ness thinks he should have asked Mr. Macomber what he meant,
but witness did not, witness said nothing more to Mr. Macomber on

the subject.

Question. Did you ever state to any person and to whom, that

Fosdick had said that he would expose other persons more respon-
sible than himself, if he was pushed too hard in the investigation of

his frauds. A. Never, witness never heard so.
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Question. Did you ever state to any person and to whom, that Mr.

Parmenter, the chief clerk if the Navy A^ent, hail said he knew
of Posdick's fraud two years before Fosdick left this Yard ?

A. Never. Mr. Abbot told witness that he had so told him, wit-

ness told Mr. Abbot he never did and in fact Mr. Parmentet

never did tell witness so
;
while witness was thus talking Mr.

Parmenter came in and immediately Mr Abbot said it was not wit

ness who told him. it was Doctor Trevett who had told him, Mr.

Abbot, that Mr Caldwell had told Dr. Trevett so. Mr. Parmen-

ter then said he never had so stated, nor ever knew of it, as to the

time of this conversation, witness cannot state it precisely but

thinks he shall be able to do so. Witness is sure it is since wit-

ness ^ave his own testimony in this Court.

Question. Was all the copper weighed on the last survey, or on-

ly a part, if only a part was weighed, state what part, and the rea-

son why the remaining part was not weighed ?

A. All except the unbroken boxes of bolt and sheet copper
which were bound with iron, and whole and in good order. The
boxes appeared to be full, and to be in good order as they were im-

ported and came into the Yard, and Captain Hull thought it unne-

cessary to weigh them ; any box that appeared defective was open-
ed and the sheets counted and found to correspond with the marks

on the boxes.

Question. Was there any, and if any, what difference between

the quantity of copper on hand as ascertained by survey, and as

appeared to be on hand, by the storekeeper's books at the same

time ?

A. Witness says there was more by the survey than appeared
on his books, Mr. Mull did all the writing, witness does not know

the particlars ;
witness attended to the weighing of the copper and

other articles.

Question. In what manner was the last survey upon the stores of

the Yard, signed by the different officers who held the survey ?

A. It was signed by the officers, Lieutenant Percival, witness,

and Mr. Mull, according to their rank, after the return was made

out, and the letter to commissioners written.

Question by same. Did Lieutenant Abbot at any time, state to you
he had a conversation with Lieutenant Berry on the subject of the

survey of the copper, and what did he tell you that Lieutenant Ber-

ry told him ?

A. Lieutenant Abbot never did so state to witness at any time.

Question by same. Did you at any time during Lieutenant Abbot's

examination have any conversation with him relative to a part of

his testimony in which your name was mentioned, when was this

and what passed between you ?

A. On the day he was reported to be insane, witness saw Lieu-

tenant Abbot, at the house where he lives, and told him witness

understood that he had said something before the Court respecting
witness that was improper, Lieutenant Abbot said he believed he
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had said a good many tilings before the Court, that he wouldn't
have said if he, Lieutenant Abbot, had been in his right mind. Wit-
ness told Lieutenant Abbot that witness had heard, that he had
said some things against witness, that he must take back, and wit-

ness should request to be called before the Court on the subject.
Witness forgets whether Lieutenant Abbot said he would or would
not. This was in the afternoon of the day Lieutenant Abbot was

reported insane. Lieutenant Abbot asked witness if he didn't sup-
pose the Court thought him insane, witness told him he didn't know
What the Court thought, but spectators in Court thought so

; witness
does not recollect that Mr. Abbot made any reply.

Doctor Bates, storekeeper, called again testifies as follows, that

he has compared all the invoices respecting the copper in the book
denominated by Mr. Keating the copper book, and find that they
agree with the book exactly.

Jonas Stutsoii, of Charlestown, a surveyor oflumber, was sworn,
testified as follows :

To the first general Interrogatory. Witness says he knows that

some white pine timber sawn square edged, which witness had sur-

veyed, and which belonged to the United States was taken out of
the Navy-Yard, since Captain Hull had the command, and carried
to the brick house of Captain Hull out of the gate, witness knows it

was used in the house, in the roof, Mr. Peirce used it. Afterwards

C;i|)tain Hull asked witness how much witness thought there was,
witness replied, he didn't know

; well, said Captain Hull, we don't

expect you to come within a foot, do you think there was a thou-

sand feet ? witness answered him, yes sir, I think there was. Wit-
ness was once a surveyor of timber in the Yard, and having been

sick, in November, 1820, and recovered in April following, witness

called on Captain Hull to report himself, Captain Hull told witness

he thought of having the survey done by some person attached to

the Yard. Witness asked Captain Hull, if witness didn't give him

satisfaction, Captain Hull didn't say but witness did
;
a lot of lum-

ber was brought into the Yard and a surveyor came over from Bos-

ton to survey it and witness has never been employed in the Yard
since November, as before stated. Witness can't attest that any
other materials of the United States have been taken out of the

Yard; witness believes that others were
;
witness believes it be-

cause he has been told so
;
witness can't name any person who

so told him
; witness has heard that stone, brick, and pine

plank, have been taken out for Captain Hull's ten-foot build-

ing. Aaron Hadley, witness now recollects told wtness of the

pine plank, as to other materials witness can't say. The stone,

witness recollects about the stone, they told him it was a door stone,

but as to the brick he is not certain he heard about this, witness

won't say that he believes there was brick.

Court adjourned to halfpast nine of the clock. A. M. to-morrow.

19
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C. S. NAVY-VARD, CHAR1.ESTOWN, SEPTEMBER 6TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem
ben=, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Jonas Stutson\s examination was continued as follows :

Upon thefirst general Interrogatory. Witness can't say from whom
he heard about the stone, and can't say whether he believes, or

disbelieves, that a stone was so taken ;
witness being asked if he

knows, or believes there has been any other instance of public pro-

perty being taken from the Yard for private use, says he does not.

To the second general Interrogator}). As to the employment of

any men of the Navy- Yard, in the pay of the United States, for

private use of Captain Hull, or any other person, witness does not

know any instance, and he can't say he believes there has been any,

and as tothe cattle of the Navy- Yard, witness has seen these hauling

stone from Parkman's wharf, to Captain Hull's ten-foot buildings,

witness didn't know the driver of them at the time
;
witness don't

know any other instance, and witness does not believe there has

been any other instance.

To the third general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To thefourth general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To the fifth general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.

Question by Captain Hull. Did, or did not, Captain Hull usually
see to the survey of timber himself, and was not he particular in

his attention to it ?

A. He was as much so as any man that witness ever surveyed
for, who owned the timber.

George S. Blake* a midshipman in the United States Navy, called

by Captain Hull, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Are you acquainted with Lieutenant

Abbot, and have you conversed with him previous to his trial, if

so, please to state what he told you, and particularly with regard
to his wife ?

A. Witness is acquainted with Lieutenant Abbot, and conversed

with him on board of the prize ship Mary Ann Flora, on the pas-

sage to this country in September, and October last. Lieutenant

Abbot stated to witness that Captain Hull had treated him very ill
;

that he, Lieutenant Abbot, firmly believed that Captain Hull had

been the cause of his wife's death
;
that she was sick and at the

point of death, at the time Lieutenant Abbot applied for leave to go
and see her, but Captain Hull still refused him permission to go and
see her, and that worried her so much that it caused her death.

Lieutenant Abbot had repeated conversations with witness on the

subject, and he stated that he told Captain Hull that his wife was
at the point ofdeath, and Captain Hull said to him that the situation of
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officers' wives couldn't interfere with the service. Lieutenant Ahhot
said at the same time that Captain Hull had been guilty of peculation
in the copper in the Yard, to a large amount ; and that he, Lieutenant

Abbot, had proofs of it, or he could prove it. Lieutenant Abbot said

he had written once to the Secretary of the Navy, and he Lieuten-

ant Abbot meant to pursue the business, make more reports on the

subject, and he intended to see it out. When talking about Cap-
tain Hull he used to work himself up into a most tremendous pas-

sion, and always seemed to have a most violent prejudice against

him. Being asked if Lieutenant Abbot spoke ot Captain Hull's

withholding from him allowances, witness says he did
;
and stated to

witness that Captain Hull had withheld from him the allowance of

chamber money, and in doing so had disobeyed a positive order of

the Secretary of the Navy ; Lieutenant Abbot said that Captain

Hull would be disgraced. Lieutenant Abbot appeared to be actu-

ated by ill will towards Captain Hull.

Question by same. Did Lieutenant Abbot tell you what proofs he

had with regard to the copper, or how he expected to prove that

Captain Hull had been guilty of peculation in the copper ?

A. He did not, said he could prove satisfactorily that Captain

Hull was accessory to Fosdick's fraud ;
he mentioned no names.

This statement was a month after the arrival of the Mary Ann ilora;

the ill treatment of Captain Hull and his peculation was after spok-

en of by Lieutenant Abbot during the passage ;
he spoke of them

both more or less every day.

John Shannon, was sworn, and testified as follows :

Question. How long have you been employed in this Navy-Yard,
and in what capacity, and what were your duties ?

A. Witness says he has been employed in the Navy-Yard nine

years off and on
;
witness has been master labourer in the Yard be-

tween four and five years ;
as master labourer it is witness' duty to

report to Mr. Keating, who kept the muster roll, the names ot all

labourers who should be absent from the Yard without knowledge

or leave, and see that such labourers' names were taken from the

muster roll ;
sometimes the labourers reported themselves for this

purpose to Mr. Keating ;
this witness considers to be his duty, but

sometimes the labourers work in different gangs, and of those who

are not at work in witness' gang he does not know when they are

absent. It sometimes happens that labourers are absent from the

Yard and witness does not know it.

Question. Do you or do you not know, whether Henry Nichols,

James Riley, Constant Boiland, William Calvin, H. Blesdell, or

Terrence Collins, either of them have at any time been employed

on Captain I lull's private property on the same days on w hich they

had answered to their names in this Yard, if yea, when and where ?

J. Witness recollects that he has sent Henry Nichols out three

or four different times to work on Captain Hull's houses, near

Chelsea B.idge, some time lust fall, in digging a trench for the eel-
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lar wall, also James Riley and Constant Boiland, was employed on

the same work in digging the cellar, beTore he came to work in the

STard, and witness floe« not recollect that Boiland was ever sent out

after he came to work in the Yard as a labourer
;
witness does not

know Calvin or Blesdell as labourers in the Yard; Terrence Col-

lins worked at the same place before he entered the Yard, but has

not been employed for Captain Hull since; Henry Nichols and

James Riley answered to their names in the Yard the same days

they were so sent out.

Question. Do you know of any other persons except those al-

ready mentioned who worked upon Captain Hull's private proper-

ty on the same days that they had answered to their na.ues in the

Yard, ifyea, state their names ?

A. Better than four years ago, five or six in one day were sent

out to remove a ten-foot wooden building near the western gate;
one was Hugh Cumisky, but witnes- does not recollect the names
of the others

;
at another time three or four men were sent out of

the Yard to dig the cellar for the building removed ; witness don't

recollect that any others were sent out at any other time. The men

employed in digging the cellar, were employed ten days more or

less, witness don't recollect now, it is so long ago ;
witness was em-

ployed himself at the moving of the building ;
witness was sometimes

oui fifteen minutes to half an hour, at Captain Hull's houses, near

Chelsea Bridge, but was not employed upon them, but went on

witness' own authority to see if the men were going on right ; wit-

ness is sure he was not out more than halt an hour at any time.

Question. Do you know whether the persons whom you have
stated as working upon Captain Hull's private property, on the

same days that they answered to their names in the Yard, had their

names taken from the rolls of the Y^ard for the time they thus work-
ed out of the Yard }

.

A. Their names were all taken off: none ever worked an hour
for Captain Hull, and received pay to witness' knowledge at the
same time from the United States

;
witness sometimes used to go

with the men to Mr. Keating and tell him they were going to work
for Captain Hull, and asked Mr. Keatin.; to take their names off his

roll, at others witness took the names off his own roll, and reported
them to Mr. Keating. All the time the labourers worked for Cap-
tain Hull, whom witness knows were so employed, witness receiv-

ed the money from Captain Hull, for them and settled with them.
To thefirst general Interrogatory. Witness says he helped to car-

ry out the three sticks of timber which were used tj move Cap-
tain Hull's buildings, and to bring them back afterwards

; they were
all returned. Witness further states that while Captain Hull's brick

house was building, Tapley, the blacksmith, who had been employ-
ed, as witness understood, to do the iron work lor the house w.is ab-

sent, and the man employed in laying the bricks told witness, that

he had two men standing still for want of a bar, over the oven or

chimney place, Captain Hull was sick at that time, and witness



149

went to the Government shop where Shadrack Varney had the

superintendence, and asked himjto let witness have a bar
;
ne found

ashort piece within a few inches of the right length, and cut offa

piece of a few inches, and witness saw the bar taken and carried

to Captain Hull's house where it was used, but witness himself got
a bar from the old house of the same size and value, and returned it

to Vlr. Varney within a few days alter, witness knows of no other

instance, and does not believe there is any.
To the second general Interrogatory. Witness says he knows of no

other instance of the employment of men than as before stated
;
he

has seen the team employed hauling gravel to make the road in the

Yard, but this he considers was for public use
;
witness has no rea-

son to believe there is any other instance.

To the thirdgeneral Interrogatory. Witness says he knows of no
instance

;
witness has alw»vs been required by Captain Hull to

work diligently, and witness has no reason to believe that Cap-
tain Huh ever neglected any duty ;

it was a subject of complaint,

among all the mechanicks and labourers, that Captain Hull was too

strict with the men in respect to the employment of their time
;

witness has thought so himself, but don't know if Captain Hull was
more so than his duty required.

To the fourth general Interrogatory. Witness answers in the nega-
tive.

To the fifth general Interrogatory. Witness says he knows of no
instance, and does not believe there are any.

Question by Captain Hull. Did Captain Hull know of your having
taken or sent men out of the Yard to work for his use in the man-
ner you have stated ?

Jl. Captain Hull did not know, at the time the men were emploj'-
ed at the houses near Chelsea Bridge, that witness had taken them
from the Yard.

Question by same Did Captain Hull give you any charge con-

cerning the men who were employed for his private use, who at

any time had been borne on the muster roll, or were at work in

the Yard?
«#. Captain Hull always told witness, when witness took a man

from the Yard for Captain Hull's service, to see that his name was
taken off the roll.

Caleb Peirce, master joiner, was called again and answered as fol-

lows :

Question. Do you know whether Samuel Holbrook, Jesse Wil-

son, Robert Turner, Isaac Waite, Harrison Win^ate, or any other

person, ever worked upon Captain Bull's private property the

same days that they had answered to their names in the Yard, if

yea, state when, and where ?

Ji. Samuel Holbrook was a warrant officer and not mustered
;

witness does not know respecting him ;
witness thinks Je^se Wilson

has in 1818, but can't say positively. Robert Turner was wit-

ness' apprentice, but witness can't say whether he has or not, thinks
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he has; Israel Waite has, Harrison Wingate lias, Jesse Wilson
worked in the fall of 1818, on Captain Hull's house or shop near
the western gate. Robert Turner worked at the same place, wit-

ness thinks in September, 1818. Israel Waite and Harrison Win-

gate at same time and place ;
witness further mentions Thomas Hay,

and Simeon Snow, at same time and place; also, Aaron Kabew,
William Bolton, Charles Varney, and Andrew Moulton, at same
time and place ; witness don't recollect any others.

Question. Do you know whether the names of the persons you
have stated as working upon Captain Hull's private property on
the. same days they answered to their names in the Yard, were taken

front the rolls for the time they thus worked for Captain Hull ?

Jl. Witness knows they were positively taken from the rolls;

witness made it his business to see they were; witness used to direct

Mr. Keating not to put on the names of these persons until the wit-

ness himself should direct him to do so ?

Question by Captain Hull. Did any injury happen to the public
service by taking men from the Yard to work on Captain Hull's

house. A. No.

Henry Tolman was called again, and answered as follows :

Question. Do you know whether Nathaniel Turner, James

Powers, William Iloppin, Ebenezer Jackson, Philip Butler, or any
other person has been employed for Captain Hull's private benefit

on the same days that they had answered to their names in the

Yard, if yea, state when and where ?

Jl. All have but Powers and Butler : as to Powers witness don't

recollect whether he has or not
;
Butler has not witness knows, be-

cause he did not enter the Yard until after he had done working
for Captain Hull

;
witness knows of no other persons having been

so employed.
Question. Do you know whether the names of the persons you

have stated as having been employed for Captain Hull's private

benefit, on the same days they answered to their names in the

Yard, were taken from the rolls for the time they were thus em-

plovedfor Captain Hull ?

J\. Witness says they were
;
witness gave directions to Mr. Keat-

ing to have them so taken off. and witness thinks there was no in-

stance that the men were so employed, but he went to see their

names so taken off.

Question by Captain Hull. Did Mr. Keating ever show you a

roll or book kept by Mr. Fosdick, and which he Keating thought
had been altered, if so, when was this, and who was present, and

did this happen more than once ?

A. Keating showed witness one sheet of a muster book kept by
himself, holding it up to the light, and directing witness' attention

to some erasures, and asked witness if he saw them, witness said he

did. Keating said he was sorry he did. This was in 1820, between

the first of January and first of February ; witness is positive as

to the time from circumstances now in his recollection
; witness

did not take any impressions of any fraud at the time, but after



151

Fosdick's fraud was discovered, witness recollected this and said to

Keating one day,
"
you did not show that book for nothing." Keat-

ing then told witness he always knew the fraud..

Captain Hull, for the purpose of saving the time-

of the Court, ad*

mits that he did order that the men employed in the Yard, should

not be permitted to go out of the Yard to buy their grog ;
the men

were allowed their ration of liquor either in money or grog as they

chose, but if they took grog, they were directed to procure the

same at a shop in the ship house, and that it should be served at II

o'clock A.M. and 4 P. M. and at no other times. That the shop
where it was sold should be opened only 15 minutes at a time, and

the men were limited to a half pint per day, and that no one was

allowed to buy spirit and carry it from the shop, and that no spirit

was permitted to be sold to strangers visiting the Yard, or to sailors

belonging to the Yard, or attached to ships in ordinary.

Captain Hull further admits, that Mr Varney the blacksmith of

the Yard did make, or allowed to be made from the iron belonging
to the United States, two axe?, a shovel, a pair of tongs, and a gar-

den rake, and that Mr. Varney carried them openly out of the

shop, and he admits there was a large quantity of old iron where

the Constitution was repaired taken into the shop, wrought and

turned out. It was entered on the slate without stating it to

be new or old and this \s constantly done, and he admits that one^

of the men employed in the Yard, put two hoops on the hubs of

his coach wheels, but this was done without his knowledge

Captain Hull, also admits, that Mr. Peirson and Mr. Hadley did

take some clear dry plank from the Yard, which belonged to the

United States, which were used on his Captain Hull's houses, for

his private benefit.

Captain Hull, also admits, that a few sticks of timber were ta-

ken from the Yard, by the government oxen, to be used in moving
a building, and also that the oxen have been employed in hauling
stones from the wharf to the house, and in bringing dirt from the

cellar of his house into the Navy-Yard. He also admits that small

pieces of yellow pine were taken from some old condemned timber

lying in the Yard near the barn, to make a frame for a cellar door

to his house out side of the gate ;
that three or four pair of old iron

hinges were carried from the blacksmith's shop to be used about

his house and that some nails were used about the house, which

were taken from the store in the Yard. He also admits, that two

or three loads of small timber were carried out through the lower

"•ate of the Navy-Yard near Chelsea bridge.

Shadrack Varney, called again. Being asked if a bar of iron was

brought to his shop by John Shannon to replace one that he had ta-

ken for Captain Hull's use, if yea, when ? witness says that he met
Shannon about two or three years since, at the time Captain Hull's

house was repairing, coming into, or towards the gate, and Shan-

non said he had just been replacing a bar of iron that he had bor^

rowed a few days before.
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Question by Captain Hull. Did you make, or cause to be made
,n tbe public shop, (wo axes, one shovel, a pair of tongs, ami a gar-
den rake, if <o, for what purpose did you make them, and did Cap-
tain Hull know of it ?

A. Witness made one shovel, and about three pair of tongs for

public use, in the offices in the Navy-Yard; witness carried on-

ly one axe out of the Yard, and this to Lieutenant Ward for his

use ; witness also made two small rakes for Mr. Bogman, the gun
ner, who had a garden in the Yard, also half a dozen for Captain
Hull's garden, and witness thinks he may have made one for sail-

ing tmster Waldo
;
the rakes above mentioned were about six

inches, with three or four little teeth, worth about from 12 to 10

cents ; the axe was lent to Mr. Ward, Mr. Ward engaging to re-

turn it ; Captain Hull never knew of these circumstances as witness

believes.

Question by same. When old iron was wrought in the shop, did

you enter it on the slate, and could you distinguish the old from the

new, so as to enter it correctly on your books?

A. Witness did enter it on the slate, so as to distinguish the new
from the old, and it was so distinguished that Mr. Fosdick, to whom
witness made, as before stated, return of witness' work, could distin-

guish it. Rut in making up his work in his own book at the end of

the year, witness entered it all together ; witness made entries of

his work, on his book from time to time from his slate.

Question. Was there ever any person specially appointed to

weigh the articles made in the shop under your direction, if yea,
who was so appointed, or who did attend to weighing such articles ?

A. Mr. Keating, by order of Captain Hull, and to weigh witness'

work, and when witness worked by the day, Keating continued to

do the same; witness commenced in March, 1816 ; Richard Dunn
was appointed to weigh the work, and made return to Mr. Keating;
Dunn took the place of Keating because he was sick, Dunn com-
menced in 1818, and left off in about 3 months, since that time wit-

ness has weighed his own work with the assistance of the men in

the shop.
The Court adjourned to half past nine o'clock A. M. to-morrow.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 7TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Harrison Wingate, of Charlestown, house wright was sworn, and

testified, that he was employed as a joiner in the Navy-Yard ; com-

menced December, 1818, and was at work there about two years ;

does not belong to the Navy-Yard now. witness worked for Cap-
tain Hull on his private property in November, and part of Decem-

ber, 1818.

The admissions of Captain Hull respecting the use of material?
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were read to witness, and being asked if he knew of any other ma-
terials being so taken for Captain Hull's use, witness says he does,
he knows there were about 20 or 30 pounds of spikes, there wa3
one Sprague that did the work, and knows more about the spikes ;

there were, also, about 10 to 12 dozen dog nails taken from Varney's
shop, these were worth about one dollar

; witness also knows that

he made five sets of window blinds, and the hinges for these were
made in the Navy-Yard, under direction of Mr. Varney, the value

of these is about 33 cents a set, 5 sets in all
;

witness thinks there

were more than four pair of hinges other than these, viz : four p«ir

more, and some of them were new, these were worth 37 cents a

pair; as to the small pieces of pine, called yellow pine, mentioned
in the admission, witness says there were two pieces ofpine, and al-

so one piece of oak. The worth of all these was about one dollar

and a quarter. There were gutters made for Captain Hull's house

of United States boards, they were made by witness in working
hours, by Captain Hull's consent.

Being asked by whose direction he took the nails, witness says

by Captain Hull's
;
the value of these gutters after finished was about

two dollars and 25 cents, witness thinks it was a good days work
to make them

;
the nails used were Captain Hull's

;
witness says he

cannot specify any other materials, there were other things, can't

say what
;
witness being asked how Captain Hull gave his consent,

witness says, witness lived in the house, and these gutters were

wanted, and witness asked Captain Hull if witness should do them,
he said yes, witness obtained the boards from Mr. Peirce, master

joiner, and made the gutters under direction of Mr. Peirce in the

shop, witness don't know, can't recollect that Captain Hull directed

witness to make them in the shop ;
witness being asked if Captain.

Hull knew these gutters were made of government materials and

with government time, says he thinks he must have known it, though

Captain Hull did not come into the shop, as witness recollects, to

see witness make them
;
witness' reason is, that he thinks Captain

Hull would have known it, if materials had been obtained else-

where, and as they were not obtained elsewhere, he must have

known they were taken from the Yard. As to witness' payment
for this time, witness may have received this from Mr Fosdick on

account of Captain Hull, but he thinks he received his pay from

the government as usual. Witness' name was taken from the rolls

when witness was making the blinds
;
witness thinks that his name

was not always taken from the rolls all the time witness was at work
for Captain Hull

;
witness cannot specify the exact time he so work-

ed for Captain Hull, and at the same time received pay from the

United States. He is sure that he has answered every roll call in

the Yard some days when he has worked several hours out of the

Yard on Captain Hull's buildings. Witness recollects that one

day he was going out of the Yard with Mr. Peirce, the master join-

er, who had directed witness to go to work at Captain Hull's house,

and Mr. Peirce knew, as witness swears, that witness knew that he,

2D



154

witness, was sent out of the Yard, on little jobs for Captain Huii

too often, and as they were walking along, Mr. Peirce said to wit-

ness, that if he, Mr. Peirce, was called upon oath, he should not

know what to do, or answer ;
witness understood hirn to be speak-

ing in respect of these little jobs ; witness further states that the

men's being sent out of the Yard to do jobs for Captain Hull, with-

out having their names taken from the rolls, had been often spoken
of; vvitness had spoken of it too often for his good, perhaps this

was the reason of witness' being discharged from the Yard
;
wit-

ness was discharged, it may have been because witness went out

of the Yard to get his grog, when the orders were that he should

get it in the Yard. There was another reason
; perhaps Mr.

Peirce told witness the reason was because witness was not wil-

ling to do his share of hard work. One Jonathan Pearson cautioned

witness not to speak of the private work which witness did out of

the Yard, or the private work which witness did in it. Witness

being asked if he can specify how much time in all he worked for

Captain Hull when his name was not taken off the roll, wit-

ness says he cannot state any particular time. It was very fre-

quently the case he thinks, so frequently that Mr. Peirce used to

say he was tired of it. Witness being asked if the value of the time

witness was so employed was equal to ten dollars, says he can't say,
he does not know how long he was so employed, witness says he

worked constantly, lost but little time
;
witness lost 8 days at one

time, and at another 2 or 3 days, and occasionally some halves and

quarters of days ;
it appears, from witness' books, that he worked

full days, and was pretty punctual in 1819. Witness being asked, if

he knows that the money received from Fosdick at the times witness

worked for Captain Hull was from government, vvitness says that

when any account of the time he worked for Captain Hull was ta-

ken, a separate bill was made of this, and witness signed this sepa-

rately. Witness is positive that he has worked for Captain Hull, and
when he "was paid by Mr. Fosdick ; witness did not sign a separate
bill for this, and witness was sensible of this at the time, but did

not mention it to Mr. Fosdick
;
witness was as sure there would not

be a particular bill before Mr. Fosdick made ap the pay roll and
witness signed it, as after, because Mr. Keating would say to wit-

ness at roll call, Wingate, your name is off, when it had been taken

off, and whenever Keating did not say so, witness was sure of having
his whole pay. Witness referred to printed testimony at the trial

of Lieutenant Abbot as given by himself, respecting the borrowing
of some nails, and states witness thought it incorrect, and desires to

correct it. This testimony being read to him from the official pub-
lication, witness says that it appears to him now differently and
correct. Witness being asked by whose direction he took
the nails that were borrowed, witness says he took the nails

by direction of Captain Hull. It being stated to witness that

this was inconsistent with his former testimony, witness savs he
took them by direction of Mr. Peirce as well as of CaptainHull.
Witness being asked if he knew of any persons who worked on

Captain Hull's private property and answered to their names in the
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Samuel Holhrook, Jesse Wilson, Robert Turner, Samuel VVaite,
and himself, witness says he does not.

The Court adjourned to half past nine of the clock A. M. Mon-
day next.

WNITED STATES' NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 9TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge- Advocate, and Captain Hull.

Harrison Wingate called again, testified as follows :

Question by Captain Hull. Have you ever signed any bills ox

rolls for work done for Captain Hull's private use
;

if yea, how
many have you thus signed, and at what time ? State as accurately
as \ou can recollect.

A. Witness has signed bills, and once a roll Witness may have

signed as many as six, including the roll. It was in 1818, 1819,
and 1820

;
one in 1818, was the last of December, and was signed

to Mr. Pierce, who was witness' pay master
;

the bill was about

$ 90; that in 1819, was in September, witness thinks
;

this was foi

the blinds before mentioned. Witness cannot mention any month
in the year 1820, nor specify more particularly the times of signing
the others. The roll above-mentioned, was signed since witness
left the Yard.

Question by same. Did you keep a separate account for the work
done outside of the Yard, and render your bills for it ?

A Witness never did keep such separate accounts, but trusted

to Mr. Fosdick after the first time
;
witness trusted to him because

he always found him very correct ; witness rendered no bills.

Witness worked forty-two days on Captain Hull's house, and fur-

nished nails and other articles which made up the amount of bill

settled, as before stated, with Mr. Peirce.

George Blake, Esq. United States' District Attorney, for the

Massachusetts' District, was sworn and testified :

Tothejirst, second, and third general Interrogatories. He answers
in the negative.

To the fourth general Interrogatory. He says that he has reasons

to believe that Captain Hull made very great and extraordinary ex*

ertions to detect the fraud of Mr Fosdick. WT
itness' first infor-

mation of the fraud was from Captain Hull, who, on the last of Janu-

ary or first of February, 1821, called on witness at his office, and

appeared to be in great trouble, and stated that he had recently
discovered what he supposed to be great frauds, on the part of Fos-

dick, whom he had heretofore looked upon as a man of uncom-

mon integrity. He also stated, at the same time, the particular

circumstances which led him to suspect the fraud, and the mean*

which had enabled him to trace it as far as he had then proceeded.
That, from the investigation, as far as he had then gone into it, he

had reason to believe the fraud was to the amount of thirty or fort\

thousand dollars ;
that, he had got proof to abnnf twenty thousand
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Tic, at the same time, stated, he had beeu conversing with Mr
Charles Bradbury, who was the friend and Agent of Mr. Fosdick,

not, however, having yet disclosed his suspicions, but with a view

to ascertain the property of Mr. Fosdick, in or about Boston, which

could be attached ;
and that he had discovered that Fosdick was in

possession of considerable pioperty ;
some in the public funds, and

a considerable amount in ?.iares of the different Banks, and other

corporations, amounting altogether, as he supposed, to upwards of

$20,000. He requested witness to point out the course it behov-

ed him to pursue for the recovery of this property. Witness told

him witness would draw a writ, and lay an attachment en all pro-

perty in this quarter; and witness advised Captain Hull, after this,

to pursue Fosdick and arrest him. Witness, thereupon, on the

same day, drew a trustee writ, on behalf of the United States, and

the Marshal served the process on all those Corporations, and at-

tached the property. This was done secretly. Having done this,

witnpss advised Captain Hull to proceed to New-York, where it

was understood Fosdick then was, and if Fosdick was not then

there, to pursue him where he might be. Captain Hull readily as-

sented to this, and remarked that he should go on, and should not

return till he had found Fosdick, as there was reason to apprehend
the fraud was more extensive than had been then ascertained. At
same time, witness gave Captain Hull a letter to Mr. Tillotson,

United States' District Attorney, in New-York, giving him some

general account of the case, and requested Mr. Tiliotson to afford

Captain Hull all the assistance in his power, for the accomplish-
ment of the object he had in view. Captain Hull proceeded ac-

cordingly to New-York. It was thought expedient to take all

measures secretly, so that no frientl of Fosdick's should give him

notice of what measures were in contemplation against him. Cap-
tain Hull was absent two or three weeks. On his return, Captain
Hull came to witness' office, and brought to witness an assignment
from Fosdick, transferring to Charles Bradbury a large portion of

stocks, insurance shares, and bank shares. Witness has not a copy
of this

;
the whole amount was supposed to be about $ 70,000.—

According to the terms of the assignment, Mr. Bradbury was to

hold the same, in the capacity of a trustee, as a fund for the pay-
ment of any sum which should be ascertained to be due from Fos-

dick to the United States. On receiving this assignment, witness

wrote a letter to the Comptroller of the Treasury, dated March 4,

1821
; copy of which, witness produces to the Court, and read the

same, which is transcribed as follows :
—

Boston, March 4, 1821.

Sir— In consequence of a representation which was made to me several weeks

since, by Captain Isaac Hull, the Commandant of the Navy- Yard at Charlestowi,,

in this district, I have been engaged, in co-operation with that gentleman, in a

3eries of measures for the recovery of a lai ge sum of money of which it is supposed
the United States have been defrauded by one of the agents heretofore belonging
to that establishment ; and such in fact is the present posture of the case, that

1 deem it now to be my duty to make you acquainted with its leading circum-

stances; and to request you would favour rue with your advice and instruction
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as to the course of procedure which shall, hereafter, be adopted respecting It,

Fmm the statement of Captain Hull, it appears that a young gentleman, by the

name of Benjamin H cnboru, had officiated at the Navy-Yard for five 01 six years,
in the capacity of assistant storekeeper and chiefclerk of the Yard ; that, among
Other duties appertaining to his station during the whole periud above mentioned,
was that of attending to the adjustment of all accounts with the labourers in the

Yard, to the payment of their wages, and in fad, to the disbursement of all the

public moneys which, from time to time, have been appropriated in carrying on the

various business of that extensive establishment
; by Captain Hull, as well as by

his immediate predecessor, Commodore Bainbridge, this youiig gentleman had,
hitherto, it seems, bet n holden in very high estimation

;
and for activity and in-

telligence as an accountant, as well as on the score of integrity and a high sense

of honour, was supposed by them both to have been deserving of the almost un-

limited confidence that was reposed in him. It now appears, hov» tier, that the

good opinion which had been entertained of the young man was altogether un-
merited

j
and from a series of circumstances that have recently been disclosed,

there is much reason to believe that, from almost the very commencement ot his

agency, at the Navy-Yard, tip to the time of his leaving it, 6 or 1 months ago,
he must have been concerned in a constant, uninterrupted course of pecula-
tion and embezzlement j

and that the aggregate amount of the public moneys
now remaiuing in his hands, and for which he is justly accountabe to the go-

vernment, cannot be much less, but probably m3y he more, than the sum of for-

ty thousand dollars.

Upon reviewing this statement of circumstances from Captain Hull about
three weeks since, which however was not accompanied Dy the exhibition of any
such evidence as cou4d have been deemed sufficient, in a court of law, to estab-

lish the charge of fraud upon the supposed delinquent, 1 nevertheless, consider-

ed it to be my duty, with a view to the ultimate security of the United Mates,
to commence proceedings against him without the least delay. A special writ of

attachment was accordingly issued, in the name and behalf of the Uuited States,
and property of the defendant, consisting of Bank stock, and shares in seve-

ral of the Insurance Offices, in this town, seized upon, to the extent of, from

twenty to thirty thousand dollars Even this amount appearing, however, to be

insufficient to cover the probable claims of the United States, and it being un-
derstood that Hichborn was then on a visit to New- York, and in possession of

considerable property there, 1 advised Captain Hull to go on in pursuit of him
without the least delay with the view of securing the person of the delinquent,
and thus of bringing him to some adjustment which might supercede the neces-

sity of a formal trial of the case at law.

The opinion of Captain Hull having been in accordance with my own, on this

head, he proceeded immediately ( jthe City of New York ; where it seems he suc-

ceeded in arresting Hichborn, and in obtaining from him a full acknowledgment
of the, frauds of which he had been "uspected, accompanied also by a transfer of

public stocks, and other personal property, to an amount which must, without

the least doubt, be abundantly sufficient, to satisfy all the demands of the Unit-

ed States, in any possible event. It being, however, yet uncertain what might
be the amount of these demands,concerning which the estimates of Mr. Hichborn,
as well as those of Captain Hull, had been hitherto rather a matter of conjecture,
than the result of any attempt at precise calculation, on either side, an arrange-
ment was eventually agreed upon, by counsel employed by the parties, respec-

tively, at New-York, which resulted in an assignment of certain pioperty, by
the defendant, of which I have the honour to forward for your inspection the ac-

companying transcript. It will be perceived, on reference to this instrument,
that stocks and other property of Mr. Hichborn, of the value of sixty thousand

dollars, and*upwards, in which, as we have good reason to believe, i> comprehend-
ed all the property of auy considerable value belonging to him, is transferred to

a gentleman in this place, by the name of Charles Bradbury, who, by the terms

of the instrument, is to hold the same in the capacity of a trustee, as a fund, for

the satifaction of the debt which may hereafter be found, on examination, to

be due to the Government. By way of securing still more effectually to the

United States, the benefit of this transfer, I deemed it expedient, upon the retain
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«f Captain Hull, from New-York ; and on the delivery of this instrument of con-

vevance, *v i t h its accompanying certificates of property, to Mr. Bradbury, to re-

quire from the last named gentleman an obligation to the United States, holding
him directly accountable for the proceeds of the property in question, in con-

formity with the terms and conditions; and, as being applicable to the particu-

lar ourposes, specified in the instrument alluded to. Such an obligation from

Mr. Bradbury, in the penal -urn of eighty thousand dollars, I have now in my
possession ; and, as he is a roan of most unquestionable stability and integrity,

there is not the least doubt that he will be prepared, at all times, to fulfil the

engagement, with his accustomed precision and punctuality.
The principal question now remaining to be decided is, as to the particular

manner or process whereby the accounts of the supposed defaulter shall be liqui-

dated, and the amount due from him to the United States, ultimately ascertain-

ed and fixed ; and it is upon this point, more particularly, that 1 am now desirous

ofadvice and instructions from the Treasury Department.
With regard to this, I would beg leave to remark, that although the circum-

stances of the case, as < hey hare been represented to me, have produced, upon

my own mmd, an entire conviction that the amount of which the United States

have been in reality defrauded, cannot be less than from thirty to forty thousand

dollars, yet I have great doubts, whether from the statements and exhibits which

it may be m the power of Captain Hull to produce, on a trial at law, wherein

strict proof would be required, a demand for even halt that amount could be

legally established. Such then being the condition and circumstances of this

case, it seems to be desirable, in every point of view, that a final adjustment
should be hud, if possible, ui on the ground of compromise ; especially as I do

not know of any statute of the United States which would sustain a prosecution,

crinunaliter in such a case.

It will be perceived, on reference to that part of the instrument of transfer

•which i have understood, that by the agreement of the parties thereto, the

amount to be paid to the United States, is to be ascertained and stated by Cap-
tain Hull ; and this arrangement I consider to have been judicious and fortunate,
on the part of Captain Hull, inasmuch as it may be the means of relieving us

from the necessity of establishing our claim, to its full extent, by that strict le-

gal proof, which, as before remarked, owing to the dispersion of witnesses,it would
be extremely difficult, if not actually impossible to adduce.

In another point of view, also, this mode of adjustment would seem to be ad-

vantageous, as it avoids the delays necessarily incident to all legal proceedings,
and may result in a speedy recovery of money which otherwise might be de-

tained by the debtor for several years to come.

Under such circumstances, the course which has, thus far been'pursued in this

case, it is hoped will receive the approbation of the Treasury Department; it only
remains for me to submit to your consideration, whether it be not now advisable

that some person should be specially appointed as agent, in behalf of the United

States, to attend with Captain Hull to the examination of the accounts of the

supposed delinquent ; with authority also, to adjust, conclusively, in behalf of the

United Mates, the amount to be received from the funds in the possession of the-

before mentioned trustee. It has been intimated to me, by Captain Hull, that

although, by the terms of the assignment, the authority seems to be vested in

him, so far at least, as respects the pretensions of the assignor, ultimately to ar-

range according to his own views of the circumstances, the amount to be refund-

ed by the delinquent, yet that in a case ot so much delicacy, wherein the pub-
lic interests are sodeeply involved, he should be unwilling to take upon himself,
the responsibility of pronouncing a decision, without the advice and co-operation
of some one empowered to act, definitively, respecting it, in behalf of the Unit-

ed States.

In connection with this part of the subject, I would, therefore, take the liber-

ty to suggest, that being myself at this time, not much engrossed with other bu-

siness, 1 will very cheerfully engage with Captain Hull, in the performance ef

any duty in respect to final settlement of this concern, which it may be your

pleasure to assign to me.
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It will be perceived that on receiving from the trustee, Bradbury, the amoui.
which shall befound and stuted, to be due from his principal, it will be expect
ed of course, that the suits now pending against the latter shall be dismissed.

I have the honour to be, &c.&c.
GEORGE BLAKE.

U. S. Attorneyfor Mass. Dtsi
Honourable Joseph Anderson, Comptroller.

(copy.) Navy Department, March la*, 1821.
Sir,— Your letter of the 22nd ult. is received with the enclosed cops

Bond and Schedule of Mr. Hichboin's property. Your proceedings in this casi
have been zealous and active, and are approved.
U^on a consultation of thx Commissioners of the Navy, it is considered neces-

sary and proper that yourself, the Navy Agent, and the District Attorney, should
investigate the whole transactions of Hicbborn, Irom the time of his first entering
upon doty, the day on which he was first intrusted with paying the mechanicks
and labourers, and others under Commodore Bainbridge, to the period of his leav-

ing the jiuhlic service; and, for this purpose, I wish you to request the District

Attorney to aid in the examination of the accounts, and final adjustment of the

business, who, with you and the Navy Agent, will form a competent Commis-
sion on behalf of the United .States to decide upon the equity of the balance,
which, when received, you will pay over to the Navy Agent, taking duplicate

receipts for the same ; one of which, tvith your repoit upon the subject, you
will transmit to this department. I am, very respectfully, &c.

Signed. SMITH THOMPSON.
Captain Isaac Hull, Commandant Navy-Yard Charlestown, Mass.

Captain Hull brought this letter to witness, and desired to know
when witness could attend to the subject; witness said his official en-

gagements were such, he could not go over to the Navy-Yard to

make the investigation personally as it was understood this would
be very laborious, but witness would look at the papers from time

to time as they should be brought over to Boston. By papers, wit-

ness means the pay rolls and all the documents in the Yard which
would tend to show the extent ot Fosdick's fraud

; accordingly, two
men were appointed, William Parmenter and John A. Bates to look

over the pay rolls and muster books, and other documents, and from
time to time to show the result of their investigations to witness,

Captain Hull, and Mr. Brnney ; they were, employed several

months, in the course of which time they called over to witness'

office with the pay rolls from time to time, where, from time to

time witness, with Captain Hull and Mr. Binney, looked over the

proceedings of these clerks, and made themselves acquainted with

the manner in which they the clerks had made their computations ;

witness understood from them they had been under the necessity
of examining upwards of fifty thousand items

;
witness upon a view

of the whole subject, says the commissioners had before them proof
of frauds to upwards of 20.000 dollars. The proofs were satisfacto-

ry, but in order to have made them legal and admissable in a Court of

law, it would have been necessary to have had the examination of

the numerous workmen in order to establish their signatures ;
with

regard to a portion of what was found, the Commissioners were

obliged to proceed on the ground of circumstantial and presump^
tive evidence. But on a view of the whole subject after a good
deal of deliberation, the Commi^inners came to the re=u!t stated
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in the paper, now produced, which is as follows, and witness thinks

it is a true copy of the original.
" We, the subscribers, having been appointed by the Honourable Smith Thomp-

son, Secretary of ihe Naw of the United States, by his letter of instructions tc

Commodore Isaac Hull, bearing date on the first day of March last, a copy of

which is hereto annexed, to investigate the subject of the claim and demands of

the United states against Benjamin Hichborn, which are referred to m the instru-

ment of assignment, to which these presents are annexed
;
and to ascertain, as

near as might be, the amount due to the said United States thereon, have duly
and carefully attended to the whole subject ; and it being our unanimous opinion,
that in equity there is due to the United States trom said Hichborn, on account
of the claims and demands aforesaid, including interest on divers items of money,
appearing to have been received by him, the sum of fifty-five thousand dollars,

and that there is equitably due to the said Isaac Hull from said Hichborn, the

sum of three thousand dollars, on account of various heavy expenses, and costs;

and expenses, incurred by said Hull in the course of his exertions to recover of
said Hichborn the amount aforesaid , and whereas the said Hichborn has assent-

ed to the reasonableness of the aforesaid estimates; now, we the subscribeis, the

Commissioners named and appointed by the Secretary of the Navy, in and by
his letter of instructions aforesaid, to the said Isaac Hull, do hereby acknowl-
edge and certify, that there ha^ this day been paid over to the said Isaac Hull,
in pursuance of the aforesaid letter of instructions, from the said Secretary of

the Navy, by Charles Bradbury, the assignee in trust, named in the aforesaid

consignment, the sum of fifty-five thousand dollars, being the amount ascertain-

ed and found due as aforesaid, to the said United States; and also the further

sum of three thousand dollars, being the amount as agreed and assented to for the
costs and expenses of the said Isaac Hull as aforesaid, making in the whole the
sum of fifty eight thousand dollars

;
wherefore we the subscribers in consideration

of the premises,and in pursuance of the power and authority to us delegated by the
aforesaid letter of instructions of the Secretary of the Navy, do hereby forever,

acquit and discharge the said Benjamin Hichborn, his executors and adminis-

trators, of and from all demands whatsoever of the said United States, and of
the said Commodore Isaac Hull, against him the said Hichborn, by reason of any
•f the matters, transactions, or things, in the said instrument of assignment re-
ferred to and contained, or in any vvay 01 measure connected therewith Wit-
ness our hands at Boston, this fourteenth day of Julv, A. D. 1821.

Signed ISAAC HULL, ~)
G EO KG E B LAK E, £ Commissioners.

Witness. AMOS BINNEY. J>
Isaac Waters,
J. B. Davis.

This report or letter was forwarded about the time of its date, and
this closed the transaction, and was all that witness had to do with it.

Witness says that he has no reason to entertain the slightest suspicion
of any improper connexion or collusion of Captain Hull with Fos-
dick in the fraud alluded to.

To the ftfth general Interrogatory. Witness answers in the nega-
tive.

Question by the Court. Are you or are you not of opinion that

the United States recovered against Fosdick the full amount of the

moneys out of which he defrauded the said United States ? If nay,
please state your reasons for so believing.

A. Witness verily believes that as much as was due to the United
States from Fosdick was recovered. The Commissioners in .Diking

up the amount added to the several sums which Fosdick had taken,
'"nterest on each from the time it was taken.
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Question hy Captain Hull. Was or was not your measures adopt-
ed uith such caution that Captain Hull had tune given him to ar-

rive .it New- York before Fosdick could ascertain the measures
taken to secure his property in Boston ? A. They were.

Question by same. Was there not much more property secured
from Fosdick hy the course adopted, than if a resort had been to a
suit at law, according to your best judgment ?

A. Witness has no doubt that the sum which was eventually re-

covered, very much exceeded what could have been recovered by
a suit at law

;
witness' reason for this belief is, that in order to es-

tablish the extent of this fraud, it would have been necessary to

have called and examined, or taken the depositions, of from four to

five hundred persons, who had been workmen in the Navy- Yard
at the time these frauds were committed

; it would have been ne-

cessary to have proved the signatures of all the men whom Fosdick

had paid, and the number of days charged for each on the pay rolls

more than they had actually worked
;
most of them had left the

Yard, were dispersed, arid their places of residence unknown, and

very few of them remained in the Navy-Yard.
Question by same. Was there any criminal prosecution com-

menced and carried on against Fosdick ;
if not, what was your rea-

son for not doing it ?

A. No criminal prosecution was commenced, and the reason

witness made no movement to this effect was, that Mr. Fosdick was

hardly to be regarded as an officer of the United States
;
he was re-

presented to be an assistant to the store keeper. But if he had
been an officer of the United States, witness thinks there is no sta-

tute under Avhich he could have been, or can be now, indicted It i-

understood that the courts ofthe United States have no common law

jurisdiction in criminal cases.

Question by same. Did you ever assist Captain Hull in endea-

vouring to detect some person or persons supposed to be guilty of

stealing copper bolts from the Navy-Yard ;
and if so, when was it,

and were you ever called on by him more than once
;
if yea, how

often ?

A. Witness remembers one instance : three or four years ago,

Captain Hull came to witness and stated that there had been dis-

covered some copper spikes, which from the marks on them, there

was reason to think had been taken from the Navy-Yard. Witness

thinks he drew a writ for the recovery of damages against the indi-

vidual in whose possession the property was thus found, and advis-

ed Captain Hull to proceed against the person who was supposed
to have taken it, by complaint before a magistrate ;

what the result

of those measures were, witness cannot now remember
;
the amount

witness thinks was very inconsiderable.

Question by same. Did you know Fosdick, and where he was at

the time of his settlement ?

;
: A. Witness has seen Fosdick some years ago ;

has had very

little personal acquaintance with him. Witness don't know
21
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where he was at the time mentioned, but understood he was at

New- York.

George Carlisle was sworn t and testified that he has worked in

the Yard from May, 1820. to January, 1821
;

and again, from

March, 1321, to middle of May, 1821.

To the first general Interrogatory. Witness says that Mr. Shan-

non and Mr. Hovey had over six chimney bars at the shop, and

some crane eyes, and carried them to Captain Hull's houses, near

the weslern gate. Luther Wright, a blacksmith, had the care of

the shop when Mr. Varney was absent ; Wright is now at the north-

west coast. Witness delivered these articles, by direction of Mr.

Wright ;
he said there was no need of weighing them. Witness

asked why they were not weighed ; Wright said there was no

account to be taken of what was done for Commodore Hull. Wit-

ness asked who paid for them
; Wright said witness and himself

would pay for them when they paid taxes. There were also spikes
carried out by Mr. Shannon, several times ;

witness can't say how

many. Mr. Varney was knowing to where the iron was going; he
asked witness what witness was doing, and witness told him that he
was going to cut off some chimney bars for Commodore Hull. Mr.

Varney told witness to make haste, or be spry, they, (meaning the

mechanicks at work on the Constitution.) would be wanting their

spikes. There were old chimney bars brought to the shop to be

altered
;
some were cut shorter, and some made longer. Witness

does not recollect any thing more.

To the second general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To the third, fourth, andfifth general Interrogatories. Witness an-

swers in the negative.

Question by Captain Hull. Did Captain Hull know of your thus

making bars in the manner you speak of; or did Shannon or Hovey
say by whose directions they came ?

A. Witness does not know that Captain Hull knew of it. Shan-

non and Hovey did not say to witness, or any other person in hear-

ing of witness, by whose directions they came
;

and whether he
sent them or no, witness cannot say.

Charles F Waldo, of the United States' Navy, was sworn, and

testified that he has been attached to the Navy- Yard, Charlestown,
since July, 1813.

To the first general Interrogatory. Witness answers in the nega-
tive.

To the second general Interrogatory. Witness says that during
the years 1817 and 1818, witness has seen the Navy-Yard oxen

employed in hauling stone for the purpose of building a cellar for

Captain Hull's house, near the western gate. Witness has seen

men of the Yard employed on Captain Hull's private property, pre-
vious to witness' keeping the rolls, and cannot say whether such

men were also on the rolls, or received pay from Government for

the same time they were so employed or not. But since witness
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has kept the rolls, witness recollects no particular instance. Wit-
ness presumes that when a man has been employed in Captain
Hull's garden, he has been in public employment. Witness has

been directed by Captain Hull, through Mr. Bates, that Jacob Pear-
son should be continued on the roll tor pay, but not subject to ap-

pear at the usual hours of roll call. Witness understood that

Pearson was an assistant to the storekeeper; witness was not in-

formed of the reason of Pearson's exemption from attendance at

the roll call
;

but Pearson would be under the direction of Dr.

Bates, who would be answerable for his employment in the ser-

vice of the United States. Lieutenant Percival gave similar direc-

tions, with respect to Oliver Mace, who was also under direction of

Dr. Bates. Clark Hammond, an attendant at Captain Hull's office,

and rated as a labourer, was also exempted from attendance at roll

call, by direction of Captain Hull, through his clerk, Mr. Bates
;

the reason given was, that he was often necessarily absent carrying
letters, &c. and that Captain Hull, by Mr. Bates, would be re-

sponsible for Hammond's employment James Sheridan was also

exempted, and the reason was, his attendance upon Captain Shu-

brick, at his office, but mostly out of the Yard. Witness knows of

no other instance, and has no reason to believe that there were any.
To the third general Interrogatory. Witness answers fully in the

negative.
To the fourth general Interrogatory. Witness answers in the ne-

gative.
To thefifth general Interrogatory. Witness knows of no instance

of oppression, nor of such allowances being withheld.

Question. Have you, or have you not, at any time said to any

person, that you suspected Captain Hull of practising a fraud or

frauds against the United States ?

A- Witness says to his recollection he never has.

Question. Did, or did not, Lieutenant Abbot at any time show

you a letter which he had written to the Secretary of the Navy,
dated January 1 1, 1822 ? If yea, state to the Court what remarks

you made on its contents ?

A. Lieutenant Abbot did show witness such a letter, and the

only question he asked witness, was, if he never expected to have

the situation of assistant storekeeper ;
witness told him he did so

expect, and was induced to decline it in consequence of conversa-

tion witness had with Captain Hull. Witness told Abbot that Cap-
tain Hull promised witness he should continue to hold the situation

witness then held of sailing-master of the Yard, during good be-

haviour, or as long as he was capable of doing its duties, and

witness should have Captain Hull's influence to this effect. Wit-

ness did assent to that part of the letter which relates to himself.

Witness being asked if he thought himself competent to perform all

the duties of the master of the Yard, witness says he was not com-

petent, by reason of the loss of his leg ;
witness has attended to

some of the duties, all that witness was able to do. to the satisfaction
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of Captain Hull ; but some of them be did not attend to, and was

not required to attend to.

Question. Do you know of any articles furnished for the use of

the United States, which were charged above their fair value, and
for which bills have been approved by Captain Hull I If yea, state

the instances and the circumstances connected with the same.

A. Witness says the only instance he recollects, was made known
to him at the trial of Mr. Abbot, when bills were shown to witness

that appeared to be overcharged. Being asked if he recollected

having said to any person,
" Do you know what this baize cost* ?

"

alluding to the baize on witness' office table : witness says he

may have said so, having heard the master-joiner, when he put it

on. mention the price ;
but witness has no recollection of the price

of this.

Question. What is the established order of mustering the me-
chanicks and labourers of the Yard

;
and has a Lieutenant or Mas-

ter always been present at such musters ?

A. During the month of February, 1821, witness was directed to

attend the mustering of the men, according to the orders or letter

of instructions, of which Captain Shubrick gave witness a copy,
with directions to attend the muster, conlormably to these orders,
and witness has done so.

The men are mustered in the ship house
;

the men entered by
one door, and as they were called, the men were marked thus :

—
The list of men, with several columns for days against them, is

pasted on to a board
;

in this are two holes, and one row of pegs ;

the pegs are put into the hole nearest the name, to signify the men
have been called, and passed out to work

;
if any was absent, the

peg was put into the other hole, which signified that the individual

was not present at roll call. Witness, when present, is always in

sight of this muster board, and Mr. Keating goes immediately with
witness to witness' office, where witness notices upon his own
check roll the absences. Witness had no doubt that this was cor-
rect, a- Captain Hull knew of it at the time, and did not disapprove
it. Mr. Keating takes off the men's muster to his muster book,
and witness takes off the same on his roll. Witness has been pre-
sent at roll call generally, except by accident or leave, has been oc-

casionally absent. It has happened, occasionally, that Mr. Keating
may have been at the muster alone, but it was from accidental
cause.

Question. Do you know, or believe, that Captain Hull has at any
time since he commanded this Yard, improperly received money,
or any other compensation from any person, for performing any
duty, which his official situation required him to perform ?

Jl. Witness does not know, but witness had reason to believe
that Captain Hull has so received money, and witness states the

following facts : witness was employed by Lieutenant Percival to

deliver a letter to Captain Hull, in which letter was enclosed a sum
of money about 120 to 130 dollars ;

this was in the week the Mace-
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made upon the letter by Mr. Perciv;tl at tins time

;
he requested

witness to deliver it to Captain Hull, which witness did in a day or
two after witness received it

; witness gave no receipt for tins mo-
ney ;

witness had other moneys of Air. Percival for which witness
had given receipt. Subsequently, a day or two. ]\ir. Percival asked
witness if he had delivered the letter, witness told him be had, and
asked what the object of it was

;
Mr. Percival's reply was couched

in these words, there goes 12b dollars, or some such sum to Cap-
tain Hull, to let Mr. Deblois settle my accounts

;
witness does not

recollect any further conversation at that time, nor at any other,
until after the order for the trial of Lieutenant Abbot. In the month
of February this year, witness saw Mr. Percival at witness' house,
Mr. Percival read to witness an instrument which Mr. Percival had
drawn up, in which Mr. Percival stated that the circumstance, n can-

ing what he had said to witness, alluded or related to his private
accounts, and asked witness what witness thought of it

;
witness told

him that his impressions were different, and witness related to Mr.
Percival the conversation above stated. Mr. Percival did not deny
that he 1 ad stated as above, but said the fact was not so, that he
was in a passion, and that if witness had taken the impression, that

what he said, related to his public accounts, it was erroneous, the
fart was not so. Mr. Percival asked witness, if witness had altered

his impressions, and witness replied, that witness was not sure that

he had
;
but witness says his mind now wavers between what Mr.

Percival first said, and what he last swore to, which witness had
seen in the trial of Lieutenant Abbot now published.
The Court adjourned to half past 9 o'clock A. M. to-morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER IOtH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the menv
hers, the Judge-Advocate, and Captain Hull.

Charles F. Waldo, was called again, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Do you know of any other reason why
you were not continued as master of the Yard, than your inability
o perform all its duties ?

A. Witness has never been informed of any other reason indeed

that has never been named to witness, until witness' examination

before this Court.

Question by same. Did you ever see any thing in Captain Hull's

conduct, while master of the Yard, to lead you to believe him capa-
ble oftaking money from an officer before he would approve his ac-

counts ? If so, state what those things were.

A. Witness answers he never has, his impressions proceeded
from the simple fact of Mr. Percival's assertions at the time.

Question by same. Do you think you were capable, owing to the

injuries sustained by you. of filling the office of sailing master ofthe
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Yard, at the time it was offered to you, and assistant to the store^

keeper, at the same time, and discharging them both as they ought
to he discharged ?

A. Witness says he don't think he was.

Question by Captain Hull. At the time the offer was made to you
of being assistant to the storekeeper, which was the most valuable

office, that or the one you then held .'

.'?. That which witness then held, of sailing master, was the most
valuable.

Question by same. What representations were ever made to you
by Captain Hull, which Mr. Abbot has called in his letter artful ?

F'lease to state them.

A. Witness says the term artful in the letter did not make an im-

pression on witness' mind at the time it was read to him
;
witness de-

clined the situation of assistant to the storekeeper in consequence of

Captain Hull's conversation with witness before stated, and witness
has" na reason to say there was any thing artful in this.

Question by same. Were you not continued in the office of

sailing master of the Yard, until the first of January, 1321 ?

A. Yes.

Question by same. Was there not a new regulation at that time on
the subject of the pay and emoluments of sailing masters in the
Yard

;
if so, what was it ?

A. There was an order from the department, to take effect from
and after January, 1321, the order is in Captain Hull's possession,
as witness presumes.

Question by Captain Hull. Did you ever suspect Mr. Fosdick of

defrauding the government during the time he was attached to the

Yard?
A. Witness can't say that witness did

;
Fosdick was acquiring pro-

perty fast, but witness did not suspect him ; while Fosdick was in

the Yard, he received some property from his wife's father, about
ten thousand dollars as witness has heard.

Question by same. Has not Lieutenant Abbot called on you re-

peatedly during the session of this Court, and did he call on you be-

fore he began to give in his own testimony ?

A. Lieutenant Abbot has called at witness' house several times
;

witness did not see him till after he had been here three or four

days, being very ill, he mentioned to witness some circumstances

respecting his being before the Court.

Question by same. Has Daniel Leman been to see you during the

session of this Court, both before and since his examination ?

A. He has not.

Question by same. Were any of the representations in Lieuten-

ant Abbot's letter of January 11th, 1822, made to him by you ;

if so, please to state which of them you made to him?
A. Witness says he made none.

Question by same. Did he at any time state to you that Captain
Hull had been the death of his wife, or words to that effect

;
if so,

state what he said to you and when ?
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%fl. Witness has heard Lieutenant Abbot state that he though*
his wife's death was owing to his being refused permission to visit

her at the time he applied to Captain Hull
;
witness heard this not

long after the death of Lieutenant Abbot's wife.

Question by Captain Hull. Did you not receive a letter from Lieu
tenant Abbot's friends in Newburyport, while he was absent at
Hartford and Bristol, encpjiring what had become of him, and de-

siring to know what his situation then was ?

A. Witness received none
; witness was not at that time acquaint-

ed with Lieutenant Abbot's wife's family, he doubts if they knew
his name.

Question by same. Was the situation of Major Gibbs such, either

from age or infirmity, as to render an assistant necessary to him '

A. Witness thought at the time and now thinks it was.

Question by same Have you not always been treated with kind-

ness by Captain Hull 1 A. Witness says he has.

Question by same. What promises of advantages were ever made
to you by Captain Hull, which he did not fulfil ?

A. The only promise Captain Hull ever made to witness, was,
of his influence to secure witness the place of sailing master in

the Yard
;
witness now thinks, from what he knows at present,

and from the representations now made to him by Commodore
Rodgers, the President of this Court, that Captain Hull did fulfil

this as far as was in his power, although heretofore witness thought
otherwise.

John Pcirce, of Charlestown, was sworn, and testified as follows :

Question. Have you at any time taken timber from the Navy-
Yard, for the private use of Captain Hull ? If yea, when and where
was it carried, by whose order, and by whom were you paid for

transporting the same ?

Ji. Witness has
;
about ten to thirteen sticks in two loads, in

September, 1821, it was carried to Captain Hull's houses,near Chel-
sea Bridge, by order of Mr. Remick, and witness was paid for

transporting the timber by Mr. John Tapley, of Charlestown ; a

man by the name of M'Alvin, assisted witness
;
Mr. Tapley paid

witness for his own and M'Alvin's time, and he paid M'Alvin. Be-

ing a*ked if he has been much employed in the Yard, and if he
knew of any other timber or materials being carried out of the

Yard, or used for Captain Hull's private benefit, witness says that

he has been employed considerably in the Navy-Yard, but knows of

no other instance of lumber or other materials being so taken for

Captain Hull's private use ; witness further states that he under-

stood, that the timber he carried belonged to Mr. Tapley ; witness

was cautioned by Ebenezer Barker, surveyor in the Yard, at the

time of taking away this timber, to take that which he had surveyed
for Mr. Tapley.

Clark Hammond was sworn, and testified that he came into the

Yard in April, 1820, as a painter.
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To the first general Interrogatory. Witness answers in the nega-
tive.

To the second general Interrogatory. Witness says he know? of

no instance, and has no reason to believe there is such
;
witness has

been employed by Captain Hull for bis private use, but witness'

name was always taken off the roll the time he was so employed.
To the third, fourth, and fifth general Interrogatories. Witness

answers in the negative.

The following communication was received from Lieutenant

Abbot :

TO JOHN RODGERS, T'.Sft. PRESIDENT OF THE COORT OF ENftUJRY, NOW IN
SESSION AT THE SAVK-YARD, CH ARLESTOH'i*.

Sir : You having signified to me that I might be permitted to make any writ-

ten communication to the Court, relative to the investigation now pursuing, I

big have respectfully to inform you, that I am credibly informed, and have

every reason to believe, that the following persons, it called before the Honoura-
ble court would testify to the facts which are set against their names. 1 would
not be understood lo assert positively that these persons would thus testify, nor

would I wish to make known the various means by which I have become inform-

ed of the circumstances. I submit the whole reports to the discretion of the

Court, to be used as they may think proper. With great respect.
JOEL ABBOT.

William Taylor, of Boston, surveyor, will testify as to the contract for digging

away the hill, and filling up the site for the new ship house, and that the con-
tractor was over paid the sum of g 1 000

George Carlisle, blacksmith, of Charlestown, wlio now works with John Tap-
ley, once worked in the Yard, and delivered iron for Captain Hull's houses.

He was told not. to weigh any iron which should be sent for by Captain Hull.

He will also testify to certain threats which have been recently made to him if

be should appear before this Court.

Thomas Sprague, of Charlestown, planked the cellars for the ten-foot houses

of Captain Hull, and got the spikes for that purpose from the Navy- Yard.

Benjamin Brintnall, of Charlestown, has frequently known the oxen belonging
to the Yard, at work at Captain Hull's houses. .

Joseph Staggers, blacksmith, now in the Navy-Yard, carried out blacksmiths'

work from the Yard to Captain Hall's houses, and to Varney's. He also signed
the rolls for two dollars per day, when he received but g I 23.

Christopher Jordan, blacksmith, of Charlestown, can testify that articles from
the smiths' department have been carried out of the Yard.

Mr. Samuel Jackson, painter, of Charlestown, can testify to paint having been

taken from the Navy-Yard, recently, and used on several houses.

The communication which I first proposed to make, I believe cannot come
within the instructions ..I this huii'iurable Court, 1 refrain, therefore, from making
the subject known, and only have to offer what is above detailed. As you gave
me permission to go when I should chose, by acquainting you of the same, I

respectfully acquaint you that 1 think of leaving here to-morrow for Nahant, to

spend a week, at the expiration of which 1 shall return to this place.
With great respect, your obedient servant.

Boston, September 10th, U22. JOEL ABBOT.

Joseph Stigers was sworn, and testified that he has been at work
in the Navy-Yard, as blacksmith since the 9th of September, 1816;
witness was turned over to the Yard from the Macedonian.

Question. Have you ever signed the rolls of this Yard and re-

ceipted for a greater sum than you actually received ? If yea, at

what time, what was the difference in the amount receipted for.
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and that which you actually received, and from whom did you re-

ceive payment ?

A. Witness says not to his knowledge ;
he don't know what he

receipted for on the roll
;

witness' pay has been during the time

witness worked in the Yard from 1 12 1-2 cents, to 150 cents a. lay,
and witness never received more than that

;
one summer, 1813, or

1819, witness received 125 cents a day.
Question State particularly the daily wages at which you have

worked at different periods since you have been employed in this

Yard, the time you were first employed, and the persons with
whom you engaged to work.

A Witness having been discharged from the service, entered
the Yard as a blacksmith, June 16th, 1817

;
witness' dady wages at

first were 112 1-2 cents and grog, and so continued until the spring

following, when they were raised to 125 cents and grog, and so con-

tinued to the summer of 181^
;
then they were 133 cents and grog,

and so continued to April, 18.'1
;
thence were at 150 cents and no

grog, till witness left in November, 1821. Witness returned to the

Yard again the 27th of April last, his wages at 140 cents with no grog,
as near as witness recollects ;

witness was paid by Mr. Fosdick part
of the time

;
Mr. Varney, by request of witness and others under his

direction, used to receive the rnonev in the summer and fall of the

year 1817, from Mr. Fosdick, and pay it over to witness and others,

blacksmiths in the Yard, under Mr Varney's direction
;
witness ne-

ver looked at the pay rolls as he recollects when he signed his name
;

witness has received his pay from the person who paid the mechan-

icks, since Varney received it.

Harrison Wingate came in, and stated he had some doubts whe-

ther he had answered fully, or stated all that he ought to
;
where-

upon the general interrogatories were read to him, and the witness

answered distinctly to all of them, that he knew nothing more than

he had already stated, and had no reason to believe that Captain
Hull had any improper connection with Fosdick in bis fraud.

Several witnesses, duly summoned, having declined coming, as the

deputy marshall represented, because they were not paid, or fear-

ed that they would not get their pay, and no witnesses being in at-

tendance, and it being thought proper to give Captain Hull time to

read over the minutes ofproceedings
The Court adjourned to half past nine o'clock A. M. to-morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTUWN, SEPTEMBER llTH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-

bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Samuel Jackson, jr. of Charlestown, painter sworn, and testified

as follows :

That witness has worked in the Navy-Yard, began first July this

year, and continued to the last week, when witness was discharged

for want of work.
20
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To tht jirst general Interrogatory. He says he knows of none, and

has no reason to believe there has been any public property io

converted. Being asked if he can testify to any paint having been

taken from the Navy Yard recently, and used on several houses of

Captain Hull's or other persons, witness says he cannot, he knows

of no paint being so taken and used
;
witness says he is brother to

Ebenezer Jackson ; witness' father is a painter, lives in Charles-

town, but never worked in the Navy- Yard, that witness knows of.

To the second general Interrogatory. He answers in the ne-

gative.

William Parmenler of Boston, was sworn, and testified.

To the Jirst, second, and third, general Interrogatories. Witness

answers in the negative.
To the fourth general Interrogatory Witness believes Captain

Hull did take all requisite and proper measures for the detection of

Fosdick's fraud ;
witness says as soon as Captain Hull knew of the

fraud, he examined the pay rolls, and directed the witness and Mr.

Bates, the very afternoon the fraud was discovered, to compare the

rolls with the muster books kept by Mr. Keating ; measures were

taken to secure the United States, by attaching of Fosdick's proper-

ty, as witness understood, and Captain Hull went to New- York to

find him. Commissioners were appointed by the Secretary of the

Navy, to ascertain the amount of the fraud
;
and witness and Mr.

Bates were deputed by them, to examine and compare the pay
rolls, and muster book, for several years back, as far as the 23d

July, 1816, when the muster books commenced
;
these books are

now produced to the Court ;
and witness says the examination and

comparison were thus made : one held and read from the muster

book, the other from the pay roll, and notes were taken, and set

against each man's name, of every instance of difference, fr >m that

time, to the time when Mr. Fosdick left the Yard, and the aggre-

gate being summed up, amounted to the sum of $52,503 63
; wit-

ness is now very confident that the examination and comparison,
were made with the utmost accuracy, and witness now believes,

and has no doubt, that the amount reported covered all Fosdick's

frauds, effected by the pay rolls. The examination was made in

the afternoons and evenings, from the middle of February, to mid-

dle of May, in 1821
;
witness and Mr. Bates were diligently em-

ployed, and witness now thinks, the examination could not have
been effected in less time, with proper care and accuracy ; wit-

ness thinks 40,000 different items were examined.

Question. Did you, or did you not, know or suspect Fosdick of

having cheated the government in making out the pay rolls, pre-
vious to Captain Hull's being apprised that he had so done

;
if you

did know, did you ever communicate the same to any person, and

when ?

A. Witness says he did not; he was not in the Navy Agents

office, at the time Fosdick paid the men; no roll from him ever
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passed under witness' eyes, till the examination above mentioned
took place.

In further answer to the fourth general interrogatory, witness

say? that he has not the slightest reason believe tfeM Captian Hull
had any such connection or collusion with Fosdick-.

To the fifth general Interrogatory. Witness says he has no rea-

son to believe that any thing of the kind ever took place.

Question by Captain Hull Have you ever stated to Lieutenant

Abbot, or any other person, that you knew that Fosdick was cheat-

ing in the pay rolls for a year or two before he, Fosdick, left the

Navy-Yard, or did you ever have any conversation with Lieuten-
ant Abbot on the subject .

; If ye?, slate when it was, who was pre-
sent, and what passed between you.

A. Witness says he never so stated to Lieutenant Ahbot, or any
other person. In the latter part of February, this year, witness

was riding with Lieutenant Abbot from Boston to Hanson, and had

conversation with him on the subject of his letter of 1 1th January,
]822 ;

witness asked Lieutenant Abbot how he came to say thai

witness knew, for a year or two before Mr. Fosdick left the Navy-
Yard, that he was cheating in the pay rolls. Lieutenant Abbot re-

plied that i - one of Caldwell's stories, meaning Lieutenant Caldwell,

Witness came over to the Yard severa times to see Mr. Caldwell,
but did not see him

;
witness met Mr. Abbo at Bernis & Eddy's

etore in Boston, since this Court has been in session
;
witness re-

market to Mr. Abbot that Lieutenant Abbot ought to have cor-

related what he bad said about witness, by a note in the margin of

the trial publised by Lieutenant Abbot, as he, Lieotenant Abbot,
knew it was incorrect. Lieutenant Abbot said he would in the

next edition of his trial, but added as a reason why* he had not done

it, that there was an impropriety in putting notes to a letter ad-

dressed to the secretary of the Navy ;
he however engaged that

he would put a note on the next edition. Witness a*ked Lieutenant

Abbot if be had seen Lieutenant Caldwell, Lieutenant Abbot said

he had, and Lieutenant Caldwell -said he thought witness had said

that witness knew of the fraud as stated. Witness having no-

ticed some remarks in the public prints, called on Mr. Abbot in

the afternoon of the day he was first examined, it was on Monday ;

witness found Lieutenant Caldwell there, and witness said to -Lieu-

tenant Abbot, he wished Lieutenant Abbot's statement respecting
witnes- should be corrected itnmedi tely ;

Lieutenant Abbot said

that, as Lieutenant Caldwell was present, he would state that he got
the information from Lieutenant Caldwell

;
Mr. Caldwell was con

siderably excited, and said that he had never had any conversation

with Lieutenant Abbot about the business
;
Lieutenant Abbot then

rem rked, it was Doctor Trevett that told me you said so
; witness

said this is the first time Lieutenant Abbot has ever mentioned

Doctor Trevett
;
Lieutenant Caldwell denied having told him so-,

an' said that he was at variance with Mr. Trevett, and not in the

habit of speaking with him on any subject for some time past Lieu
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tenant Abbot proposed that witness should wait for the correction

till Doctor Trevett should return
;

witness said he saw no reason

lor this as Lieutenant Caldwell was here, and Lieutenant Caldwell

denied having said so to Doctor Trevett: witness conversed with

Lieutenant Abbot on the subject a considerable time, endeavouring
to impress on his mind the impropriety of leaving it uncorrected

;

witness was very urgent, and Lieutenant Abbot finally said that he
did not know, but he would give witne-- a paper that would answer
the purpose ;

witness left him, and afterwards, in a very few days
afterwards in the course of the week after that Monday, witness saw
him again, and asked him for the paper ; Lieutenant Abbot said he
could not give it till after the Court of enquiry, he was so much
engaged, and his mind so much embarrassed. Within the last week,
witness thinks the evening of the day Lieutenant Caldwell was last

examined before this Court. Lieutenant Abbot balled on witness,
at witness' house, and remarked that Lieutenant Caldwell had
been examined, and stated that Lieutenant Abbot said at the meet-

ing (before mentioned,) that Mr Abbot had got his information

frtm Mr. Caldwell, and asked witness if he, Lieutenant Abbot, did

not then say that Doctor Trevett had told him that Caldwell had
said so

;
witness replied that Lieutenant Abbot did say so in (he

course of the conversation, and observed to him that was the first

time he, Lieutenant Abbot, had mentioned Doctor Trevett's name,
and repeated over to him the several conversations between wit-

ness and him, as above stated. Mr. Abbot said he was certain that

be had had a conversation about the witness, as he had before stated,
with Lieutenant Caldwell, but could not make Mr. Caldwell re-

member it.

Question by same. It is stated in Lieutenant Abbot's letter of

January 11th, 1823, that Captain Hull's clerk, who had formerly
been with Mr. Binney, had a large salary made up to him by Mr.

Binney. Is the fact true as therein stated ?

J. Witness says it is not to his knowledge, he keeps the books
of Mr. Binney, and thinks he should have known this if it had been
so

;
witness does not believe the statement is true.

Aaron Hadley, of Boston, who had been duly summoned and at-

tended this morning as witness, was told in Court that he should be
examined next, and would be wanted in a short time, and was re-

quested to Wait, nevertheless he left the Navy-Yard, and when call-

ed did not appear.

William Taylor, of Boston, was sworn, and testified that he was

employed the last April, by Mr. Eustis, to measure the work he
had done, digging away the hill in the Navy- Yard, and carting it to

ftie fiats
;
witness was assisted by sailing master Knox on the part of

the Government
;
witness measuring on the part of Eustis.

Question. Do you know or believe, or have you ever stated, that

the contractor for removing earth in the Navy- Yard, had received
the sum of one thousand dollars, or any other sum more than he
was entitled to by his contract ?



173

A. Witness does not know that the contractor received any sua
sum. or ;inv sum, nor has any reason to believe it, but Eustis' owi

word;*, which witness woul.l not give credit to, nor has witness -

stated to any body, except under the following circumstances : In

making the measurement, witness measured the work in a different

mode from that adopted by Mr. Knox, and made the amount con-

siderably less; witness did not approve the mode adopted by iMr.

Knox, and Eustis said that he was to settle according to govern-
ment's measurment; witness left the work. Sometime afterwards

Eustis came to witness for a certificate of his measurment, as large
as his, said Knox's was. without showing what Knox's was

;
this wit-

ness refused to give ;
Eustis said he had Mr. Knox's certificate,

which made the amount of work 4000 squares ;
witness told Eustis

that he cuuld not make 3000 of it. Eusiis offered witness lift} dol-

lars, ifhe would make a certificate of the work equal to Knox's
;
this

witness refused. Sometime after, Eustis came to witness for a cer-

tificate of Skelle)'s work, which he had done for Eustis, witness re-

fused ;
on this occasion, Eustis said that he had got paid for the

whole 4000 squares ;
witness understood that he had been paid ac-

cording to Knox's certificate above mentioned, and thereupon wit-

ness observed that he, Eustis, had got a thousand dollars more than

he was entitled to have. In making the measurment, witness was

desirous of making it as large for Eustis as consistently he could,

because the price at which he had taken it was very low. Witness

afterwards spoke with Mr. Permenter, the Navy Agent's clerk, on

the subject, and he told witness that the Navy Agent had not paid

Eustis more money than witness' measurement would amount to,that

Mr. Knox did not give Eustis a certificate, that the measurement

was computed by Mr. Parmenter from the length, breadth, and

depth, given from time to time, as the work progressed, by Mr.

Knox. The amount of work done by Eustis, according to wit-

ness' measurement, was 2906 squares, and by Skeliey 247 1-3

squares.
Question by same. Were, or were you not, informed by Captain

Hull, that Eustis was a troublesome man, and he wished you to be

careful in regard to the admeasurement of the earth dug by him •

A. Witness says be was.

question by same. Have you surveyed for other persons who

worked in removing the earth from the same hill
;

'

and if so, for

whom ;
and what was the amount of this work ?

A. Yes; for Skeiley, 1065 squares, and Hern, 1135 squares:

the u«ual price is from two dollars to two and a half a square, for

jobs like this.

Ebenczer Leman, of Boston, blacksmith, was sworn, and testified

as follows :

Question. Do you know or.believe that any person has received

any compensation in the Yard for assisting in, or countenancing apj

fraud against the United States
;

if yea, state whom
;
and the cir-

•umstances connected with the same ?
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A. Witness don't know. Being asked if witness believes it,

witness says that he had heard so, but he can't say whether he be-

lieves it or not
;

it may be so, and witness thinks it may be so, be-

cause he wa= told the week before last, by one Sawyer a blacksmith;

witness does not know his christian name, who as he said worked
in the Navy- Yard at the time the Independence was building ;

that

he. Sawyer, had at the time the Independence was building, receiv-

ed three dollars on a Saturday night for making more weight in

the work of the blacksmith shop than there actually was
;
witness

being positive as to the time mentioned by Sawyer, and that being

priir to the command of Captain Hull. The Court made no fur-

ther enquiries, except as to the place of Sawyer's residence, which

witness did not know.
The pay rolls were examined by the Court, with reference to

Stiger's testimony, and it appeared by them that he had not been

charged with more money than he had actually received according
to his testimony, viz: from 31st May, to 31st October, 1817,

being the term of time, when Varney received the men's pay as

stated by Stigers.
Jonathan Pearson, Briggs Bennett, Aaron Hadley, Nathaniel Tur-

ner, Mameluke Hays, Joseph Gould, having been again called,

and not appearing, the Court informed Captain Hull, that they
were ready to receive any testimony which he might have to offer,

reserving to the government the right of producing more evidence,
if hereafter deem expedient.

Captain Hull moved the Court for time to bring in his witnesses,

till to-morrow morning, which was accordingly granted, and it be-

ing past one of the clock,

The Court adjourned to half past nine o'clock, A. M. to-morrow.

V. S. NAVY-YARD, CHARLEST6WN, SEPTEMBER 12tH, A. D 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Joseph Gould, of Charlestown, was sworn, and testified that he

had Worked at the Navy- Yard, as a carpenter at divers times, since

Captain Hull has been in command there.

The admission of Captain Hull respectinghis use of materials, re-

corded the 6th September, were read to the witness, and the wit-

ness being asked if he knew of any other instances of materials

used, or men, 6r oxen, employed by Captain Hull for his private

benefit, than are mentioned in said admission, says he does not.

Question. Were you ever required to sign blank payrolls in this

"Yard, within the last seven years ;
if yea., was Captain Hull ac-

quainted with the fact?

A. Witness was requested by Fosdick and declined
;
witness has

no reason to believe that Captain Hull knew that witness was so

requested ; afterwards the rolls was made out filled up ;
witness

signed and received his pay.
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Question by Captain Hull. Were you ever paid by Mr. Deblois

purser of the Yard
;

ifyea, did he request )ou to sign blanfr rolls ?

A. No
;
witness never spoke to Mr. Deblois, nor he to witness,

that witness recollects.

Ebenezer Barker called on the first part of Captain Hull, was
sworn, and testified as follows : that he has been surveyor of lum-
ber in the Yard, from and alter the summer of 1819.

Question by Captain Hull. Did you survey any timber or lum-
ber, which was used in Captain Hull's houses near Chelsea bridge ?

if yea, when ? A. Yes, in September, 1821.

Question by Captain Hull. How many loads were there : and in

what carts was the lumber taken out ?

A. Two or three loads, which were taken out by John Peirce's

team.

Question by Captain Hull. Was this lumber charged to Capt. Hull,
or how was it paid for

;
and how much was there, as you know ?

A. Mr. John Tapley was delivering timber at the Navy- Yard,
witness surveyed the whole ; part was taken for Captain Hull for

his use, as before stated. Of this, amounting to 147 feet spruce

ranging timber, and one hundred and eigthty-two feet pine ranging
timber, running measure, witness gave a minute to Mr. Tapley, and
he charged it to Captain Hull.

Question. Was, or was not, a number of rafts of timber which he
had supplied for government use, returned to Mr. Tapley, as being
too small for the use for which it was intended, and when ?

Ji. The timber alluded to in this question was too small, there

was enough of this size in the Yard
;

this was last fall. Being ask-

ed if the timber supplied to Captain Hull was of this kind, witness

says part was, the pine ranging timber. Being asked if the go-
vernment sustained any injury by Captain Hull's taking the timber

of dr. Tapley, witness says the government did not.

Question by Captain Hull. Did, or not, Captain Hull give

you direction to see that the timber which was to be taken out by
Peirce, was surveyed and marked, to prevent mistake ?

A. Yes, and it was so marked. Being asked if he made out a

certificate for Mr. Tapley of the amount of timber delivered by
him to the Yard for Government use, and whether he is sure that

this certificate did not include any of the timber delivered to Cap-
tain Hull? witness says he is very certain his certificate to Tapley
did not include what was delivered to Captain Hull. Witness be-

ing asked if it is necessary by the regulations of the Yard, that wit-

ness should give his certificate of the quantity of timber before the

seller to Government can get his pay for it, says it is, and that the

timber delivered to Captain Hull, was so delivered several weeks

before witness made out, and delivered to Mr. Tapley his certificate.

George Ca? lisle, called again, testified as follows :

Question. Have you, at any time, been threatened in any man-

ner, to prevent you giving testimony before this Court. ? If yea, bj

whom and wheu 7
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A, Witness sayg that a week ago to day, Mr. Varney told wit-

ness that Captain. Hull would employ no body in the Yard, who

said he had taken Government's property ;
witness was at the end

of Air. Tapley's wharf, it was before he gave his testimony, wit-

ness thinks it was last Thursday, about ten minutes before two

o'clock, when witness met Shadrack Varney, master blacksmith of

the Yard, who asked witness, how witness come to say to Vlr Le-

man, that witness had cut off bars of iron for Captaiu Hull's chim-

neys ;
witness replied that he had reason for saying so, and had men-

tioned it to Mr. Leman no otherwise than as witness had men-

tioned it to others ;
Mr. Varney told witness he would be prose-

cuted for saying so, and would be turned out of all employ, for the

Commodore vvould't employ any man in the Yard, who said he had

taken Government's property out of the Yard
; witness replied if

Captain Hull would not, others would, and witness left Mr. Var-

ney ;
witness was not influenced in giving his testimony by this, and

has no reason to believe that Varney was authorized to say this by

Captain Hull. Witness being examined further at his own re-

quest, on the first general interrogatory, gays, that he knows there

were other articles taken out of the \ ard for the use of other per-

sons, viz. a garden fork by Mr. Varney for his use, witness has

seen it in his garden ;
some stair carpet rods over a dozen, taken to

Varney's house by John Rice, some iron rods for a cellar window

for Varney, and an iron oven door also for him, and a frame
;
Isaac

Remick, who works in the Yard, made this iron oven door and

frame, also a bar of 5-8 round iron, ten feet long, to keep fast a gate ;

this was made by Varney's order and delivered to Mr. Tolman's

workman, and witness thinks he has seen this bar on Mr. Tol-

man's gate ;
witness did not know that Captain Hull knew of these

articles being so made.

Mr. Ludlow, purser of the Yard, called again on the part of

Captain Hull.

Question by Captain Hull. How many servants are allowed Cap-
tain Hull, by the last regulation, and at what rate of pay ;

how many
has he on the books of the Yard at this time, and at what rate of

pay ?

A. Captain Hull is allowed three servants, at eight dollars a

month, and Captain Hull has had only two since the first of April

last, at 8 dollars ;
this makes a difference, or saving to the govern-

ment, of about fifteen dollars and a half a month since that time.

Question. How many, and what are the names of the persons

borne on the books of the Yard, as servants of Captain Shubrick ?

A. Two ;
Michael Brown, and James Hatch, at eight dollars each

a month

John Taplcy, called on the part of Captain Hull, was sworn and

testified as follows :

Question by Captain Hull. Did you or not furnish timber for

Captain Hull's houses near Chelsea Bridge ? What timber was this.

Hid when was it furnished ? please state by whom you were paid?
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Ji. Witness dicf furnish pine and spruce timber; 182 feet of pine,
and 147 feet spruce, in 1821 At the time this timber was supplied,
witness was under contract to furnish and deliver timber for Go-

vernment's use at the Navy- Yard ; witness, to fulfil this agreement,
bought deck loads of timber from the coasters, and in doing so \va9

obliged to take the whole load, although some of it might not be of

the kind wanted for the Navy- Yard ;
it vvas from such a load that

witness sent the parcel out of which this for Captain Hull vvas

taken, and this was not wanted at that time in the Yard
;

it was a con-

venience to witness tiiat Captain Mull should take it, and certainly
no injury to Government. Captain Hull took the timber at the

same rate witness charged Government for the like, and witness

was paid for it by Captain Hull in cash ; witness has furnished other

timber, to the amount of three or four thousand dollars, to Captain
Hull at other times, and been paid for it by him in like manner.

Question by Captain Hull. Did Mr. Jon ith.in Pearson call on you,
and direct some merchantable plank to be sent into the Navy- Yard,

in lieu of some taken out for Captain Hull's use ? If yea, state the

quantity, and circumstances of the exchange?
A. Pearson did so call, and direct such plank to be sent into the

Navy-Yard, as he said, to replace some clear pine plank that had

been taken by Capt Hull
;
he stated to witness the price of the clear

plank was rifty*dollars a thousand, and that it required four hun-

dred feet of merchantable plank at the current price, thirty dollars

a thousand, to make it good ;
witness accordingly delivered four

hundred feet at that price, charged it to Captain Hull, and also the

expense of trucking to the Navy-Yard ;
and he paid witness there-

for.

Question by Captain Hull. Did you loan to Captain Hull several

pieces of timber to move his buildings on ? If yea, when were they
returned ?

A Witness loaned Captain Hull live or six sticks, and seven

9pruce sticks at another ;
one stick ranging timber was not return-

ed, was used in the house, and was charged to Captain Hull, and

paid for
;
witness made no charge for the use of the timber

;
wit-

ness often iends timber for such purposes, and if it is not broken,

witness makes no charge for the use of it, does not consider it

injured.

Question by Captain Hull Did you furnish iron work, used in

building Captain Hull's houses, from 1817 to 1821, and vvas it un-

derstood that you were to furnish the whole ?

A. Witness said he furnished all the usual iron work, such as

chimney bars, crane eyes, oven doors, and frames, &.C and it was

understood that witness should furnish all the usual iron work
;
wit-

ness keeps a blacksmiths shop near the houses alluded to.

Sailing Master Knox, called again, on the part of Captajn Hull.

Question by Captain Hull. How has William Sheridan been em

ployed, when not at work in the garden.
23
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A. About the Yard, as any other labourer ;
he has been repeated

|y called from the garden to assist in the Yard, and has been called

ijpon as other labourers in the Yard.

Question by Captain Hull. Please to state, as far as you know, if

1 am in the habit of using harsh or profane language to the officers

,.f the Yard .'

.1. Witness says he never heard Captain Hull use profane lan-

guage to an officer.

George Bates, Storekeeper in the Yr

ard, called on the part of

Captain Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull. Have you ever employed a man by
the name of Oliver Mace, or any other person, for your own pri-

vate purposes, while he was in the pay of United States, and dur-

ing the working hours of the Yard
;

if yea, was he thus employed
by permission of Captain Hull ?

A. Witness says that Oliver Mace has been employed to saw
and split witness' wood ; to go to market occasionally, and take

care of witness' cow and horse
;
these services were sometimes in

working hours, sometimes not ; witness considers he had a right so

to employ him. In the autumn of 1819, witness enquired at the

different Yards, at Portsmouth, New-York, Philadelphia, and Wash-

ington, what was the custom in this respect ;
and enquired at Wash-

ington of Commodore Decatur, if witness might employ a labourer

to do such little domestic services, and Commodore Decatur, in

reply, stated that there was no regular allowance of a servant to a

storekeeper, that if servants were allowed to storekeepers, it was

by the courtesy of commander's in the Navy- Yard, and if Captain
Hull would extend this courtesy to witness, he, Captain Decatur,
would have no objection ;

he further said that as witness had la-

bourers attached to his store, there could be no objection to witness"

occasionally employing them in such little domestic services.

When witness returned from Washington, he stated this conversa
tion to Captain Hull, who expressed his regret that Commodore
Decatur had not given an order. Witness said nothing more on
the subject ;

the services witness needed from a man were so tri-

lling, witness did not think it worth while to apply for a servant, but

occasionally availed of the services of Mace as before stated ; but

does not think that Captain Hull knew of this, as the man was fre-

cjuently sent out of the Yard on public business, and at other times

was employed in the store, or in the cellar. k.c. His duties were
to attend at the store, labouring there, cleaning arms, going to the

"Navy Agent with requisitions, ^c. There was no concealment of

Mace's employment by witness, which did not exceed one hour in

the day. Mace usually sawed and split the witness' wood in the

evening after working hours. Being; asked what he heard at Ports-

mouth respecting the storekeeper there
;

witness answers that

witness was informed by Lieutenant Pettigrew, that the storekeeper
there was allowed a labourer, or a man, but the storekeeper pre-
ferred doing the labour himself, and employed the man so allowed
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in his family. When Mace has been sent for witness' horse, u
Was often for the purpose ofsaving time, a* witness had to go over
to Boston upon (lis ollicial business and in haste

Question by Captain Hull. Was you ever employed as a Surgeon
at this Yard, prior to your appointment as Storekeeper ;

it yea,
what was the custom at that time of supplying the families of offi-

cers attached to the lard with medicines ?

A. Witness was so appointed in the year 1809, and witness un-

derstood it was the custom of his immediate predecessor, Doctor
Charles Jarvis, also Doctor Grifhi,, of the Navy, and Doctor Mar-

shall, of the Navy, to give medical attendance to the families of

officers in the Navy, and medical stores, the same as to the offi-

cers themselves
;
and witness did so in his practice, including the

whole of Commodore Nicholson's family and even his grandchild-
ren, while witness acted as Surgeon of the Yard.'&v

The deposition of Doctor Thorn was then read, and his answers are as follows;
the commission and original answers are annexed.
The answers of Robert Livingston [horn, a Surgeon in the Navy of the United

State 1

-, stationed at Portsmouth, New-Hampshire, to the foiegoing interrogato-
ries, proposed to him by Isaac Hull, Esquire.

Answer first. To the first Interrogatory. The deponent saith,

that he is a Surgeon in the Navy Department of the United

States, and that he has been a surgeon in the service of the Lnited

States, ever since the third day of March, A. D. 1809, and has

been stationed at the Navy-Yard at Portsmouth, New-Hampshire,
ever since the ninth tlay of December, A. D. 1813, and had the

charge of the medical department at that place, and that prior to

that time he was employed on board of ships.
Jlnsner second. To the second Interrogatory. The deponent an-

swering saith, that prior to an order from the Navy Department,
bearing date October 26th, 1818, he was in the habit of supplying
the families of officers stationed at the Navy-Yard in Portsmouth,
aforesaid, with medicine from the medica4 department, and under-
stood and considered this to be a general usage and practice, and
since the receipt of the order of the Navy Dapartment, bearing date

October 26th, 1818, and in pursuance of such order, inclosing a

copy ofthe rules and regulations for the government ofthe Surgeons,
and Surgeons Mates' in the naval service recently adopted and ap-

proved by the President of the United States, and of an explanato-

ry order from John C. Calhoun, the acting Secretary of the Navy,
bearing date the 25th of November, A. D. 1818, he has supplied
with medicines only those persons whose names were borne on the

books of the station. ROBERT LIVINGSTON 'liiORN.

Sworn to before Levi Woodbury, Assistant Justice of the Supreme Court.

Answers of Sarmiel K Marshall, Surgeon in the Navy of the United States,

stationed at Ni w- York, in the Southern District of New-York, the commission
and original answ-ersare annexed.

To the first Interrogatory. He answereth and saith
;
that he is a

•commissioned Surgeon in the Navy of the United States, and hath
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been so for nearly twenty three years, last past; that during that

tim<' he hath served many years at sea, in the Mediterranean and

West Indies ;
that for the last fifteen years, he hath acted as hospi-

tal surgeon on the New- York station, and was stationed at the Na-

vy-Yard, Philadelphia, for a short time antecedent to his appoint-
ment at the New- York station.

To the second Interrogatory. He answereth and saith
;
that pre-

vious to the naval general order of the Navy Department, duted

IVlay 4th, 1821, he had been in the habit of supplying the families

ofthe ofifit ers of the N avy, with medicines from
y
the public stores un-

der his control, and Was not aware that in doing so, he was acting

inrorrectly, as he had been informed, that such was the general

usage at the seat of government, and elsewhere.

SX.V1UEL K. MARSHALL, Surgeon.
Sworn to before John T. Irving, first Judge of C. C. P. for City of New- York,

Answers of Joseph G. T. Hunt, Surgeon in the Navy, stationed at New-
York, in the Southern District of New- York, the commission and original an-

swers ie annexed.

To the first Interrogatory. He answereth and saith
;

that he is

a commissioned Surgeon in the Navy ofthe United States, and ha?

been so since the year 1804, and has served as such in the Medi-

terranean, and that he hath been attached to the station at New-
York since the year 1807.

To the second Interrogatory. He answereth and saith
;
that he

hath been in the occasional habit of supplying the families of offi-

cers, who were attached to the Navy-Yard, with medicine previous
to the promulgation of the order to the contrary from the Navy De-

partment, and did not consider the same as incorrect, having alwav^
understood such to be the general usage. J. G. T. HUNT/
Sworn to before John T. Irving, (as before mentioned )

The Court adjourned to half past nine o'clock A. M. to-morrow,

UNITEO STATES' NAVY-YARD, CHAKLESTOWN, SEPTEMBER 13tH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge-Advocate, and Captain Hull.

George Bates, Navy-Storekeeper, called again on behalf of Cap-
tain Hull, testified as follows :

Questio?i by Captain Hull. Were the medicines, furnished the

family of Commodore Nicholson, procured at the public store, or
were they procured elsewhere ? Please state.

Jl. They were generally procured at the apothecaries' in Bos-
ton. Witness was student with Dr. Jarvis, when he was acting
Surgeon of the Navy-Yard, and Physician of the hospital ; and
when the medicines needed were not in the hospital stores, witness
was directed by Dr. Jarvis to procure medicines in Boston, where-
ever the best could be obtained. Dr. Whitwell was contractor to

supply medicines, and when medicines were obtained elsewhere
than at his store, the other apothecaries were directed to send in
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;heir accounts to the contractor, by whom they were paid, and

charged to Government. V\ hen witness became acting Surgeon
of the Yard, he pursued the same course. Witness further states

that a reason why medicines were sometimes obtained In him at

the apothecaries in Boston, was, because family medicines are of

a different kind from those usually put up for the use ol ships.

Samuel H. Remick, of Boston, Housewright. called on the part
of Captain Hull, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Were you employed by Captain
Hull, in building a house near Chelsea Bridge 1 If yea, please
State how you were paid, and by whom.

A. Witness was employed by Captain Hull to build an addition

to an old house near Chelsea Bridge ;
and agreed with hint to do

the carpenter's work, at forty per cent deduction from the printed
rules of work, published by the carpenters- of Boston, and used by
surveyors, to ascertain the quantity and amount of work

; and wit-

ness was paid by Captain Hull and his clerk, from time to time, as

the work progressed, and when computed and surveyed, Captain
Hull paid witness the balance.

Question by Captain Hull. Was any timber taken from the Navy-
Yard, and used in Captain Hull's house near Chelsea bridge? If

yea, state to whom the timber belonged, and who surveyed it.

Ji. Captain Hull directed witness to apply to Mr. Tapley for all

the lumber materials witness might want ;
and Mr Tapley not hav-

ing on, his wharfthe same kind witness wanted, agreed to deliver such

from some lumber he was landing at the Navy- Yard : he did so.

Mr. Caleb Peirce, master joiner of the Yard, was directed to at-

tend witness in selecting the timber, and observed to witness, he

should not permit witness to take any that could be worked into

the blacksmith's shop and ship-house then building, and witness did

not take any that would answer for those purposes ; witness marked
with Captain Hull's name what he selected, and Mr Peirce men-

tioned that an account of this was to be taken to be rendered to Mr.

Tapley. Mr. Ebenezer Barker, surveyor ot the Yard, was pre-
sent, and witness presumes he surveyed it, but don't know

;
he was

surveyor in the Yard. W hen the timber was brought out. witness

took the survey marks from the timber
;
the amount was between

3 and 400 feet. It was part spruce and pait pine. It was brought
out by Mr. Pierce's team, witness don't know how many loads. The
timber was carted out at the eastern gate, near Chelsea Bridge.

Question by Captain Hull. Was there any other timber taken from

the Navy-Yard and used about said house ? did you see any oak

beams, or ends of oak plank, or any timber of value that you did

not procure from Mr. Tapley, and do you know, or had you any
reason to believe, that any of the public property was used about

Captain Hull's house? State particularly.

A. There was no other timber taken from the Yard, or used

about Captain Hull's house. Witness did not see any oak beams or

ends of plank, or any timber of value about the house that witness
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in] not procure from Mr. Tapley. The house had been repaired

before, and there were some chips there, but nothing that mi^ht
not he considered as fuel. Witness neither knows, nor has any
reason to believe, that any public property was used about Captain
Hull's house.

Question by Captain I'hill. Did yoUr men go in and out of the

Navy-Yard ;
if yea, why ?

A. Witness had contracted to do some carpenter's work about

the blacksmith's shop, and when bis men were not wanted at Cap-
tain Hull's house, or were wanted in the Yard, they used to come
in to work in the Yard, or go out to workatCapt. Hull's house as oc-

casion required. Witness' work in the Yard was not on day-work,
but on contract

;
so that the names of witness' men were not on

thei oils of the Yard for the purpose of receiving pay there. Wit-

ness received his money on his contract, and paid his men himself.

Here witness observed that his contract with the Navy Agent for

work on the blacksmith's shop, was at 40 per cent, on the rules of

work ;
and as by these rules some part of carpenter's work is esti-

mated or ascertained by measurement, and some by the number of

days work, witness was required by Captain Hull, in order that the

precise number ol days work done upon such parts of the work as

were to be es'imated by days work should be known with certainty,

to cause his men to answer in the Yard on those days the men were

employed on that kind of work
;
the men did so as a check on wit-

ness' account of days' work> but not for the purpose of receiving pay
in the Yard as before stated, and witness' men did not receive pay
in tbe Yard to witness' knowledge. Witness further states, that

witness had made his contract with the Navy Agent for work on

the blacksmith's shop, before he made his contract with Captain
Hull.

Charles Bradbury, of Boston, called on the part of Captain Hull,
was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Were you acquainted with Mr. Benja-
min H. Fosdick, and for how long a time have you been acquainted
with him, and what was his character for talents and integrity pre-
vious to the detection of his fraud upon the Government ?

A Witness was acquainted with Fosdick from his earliest youth.
He was an intimate in witness' family, was a distinguished scholar

at Exeter, was in witness' counting hoHse as clerk
;
witness trusted

him with entire confidence. He had charge of witness' money
during three years, or it may be more, as long as he was with wit-

ness in the capacity of clerk. When he left witness, Mr. F. went
into business in Boston with his cousin. His credit stood very high,
and his integrity continued unsuspected. Mr. Fosdick and his part-
ner were unfortunate, but their creditors were all satisfied with

their conduct, and relinquished their claims on payment of part of

their demands. Mr. Fosdick's partner went abroad, Mr. Fosdick

remained in Boston, and for two or three years was out of employ-
ment altogether, During the war. Mr. Fosdick was recommended
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by Capt. Richard Derby and witness to Commodore Bainbridge, for

the station of Captain's clerk. Commodore Bainbridge employed
him in that capacity until the Commodore left the Yard. Com-
modore Bainbridge often expressed his satisfaction with Fosdick in.

respect to his integrity and talents, and usefulness. Before Com-
modore Bainbridge went abroad, Mr. Fosdick had an additional

place in the Yard, which made an addition to his salary ; and when
Commodore Bainbridge went away in the Independence in 1815,
Mr. Fosdick desired to remain in the Yard, and did so. In conse-

quence of Commodore Bainbridge's repeated expressions of appro-
bation of Mr. Fosdick, witness wrote to Captain Hull at the time

Capt. Hull took the Y'ard, and recommended Mr. Fosdick as being
well qualified, and as useful as any other person he could get, and

Captain Hull retained him in the station. During his remaining in

the Yard under Captain Hull, witness did not see so much of Mr.

Fosdick, he being much engaged in the business of the Yard
; but

whenever witness did see him, he always appeared to be the same
man. Witness had no reason to lose his confidence in Mr. Fosdick

until the detection of his fraud. After Mr. Fosdick left the ser-

vice, he wrote to witness from Philadelphia, stating his intention of

going out to establish himself in Cuba. Witness wrote him in re-

ply, that if he, Mr. Fosdick, went, he would make his fortune, and
witness was willing to place in his hands a sum to be invested and

managed by Mr. Fosdick for account of witness. Witness at that

time considered Mr. Fosdick as worth something like 25,000 dollars;

witness having heard that Mr. Fosdick had received a considerable

sum from his wife's father. This correspondence took place in Oc-

tober, before the detection of Mr. Fosdick's fraud, and witness had
no suspicion of this fraud, till the trustee process on behalf of the

Government was served upon witness, and then witness could hard-

ly believe it. Witness further states that he has been recently in-

formed by Mr. Wheeler, father of Mr. Fosdick's wife, that he had,

about 1815, as witness thinks, given Mr. Fosdick 10,000 dollars, in

New England Insurance and other stocks. The rise on his stock

amounted probably to more than 6000 dollars.

Question by same. Do you know for what reason Mr. Fosdick

left the service, and why he went to the southward ?

A. Witness cannot undertake to answer this question positively,

one reason, as witness thinks, was that Mr. Fosdick was not happy in

his domestic concerns.

Question by same. When and how did you first understand that

Mr. Fosdick had been guilty of defrauding the Government of the

United States? State the particulars in relation to it.

A. It was in the last of January, or early in February, 1821
;
the

day previous to witness' knowledge, and the service of the trustee

process, as before mentioned, witness was engaged to dine at Cap-

tain Hull's ;
witness went there, and witness was informed there

that Captain Hull had gone out of town on business the day bpfore ;

the next day, about half past eleven o'clock, the marshall served
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;he trustee vvnt upon witness ;
witness said certainly it was a mis-

take, not believing that the Government could have any claim oa
Mr Fosdick. One or two days before Captain Hull left Boston for

New- York, he called on witness, and made some enquiries respect-

ing VIr. Fosdick's property ; witness, thinking Captain Hull's enqui-
ries were m ide fro n a regard to the young man, disclosed very free-

ly the amount and nature of it
; witness had not the slightest suspi-

cion from Captain Hull's manner or words that any fraud or any
thing of the kind had happered.
The Court adjourned to meet at half past 9 o'clock, A. M. to-

morrow.

V. 8. NAVY-YARD, CHARLESTOWtf, SEPT. 14TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, except the President, who is prevented by sickness, the Judge
Advocate, and Captain Hull.

The Court was cleared, and the power of two members to pro-
ceed in the absence of the President, was taken into consideration,
and the members present decided they had not power : and there-

upon they directed the Judge Advocate to write to the Secretary
of the Navy, suggesting the propriety of granting to any one of the

members, in case of inability of the others to attend, authority to

proceed in taking evidence, in order to prevent further delays :

whereupon the Judge Advocate addressed the following letter to

the Secretary of the Navy :

United States Navy-Yard, Charleslown, 14th September, 1822.
Sir : Captain Rodgers, President of the Court nf Enquiry, now held in this

place, is unable to attend Court this day from indisposition, and the other mem-
ber!* of the Court have directed me to suggest to you, sir, the propriety of giv-
ing authority to either member of this Court, and also the Court of Enquiry
into 'he affairs of the United States frigate Macedonian, to proceed in the tak-

ing of evidence in the case of inability of the otheis to attend, in order to pre-
vent further delay.

It will occur to you, sir, that this authority ts unobjectionable, inasmuch, as
Courts of Enquiry, occasioiia'ly authorize commissioners to take 'he evidence of
distant witnesses, and afterwards found their opinion upon evidence thus taken,

Respectfully, your obedient servant, GEO. SULLIVAN.
To the Hon. Smith Thompson, Secretary ofthe Navy.

Captain Hull stated to the Court that he should have occasion
to interrogate Lieutenant Abbot again before this Court : where-

upon the Court directed the Judge Advocate to give Lieutenant
Abbot notice that he would be further examined, and that he
will be in readiness to attend when further notified. The Judge
Advocate, accordingly, addressed the following letter to Lieutenant
Abbot :

United States Navy- Yard, Charlestown, September 14, 1822.
Sir : By direction of the Court of Enquiry, now in session at this place, ! here-

by give you notice that your further attendance at this Court is required, and
that you are requested to be in readiness to attend upon special notice of the
time which will be given by, Sir, your humble servant,

GEO. SULLIVAN, Judge Advocate.
Lieutenant Abbot, of the United Slates Nary, now at Boston.

The Court adjourned to Monday at half past nine o'clock A. AT
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U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER ICtH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the men.
bers, the Judge Advocate, and Captain hull.

Charles Bradbury, called on the part of Captain Mull, was further

examined, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Have you had any communication from
or with iVlr. Fosdick, on the subject of his fraud ? If yea, please
to state the same.

Ji. Mr. Fosdick stated to witness that every part of his. Fos-
dick's, property in New-York and elsewhere, was attached fpi se-

curity to Government
;
witness knows, that all in his possesion or

within his knowledge at any time, and some in New Orleans, was
attached. The whole of Mr. Fosdick's property was so completely
secured, that Mr. Fosdick applied to witness to know if there was
not some not attached, that Fosdick could have for immediate use.

During the time he was in Boston, the summer the settlement was
made, witness had several conversations with Fosdick

;
and from

these, and calculations, the estimate witness made with Fosdick,
Fosdick ought to have had about 30,000 dollars over and above
what he was indebted to Government. Afrer the settlement was
made with Government, and the money. $ 58,uOO, was paid over,
witness has reason to believe, that Fosdick's property remaining,
and justly his own, did not exceed twenty-eight to twenty-nine
thousand dollars. Witness one day asked Fosdick in conversation
whether there \\a* any person who knew any thing about his con-
cern with the Government, or had any concern in it. Fosdick stat-
ed that no person had any concern with him in the transaction^ and .

witness was satisfied, from all the circumstances at the time, that
no person had. Fosdick declared to witness, at the time the
settlement was made, that he was induced to make this settle

ment, by the disagreeable situation in which he was placed here,
being here in private, and his desire to prevent as much as possi
ble, any further notoriety. During the negotiation which led to

settlement, witness saw Captain Hull, Col. Binney, and George
Blake several times, and found that Fosdick was very unwilling to

agree to the amount they claimed, always insisting it was beyond
the amount due. Captain Hull insisted upon the full sum, and re-
fused settlement without it. Mr. Fosdick told witness in private,
that he thought Captain Hull was very hard upon him. Fosdick

finally agreed to pay 55.000 dollars, that sum, or near that sum, as

due to Government, and 3.000 for expenses, making in all, 58,000
dollars

;
and Fosdick said that the sum taken was more than they

ought to have taken.

Question by same. Did Fosdick execute a bond and transfer of
his property to you, which was sent to you from New-York, and
have you them in your possession ?

Ji. He did
;

and witness ha* the same, and will furnish a true

copy thereof to this Court. There was also a bond executed by
witness to the United Stales, binding witness to hold the property

24
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transferred intrust for the United State?, to pay such sum as should

be found due them after from Mr. Fosdick : of this, also, and of

the receipt for the money, witness will furnish a copy.
Question by same. Were Fosdick's confidential communications

with you such, when he came on to effect a settlement with the Go-

vernment, that if others had hecn connected with him in his fraud,

it would have been made known to you ?

A. Witness says, he don't think it possible for any body to have
been concerned with Fosdick in the fraud, without witness having
known it. This is witness' impression

Question 6>/ same. Did Fosdick, for three or four years before he
left Boston, live in great extravagance, expending several thousand

dollars a year.
— Did he entertain much company, or frequent most

places of public amusement
; and did he keep a carriage and

horses ? State particularly his mode of life.

A. From what witness knew of him, he should say of Fosdick

that he had been a very prudent man in his expenses. Witness

should not think, from what observation he made on him, that hef

expended over a thousand dollars a year, unless it may be just be-

fore he was going away. He did not entertain much company, as

witness knows ;
he went to the theatre two or three times a rea-

son
;

and witness doubts if he went to any other public places of

amusement. He did not keep a carriage and horses, as witness

knows
;
he kept a horse and chaise, and the winter he went away,

he bought a pair
of horses and a sleigh, as witness understood, to

travel with. Mr. Fosdick was remarkably penurious. 4t was not

possible for him to have lived with extravagance, or kept a carriage
and horses, without witness' knowledge.

Question by same. Did Mr. Fosdick constitute you his attorney,
when he left Boston

;
and had you any reason, from any tiling you

saw in him, or knew of his property, to suspect that he had come

by it by dishonest methods ?

A. He made witness his attorney to receive dividends on certain

stocks in Boston. Witness had no such suspicion, or any reason

to suspect. Witness knew nothing of Fosdick's property else-

where, at the time he left the Navy-Yard, or that he had any in

New-York. Witness had heard that Fosdick had received a con-

siderable sum from his wife's father; and witness never summed

up the amount of Fosdick's property in Boston, until after the fraud

was discovered.

James Bicldlc, of the United States' Navy, was called by Captain
Hull, and was sworn and testified as follows:

Question by Captain Hull. It has been stated in the course of this

enquiry, that you had held a conversation, at the Springs, in the

summer of 1821, with Captain Shaw, in public, implicating Cap-
tain Hull's official conduct, in relation to certain passage money,
said to have been taken by him while commanding the Frigate

Constitution, previous to the late war. Please to state whether you
ever had such conversation with Captain SShaw

;
and if so, to re

late it ?
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Jl. Witness says he had very little conversation mth -Captain
Shaw, at the Springs, of any kind. Witness never had any such
Conversation with him in public, and witness thinks lie never had

any such in private. Witness well remembers that Captain Shaw,
when arrested, wrote to witness at Philadelphia, to say that he was
informed witness was in Paris at the time the subject ot pa-sage
money was discussed there, in 1812, and desired witness to inform,
him what he knew about it. Witness wrote him in reply, stating
what he had heard in Paris and it did not then occur to witness,
that witness had ever had any conversation with Captain Shaw on
this subject, nor does it now

; which sati-ties witness that he
never had any conversation with Captain Shaw, al any time, on this

subject.

Henry S. Nezvcomb, Lieutenant in the United States' Navy, wa*

sworn, and testified.

Question by same. Did you know Lieutenant Abbot, and have you
lately had a conversation with him on the subject of the present
Court of Enquiry ? and if so, state what passed between you.

A. On or about the 2nd September inst witness met Lieutenant

Abbot at the Commercial Reading Room. After some common-

place enquiries, Lieutenant Abbot said, that he had been urged to

bring forward the state of the Macedonian Frigate, against Cap-
tain Hull

;
hut it was not his business : that he had no ill will

against Captain Hull
;
be was actuated in his conduct towards him

by a sense of duty ;
he had no personal interest : that he had had

splendid offers made him if he would retract, and acknowledge that

he had injured Captain Hull, and certain great men. Being asked

by the Court if Lieutenant Abbot mentioned the name of any per-
son who had made these splendid offers, witness says no

;
witness

did not ask him
;

the conversation ended with some common place
remark by witness, and witness separated from Mr. Abbot. This

was not a confidential communication
; the acquaintance subsisting

between witness and Lieutenant Abbot was too slight for any such

to have taken place between them : nor was it in answer to any

question asked by witness, or suggested by any remark from him.

William B. Shubrick, called on the part of Captain Hull, testified

as follows :

Question by same. Have you examined the journal of the Yard,
with the view of ascertaining the time Lieutenant Abbot joined the

Yard, the times he was absent on leave, and the number of times

he performed duty while attached to the Yard ? If yes, please to

state the times and dates particularly.
A. The witness annexed the following extract from the journal

of the Yard :

List of days duly kepi by Lieutenant Joel Abbot, at the Navy-Yard, Charles*

town, Massachusetts.

January 26, 1820. February 10, 182G

31, 15,

February..,. ...» 5,
* °

{\
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February 24, 1820. July .. 18, 132fc

March L • • *1,
6

,
,

24,

11, • 27,

16, 30,
21, August... 2

26, 5,

31, 8,

April 5, 14,

10, 17,

1?, 20,
22, 26,
27, October 4,

May 2, 13,

7,
-

.16,
ll, December 22,— - 15, 25,
19, 28,

June 2', 31,— — 24, January. 7, 1821.

27, 10,*
30, 20,

July 3, February ll,

6, —
I4,t

9, 23,

12, 26,

15, ToApril 7, 182 1.

The above taken from the journal of the Yard, kept by sailing
master Waldo.

This extract shows all the days duty Lieutenant Abbot per-
formed within the period therein mentioned

;
as to his absences,

witness cant say ;
leave of absence being usually verbal.

Question by same. Will you state for how long a time Lieutenant
Abbot obtained leave of absence in January, 1821, and if you
know where he went at that time, and also, state the day of his

return ?

At About the 26th of January, 1821, Lieutenant Abbot brought
a letter from Lieutenant Perry, at Bristol, Rhode-Island, to wit-

ness, desiring witness to give Lieutenant Abbot leave of absence
for ten days ;

Lieutenant Abbot had leave accordingly, to go as he
said on a visit to Lieutenant Perry ;

witness don't know when Lieu-
tenant Abbot went

;
he returned between the 8th and 11th Februa-

ry, having overstaid his leave six days ; witness got to be uneasy
about him

;
Lieutenant Abbot attributed his having staid longer than

his leave of absence, to the badness of the roads.

Questioyi by same. Please to state on what day in February, 1821,
Lieutenant Abbot applied for leave to go to Newburyport, and
when he obtained leave, and what circumstances took place rela-

tive to it ?

*&. He applied as soon as he returned, as before mentioned,
between the 8th and 1 Ith February ;

witness don't know on what

* Lieutenant Carter took the watch.
t Midshipman Cooper took the watch, Lieutenant Abbot on leave.
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Jay he had leave, but it was between the 1 Uh and 14th of Februa

ry ; when Lieutenant Abbot first applied, there i\eie onrj officers

enough at the Yard to make three watches
;
the weather was had,

and it was concluded by Captain Hull and witness, after consulting,
that as he had just returned from a leave of absence, that leave

should not be granted him
;
whether Lieutenant Abbot represented,

at this application, the illness of his family, or not, witness cannot

say ; liieutenant Abbot afterwards applied again for leave, repre-
senting the situation of his family, antl ieave was granted for several

days ;
Lieutenant Abbot returned from his family between the 20th

and 23rd of February, and a few days after he applied again, and
on the 27th or 28th of February, he had leave again, and was ab-

sent until after the death of his wife, and did not do duty again in

the Yard; witness further states, that during Lieutenant Abbot's

absence on the leave of the 27th or 28th February, witness had de-

termined to order him up from Neburyport, for duty at the Yard ;

the weather being severe, and witness thinking Mr. Abbot should

do his share of duty ;
but Lieutenant Percival informed witness,

that Lieutenant Abbot's wife was sicU, and witness did not order

him, but he staid as long as he pleased ;
when he returned, he re-

presented himself as being in bad health, and Captain Hull gave him
leave of absence to go as he proposed to the Springs.

Question by same. Was the duty in February, 1821, more se-

vere than usual, or not, at that season of the \ear ?

A. Witness thinks it was
;
the weather was very bad, and fewer

officers than usual to keep watch.

Question by same. If Lieutenant Abbot had written from New-

burvport for extension of his leave of absence, stating that his

wife was very sick, would his leave of absence have been pro-

longed ?

A. Witness has no doubt his leave of absence would have beeri

prolonged.
Question by same. Do you know whether the late boatswain^

Waldo, was deprived of any allowances to which he was entitled,

while attached fo the Yard 1

A. The order for an allowance ofwood was for ©ne boatswain in

this Yard
;
there were two here, and Captain Hull told witness that

he meant to divide it between the two
;
one of them, Walton, was

senior in office, was old,' and was not able to do much duty ;
was

accommodated with quarters in the Yard, and kept to do light

work in the rigging loft
;
and witness never heard any complaint

from either of them, that they had not their allowances.

Question by same. Were Lieutenant Smith, Hunter, and Nichol-

son, in the same situation as Lieutenant Abbot in respect to duties,

pay, and allowances, at the same time he was in the Yard ?

A. Lieutenant Hunter was attached to the Rendezvous, and

had no duty in the Yard ; Lieutenant Smith was sick
;
Lieutenant

Nicholson was attached to the Independence until she was in or-

dinary, aad then he was too unwell to do any duty in the Yard,
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.in<'i has since died
; they had their pay, and had no allowances, as

h itness presumes.

Question by same. Was Lieutenant Abbot particularly attentive

to Ins duties, while attached to the Yard or not ?

A Witness does not know that Lieutenant Abbot was inatten-

tive while on duty, but witness thinks Lieutenant Abbot was not on

watch so often as other officers, who had that duty to perform.

Charles IVure, master Sail .Maker of the Yard, called on the part
of Captain Hull, testified as follows :

Questio7i by Captain Hull. Did you know Harrison Wingate
when he worked in the Yard, and have you any knowledge of his

taking property belonging to the public while thus at work ?

A. Witness knows one Wingate ;
he was a joiner, witness does

not know his christian name. This Wingate asked witness for a

piece of old duck to make an apron of; witness did not give him

any. A few days after, while the men were absent from the loft, at

dinner or breakfast, witness saw this Wingate, the same man who
has been examined as a witness before this Court, come out of the

loft door, with a piece of new duck, between two and three yards •;

witness went up to him, and asked Wingate if he knew why the

bio' stripe was in the duck, and told him it was to prevent people
fmm stealing it. Wingate said, "damn the duck," and witness

made him carry it into the loft again, and put it in the box he had

taken it from.

Question by same. Hid Wingate work in the sail-loft on the floor;

and, if so, did you make any and what report concerning him tc

Mr. Peirce, the master-joiner?
A. Yes : and witness reported him as an idle and lazy man ; he

would often sit with his hands over his knees, while others were
at work.

Ebenezer Barker, called on the part of Captain Hull, testified as

follows :

Question by Captain Hull. Have you surveyed the painting done

upon the brick house belonging to Captain Hull
; and, if so, will

you state what the cost of it may be fairly estimated at ?

Jl. The following is a survey of it, in the common form of sur-

veys of such work, when done by the rules, and payment made ac-

cording to the measurement ;
and it shows the amount, at the rules

and at the common and usual price at which such work is done now
Under the rules.

Charlcstown, August 23, 1822.

This is to certify, that we have carefully measured the painting of the brick

house belonging to Captain Isaac Hull, and find as follows:

Painted with two coats 476 square yards.
Ditto. ...ditto one ditto 133 dittov...ditto.

There is on the house eighteen pair of large, and three pair of small window*

blinds. The (juantity of putty used is estimated at sixty-five pounds
E. BAKKER, Surveyor
CALEB PEIRCE.
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Estimates of cost, at Rules of Work.

476 yds. painted with 2 coats, at 20 cts. per yd. $95 2U il at 16 cts. peryd $76 1G

13'' ditto 1 12 15 96 10 13 30

18 pair of blinds, $1 25 each 22 50. 2'Z 50

3 ditto 75 2 25 2 25

g 135 91 g 114 21

Caleb Peirce called on the part of Captain Hull, testified as fol-

lows :

Question by same. Did you survey the painting done on Captain
Hull's brick house ? If so, what is the fair estimate of its cost

;

and are you acquainted with the cost of painting at this time
;

and
what it was worth when Captain Hull had the house painted ?

A. Witness made the survey of it with Mr. E. Barker ;
and the

survey given in by him, .md now exhibited to witness, as part of

Barker's answer, correctly states the estimate witness and Barker
made of it. Witness is not acquainted with the cost of painting,

except by enquiry of others, and does not know except by en-

quiry of others, what the painting was worth, when Captain Hull
had the house painted ;

but the measurement is certainly correct.

Surveyors are commonly employed to measure painter's work,
when paid for by the rules or measurement

Questinti by same. For what reason was Harrison Wingate dis-

missed from the Yard ? Please to state

A. Because he was reported to be idle, and because he was in

the habit of going out of the Yard at usual grog time, and staying
double the time allowed the people to get their grog.

Question by same. Do you know whether a quantity of hinges

belonging to Captain Hull, were carried into the blacksmith's shop
for safe keeping ? Please to state the facts relating to them.

A. There were six pair taken from gates and doors on the
Woodward estate ;

also four pair small hinges taken from the win-

dow shutters ; also eight pair door and shutter hinges, taken from
another building of Captain Hull's ; and two pair taken from a shop
bought by Captain Hull of Mr. Brown. Some of these, as witness

believes, were afterwards used on the Woodward estate, and some
on the ten foot shop, near the gate, for cellar doors, window?, and

gates ; and some of them were used in the Yard for the United

States.

Question by same Did you direct Harrison Wingate to make the

gutters for Captain Hull's houses, in the joiners' shop in the Navy-
Yard ;

or if they were thus made, was it with your knowledge ?

A. Witness has no recollection of giving him such orders
;

but

thinks he made one gutter tor Captain Hull; it was about thirty

feet Ions:, and consisted of two pieces of boards nailed together
—

Captain Hull had lumber of his own
;

but whether the pieces of

which this gutter was made were his or not, witness cannot under-

take to say. Witness does not know by whose authority this wa6

made, or whether Captain Hull knew it or not. Wingate occupied
the house for which he made the gutter?.



192

Question by same. What became of the barn and a wood shed

Iphicta was on Captain Hull's land, and to what use has it been ap-

plied,
and what is their value ?

A. The barn was moved into the Yard, and has been used to

keep the oxen in. It was a two story building ;
its value was about

$ 100 when brought in There was part of a wood shed also

brought into the Yard, and is now used as such by the gunner of

the Yard. This was about twenty feet long, its value from ten to

fifteen dollars.

The Court adjourned to half past nine o'clock A. M. to-morrow

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER I7TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
uers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Joseph IV. Revere, called by Captain Hull, was sworn, and testi-

fied as follows :

Question by Captain Hull. Have you, at any time since Captain
Hull commanded on this station, received a quantity of burnt cop-

per from the Navy Yard ? If you did, please to state when, and

how much vou received, and in what manner you accounted for it.

A. Witness did receive, in the latter part of 1818, from the Na-

vv-Yard at Charlestown, a quantity of burnt and of old copper, as

follows :

47,738 at 32 burnt copper.
7,921 .. 24 ..

8,724 .. 24 old scraps, composition.

This was received on contract made with the Navy-Commission-
ers, and was delivered to witness by their order ; and witness ac-

counted for it by delivering new copper for the use of the Govern-

ment, viz 257,750 pounds, at 36 cents, at the Navy \ aid at

Charlestown, and elsewhere. Captain Hull had no agency or con-

cern with this contract, or the execution of it, except that he de-

livered the old copper, which was weighed by the Navy Store-

keeper of the Yard, and in receiving some of the new copper*
which was weighed in the same manner. Captain Hull was always
in the Yard when witness came there, and there being a difference

between the quantity according to witness' weight and the Navy-
1'ard weight, witness and Captain Hull had conversation on the

subject ;
and in the course of the delivery by witness of copper

into this Yard, witness thought that Captain Hull was very particu-

lar and minute indeed.

Question by same. Had you dealings with Mr. Fosdick of any
kind, or in any way, concerning copper, either taken from, or de-

livered by you, at the Navy-Y'ard, during the time Captain Hull

has had the command on this station.

A. Never : no dealings of any kind, in any way, not to the value

if a cent.
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Question by same. Did you not request of Captain Hull to pa)

you for the boxes in which you packed the copper ;
and what was

done relative to them ?

A. Witness did : witness had put up some of the copper in

boxes, and charged the mere cost of lumber and carpenter's work,
which amounted to ;315 dollars. Captain Hull objected to this

charge, and witness wrote to the commissioners
; they referred it

to Captain Hull : neither he or they have acted definitively on the

subject of the charge now standing against the United States, in

witness' books.

Jisa Bucknam, called on the part of Captain Hull, was sworn,
and testified as follows :

Question by same. Are you well acquainted with B. H. Fosdick,
and what is his character for talent-;, and what was his character
for integrity, previous to the discovery of his fraud at the Navy-
Yard ?

A Witness has been acquainted with him ever since he was a

child
;

he was held forth as a model for the young, where he liv-

ed
;

his character for integrity, and his reputation for talents, were

very high to the period of the di.-covery of his fraud ; his credit

was good, and witness believes he might have obtained credit for

any sum, from 50 to 100,000 dollars. Witness believes this is the

only instance of fraud he has ever been guilty of.

Question by same. Was he, while attached to the Navy-Yard in

Charlestown, or at any time, a man who lived in great extrava-

gance ;
did he frequent pllces of public amusement, and did he

keep a carriage, and horses, and servants, and support an expensive
establishment

;
and were you upon such terms with hjm as to be

enabled to judge as to his habits of life .'

A. Witness was intimate with Fosdick, and says Fosdick was not

extravagant, at any period of bis life, but was rather parsimonious ;

did not frequent places of public amusement much
;
he used to go

to the theatre five or six time- every season
;

did not keep a car-

riage and expensive establishment ; he had a horse and chaise, for

convenience, rather than hire
;
these he sold, and a short time be-

fore he left the Yard, he bought two horses, as witness believes, to

travel with, and did travel with them from this place.

Question by same. Was not Fosdick reputed to have received a

considerable sum of mone)' by his wife, and also something from

his father ?

A Yes ;
he had §10,000 from his father-in-law, and he was re-

puted to have 6 or 8.000 more. Mr. Fosdick was very shrewd in

the management of his property.
Question by same. Did you see Mr. Fosdick when he came on

here to settle the claims of the United States against him
;
had you

opportunities of seeing and conversing with him familiarly ;
and do

you believe, from any thing that past at the time, while the settle-

ment -vir 1

! him w^s effecting, or had \
i)

reason to believe, that

any person or persons was or were connected with him in the fraud

25



194

practised by him upon the Government? State particularly what

you know on this subject.

.#. Witness did see him ;
he was at witness' house the whole

time the settlement was negotiating ;
and witness did see and con-

verse with him familiarly ; witness bad no reason to believe that any

person was connected with him in the transaction, on the contrary,
witness believes no person was so concerned. Witness' reasons

for his belief, are as follow- : When Fosdick returned sometimes

to witness' house, from meeting the commissioners, vexed and hurt

with them, witness suggested to him that witness bad beard that other

persons, high in commission, had been concerned with him in the

transaction, and shared the money; Fosdick asked him what he meant,
witness explained to him that he had heard Captain Hull and Col,

Binney were concerned with him, and advised him, if this was so,

that he owed it to himself ami his country to expose them, i osdick

then said nobody should suffer for him
;

that neither Captain Hull,

or Mr. Binney, or any person knew any thing of the business
;

thai if he had been suspected of such a course, he should have,

been dismissed from the Yard immediately : he said it was a tran-

saction that only one could carry on. \\ itness is sure, from the state

of Fosdick's mind at the time, and the motives witness held out to

him, that if Captain Hull or any other person, bad been concerned

in the transaction with Fosdick, witness would certainly have

known it.

Question by same. What did Fosdick say, in regard to the settle-

ment finally made with him
;

did he,%or not, say the Government
had got all that belonged to them ? Please to state what you know-

relative to it.

A. When the commissioners had come to their ultimatum,
Fosdick told witness of it, and witness asked him how near it

was to being right; and Fosdick said it was several thousand

dollars out of the way ;
witness asked him if he was sure it was

so much out of the way ;
Fosdick said he was, and said he could

not afford to lose so much
;

he talked of a suit in a civil court to

settle it; he was, however, advised by witness to settle it as com-
missioners proposed, and finally he did so

;
and since the settlement

he has told witness that he had paid over too much, that the Go-

vernment had got many thousand dollars more than was due to

them, and he thought the commissioners were hard on the settle-

ment, screwed him down too close
;

he felt inju-ed with Captain

Hull, because he was more persevering and insisting than either of

the other commissioners ;
at least Fosdick considered him so, and

he felt more injured by Captain Hull than by the others.

Ebenezer Jackson, of Boston, painter, came into Court, and stated

that, when he was testifying, he was under the impression that he

was interrogated as to work done for Captain Hull only ;
witness

told one Joseph Simous that Nathaniel 'Turner had done work for

Chaplain Felch, and took the materials out of the Yard; and Si-

mons said Turner ought to testify this
; witness said if so, then he.

witness, ought to testify to work he had done for others, and Si
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mons told witness that he ought : where upon witness thought it was

prober for him to come into Court, and state some instances of
Vvn lV done for others by himself. Witness being asked to state these

instances, says he, with .Nathaniel Turner, painted two rooms lor

Josian Barker
;

witness took the stock out of the Yard, b} Mr. I ol-

man's orders. Witness can't recollect tiie year; he can onl) say, it

wa« wnile witness was in the Yard, perhaps a year before witness

left it, and witness left it three years ago last February ; witness also

painted a floor twice over torJosiah Barker, by order of Air. 1'olman,
and took the materials out of the Yard ;

this was done soon after the

others. Witness also painted a floor for Caleb Peirce, and took the

stick from the Yard
;

this also was done by order of .Mr Tolman.
Witness also recollects that he went over to Commodore Bainbridge'l
new house in Fond street, now called Bedford, and varnished two
or three soap-stone tire places, and took the stock from the Yard

by direction of Mr i olman
;
witness further states that, by Mr.

Tolmau's orders, he yellow washed in Captain Hull's houses, and in

the public buildings, taking the French yellow from the same cask

which was in the Yard, when witness first came into the Yard,
about J wo thirds of it had been used. At one time, when witness

primed one of Captain Hull's buildings, witness took remnants from
different pots, and used that for this purpose by Mr. Tolman's
orders. In neither of these instances did witness receive orders

from Captain Hull, and witness has no reason to believe that Captain
Hull knew any thing of these circumstances ;

witness never informed

him of them. Witness says he does not recollect any thing further

at this time.

Question by same. For what cause did you leave off working at

the Yard ? Flease to state.

Answer. Mr. Tolman was dissatisfied with witness, because he

did not come to work on Sunday morning on the Hornet, then

fitting away, with the other men.

Question by Captain Hull. Are you acquainted with Joseph

Ingersol, and have you conversed with him at any time on the subject
of your testimony.

Answer. A man by the name of Ingersol called on witness at

witness' house, since witness testified in this Court, and told wit-

ness he was the man whom Captain Hull had sued for a libel
;
wit-

ness has never spoken with him before, except once at a Baker's,
in Portland street, when witness was introduced to him. Ingersol set

down, asked questions of witness respecting the subject of witness'

testimony, and took minutes of what witness said
;
witness thinks

he told him of some of the instances which he has stated at this

time.

Question by Captain Hull Did any person request you to come

and give testimony before this Court since the period of your last

examination ? If so, who thus requested you?
Ji. No person ;

witness has had no conversation with any person,

but with Simons, a« above '- f ;itp(i.
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Being asked if witness had bad any conversation with Mr. AbboC

since his examination, witness says he wont to the lost Office

where he understood Mr. Abbot was frequently, and left word for

him that witness wished to see him, witness called on Mr.

Abbot to ask if he thought it was proper for witness to state the

circumstances to the Court he has stated at this time, and Mr. Abbot

said he thought witness ought to state them
;
when witness said he

had no conversation with any person, a9 above stated, witness did

not recollect his conversation with Mr. Abbot.

Question by same Were you requested by Mr. Ingersol, or any

other person, and if so, whom, to give such information as you

might be able to, or might from time to time obtain, relative to the

affairs of the Navy Yard 1

A. No, not to witness' knowledge, by any one
;
witness may

have been told, as by Vir. Simons, that it was witness' duty to com-

municate what he knew to the Court.

Amos Binney, Navy- Agent, called by Captain Hull, was sworn,

and testified as follows :

Question by Captain Hull. Has the Navy- Yard been enlarged

since Captain Hull has had the command of it ? If yes, please to

state all the circumstances relative to the contract, and purchase
of the land

A. It has been enlarged on the south west side, near the gate ;

this was effected by the purchase of a piece of land from the estate

formerly owned by Woodward. It was deemed necessary during
the war, that the south west line should be straightened ;

a cor-

respondence ensued between Captain Hull and the Secretary of

the Navy on this subject, several personal interviews were also

had between them ; the Secretary of the Navy, Mr. CrowniHshield,

viewed the ground ;
he acquiesced in the propriety of this altera-

tion, but hesitated as to his authority to direct the purchase ;
after-

wards on the 4th November, 1816, the Secretary wroie to witness

a letter of that date, as follows :

Nary-Department, Nov. 4, 1816.

Sir: Captain Isaac Hull having offered to this Department a strip oi

land adjoining the Navy-Yaid, at Charlestown, upon such terms as induce

me to accede to the purchase. I have to request of you to cause a survey of the

quantity, and estimate the amount in a fair proportion to the value of the whole.

and your requisition for the sum shall be complied with.

I am, very respectfully, your obedient servant,

(Signed,) B. W. CROWJVINSHIELD.
Aimos Binney, Esq. Navy-Agent, Boston.

Witness did not take any immediate measures on the receipt of

this letter, expecting to see the Secretary at Washington the en-

suing winter. In January, or February, 1817, witness was at

Washington ;
witness had a conversation with the Secretary, on the

purchase of this land
;
he requested the witness to make out an es-

timate of the
|

urshase money, and other incidental expenses ;
wit-

ness did make an estimate, which witness has on his letter book.
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of the value of the land, cost of removing buildings, &c. The Se-

cretary i-sued his warrant tor the amount of money witness re-

quired ;
this money was charged to witness, and he held to ac-

count for it, under the general appropriation for the improvement
of the Navy- Yard. Soon after witness' return to Boston, on the

20th May, 1817, witness did, in compliance with the Secretary's
letter of the 4th November, lttlb, appoint Messrs. Nathan Adams,
Josiah Barker, and John Tapley, to survey the land, and to lix

the price agreeably to the following letter of instructions.

Boston, May 20, 1817.

Gentlemen : In compliance with authority from the honourable the Se-

cretary of the Navy, under date of I have named you a

committee to appraise a gore of land, adjoining the United States' Wavy-
Yard, Charlestown, from a point at the south gate, on Water-street, and run-

ning north-west towards the Turnpike; which gore Captain Isaac Hull has sold

to the United States, for the improvement of the Navy- Yard.

You will carefully estimate the number of square feet of land thus to be

added to the Yard; describe the same by metes and bounds; and adjudge the

relative value thereof, compared with the price paid by Captain Hull for the

whole lands he purchased of the heirs of David Woodward and others ; the

cost of removing buildings, fences, &c. ; the value of the improvement to the

United States, and the value of the residue of the land yet held and owned

by said Hull : all which please report to me in writing, as early as conve-

nient, with your bill of charge for the trouble and expense of executing com-

mission. It is proposed that you meet Captain Hull and myself at the JVavy-

Yafd, for this purpose, on Saturday next, at three o'clock, P. M. if convenient

to you. Respectfully, your obedient servant,

( Signed,) AMOS BINNEY, Kavy-Agent.

To Messrs. Nathan Adams, )

Josiah Barker, > Charlestown.

John Tapley, )

I agree that Messrs. Nathan Adams, Josiah Barker, and John Tapley, shall

appraise and fix the value of the Land which the United States propose to pur-

chase of me for the improvement of the Navy-Yard, Charlestown.

(Signed,) ISAAC HULL.

The Commissioners appraised the land agreeably to the follow-

ing return or report :

Sir: In compliance with the instructions contained in your letter of the 20th

ult.to us, we have carefully examined, and herewith return you a description,

with a schedule of the gore or piece of land therein specified : to wit :
—

Commencing at a point twenty-two feet two inches from the southern en-

trance to the Navy-Yard, in Charlestown, Massachusetts :
—

Thence running north-westwardly, (N. N.W. quarter W.) 134 feet. ) p <~

Thence eastwardly, ( E. 3 degrees N.) 82 feet. \
f^ ^

Thence back to the starting point southwardly, ( S. by W. 126 feet. ) »o «

and containing about five thousand one hundred and eighty-six square feet.

The above comprises the extent, position, and the number of square feet con-

tained therein, and is bounded as follows, viz :
—

Easterly and Northerly, by the Navy- Yard.
'

Westerly, by land of Captain Isaac Hull, and coming to a point.

Southerly, on land owned as above.

We are, moreover, of the opinion, that as the Navy-Yard is highly im-

proved and.benefuted by this addition to it,
and the estate ol Captain Isaac Hull

is thereby permanently reduced and considerably impaired, and consequently
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.essencd in comparative value, by the division ; that the price of sevcmy-h\ e

cents per square toot, is a fair and equitable equivalent for the same.
In testimony whereof, we have hereunto set our hands and seals, this

eigbteeoth day of June, in the year of our Lord one thousand eight
hundred and seventeen.

(Signed,) NATHAN ADAMS. seal.

Signed, sealed, and delivered, (Signed,) JOSIAH BARKER. seal.
in presence of us. ( Signed,) JOHN TAPLEY. SEAL.

( Signed,) B. H. FOSDICK.
(signed, CHAS. F. WALDO.

Amos Binney, Esq. Boston.

Pursuant 1 1 this report, witness made out a bill as follows :

The United Stales'1 Navy Department
1817. To Isaac Hull, Dr.

\ug. 15. For five thousand one hundred and eighty-six

square feet of land, purchased by the United

States, lor the extension and improvement of

the Navy- Yard, at Charlestown, Massachu-

setts, bounded and described as per deed

thereof, from Isaac Hull to the United States,
dated this 15th ol August, 1817, refer-

ence thereto being had, and to the papers

annexed, containing the appraisement of the Feet,

same, at seventy-five cents per foot, 5,186

Deduct, per agreement, one hundred and fifty-

two feet of the above, exchanged for the same

quantit; left out of the Navy-Yard, in con-

sequence of running the line of the Yard

straight; the sole right and title to which, is

vested in Isaac Hull, Esq. by this Exchange, 152
Cti.

5,034 at 75 $ 3,775 50

Boston, August 15, 1817.—Received of Amos Binuey, Esq. Navy-Agent,
three thousand seven hundred and seventy-five dollars and fifty cents, in full of

the within bill, for which I have signed duplicate receipts.

(Signed,) ISAAC HULL.

And Captain Hull executed a deed in common form to the Unit-

ed States, dated 15th August, 1817, copy of which is as follows :

To all People to whom these presents shall come, Greeting :

Know YE, That I, Isaac Hull, of Charlestown, in the County of

Middlesex, and Commonwealth of Massachusetts, Esquire, for and in considera-

tion of thirty-eight hundred and eighty-nine dollars and fifty cents, received of

the United States of America, to my satisfaction and content, do hereby grant,

bargain, sell, and convey, unto the said United States, a certain piece of Land,

lying and being in Charlestown aforesaid, described and bounded as follows:

that is to say, commencing at a point twenty-two feet two inches from the south

gate or entrance to the Navy- Yard, Charlestown, Massachusetts; thence run-

ning north-westerly, one hundred and thirty-four feel ; thence easterly eighty-

two feet; thence back southerly to the point of starting, one hundred and

twenty-six feet six inches; and containing about five thousand one hundred and

eighty-six square feet, more or less; being bounded easterly and northerly by
the Navy-Yard ; westerly by land of Captain Isaac Hull ; and coming to a

point southerly on land owned as above. To Have and to Hold the

above demised and described premises to the said United States forever.—
And I, the said Isaac Hull, for myself, my heirs, execotors, and administrators,

do covenant with the said United States, that at the ensealing hereof, I am seiz-
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ed in fee of the premises ; that the same are free from all incumbrances ; a

that 1 will warrant and defend the same, against the lawful claims of all per-
sons whatsoever.

In testimony whereof, I have hereunto set my hand and seal, this

fiiteenth day of August, Anno Domini eighteen hundred and se-

venteen; together with Ann 1YI my wife, as a relinquishment oi

her right of dower and of thirds, in the premises.

(Signed) ISAAC HILL, [SKAL.j
(Signed) ANN M. HULL, [seal.J

Sig)icd, sealed, and delivered,
in presence of

J. DEB LOIS,
JOHN SOLEY,

Acknowledged before John Soley, August 16, 1817.

Immediately afterwards, Captain Hull, as commandant of the

Yard, took the necessary measures to remove the buildings from
the land purchased, and erect the fences

;
it was the understanding

between witness and the Commissioners, and Captain Hull, that the

expense of removing the buildings and putting them into as good
repair, as the} stood on the ground originally, was to be defrayed

by Government ;
one of the buildings, a wooden building two sto-

ries high, was removed into the Yard, and has ever since been oc-

cupied for Government use
;

for this Captain Hull, as witness be.

lieves, never received any compensation ; the other buildings were
removed and put into a proper state of repair, and they were not

put in any better state, at the public expense, as witness belipves.

Question by same. Had Captain Hull any thing to do with nom-

inating the appraisers of the land, or did you consult with him on
the subject ?

A. Witness considered himself authorized by the Secretary*
letter to appoint these exclusively ; witness proposed the names
mentioned in his preceding answer, and Captain Hull agreed to it ;

Captain Hull did not nominate either ofthem, nor did witness con-

sult him on this subject, till witness had made out his commission to

the appraisers.

Question by same. Did you consider this purchase a beneficial one

for the United States
; and, if you could restore the United States

to their former situation, should you think it wise to do it ?

Jl Witness does think the purchase very beneficial to Govern-

ment, and would not of course restore the United States to their

former situation, and should not think it wise to do it.

Question by same. Have you ever had any private dealings with

Captain Hull, or in any way been connected with him, in any

speculation, since his command at the Navy Yard ? If so, please to

state them.

A- Witness has never been connected with Captain Hull, in any

speculations whatever
;
the only dealings witness has ever had with

Captain Hull, were selling him a barrel of whiskey and a Char:

of Boston harbour, and lending him a thousand dollars, for which

he gave his note, and witness got it discounted at the Bank, and got

his money ;
these are all the transactions of a private nature

nesB has had with Captain Hull.
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Question by tolme. Was not the land which remained to Captain

full, materially injured by the manner in which the whole lot was

divided, and in wh;it proportion ?

A. Witness has no means of determining the proportion, but it

was materially injured ; witness says if he owned the land of Cap-

tain Hull, he would give one dollar a foot for the land, for which

the Government paid 75 cents.

Question. Do you know the reason why the appraisers appoint-

ed by you, did not conform to the inductions contained in your

letter, which required them to report the relative value of the

land sold by Captain Hull, compared with the whole amount he

paid for it originally ?

A. Witness thinks they made their report verbally, stating the

whole thing in detail as they were directed to do, that when they

were requested to commit this to writing, they wrote only as much

as they thought would justify witness in paying 75 cents a foot, that

is witness' impression ot it now.

Question. Can you furnish the contracts made with A. Eustis,

for removing earth, at the north east part of the Yard ? If yea,

please to produce them, and state the amount you have paid un-

der these contracts, by what authority you made the payments, and

the mode by which the amount due at different periods was ascer-

tained.

A. Witness did make contracts, and produces a copy of the

original contracts, which are as follows :

This Contract, made this seventeenth day of July, 1821, betwpen Alexan-

der Eustis, of Harvard, Massachusetts, labourer, on the one part, and Amos

Binney, U. S. Navy Ageut, acting for the United States, on the other part ; wit-

nesseth, that the said Alexander Eustis hath agreed, and doth hereby agree, to

temove from the high grounds within the Navy-Yard, Charlestown, to a wharf

to be erected upon the beach, about two thousand squares of earth, measure-

ment to be ascertained in the hill, by taking the depth of the earth removed at

every an^le of ten foot over the whole surface where stakes are to be placed, and

an officei'appointed by Commandant of the Yard, to take and register the depths

at every stake as the work progresses, for which the said Eustis is to charge at

the rate of eight shillings, or one dollar thirty-three cents and a third of a third,.

for each and every square of two hundred and sixteen cubic feet, the whole to

be completed, and the said wharf filled level with the capsills, on or before the

first day of February next. And the said Amos Binney, acting as aforesaid,

doth agree to pay the said Eustis, eight shillings per square for the said earth re-

moved^ the measurement to be ascertained as aforesaid, and payments to be

made in reasonable sums as the work progresses, always reserving a portion,

say one third of the amount, as a guarantee for the faithful fulfilment of this con-

tact by the said Eustis. ami the whole balance to be paid in full on the comple-

tion of the job, and approved of the bills by the Commandant of the Navy-Yard,
who is to have the sole direction of the whole, and approve in all its parts. To

the true and faithful performance of the above contract, the said Eustis hereby

binds himself, his neirs, executors, and administrators, in the penalty ot twa

thousand dollars ; in witness ivhereot the parties aforesaid have signed their

name and set their seals to duplicates thereof.

Witness, ALEX. EUSTIS, his X mark. (SKiL.)

WM PARMENTER. A. BINNEY. (seal.)

This Contract, made this eighth day of October, 1821, between Alexander.

Eustis of Harvard, in Massachusetts, on the one part, and Amos Binney, U. &•
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"i'avy Agent, acting for and in behalf of the United States on the other part;

witnesseth, thai th<- sail! Alexandei Eustis hati agreed, an dot bereh agree,
to move fr< in tin high ground's within the Navy-Yard, l harlestown, ti •• wnarf
to he erected upon the beach, or such other place within the Yard as may by the

commandant ol the A'avy-Yard be designate .', one thousand squares of earth,

measurement to be ascertained by taking the depths of the earth removed at every

degree of ten foot over the whole surface, where stakes are to be placed, and an
officer appointed by the Commandant ol the Navy-Yard to take and regist . the

stakes for every depth as the work progresses, for which the said Eustis is to charge
at the rate of one dollar and eighty-three cents and one third of a cent, for t-acli

and every square of two hundred and sixteen cubic feet ; the whole to be completed
on or before the

fifst day of Febi uaiy next. And the said Amos Bmney, acting as

aforesaid, doth agree to pay the said Eustis one dollar and eighty-three cents

and one third of a cent per square for the said earth so removed, the measure-

ment to be ascertained as aforesaid, and payments to be made in reasonable

sums as the work progresses, always reserving a portion, say one-third part of

the amount, as a guarantee for the fa it hi u 1 fulfilment of this contract by the

said Eustis, and the whole balance to be paid in full on the completion of the

job, and approval of the bills by the Commandant of the JVavy Yard, who is to

have the sole direction of the whole, and approval in all its paits. In testimo-

ny whereof, and to the true and faithful performance ol this contract, the said

Eustis hereby binds himself, his heirs, executors, and administrators, in thn pe-

nalty of one thousand dollars; and the pnrties have hereunto set thei hands

and seals this eighth day of October, one thousand eight hundred and twenty-
one. ALEX. EUSTIS, his X mark, (seal.)

Signed, sealed, and delivered, ) A. BL\ N EY, X. Agent. (seal.)
in the presence of, £

YVM. PARMENTER.
Read to Eustis before signing.

Boston, Marh±, 1322 — I hereby agree to level earth at the Navy-Yard from

this time to the first of July next, at the rate of one dollar eighty three and one

third cents per square, as rapidly as may be required by the commandant of the

Navy-Yard, provided the work is not finished before that time ; the boundaries

to be pointed out by Mr. Knox, Sailing Master of the Yard, both where the earth

is to be taken from chid where it is to be put.

Witness, ALEX. EUSTIS, his X mark.

WM. PARMENTER.
On these contracts, witness paid $7520 16 ; this sum was paid

from time to time
;
.Mr Knox gave Mr. Parmenter, witness'

1

clerk,

a ground plot, or chart ol'the land, showing the depth of the earth

removed at every angle often feet square ;
these depths were es-

timated by Mr Knox and Mr Parmenter, sometimes jointly, and

sometimes by Mr. Parmenter alone
;
and when the whole was

done, they examined the whole particularly, and the authority for

paying was their computations certified by Mr. Knox, and approved

by Captain Hull.

Question Have you at any time, paid to any clerk of Captain
Hull's any sum of money, in addition to his proper salary in the

Yard ? If yea, state the name of the person, and your reasons for

SO doing. A Witness never has.

Here the witness' examination was suspended, for the examina-

tion of Mr. Crowninshield, who wished to return to Salem this af-

ternoon.

Benjamin Crovnimhield, late Secretary of the Navy, railed by

Captain Hull, was sworn and testified.



202

Question by Captain Hull. Were you consulted by Captain Hull,

previous to the purchase of the laud for the extension of the Navy-
lard in Charlestown, and did you examine the subject, and finally

approve of the purchase, and what were your first objections to it ?

A. Captain Hull told witness that there was a piece of land ad-

joining the Yard, which would be very advantageous and useful to

the Yard, if annexed to it
;
that it was so situated it was difficult to

prevent people from getting into the Yard and pilfering ;
witness

had objections to the purchase of this, among others, that it was

uncertain whether this would be a principal station
;
sometime af-

ter, this estate was offered for sale, at public auction ; Captain Hull

again mentioned the subject to witness, but as witness did not

feel authorized to direct the purchase, but had reason to think

this would be a principal naval station, he advised Captain Hull

to buy it on his own account, upon an understanding that the Go-
vernment might have, afterwards, what portion Government might
need

; afterwards, a correspondence took place between Captain
Hull and witness, and the result was, that a portion was taken

which was appraised by persons, appointed under direction of the

Navy- Agent, for this purchase, and Captain Hull conveyed what
was taken for the Yard to the United states

; the correspondence and
documents will show what was done

;
it was a transaction that was

fair and above board, the whole of it; Captain Hull, immediately
after his purchase, brought to Salem a plan ofthe Yard, and show-

ed to witness the advantage to the Navy Yard of making the pur-
chase ;

witness knew of Captain Hull's intention to purchase, and

that he had purchased the land at the time of it.

Question by same. Did not Captain Hull appear to you to be

solely actuated by a regard for the public good in his conduct re-

lative to the purchase of the said land and the extension of the

Yard?
A. Witness has no doubt that Captain Hull purchased the land

solely with a view to accommodate the Government
;
and witness

has no reason to believe that Captain Hull would have purchased
it, unless it was to accommodate the Government.

Question. In your letter directing Mr. Binney to purchase the

land before alluded to, was it your meaning that the United States

was to pay a part of the original purchase money, according to the

relative value of the land taken, or did you consider that the United
States were to purchase the same from Captain Hull, at the then
estimated value of it, without any reference to the price he had

paid for the whole property ?

A. Witness considered that the appraisers, whoever they might
be, would take into consideration tie whole circumstances, that is,

the original purchase, the actual value of the land at the time they
were estimating it, the disadvantage to the rest of the land, by hav-

ing the part taken off from it for Government, and that they would
do right between Captain Hull and the Government, and witness1

presumes they did
;

their report was accepted, and witness sup-

poses the money was paid.



203

Question by same. Please to state, during the period that you
were Secretary of the Navy, whether it was or was not the usage
of the Department to allow to officers commanding stations, and
their families, medicines at the public expense ; and also physi-
cians, in addition to the Surgeon on the station, in some instances ?

A. Officers and others have frequently applied to witness, for

allowance of bills to other physicians than those of the Navy;
these were allowed in many instances

;
such were allowed in New-

York, and in Charlestown. as witness has no doubt
;

and witness

has no doubt that it has been a practice for officers and their fa-

milies, at the Navy-Yards, to have their medicin 9 supplied them
at the public expense. Witness thought this had been a long es-

tablished practice throughout the United States, and mentions that

it was the practice in Washington, as witness always understood.

Question by same Did either Lieutenants Joel or Walter Abbot
ever apply to you for the allowance of extra bills, incurred by
them, or either of them, in sickness, for physicians and medicines ?

Ji. Witness don't recollect that Lieutenant Joel Abbot did
;

but

his brother did more than once; but of this witness is not certain :

he had been wounded in one of the engagements, and was allowed

to employ other surgeons, and they were paid ; and witness thinks

his board was paid ;
witness thinks he bad as many extra allowances

as any other officer in the Navy, during the time witness was Se-

cretary of the Navy.
Question by same. Were you not informed by Captain Hull of

the money he paid for the land
;

and when the appraisal and pur-
chase was approved by you, was it not with a knowledge of all the

circumstances relative to the purchase, &c.

A. Witness has no doubt he was, though he don't remember the

particulars now ;
witness thinks he must have been so informed.

The examination of Amos Binney was resumed, and he testified

as follows :

Question by Captain Hull. What were your reasons for selecting

the persons you have named as appraisers, as before stated 1

Jt. Witness selected Nathan Adams because he was a respectable

auctioneer, versed in buying and selling real estate, and well ac-

quainted with the value of land in Charlestown, and as respectable

and suitable man as could be selected. Josiah Barker, because he

owned the estate adjoining that in question, and being also a very

respectable citizen of the town; and John Tapley, because he was

at the time one of the select men of the town, and also a very good
man.

Question by same Did you at any time ever employ Mr Fosdick

to go as an agent for you and Captain Hull, or for you alone, into

the Western or Southern country ;
or did you ever talk of thus

employinghim ?

A. Witness says he never did employ him, or talk of thus em-

ploying him, havins no property or business there
;
witness never

heard of this till lately, and then only as coming from JUr. Abbot,
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Question by same. Did you ever communicate to Captain Hull

the information which Mr. Keating gave you. concerning his sus-

piriiii-
about Fosdick's man igement of the pay roll ?

A Witness never did, until after Mr. Barker came to witness,
in January

1

, 1821, and compared the rolls
;

witness could not, in

justice to Mr. Fosdick, mention it, not having any suspicions of Mr.
Fosdick. Being asked why witness did not, witness says, because
he never believed Mr Fosdick guilty of the crime stated by Mr.
Ke i in .. in 18(6. Mr Keating desired witness to stop into his of-

fice, and showed witness a page of his muster book, which he sug-

gested had been altered, as it respects the time against one of the

men's names, and insinuated Mr Fosdick was carrying on a game
of peculation, in charging more time than the men actually work-
ed : witness took that man's name and time from the muster book,
and compared the time with the pay roll then in witness' office. In

thi- particular witness found Mr. Keating incorrect, and his suspi-
cions unfounded. Keating; at the same time, stated that he had

commenced keeping a duplicate muster book, in order to detect

an error of this kind m futuie ; witness acquiesced in the propo-
sition, an I told him Hitnc^s would make him compensation for the

extra trouble it might be. Mr. Keating accordingly did keep dupli-
cate m ster books, until Fosdick left the Yard. On several occa-

sions witness took from Keating's muster books the names of sun-

dry mechanicks, with their times, and compared them with Mr. Fos-
dick'* pay rolls in witness' office, and found them to agree exactly.
Mr. Keating, notwithstanding, made repeated insinuations implicat-

ing the fidelity of Mr. Fosdick
;

and witness has often rebutted

them, by stating the fact, that witness had compared the extracts

from the muster book and rolls, and found they agreed. On one

occasion, witness invited Mr. Keating to come up to witness' house,
and bring the muster book, and compare it with the pay roll. Mr.

Keating came, sometime in April, 1819, when a critical compari-
son was made between the muster book and pay rolls, in one branch

of the mechanicks. In these instances, there was no difference ex-

cept in two or three cases, where there was a quarter of a day more
on the rolls than on Keating's book ; witness then said to Mr Keat-

ing, what he said witness did say, there was no great difference.

Witness cannot state what pay rolls these were, nor any of the

names. Witness looking at Mr. Keating's, supposed he understood

witness meaning, which was this : that it had often happened, to

his certain knowledge, that disputes between Mr. Keating and some
of the men had occurred, in consequence of Mr. Keating's making
a man a quarter of a day absent if he did not make his answer at the

moment of roll call, although, in fact, he had worked his whole

day the same as all the other men in the Yard
; and on the pay

day they had appealed from the muster book, produced evidence

of the fact, and by the master workman of the gang, with the con-

sent of the commanding officer present, the clerk of the roll has.

in these instances, allowed and paid the quarter of a day in (lis-
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pute. Another reason witness has for his belief, was, that he knew

Keating was a man of strong prejudices ;
and although witness then

believed him an honest man, yet witness knew, against Mr. Fos-

sick, he was inveterately prejudiced.

Question by same. At the time when Fosdick was appointed as-

sistant to the storekeeper, was Major Gibbs competent to perform
the duties of his office ;

and what was the reason of his incompe-

tency ?

Jl. Major Gibbs was not competent, by reason of infirmity. Be-

ing asked what the nature of his infirmity was, witness does not

like to say, as Major Gibbs is dead, and was a revolutionary officer
;

but witness has been in his office when he was not competent to do

business
;

this was often the case, and witness very readily joined
with the commander of the Navy-Yard, in soliciting for an assist-

ant to the storekeeper.
The Court adjourned to half past nine o'clock A. M. to-morrow

UNITED STATES' NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 18TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge \dvocate, and Captain Hull.

Nathan Adams, of Charlestown, called on the part of Captain

Hull, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Were you one of the persons appoint-

ed by the Navy Agent to appraise the land purchased by the Go-

vernment of Captain Hull, and which was part of the Woodward
estate ? If so, please to state ail the particulars relative to said

appraisement ?

A. Witness was one of the appraisers The copy of report

produced by Mr Binney, being exhibited to witness, he says this

is a true copy, as he believes, that it expresses the principles

upon which the appraisers proceeded in making their estimate.—
These appraisers made an estimate of the buildings on the land

taken for Government ; these were to be lemoved at public ex-

pense to the land left to Captain Hull. Witness is satisfied now

with the appraisement ;
and witness says that if the lot had been

his own, he would not have sold that part, so taken by the Govern-

ment, for less than one dollar a foot. Witness bought a piece of

land for Captain Hull, about seventeen hundred feet, opposite to

the piece left to Captain Hull, and gave a little over or a little un-

der a dollar a foot. This was before the purchase of the Wood-

ward estate by Captain Hull, as witness believes.

Question by same. Will you state at large the reasons which in-

duced Captain Hull to buy the Parkman lot, and lots adjoining?

A. Soon after Captain Hull came to the Yard, he often spoke to

witness of the great inconvenience of having the people in the small

buildings and shops near the western gate ;
the men from the

Yard went there a good deal
;
and he iiad reason to think the peo-

ple in those buildings encouraged the men in pilfering from the
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Yard, and purchased stolen goods. Witness having the control of

these buildings, Captain Hull asked witness if he could not get those

tenants out; witness replied that it was not in his power to get

them out
; Captain Hull applied to witness a number of times in

the same way; he then observed to witness that he wished w'tness

would buy the buildings, and brush them up, and make the place

more decent ;
that if witness would, he did not doubt witness

would find his account in it. Captain Hull made this application

a number of times ;
witness said he could not buy it

;
witness

could not see his account in it; and witness told Captain Hull, if

he wanted to have any thing done there, he had better buy it.—
Captain Hull replied, he had not the means, without selling other

property riore lucrative than this
;

witness told Captain Hull that

there wis no way of making this place more decent than by buying it.

Soon after, •

aptain Hull authorized witness to buy it of Mr. Park-

man, and witness did so, at the price before mentioned, this being
the lot opposite, and spoken of in witness' preceding answer.

C ptain Hull bought two other adjoining lots; there were old

houses up <n them, and Captain Hull's object, as witness understood

at the time, was to mike the place more decent, and get these te-

nants, in the neighbourhood of the Yard, under his control
; wit-

ne s does not r collect the price. I he people who occupied these

ten 'inents were no oriously dishonest
;
and witness turned out one

©f the tenants, viz from the brick store, because he had reason to

think that he had received goods stolen from the Yard. Captain
Hull put the houses then into good or ler, and the tenants there

now are respectable and decent people. One of the houses lay

emp'y a \ ear, because lie would not let it to one of the old tenants
;

and witness has no douot that this purchase by Captain Hull, and

the consequent improvement of this neighbourhood to the western

gate of the Yard, his been of great advantage to the Government.
Question by same. Did, or did not, the purchase of the land by

Captun Hull, and the change of tenants in the buildings, which

took plac
j in consequence of it, produce considerable ill will against

Captain Hull, among certain people who had lived near the Yard,
or who frequented it ?

A. Witne-s believes it did. There was a great deal said by cer-

tain people when they were routed against those who were con-

cerned in the Yard
;

these people used to damn the Navy-Yard,
and all who had the management of it. Witness had the letting of

a store near the gate, which would have let, if in the centre and

business part of the town of Charlestown, for about two hundred

dollars, and witness was offered by certain people, three hundred

dollars for one half this store
;

witn >ss refused to let the store to

these people ;
w«t iess found it a great inconvenience to the com-

mandant of the Yard, ind witness would not so let it. Being asked

what the inconvenience was, witness says, that the men of the

Yard would go out at improper times ; they used to let themselves

out of the window of the blacksmith's shop, and at low tide to get
down into the dock, in order to go to this and other shops, and
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bring from it liquors in bladders inlo the Yard. It was impossible
to prevent this, without controling the tenants

;
ami witness told

Captain Hull so several times

Question by same Have you lived near the Navy-Yard, and how
long ;

and have you been acquainted with tbe various commanders
and officers thereof? Please to state.

A. Witness had kept a store near the Navy-Yard for fifteen or

sixteen years, until last May, when he gave it up ; and witness

knew, intimately, all the Commanders of this Yard.

Question by same. Have you not been as conversant with the

mode of conducting the Navy-\ ard, as any private citizen in

Charlestown, not employed in the Yard ? And, if so, please to

state whether you have had any reason to believe that the affaire

of the Yard have not been conducted with fidelity, vigilance, and

integrity, on the part of Captain Hull ?

A. Witness has had better opportunities than any other citizen

of Charlestown, not employed in the Navy-Yard ;
and believes

that Captain Hull has been always very attentive, faithful, and vi-

gilant, in the management of the Yard.

Question by same. Did you see the houses repaired and built on
the land which Captain Hull purchased ;

and from the opportuni-
ties you had, were you ever led to believe that public property w is

made use of by Captain Hull, in the erection and repair of those

houses
;
and have you ever heard reports to that effect

; and, if so,

when was it that you first began to hear them ?

A. Witness was here all the time they were building, and has no

reason, from any circumstances whatever, to believe that any pub-
lic property was so used. Witness has great intercourse with the

people in Charlestown, and had never heard any thing of the sort

said, until Lieutenant Abbot was spoken of as having represented
to the Government that there had been property so used. Witness

had not heard of this, until it was spoken of in connection with Mr.

Abbot, just before or about the time of Lieutenant Abbot's trial.

Witness was called on by many persons for information on this

subject, because it was thought that witness must have known of it ;

and witness thinks, that if such had been the case, witness would

have been as likely to know it as any body else. Witness heard

no such reports, till about the time of Abbot's trial
; but at that

time and since, he has heard a great many ;
but witness did not

believe them; had no reason to believe any of them.

Question by same. Do you remember that Captain Hull informed

you at the time that he could not pay for the land he purchased ;

and did he not mortgage it to secure the purchase money ;
and is

it not now under mortgage ?

A. Captain Hull did so inform witness; Captain Hull did mort-

gage all the land he purchased ;
none of the mortgages are dis-

charged.

Question by same. Do not the estates purchased by Captain Hull,

in fact, rent for much less, than they formerly did, in consequence
of letting them to sober, honest tenants only

7
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A. They rent for less, and would now rent for more than they
do, rflel for grogshops, and to dishonest people.

Question by same. Has or has not Captain Hull raised the land,

in the immediate vicinity of the gate, at a very considerable ex-

pense to himself, and has or not, the entrance of the Yard been

greatly improved by it ? Slate the facts relative to it.

A Captain Hull did raise it, but witness don't know if it was at

his expense ;
the passage to the Yard has been greatly improved

by it ; witness heard Captain Hull say, at the time it was doing, it

was at his own expense.

Question by same. Did Captain Hull have any conversation with

you, as to the value of the land, to be set off to Government, to

persuade you to put a high price upon it
;
or did ^you have any in-

tercourse with him on the subject ? If so, please to state it.

A. Witness answers fully in the negative ;
the appraisers had

conversation among themselves, respecting Captain Hull's opinion,
and witness recollects stating to them, that Captain Hull had said

nothing to witness on the subject, and they said he had said nothing
to them.

Question by same Have you been for a long time conversant

with the value of real estate in Charlestown ? Ifyea, please to state

how long, and what has led to your acquaintance with it.

A Witness has, and for a long time, for twenty yeras, witness has

bought and sold a good deal in Charlestown for other persons, as

well as himself

Question by same. When Captain Hull put up the western fence

of the Navy-Yard where it now stands, did it, or did it not, create a

considerable di turbince with many people in Charlestown ?

Please to state what you know relative to it.

A. When Captain Hull did this, there was a considerable said by
the select men, and the inhabitants

;
witness thinks there was a

considerable dissatisfaction among the inhabitants ; they thought
that the street or lane, which was shut up by the fence, was a com-

mon highway ; it was not, and the Government, by owning both

sides of this lane which terminated in the Navy- Yard, acquired the

right to close it.

Josiah Barker, called by Captain Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull Were you one of the appraisers of the

land taken by the Government from the Woodward estate ? If

so. did you, or did you not, in your appraisement, take, into view

the value of the whole estate, and its relative value when cut up,
or what course did you adopt, in getting at the value of it ? Please

to state

A. Witness was one of the appraisers ; they did take into view
the value of the whole estate, and the relative value of the estate

when cut up, and considered the part l^ft to Captain Hull was
worth less than if no part had been taken from the lot ; they also

considered what the part taken by Government was worth, and.

made a fair estimate of the value of the land taken for Govern-
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ment
; witness thinks now, it is worth the price given by Govern-

ment
; witness owns a lot adjoining, of same shape as Captain Hull's

Jot was, and would not sell a part of it, cut otfin like manner, for
double the (trice per toot.

Question hi/ same. Did Captain Hull have any conversation with

you, previous to your making the appraisement, relative to the
value ot'the land, or any thing about it ? If so, please to state it.

j3. Witness says not that he recollects
;
witness didn't know that

he was to be one of the appraisers until he received regular notice
of his appointment.

Question by same. Have, or have not, the tenants, who have oc-

cupied the houses owned by Captain Hull, been people of good
character

;
and lias, or has not, the condition of the neighbourhood

been greatly improved in morals, since the purchase of that land by
him ? Please to state.

A. Captain Hull's tenants, since he purchased near the western

gate, have been more decent and honest people, than were there
before

;
there had been some very disorderly bad people, who

were very troublesome and injurious to the Navy- Yard ; they en-
tertained sailors, who got out of the Yard by the dock at night ;

witness lived in that neighbourhood, and had good opportunity of

knowing these facts. Witness being asked to state how the Xavy-
Yard was injured, as he states, witness says that the people en-

couraged the men of the Yard to carry there articles stolen from the

Navy-Yard, and sold them for liquor.
Question by same. Will you state why Captain Hull did not em-

ploy Daniel Leman, to work in the Yard ?

A. The reason was, that Leman asked more wages than Captain
Hull was willing to give, and would not subject himself to the rules

of the Yard.

Question by the Court. Did you have any private conversation
with Air. B H. Fosdick, at the time he was in Boston, accounting
for his frauds upon the Government? If \ea,did he make any re-

marks, signifying that Captain Hull, or any other person in the Yard,
had any knowledge of, or collusion with, him in relation to those

frauds, at the time he, Fosdick, was committing them, or at any other

time ?

A. Witness had conversation with Fosdick ; he did not make

any remarks, nor say any thing to that effect
;
he said that Captain

Hull, exacted more from him. than the other Commissioners
; would

not settle with him on so good terms as the other Commissioners
were willing to

; and complained of him on that score.

Question by same. At what time was it, that Leavitt complained
to you of being obliged to sign a blank pay roll ? State the date as

near as you can.

A . It was, witness thinks, in 1818; the keel of the new ship was

then making, it may be afterwards, witness is certain it was not ear-

lier.

Question. Has Fbenezer Jackson ever painted rooms and a

27
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floor for you ? If yea, do yon know from whence he procured the

materials, and who paid him for his labours ?

A. He painted one room, but never a tioor ;
witness engaged

Jackson to do it; does not know whence he got his materials or

stock
; witness paid him for his labour and materials, is soon as the

job was done
;
witness had two floors painted about the same time,

by witness' two sons, who procured the stock at Mr. Springs,
Charlestown, and witness paid for it.

Question by Captain Hull. Was there any thing done by Captain
Hull, on the Woodward estate, until after the land was set otf to

Government ?

Ji. Not to witness' knowledge ;
witness thinks he should have

known it, if there had been.

Ebenezer Barker, called by Captain Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull. Did, or did not. El-entzer Jackson paint
a couple of rooms and a floor for your father ? if so, state when it

was. and the facts relative to it,

A. He painted a room, but witness never knew that he painted a

floor
; witness and his brother painted two floors for their father

;

witness don't know where the paints came from for there
;
witness

found them at the house.

Lewis Deblois, called by Capt. Hull, testified as follows :

Question by Capt. Hull. Will you examine the pay rolls of me-
chanicks in the Navy- Yard, kept from the 14th May, to the 24th

June, 1816, and state by whom they were made, and who paid the

workmen during that period ?

A. The three pay-rolls exhibited, during this term, were made out

by witness, and paid by witness, except that some one indfr iduril may
have been paid by witness' steward, Mr. Wyman, deceased, with

whom witness in such case, left the money for such persons ;
who

these were, witness cannot say, nor can witness say there were any
such persons. Fosdick had nothing to do with these rolls

;
these rolls

were not signed in blank. It appears from these rolls, Daniel Le-

man's signature is first on two rolls, and last but one on the other.

Question by same. Did, or did not, Capt Hull complain to you, that

you were two long in paying the men, that a good deal of their time

was taken up in consequence of it
;

state the facts in relation to it ?

A. He did
;
the reason was that the men spent time in examining

the computation themselves, and in counting over their money.
Question by same. Did, or did not, Mr. Fosdick, from his know ledge

of the men, and bis being acci^t mied to the business, pay the mea
in fact much faster than you did, and did not Capt. Hull assent to

his paying them on that account ?

A. Fosdick did, as witness believes, pay the men off faster than

witness ;
and witness believed at the time, and believes so now, that

it was to save time of the men, that Captain Hull assented to

Fosdick's paying them. Witness was very willing that Fosdick

should do so, as he has before stated, because witness considered

himself as paying for the Navy Agent ;
but witness did not meant©
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say that he had any special authority from the Navy Agent, hut he

considered himself as paying them for him, and wished to get rid

of the responsibility of receiving and paying over so much money.
Question by same. Was there any attempt made to supplant you

in your oflice of Purser ol the Yard, or nn_) other person at any time,
in favour of Fossick, orany ther person, either by Capt. Hull, or

any one else ? If so, please to state it fully.

A Never; witness never knew any instance of the kind
; Capt.

Hull was kind and friendly to witness.

Question by same When did you first hear of such a suggestion,
and from whom ? Please to state.

A. It was early in the present year, and from Lieut. Abbot. He
aske-d witness if it was not so, aud witness told him no, it was not

so. to witness' knowledge ;
witness had no reason to suspect it.

Witness thinks he said so to Mr. Abbot.

Qn stion by the Court. Did you settle the accounts of Lieut. Per-

cival iu the mouth of September, 1818, and pay him the balance

due him ? Ifyea, state the precise day when you made such pay-
ment, and whether the account of Lieut. Percival was at that time

approved by Capt. Hull or nol ?

A. Witness paid the balance alter the approval of Capt. Hull
;

part was paid in August, but for want of funds, the rest was paid on

the 5th September, 18)8.

Caleb Peirce, called by Capt. Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull. Was there any work done upon the

Woodward land, after August, 18!6,and before August, 1817 ?

A. In April. 1817, fences and buildings were removed. It was

then understood to be sold to Government, the line was drawn sepa-

rating the part taken for Government.

Being asked to state particularly what work was done, witness

savs part of a cellar the kitchen stood on was filled up. Three

holes were filled. The ground was generally raised from one to

two feet
. a drain laid. The fence between the Yard and the

Y\ oodward estate, and between the estate and street, were remov-

ed to the new line of the Yard. The guard-house at the gate was

removed ;
the house the gunner occupies, was removed

;
an old

hou«e formerly improved by Keating ;md Walton, was torn down
;

all the work to put the new part of the Yard in order was then done

between the 1st April, 1817, and 1st July, following.

Question by same Did Capt. Hull ever complain to you of the

price at which nails were charged to the Government ? If so, state

when it was, and the circumstances relative to it.

A He has complained of an account of Samuel Clark's for nails

fir nished for the old ship house
;
that the charges were too high for

these, which were 4d. cut nails, Gd. 8d. and 10c/. wrought nails.

Capt. Hull directed Mr. Fosdick to ascertain the price, and have

the bill corrected ;
witness does not know if this wi- done

or not
; Capt. Hull used often to ask witness if such articles and
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other hardware, such as witness was in the habit of using, were

charged ;it proper prices.

Question by same. Did you ever say to Harrison Wingate, in re-

lation to men's working out of the Yard, or directing them to

work for Capt. Hull, or in any tiling relating to his buildings, that, if

called into Court to give testimony, )OU should not know what to

say, or any thing to this effect ?

A. Witness never said so to Wingate, or any other person as wit-

ness recollects, and witness never had any reason for saying so.

Question by Court. Did Ebenezer Jackson ever paint any part of
a house occupied by you ? If yea, from whence did he obtainthe ma-
terials, and by whom was he paid for the same, and for his labour ?

A. Witness is positive he never did paint any part of a house for

witness
;
he yellow washed a kitchen, and one or two upper cham-

bers—witness assisting ;
it was done in ibe evening by candlelight.

Jackson went out to get the yellow ochre, saying he was goinj.
r to his

father's shop for it
;
witness prepared the glue while he was gone.

When Jackson brought in the yellow ochre, it was so late in the

evening he could not have got it from the Yard at that time. Mr.
Harris, of Charlestown, painted for witness one chamber floor, and
the stairs and entry floor, and three rooms in witness' house, and
Jackson yellow-washed as before stated. After this painting was
done, witness paid Jackson for his labour and stock.

Question by same. Has Jackson been at your house lately, and did

he say any thing on the subject of his testimony he was going to give
to the CorirtJ A. He has not.

Question by same. Was or was not Major Gibbs very angry with

Capt. Hull, and prejudiced against him
;
and if so, do you know the

reason of it ?

A. Witness has often heard him complain of Capt. Hull, for not

having a window made in the westerly side of his office, towards the

street.

Henry Tollman, called by Capt. Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull. Was or was not Major Gibbs much pre-

judiced against Capt. Hull
;
if so, what was the occasion of it ?

A Witness has heard him speak against Captain Hull
;
the rea-

son appeared to be, that he could not have a window opened in his

office upon the street ;
he said he thought it damned ungrateful

in Captain Hull, he would not let him have it done.

Question. Did you ever direct Ebenezer Jackson to do any paint-

ing for Josiah Barker, or Caleb Peirce ? If yea, was he paid tor

the same time by the United States
;

and did he take any public
materials for these purposes from the Yard, by your orders ?

A. Witness thinks he did some for Mr. Barker; but where he

got his paint witness does not know
;

whether witness told him to

go or not, witness does not recollect
;
witness has no doubt Jack-

son's name was taken from the rolls when he did this work
;
wit-

ness did not direct him to take paints ; witness had no concern
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with this painting, whatever it was. As to painting for Mr. Peirce,
witness don't know that Jackson evei did any lor him.

Question by Captain Hull. Can you tell whether you employed
William G. Fullick to paint upon Captain Hull's ten toot building
in the summer of 1820? If so, did you work with him, and supply
him with the paint ? If not, who did work with him and supply him
with paints, and where were )Ou at work that time, and who was

with you? Was any public paint kept outside of the Yard at that

time ?

A. Witness did so employ Fullick
;
witness did not work with him;

witness did not supply him with the paint ;
Mr. Hoppin worked

with him. and supplied him with paints ;
witness was at work on

board the Independence, Elnathan Holmes was with witness
;
there

wa^ no public paint kept out of the Yard at that time— it was not

moved from the Yard till after the first week in August.
Question. Did you ever take or receive from the smith's shop in

the Navy- Yard, any iron work for a gate ? If yea, how did you
obtain it, and was it public or private property ?

A. Witness never did
;
witness carried a brace that witness

wanted, to have cut off about 20 inches or two feet; this brace be-

longed to the gate of witness' house
;

it was cut off and bent in the

Navy-Yard shop ;
the piece cut off was left in the shop, worth

more than the work done.

The Court adjourned to half past nine o'clock A. M. to-morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 19TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

William Hoppin, called by Captain Hull, and testified as follows

(Question by Captain Hull. Did you deliver any paints to William

G. Fullick, to paint Captain Hull's houses, or for any other per-
son's use ? Ifyea, when and for what use ?

A. Witness did deliver to William G. Fullick, some white lead,

mixed with a little blue and yellow, for inside colour, to paint

Captain Hull's ten-foot buildings, near the western gate of the

Yard ;
witness brought this from Boston, from Messrs. Park & Tol-

man's shop, and put it into a house, near the house where it was

used by Fullick and by witness
;
whether Fullick knew witness

brought this from Boston, or not, he can't say ;
Fullick worked on

the inside of the house with witness
;
Mr. Hammond and Mr. Pa-

eon, worked on the same house on the outside.

Doctor George Bates, called on the part of Government, and tes-

tified as follows :

Question by Court. When stores or provisions which have been

deposited in this Yard, are directed by the Navy-Department,
to be transported to any other Yard or station, from whom do you
receive your instructions, in relation to their transportation, and

in what manner is the freight or carriage of such stores or provi-

sions obtained.
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Ji. Witness receives his instructions from the commandant of the
Yard, sometimes verbal, and sometimes written

; by having with

these, i copy of the original letter, directing the transportation ;

these instructions, are merely an order to carry into execution the

original direction. Witness ascertains by advertisement or other-
wise, the best vessel, and the lowest freight, he has been able to

obtain, and make reports thereof, to the commandant of the Yard
;

witness thinks that in almost every instance, he makes no bargain
without thus reporting the freight and taking his directions

;
wit-

ness has not always obtained the offers of freight in writing, and
lias not been sensible of the propriety of obtaining 6uch offers in

writing, till now.

Question. Have you lately made any shipment of provisions to

Baltimore, for the United Si ites 1 If yea, state the price you
agreed to pay for the same

;
whether you had any offer from per-

sons to transport it at a less price ? And if yea, your reasons for

not accepting the same ?

Ji. Witness lately shipped 3 10 barrels ofbcef;onthe 8th of

August the present year, Captain Hull, handed to witness the fol-

lowing letter :

Navy Commissioners'1

Office, 3<-rf August, 1322.

Sir : You will ship to Baltimore, by the first good opportunity, 310 barrels

of beef, in periert shipping ordpr, to be delivered to the order of James Beatty,

Esq. It is intended to send this beef to Valparaiso, by a vessel about sailing
from Baltimore ; you will therefore be pleased to lose no opportunity in shipping
it. I am, sir, respectfully, your most obedient, D, PORTER, JV. C.

Captain Isaac Hull, Boston.

And directed witness to have the beef coopered with iron hoops
on the heads, and put in complete order

;
and to obtain a vessel to

transport it immediately ;
the barrels were coopered accordinely ;

witness applied to Stanton, Fisk &. Nichols, agents and owneis of

the regular line of packets to Baltimore ; one packet only, the

Schooner Leander, w i then in port ; they demanded thirty cents

per barrel freight, receiving the beef along: side; the beef to be

sent to the vessel
;
the transportation to Boston, witness ascertained,

would cost twelve cents additional
; eight cents per barrel for

truckage, and four cents for wharfage. Witness next applied to Mr.

Joseph Field owner of the brig Federal George, then unlading; he

said he would take it at thirty cents a barrel, and the vessel would
sail in about ten days, and the vessel would come over to the Navy-
Yard for it Witness next applied to Captain Luther Hall, of the

Schooner Morgiana ; which vessel witness understood from him he

had taken on shares from Mr. Humphries, the owner
; he said he

would take the beef at forty cents a barrel, at the Navy- Yard, and

sail immediately for Baltimore. Witness then applied to Perez Bry-
ant's office

;
his clerk said he woald enquire, and let witness know

;

witness called again, and was told by the clerk, that he did not

know of any vessel that was going at that time. These applica-
tions were all made on the 8th of August ;

on the 9th, witness made
additional applications to various merchants in trade, but got no
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information
;
witness considered the order imperative, as appears

by the order*-

, and went on hoard Stanton, Fisk 6c Nichols" vessel,
the Leander, told the Captain, Nickerson, that witness thought he
would send the beef by him, if he would sail the next d.iy ;

he
stated that he was then so full of mackarel at thirty cents a barrel,
that he could not take the beef, unless part of it could go on deck

;

witness told him th.it would not do ; witness thought it improper,
that any provisions should go on deck, exposed to the sun, the li-

quor would expand and burst the barrels, and this was intended for

a long voyage, and it was important it should go in the best order ,

ascertaining that witness could not ship the beef at less than toity

cents to go immediately, witness informed Captain Hull of the

schooner Morgiana, that it' he would haul over to the Yard on

Sunday the 11th of August, so as to take the beef on board, and

sail immediately, he should have it
;
he accepted the oifcr, hauled

over, took the beef, and sailed from the Yard on Vlouday night
the 12th, and witness presumes he cleared out the next day, and

sailed for Baltimore ; witness tried to beat him down, offering him
at first thirty cents, and afterwards thirty-five cents, and stated that

he had shipped beef at twenty eight cents
;
that if he was obliged

to wait till the southern vessels came in, he should not give more
than twenty-five cents ; still Captain Hall demanded forty cents,

and stated that the beef did not till his vessel, she would have car-

ried five or six hundred barrels, and he should not have ai y more

freight, as he was obliged to sail immediately ;
witness mentioned

these particulars in part, to Captain Hull
;
he did not disapprove

of witness' proceedings.

Question. Whose duty is it to attend to the transportation ofstores,

provisions, &.c. from one Yard and station to another ?

A. The Naval store keepers, under the 10th article of the rules

and regulations governing the Naval store keeper, which states

that he shall have the charge of transporting Naval stores, from

one Navy-Yard or station, to another. This article is as follows,

viz :
" 10th. He (the Naval store keeper.) shall issue all stores,

conformably to the rules and regulations of the service, and have

(he charge "of their transportation from one district, yard, or dock,

to another."

Question. In shipping provisions or stores from this Navy-Yard
to any other Yard or station, do you, or do you pot, consider your-

self bound to receive the sanction of the commander of the Yard,

previous to the completion of your engagement, lor the freight of

such stores or provisions.
.9. As witness is bound in the penal sum often thousand dollars

to Government, and is personally responsible for the exact per-

formance of his duty, witness considers that he receives his orders

from Captain Hull, and that is all
;
witness is responsible to Govern-

ment, and witness acts upon that responsibility, and although wit-

ness considers it proper, to apprise the commandant of the ^ ard.

of all his proceedings, in the discharge of his duties, y
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consider himself legally bound to receive bis sanction
; yet if Cap-

tain Hull, should think differently from witness, witness would
rather act according to his advice and direction, than his own

;

witness has no recollection of having shipped provisions at <iny

time, without Captain Hull's previous knowledge of the vessel and

freight.

Question by Captain Hull. At the time you shipped the beef on
board the Morgiana, did you know who were the owners of the

vessel ?

A. Witness understood at the time, that this vessel was owned by
Benjamin Humphries, and did not know that any other person was
concerned.

John Hovey, of Charlestown, a brick layer, called by Captain
! lull, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Have you ever been employed by
'

aptain Hull, to do any mason work on houses belonging to Captain
Hull ? If yea, where were you directed to procure the iron work
for such houses ?

A. Witness has done all his mason's work
; witness was directed

to procure the iron work, all at Mr. Tapley's blacksmith's shop,
and no where else.

Question by same. Did you procure any mantle bars at the Unit-
ed States' blacksmith shop, out side of the Yard ? If so, where did

you carry them, and what did you do with them.

Jl. VVitness did
;

and they were all set in the public buildings
in the Yard. Being asked ifhe ever took any iron work from that

shop for Capt. Hull's use, witness says he never did
; witness

brought from the \Voodward house, belonging to Capt. Hull, some
mantle bars and crane eyes, which had been taken from the old

chimneys of that house, and put them on one side in the blacksmith's

shop in the Yard, and the same were taken away again to Capt.
Hull's house

;
some of the bars may have been cut off in this shop

by witness or others, but no other iron was taken to witness' know-

ledge, from the Yard for Capt. Hull's use.

Question by same. Did you ever carry any brick or stones from
the Navy-Yard to use on Capt. Hull's houses ? If so, state when,
and what articles you thus carried out. Ji. No

;
no kind.

Question by same. Do you know if either of Capt Hull's houses
have stone steps ;

if so, which of them, and do you know where

they came from, and do you know any thing ofsome flat stones over
the well between his house and Mr. Barker's; and, if so, where

they came from ?

A. The brick house has steps made ofjunk stone, not hammer-
ed stone, and this was procured from Weymouth. Witness laid

the flat stones over the well
; they came from Weymouth ;

wit-

ness purchased them for Capt. Hull,and knows that he paid for them.

Lewis Deblois, examined again, testified that the Accountant's let-

ter to witness, dated the 3rd September, 1313, was received about

ihe 8th of September, and witness paid the money to Lieut. Peroi-
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val, on the 10th of September. This letter witness has not at hand,
it is mislaid

; witness says that the receipt was probably dated on
the 15th of September, because the account was made up to that

time; the receipt was written as of that day. It is very com-
mon to write the receipt w ben the account is stated, and to put the
date of the time to which the account is made up, although the mo-

ney be not paid until afterwards. It appears to witness that the ac-

count was approved by Capt. Hull after the Accountant's letter

above mentioned was received by witness, between the 8th aiad

10th ofSeptember, 1818 The letter of the Accountant stated that,
if Capt. Hull approved the account of Lieut. Percival, witness as

purser might pay it. This letter was of like tenor, as that to Lt.

Percival, which he shewed to witness
;
witness is positive that wit-

ness did not pay the whole amount to Lieut Percival until after

receipt of this letter, and Capt. Hull's approval ;
witness has every

reason to believe that Capt. Hull did not approve this account un-

til after witness
1

receipt of this letter from the Accountant.

Lieutenant Mbot, called by Capt. Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull. Have you at any time had splendid
offers made you, if yon would retract and acknowledge that you had

injured Capt. Hull, and certain great men ? If yes, by whom were
those offers made, at what time, and what were the offers thus made
to you ? State particularly.

A. Witness has had no offers made to him, only what has been
made to him anonymously in writing ;

witness has not them with

him, there were two anonymous letters, which are at Boston
; wit-

ness received one of them when witness first came to report him-

self as a witness to this Court, and the other the next day ; witness

has not received any other anonymous letters to this effect
; wit-

ness will produce these letters.

Question by Captain Hull Have you or not been urged to bring for-

ward the state of the Macedonian frigate against Capt. Hull ? If so,

by whom have you been thus urged ?

A. Witness can't say that he has been urged to do it ; witness

has received an anonymous letter on the subject, but witness paid

no regard to it
;
witness won't be sure that he has not received two

letters on the subject ;
witness has one by him, which witness will

produce.
Question by same. Did you show the anonymous letters making

the offers to you above mentioned ? If so, to whom did you show

them ?

A. Witness has showed them to several persons at the dinner ta-

ble where witness boards, but cannot state their names ; witness

can mention only one person who is a student at law in Mr. James

T. Austin's office, to whom he showed them ;
he boards where

witness does. Witness also showed the first one he received to Mr.

Anstin, as he now recollects ;
witness may have shown them to

many others ;
witness has latterly made no secret of them

;
be did

not shew them at first, but latteriy he has showed them to many,
and is willing to show them to any person.

28
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Question by same. Have you at any time stated that you had had

splendid offers made you, if you would retract and acknowledge
that you had injured Captain Hull and certain great men, without

referring to, or speaking of, the letters at the same time? If so,

to what person or persons did you make this statement, and at what

time 1

A. No
;
witness has no recollection ofany conversation with any bo-

dy except when speaking of the letters
;
witness does not believe

that he ever did. unless witness was speaking about the anonymous
letter. Witness said something to Lieutenant Newcomb about oilers

being made to witness in letters
;
witness and he were talking about

anonymous letters
;
witness mentioned to him the one he had re-

ceived about the Macedonian. Witness had no allusion in his con-

versation with Lieutenant Newcomb, but to these letters, and witness

thinks he so expressed himself, a* to lead him to understand these

offers were made in anonymous letters. This conversation was a

few days since at the outer reading room door in Boston.

Question by same. In what month, and on what day of the month.,

did your wife die ; and what was her disorder called ?

A. The 15th of April, 1821; she had been very unwell previous
to her confinement, which was the 24th of February, and continued

so afterwards, till her decease. Her disorder was called a slow

nervous fever
; surgeon Prescott said she had this before her con-

finement
;
witness jjid not hear it said that she died of a child-bed

fever.

Question by same. Why did you think it was due to your cha-

racter that Captain Hull should make some sacrifice, when you
wished him to leave this Navy- Yard !

A. Witness had made representations to the Navy Department,
and witness thought that it was due to his character, that some

thing should be done.

Question by same. How was your character to be advantageously
affected by Captain Hulls removal, if the cause of it was to be kept
secret ?

A. Mr. Percival wished witness to keep it secret
;

witness told

him that he had no disposition to talk about it
;

witness should men-
tion it only to two persons : witness says he meant to mention it to

Captain Porter. It does not occur to witness at this moment how
his character should be benefitted by such a sacrifice.

Question by same. Did you write a letter to the Secretary of the

Navy, while at the Springs, in the summer of 1821, on the subject
of copper at the Navy-Yard, Charlestown, stating that there had
been improper management with it, and if surveyed, it would be
found to fall short of the proper quantity ;

and did you afterwards

destroy the letter without sending it ? A. Witness did so

Jacob Pearson, of Charlestown, clerk o*' the Navy Storekeeper
in the Yard, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Did Vlr. Keating ever show you a

leaf of his muster book, and direct your attention to an erasure
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therein ? If so, when was it
;
who was present ;

and in what

place were you thus shown it ?

A. Witness recollects that in January, 1320, Keating did so, and

asked witness if witness could see an erasure, observing that he

could not see it, not having his spectacles. Mr.Tolman was there,

and Air Keating was directing his discourse to him. Mr. Keating
also showed it to witness before that time, but in the same month ;

then witness was alone. It was thus shown in Mr. Keating's oflice;

it was just before Mr. Kosdick left the Yard. Witness told Keat-

ing he saw the erasure where the paper was thin
;

witness told

Keating he did not think any person would make the erasure wrong-

fully, and witness did not believe it had been so done.

Shadrack Vurney, called again, and testified as follows :

Question. Did you ever direct a man by the name of Carlisle, or

other person, to make, or know of his or any other person's hav-

ing made, out of public materials, for the private use of any person,
a garden fork, some carpet rods, some rods for cellar windows, an

iron oven door and frame, and an iron gate bar eight or ten feet

long? If yea. for whom were they made, and were they appro-

priated to his or any other person's private use ?

A. Witness did.not direct Carlisle to make a garden fork out of

public materials, for the private use of any one ;
witness says that

last ^turner a garden fork was taken from the shop for his own use,

for two hours ;
this is the only one witness used belonging to the

public, and this had been left at the shop to be mended, and the

person who brought it did not come for it as soon as it was done,

and witness used it as above mentioned ;
witness says it was taken

to witness' garden by one of witness' apprentices, Joslyn or Rice,

witness can't say which
;

the fork was afterwards returned, and is

now in the Yard, and is considered public property. As to the

iron carpet rods, witness bought about four pounds of iron wire, and

cut them into carpet rods
;

the iron wire never belonged to Go-

vernment. As to the window rods, witness had some iron rods of

Mr Payson Perrin, of which witnes- made these, in the black-

smith's shop ;
this iron, also, never belonged to Government.—

Witness had a small iron oven door made in the Yard, by a man

by the name of Kemick, of sheet iron, it was 14 by 9, and the sheet

iron belonged to Government
;

the frame also was made in the

Yard, by the same man ; the iron for this was public property,

but was made out of working hours ;
the value of these was from

fifty cents to one dollar. As to the iron gate bar for Mr. Tolman,

witness directed Carlisle to alter such a bar. It was about ten mi-

nutes work, and the piece cut off from it and left in the shop,

would more than pay for the work. Captain Hull knew nothing of

this.

Qtiestion. Have you, at any time, and when, had any conversa-

tion with George Carlisle upon the subject of the testimony he had

given, or might he called upon to give, before this Court ? If yea

state the same particularly,
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.1. Witness says be met Carlisle on Tapley's wharf, it was prior
he had been examined before this Court. Witness said to him,

you know a good deal about Navy-Yard affairs
;

he said, there
were two or three bars cut off, and he thought they were for Cap-
tain Hull's houses : witness asked him it' witness was in the shop
when it was done

;
he said witness was not; witness then said,

well, if you know it was so. you will swear to it, and he went away ;

this is all that was said. Being asked if witness used any threat

towards Carlisle, witness said he did not
;

witness knew or believ-

ed that Carlisle knew of nothing wrong in the Yard.

Question. For what reason did Carlisle leave the Yard
;
was he

or not discharged ? If yes, state the cause.

A. He was discharged in June or July, 1821, because he could

not do his work
;
he was neither workman, nor able bodied man

enough to do it.

Question by same. Do you, or do you not, know that Captain
Hull had a number of pair of hinges, which came off of his buildings,
that were brought into the blacksmith's shop for safe keeping ? If

so, state what became of them.

Jt. There were five or six pair, of which two pair were used in

the Yard, and three or four pair were delivered to Harrison Win-

gate, Captain Hull's carpenter, for Captain Hull's house.

James Bogman, Gunner, came in, and desired to correct his tes-

timony, given on the 3d of September ;
where it is recorded that

witness had no reason for suspecting the copper bolts to be United

States copper, but because Hill worked among the copper in the

Yard
;
witness says he suspected it from the circumstance, that he

found among it, a spike with the mark usually on the Navy-Yard
spikes, and from its appearance and size, and before he heard that

Hill had left the Yard ; Hill ran away from the Yard while wit-

ness was gone over to Bos-ton.

Lieutenant John Pcrcival, called by Captain Hull, testified as fol-

lows :

Question. Will you state the items of your private account with

Captain Hull, to which he objected, and which constitute the sum
of $ 126, or thereabouts 1 A. The following are the items :

George Mui'dock's bill for Groceries, prior to sailing for England, $52 28

William Hall's bill for Surtout and Pantaloons, 31 00

Cash paid for Chaise hire, 17 65

Expenses at .New-York, and travelling expenses from New-York
to Boston, 25 894

$ 126 82$

Witness says, that when he testified before, that the sum due was

$ 125 83 cents, he did so from recollection
;
the above is the true

sum, as he finds by reference to his accounts kept at the time.

Question by same. Had you money in your hands belonging to

Captain Hull, at the time he objected to your private account

against him ? State the particulars relative to it
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A. Witness had
;
witness had charged the above items in ac-

count, nod when these were disallowed, witness refunded the

amount as he has before stated, sending it to Captain Hull h\ Mr.
Waldo

Question by satne. On what day did Mr Deblois pay you the

balance of your account
;
how much was the balance then received

by you ;
had Captain Hull at that time approved of your account;

on what day did he approve of your account, and did he, or not,

approve it, until you had received a letter from the Accountant of

the Treasury.
A. It was on the 10th of September, 1813 ; $ 588 dollars were

due at that time, and was then received by witness
; Captain Hull

approved the account the day before ;
witness is positive that Cap-

tain Hull did not approve it, until witness had received and shown
to him the letter witness received from the 1th Auditor, given in

witness' former answer.

Witness having been requested, on a former examination, to pro-
duce the paper which witness had written, pursuant to Lieutenant

Abbot's dictations, on the morning of the 5th of February, as before

stated—now produces it, and it is as follows :

"I am willing to withdraw my charges against Captain Hull, by his quit-

ting the station, which he can undoubtedly do, by effecting an exchange with

Com. Bainbridge. But it is to be understood, that he is not to arrest me, or

try to have me arrested ; if he does it, it is further understood that I am to be

considered in the same situation as I now am, and as if nothing had transpired ;

but application must be made for this exchange before to-morrow twelve o'clock,

and I be informed of the same, or it will be out of my power to have any tiling

to say in it."

Amos Binncy, Navy-Agent, called by Captain Hull, testified as

follows :

Question by Captain Hull. Was Major Gibbs much prejudiced

against Captain Hull, and what has he said to you on the subject?
A. Witness thought Major Gibbs had imbibed a prejudice against

Captain Hull, because Major Gibbs stated to witness, that he was

keeping a memorandum of things done at the Woodward estate,

which would one day appear against Captain Hull, which memo-
randum has since been published ; but witness did not believe

Major Gibbs kept it, till he saw it published, and not believing it,

did not communicate this to Captain Hull ;
witness did not believe

an}r officer capable of keeping such a memorandum
; Major Gibbs

also stated, that Captain Hull kept him cooped up in a little room,

where he could have neither light nor air
; witness knew at the

game time he had as good a room as witness had for a counting-

room.
The following persons, who had been summoned as witnesses,

were called, and did not appear : Briggs Bennet, Aaron Hadley,
Nath'l Turner, Mameluke Hays, Jonathan Pearson, and one Saw

yer to whom summonses had been issued, were not found by the

Deputy Marshal Sawyer's evidence being made unnecessary hy

the testimony ofEbenezer Lemnh, was not summoned again,
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Lieutenant Abbot came in with the anonymous letters, which are
'annexed. Being asked if he knows or has any reason to suspect
who are the authors of them, he says he don't know who wrote
them ;

from reports witness has heard, witness supposes that Lieu-
tenant Percival may have caused the two signed Dacres to he writ-

ten.

Question by Captain Hull. What person communicated the re-

ports to you, and when was it ?

A. Witness says he does not feel himself bound to mention the

name of such person.

Lieutenant John Percival, called by the Court, testified as follows;

Question. The anonymous letters handed to the Court by Lieu-

tenant Abbot, signed Dacres, and which he supposed might have
been written by Lieutenant Percival, or at his suggestion, being
shown to Lieutenant Percival, he was asked if he knew by whom
they were written

;
Lieutenant Percival says he does not know

by whom they were written, and witness had no knowledge of

their existence until this day.

The Court adjourned to Friday, half past 9 o'clock, A. M.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 20TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Robert Knox, Sailing Master, was called by Captain Hull, and
testified as follows :

Question by Captain Hull. Have you examined the memoranda
said to be kept by Major Gibbs, and do you recollect the most of

the work therein described ? and if so, when was it done ?

A. Witness has examined a copy of the memoranda referred

to
;

all the work therein mentioned, as witness thinks, was done on
that part of the Woodward estate which is now included, and was
hen taken into the limits of the Yard. Witness having taken time

to examine said copy, says that, having now further examined the

said copy, he has a perfect recollection that all the work done by the

men of the Yard, and the oxen of the Yard which is therein de-

scribed, was done within the limits of the Yard, as before in this an-

swer is stated, or for public use.

Question by same. Were you well acquainted with Major Gibbs,
and was he, or was he not, a man of violent prejudices ? Do you
know whether or not he was prejudicial against Captain Hull, and

for what cause ? Please to state,

A. Witness knew Major Gibbs very well
;
was in this Yard

with him five or six years. He was violent in his prejudices, and

witness knows he was prejudiced against Captain Hull. He was ve-

ry violent in his anger against Captain Hull, for not allowing him to

cut out a window in his office
;
witness has often heard him express

himself violently on this subject, and has often heard him speak an-

grily of Captain Hull. He used to think himself entitled to some
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degree of attention, in consequence of his being in the revolution

ary war.

John D. Sloat, Lieutenant in the United States' Navy, called by
Captain Hull, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Were you in Portsmouth in the year
1821, and did you see Lieutenant Abbot

;
did you hear any conver-

sation between him and Lieutenant Berry, or see them together J

or did you have any conversation with Lieutenant Abbot yourself
9

If so, what was it ?

A. Witness saw Lieutenant Abbot there some time in 1821, can-

not say what part of the year, certainly thinks it was in the winter.

Witness has no recollection of any conversation between him and
Lieutenant Berry, or of having seen him and Mr, Abbot to-

gether; witness had some conversation with him. but very little.

Lieutenant Abbot said that Captain Hull had taken away from
the officers in this Yard their chamber money, p.nd yet required
them to do duty ;

that he had written to the Department directly
on this subject, and Captain Hull had blown him up, or reprimand-
ed him, for not sending his letter through him, or writing without

his leave ;
this was the amount of it. Witness had before that time

no acquaintance with Lieutenant Abbot, and very slight acquain*
tance with him since.

John A. Bates, called by Captain Hull, testified as follows:

Question by Captain Hull. Have you and Mi . Parmenter examin-

ed all the pay rolls from the lime Mr. Fosdick commenced paying
the mechanicks. &c. in the year 1816. until the time he left the

Yard in 1820, with the view of ascertaining whether Daniel Leman
had signed any of them or not, and to what rolls did you find his

name signed ? and did you find the name of Joseph Gould signed

to any other? than those which Daniel Leman had signed ?

A Witness and Mr. Parmenter have so examined the rolls, they
found Daniel Leman's name signed only to three pay rolls, viz :

one, including the period from the 14th, to 27th May, 1816
;
ano-

ther from 28th May. to 10th June, 1816 ; third, from the 11th to

24th June, 1816. These rolls were produced, and are the same

produced in the second examination of Mr. Deblois, and are in his

hand writing ; Joseph Gould's name was signed to several others in

the time when Mr. Fosdick kept and paid off the rolls.

Question by same. Did you, in the course of your examination

of the pay-rolls with Mr Parmenter, in 1821, find any of the rolls

or parts of rolls correctly kept by Fosdick ? Please to state the

fact.

A. Witness says that he, with Mr. Parmenter, did find some of

the rolls correctly kept by Fosdick ;
the rolls of the blacksmiths

were sometimes found correct ; they worked under cover, and

were not so liable to lose time by bad weather, as other classes ol

mechanicks There was a separate sheet or roll kept for each ob-

ject on which the mechanicks worked. a< different vessels, &c. and
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on some of these rolls the time of some men was found correct, on

comparison with the muster book.

Captain Hull was asked, by direction of the Court, if he had an\

more evidence to offer
;
and he answered that he had not.

The following person
1

:, who had been duly summoned as witnes-

ses, were called, but did not appear, viz : Briggs Bennett, Aaron

lladley, Nathaniel Turner, Mameluke Hays.

The Judge Advocate read to the Court the following letter,

from George Blake, Esq.
Boston, September 20, 18<22.

fo George Sullivan, Esq. Judge Advocate of the Court of Enquiry o?i Captain,

Hull, rune in session at the JVavy- Yard in Charlestown.

Sir: I have the honour to acknowledge the receipt of your note of the 5th

instant, accompanied by the copy of an order of the Court, wherein it appears

you were directed to request me to institute process before the Circuit Court of

the United Stales, against a certain person by the name of William Keith, who,
it seems, has been duly summoned to testify as a witness before said Court, re-

lative to the subject matter under examination, but who has contumaciously
refused obedience to such summons, to the end that the opinion and decision of

:lie Honourable the Judges of said Court may b» had upon the question, how
far citizens, not belonging to the naval service, are bound to obey the summons
.f such a Court, when called to give their attendance as witnesses.

In answer to this communication, I would beg leave to remark, that I know
of no process whereby the case alluded to can regularly be brought before either

of the Judges, until the party refusing to attend as a witness, shall actually have

been arrested by order of the Court of Enquiry, and committed for a contempt
of its authority. In that event, if he should dispute the authority under which

iie was so restrained, he would, of course, make application to a Judge of the

United States Court, in order, by habeas corpus, to bring the question to a legal

adjudication.
It is proper for me to observe in conclusion, that the delay which has attend-

ed this reply to your communication, has been owing to my incessant engage-
ments at the courts for several days past, and to this circumstance, more-

over thatboth ofthe Judges of the Circuit Court were, until within a few days

past, so much occupied with other business of their court, that I should probably
have been unable, until very recently, to have drawn the attention of either ofthem
:o the subject in question. I am, sir, very respectfully, your most ob't servant,

GEORGE BLAKE, Esa.

Whereupon the Court was cleared.

The Court then took into consideration, whether this Court has

the power or means of coercing the attendance of these witnesses,

under the law of Congress, authorizing the ordering of Courts of

Enquiry.
The Court requested the Judge Advocate to state his opinion on

the question :

The Judge Advocate stated, as his opinion, that this Court has

not the means of coercing the attendance of citizens who are not in

the naval service of the United States
;
and the persons summoned

as aforesaid, not being in the naval service of the United States,

the Judge Advocate is of opinion that no measures should be

taken to coerce their attendance.

The Court hearing the opinion of the Judge Advocate, after ma»

ture deliberation, it appeared that, as the act of Congress does not
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give express authority to the Court to compel the attendance of
witnesses not in tiie naval service ;

and it being doubted whether
such power could he assumed by necessary implication of the sta-

tute, and being unwilling to exercise such authority where any doubt
existed, they decided they would take no further means respecting
these witnesses.

It is moved, on the part of Captain Hull, that he be allowed until Monday the
30th instant, to procure the return of a commission sent to New-Yorfc, for the
examination of sundry witnesses there and to enable him to look over'the tes-

timony taken by this Court, that he may make such remarks thereon as the na-
ture u the case may seem to require of him. ISAAC HULL.
The Judge Advocate stated to the Court that he joined in the re-

quest for this time, in order to make up the record, preparatory to
submission of the evidence to the consideration of the Court

; this
time being, in his opinion, necessary for that purpose. Whereup-
on the Court granted the time asked, and adjourned to Monday
the 30th instant, hall past 9 o'clock, A. M.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, SEPTEMBER 30TH, 1322.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

The Judge Advocate read the letter of the Secretary of the Na-

vy, dated 18th September, 1822. authorizing a majority of the Court
to pro eed in the taking of evidence, if either of the members shall

be unable to attend by rea-on of sickness, which letter is annexed.

The Judge Advocate read the answers of Judge Livingston, Mr.
Tillotson, Mr. Ogden, and Mr. Chew, returned on the commission
issued to take their answers to interrogatories hereunto annexed,
which answers are as follows :

The Honourable Brockholst Livingston?* Answer.

To thefirst Interrogatory. The deponent saitli that he is acquainted with Isaac

Hull, in this interrogatory mentioned ; that he saw him in the city pf New-York
about the time in the same interrogatory mentioned.

To the second Interrogatory. He saith that he understood at that time from
the said Isaac Hull, that he was then in pursuit of one Benjamin H. Fosdick,
otherwise called Benjamin Hichborn, who had defrauded the United Siatts, as

was then alleged by the said Isaac Hull, while employed at the JNavy-Yard of

the United States at Charlestown, in the Commonwealth of Massachusetts, where
the said Isaac Hull then commanded, [oi]

.t very considerable sum of ironey.
To the third Interrogatory. The deponent saith that the said Capt Hdl ap-

plied to him on the business aforesaid, in his official capacity as an Associate Jus-

tice of the Supreme Court of the United States ; that tlie object of such rpplica-

tion on the part of the said Isaac Hull, was to obtain from this deponent an in-

junction to prevent the alienation of certain property, m which the said Isaac

Hull alleged that the said Fosdick had invested part of tlie money ot which it

was slid he had defrauded the United "nates as aforesaid ; but the deponeut not

having access, at present, to his office or papers, cannot say with certainty what

was done by this deponent on such application.

To the fourth Interrogatory. The deponent saith that he never had any rea-

son to suspect or think, nor did he ever entertain the most remote suspicion that

the said Isaac Hull was secretly connected with the said Fosdick, or that he

2.9
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had in any manner connived at the fraud which it was alleged that the saic

Fosdick had committed while at the Navy-Yard aforesaid.

To the fifth Interrogating. The deponent saith that the said Isaac Hull did

manifest at the time ahove mentioned a high sense of duty, and a very ardent,

and, as this deponent then thought and still thinks, a very sincere and earnest

ice to h ring the said Fosdick to justice, and to secure the United States from

any loss in consequence of the said Fosdick's misconduct as aforesaid, and that

it appeared to this deponent that he put himself to very great trouble in the bu-

siness, and no one, as far as this deponent could judge of his conduct, could have

evinced greater solicitude and anxiety under the same circumstances.

To the last Interrogatory . This deponent saith that he knows of no other matter

material to the said Isaac Hull to which he can depose, unless it be so to state that

ihroughout the whole of the business, as far as the conduct of the said Isaac Hull

fell under the observation of this deponent, he acted in every respect as became
3 vigilant, zealous, and faithful public officer. B. LIVINGSTON.

Sworn before

R. R1KER, Recorder of the city ofjYetc-York .

Robert Tdlotson's Answer.

To the first Interrogato-ry. The deponent saith that he is acquainted with Isaai-

Hull in this interrogatory mentioned, that he saw him in the city of New-Yorl.
bout the time in the same interrogatory mentioned.

To the second Interrogatory. He saith that the said Isaac Hull applied to him,
this deponent, for professional advice and assistance, in order to arrest the per-
son of one Benjamin H. Fosdick, otherwise called Benj tmin Hichborn, and also

to prevent, by injunction, the transfer of personal property standing in the name
of the said Hichborn in the Loan Office of the United States, and in several of

the incorporated companies of the City of New-York, and also stock in the loans

of this State.

To the third Interrogatory. This deponent saith that, to the best of his ob-

servation, the said Isaac Hull did evince both zeal and activity in endeavouring
to recover the mone)-s alleged to have been fraudulently obtained by the said

Fosdick or Hichborn, from the Government of the United States.

To the fourth Interrogatory. This deponent saith that great promptness and

efficiency were indicated by Captain Hull in the execution of such measures as,

were deemed most adviseable to secure the Government from loss ; but this de-

ponent is unable to state what personal expenses the said Isaac Hull incurred,

though much time was undoubtedly taken up in the prosecution of the same.
To thefifth Interrogatory. This deponent saith that, at the request of Captain

Hull, this deponent instituted a suit in the name of the United States against the

said Fosdick, by the name of Benjamin Hichborn, and also filed a bill of com-

plaint in the Circuit Court of the United States, and obtained an injunction there-

in restraining the transfer of certain stocks standing in the name of the said Hich-
born in the Loan Office of the United States and in the following insurance com-

panies, viz : the Ocean Insurance Company, the American Insurance Compa-
ny, the Union Insurance Company, and the Pacific Insurance Company ; also

some stock in loans by authority of this State, as appears by deponent's register
of the proceedings in said suits. That some days had elapsed when this depo-
nent was informed by a person who was at that time a stranger to the deponent,
that the said Fosdick, alias Hichborn, would be at his banker's in Wall-stieet

at a certain hour ; that this deponent accordingly apprised the Marshal of this

District of the circumstance, who succeeded in arresting him at the place men-
tioned. That after his arrest he made an assignment of the said stocks, under
the direction of Captain Hull, to some person in Boston, to whom the said stocks

were, by power of attorney given by Hichborn to this deponent, transferred,
to secure the debt of the United States.

To the sixth Interrogatory. This deponent saith that be saw nothing in the

conduct of Captain Hull that could in the remotest degree lead him to believe

?
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oi suspect, that he was in any way concerned or privy to the alleged fraud of

the said Fosdick.

To the seventh Interrogatory. This deponent saith that Captain Hull did un-

doubtedly, by his vigilante and promptness, conduce much to the recovery oJ

the said debt.

To llit eighth Interrogator!/. This deponent saith that Captain Hull did, in the

judgment of thfs deponent, manifest a strong desire to protect the public in-

terest.

To the ninth Interrogator!/. The deponent answers in the negative.
ROB. TILLOTSOJN

Sworn to before

R.RIKER, Recorder of the city of New-York.

David B. Ogdea's Answer.

First Interrogatory. In answer to the fust Interrogatory
—this deponent

saith, that he does know Captain Isaac Hull of the United States Navy.
and that he saw him in the city of .V w-Ynk, in the latter part of January,
or veiy early in February, in the year of our Loid, one thousand eight hundred
an. I twenty one.

Set ond Interrogatory. In answer to the second Interrogatory
—this deponent

saith, that shortly after the arrival of Captain Hull in the city of .New-York at

"that time, and this deponent believes within an hcur of his arrival, he, this depo-
nent was called upon by a gentleman, ami informed that Captain Hull wished to

see this deponent at Bunkers hotel in Wall-street, immediately, upon some im-

portant business ; that this deponent thereupon called without delay at Bunker's,
and there found Captain Hull, who then informed the deponent of the discove-

ry which he had made, tliat one Fosdick or Hichborn, (the christian name
this ieponent cannot recollect,) who had been employed at the Navy- Yard at

Boston, had embezzled a considerable sum of public money ; that he was informed

and believed that he was in or about this city,and that he had invested in different

stocks here, considerable sums of money ; all, or a great part of which, he believed

were public moneys; that he had sent for me to advise withme, as to the proper
measures foi him to pursue in the business, and that he had sent for, in preference
to calling upon me, because he was afraid that Fosdick might see him, or hear

of his being in town, and take the alarm, and make, his escape ; that this depo-
nent advised the said Captain Hull, in the first place, to find out through the

Broker, who did Fosdick's business, or in some other way, what stock he had

invested moneys in ; to apply to the Attorney Geneial of the United States for

this District, who would immediately issue a writ for the arrest of Fosdick, and

file a bill in equity, and procure an injunction to prevent a transfer of the stock

standing in his name, upon the ground tnat it was purchased with the moneys of

the United States, and must therefore be considered as their property.
Third Interrogatory. In answer to the third Interrogator}'

—this deponent saith

the said Isaac Hull did, in the opinion of this deponent, evince great zeal and

activity in endeavouring to recover the moneys which had been fraudulently ob-

tained by Fosdick from the Government ; that the next morning after this depo-
nent first saw the said Isaac Hull, as stated in the last interrogatory, he called

at the office of this deponent, and informed him that he had found out where

some investments of moneys had been made by the said Fosdick, and that he had

also found that Fosdick himself was somewhere in New-Jersey ; that this depo-
nent thereupon accompanied the said Hull to the different offices in the stock of

which Fosdick had invested moneys, and informed them of his fraudulent con-

duct, and begged them not to permit any transfer ofthe stock standing in his name
until an injunction would be served on them, to restrain them from permitting any
such transfer ; and this deponent says that to his knowledge the said Isaac Hull

was extremely active in endeavouring to procure the arrest of Fosdick upon a

writ which had been issued against him at the suit of the United States.

Fourth Interrogatory. In answer to the fourth Interrogatory
—this deponent
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iaith that in liis opinion Captain Hull was very prompt and efficient in the execu-
tion of every measure which was thought pioper and adviseable to secure the

Govt i nnient from any loss in that business, »w that he must have been at con-
siderable expense, how much this deponent is ignorant, except that he paid this

deponent a counsel lee in the case.

Fiftii. In ataswei to the filth Intel rogatory
—this deponent cannot answei fur-

thei tnan he has already answered to the third Interiogatory, except that the

District Attorney of the United States filed a bill in equity against Fosdick,

upon which this deponent believes an injunction to prevent the transfer of the

stock herein before mentioned was allowed by Judge Livingston, and that the
said Distiict Attorney also issued a writ for the arrest of Fosdick, in a suit

brought in the name of the United States.

Sixth Interrogatory. In answer to the sixth Interrogatory
— this deponent saith

that he did not witness any thing in the conduct of Captain Hull throughout the

whole of the transaction alluded to in this interrogatory, which led this depo-
nent to believe or suspect that Captain Hull was in any way implicated in or

privy to the frauds committed by Fosdick ; on the contrary, this deponent then

believed, ami still does believe, thatthesaid Hull was indignant at the fraudulent
conduct of Fosdick, and was resolved to use every effort in his power to expose
him, and to save the Government from loss.

Seraitlt Interrogatory. In answer to the seventh Interrogatory
—this deponent

saith that it is now. and always has been his opinion, that the prompt ami vigi-
lant conduct of Captain Hull, and the vigorous measures pursued by him, had
been the means of saving the Government the moneys which had been fraudu-

lently taken by Fosdick.

Eighth Interrogatory. In answer to the eighth Interrogatory
— this deponent

saith that in his judgment Captain Hull did manifest a strong desire to protect
the public interest, and a high sense of the duties which were imposed upon him

by this unfortunate business, and a firm and fixed determination faithlully to

discharge those duties, with a single eye to secure the Government against loss.

JS'iutn Interrogatory In answer to the ninth Interrogatory
—this deponent

saitli that he does not know of any other matter or thing touching the matters
ii» question which have not been already deposed to by him in answer to the
former interrogatories, and which can be material. DAVID B. OGDEN:

Sworn before

R. RIKER, Recorder of the City of New-York:

T/tonias I. Chew's Answer.
To the first Interrogatory. I am well acquainted with Isaac Hull, Esqr. a

Captain in the United States Navy, and did see him at the place and time
named, and understood from him that his only business was to apprehend Ben-
jamin H. Ftsdick, alias Benjamin Hichborn.

To [lie second. 1 did understand that Captain Hull was in pursuit of Benja-
men H. Fosdick, alias Benjamin Hichborn, with the intent to arrest him for an
alleged fraud on the Government of the United States, committed by him, said

Fosuick, while attached to the Navy-Yard at Charlestow^n, Massachusetts, of
which said Hull was commander.
To the third. The said Captain Hull did, in my opinion, 'ake the most prompt

and efficient measures to arrest the person and secure the property of the said
Fosdick

; he did engage me to assist, and I did assist him, in endeavouring to dis-
cover the residence of said Fosdick, in order to procure his arrest.

To the fourth. The said Captain Hull was indefatigable in his exertions to
secure the Government of the United States from loss in this business, and it

was, in my opinion, in consequence of his vigilance, promptitude, and persevering
diligence, that said Fosdick was arrested, and, (as I have understood,) a large
amount of property obtained from him.

To the jiflh. I do not know, nor havt I any reason to believe or to suspect,
that Captain Hull was secretly connected with said Fosdick, or connived at the
frauds committed by him while in the Navy-Yard at Charlestowu.
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J'o the sixfk. Captain Hull did evince in his conduct a high sense of duty, anfl

an ardent and continued desire to preserve the United States iiom injury in this

DU'-ineS'-, as far as in him lay.

To th? seventh. At the instance of Captain Hull, I engaged Joseph Watson,
Esqr. then Acting Chaplain ot the U. S. ship Washington, to whom the person of

Fosdick was known, to assist in discovering him ; that said Watson and myself
passed much of our time for several days, in such parts of the city of New- York
as we thought would be most likely to meet him in ; and in the event oi disco-

vering him, our instructions from Captain Hull was to use such means as we
should In: able to command, to convey the intelligence to the District Attorney,
the United States Marshal, or himself. T. I. CHEW.

Sworn before

R. RIKER, Recorder of thecity of New-York.

Captain Hull represented that his remarks upon the evidence
had not been completed, nor would be in readiness for submission
thereof to the Court, until Wednesday next, the 2nd of October

;

whereupon the Court allowed him further time to prepare this, and

proceeded to the reading of the whole record. The Judge Advo-
cate accordingly commenced reading the same, and continued read-

ing till past three of the clock
;
when the Court adjourned to half

past 9 o'clock to-morrow, A M.

UNITED STATES' NAVY-YARD, CHARLESTOWN, OCTOBER 1ST, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, and the Judge Advocate.

The Judge Advocate continued the reading of record till after

3 o'clock.

The Court adjourned to half past nine o'clock, A. M. to-morrow

UNITED STATES' NAVY-YARD, CHARLESTOWN, OCTOBER 2ND, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, and the Judge Advocate.

The Judge Advocate continued the reading of the record till

finished.

The Court was opened, and Captain Hull appeared.

Amos Binney called again on the part of Captain Hull.

Question to Mr. Binney. Was the account of Uoctor Eliot against

the United States for medicines, furnished Captain Hull's family,
allowed on settlement of your accounts with the fourth Auditor of

the Treasury ?

A. Yes it was, and without objection ;
it was allowed and settled

as all others were, after passing a strict examination.

John Bubier, a Midshipman in the United States Navy, was called

by Captain Hull, was sworn, and testified as follows :

Question by Captain Hull. Did you ever have any conversation

with Lieutenant Abbot, at the time of his arrival at Marblehead,

in the prize ship, the Marianna Flora ? If yea, please to state it.

A. Mr Abbo< called at witness' house, at the time mentioned,

and asked witness if there had been any survey made at the Navy-
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Yard
;
witness told him there had ;

Mr. Abbot asked it there had

been any survey on the copper ;
witness replied, he did not know.

Question by same Did you at that time say to Lieutenant Abbot,
that the Devil was to pay at the Navy-Yard, about the copper, or

words to that effect ?

A Witness says he did not; witness is not in the habit of using
such language.

Question by same. Did you at that time tell Lieutenant Abbot,

that Gunner Bogman had come into the Yard one night, with a

cutlass in his hand, and said that he had been hunting tor copper,
and had got a clue to a great deal more, than had been taken trom

the Yard, or words to that effect? Please to state.

Ji Witness says he did not so state ;
witness stated that Bog-

man had said to him one morning, that he, Bogman, had b;en over

to Boston, to search for copper, and had found some, and had got a

clue to more
;
and Bogman had a cutlass in his hand, at the time Bog-

man communicated this to witness
;
but witness says he did not

see Bogman come into the Yard, and does not know whether he

came into the Yard from such search, with a cutlass in his hand,

or not
; and witness is sure he did not tell Mr. Abbot that Bog-

man did come into the Yard with a cutlass in his hand.

Question by Captain Hull. Had you any conversation with Lieu-

tenant Abbot, on the subject of the copper in the Y
T

ard ? If yea,
when and where, and what was this conversation ?

Ji Witness had not
;
Lieutenant Abbot asked witness, if wit-

ness knew any thing about the copper, and witness said he did not
;

when witness told Lieutenant Abbot, about Bogman's search for

copper as before stated, Lieutenant Abbot turned to Mr. George
S. Blake, Vlidshipman, and said •• this corroborates my statement

to the Secretary of the Navy." He then stated what he had re-

ported to the Secretary of the Navy, that if the copper should be

weighed, it would be found to fall short of the proper quantity.

William Keating, called again by Capt. Hull, testified as follows :

Question by Captain Hull. Did you ever loan to any of Capt. Hull's

workmen, any quantity of spikes and nails ? If yea, were they re-

turned, and in what manner? Please to state.

A. Witness says he never loaned any other nails, than as he has

before testified ; witness is confident that Captain Hull never had

any other nails, than witness has mentioned, of the United States

property ; and witness further stales there are some nails now
in the Naval store, belonging to Captain Hull, which he left there

since 1817
;

as to the spikes, witness says that Captain Hull bor-

rowed 23 pounds of spikes in 1817, in small parcels, at different

times, which have been all returned long since ; Captain Hull did

not ask witness for the spikes ;
witness delivered them to some of

the workmen for his use.

Lieutenant John Percival, called again, testified as follows :

Question. Did you show to Captain Hull the letter which you
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wrote to the fourth Auditor, dated 27th August, 1818, before you
forwarded the same.

Jl. Witness did not ;
witness says that Captain Hull required

witness to write, and refused to approve the account, until it was
sanctioned by the Navy Department.
The Court adjourned to half past nine o'clock, to-morrow.

UNITED STATES NAVY-YARP, CIIARLESTOWN, 3rd OCTOBER, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, the Judge Advocate, and Captain Hull.

Captain Hull read his statement, or commentary, upon the evi-

dence, by his counsel, Samuel Hubbard, Esquire, which is annexed.
The Court then took into consideration, the evidence and the

statement of Captain Hull : and at half past three o'clock, adjourn
ed to half past nine o'clock, A. \1. to-morrow.

Friday, 4th October, 1822. The Court met according to ad-

journment ; present, all the members, and the Judge Advocme.
A sketch of report of the facts and circumstances, disclosed by

the enquiry, was taken into consideration, and after much delibera-

tion, the Court agreed upon their report, and proceeded in the

preparation of their opinion, in relation to the facts and circum-

stances disclosed by the enquiry, until three o'clock, when the

Court adjourned to half past nine o'clock, A. M to morrow.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, OCTOBER 5TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, and the Judge Advocate.

The Court were engaged in forming their opinion in relation to

the facts and circumstances disclosed by the Enquiry, till three
o'clock

;
when they adjourned to half-past nine o'clock, A. M. on

Monday.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, OCTOBER 7TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all tiie mem-
bers, and the ludge Advocate.

Captain Biddle addressed to the Court the following letter:

Boston, October 7, 1822.

Sir: My duty on board the Congress, requiring urgently my presence at

Norfolk, I have to suggest, for the consideration of the Court the propriety of

expediting as much as possible the enquiry relative to the c uses of the sickness

on board the Macedonian Captain Warrington's order to fit out the Congress,
directed him to do so without loss of time

j and frnm his own order from the

Na\ y Department, it is evident the Government is anxious that the Congress
should be in the West Indies as soon as possible.

Very respectfully, your most obedient servant,
JAMES BIDDLF

Capt. John Rodgers, President of the Court
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Whereupon the Court having completed their examination of ail

the evidence in relation to the official conduct of Captain Hull, and

ag eed upon their report of all the farts and circumstances disclos-

ed by the enquiry, deferred giving their opinion in relation to the

same, for the present, in order to proceed upon the enquiry into

the causes of the mortality on board the Macedonian, in her late

cruise, in compliance with the direction of the Secretary of the

Navy, under date of September 25, 1822, which is as follows :

Poughkeepsie, September 25, 1822.

Sir : 1 have received a letter from Captain Biddle, suggesting a wish th:it the

enquiry into the causes of the sickness on board the Macedonian, might be taken

up before the case of Captain Hull is closed, but that the Court did not consider

themselves at liberty so to do, without authority from the Department. Should

Captain Biddle's public duties require him elsewhere, and the Court can , with-

out much inconvenience, take up the business of the Macedonian, tbey will con-

sider themselves hereby authorized so to do.

Yours, very respectfully,
SMITH THOMPSON.

Capt. John Rodgers.

Whereupon this Court was adjourned to half past nine o'clock*

on Monday the 14th of October, 1822.

U. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, OCTOBER 14TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers and the Judge Advocate.

The Court had under consideration a rough sketch of their

opinion, to be annexed to their report of facts.

The Court adjourned to half past nine o'clock, A. M. to--morrow.

V. S. NAVY-YARD, CHARLESTOWN, OCTOBER 15TH, 1822.

The Court met according to adjournment ; present, all the mem-
bers, and the Judge Advocate.

The Court having fully considered all the facts and circumstan-

ces disclosed by this Enquiry, they united in the following report
and opinion :

REPORT.

This Court, in obedience to the warrant of the Secretary of the

Navy, having examined into the official conduct of Captain Isaac

Hull, since his appointment a* commandant of the Navy-Yard, at

Charlestown, and having considered the testimony and the defence

or statement of Captain Hull, report the following, as all the mate-

rial facts and circumstances, disclosed by the Enquiry.

It appears that Captain Hull was ordered to the Navy-Vard at

Charlestown, the 1st day of July. 1815
;

took command there in

the «ame month, and has continued in command to the present
time.
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As no charges or specification* were exhibited against Captain
Hull, the Court was left, b\ the terms of the warrant, to discover
from a general investigation of his official conduct, if. in any respect,
he had failed in the faithful performance of his duties. To this

end, a series of general interrogatories were prepared, embracing
the whole course of duty on this station

; and these have been pro-
pounded to all such persons as were supposed to have opportunity
of knowing any thing of his conduct, or to possess any means of
information on the subject; and all the witnesses have been per-
mitted to testify freely as to the reasons for their belief, where it

appeared they did believe that Captain Hull had failed in the

performance of any duty.
The restriction of witnesses to their own knowledge, without

permitting them to disclose what they had beard from others,
would, it is obvious, have precluded the Court from resort to many
unknown sources of information, to which the Court might and

ought to resort tor evidence of those facts and circumstances which
had given occasion for the ordering of this Court, and which it was

expected this Court should report upon to the Department. Had
charges and specifications been exhibited, these would have inci-

dentally directed the Court to witnesses connected with the trans-

action to be investigated. The duty of this Court would have been
less arduous, but the result of their enquiry mi^ht have been less

satisfactory. By the course they have pursued, which, however
they presume will not be cited as a precedent, in any other than a

perfectly similar case, no source of information has been left unex-
amined

;
and they confidently believe, that every transaction

which has given rise to any imputation against Captain Hull, has
been spread upon their record in such a manner, that the Govern-
ment may be satisfied that the conduct of Captain Hull, during his

command, has been fully enquir d into, and that no instance of
misconduct has escaped the attention of the Court.

In presenting their report or statement of all the facts and cir-

cumstances disclosed by the enquiry, the Court will follow the

analysis of Captain Hull's official duties, which suggested the stand-

ing or general interrogatories, propounded to the several witnesses.

In respect to the first branch of their enquiry, how far public

property has been converted to the private use of Captain Hull,
or of any other person, with his knowledge, they find that some

public property at first appeared to have been so converted, but

on investigation it appears this was, in fact, applied to public use :

some appears to have been borrowed for his use, and afterwards

returned
;

some appears to have been taken for his use by his or-

ders, and some without his orders or knowledge ; but an equal

quantity of the same kind, or an equivalent of a different kind, has

been returned. But it does not appear to the Court, that any public

property, with Captain Hull's knowledge, has been converted to his

own use, without his returning some equivalent ; neither does i»

po
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appear that any public property has been converted to the use of

others, with his knowledge or assent.

Pursuing this analysis of the evidence, the Court, in obedience

to the warrant, proceed to state the tacts and circumstances re-

specting this branch of their enquiry. In regard to property which

at first appeared to have been converted to Captain Hull's use, but,

on investigation, appears to have been applied to public use. .It

was proved, that several sticks of timber were taken by Captain
Hull's orders from the Navy- Yard, to remove certain buildings of

Captain Hull's; on investigation, it appears, that these buildings

were situate on the Woodward estate, purchased by Captain Hull,

on his own account, at the suggestion of Mr. Crowninshield, then

Secretary of the Navy, upon an understanding that the Govern-

ment might subsequently purchase such portion thereof as might
be deemed necessary for the convenient enlargement of this Navy-
Yard ;

that the Government did take a portion of this estate, on an

appraisement fairly and satisfactorily made
;

that the Department
agreed to remove the buildings thereon to land of Captain Hull, at

the public charge ;
and this timber was used to remove his build-

ings, conformably to this agreement. It clearly appears, that all

this timber was subsequently and seasonably returned into the

Yard, and is now there in the use of the United States.

It was proved, that some glass was taken from the store, to be

get in the buildings of Captain Hull, after they were removed from

this estate : On investigation, it appears that the Government en-

gaged, not only to remove Captain Hull's buildings, from that por-
tion of the Woodward estate, which Government might take for its

own use
;
but also, to place the buildings after removal, in as good

order and condition as before ; and that this glass was taken to re-

place that which had been broken in the removal.

It was stated in evidence, that a shovel, three pair of tongs, a pot

bale, and pot-hooks, and grid-irons, were made at the smith's shop.
But on investigation, it appears that these were made for public
use ;

the shovel and tongs, for the fire places in the Yard
;
and the

residue of these articles, for the quarters of an officer attached to,

and residing in the Yard
;
and after his decease, they were returned

into the public stores.

It also appears, that six small rakes, worth from 12 to 15 cents

each, were made aud used in Captain Hull's garden ;
but were used

also in the Yard.

To this class of cases, may be referred the purchase of medi-

cines, at the public charge, for the use of Captain Hull's family.
It appears that Captain Hull did obtain of Doctor Eliot, an

apothecary in Boston, a quantity of medicines, to the amount of

$ 53 54 cents, for the use of his family, that these were paid for

by the Navy-Agent, were by him charged in account to the Go-

vernment, and was allowed by the Department. It further appears,
from the testimony of Mr. Crowninshield, late Secretary of the

Navy, and several Surgeons in the Navy, that it had been the prao



235

r«ce at the Naval stations in this place, at Portsmouth, New-York
Philadelphia, and Washington, and on the Lakes, of the Sorgeooa
of the Navy to supply medicines from the public stock, for the use
of the officers and men's families. It appears that Captain Hull
had obtained this supply from Doctor Eliot, under full conviction
that this was conformable to usage ;

and it fully appears to this Court,
that aptain Hull did not, at the time, doubt bis right :o this, as a

custom.try allowance ; but so insisted with Doctor Eliot, who on

receipt of the money, transferred the amount to the debt of the

United States, and acknowledged receipt of his money, as from the

Government.
In respect to public property, borrowed by Captain Hull for

his own use, it was proved that four sticks of timber were taken

by his orders, and used to remove a small house of his in the

vicinity of the Yard
;
but these nere returned without injury, and

it does not appear, that the United States have suffered any incon-

venience from this use of them.
In respect to public property taken by Captain Hull's orders for

his own use, it appears that 300 pounds of nails were taken from
the Navy store, by his orders, and were used in his buildings ;

for

these he returned 320 pounds of a different kind, but of equal
value and utility.

It also appears, that 23 pounds of spikes were taken for his use,

with bis knowledge, at different times in small parcels, and for these

he returned a like quantity, and of equal quality.
It also appears, that 1000 feet in board measure, of sawn pine

limber, were taken for his use upon bis order, and. subsequently, a

quantity of the same kind was returned.

'1 hese are all the instances of the taking of public property, for

Captain Hull's use, by his orders, or with his knowledge, at the

time during his command on this station.

In respect to public property taken for his use by mechanicks in

his employment, it appears, that at a time when be was confined

to his house by indisposition, his carpenter obtained from the Yard

a quantity of clear pine plank, of the value of twelve dollars, and

instead of this, returned on the same day a quantity of merchant-

able plank, of the same value, and of equal utility,

It also appears, that a bar of iron, about two or three feet long,

was taken by one of his mechanicks from the smith's shop, and used

in Captain Hull's buildings for a chimney bar, but another of equal

value was returned.

It also appears, that hoops were put on a wheel of Captain Hull's

travelling carriage, immediately altera journey by Captain Hull

with Mr Barker, master builder, into New-Hampshire, for the

service of the United States, in quest of timber for the Navy-\ ard
;

but this was without his knowledge at the time.

It appears, that two small pieces ofy-ellow pine, and one of oak,

were taken to make some cellar sills, of the estimated value of one

dollar and a quarter; but this dope not appear to have beenknowt
to Captain Hull at the time.
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In re?pect to public property converted to the use of others, 11

appears that an .<x^ was made for Lieutenant Ward, and delivered
to Mm on his engagement to return it; also, that a grid-iron was
made, and delivered to sailing master Waldo ; also, that two garden
rakes were made, and delivered to James Bogman, Gunner of the
Yard, for use in his garden, within the limits of the Yard.

It also appears, that a small oven door, 14 by 9 inches, was made
of a piece of sheet iron, and also a frame for this, by the black-

smith, for his own use
; but it does not appear that Captain Hull

knew of either of these instances of conversion of public property
to the private use of others.

These are all the instances of the conversion of public property
to private use, which were proved to the satisfaction of this Court;
some witnesses did, indeed, mention other articles of very triflin°-

value, as dog nails, old hinges, &c. but on investigation it fully
appeared, that the materials wen not public property ;

or that the
witnesses who mentioned such articles, as appears by the rer ord of
evidence, were so fully discredited, that their testimony could not,

justly, have any weight with this Court.
The next branch of the general analysis. j s the employment of

mechanicks, or others, for private, use. while in the pay of the
United States, for the same time they were so employed', and the

employment of the Navy Yard teatns,*for Captain Hull's or others'

private benefit.

In respect to this branch of the enquiry, the Court find that some
men *nd the oxen of the Yard, have appeared to have been em-
ployed for private use ; but on investigation, it appears that theywere engaged in public service

; that sometimes the men and teams
were employed for Captain Hull's use, but he made an ample re-
turn for such service to the United States, and that some men have
been employed for the use of others, but without his knowledge.

In respect to the employment of the men apparently, for his use.
or the use of others, but in fact for use of Government, it is prov-
ed, that men were employed, in removing the buildings and fences
from that part of the Woodward estate, which was taken by Go-
vernment, for the enlargement of the Yard, and in re-setting bro-
ken glass, and otherwise refitting Captain Hull's buildings, thus re-
moved

;
but on investigation it appears, that these were so' employ-

ed, conformably to the verbal agreement between Captain Hull
and the Government, before mentioned, for removing buildings from
the ground taken by Government, to other land of Captain Hull,
and putting them in the same good order and condition, as before
their removal, and in setting up the fences on the new boundary
line of the Yard.

It was also proved, that men and teams were employed in trans-

porting cord wood and chips to Captain Hull's and other officers'

quarters. But. on investigation, it appeals, that the cord wood was
fuel, which the Goxernment delivered, agreeably to the regulated
allowances to officers on this station, at their quarters: and the



•237

chips were removed conformably to the regulations of the Navy
Commissioners recorded in these proceedings.

It also appeared, that a labourer was employed in sawing and

piling Captain Mull's wood, and the wood of Captain Shubrick, at-

tached to the Yard. But it appears that this is not inconsistent

with the regulations of the Navy- Yard ;
the Government customa-

rily delivers allowance of fuel at officers' quarters, in a tit state for

use.

In respect to the employment of men and teams by Captain Hull,
for his own use, it appears, that one man was employed about half
his time in the spring and summer, in the cultivation of the com-
mandant's garden, within the Yard. This was a lahourer in the
Yard, who was regularly mustered there, paid by the United States,
and laboured the rest of his time in the public service. On inves-

tigation it appears that Captain Hull is allowed three servants, at

eight dollars each a month, and one ration a day ;
that he has not

drawn pay for more than two servants since April last, which is a

saving to Government of fifteen dollars per month. Besides this,

also, it appears to the Court, that the labour of this man, in setting
out valuable trees, purchased by Captain Hull, and otherwise per-
manently improving this appendage to the Yard, is a substantial be-

nefit to the public property.
It also appears that Captain Hull has employed the Government

teams in carting earth from his land, when digging a cellar, and in

hauling stones to be laid there. But, on investigation, it appears
this earth was hauled within the Navy-Yard, to improve the pas-

sage or road from the gate by the stores, where it was useful and
indeed necessary ; and that while the cart was loading with this

earth, and without any interruption or delay of public work, the
oxen were employed to haul a tew large stones, not exceeding seven
in number, for a short distance. Although it would seem, from
various witnesses, that there is much evidence of emplojment by
Captain Hull of mechanicks and labourers for his private use, while
these were in pay of Government, yet, on investigation and very
careful examination of the master mechanicks and labourers them-

selves, it does not appear that any mechani; k, labourer, or other

person, has received pay of Government for any portion of the

time he was employed in Captain Hull's service, except the in-

stance of the gardener before mentioned
;
and although two wit-

nesses positively assert their belief that they have received pay
of Governmentfor (he time they were employed in Captain Hulls'

service, yet, the testimony of these witnesses is so discredited by
the direct contradiction of the master mechanicks, Who had better

opportunities of knowing, and whose duty it was to know the fact,

that this Court cannot regard their testimony as worthy of credit.

In respect to employment of men of the Yard for the use of

others, without Captain Hull's knowledge, it appears, that a la-

bourer was employed a greater part of his time, for the use of an

officer in the Yard. But this, though not purposely concealed,
was unknown to Captain Hull.
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It also appears, that another labourer, acting as an under assistant

to the Storekeeper, was occasionally employed by him in some do-

mestic services. It does not, however, appear, that there was ever

any occasion which called Captain Hull's attention to this practice,

or that it ever came within his knowledge.
It does not appear that the Government's team had been other-

wise employed for private use.

The next branch of the general analysis, is the neglect of any

duty by Captain Hull, as commandant of this Navy-Yard.
It appears to the Court, that Captain Hull has suffered a sailing

master to attend to the mustering of the men in the Yard, instead

of a Lieutenant, which the recent regulations for mustering the men

prescribes ;
and that the check roll has not been kept conformably

to these regulations ;
some other person than the clerk of the

Yard having been allowed to call the men.

It also appears, that Captain Hull has not always exacted of the

Purser of the Yard, strict compliance with his duties, according to

the regulations now in force.

It also appears that Captain Hull gave Lieutenant Percival leave

of absence from the United States, without first obtaining the assent

or authorization of the Navy Department. But it appears, how-

ever, that there were more than a sufficient number of officers on

the station, at the time this leave was granted, and during the ab-

sence of Lieutenant Percival, to perform all requisite duties.

It also appears that Lieutenant Percival received his full pay for

the time he was so absent ;
that Captain Hull approved his account,

but not until after the letter of the Fourth Auditor, under date of

the 3rd September, 1818, recorded in these proceedings, had been

exhibited to Captain Hull. It further appears, that the letter of

Lieutenant Percival to the Fourth Auditor, under date of the 27th

August, 1818, also recorded in these proceedings, was not seen, or

its contents known, to Captain Hull, before it was sent to the De-

partment, or before he approved the account of Lieutenant Perci-

val, nor, indeed until very recently. It further appears to this

Court, that the payment by Lieutenant Percival of the sum of one
hundred and twenty-six dollars, through the hands of Sailing master

Waldo, was repayment to Captain Hull of mouey which Lieutenant
Percival held in his hands, and claimed in satisfaction of certain

charges ;
and that on the disallowance of these charges by Captain

Hull, this money was repaid ;
that this repayment was not made

with any reference to Captain Hull's approval of Lieutenant Per-
cival's public account for his own pay, but was entirely disconnect-

ed with that subject.
The next branch of the analysis is, neglect of any proper mea-

sures for the detection of Fosdick's fraud, by Captain Hull, or hi-

collusion with Fosdick, in this peculation.
It appears to the Court, that the fraud of Fosdick was effected bv

his procuring the men to sign their names to the pay-rolls, in which
either the time they had worked, or the amount of their pay. w 3«
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not written ;
and that these blanks were filled up by Posdick atiL.

the men were paid, with more time than they had worked, and lar-

ger sums than was due them; that he drew from the Navy-
Agent the vvhole amount, and kept the excess above the just sum
due to the men, for his own use. On inspection of the pay rolls

laid before the Court, they appear to be fair ;
and to each is sub-

joined in common form, a certificate by the person paying the men,
that he has compared it with the muster roll and found it correct,
and below this, is the approval of Captain Hull.

This is in the usual course, and no circumstance, of any kind,

ever occurred, to Captain Hull's knowledge, during Fosdick's ser-

vice in the Yard, to excite the least mistrust of his correctness, or

doubt of his integrity. It appears, that Fosdick had been highly
recommended to Captain Hull's immediate predecessor, Captain
William Bainbridge, and that persons of high standing warmly re-

commended him to Captain Hull. No officer in the Yard sustained

a fairer reputation for integrity or talents, in his particular station,

than Fosdick. But it appears to this Court, that on the tirst inti-

mation of the fraud, Captain Hull instantly adopted, and constantly,

zealously, and ably pursued, at Charlestown, Boston, New- York,
and New-Orleans, all proper and requisite measures for the detec-

tion of this fraud, and the recovery of satisfaction for the United

States ;
and that through his activity and zeal, in an eminent degree,

a full and complete satisfaction was obtained, from the property
and effects of Fosdick.

It further appears that Captain Hull, in negotiating with Fosdick

for this satisfaction, was more rigorous and unyielding than the

other commissioners appointed for this purpose ;
that Fosdick com-

plained of this treatment of him by Captain Hull as harsh, and was

greatly incensed against him at the time
;
that Fosdick then com-

plained that the Government would get from him more than he had

taken from the United States
; that, in this state of Fosdick's affairs,

it was represented to him by an intimate friend, that some persons

suspected Captain Hull of being connected with him in the transac-

tion, and advised him, upon motives of policy, to expose Captain

Hull, if in fact he had been concerned
;

this Fosdick instantly de-

nied, declaring, in effect, that the fraud could not have been con-

ducted by more than one person, and that no person was concerned

with him in the transaction. It also appears, from the testimony of

the District Attorney of this State, and of the State of New- York,

also of an eminent Counsellor of the city of New-York, and of the

Hon. Judee Livingston of the United States Supreme Court, that

the conduct of Captain Hull, throughout his pursuit ofFosdick, was

that of a perfectly innocent man, and highly zealous officer. No
fact or circumstance appeared in any manner tending to prove or to

justify any suspicion that Captain Hull had ever been connected

with Fosdick in this fraud, or ever knew of its existence till disco-

vered by examination ofsome pay rolls, with reference to the true

time whichcertain men had laboured Of all the witnesses exorv
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med on this subject, none expressed a present belief of such con-

nection or collusion, except Lieutenant Joel Abbot and Daniel
Leman. But these were so utterly discredited, as appears on the

fece of this record, that they were deemed unworthy of any credit

by this Court.

The next branch of the analysis is oppression ;
and in respect to

this branch, the Court finding no evidence tending to prove any
oppression by Captain Hull of officers or men, except in respect
to disallowances of chamber money, wood, and servant money, and
in respect to his refusal to Lieutenant Abbot of leave to visit New-
bury port.

It appears that Lieutenant Joel Abbot, who states that one of his

reasons for procuring orders to this Navy-Yard was, that he might
receive chamber money, made application to Captain Hull for this

allowance, Captain Hull was in doubt if he might, with propriety,
allow it, and corresponded, and suffered Lieutenant Abbot to cor-

respond, with the Department on this subject.
The whole of which correspondences are annexed in copies

from the original record of the trial of Lieutenant Abbot by a Court
Martial, and are as follows : the letter of Lieutenants Abbot and

Caldwell, and Sailing Master Ferguson, to the Secretary of the

Navy, under date January 2, 1821, and his answer of the 16th of

the same month
;
a letter from Constant Freeman. Accountant, to

Captain Hull, dated 30th March, 1816
;
one from T. H. Gillis, for

the Accountant to same, dated 16lh May, 1816
; Captain Hull's

letter to Constant Freeman, fourth Auditor, dated 17th July, 1817;
Constant Freeman's reply, dated 26th July, 1817; another letter

from Captain Hull to same, dated 30th September, 1820
; Constant

Freeman's reply, dated 4th October, 18L'0
; Captain Hull's letter

to the Secretary, dated 9th October, 1820, and the Secretary's

reply, dated 10th November, 1820.

It appears that Lieutenant Abbot was very importunate with

Captain Hull on this subject, reiterating his solicitations for this

allowance in a manner not usual for officers, aud not pursued by
Lieutenant Caldwell and Sailing Master Ferguson.

It is represented by Lieutenant Abbot, that Captain Mull repulsed
him with harsh and profane language ;

on the other hand, it appears
that Captain Hull is not in the habit of using such language to offi-

cers. It appears that Captain Hull gave much attention to this

subject of chamber money, and to the particular application of

Lieutenant Abbot and others.

In respect to the allowance of wood, it appears that there were
fcwo Boatswaius in the Yard ;

one ofwhom was old and iufirm, and

only able to do light work, and as by the regulations there was an

allowance of wood only for one, Captain Hull advised or directed

that this allowance ofwood should be divided in some way between

them. It does not appear that they, or either of them, objected or

have complained.
In respect to the allowance of servant money, it appears that

the Gunner of the Y'ard had received, through mistake, servant mo-
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ney, as if entitled to this allowance
; and, on being directed, he

refunded it without objection or complaint.
It appears that Captain Hull did refuse Lieutenant Abbot leave

to visit Newburyport ;
but it does not appear to this Court, that

Captain Hull was apprised by Lieutenant Abbot, on !u> Brat appli-

cation, that Mrs. Abbot was dangerously or otherwise indisp Bed.

But it appears, that although Lieutenant Abbot had been allow*

ed leave of absence oftener and for longer periods, than other offi-

cers on the station, at or about that time, yet leave was granted
soon as representation was made by Lieutenant Abbot that his wife

was near confinement, and it was very desirable be should visit her,

although, as it appears in evidence, this was an indulgence attended

with inconvenience to the service.

It does not appear that Mrs. Abbot was dangerously sick at the

time
; although it appears in evidence, Lieutenant Abbot has made

representations of her situation to this effect, which he does not

confirm in giving his testimony.
It appears that Lieutenant Abbot was at Newburyport from the

14th or 15th February, 1821, to the 22nd, wher he returned to the

Yard ;
and that he did not, while at Newburyport, request an ex-

tension of his leave. He states that he desired it, but refrained

from asking it, because he knew Captain Hull would refuse it.

It appears, however, from the testimony of Captain Shubrick, that

an extension of Lieutenant Abbot's leave would no doubt have been

^ranted as soon as asked for. It appenrs that he did renew his ap-

plication for leave of absence on the 23th of the same month, re-

presenting Mrs. Abbot's recent confinement, and leave was imme-

diately granted. It appears that this lady was alive till the loth of

April following, and that Lieutenant Abbot was absent on leave

from the 28th or 29th of February, until after her decease : and

never since has been on duty in the Yard.

The Court being required to state all the facts and circumstances

disclosed by the enquiry, which are of moment in connection with

the object of this investigation, deem it their duty to state the fol-

lowing :

It appears in evidence that Capt. Hull deposited his own paints

in the public paint store
;

that this was a temporary deposit, and

ceased as soon as another convenient place was in readiness to re-

ceive it.

It also appears that some binges and chimney bars, and crane

eyes, taken from his, Captain Hull's houses, were deposited in the

Smith's shop in the Yard, and these deposits probably gave rise to

rumours of improper use of public property.

It also appears that he employed mechanicks and labourers on

his private property, who had been or were subsequently mustei ed

in the Yard for the United States, and this under circumstai

which might naturally lead persons not acquainted with all the cir-

cumstances, to. suspect that the Government's time was appropri-

ated to private benefit.

31
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it appears also that he bought a quantity of lumber from a Go-

fernm<:t contractor, who had landed this with Government timber

in the Navy-Yard, and that this was transported from the Navy-
Yard to Captain Hull's estate, near Chelsea bridge, by a team often

employed there in the service ofthe United States, and that although
on investigation it clearly appears this timber never was the pro-

perty of the United States, and that Captain Hull paid for the

transportation ; yet the purchase and transportation of it from the

Navy-Yard, did excite the attention of respectable persons.
It also appeais that Captain Hull permitted the same persons to

muster and pay at the same time and place, men employed for his

private use, and men in the employment of the United States.

It also appears that when the buildings were removed from the

Woodward estate, a barn of the estimated value of 100 dollars, and

a wood shed of the estimated value of 20 dollars, both belonging to

Captain Hull, were moved into the Yard, and have ever since been

used in the United States service as their property, without any

recompense therefor to Captain Hull.

It also appears that, previous to the purchase by Captain Hull of

his real estate near the western entrance to the Navy-Yard, the

small buildings there had been occupied by disorderly persons to

whose shops the men of the Yard resorted at night, and where ar-

ticles of value, pilfered from the Yard, were purchased ;
that Cap-

tain Hull endeavoured to get rid of these tenants, but was unable to

do so, without purchasing this property himself; that he did pur-
chase it, and it is now occupied by decent and orderly tenants.

In conclusion—this Court deem it their duty to state, that Lieu

tenant Joel Abbot, whose testimony covers more than tifty pages
of the record, did not appear to have knowledge or information of

any facts, which in the opinion of this Court, authorized the ge-
neral expressions, or imputations against Captain Hull, contained

in his letter of the 1 1 th January, 1822, and on his examination,
which was conducted as the Court believes, with the greatest in-

dulgence and patience, he was constrained to admit in respect le

almost every such imputation, that he had no better authority for

making them, than common reports, which he had never investi-

gated or traced to their source
;
and this Court regret, for the hon-

our of the service, to add, that very many of Lieutenant Abbot's

declarations under oath, in which it appears to this Court, he could

not have erred through mistake, are distinctly and
directly con-

tradicted by most respectable and disinterested witnesses.

No other facts, or circumstances, tending to implicate Captain
Hull, in respect to his official conduct, could be collected from any
source, within the control of this Court, and they have reason to

believe that no others exist.

The preceding statement therefore, embracing in the opinion of

this Court, all the facts and circumstances disclosed by the enquiry
which the Court is required to report, is respectfully submitter

with the following opinion in relation to the same :
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OPINION.
This Court is of opinion, that the conversion of article- in this

Yard, belonging to the United States, to the private u>e of individu-

als, whether by loan, exchange, or otherwise, is incorrect : but u
it appears to the satisfaction of this Court, that all the articles n bich
have been so converted to private use, with the consent or know-

ledge of Captain Mull, have also been replaced by similar, or other
articles of equal or greater value

;
the Court are therefore of opi-

nion, that no loss has, in fact, resulted to the United States, and that

no fraud was practised, sanctioned, or intended by Captain Hull, in

these transactions.

The Court are further of opinion, that the employment of pet*
sons while in the pay of the United States, for the private advan-

tage of individuals, excepting such as are specially allowed b\ the

regulations, is incorrect. But the Court are further of opinion,
that in the particular instances of this kind, which are sanctioned

by, or known to Captain Hull, the deviations from the regulations
bss not been the cause of loss to the United States.

The Court are further of opinion, that the deviations in this

Yard, from the regulations prescribing particular forms to be ob-

served in mustering and paying persons employed in the Navy-
Yards for the United States, was improper, inasmuch, as such devia-

tions was made without the previous sanction of the Navy-Depart-
ment

;
but it is also the-opinion of this Court, that no loss has result-

ed to the United States from this deviation.

The Court are further of opinion, that the permission granted
Lieutenant Percival, to visit Uurope, by Captain Hull, without the

previous sanction of the Secretary of the Navy, was incorrect
;
but

the Court are further of opinion, that no injury did in fact result

to the United States from the permission thus granted.
The Court are further of opinion, that Captairj Hull, in allow

ing articles belonging to himself, to be placed in the public stores

containing similar articles belonging to the United Mates; and in

permitting the same persons to muster, and pay at the same time

and place, within the Navy-Yard, men employed for his private

benefit, and other men who were employed for the United States,

was indiscreet
; inasmuch, as such conduct, though in itself inno-

cent, may nevertheless give rise in the minds of persons, not ac-

quainted with the real nature, and all the particulars of such trans-

actions, to vague impressions of misconduct in public officers.

The Court are further of opinion that the charge made by Cap-
tain Hull's orders against the United States, for the medicines fur-

nished for the use of his family by Doctor Eliot, was allowed by
the general usage of the service at that time.

The Court are further of opinion that, in withholding his sanc-

tion to allowances for chamber money, fuel and candles, to oUi< ei -

not permanently attached to the Yard, Captain hull was justified

fcy his instructions from the Navy Department.
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The Court are further of opinion that, in his conduct toward?
the officers, mechanicks, and others under his command, Captain
Hull has been guilty of no act of oppression, or unjustifiable se-

verity ; but, on the contrary, he has, so far as was consistent with

his duty to the United States, granted every proper indulgence.
The Court are further of opinion, that the purchase of property

in the immediate vicinity of public stations, by officers attached to

such stations, may excite surmises injurious to the reputation of

such officers, and therefore is not discreet. Yet it is the opinion,
of the Court, that the particular purchases of this kind made by
Captain Hull, were made with no improper view of private advan-

tage to himself, but originated in solicitude for the public interest,

and were prosecuted with expectations of public benefit, which the

United States in the opinion of the Court, have realized in the

removal of disorderly persons from the vicinity of this Navy-Yard.
And, finally, this Court is of opinion that, with the before men-

tioned exceptions, the conduct of Captain Hull, since his command
of this Yard, for strict personal attention to the preservation of the

public property committed to his charge, the judicious application
of the means placed at his disposal for the public service, and for

the faithful performance of all his other official duties, has been
correct and meritorious.

JNO. RODGERS,
President of the Court.

GEORGE SULLIVAN,
Judge Advocate.

The President of the Court and the Judge Advocate, having

respectively set their hands to the above record of this Court, hav-

ing acted on all matters committed to them by the warrant of the

Secretary ofthe Navy ordering this Court. The Court was there-

upon adjourned without day.

Attest, GEORGE SULLIVAN,
Judge Sdvncatp-.



APPENDIX.

Boston, 5th August, i

Sir : By a precept from the Honourable Smith Thompson, Secretary of the

Navy, bearing date "
July 31st, 1822," a Court of Enquiry, of which I am to be

the President, is to be convened on the 12th instant, at the Navy-Yard, Charles-

town, Massachusetts, for the purpose of enquiring into the official conduct oi

Captain Isaac Hull, during his command of said Yard. By the precept it has
been made my duty to appoint a gentleman of suitable qualifications to perforin
the duties of Judge Advocate to said Court of Enquiry ; and, as such, permit me
to say that your acceptance of the appointment would be gratifying to myself,
and equally so, I am sure, to the other members. In the event of your accept-
ance, I should be glad to see you as soon as your convenience will permit, for the

purpose of determining on the mode most proper to be adopted in giving public

notoriety of the time, place, and object, for which the Court is to be convened.
With great respect and esteem, 1 am, sir, your obedient servant,

JOHN RODGERS.
George Sullivan, Esqr. &c. &c. &c. Boston.

Boston, 5th August, 1822.

Dear Sir : I accept the appointment of Judge Advocate of the Court of En-

quiry mentioned in your favour of this day, and am ready to attend forthwith U
the duties of the office. Desiring to be presented very respectfully to the other

members of the Court, I remain always, dear sir, yours sincerely,
G. SULLIVAN.

Capt. Rodgers, President of the Court ofEnquiry, &c. Sec.

Navy Department, September 18th, 1322.

Gentlemen : If either of you by reason of sickness shall be unable to at-

tend to Court of Enquiry in relation to the conduct of Captain Isaac Hull, or

for investigating the causes of the late sickness on board the U. S. frigate Mace-
donian, a majority of the Court is hereby authoiized to proceed in the taking of

evidence in the said cases respectively. SMITH THOMPSON"
Captains John Rodgers,

Isaac Chattncet,
Charles Morris.

Poughkeepsie, September 2]st, 1822. -

Sir : I have received a letter from Captain Biddle, suggesting a wish that the

enquiry into the causes of the sickness on board the Macedonian might be taken

up before the case of Captain Hull is closed, but that the Court did not considei

themselves at liberty so to do without authority from the Department. Should

Captain Biddle's public duties require him elsewhere, and the Court can, with-

out much inconvenience, take up the business of the Macedonian, they will con-

sider themselves hereby authorized so to do. Yours, very respectfully,
SMITH THOMPSON.

Captain John Rodgers.

Boston, October 9, 1822.

Sir: My duty on board the Congress, requiring urgently my presence at

Norfolk, I have to suggest, for the consideration of the Court, the propriety of

expediting, as much as possible, the enquiry relative to the causes of the -

ness on board the Macedonian. Captain Warrington's order to fit out the

Congress, directed him to do so without loss of time, and from my own order fi

1*



the Navy Department, it is evident the Government is anxious that the Con-

gress should be in the West Indies as soon as possible.

Very respectfully, your most obedient servant,
JAMES BIDDLE.

Capt. John Rodgers, President of the Court.

[circular.] Navy Commissioners'
1

Office, 3\t January, '821.
Sin : The Commissioners of the Navy have found it expedient to adopt the

following additional regulations with regard to the muster, &c. of the different

\ avy Yards :
—

1st. A Lieutenant, if there be one attached to the Yard, or if not, the Sailing
Master, is to be present at the muster of all mechanieks and labourers: which

Lieutenant, or Master, is to keep a regular book or roll, in addition to that kept
by the clerk of the Yard.

2nd. To prevent mistakes or frauds, the order of muster must be as follows :

The rolls of the Lieutenant, or Master, are to be made out in the same order
as those of the clerk. The clerk is to call over the name of each mechau-
ick, labourer, or other person, paid by the day in the order in which they
stand on the rolls: and as the}' are so called, they are to pass in rotation,
in the presence of the said Lieutenant, or Master, whose duty it will be to

check any omissions, or correct any mistakes, which may accidentally, or

otherwise, be made by the clerk.

The roll being cailed, the Lieutenant, or Master, is immediately afterwards
to compare his roll with that of the clerk, in order to ascertain if they
agree.

3rd. At the end of each week, the clerk is to deposit his roll, signed by hircw

self, in the hands of the Purser ; and the Lieutenant, or Master, in likf manner,
to deposit his in the hands of the Commander of the Yard, who, before signing
the general muster pay roll, (by which alone the Purser will be authorized to

pay the mechanieks, labourers, and other persons belonging to the Yard, and

paid by the day,) is to compare the rolls so kept by the Lieutenant, or .Master

with the monthly pay roll made out by the Fuiser, in order to satisfy hims. If

that their respective rolls agree, before lie, the Commandant, puts his signature
to that by which the Purser pays the men.

4th. The original rolls kept by the clerk, are, on the settlement of the Pur-
ser's accounts with the Fourth Auditor, to be sent with such accounts, as indis-

pensable vouchers establishing the correctness of the sums respectively paid ta

the mechanieks, labourers, and others employed by the (lay.

5th. The rolls kept by the Lieutenant, or Master, and deposited in the hands
of the Commandant of the Yard, are those by which the Commandant is to

make out the monthly rolls required to be sent to the Navy Commissioners' Of-

fice, showing the sums expended for labour on each, and every object, whether
for Navy Yards, repairs, ordnance, or gradual increase, or whatever object it

may be ; and, in order to multiply the number of checks, the Commandant is to

preserve and file all the wee ly rolls, from which he makes out the before men-
tioned monthly rolls.

6th. Some one day in every week, the Commandant will, in person, attend
the muster of the Yard, and see that they are conducted in the manner herein

prescribed.
I am, Sir, respectfully, your most obedient servant,

Capt. Hull, Boston. JOHN KODGERS.

jYavy Commissioners'1

Office, November 4, 1818.

Sir: Your letter of the 28th ult. has been received.

You will yourself judge as to the expediency of weighing any of the heavy
articles refeired to by you. If you should be so far satisfied with the weights,
astheymay be stated by the surveying officers, as to induce you to approve
their proceeding, without re-weighing the articles, it will not be considered essee-



tial tore-weigh tliem. The object of the survey is to have a correct return . .

the quantity and condition of all articles on hand.
1 am, Sir, respectfully, your ii'ost obedient

Capt. Isaac Hull, Boston. (Signed) STLlHr.N DECATUR

Navy Commissioners* Office, \3tfi December, 1 820.
Sir : The Commissioners of the Navy have received youi letter upon the sub-

ject of the wages oi the mechanicks, &c. in the Yard, under your command, and
those given in the private yards at Boston.
The wages are, on comparison with those given in our other sea port ton I

high, and they will, we hope, admit of i reductiou. We can di thing
in the labour at Boston entitingit to higher wages than at other places. In

proof of this we give you the following instance :

You have, it appears, worked with youi ship carpenters on the 71, J'"'. 1-78

working days, and the expense has been g38,673 ? 3-4.

On the North-Carolina, the ship carpenters have worked 22,88] 1-1 days,
and the expense has been £36,585 8', making a difference against the Boston
74 o I"3,-; 97 3 4 working, and of$2,08< 2." .1-4 in the expense ; and the North-
Carolina is much further advanced than the Boston 7

1, having been launched,

more than three months.
I am, very respectfully, Sir, vour most obedient servant,

Capt. I9aac Hull, Boston. JOHN BOUGERS.

[circular.] Nary Commissioners' Office, 15th May, 1818.

Sir : The same allowance of candles is to be made to the officers perma-
nently attached to the Navy-Yard under your command, as is usual in active.

service at sea, Respectfully, JOHN RODGERS, PretdH JV. Board.

Captain Isaac Hill, Navy-Yard, Boston.

Nary Commissioners'1

Office, 3d August, 1822.

Sir : You will ship to Baltimoie, by the fust good opportunity, old barrels

of beef, in peifect shipping order, to be delivered to the order ofJames Beatty,

Esqr. It is intended to send this beef to Valparaiso', by a vessel about sailing

from Baltimoie; you will therefore be pleased to lose no opportunity in -hipping
it. I am, sir, respectfully, your most obedient, D. FORM ER, .Y. ('.

Captain Isaac Hull, Boston.

A.

Circular.] Navy Commissioners' Office, 7th September, 1CA8.

Sir : When the chips in the Yard under your command shall become an in-

cumbrance in the Yard, they are to be removed outside of the Yard, under the

superintendance of a careful officer, nee every fortnight ; and when so removed,

the carpenters and others may take them, giving, however, a preference to tin

persons belonging to the Yard. I am, sir, respectfully, vour most obedient

servant, JOHN RODGERS, President of the Navy Board.

Captain Isaac Hull, Boston.

Charlestoun Nary-Yard, August 16, 1> -.

Mr. President, and Gentlemen of the Court :

Being under censure by sentence of a Court Martial for having concerned my-
self about the naval affairs of the Boston station, I feel myself placed in a very

..ritical aird embarrassing situation, in being called to give testimony in a i

:n which I have already been condemned. I therefore respectfully request 1

may be allowed until Monday noon next, to consult and reflect upon my situa-

tion, to know what course it is my duty to adopt. [al=o request tl
'
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lutorm mc what course they propose to adopt in regard to iny giving testimony ,

whether Ishall >e permitted to give a minute detail of the reports, circum-

stances, and fjcts which influenced my mind, and as I thought made it my du-

ty t ) make the representations I did to the Honourable Secretary ot the Navy ;

aldo, that the Court would acquaint me what they request, and what they de-

mand of me. I hope this honourable Court will consider that 1 am placed in a

very different situation from witnesses in eeneral. I also hope they will consider

I feel no disposition to do other than what is right, that I only wish to know my
rights. I have the honour to be, with the highest respect, vour obedient servant

JOEL ABBOT.
Com. John Rodgers, President of the Court of Enquiry,

Charleslou-n Navy Yard.

The undersigned, with feelings of gieat respect, begs leave to solicit the atten-

tion of this honourable Court to the peculiar situation in which he is placed.
He is now before this Court agreeably to its order, to give testimony in relation

to the conduct of Captain Hull He has already been tried and convicted, and

is now suffering punishment for having, on former occasions, and in a manner
which he thought in due course of law, and his duty, made representations con-

cerning that officer. By the award of the Court which tried me, my conduct-

has been adjudged scainalotis, and my motives misunderstood. I now wish that

this Court, and through it my Government, may hear from me an explanation
of my conduct. I desire to enter upon a full and unreserved disclosure of every
fact in relation to Captain Hull, that has come to my knowledge, from the

yeai 1818, to the present time. I hope- the Court will allow me to narrate e»ery

circumstance, to exhibit any documentary evidence, to state the sources of my
information, to detail names and dates, and finally, to show the motives which

have prompted me to pursue the course which 1 have done, and the peiformance
of uhich 1 am now under censure. I wish to have an opportunity afforded me
to purge myself of the charge of malice which has been imputed to me, and to

show that I was acting under conscientious impressions of duty, that 1 made no

allegations upon slight or trivial grounds, but that I was warranted by the res-

pectability and the credibility of the representations made to me, in adopting
the conduct I did.

I would, therefore, most respectfully ask of this honourable Court, whether I

ought to be required to answer any particular interrogatories, until I am per
initled to make a full statement of all the information in my possession, regard-

ing the official conduct of Captain Isaac Hull. JOEL ABBOT.
Monday, August \9th, 1822.

To John Rodgers, Esq. President of the Court of Enquiry.

KEITH.
Ebenezer Jackson, Painter, Back street, used considerable putty on Hull's

house, which belonged to the United Slates. Mr. Jackson can testify to oth<

things concerning Hull's business.

Mr. Jackson's shop is opposite the Post Office.

To John Rodgers, Esq. President of the Court of Enquiry, now in session at

the .Vary Yard, Charlestoum.

Sir : You having signified to me that I might be permitted to make any writ-

ten communication to the Court, relative to the investigation now pursuing, 1

beg leave, respectfully, to inform you that I am credibly informed, and have

every reason to believe, that the following persons, if called before the honour-
able Court, would testify to the tacts which are set against their names. I

would not be understood to assert positively, that thesi persons would testify,

nor would I wish to make known the various means by which I have become in-

formed of the circumstances. I sub. nit the whole reports to the discretion of

the Court, to be used as they may think proper.
With great respect, JOEL ABBOT.



William Taylor, of Boston, surveyor, will testify as to the contract foi dil
ging auay tin- hill, and

filling up the site for the new ship house ; Bad that the
eont. actor was o\erp;il! the Bum of 1000 dollars.

George Carlisle, blacksmith, of Charlestown, who now works with John Tap-
ley, once worked in the Yard, and delivered iron for Captain Hull's hotHe was told not to weigh any iron which should be sent foi in <

lapt tin HHe will also, testify to certain threats which have been recently made to hi
he should appear before this Court.
Thomas Sprague, of Charlestown, planked the cellars i

i feet houses
of Captain Hull, and got the spikes for that purpose from the \ . -N trd.

Benjamin Brintnall, of Charlestown, has frequently know h
i belong-

ing to the Yard at work at Captain Hull's houses.

Joseph Staggers, blacksmith, now in the Navy-Yard, carried out blacksmi '

work from the Yard to Captain Hull's houses, and to \ arm \ '-. Hi
ed the rolls for 2 dollars per day, when he received but 1 dollar 25

Christopher Jordan, blacksmith, of Charlestown, can testify that artii
the smith's department have been carried out of the Yard.

Mr. Samuel Jackson, painter, of Charlestown, can testify to paint ha
been taken from the Navy-Yard recently, and used on several houses.

The communication which I first purposed to make, I believe, cannot coin
within the instructions of this honourable Court. I therefore refrain Iroin mak-
ing the subject known, and only have to offer what is above detailed.

As you gave me permission to go wh» n I should chose, by acquainting you of
the same, I respectfully acquaint you, that I think of leaving here to-morrow
for Nahant, to spend a week, at the expiration of which I shall return tu this

place. With great respect, your obedient servant,
Boston, September 10, 1822. JOEL ARBOT.

Charlestown, Monday, September 2nd, 1 !

Sir: Your leave of absence given me having expired, 1 have the honoui
report myself. I respectfully request your permission to remain in Boston, as

my health requires much care and attention, and as an order at any time sent to

Ko. 1, Brattle-street, Boston, will immediately reach me. 1 have the honour to

be, with the highest respect, your obedient servant, JOEL ABBO I.

John Rqdgers, Esqr. President of the Court ofEnquiry, Chariest'

Charlestown, February 22, 1821.
Sir : The following is a copy of a letter I have received (with others) from

lie Navy Department :
" In answer to your letter of the 2d instuiit, I have to

inform you, that I have consulted with the Navy Commissioners as to the number
of officers absolutely necessary for the duties of the Navy-Yard, and 1 cannot
alter the arrangement recently made. You can remain at Charlestown or Bos-

ton, or at any other place, upon pay and rations ; but I cannot consent to in-

crease the expense, by allowing you chamber money, without a special state-

ment from Captain Hull, that the service required additional officers at the Yard."
The above letter I have communicated to Captain Hull. He will not allow

me to reside agreeably to the permit granted in that letter ; and at the same
time declares I shall perform duty at the Navy-Yard, and that I shall not receive

chamber money, and that 1 shall not write to the Department again respectin . .t

These circumstances place me under the necessity of applying to some friend in

Congress, to represent this my letter to the Honourable Secretary of tin V -

that I may urge my claims agreeably to the Secretary's letter, so thai 1 hall

either receive chamber money, or be allowed to reside where I can so regulate

my expenses, and make such use of my time as to be an equivalent
emolument. I am, however, desirous for active sea seivice, am! shall esteem it

a great favour to receive orders for the frigate Constitution, or any other -

going to sea, (unless bound to the Gulph of Mexico, that climate i

with me.) I will here remark, that " the number of officers absoluti



i-y for the duties of the Navy- Yard, and the "
arrangement*' there, spoken of id

Ihe Secretary's letter above, allows them house-vent, servants, fire-wood, and
candles. '1 his arrangement I do not find fault with ; but I do find fault with

Captain Hull's imposing upon me the duty he does, and withholding from ine the

small siipeml of two dollars per week, which was in lieu for house-rent, ser-

vants, fire-wood, and candles; and at the same time denying me the privilege

granted by his superior; and more particularly my being denied by him the per-
mission of seeking redress. 1 cannot believe it is the wish of our present Se-

cretary to dep.ive officers of the privilege of addressing him at any time, in a

proper mariner, and to state their wants and giievances. There is, I am told, a
ciicular order, which was issued by Mr. Crowninsbield, when in office, (and
is still in force when ci mmanders chose to make use of it,) that prohibits offi-

ceis writing to the Department, but through or with the permission of their com-
manders. I will refrain from making any remarks upon the wisdom or justice of

this order, and also from minutely stating all the particulars which my case

might warrant, and my feelings dictate. 1 must contend, however, that Lieu-
tenants have rights as well as Captains, and that Captains are asmuch in duty
bound to comply with all orders and permits granted by the Department, as

Lieutenants are those from.their commanders. I feel a confidence from your
many friendly favours, to select you as a fiiend, and to request you will repre-
sent me to the Navy D partment in that way you may think most proper. I

am, with the highest esteem and respect, your obedient servant,

(Signed) JOEL ABBOT.
Hon. Joht* Holmes, Senator in Congress.

LiF.uTEXANT Abbot,
Sir : I wrote you a few hasty lines this morning expressive of my opinion ol

the course which would be magnanimous for you to pursue. I have reflected

much on the subject since, and am more and more convinced of the propriety,

cay, the very great advantage which would result to you from such a course.

Your punishment has been ahead)' fixed, but the President has the power to re-

mi' it altogether, and restore you to the service, if you show by your conduct

that you have had in this business the good, and (he good only, of the service at

heart, i think I can venture to assert that he woul ) do so. Mr. Monroe is a

patriot and soldier, and would be able justly to appreciate the noble daring
with which you stept forward to expose what you considered to be frauds in one

hi powi i
;
he would equally admire the magnanimity with which you ac-

knowledge' your fro; when ascertained, and the candour with which you did

justire
t:> an innocent man. \our having asked the Court for time this morn-

ing, loes not alter the case ; they will suppose that your mind was labouring
witli the idea, and that you did not like to decide without consulting some of

your trends. P« fleet well upon what 1 have said. I have no interest in this

except as a friend to the Navy, and one who has made use of his humble talents

for its advancement. Bid you know, and 1 know, that one of the members of

the Court is your friend. He is a high minded man ; consult him, and I dare

venture to say his advice will jump with mine if you deserve it. You shall at

some future period know who 1 am. DACKES.

Lieut. Abbot,
Sir : Now is the time to show the purity of your motives, and the magnan-

imity of your mind. The Court now in session, after going over the evidence

produced before the other Court, will come lo the same conclusion.

Captain Hull will be acquitted. Now then is the time for you to prove that

the strong reports which were in circulation, and a regard to the public interest

alone influenced your conduct. Say to the Court, when you are called, that,

having brought before the Couit Martial all the evidence which you could col-

lect, and they not having proved wdiat you expected, you are constrained to be-

1 eve that Captain Hull is innocent, and that, from the ardour of your feelings,

you have done injustice to him. The whole country, from Maine to Georgia,



will ring with praises of your patriotism and magnanimity, you will heal the
wounds inflicted on the Navy by these unfortunate i ta rices, th< frit

and enemies of Captain Hull will equally applaud yuu, i r name will
stand second to none in the _Na\y. [, \< R|

10.
If Lieutenant Abbot will write to Lieutenant Smoot, ol the M ice Ionian, at

Norfolk, he will furnish him with important matter against Captain HulL
It is no less than that Lieutenant Pearce declared to bim, afu r be w is si

with deatli, that to Captain Hull he attributed his death, as well
disaster that had befel the Macedonian, for bis neglect in having i mod
before he left her. 1 have this information from Mr. Lyford, at No

Sfoi A I RIEND.

Navy-Yard, Charlestovm, Mass. Aug 22, 1

Sir : In pursuance of an order, I vi ted Lieutenant Abbot this morning, and
have the honour to inform you, that I found him entirely uual

i he-
lore the Court, in consequence of an attack on his brain, producing mental
alienation. Very respectfully, I have'the honour to be,

Your obedient servant, JOHN A. KEARNEY.
To Com. John Rodgkus, Sitrgeon oj

the Yard.
President of the Court of Enquiry.

Navy Yard, Charleston ,i. Ma si 23, 18:2.
This certifies that 1 have visited, this morning, Lieutenant Joe] Abbot, found

him much better than yesterday ; but he is weak, has no appetite, unci is too un-
well to appear to-day before the Court. \\ VI. BIRCH >lORE,

Surgeon's Male, U. S. N,

Navy-Yard, Chnrltstoicn, Mass. Aug 24, 1

This certifies, that I have seen, this morning, Lt. Joel Abbot, and that he con-
tinues too much indisposed to attend the Court to day ; but will, probably, have
recovered sufficiently by Monday. WILLIAM BIRCHMORE,

Surgeon?$ Mate, V. S. .Vary.

Varstey—Iron Affair. Mr. V. eight years ago, was a common forte-man,
or striker: has had no apparent means of acquiring property, except by his si-

tuation in the Navy- Yard, and which lias risen to master- workman ; is now re-

perted to be worth about 10,(100 dollars.

Great quantities of old iron, from the ships' gun carriages, Sec. he has receiv-

ed from time to time, and which, I believe, has not been strictly accounted for

by him ; by which method, I suppose he may have come by a part of his moi

having it in his power to manage it, by charging it for new, and no one but him-

self knowing any thing about it. Mr. V. commenced at the A -Yard at

about fourteen or fifteen dollars per month, and has never had more than $ J 50

per day, and was very poor when he went there. He has had as good an op-

portunity to manage the iron concern, as Mr. F. had the pay-rolls ; and from

appearances, he has improved his opportunity. Mr. Barker, whose duty it is to

make out all requisitions for iron, and inspect all that is brought to the Yard,
has never been consulted or acquainted with the purchasing or inspecting

iron, although he has frequency complained to Captain Hull of the improper

purchasers of iron, and that the management of the iron was illegal and impro-

per; but Captain Hull never took any measures, on these complaints I

made, that his duty should have compelled him to do. From appearances, there

can be but little doubt, that there has been fraud in the management of the iron,

but from the intricacy of the management, it may In- very cliliirult to con

the criminating point The neglect of the duty of Captain Hull, ho

Dositive ; and from that, inferences must follow- that large quantities ol
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iron, from the ships' gun carnages, broken up to the amount of many tons, ha\t

been delivered to the charge of the master smith—no account rendered, but at

the smith's discretion—and not regularly weighed, and charged on the Navy-
Storekccper's books.

Captain William Calvin, was employed by Mr. Peirce, master-joiner, to

drive a team in the Navy-Yard. At the time he was employed in driving thi?

team, on public service, he was frequently broken off from the public work, and

his team promiscuously taken to any pile of public timber in the Navy-Yard,
where it was loaded, and the timber taken to the houses which Captain Hull

was building or repairing, at Chelsea Bridge. Henry Blesdell, jun. belonged to

the above team, and worked at this time with William Calvin.- Calvin resides

near the Navy-Yard gate. Blesdell resides near the Marine Barracks.

w
by the purser

Jesse Wilson, joiner, lodges at Richards' Tavern, was employed in the Navy-
Yard : worked on Captain Hull's ten»feet buildings ; mustered, and received hip

pay from the Navy-Yard.

The master-joiner, Mr. Peirce, is knowing to all this story.

Navy-Store, Charlestown, July 17, 1816.

^ir : My not having received an answer to my letter of the 12th of April, in-

duces me to make the following enquiry : whether it would be indecorous in me
to ask the Secretary of the Navy to direct a window to be opened at the south

end of my office, when he visits the Navy-Yard. When his letter to you, under

date of the 2nd of January, 1816, respecting me, expressly says—"I request your
attention and indulgence towards him, as far as may be consistent with public

duty ; and you will be pleased to accommodate him at the Navy-Yard, with a

room for his office, and in every other way in which yon can render his situation

agreeable to him. A regard to his former services, and respect to his personal

merit, induces me to recommend Major Gibbs to your benevolent disposition.'
1

Respectfully, I am, &c.

Isaac Hull, Command^g N.Yd. Charlestown. C. GIBBS.

Copy.) Navy Department, January 2nd, 1816.

Sir : Major Gibbs, the Naval store keeper at Charlestown, is an old revo-

lutionary officer of merit, who has held the station since the commencement of

our .Naval operations; I request your attention and indulgence towards him,

as far as may be consistent with public duty ; and you will be pleased to ac-

commodate him at the Navy-Yard with a room for his office, and in every other

way in which you can render his situation agreeable to him.

A regard for his former services, and respect for his personal merit, induce

me to recommend Major Gibbs to your benevolent disposition.

I am very respectfully, your obedient servant.

B. W. CKOWJMINSHIELD.
Capt Isaac Hull, Commandant United Slates Nary-Yard, Charlestown, Mass.

(Copy.) Navy Department, January 4>th, 1816.

Sir : You will be allowed, from the first instant, two hundred and fifty

dollars per year for house rent, which will be paid to you on presenting this let-

ter to the Navy agent, as his authority for the payment.
I have this day written to Captain Isiac Hull, requesting him to accommo-

date you as far as possible in the Navy- Yard ; and if you remove with your

family to promote your comfort as far as lies in his power.
I am, very respectfully, your obedient servant,

Signed, B. W. CROWNINSHIELP.
Major Gibbs, Naval store keeper, Charlestown, Mass.



JVary Department, Jccountan!'1

-* Ottre, October 3d, 1816.
£ certify that the within is 1 true mnv of a lettfi on file in this office, wit'e

the accounts of Amos Bipuey, Esq. for the month of April, 1816.

CONSTANT FREEMAN; Acwunlani

U ajhington, Juty \Qth, 1818.

Dear Sir: Your letter of the 5th has been received ; T would gladly have
made the representation you have requested, but that the Secretary ol tin- N 1

vy h ft th:s city for Salem on the :>d instant, 1, however, rloubt of Buccesa In

such application, as there appears here a determination to make every man lrj

New-England, feel for the folly of our wise men of the east : 1 have been made
to feel most sensibly, and am determined to ask no more favours t"i myself;
but to pursue the policy which all others have pursued i. e. to mind my
interest Jirst, and then the intesest of the public. Had I pursued' this course,
I shouh 1 have made some money, whereas nov I hr\

|
1 lesson in thw

mode of making it; would you believe that, after demonsti iting to the convic-

tion of every Man here, that I have expended $ 2700 pe year, foi clerks, books,

paper, rent, &c. they will illow a <his office only 2000 pel annum, miking
me a loser of seven hundred dollars a y< ai, besj

! es all my own time and hard

labour, which you know has been equal to the labour of any one man in this

country, and more than the laboii of some slaves of men who have been liber-

ally rewarded ; so you see that I have more cause of complaint than y >u have.

Although you deserve more, yet 1 assure you, vou are allowed more than any
othei store keeper in the United States. I shall probab'y be at home by the last

of the month, when I will tell you more about it. Your fiiend,

Major C. GipBS. A. BINNEY.

1818. April 1. 2 men and a team and cart hauling eight large long planks from

Navy-Yard, and blocks to lay them, to go in the Yard

passage wav

July 31, 2 men, 2 yoke of oxen, and cart, hauling gravel for to cover

Jr. W aldo's and V k's yard.

August 5. Mr. Waldo's man wheeling shingle ballast two or three days, to

cover his yard.
7 1 yoke of oxen and cart, and two men, hauling clay from the

wharf to box round the drain from Ware's pump, and ucv

drain to common sewer.

Sept. 16. Memorandum Extraordinary.

Wednesday, 4 men begun to dig the cellar.

23. 1 pair oxen and driver, i wheel drag
.. 1-2 day, 2 labourers to attend hauling stones for cellar, C. H

new cellar.

25. 1 pair oxen, stone boat, a man and driver. .1-2 day.
2f>. do do. do. do. do. do.

29. 1 pair oxen and 4 wheel drag, 1 man and driver. .1 day.

October 1. 1 pair oxen, stone-boat, driver, and two men.. 1-2 day.

2 1 pair oxeti, do driver. .1-2 day.

.. Omitted 23d Sept viz. 1 voke oxen, cart, and 2 men, hauling

timber foi the house, and lime, &c.al] day.

3. 1 yoke oxen- and 2 men, and stone-boat.. 1-2 day hauling stone

from Adam's wharf.

5.1 yoke oxen, and two men hauling stone in stone-boat. .1-2 day.

6. 1 yoke oxen, two men, hauling the house frame on the building

spot, and hauling stones from the wharf.

7. 1 yoke of oxen and cart to bring plank from Tapley's wharf for

cellar. The same cart, &c. carting clay,* four loads from

navy wharf, dug on the fl
>.ts,

loaded into scows. Landed on

the. United States 1

wharf by men employed in the U. S. Ml

viee, and then carted to the in w house.. .11 day.

* Thin clay was to box the w.lls of Copt Hull's new boaie
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1818. Oct. 8. 1 yoke of oxen and stone boat, with 2 men hauling stone. .1-2 day .

9th 12 o'clock, Two carpenters, Snow and Wait, with a hand cart, brought from
the Navy-Yard 15 good boaids, say 12 by 1 5 feet wide \

pair oxen and 2 men, and stone-boat, hauling stone.. 1-2 day.
10. 1 pair oxen, cart, and 2 men, bringing in a load of boards froir.

Tapley's wharf.

12. 1 pair oxen, stone-boat, and two men. .1-2 day hauling lime and

stone.

13. 1 pair oxen, stone boat, and two men, 1-2 day, hauling stone,

laths, &c.

16, Six large pieces of timber out of the Yard to set the removed

shop upon, 12 inches square.
17. Large stone for step to front door, and several large ones in the

cellar steps.

20. Several loads of clay from the wharf, to go round the sill of the

house.

24. 4 large iron bars for the chimney's fire places.
.. 2 iron cranes do. do. do. do.

. . 1 pair oxen, two men, hauling stone.. 1-2 day.
1817. From the purchase to 9th April, continual work.

April 9. Saturday at three o'clock the sale commenced, as soon as over, car-

penters, masons, painters, and glaziers, were set at work re-

pairing and priming of the corner of the house, digging and clear-

ing out of the cellar, laying large new spruce sleepers, and new

planking the whole, new cellar and outer door, m;tking a new
stack of chimneys in the kitchen : new window sashes and glaz-

ing, new shingling part of the kitchen and wood house, new plat-

form and pillars repaired, front door, repairing window blinds, &c.
10. Five m<?n, with Mr. Walton, and an ox team, removing trees, fences,

and old necessary, filling up holes made by posts and trees, being
taken up; carpenters using stuff for the use of the house, k.c. out of

the Yard. Cills of G. Brown's building, out of the Yard, using a.

quantity of large spikes in removing the building, and fixing it or.

the cills.

11. Five men with an ox team, employed in bringingold bricks anl stones *

out of the Navy-Yard, to fill up holes, dec. in the yar and garden,
and bringing VV. O. timber, eight pieces, 8 inches square, for to sup-

port the floor of the house, and to remain therein the cellar.

12. Five men and 1 yoke of oxen hauling stone from S. P. wharf, for the

cellar wall next to Captain Baiker's, and clearing away old stuff.

Carpenters getting from the joiner's shop in the Yard, wide seasoned
boards for pannels of doors and window shutters, 6zc.

14. Five men assisting in removing kitchen end and old stuff, and one yoke
oxen hauling stone and timber for cills, posts, and plates.

15. The same as yesterday.
16. Much the same as yesterday, except one yoke of oxen added, to biin»

stone and remove old rubbish.

17. The kitchen end removed to its place, having the same laborers from
the Yard, and twelve pieces of square pine timber, 8 to 10 inches

square ; oxen and man hauling stones for cills, ice.

18. pair oxen and one man drawing stone.

19. do. do. drawing lime and stone, 2 sash lights, eighteei.

squares of glass, from Macedonian, for the barber's shop.
21. The same as yesterday.
22. do. do. do.

23. One pair oxen and one man hauling stone.

24. do. do. do. and lime.

25. do. do. dc. 4 pieces pine timber, 15 feet

long, 10 inches wide, for cills. A number of joists for floorirje
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braces, and four pieces of the same dimensions of the cills, for posts
to the wash houses.

Vpril 26. The oxen and one man hauling stone as usual.

28. One pair oxen and one man hauling stone and lime.

29. Two paii oxen and two men half a day, hauling stone arid lime, and
two large hammered stone steps belonging to the buck stur>, {< plate
over the wall. Two men wuli barrows wheeling dirt, and cleaning
away rubbish. 8 seasoned pine boards about 14 inch, s wide, horn

carpenter's shop.
30. Two yoke of oxen and 2 men hauling stones. 3 long seasoned plank,

2 1-2 inches thick, 12 inches wide, and two nun laden v/l\hplained
seasone I wood, looking like parts of doors, from carpenter's shop.

May 1. Walton, with ten or twelve men belonging to the Yard, moving fence,

wheeling dirt ; one yoke ofoxen and one man hauling lime and stone

2. Two yoke of oxen and two men, hauling Btone and sand all day; one

piece of best VV. O. timber settsoned, 15 inches wide, and 12 feet long,
8 inches thick, for stools for doors.

3. One yoke of oxen and one man hauling stone; Walton and four men

moving fence and clearing away rubbish.

May 5. One yoke of oxen, one.mau, hauling stone and lime.

0. 2 yoke of oxen and 2 men carting sand. Walton with 8 or 10 men mov-

ing fence; four large pannel doors made and brought from the car-

penter's shop; several large long white oak slabs from the Yard for

drains.

7. Window frames from carpenters' shop, and several wide season boards

from the same place, for the new house.

10. 1 yoke of oxen and 1 man hauling lime, sand, and stone, and laying a

drain with pine plank from the Yard.

12. 1 yoke of oxen and 1 man hauling sand and iime, several square pieces
of square pine timber from the Navy-Yard; sheet lead for spouts,

&c. Arc. 14th inst. Pieces of sheet l°ad and lead for pipes to spout?.

Old house, several pieces large square timber for roof of new house.

1 man and ox team hauling timber for the roof of the new house.

15. 1 yoke of oxen and 1 man hauling sand.

16. 2 yoke of oxen and 2 men hauling the timber, Lc for the roof, to the

new house from 'the lower part of the Navy- Yard.

17. 2 yoke of oxen, cart, and 1 man hauling sand principally all day.

•19. Monday, one or two large pieces of pine timber taken from the Yard

for cills or beams for the house out of the Yard, for Shannon.

22. 1 ox team and 1 man hauling sand from the wharf.

26. do. do. do. do. do.

29. 1 man and ox team hauling stones from the -wharf.

Memorandum- One large lamp and frame fixed at the front door of

the double house. 1 large iron bar for the mantle piece to the

kitchen, new house. 1 large crane and appurtenances. 2 cellar win-

dow round iron bars, new house 1 iron crane and appurtenances,
and 2 iron bars for mantle pieces for the old house. 1 man wheeling

broken bricks, and filling round the front of the new house with

gravel, &c. pr.

July 12. Six yellow pine posts in front of the house Mr. Clark occupies, and

frames round the trees in front, taken from the Yard ; the master

joiner of the Yard and two men, two days fixing them. 4 hammer-

ed stones tor steps at the new house taken from the Yard. 2 oak

posts taken from the Yard for the front gate, between the new

house and Clark's. One man nearly, two days wheeling shingle

ballast from the Navy wharf, for gravelling the yard, iic. new

house. A number of new bricks taken from the Yard for a drain in

new house cellar.

"Sept. 24. One man half a day white washing Mr. Waldo's garden fence: the

mm and nhite wash from the Navy-Yard,
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?ept. 25. Two masons, and one man wheeling bricks and sand for the front side

walk of Mr. Waldo's house, from the Navy-Yard ;
the three men

employed in the Yard detached to do this work

9. One man painting the front fence of Captain Hull's old house, half a

day ; paint and man from the Navy-Yard.
25. Two labourers digging post holes round the old cellar in front of Capt.

Hull's old house, and three carpenters setting 19 posts from the

Navy-Yard, and making fence. .one day and a half each.

Memorandum, December 0, 18 16.

Brads, Gd. 2 inches 3 1-2 lbs. to the thousand.

Do. 5rf 3 3-4 inches 2 3-4 lbs.. ..do.. ..do.

Do. Ad.... 1 1-2 inches 1 3 4 lbs. ...do. ...do.

Do. 3. 1 1-4 inches 1 1-4 lbs. ...do. ...do.

Do. 2d 1 inch 12 oz do do.

Do. 1 l-2ri.....3 4 inch U oz do. ...do.

Do. Id.'.... '....1-2 inch 4 oz do. ...do.

1818. Isaac Mull, Esqr. Dr. to Ephraim Eliot.

May 2* 1-2 lb. Huxam's Tincture, & ph ;
*5

23.1 >z. Extract of Butternut,. • 25

30. 1-2 lb. Sweet Tincture of Rhubarb '. ?5

3-4 HuxanVs Tincture, 1 12

7 oz Tincture of Myrrh, 33

9 oz Paregoric Elixir,
56

1 B. Henry's Magnesia......
1 °°

June. 3-4 lb. Huxam's Tincture, • * 13

3 oz. Tincture Cinnamon, Laudanum, & ph 30

4 86

1 43

July 3. 1 1-4 lb. Red Bark and Snake Root, 52

3-4 lb Huxam's Tincture, 1 13

1 bottle Peppermint, ;•• -°

8. 1 Blister Plaister,
»••« 28

2 1-2 oz. Red Bark and Snake Root, 1 04

16. 1 1 2 lb. Huxam's Tincture,... 2 25

4 oz. Wines of Antimony, andlpecac. and ph 56

1 1-2 oz. Blistering Salve, 25

1 1-2 lb. Yellow Wax, 24
1-2 oz. Palm Oil, 3

2?.l 1-2 Blistering Salve 25

5 1-2 Tincture of Rhubarb and ph 56
7 36

Aug. 4. 1 1-2 lb. Huxam's Tincture,... 2 25

10.4 oz. Powdered Red Bark, 1 50

20 Pills of Calomel and Opium, 20

18.1 1-2 lb. Huxam's Tincture, 2 25

1 2 lb. Tincture of Rhubarb, 75

26. 1-2 lb. powdered Red Bark,.. 3 00

10 oz. Tincture of Rhubarb, 94
1 1-2 oz. Extract of Butternut, 37

30. 1 1-2 lb. Hexam's Tincture, •••• 2 25

1 B. Henry's Magnesia, 1 00

1 B. English Essence Peppermint, (26th,) 40
-14 91 1-2

Sept. 11.1 1-2 lb. Huxam's Tincture, ....2 25

1-2 lb. Sweet Tincture Rhubarb, 75

10 oz. Red Lavender, • 46
4 oz. : incture Cinnamon and ph..... • 43
2 oz. Spirits of Hartshorn,.... • 13
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2 oz. Laudanum,
1 B. Henry's Magnesia 1 00
1 B. English Peppermint, 10

4 oz. Antimonial and Ipi eac. Wines, 50
4.

Nov. 5. 9 oz. Spirits of Hartshorn, 4 J

2 oz. Nitric Acid, 20
Flint stopt Phial, 25
1 l-2oz. Laudanum, .57

1-2 lb. Tincture of Cinnamon, 75
4 oz. Sweet Tincture of Rhubarb, 38
4 ox. Tinctuie of Mynh and Phial, 25
2 B. Henry's Magnesia, 2 00
1 1-2 lb Huxam's Tincture, 2 25-6 87

Accompt rendered in January, 1819, {41 85 1-2

1819.

Feb 26.2 B. Henry's Magnesia, 2 00
9 1-2 oz. Sweet Tincture of Rhubarb, 90

2 90

April 5, 2 B.Henry's Magnesia, 2 00
1 lb. 10 oz. Huxam's Tincture, 2 4+

July 1. IB. Henry's Magnesia, 1 00
5 1-2oz. Elixir Vitriol 34
1 B. Soda Powders, 50
2 oz. Laudanum and Phial, 56

8 oz. Red Lavender, 46
5 oz. Tincture of Cinnamon, 46

25.7 12 oz. Nitric Acid 75

Flint stopt Bottle, 37-8 79

Supra Cr 53 54 1-2

Sept.20. By transfer to the United States Navy-Yard Department,. ...53 54 1-2

Errors excepted. EPHRAlM ELIOT.

1819 The United Navy-Yard Department Dr. to Ephraim Eliot.

Sept. 20. For Sundries charged to Isaac Hull, Esqr. from May, 1818 tr>

July 25, 1819, transferred by said Hull's direction, ">3 54 1-3

Cr. by Cash from Amos Binney, Esqr. Navy Agent, 53 4 1-2

EPARAIM LLIOP.

1819. Isaac Hull, Esqr. Dr. to Ephraim Eliot.

t>ec. 23. lOoz. Tincture of Rhubarb, 91

1820. 5oz. Asthmatic Elixir, 31

Apr. 13.112 1b Huxam's Tiicture, 2 25

June 25. 1 1-2 lb. Huxam's Tincture, 2 25

Sept.18 2 oz. Nitric Acid,
25

Dec. 4. 1 B. Henry's Magnesia,...
' 00

2 oz. Nitric Acid 25, Flint stopt Bottle 25...... 50

1821. Mixture for a Cough and Phial, 44

Jan. 26. 2 B. Henry's Magnesia, ~ M
Mar. 2. 2 oz. Nitric Acid,

25

Supra Cr &10 19

By Cash of Samuel Kidder, Druggist in Charlestnwn, April, 1821,. ..10 19

EPHRAIM ELIOT.

(Cops.)
Sir : During my absence from this station, on leave of absence from

Commodore Isaac Hull, my pay amounted to .589 or thereabout; which

amount Mr. Deblois, the purser here, has paid me ; but fears, as I was not actu
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ally performing duty on this station, that he may have erred in making thir

payment Anxious to relieve him from such a belief, I beg, sir, you will sanc-

tion the couise he has pursued
I am aware, sir, I need not instance similar cases to my own, to justify my

claim; yet, that of Captain Carter, who lived at Richmond, Lieutenant Sloat ;

at Norwich, and others, not necessary to enumerate ; the former, who never ap-

peared at New- York ; and the latter never did any duty ; yet they both receiv-

ed from th> purser of The Navy- Yard, their pay, &.c. regularly.
Your early attention to the above, will confer a lasting obligation, on, sir,

your most respectful and obedient servant,

(Signed,) J. PERCIYAL.
Col. Constant Freeman, )

$
U. S. Frigate Macedonian, Charlestown

Fourth.&ud V of the Treasury. \ '( Navy-Yard, .Mass. Aug. 27, 1818.

I do certify the aforegoing to be a true cepy of a letter I received from

Lieutenant Peicival, on the 2nd ot September, 1818.

CONST. FREEMAN, Fourth Auditor.

Treasufy Department, Fourth Auditor's Office,

(Copy) 3rd September, 1818.

Sir : I have received your letter 'of the 27th ultimo. If you were con-

sidered by Com'dore Hull, as attached to the Charlestown station, during ycur
leave ot absence granted by him, his sanction to the account and payment, will

be suffic.ent authority f«r the Purser to settle with you for the balance.

I am, Sir, respectfully, youi cbedient servant,

(Signed,) CONST. FREEMAN, Auditor.

Lieut. John Percival, U. S, JVavy, Boston.

I do certify the aforegoing to be a true copy of the letter I wrote to

Lieutenant Percival, in answer to his to me, dated on the 27th of August, J 318.

CONST. FREEMAJV, Fourth Auditor.

The United States'1 Navy Department
1817. To Isaac Hull, Dr.

Aug. 15. For five thousand one hundred and eighty-six

square feet of Land, purchased by the United

States, for the extension and improvement of

the Navy- Yard, at Charlestown, Massachu-

setts, bounded and described as per deed

thereof, from Isaac Hull to the United States,

dated this day, loth oi August, 1817, refer-

ence thereto being had, and to the papers

annexed, containing the appraisement ot the Feet,

same, at seventy five cents per foot, 5,186

Deduct, per agreement, one hundred and fifty-

two feet of the above, exchanged for the same

quantit; left out of the Navy-Yard, in con-

sequence of running the line of the Yard

straight; the sole right and title to which, is

nested in Isaac Hull, Esq. by this Exchange, 152
Ct«.

5,034 at 75 g o,iU Si

Boston, August 15, 1817.—Received of Amos Binney, Esq. Navy-Agent,
^.hree thousand seven hundred and seventy-five dollars and fifty cents, in full ot

f he within bill, for which I have signed duplicate receipts.

(Signed,) ISAAC HULL.
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(COPY ) JVavy- Department, .V.<r. 4, 1816.

Sir : Captain Isaac Hull having offered to this Department a strip or
Land adjoining the Navy-Yaid, at Charlestown, upon Buch terms ai induce.

me to accede to the purchase, I have to request of you ti i ause a bui < v of the

quantity, and estimate the amount in a fair proportion to the value of tl.e whole,
and your requisition for the sum shall he complied with.

I am, very respectfully, your obedient servant,

(Signed,) U W. CROWNINSHIELD.
Amos Binney, Esq. JS'avy-Jlgent, Boston.

A Copy, attest. (Signed,) A Bixney.

(Copy.) Boston. M >. :i. 1 17.

Gentlemen-
: In compliance with authority from the honourable the

Secretary of the Navy, under date of I have named you a
committee to appraise a gore of Land, adjoining the United States N ivy-
Yard, Charlestown, from a point at the soutn gate, on Water-street, and run-

ning north-west towards the Turnpike; which gore Captain Hull has Bold to

the United States, for the improvement of the Navy Yard.

You will carefully estimate the number of -quare feet of Land thus to be

added to the Yard; describe the same by metes and bounds; and adjudge the

relative value thereof, compared with the price paid by Captain Hull foi the

whole Lands he purchased from the heirs of David Woodward and others ; the

cost of removing buildings, fences, fee. ; the value of the impmvement to the

United States, and the value ot the residue of the lands yet held ,and owned

by said Hull: all which please to report to me in writing, as early as conve-

nient, with your bill of charge for the trouble and expense ol executing com-

mission It is proposed that you meet Captain Hull and myself at tfk Navy-
Yard, for this purpose, on Saturday next, at three o"clock, P. M. if convenient

to you. Respectfully, your obedient servant,

(Signed,) AMOS BINNEY, Naty-Agod.

To Messrs. Nathan Adams,
j

Josiah Barker, f
Charlestown.

John Tapley, )

Boston, May 20, 1817.

I agree that Messrs. Nathan Adams, Josiah Barker, and John Tapley, shall

•appraise and fix the value of the Land which the United States propose to pur-

.rhase of me for the improvement of the Navy- Yard, Charlestown.

(Signed,) ISAAC HULL.

Sir: In compliance with the instructions contained in your letter of the '20tr.

alt. to us, we have carefully examined, and herewith return you a description,

with a schedule of the gore or piece of land therein specified : to wit :
—

Commencing at a point twenty-two feet two inches from the southern en-

trance to the Navy-Yard, Charlestown, Massachusetts:—
Thence running north-westwardly, (N. N.W. quarter W.) 134 feet. ) to ~

Thence eastwardly, ( E. 3 degrees N.) 82 feet.
|

5
_.

Thence back to the starting point southwardly, ( S. by W. \ZG feet. 1 "J »

and containing about five thousand one hundred and eighty-six square feet.

The above comprises the extent, position, and the number of square feet con

tained therein, and is bounded as follows, viz :
—

Easternly and Northernly, by the Navy-Yard.

Westernly, by land of Captain Isaac Hull, and coming to a point.

Southernly, on lands owned as above.

We, moreover, are of opinion, that as the Navy-Yard is highly improv-

ed and benefitted by this addition to it, and the estate of Captain I- II

is thereby permanently reduced and considerably impaired.
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lessened in comparative value, by this division ; that the price of severe-five
cents per square foot, is a fair and equitable equivalent for the same.

In testimony whereof, we have hereunto set our hands and seals, this

eighteenth da}' of June, in the year of our Lord one thousand eight
hundred and seventeen.

(Signed,) NATHAN ADAMS. SEAL.

Signed, sealed, and delivered, (Signed,) JOSIaH BARKER. seal.
in presence of us. (Signed,) JOHN TAFLEY. SEAL.

( Signed,) B. H. FOSDICK.

(Signed, CHAS. F. WALDO.
Amos Binney, Esq. Boston.

In addition.—-The smaller gore or piece of Land, marked in the schedule*

a. d. c. is a part necessarily shut out of the Navy-Yard, to which it belongs, by
dunning the wall straight ;

and runs from the same starting poinr
—

Southernly, 23 feet 2 inches, )

Thence Easternly, 13 feet 2 inches > 152 square feet.

Thence back Northernly, 23 feet 2 inches-. J

and contains one hundred fifty-two square feet. This, Captain Isaac Hull pro-

poses to exchange for so many square feet in the fiiSt mentioned piece oi Land,

leaving the net contents of five thousand and thirty-four square ieet to be pur-
chased by the United States, at the foregoing estimation.

SCHEDULE.

To all People to ichom these presents shall come, Greeting ;

Know ye, That I, Isaac Hull, of 'Jharlestown, County of

iMi.ldlesex, and Commonwealth of Massachusetts, Esquire, for and in considera-

tion of thirty-eight hundred and eighty-nine dollars and fifty cents, received of

the United States of America, to my satisfaction and content, do hereby grant,

bargain, sell, and convey, unto the said United States, a certain piece of Land,

lying and being in Charlestown aforesaid, described and bounded as follows:

that is to say, commencing at a point twenty-two feet two inches from the south

gate or entrance to the Navy-Yard, Charlestown, Massachusetts; thence run-

ning north-westerly, one hundred and thirty-four feet ; thence easternly eighty-

two feet ; thence back southerly to the point of starting, one hundred and

twenty-six feet six inches; and containing about five thousand one hundred and

eighty-six square feet, more or less; being bounded easterly and northernly by
the Navy-Yard ; westernly by land of Captain Isaac Hull ; and coming to a

point southerly on land owned as above. To Have and to Hold the

above demised and described premises to the said United States forever.—
And I, the said Isaac Hull, for myself, my heirs, execntors, and administrators,

do covenant with the said United States, that at the ensealing hereof. I am seiz-
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ed in fee of the premises ;
that the same are free from all incumbrancer ; and

that I will warrant and defend the same, against the lawful claims of all per-
sons whatever.

In testimony whereof, I have hereunto set my hand and se.il, tliii

fifteenth day of August, Anno Domini eighteen hundred and se-

venteen ; togethei with -Vim M. my wife, as ;i relinq liahment of

her right of dower and of thirds, in the premises.

(Signed,) ISAAC III II.. IBaIm

Signed, sealed, and delivered, (Signed,) ANN M. HILL, seal.
in presence of

J. DEBLOIS,
JOHN SOLEY.

Middlesex, ss.—Charlcslown, August 16, 1817.

Thev personally appeared Isaac Hull and Ann M. Hull, and acknow-

ledged the foregoing instrument, hy them subscribed on the other side, to be their

free act and deed, belore me.

(Signed,) JOHN SOLLY, Jus. Peace.

Middlesex, ss.—Cambridge, 19 August, 1817.

Received and entered in the Registry of Deeds, Book 217, page 390, &c.
Att. SAMUEL BARTLETT, Reg.

I certify, that the aforegoing, from page one to page seven inclusive, are true

copies of the voucher and documents filed therewith, as appears from the origi-

nals, and attested copies of originals, accompanying the accounts of Amos Bin-

ney, Esq. as Navy-Asent at Boston, for August, 1817, Abstract M. No. 17, and

included in his account adjusted and reported at this office, the 21st November,
1817.

CONSTANT FREEMAN, Fourth-Auditor.

Treasury-Department, 4th Auditor's Office, 14//i March, 1S22.

Be it remembered, that Constant Freeman, Esquire, who certified the with-

in transcript, is now, and was at the lime of doing so, Fourth Auditor of the

Treasury of the United States, and that faith and credit are due to his official

attestations.

In testimony whereof, I, William H. Crawford, Secretary of the

Treasury of the United States, have hereunto subscribed my
name, and caused to be affixed the seal of mis Department, at

.., yj,! the City of Washington, this fourteenth day of March in the

yea 1- of our Lord one thousand eight hundred and twenty-two.
WAI. II. CRAWFORD.

L

Navy Department, Accountant's office, March 3o//i, 1816.

Sir: Those officers who have been directed to remain on the Boston station

until further orders, will be paid by the purser of that station ; who will immedi-

ately, on their receiving such orders, make up their accounts to the date thereof,

nay them off, and transmit a copy of their accounts to this office. Chamber

• noney can only be allowed to officers attached to vessels, which are not in a

situation to accommodate them, and during the period only that the vessels are

in such situation. Officers who are directed to remain at stations until further

orders, and who cannot be accommodated in the public buildings, will also be al-

lowed chamber money during their detention; in every case, however, it will be

necessary that the commanding officer certify to the fact.

I am Sir, very respectfully, your obedient servant,

CONST. FREEMAN, Accountant.

Commodore Isaac Hull, Boston.

jXary Department, Accountant's office, May \C>th, 181G.

Sir : The Secretary of the Navy has directed that no allowance f
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ber money be made to any officer other than those who are actually attached
to a vessel not in a situation to accommodate them, bv reason of .-uch vessel

undergoing repairs ; consequently, if the purser of your station shall have p

any of the officers discharged from vessels Laid up, and who were directed to re-

main on shore at Boston until further orders, for chamber money, in virtue of

a letter to you from this office of the 30th March last, you will please direct him
•o deduct the amount thereof in his next settlement with them,

I am Sir, very respectfully, your obedient servant,
T. H GILLI3, for the Account, of the Navy.

Isaac Hum,, Esq,. Commanding officer, Navy-Yard, Boston.

Navy-Yard, Chartesiown, Massachusetts, July l7th, 1817.

Sir: lam daily applied (to, by some one of the officers on this station for

chamber money, and from the orders under which many of them have joined
the station, I am much at a loss to whom to allow it, and whom to refuse ; nor

can I ascertain by referring' to your letter of the ltith May last, as many ol the

officers, though not on duty on board the ships in ordinary, are actually on their

books, and receiving pay as [such] cash. The Captain and all, or nearly all, the

officers of the Macedonian, are attached to that vessel, yet but tew ot them here ;

several officers are also attached to the Constitution who are not on dutjjtnon-

sequently I am in doubt whom to pay and whom to refuse. I will therefore thank

you to state io me, as particularly as possible, what officers will be allowed cham-
ber money; whether all on the books of the establishment, 01 whether those on-

ly who are actually on duty. I have the honour to be, sir, with sentiments of

great respect, your obedient servant, (Signed) ISAAC Hi LL.

Constant Freeman, Esq. 4//i Auditor of the Treasury, Washington.

Treasury Department, 4th Auditor's office, i&th July, 1817.

Sir : Your letter of the 17th instant has been received ann submitted to the

Secretary of the Navy for his decision, and I am requested to state to you, that

general regulations are now making out relative to the extra allowances to

officers of the Navy, and so soon as they can be prepared, you will rec. ive a

copy thereof for your future government. I am, sir, respectfully, your obedient

servant, CONSTANT FREEMAN, Auditor.

Commodore Isaac Hull, Boston.

Navy-Yard, Charlestoirn, September 3oth, l?,20.

Sir : On referring to your letters to me under date of the 30th March and
16th May, 1816, and one to Mr. Deblois, of the 18th July, 18.it/, I am very
much at a loss to determine whether the officers on this station are to be allowed

chamber money or not. Your letter undei date of the l6th May, Iblti, to which
Mr. Deblois is referred, goes to say, that '* no allowance be made to any officer,

other than those who are actually attached to a vessel not in a situation to ac-

commodate them, by reason of such vessels undergoing repairs ; consequently, if

the purser of your station shall have paid any officer, discharged fioin vessels laid

up, and who are directed to remain on shore at Boston, waiting further orders,

for chamber money, in virtue of a letter fiom this office ot the 30th March last,

you will please direct him to deduct the amout thereof (in) his next settlement

with them"
On receipt of those letters, I examined the orders of the officers, and found that

they have either been directed to report lor duty on board of someone of the ships

in ordinary, ar for duty in the Yaid. I believe the.e is not, at this time, any offi-

cer on this station, whose orders are to remain on the station foi fuither orders;

of course, as the officers that were to report as being attached to the ships in

ordinary, and to the Yard for duly, we considered on the same footing ; as they
we>e doing the same duty and as there was no vessel on the station in a sit <a-

tion to receive them, and no quarters for them in tne Yard, I considered them

as being entitled to chamber money, and nave heretofore siloed their accounts.

Will you be pleased to inform tne, whethe the construction put on those o derj

by me, was correct; and if not, who is to bs paid chamber money, and wuo if
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not? I should be much pleased to be informed as soon as it ran convenient-

ly be done, as the accounts are now making up. Very ri l)y, your obe-
dient servant. Signed, ISAA< HI II.

Constant Freeman, Esq.. 4th Auditor, Treasury Department, "

Treasury Department, 4th Auditor's office, 4/A ()rtt>!

Sir: I have received yum letter of the 30th ultimo; there has ool been my
further regulations adopted by the Nm Department, on thi « I i

mony, since those communicated to you on the 16th May, ] 1

'

Dot think
that your construction put on the orders referred to you is correct ;

< <: i-

dered to vessels in ordinary should live on board ; and many of them hav<

tached to vessTs or stations foi the express purpose ol lem full
] ij ; Mid

in almost, perhaps, every instance ol th it kind, the Secretary has refi I Uiw
them chamber money ; hence the necessity ol submitting eve I I bis decision.

He has it in contemplation, I am intormed, to establish regulations i elru i\ to

chamber money, house rent, &c. Perhaps if you wen to addiess him n the

subject, it might iacilitate the business. 1 m, sir, respectfully, youi obi ient

servant, CONSTANT FREEMAN, Auditor.

Commodore Isaac Hull, United States Navy, Boston.

Navy Yard, Charlcstown, October 9th, 1820.

Sir: I have the honour to enclose you a copy of a letter Iron, me to ire 4th

Auditor, and his answer on the subject of chamber moni-y allowed to officers on

this station, with my views for having allowed it In his answer, he appears
to be under the impression that I put a wrong construction on the orders allud-

ed to, and that the officers ought to have lived on board the ships in ordinary.
That was done for one or two winters alter I came here, but we found the men
and officers so uncomlortable and sickly, from the state of the ship, and the .isle

of an immense fire, they were obliged to keep up night and day, to keep them

comfortable, with the expense of fire-wood and the injury done the ship by their

living on hoard, that the expense was greater, independent of the risk ol fire,

than it would be to pay the officers their room money, particularly as there

was at that time, but few officers on the station ; the men were, in consequence,
moved into a small wooden building, where they have since lived, and the offi-

cers were left to go to lodgings.
The Constitution and the Java are the only ships in ordinary, the former

undergoing repairs, and the Java is not in a state to receive the officers, and

make them comfortable foi the winter; I have therefore to request that you will

be pleased to give me further information on the subject. With very great re-

spect, I have the honour to be, your most obedient seivant,

Signed, [SAAC HULL.
Honourable Smith Thompson, secretary of the Navy, Washington.

Navy Depart/noil, November 10//*, 1820.

Sir : In reply to your letter of the 9th October, I wish it to be distinctly under-

stood, that all officers, actually on duty, for whom there are no accommodations

at the Navy-Yard, or onboard ships, are to be allowed chamber money, but

officers placed on the rolls merely that they may have pay, an.4 rations, are to

receive no extra allowance whatever

The officers attached to ships in ordinary are, in most instances, ordered for

their own convenience, and cannot receive chamber money ; these officers can

form messes on board the ship Independence, and as many midshipmen ma • I

transferred to that ship, for subsistence and lodging, as can be conveniently ac-

commodated. There is a great number of officers not under similar orders,

and it cannot be admitted to provide partially for those favoured with orders,

and not for all the rest, who are equally entitled. I am, very respectfully, sir,

your most obedient servant. SMITH THOMPSON
Captain Isaac Hull, Commandant, United States )

Navy-Yard Ckarkslown, Massachusetts J
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1818. Isaac Hull Esqr to Park <S* Tolman Dr.

Oct. 13, To 50 feet 10 by BGlass, at S8 °9

31, To 2 rut. White Lead at $15, 30 00

To 15 gallons Boiled Oil at 1 62, 24 30

To 50 lbs. Yellow Paint at 15 onts, 7 50

To 2 gallons Spirits Turpentine at 1 lil-2, 2 25

Nov. 3 To 21 Light? 10 by 8 Glass at 9 cents, 1 89

9 To Glazing 13 Lights 10 by 8 Glass at 20 cents 2 80

To 1 lb. Vitriol at 25 cents,

To 30 lbs. Putty at 12 1-2 cents, 3 75

10 To 67 Lights 10 by 8 Glass at 9 cents 6 03

To 3 lbs. Glue at 20 cents, 60

19 To 25 lbs. Yellow Paint at 15 cents, 3 75

Dec. 12 To 2 gallons Boiled Oil at 1 75,
3 50

To Paid Happing for Papering 5 50

To J.H. Foster's Bill for Paper,
5 42

From Nov. 2 to Dec. 10, To 27 Days Work at 175, 47 25

Received Payment of B. H. Fosdick, $1 52 79

PARK & TOLMAN.
1820. Isaac Hull, Esqr to Park Sc Tolman Dr.

June 20 To 40 lbs. White Lead at l4rents, 5 60

To 1 gallon Boiled Oil at gl 25,
1 25

28 To 100 lbs. White Lead at 14 cents, 14 00

To 2 gallons Boiled Oil at 1 25, 2 50

July 11 To 2U0 lbs. White Lead at 14 cents, 28 00

To 10 gallons Boiled Oil at 1 25, 2 50

To 17 Lights 10 by 8 Glass at 10 cents, 1 70

To 1 gallon Spirits Turpentine, 75

To 15 lbs. Verdigris at 75 cents, Ll 25

Sept. 3 To 60 lbs White Lead at 14 cents, 8 40

To 2 gallons Boiled Oil at 1 25, 2 50

l8To2^do. do. do. do 2 50

To 40 lbs. White Lead at 14 cents, 5 60

To 6 Lights 10 by 8 Glass at 10 cents, 60

To 6o lbs. Yellow Paint at 14 cents,
8 40

Received payment, $105 55

PARK <tTOLMAN.
1-4 to the New House,

Boston, 27 May, 1817.

Isaac Hull, Esqr. bought of Boston Glass Manufactory,
250 Lights 14 by 10 Glass at 3o cents, ...» g75 00

64 do. 15 by 10 do. at 33 cents, 2112

Boston, 26th June, 1817, received payment, $96 12

JOHN S. FOSTER, Treasr. Bos. Gls. Mri'ry.

1817. Isaac Hull, Esqr. to Park SC Tolman, Dr.

Apr. 3 For2cwt. 2 qrs. Olbs White Lead at ^16, $40 00

For 10 gallons Boiled Oil at8s. 3d 13 7"

For 3 do. Spirits Turpentine at 4*. 6d 2 25

10 For 1 cwt qr . lbs. White Lead, 16 00
For 1 lb. White Vitriol, at Is. &d 25

13 For cwt. qr. lbs. White lead 16 00

For 1-4 lb. Prussian Blue at 30s 1 25

June 27 For 3 cwt.Oqr. lb. White Lead at $16, 48 0C

For 10 gallons Boiled Oil at 9s 15 00

For 2 do. Spirits Turpentine at 4f. 6s,,.. 1 50

o
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July 10 For 60 lbs. Putty at 9d 7 50
For 1 quire Sanrl Paper at 3s oO
For H lbs. Glue at la. Qd 3 50
For 20 lbs. Yellow Ochre at 9rf ! 50

26 For8 lbs. Verdigris at 9s. 9d 9 00
For Glass for Circular Sash, 1 08

;:78 62

Sept. 3 For 6 1-2 gallons Raw Oil at $1 12, 1 28
For 3 do. Boiled Oil, at 1 37, 4 11

(190 01

Received payment, Boston, December, 1817, ...loo 00

90 01

15th February, IS 18, by Cash, one hundred dollars.

Amount brought over $1^0 01

July 3, 1*18, To 14 1b;.. White Lead at 15 cents, 9 10

To 2 gallons Boiled Oil at $1 62, I 2-t

To 20 lbs. Putty at 12 1-2 cents, 2 50

May, 1817, Paid Mr. Gray's Bill for Paper, 7 87

Received payment. October 3, 1818. £205 72
PARK & TOLMAN.

To William Keith, Merchant, No. 51, Corn-Hill, Boston.

Ebenezer Jackson, Painter, No. 57, Water-street, Boston.

William G. Fullick, Painter, corner of Lertrett-streel, Boston—Greeting :

You are hereby required to attend the Court of Enquiry now convened at the

Navy-Yard, in Charlestown, by order of the Secretary of the Navy of the U.

States, for the investigation of the official conduct of Captain Isaac Hull, at ten

o'clock to-morrow (Fiiday) morning, then and there to give evidence of what

you know relative to the subject matter of euquiry.

By order of said Court, witness mv hand this twenty-second day of August^
A. D. eighteen hundred and twenty-two.

GEO. SULLIVAN, Judge Advocate.

UNITED STATES OF AMERICA.
Massachusetts District, ss. Boston, 22d Jlugust, 1822.

I have summoned the within named Keith, Jackson, and Fullick, to appear
as within directed, by reading the same to each of them in their presence and

hearing. HORATIO BASS, Deputy Marshal.

Fees $3 00.

Mr. Keith objects to going unless obliged so to do. HORATIO BASS.

To William Parmenter, Samuel Jackson,jr. and William Taylor, of Boston, and

Joseph Gould, of Charlesloun
—Greeting :

You are hereby required to attend the Court of Enquiry now convened at

the Navy-Yard in Charlestown, by order of the Secretary of the Navy of the U.

States, for the investigation of the official conduct of Capt. Isaac Hull, at ten of

the clock to-morrow (Wednesday) morning, then and there to give evident

what you know relative to the subjectmatter of Enquiry.

By order of said Court, witness my hand this tenth day of September, A. D.

eighteen hundred and twenty-two. G EO. SULLIVAN, Judge Advocate.

UNITED STATES OF AMERICA.
Massachusetts District, ss. Boston, 10th September, 1822.

I have summoned the within named Parmenter and Taylor, to appear a-

within directed, by reading the same to each of them in their presence

hearing. HORATIO BASS, Deputy Marsh

Fees $2 00. Gould summoned by PhineasCapen, Sept. 12. \K
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T» Daniel Leman, of Charlestown, and

Benjamin Whipple, of Charlestown—Greeting :

You are hereby required to attend the Court of Enquiry now sittin 0- at tiic

Navy- Yard, CharJestown, on the conduct of Capl. Hull, as Commandant of
the N. Yard, and testify what you know relating thereto. Witness my hand,
this 3d September, A. D 1622. GEO. SULLIVAN. Judge Advocate.

To Jonathan Pearson and Doctor Epkraim Eliot, of Boston—Greeting :

You are hereby required to attend the Court of Enquiry convened by the Se-
cretary of the Navy, under orders of the 31st July, 1822, for the investigation
of Ca pi. Isaac Hull's official conduct as Commandant of the Navy-Yard at

Clwirlestown, and to give evidence of what you kimw relative thereto.
Witness my hand, this third day of September, A. D. 1822.

GEO. SULLIVAN, Judge Advocate.
Doctor Eliot is requested to bring with him an exact copy of iiis account of

the medicines supplied to Capt. Hull or bis family, as the same stand on his
books.

UNITED STATES OF AMERICA.
Massachusetts District, ss. Boston, September 3, 1822.

I have summoned the within named Eliot to appear as within directed, by
readily; tne same to him in his presence and hearing.

Feebbl 00. HORATIO BASS, Deputy Marshal.

To Brigs!, Bennett, Aaron Hartley, Jonas Stulson, John Shannon, Nathaniel
Turner, Harrison IVingale, John Peirce, all ofCharlestown—Greeting :

You are hereby required to attend the Court of Enquiry convened by the Se-

cretary of the Navy, under orders of the 31st July, 1822, for the investigation of

Capt. Isaac Hulls official conduct as Commandant of the Navy Yard at Charles-
town, an 1 to give evidence of what you know relative thereto.

Witness my hand, this third day of September, A. D. 1822.

GEO. S ULLI VA \
, Judge Advocate.

UNITED STATES OF AMERICA.
Massachusetts District, ss. Boston, 3d September, 1 822.

I have summoned the within named Hadley, Stutson, Wingate, and Peirce

by wading the same to each ofthem in their presence and bearing
Fees $4 00. HORATIO BASS, Deputy Marshal.

To George Carlisle, of Charlcstoicn, Mameluke Hayes, of Charlestown, John
Peirce ofCharlestown, Sawyer, a Blacksmith, ofBoston

—Greeting ;

You are hereby required to attend the Court of Enquiry convened by the

Secretary of the Navy, under orders of the 31st July, 1822, for the investigation
of Captain Isaac Hull's official conduct as Commandant of the Wavy-Yard at

Cbarlestown, and to give evidence of what you know relative thereto.
Given under my hand this sixth day of September, A. D. 1-5:22.

GEO. SULLIVAN,/u(/ge Advocate.

UNITED STATES OF AMERICA.
Massachusetts District, ss. Boston, 17 tk September, 1822.

I have summoned the within named Carlisle, Hayes, and Peirce, to appear as
within directed, by reading the same to them in their presence and hearing.

Fees $3 00. HORATIO BASS, Deputy Marshal.

To Lewis Deblois, Esqr. lately Purser in the U. S. Navy- Yard, Charles-
town—Gr eting :

You are hereby r- quired to attend the Court of Enquiry convened at the Na-
vy-Yard, Gheilestown, by order of the Secretary of the Navy, for the investiga-
tion of the official conduct of Capt. Isaac Hull, at ten of the clock to-morrow morn-
ing, then and there to give evidence ot what you know relative to the subject
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matter of enquiry. By order of said Court, witness my hand this fifteenth

of August, A. D. eighteen hundred and twenty-tv
GEORGE 81 LLH v.\, Judgi Advocate

Mr. Deblois will be examined the first witness to-morrow morning.
ONI'l ED SI A IKS ( F AMEKU \

MASSACHUSETTS DlSTRK I' SS. Huston, 1 5/k August, l^-J

Puisuant to the wiihin precept, I have summoned the within named Deblois,

to appear as within directed, by reading the same to him in in- presein e and

hearing. HORATIO BASS, Deputy Marshal.

Fees 50 cents.

George Sui.l1va\, Esqr.

Sir : The witnesses I have summoned generally object attending tin Conrl

uf Enquiry respecting Capt. Hull, on account ol nut receiving any pa) loi their

former attendance at the Naval Court Marshal at C: ^
urs,

llOK V IK) UASS.

Deposition ofBrockholsl Livingston, of the city ofNew-York, Esquire, to the In-

terrogatories exhibited to him by Isaac Hull, Lsqmre, a Captain m tin Navy
of the United States, the said Brockhoht Livingston bung first duly worn by

Richard Hiker, Recorder of the city ofNew-York, >o dictate tin truth, the

whole huth, and nothing but the truth. R. RIKER.
New-York, 2d Sept. 1822.

To thefirst Interrogatory. The deponent saith that he is acquainted with Isaac

Hull, in this interrogatory mentioned ; that he saw him in the city of Aeu-York

about the time in the same interrogatory mentioned.

To the second Interrogatory. He saith that he understood at that time from

the said Isaac Hull, th.it he was then in pursuit of one Benjamin H Fosdfck,

otherwise called Benjamin Hichborn, who had defrauded the United States, as

was then alleged by the said Isaac Hull, while employed at the Navy Yaul of

the United States at Charlestown, in the Commonwealth of Massachusetts,
where the said Isaac Hull then commanded, a very considerable sum of money.

To the third Interrogatory. The deponent saith that the said Cant. II II ap-

plied to him on the business aforesaid, in his official capacity as an Associate Jus-

tice of the Supreme Court of the United Mates; that the object of such applica-

tion on the part of the said Isaac Hull, was to obtain from this deponent an in-

junction to prevent the alienation of certain property, in which tin- said Isaac

Hull alleged that the said Fosdick had invested pail of the monfy ol which it

Was said he had defrauded the United States as aforesaid; but the nt not

having access, at present, to his office or papers, cannot say with certainty what

was done by this deponent on such application.

To the fourth Interrogatory. The deponent saith that he never had any rea-

son to suspect oi think, nor did he ever entertain the most remote suspicion that

the said Isaac Hull was secretly connected with the said Fosdick, or that he

had in any manner connived at the fraud which it was alleged that the said

Fosdick had committed while at the Navy-Yard aforesaid.

To the fifth Interrogatoiy. The deponent saith that the said Isaac H .ill did

manifest at the time above mentioned a high sense of duty, ami a very ardent,

and, as this deponent then thought and still thinks, a very sinci re and eai

desire to bring the said Fosdick to justice, and to secure the United Mates from

any loss in consequence of the said Fosdick's misconduct as
aforesaid^

and that

itappeared to this deponent that he put himself to very great trouble tn the bu-

siness, and no one, as far as this deponent could judge of his conduct, coul 1 have

evinced greater solicitude an'l anxiety under the same circumstances.

To the last Interrogatory. This deponent saith that he knows of noother matter

material to the said Isaac Hull to which he can depose, unless it be so to state that

throughout the whole of this business, as far as the conduct of said Isaac I

fell under the observation of this deponent, he acted in every respect a

a vigilant, zealous, and faithful public officer. B. LIVINGSTON.

Sworn before me, this second Hay of September, 1S22.

R . RIKER, Recorder of the city ofNew J ork
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Deposition of Robert Tdlotson, of the city of jXew-York, Esquire, to the Inter-
rogatories exhibited to htm by Isaac Hull, Esquire, a '

aptain in the Vary of
the United States, the said Robert Tillotson being Jirsl duly sworn by Richard
Rikcr, Esquire, Recorder of the city ofNew-York, to declare the truth, the whole
truth, and nothing but the truth. R. RIKER.

New-York, 10th Sept. 1822.

To the Jirsl Interrogatory. The deponent saith that he is acquainted with Isaac
Hull in this interrogatory mentioned, that he saw him in the city of .New-York
about the time in the same interrogatory mentioned.
To the second Interrogatory. He saith that the said Isaac Hull applied to him,

this deponent, for professional advice and assistance, in order to arrest the per-
son of one Benjamin H. Fosdick, otherwise called Benjamin Hichbom, and also
to prevent, by injunction, the transfer of personal property standing in the name
of the said Hichbom in the Loan Office of the United States, and in several of
the incorporated companies of the City of New-York, and also stock in the loans
of this State.

To the third Interrogatory. This deponent saith that, to the best of his ob-
servation, the said Isaac Hull did evince both zeal and activity in endeavoring
to recover the moneys alleged to have been fraudulently obtained by the said
Fosdick or Hichbom, from the Government of the United States.
To the fourth Interrogatory. This deponent saith that great promptness and

efficiency were indicated by Captain Hull in the execution of such measures a?
Were deemed most adviseable to secure the Government from loss ; but this de-
ponent is unable to state what personal expenses the said Isaac Hull incurred,
though much time was undoubtedly taken up in the prosecution of the same.

To the jiflh Interrogatory. This deponent saith that at the request of Captain
Hull, this deponent instituted a suit in the name of the United States against the
said Fosdick, by the name of Benjamin Hichbom, and also filed a bill of com-
plaint in the Circuit Court of the United States, and obtained an injunction there-
on restraining the transfer of certain stocks standing in the name of said Hich-
bom in the Loan Office of the United States and in the following insurance com-
panies, viz : the Ocean Insurance Company, the American Insurance Compa-
ny, the Union Insurance Company, and the Pacific Insurance Company ;

also
some stock in loans by authority of this State, as appears by deponent's register
of the proceedings in said suits. That some days had elapsed when this depo-
nent was informed by a person who was at that time a stranger to the deponent
that the said Fosdick, alias Hichbom, would be at his banker's in Wall-street
at a certain hour ;

that this deponent accordingly apprised the Marshal of this
District of the circumstance, who succeeded in arresting him at the place men-
tioned. That after his arrest he made an assignment of the said stocks, under
the direction of Captain Hull, to some person in Boston, to whom the said stocks
were, by power of attorney given by Hichbom to this deponent, transferred,
to secure the debt of the United States.

To the sixth Interrogatory. This deponent saith that he saw nothing in the
conduct of Captain Hull that could in the remotest degree lead him to believe
or suspect, that he was in any way concerned or privy to the alleged fraud of
the said Fosdick.

To the seventh Interrogatory. This deponent saith that Captain Hull did un-
doubtedly, by his vigilance and promptness, conduce much to the recovery of
the said debt.

To the eighth Interrogatory. This deponent saith that Captain Hull did in the

judgment of this deponent, manifest a strong desire to protect the public in-
terest.

To the ninth Interrogatory. The deponent answers in the negative.
ROB. TILLOTSOJV.

Sworn before me this 10th day of September, 1822.

R. RIKER, Recorder of the city ofNew-Y«rl;.
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Deposition of David B. Ogdnu of the city of New-York, tourueUor at lam ..

answer!!, the Interrogatories < thibiled to him by ha e Hull, Esquire, a Cap-
tain in the Navy of tin United Stales, the said

duly sworn by Richard Rile r. Esquire, Recorder oj tht city •

declare the truth, the whole truth, and nothing Out the train. R. RIKER.
New-York, 20th Sept 1822.

First Interrogatory. In answei to the fitsl [nte . —this deponent
saith, that he dors know Captain I- ac Hull of I

anrl that he saw him in the cilj ol N w-Y rk, in thi httei •
,,i J.,,,

or veiy early in February, in the year of our Lord, 01 .

and twenty OllC.

Second Interrogatory. In answei to the second Interrogatory—this deponent
saith, that shortly after the arrival of Captai . Hull
that time, and this deponent believes within an hour ol' h s arrival, he, this epo-
nent was called upon by a gentlen an, and iufoi med thai Captain Hull u i-n d to
see this deponent at Bunker's hotel in Wall street, in mediately upon borne im-

portant business ; that this deponent thereupon called without delay ai B
and there found Captain Hull, v. ho then informed th at ol the disi

ry which he had made, that one Fosdick or Hicbborn, (the christian name
this deponent cannot recollect,) who had been employed in the Navy-? ird at

Boston, had embezzled a considei able sum of public money ; that he was informed
ami believed that he was in oi about this city,aod tha t he ha I invi Bted in tliflFi rent

Stocks here, considerable sums of money ; all, or a great pait of which, h. b lieved

were public moneys; that h<- had sent for me to dvise with me, astothi proper
measu.es foi him topuisue in the business, am: that he had sent for, in preference
to calling upon me, because he was afraid that Fosdick might see him, 01

of his being in town, and take the alarm, and make his escape . thai this depo-
nent advised the said Captain Hull, in the first place, to rinfi out through the

Br 'ker, who did Fosdick's business, or in some other way, what stock he hud
invested moneys in ; to appply to the Attorney Genera] ol the tinted S

this District, who would immediately issue a writ for the arrest of Fosdick, and
file a bill inequity, and procure an injunction to prevent a transfer ol tin stock

standing in his name, upon the ground that it was purcha it the moneys of
the United States, and must therefore be considered as th< it prop< ty.

Third Interrogatory. In answ r to the third Interrogator)
—this deponent saith

the said Isaac Hull did, in the opinion ol this depom nt, evii > zeal and

activity in endeavouring to recover the moneys which had been t. audulently ob-

tained by Fosdick fron, the Government ; that the next morning alter this depo-
nent firstsaw the said Isaac Hull, as stated in the last interrogatory, he exiled

at the office of this deponent, and informed him that he had found out when-

some investments of moneys had been made by the said Fosdick,and that he had

also found that Fosdick himself was somewhere in New-Jersey ; that tlu> d< po-
rtent thereupon accompanied the said Hull to the different offices in the stock of

which Fosdick had invested moneys, and informed them of his frauduli nt eon-

duct, and begged them not to permit any transfer of stock standing in hi' name,
until an injunction could be served on then., to restrain them from permitl ng ny

such transfer ; and this deponent says that to his knowledge the sai I Isaac Hull

was extremely active in endeavouring to procure the airest of Fosdick upon a

writ which had been issued against him at the suii of the United States.

Fouth Interrogatory. In answer to the fourth Interrogatory
— t! is deponent

saith that in his opinion Captain Hull was very prompt an i ffii ient in the execu-

tion of every measure which was thought proper and adviseahle to seci the

Government from any loss in that business, and that he must have bet n it con-

siderable expense, how much this deponent is ignorant, except that he paid this

deponent a counsel fee in the case.

Fifth. In answer to the fiitn Inti i rogatory
—this deponent cannot answei fur-

thei than he has already answered to the third Inti no,.no y. except th I the

©istri't Attornev of the United States filed a bill in equity against Fosdick,

4*
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upon which this deponent believes an injunction to prevent trie transfer of I

•

stock herein before mentioned was allowed by Judge Livingston, an J that the

said Distiict Attorney also issued a writ for the arrest of Fosdick, in a suit

brought in the name of the United States.

Sixth Interrogator;/, [n answer to the sixth Interrogatory—this deponent saith

that he did not witness any thing in the conduct of Captain Hull throughout the

whole of the transaction alluded to in this interrogatory, which led this depo-
nent to believe or suspect that Captain Hull was in any way in.plicated in or

privy to the frauds committed by Fosdick ; on the contrary, this deponent then

believed, and still does believe, that the said Hull was indigna nt at the fraudulent

conduct of Fosdick, and was resolved to use every effort in his power v> expose
him, and to save the Government from loss

Seventh Interrogatory. In answer to the seventh Interrogator}'
—this deponent

Jaith that it is now, and always has been his opinion, that the prompt and vigi-
lant conduct of Captain Hull, and the vigorous measures pursued by him, had
been the means of saving the Government the moneys which had been fraudu-

lently taken by Fosdick.

Eighth Interrogatory. In answer to the eighth Interrogatory
— this deponent

saith that in his judgment Captain Hull did manifest a strong desire to protect
ihe public interest, and a high sense of the duties which were imposed upon him

by this unfortunate business, and a firm and fixed determination faithfully to

discharge those duties, with a single eye to secure the Government against loss.

Ninth Interrogatory In answer to the ninth Interrogatory—this deponent
saith that he does not know of any other matter or thing touching the matters
in question which have not been already deposed to by liim in answer to the

former interrogatories, and which can be material. DAVID B. OGDEN.
Sworn before me, this 20th day of September. 182'i.

R. R1KEK, Recorder of New-York.

Answers of Thomas I. Chew, a Purser in the Navy of the United States, being
Jirst duly sworn by me, Richard Rilcer, Recorder of the city of New-York, to

dec/are the truth, the whole truth, and nothing but the truth. R. HIKER.
New-York, 28th August.

To the Jirst Interrogatory. I am well acquainted with Isaac Hull, Esqr. a

Captain in the Un'ted States Navy, and did see him at the place and time

named, and understood from him that his only business was to apprehend Ben-

jamin H. Fosdick, alias Benjamin Hichbom.
To the second. 1 did understand that Captain Hull was in pursuit of Benja-

men H. Fosdick, alias Benjamin Hicbborn, with the intent to arrest him for an
alleged fraud on the Government of the United States, committed by him, said

Fosdick, while attached to the Navy-Yard at Charlestown. Massachusetts, of
which said Hull was commander.
To the third. The said Captain Hull did, in my opinion, take the most prompt

and efficient measures to arrest the person and secure the property of the said
Fosdick ; he did engage me to assist, and I did assist him, in endeavouring to dis-
cover the residence of said Fosdick, in order to procure his arrest.

To the fourth. The said Captain Hull was indefatigable in his exertions to
secure the Government of the United States from loss in this business, and it

was, in my opinion, in consequence of his vigilance, promptitude, and persevering
diligence, that said Fosdick was arrested, and, (as I have understood,) a large
amount of property obtained from him.

To the fifth. I do not know, nor have I any reason to believe or to suspect
that Captain Hull was secretly connected with said Fosdick, or connived at the
frauds committed by him while in the Navy-Yard at Charlestown

To the sixth. Captain Hull did evince in his conduct a high sense of duty, and
an ardent and continued desire to preserve the United States fioin injury in this

business, as far as in him lay.

To the seventh. At the instance of Captain Hull, I engaged Joseph Watson,
Esqr. then Acting Chaplain to the U. S. ship Washington, to whom the person of

/
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Fosdick was known, to assist in discovering him ; that 6a id Wats in au.i myse'.t

passed much 01 oui time for several days, in such parts of the cily of New-York
as we thought woul i be most likely to meet him in ; ami ip the i venl ol disco-

vering him, our instructions from Captain Hull was to use such mean- U we
should be able to command, to convey the intelligence to the District Attorney,
the United States Marshal, or himself. T. I. CHCVf •

Sworn in the city of New-York, before me, this 28tb August, 1822

R. RIKER, Recorder of tlie city ofNew-l

At the Court of Enquiry begun and luld at the Uniti '

Xaiy-iard,
Cfiarlestoum, on t/u [2th i ., oj

I igust, A. /». 1822 :—
Ordered, That the Judge of the District Court ol the ( nite Si ites in New-

York, Sourthern Distriet, or the Recorder of the city of New- York, or any other

magistrate in said city duly qualified to administer oaths, be, and either f them
is hereby authorized and empowered to take the answers of David Ogden, Esqr.
Rob-rt Tillotson, Esqr. District Attompy of the Unite. 1 Mates, an 1 ol such other

person or persons as Captain Issac Hull, or his attorney, may produce to be ex-

amined upon the Interrogatories hereunto annexed , and the person acting as

Commissions is required to execute this Commission in due form of law, and to

return the same as soon as may be to this Court at Chailestuwn. In testimo-

ny whereof the President of said Court has hereunto set his hand, this sixteenth

day of August, A. D. eighteen hundred and twenty-two.
Attest, JOHN 110DGERS.

GEO SI LLI VAN, Judge Advocate.

Interrogatories to be proposed to David B. Ogden, of the city of New-York,
Counsellor at Law, on the part and behalf of Captain Isaac Hull.

First Do you, or (\o you not, know Captain Isaac Hull, of the United States'

Navy? If yea, did you see him in New-York in the month of January or Febru-

ary, of the year of our Lord eighteen hundred and twenty-one or about that

time :

Second. Were you applied to by Captain Hull for professional advice and

assistance, in order to piocure the arrest and attachment of the person and pro-

perty of one Benjamin H. Fosdick, otherwise called Benjamin Hichhorn, in

consequence of fraud alleged on the part of said Hull, to have been committed

by said Fosdick, against the Government of the United States, while said Fos-

dick was employed in the Navy-Yard of the United States in Charlestown :

Please to state.

Third. Did, or did not, the said Hull evince great Zealand activity in endea-

vouring to recover the moneys which had been fraudulently obtained by the said

Fosdick from the Government of the United States: and did he not recommend,
as well as adopt, the most suitable measures for the purpose : Please to state

at large.
Fourth Was not the greatest promptness and efficiency manifested by Cap-

tain Hull, in the execution of the measures proposed to secure the Government

of the United States from loss by reason of the hands of said Fosdick; and was

not the said Hull employed a considerable time, and put to much expense, in

the prosecution of this business :

Fifth. Please to state the measures which were adopted and carried into ef-

fect to secure the United States from injury in this case.

Sixth. Did you witness any thing in the conduct of Captain Hull, throughout

this unfortunate business, which led you to believe, or even to suspect, that

Captain Hull was in any way implicated in, or privy to, the frauds committed

by the said Fosdick ? Please to state.

Seventh. Has it not heretofore been, and is it not now, your belief, from yum
knowledge of the circumstances, that if it had not been for the great vigi

and promptness of Captain Hull in this business, that the Government ol .

United States would have lost the whole, or the greater part of the mousy* ol

which they had been defrauded by the said Fosdick ?
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Eighth. Please to state.—Did not Captain Hull, in your judgment, manifests

gtro ll desire to protect the public interest, and at the same time evince a high
sensr o the duties which this unfortunate business necessarily imposed upon
him

Ninth. Do you know of any other matter or thing, or can you say any thing
touching the matters in question, besides what you have been interrogated un-
to ? If yea, please to declare the same as fully and at large as if you had been,

particularly interrogated thereto. ISAAC HULL.

Interrogatories to be proposed to Robert Tillotson, of the city of New-York,
Counsellor at Law, and United States District Attorneyfor the Southern Dis~
trict r Vnr-York.
F rst Do you, or do you not, know Captain Isaac Hull, of the United States

Navy? If yea. did you ser him in New- York in the month ofJanuary or Febru-

ary, of the year of our Lord eighteen hundred and twenty-one, or about that

time ?

Second- Were you applied to by Captain Hull for professional advice and
assist 'nee, in order to procure the arrest and attachment of the person and pro-

peity of one Benjamin H. Fosdick, otherwise called Benjamin Hichborn, in con-

sequence of fraud alleged on the part of said Hull, to have been committed

by said Fosdick, against the Government of the United States, while said Fos-
dick was employed in the Navy-Yard oi the United States in Charlestown ?

Pie tn state.

T ')-'. Die!, or did not, the said Hull evince great zeal and activity in endea-

vouring to recover the money- which had been fraudulently obtained by the said

Fos«.ici< from the Government rf the United States? and did he not recommend,
as nell as adopt, the most suitable measures for the purpose ? Please to state

at large
Fourth. Was not the greatest promptness and efficiency manifested by Cap-

tain Hull, in the execution of the measures proposed to secure the Government
of the In ted States from loss, by reason of the frauds ol said Fosdick ; and was
not the said Hull employed a considerable time, and put to much expense in the

prosecution of this business?

F fth. Please to state the measures which were adopted and carried into ef-

fect to secure the United States from injury in this case.

Sixth. Did you witness any thing in the conduct of Captain Hull, throughout
this unfortunate business, which led you to believe, or even to supsect, that

Captain Hull was in any way implicated in, or privy to, the frauds committed

by the said Fosdick ? Please to state.

Seventh,. Has it not heretofore been, and is it not now, your belief, from your
knowledge of the circumstances, that if it had not been for the' great vigilance
and promptness of Captain Hull in this business, that the Government of the

United States would have lost the whole, or the greater part of the moneys of

which they had been defrauded by the said Fosdick.

Eighth. Please to state.—Did not Captain Hull, in your judgment, manifest a

strong desire to protect the public interest, and at the same time evince a high
sense of the duties which this unfortunate business necessarily imposed upon
nim ?

Ninth. Do you know of any other matter or thing, or can you say any thing
touching the matters in question, besides what you have been interrogated unto ?

If yea, please to declare the same as fully and at large, as if you had been par-
ticularly interrogated thereto. ISAAC HULL.

Interrogatories to be proposed to Tlwmas I. Chcir, Esqr. a Purser in the United
States'

1

Navy, stationed at the city ofNeu-i ork, on the part and bt half of
Isaac H ui, Esqr.
First. Are you acquainted with Isaac Hull, Esqr. a Captain in the Navy of

the United States? If yea, did you see him in the city of New-York in the months
of January and February, in the year of our Lord eighteen hundred and twen-
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ty-one, and what was his business there at that time ? Please to state part,

lady.
brrnnrf. Did you not understand that he was in pursuit Benjamin H.

Fosdick, otherwise called Benjamii Hichborn, with the intent t" anest bin
an alleged fraud on the Government ol the United - ,1 by him, said

Fos lick, while attached to the < avy-Yard of the United States at < harlenown,
Massachusetts, of which said Hull was commander i Pit l» to state particu-
larly.

Tinrd. Did, or did not, the said Hul take the most prompt and efficient mi
sures to arrest the person and secure the property i I | he,
or did he nut, engage you to ;iss J !, and did you assist him ii.

procure the arrest of said Fosdick: Please to state particularly
Fourth. Was, 01 was not, ^he said Hull indefatig ible in Ins exertions to se-

cure the Government of the United States from loss in this business, and was
it not owing in a great mea.-ure to his vigilance, promptitude, and persevering
diligence, that said Fosdick was arrested, and a large amount of property ob-
tained from him? State particularly

Fifth. Do vou, or do you not, know, or have you any reason to believe, or to

susp< ct, that Captain Hull was secretly connected with said Fosdick, or con-

Dived at the frauds committed by him, while in the Navy-Yard at Charlestown ;

Please to state particularly and at large.

Sixth. Did, or did not, Captain Hull evince in his conduct a high sense of du-

ty, and an ardent and continual desire to preserve the United [States] from mju-
ly in this business, as far as in him lay : State particularly.

Seventh.. Ii you know any other matter or thing, or can say any thing touch-

ing the matter in question besides what you have been particularly inteno^..ted

unto, declare the same as fully and at large, as though you had been specially

interrogated thereto. ISAAC III Li..

Interrogatories to be proposed to the Honourable Brockho/st Livingston, Esqr.
one of the Judges of t/ie Supreme Court of the United Stales, resident at the

city of JVeic- 1 ork.

First. Are you acquainted with Isaac Hull, Esqr. a Captain in the Navy of

the Lnited States? It yea, did you see him in the city of New-York in the

months of January and February, in the year of our Lord eighteen hundred and

twenty-one, and what was his business there at that time ? Please to state par-

ticularly.

Second. Did you or not, understand he was in pursuit of one Benjamin H.

Fosdick, otherwise called Benjamin Hichborn, with the intent to arrest him for

an alleged fraud on the Government of the United States, committed by him,
said Fosdick, while attached to the Navy-Yard ol the United States at Cha

town, Massachusetts, of which said Hull was commander ? Please to state par-

ticularly.
Third. Did, or did not, Captain Hull specially apply to you for assistance

in relation to this business, and did he not state that he had discovered where

said Fosdick had invested a part of his money, and did he not request, and did

not you grant him, an injunction to prevent, if possible, the said Fosdick

conveying away his property out of the knowledge or reach of the Government

of the United States.

Fourth. Do you, or do you not, know, or have you any reason to belie*

to suspect, that Captain Hull was secretly connected with said Fosdick, or con-

nived at the frauds committed by him, while in the Navy-Yard at Charlestown ;

Please to state particularly.

Fifth. Did not Captain Hull evince, by his conduct, a high sense of duty,

and an ardent and continual desire to preserve the United States from injur

this business, as far as in him lay : Please to state particularly.

Sixth. If you know any other matter or thing, or can you say any thin-

touching the matter in question, beside what you have been particularly inter-

rogated unto : Declare the same as fully and al large as though yon

-particularly interrogated thereto. ISAAC HILL.
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.it the Court of Enquiry begun and held at the United Stales'* Navy-Yard,
Charlestotcn, on the \2lh day of August, A. D. 1822.

Upon the motion of Captain Hull for a Commission lo Portsmouth, New-
Hainpshire, to take evidence,

Ordered, That the Judge of the District Court of the United States resid-

ing in Portsmouth, New-Hampshire, or any otner Magistrate qualified to ad-
minister oaths, and residing in said Portsmouth, be, and they are hereby, autho-
rized and empowered, to take the answers of Robert Livingston Thorn, a Sur-

geon in the United States' Navy, to the interrogatories hereunto annexed ; and
the person acting as Commissioner is required to execute the Commi-sion in due
form of law, and to return the same as soon as may be to this Court In testi-

mony whereof, the President of said Court has hereunto set his hand, this twen-

ty-second day of August, A- D eighteen hundred and twenty-two.
Attest, JOHN RODGERS.

G EO. SULLIVAN, Judge Advocate.

Interrogatories lo be proposed to Robert Livingston Thorn, a Surgeon in the Na-
ry, now stationed at Portsmouth, in the District of New- Hampshire, on the

part and behalf of Isaac flail, Ksqr.
First. Are j>ou a Surgeon in the Navy Department of the United States? If

yea, how long have you been so, and at what places have you been sationed,
and for how long a time at each, and have you at such places had the chaige of

the Medical Department.
Sico/id. Have you, previous to the Naval General Order of the Navy De-

partment ol May 4'h, 1821, been in the habit ol supplying the families of offi-

cers stationed at the A avy-Yards, whh medicines from the Medical Depart-
ment, and have you not considered and understood this to be a general usag«
and practice i Please to answer minutely and particularly. ISAAC HULL.

The Answers of Robert Livingston Thorn, a Surgeon in the Navy of the United

States, stationed at Portsmouth, New-Hampshire, to the foregoing Intei roga-
tories proposed to him by Isaac Hull, Esqr.
Answer 1st. To the fi\st inteirogatory

—the deponent saith that he is a Sur-

geon in the Navy Department of the United States, and that he has been a Sur-

geon in the service of the United States ever since the third day of March, A. D.

18(19, and has been stationed at the Navy- Yard at Portsmonth, New-Hamp-
shire, ever since the ninth day of December, A. D. 1813, and had the charge of

the Medical Department at that place, and that prior to that time he was em-

ployed on board of ships.

Answer id. To the second interrogatory
—the deponent answering saith, that

prior to an order from the Navy Department bearing date October '.'6th, U;l8, he

was in the habit of supplying the families of officers stationed at the Navy-Yard
in Portsmouth aforesaid, with medicines from the Medical Department, and

understood and considered this to be a general usage and practice ; and since

the receipt of the order of the Navy Department bearing date October 26th,

1818, and in pursuance ofsuch order, enclosing a copy of the rules and regula-
tions for the government of the Surgeons and Surgeons 'Mates in the Naval ser-

vice, recently adopted and approved by the President of the United States, and
of an explanatory order from John C. Calhoun, the acting Secretary of the Na-
vy, bearing date the 25th of November, A. D 1818, he has supplied with medi-

cines only those persons whose names were borne on the books of the station.

ROBERT LIVINGSTON THORN.
Stale of New-Hampshire

—Rockingham, ss.

Be it remembered, That on this twenty-third day of August,
A. D. 1822, before me, Levi Woodbury, a Judge of the Superior Court of Judi-

cature for the State of New Hampshire, personally appeared Robert L. Thorn,
and subscriber! the aforewritten answers, and made solemn oath that the said

answers contained the whole truth and nothing but the truth, relative to the

matters mentioned in the annexed interrogatories.

LEVI WOODBURY, Associate Justice of the Sup. Ct
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At ihe Court of Enquiry begun and held at the ItatU JVb I

Charlestons, on the Mth day <» .1 _ ', .1. I >. 1822

Upon the motion ofC apt. Hull for a c ission to take evideuce in N< n - York,

Ordered, That the Judge of the District Court of the Uniti Si I

New-York Southern District, the Recorder of the city of New-York, m
other person qualified to administer oath;-, he, and eil m is hen
ttiorized and empowered, to take the answers of Samuel 11. Marshall and i"

G.T. Hunt, Surgeons in the A.i.
, stationed at N fork,

!

ries hereunto annexed; and the person actinias commissioner i

execute the same in due form of law, and to return the sam
this Court. In testimony whereof the Pn I I big

hand, this twenty-sixth day of August, A. 1> i ighteen hundred and twenty two

Attest, JOHN ROPGERS, /'

GEO. SULLIVAN, Judge .id:, ate.

Interrogatories to be proposed to Samuel R. Marshall '. /". Hum,
Surgeons in tht Navy, stationed at New-York, in the Dist> '•'

-lurk,
on the part of Captain Isaac Hull.

First. Are you a Surgeon in the Navy Department of the Unit. If

yea, how long have you been so, and at what places have you been stationed,
and for how long a time at each, and have you at such places had the chaige of
the Medical Department:

Second. Have you, previous to the Naval General Order of the Navy De-

partment of .May 4th, 1821, been in the habit of supplying the families ot offi-

cers stationed at the Navy-Yards, with medicines from the Medical Depart-
ment, and have you not considered and understood this to be a general usage
and practice ? Please to answer minutely and particularly. ISAAC HILL,

By his Counsel, SAM I'LL HI BBARD.
Answers of Samuel R. Marshall, Surgeon in the Aiaty of the UnitedSlates, sta-

tioned at Aiu- York, m t/te Southern District of New-York.
To the first Interrogatory. He answereth and saith—that he is a commission-

ed Surgeon in the Navy of the United States, ani has been so for near twenty-
three yeais last past ; that during that time he hath served many years at sea,
in the Mediterranean and West Indies; that for the last fifteen years he hath
acted as Hospital Surgeon on the New-York station, and was stationed at the

Navy- Yard, Philadelphia, for a short time antecedent to his appointment at

the New-York station.

To the second interrogatory. He answereth and saith—that previous to the

Naval General Order of the Navy Department dated May 4th, 1821, he had
been in the habit of supplying the families of the officers of thv Navy with medi-

cines from the public stores under his control, aim was not aware that in doing
so he was acting incorrectly, as he had been informed that sui 1? was the general

usage at the seat of Government and elsewhere. SAML. R. MARSHALL.
Sworn this 30th of August, 1622, before

JNu. T. IRVING, Finl Judge of the Court ofCommon Picas

for the city and county ofNew-York.

Answers of Joseph G. T. Hunt, Surgeon in the Nary, stationed at New-)
in the Southern District oj New-York.

To ihe first Interrogatory. He answereth and saith, that he is a commission-

ed Surgeon in the Navy of the United States, and has been so since the yeai

1804, and has served as such in the Mediterranean, and that he hath been at-

tached to the station at New- York since the year ISO?.

To the Second Interrogatory. He answereth and saith—that he hath been in

the occasional habit of supplying the families of officers v. no were attached to

the Navy-Yard, with medicine, previous to the promulgation of the ordei to the

contrary from the Navy Department, and did not consider the same as inror-

rect, having always understood such to be the general usage.
J. G.T. HUNT.

Sworn this 30th of August, 1822, before JNO. T. IRVING, First Jth

Court of Common Pleas,for the city and eo \tnty of
'-
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I, John T.Irvibtg, firtt Judge of the Court ofComtnon Pleas foi the citj anfl

county of New-York, <ln certify, i\\m en this thirtieth day of August, in the year
in- thousand eight hundred and twenty two, personally appeared before me

the within named Samuel R Marshall and Joseph G. T. Hunt, who were ex-

amined and su orn to testify the whole truth relative to the ma iters to which they
vveie interrogated by the annexed Interrogatories, and did thereupon depose -i>.

aforesaid, their depositions being reduced to writing by me from their commu-
nication personally, and they subscribed the same in my presence. I also cer-

tify that I am not of Attoi ney or Council for Captain Isaac Hull, on whose part
the said depositions have been taken. JOHN T. IRVING,

First Judge, ice. as aforesaid.

Nary Department, March 1st, 1821.

Sir : Your letter of the 22nd ulto. is received, with the enclosed copy of bond
lud schedule of Mr. Hiehboin 1

s property. Your procee lings in this business

have been zealous and active, and are approved. Upon a consultation with the

Commissioners of the .Navy, it is considered necessary and pioper that yourself,
the Navy Agent, and the District Attorney, should investigate the whole tran-

sactions of Mr. Hiehborn, from the time of his first entering upon duty, the day
on which he was first entrusted with paying the mechanicks, labourers, and

others, under Commodore baiubridge. to the period of his leaving the public ser-

vice, and for this purpose I wish you to request the District Attorney to aid in

the examination of the accounts and final adjustment of the business, who, with

you and the Navy Agent, will form a competent commission on behalf of the

United States, to decide upon the equity of the balance, which, when received,

you wilt pay over to the Navy Agent, taking duplicate receipts for the same,
one of which, with your report upon the subject, you will transmit to this De-
partment. I am, very respectfully, Sir, your obedient servant,

Capt. Isaac Hull, Signed) SMITH THOMPSON.
Commandant U. N. Yard, Charlesloun, Mass.

We hereby certify that the foregoing is a true copy of the Commission to us

and Mr. Blake, original of which remains with Commodore Hull.

(Signed) ISAAC HULL,
AMOS BIN NEY.

To all to whom these presents shall come, /, Benjamin Hichbom, at present of the,

city of New-York, send greeting :

Whereas, it is claimed on uehalfof the United States, that [ am
indebted unto the United States of America in a large sum of money, the amount
whereof is to be ascertained and stated as soon as may be, by Commodore Isaac

Hull, Commander of the Navy-Yard in the port of Boston—Now, know ye, that

I, the said Benjamin Hichbom, for and towards the payment and satisfaction of

the ^aid sum of money, which shall or may be ascertained and stated to be due to

the said United States as aforesaid, and for divers other good causes and con-
sideiations me thereunto moving, and also in consideration of the sum of one
dollar to me in hand paid, have granted, bar-amed, sold, and assigned, unto
Charles Bradbury, of Boston, in the State of Massachusetts, all and singularly
the stock or shares in the capital of the several Insurance Companies and Banks,
and in the public debts of the United States and of the State of New- York, the
certificates of which said sto^k or shares are particularly mentioned and de-
scribe 1 in the schedule hereunto annexed, marked A. together with all and sin-

gular the interest, dividend or dividends, due and to become due thereon, and
also all my right, title, and interest, and property, possession, claim, and de-
mand whatsoever, both in law and equity, of, in, and to the same, and of, in,
and to any part or parcel thereof; to have and to hold the aforesaid stock or

shares, and the interest and dividends due, and to become due thereon as afore-

said, unto the sai Charles Bradbury and his legal representatives forever In

trust, nevertheless, thai the said Charles Bia.'bury shall dispose of the said

stock, receive the dividends or dividend due and to become due on the said stock.
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and, if necessary, shall sell and dispose of so much thereof as shall or may'bo siii;

fident tor that purpose, and shall well and truly pay unto the ,.iid Commodore
Isaac Hull, or to the Doited States m America, or unto such other person 01 per-
sons as shall and may be duly authorized to receive the iame.all such sum or sums
of money as shall and maybe ascertained and stated by the lai I 1 aac Hull to

be due and owing from the said Benjamin Hichbom, to the laid I Bits I States as

aforesaid, the said sum ol money which shall or may be so found due as aforesaid ;

and the costs and expenses which base accrued, or may hereafter accrue, in
the several proceedings in law and equity heretofore had, or which may be
after had, against the said Benjamin Hichbom, in Boston or New-York, and
also all the necessary costs and expenses which way accrue in and about the

execution of the trust herein and hereby created, shall be repaid, and the *tock

remaining unsold, if any, after paying and satisfying the debts, coats, an I ex-

penses aforesaid, shall be re-conveyed to the said Benjamin Hicbborn, 01 to his

legal representatives ; And the said Benjamin Hichbom do hereby authorise, con-

stitute, and appoint, the said Charles Bradbury, to pursue and take all manner
of lawful ways and means in law or equity, either in his own name, or as my
atto ney irrevocable in my name, for the execution of the trust aforesaid ; and
I do, by these presents, ratify and confirm whatsoever shall 01 may be lawfully
done in my name and about the premises. In witness whereof 1 have her unto

signed n,y name and affixed my seal this third day of February, eighteen hun-
dred twenty-one. (Signed) BENJAMIN HICHBORN.

Signed, sealed, and delivered, in presence of

H D.SEDGWICK.
It is understood and agreed by the said Benjamin Hichbom, that all the ex-

penses of the said Commodore Isaac Hull, for travelling and other necessary

expens s incurred by him in and about the business aforesaid, and also such

reasonable compensation for his trouble as may be agreed upon herealter be-

tween him and the said Benjamin Hichbom, and shall and may be paid by the

said Charles Bradbury out of any of the trust moneys which may come to his

hands. .New-York, February 3
i, 18-21.

Witness, (Signed,) B. HICHBORN.
H.D.SEDGWICK.

State of New-Yokk, City and Count)/ ofNew-York, ss. 5th February, 1821.

When the within named Benjamin Elinhborn acknowledged the within instru-

ment to be his free act and deed. In testimony whereof, 1 ha\e hereunto set my
hand and seal of office. (Signed,) 11. SEDG WICK, Notary Public.

Schedule A. referred to in the within assignment and Power of Attorney.

Funded 6 percent Treasury Note Stock, Certificate No. 3s0
J5
1T46 31

Ditto do ±19

Exchange 6 per cent. Stock, 1812, 97

6 pr....do 1812,

Ditto,., do do

Loan of i Do do 1313,
7 1-2

]Do
do do

millions ( Do do do

Loan of (Do do do

16 )Do do do

millions (Do do do
*6 mi.L'n Do.. ..do do

Do do 1814

Do do do

Do.... do do

Do. ...do do •

Do do do

Do dc do

* 39,-100 .11

•119



7 percent. Stuck, lSL3, No. 395 6«76 iff

6***i*«no.«*»*«««*(lo. •»•••• •••••••••••• •••••••••••••«

Of the State of New-York, 437

Dated February 23, 1820, for 6()0 > __
ft

No. 36, 2675 40$
6Uo 4

40 Shares Union Insurance Company, N.York, Certif. No. 1S5 <S: 195

50 do. Am do do No. 86 k 1 02

59 do. Pacific do do No. 199&209
20 do. Am do do. Boston, No. 20 subject to the pay-

ment of Benjamin Hichborn's Note $1000, due on said Stock.

20 Shares Union Insurance Company, Boston, No. 531

30 do. Boston Marine Insurance Company 1557

92 do. New-England Marine Insurance Company,.,.. 426

(Signed,) B. HIGHBORN.

We, the subscribes, bavin? been appointed ly the Honourable Smith. Tin mp
son. Secretary of the Navy of the United States, by his letter of instructions to

Commodore Isaac Hull, beating; date on the first of Match last, a copy of

which is hereto annexed, to investigate the subject of the claim and demands of

the United .States against Benjamin Htohborn, which arc referred to iri the instru-

ment of assignment, to which these presents ate annexed j
and to ascertain, as

near as might be, the amount due to the said United States thereon, have duly
and carefully attended to the whole subject ;

and it being our unanimous opinion,

that til equity there is due to the United States from said Hichborn, on account

of the claims and demands aforesaid, including interest on divers sums of nmney,
appearing to have been received by him, the sum of fifty -li»e thousand dollars,

and that there is equitably due to the said Isaac Hull from said Hichboru, the

sum of three thousand dollar*, on account of various heavy expenses, and costs,

and expenses, incurred by said Hull in the course of his exertions to recovei of

said Hichborn the amount aforesaid ;
and whereas the said Hiehborn hath a--ent-

ed to the reasonableness of the aforesaid estimates; now, we the suhscribeis, the

Commissioners named and appointed by the Secretary of the Navy, \a and by
his letter of instructions aforesaid, to the said Isaac Hull, do hereby acknow-

ledge and certify, that there has this day been paid over to the said Isaac Hull,

iit pursuance of the aforesaid letter ol instructions, from the said Secretary of

the Navy, by Charles Bradbury, the assignee in trust, named in the aforesaid

assignment, the sum of fifty-five thousand dollars, being the amount ascertain-

ed and found due as aforesaid, to the said United States; and also the further

sum of three thousand dollars, being the amount as agreed and assented to for the

costs and expenses of the said Isaac Hull as aforesaid, making in the whole the

sum of fifty eight thousand dollars ;
wherefore we the subscribers in consideration

of the premises,and in pursuance of the powei and authority to u.s de egated by the

aforesaid letter of instructions of the Secretary of the Navy, do hereby forever,

acquit and discharge the said Benjamin Hichborn, his executors and adminis-

trators, of and from all demands whatsoever of the said United States, and of

the said Commodore Isaac Hull, against him the said Hichborn, by reason of any
Of the matters, transactions, or things, in the said instrument of assignment re-

ferred to and contained, or in any way ot measure connected tfietewith Wit-
ness our hands at Boston, this fourteenth day of July, A U. 16'2l.

Signed ISAAC HULL, )

GEORGE BLAK E, > Commissioners.
Witness. AMOS B1NNEY. J

Isaac Waters,
J. B. Davis.

Mr. William Sz N. Wyer,
Sirs : Please account with Mr. Charles Bradbury, of Boston, Mass. for the

proceeds of a certain promissory note, signed by William Brooks, and due on or

about the first day of March next ; and also tor the proceeds of such merchan-
dise as may be in your hands belonging to me. New-York, 5th February, 1821.

(Signed,) B. HICHBORN.
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I, Charles Bradbury, do hereby acknowledge to have received, this day, from
ihp hands of Isaac Hull, Fsqr. an original order nl Benjamin lluhboru, where-
of the above is an exact copy; and 1 do agree to hold the proceeds thereof,
whenever the same shall come to my hands, on the terms and conditions, and
to be kept and appiopriated to the purposes expressed in a certain obligation of
even date herewith, in the penal sum of eighty thousand dollars, which I have
this day given to the United States of America) to which obligation, end the

condition annexed thereto, reference to be had. Witness my hand, at Botumg
this 12th day of February, 1821. (.'. BRADBURY.

In presence of 0. BLAKE.

.Vary Department, March 1st, 1821.

Sir : Your letter of the 22nd ulto. is received, with the enclosed copy of bond
and schedule of Mr. Hichbom's property. Your procee lings in lhi< busin

have been zealous and active, and are approved. Upon a consultation with the

Commissioners of the Navy, it is considered necessary and proper thai yourself,
the Navy Agent, and the District Attorney, should investigate the whole tran-

sactions of Mr. Hichbom, fiom the time of his first entering upon duty, the day
on which he was fust entrusted with paying the mechanicks, labouiers, and

others, under Commodore Bainbridge, to the period of his leaving the public ser-

vice, and for this purpose I wish you to request the District Attorney to aid in

the examination of the accounts and final adjustment of the business, who, with

you and the Navy Agent, will form a competent commission on hehall of the

United States, to decide upon the equity of the balance, which, when received,

you will pay over to the Navy Agent, taking duplicate receipts for the same,
one of which, with your report upon the subject, you will transmit to this De-

partment, lam, very respectfully, Sir, your obedient servant,

Capt. Isaac Hull, .Signed) SMITH THOMPSON.
Commandant U. S. «V. Yard, Charlestown, Mass.

To all persons to whom these presents shall come :

Know ye, that whereas Benjamin Hichboni, formerly residing in Boston, in

the Commonwealth of Massachusetts, and since in the city of New-York, lid,

on the 3rd day of February, in the year of our Lord one thousand eight hundred

and twenty-one, by hisdeed of assignment of that date, dated at said New-York,
and also by certain other valid ami effectual assignments and transfers, assign

and transfer unto me, the undersigned Charles Bradbury, of said Boston, Insur-

ance Broker, the several parcels of the Public Debt of the United States, and of

the State of New- York, and the several shares in certain Insurance Companies
in said Boston, and in said New York, of all of which debts and insurance stock

a schedule is hereunto annexed marked A. and whereas the said Benjamin Hich-

bom did, at the same time, give me a certain writing or order directed to cer-

tain persons in New-Orleans, by the name of tV. & N. VVyer, whereby the said

W. &N. VVyer were directed to account with me, the said Bradbury, for the

proceeds of a certain promissory note, signed by one William Brooks, and due

about the fust day of *)aieh next ensuing, which was remitted by said Benja-

min Hichbom to said W. & N. Wyer for collection, and the proceeds *ot any

merchandise in the hands and possession of said \\ . & N. W vet,

Now, 1 do hereby acknowledge, and these presents witness, that the abov*

mentioned premises and subjects were so assigned and transferred to me, in

trust to receive the dividends upon the said stocks and the proceeds ol said or-

der, and to sell and dispose of said stocks, or such part thereof as should or may

be requisite for the purposes of said trust, and with the proceeds thereof to pay

unto Commodore Isaac Hull, or to the United States of America, or unto such

other persou or persons as shall and may be duly authorized to receive the same,

all such sum or sums of money as shall and may be stated and ascertained by

said Hull to be due and owing from the said Hichbom to the said United 3

and also all the costs and expenses which have accrued or which might
thenar

r«r accrue, in the several proceedings in law or equity tbp reaft«r had. or whicfi



might thereafter be had, against said Hichborn, in said Boston, in New-YorK,
and all the necessary costs and expenses which might accrue in and about the

execution of the said trust ; and all the expenses of said Hull for travelling and

other necessary expenses incurred by him in and about the business aforesaid,
and also such reasonable compensation for his tiouble as might thereafter-

wards be agreed upon between him and the said Hichborn. And, in considera-

tion of the premises, I do hereby accept the said trust, and covenant to and with

the said Hichborn, well and faithfully to discharge the same, and that after ap-

piopriating to the purposes of said trust so much of said assigned subjects as

may be necessary thereafter, and after deducting a reasonable reward and com-

pensation for my trouble and services in the premises, then and immediately
thereafter, I will, upon the request of said Hichborn, re-transfer, convey, and

assign, to said Hichborn, his executors, administrators, or assigns, the said

stocks and premises, or such poition thereof a? may there remain undisposed of,

and any balance of money arising therefrom which may then be and remain
in my hands. In testimony whereof, I have hereto set my hand and seal, at

said Boston, this thirteenth day ol February, in the year of our Lord one thou-

sand eight hundred and twenty-one. (Sigued,) C.BRADBURY.
Signed, sealed, and delivered, in the presence of

* The word* " »nd the proceeds of an) merchandise in the hands and possession of said W.
& N. Wv*""." oeing Drslli lei lined.

(Signed,) W. MINOT.
Schedule A. referred to.

Funded 6 per cent. Treasury Note Stock, Certificate No. 380 £174-6 31

Ditto, do 4i9 703 90

Exchange 6 per cent. Stock, 1812, 97 K99 93
6 per ct.. .do.. ..1812 898 ls> 3 13

Ditto, do do 893 1743 17

Loan of i Do do 1813, 629 loot) 00
7 1-2 <Do do do 650 3t0 00

millions (Do do do 6US 3880 00
Loan of (Do do do 1352 1236 37

16 ^Do do do 1358 fc8 50
millions (Do do do 1369 I600 00

16 m. Do do.... .do 758 6300 00
Do do I{il4, 108 1000 0()

Do do., ....do 426 3000 00
Do do do 738 70^0 00
Do do do 691 1375 00
Do do do MO 825 00
Do do do .... 600 5000 00

$39,400 31

7 do 1815 89o 6u76 00
Of State ol New- York, 437
Dated February 23, 1820, for 600 00

Ditto, do. No. 26, 2675 40 3,275 40

S^8,751 7l
40 Shares Union Insurance Company. N. York, Certif. No. 185 & 195
50 do. Am do do 86 & 102
59 do. Pacific. ..do do 199&209
20 do. do. Am. ..do. Boston, No. 20 subject to the payment of B.

Hichborn's note of $1000, due on said stock.

20 Shares Union Insurance Company Boston, No. 53l
30 do. Boston Marine do do 1537
€2 do. New-England Marine In>urauce Company do.... 436

Boston, February 12th, 1821.—Examined the above and found to agre.e wita
he original transfer. (Signed,) C. BRADBURY.
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July lGtfj, 1821.—Received of C. Bradbury the following Certificates of Stock

Thirty Shares in the Boston Marine Insurance Company.
Twelve Shares in the American Ditto.

Forty -two Shares in the New-England Ditto.

Forty Snares in the Union Ditto oi New-York.

Fifty Shares in the American Ditto.

Which, together with sundry vouchers for his account this day rendered, ,. |fl

full of this bond. (Signed,) B. HIGHBORN.

Know all men by these presents, that 1, Charles Bradbury, of Boston, in the

County ol Suffolk, and State of Massachusetts, Gentleman, an) bound, and in-

debted unto the United States ol America in the lull and just sum ol eighty
thousand dollars, law ful money of the said United States, for the payment u here-

of, well and truly to be made, I hereby bind myself, my heirs, executors, ad-

ministrators, and assigns, firmly by these presents. In witness whereol I have
hereunto set my hand and seal, at said Boston, this twelfth day of February, |f|

the year of our Lord one thousand eight hundred and twenty-one.
Whereas, one Beiij.uniu Hichbom, late of Charlestown, in the County of

Middlesex, in the said State of Massachusetts, wlio was an assistant store keep-
er and clerk, for several years past, in the Navy Yard of the United States, in

the said town of Charlestown, is supposed to be indebted to the said I mtcd
States in a large sum of money, (the amount whereof is not at present known,
but is to be hereafter ascertained and stated,) by reason of his, the said llich-

born, having, as is supposed, during his employment at the Navy- Yard as afore-

said, detained and converted to his own use divers large sums of money belong-

ing to the said United States, which had been intrusted to him for the purpose
of being appropriated from time to time to public uses. And whereas, for the

purpose of securing, and eventually of reimbursing to the said United States, al!

and singular the sums of money which may be found upon investigation to be
due to them as aforesaid, and of all charges and expenses that may have been
or hereafter shall be incurred by the said United States, by reason of the pre-
mises, he, the said Benjamin Hichbom, in and by a certain instrument in writ

ing under his hand, and seal, bearing date on the third day of February instant,
and to which, the same being now in the hands and possession of the said Charles

Bradbury, reference is all times hereafter to be had, did, for the consideration
therein expressed, grant, assign, and transfer, unto him, the said Charles Brad-

bury, certain stock or shares in the capital of the several Insurance Companies
and Banks, and in the Public Debts of the United States and of the Sun,' , i

New-York, the certificates of which said stocks or shares being particularly
mentioned and described in the schedule hereunto annexed marked A. to-ether

with all and singular the interest, dividend or dividends, due and to become
due thereon; and of all his, the said Hichborn's, right, title, interest, and pro-

perty, possession, claim, and demand whatever, both inlaw and equity, of, in,

and to the same, or any part or parcel thereof, to hold the aforesaid stock or

shares, and the interest and dividends due and to become due thereon as afore-

said, unto him, the said Charles Bradbury, and his legal representatives for-

ever, in trust, nevertheless, that the said Charles Bradbury should dispose of

said stock, receive, the dividends due and to become due on the said stock, and, if

necessary, to sell and dispose of so much thereof as should or might be sufficient

for that purpose, and should well [and] truly pay unto Commodore Isaac Hull,
or to the United States of America, or to such other person or persons as should

or might be duly authorized to receive the same, all such sum or sums of money
us should and might be ascertained and stated by the said Isaac Hull, to be due

and owing from the said Benjamin Hichbom to the said United States as afore-

said, the said sum of money which should or might be so found due as afore-

said, and also all the costs and expenses which have accrued, or might here. li-

ter acciue, in the several proceedings in law and equity heretofore had, or which

might hereafter be had, against the said Benjamin Hichborn, in Boston or New-

York; and also ail the necessary costs and expenses which might a rm ii and
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about the execution of the trust created in and by the instrument of assignment

aforesaid, should be repaid, and that the stock remaining unsold, if any, af-

ter paying and satisfying the debts, costs, and expenses aforesaid, should be re-

conveyed to the said Benjamin Hichborn, or to his legal representatives. And
w hcreas, in and by the said insti uinents of transfer and assignment, it is also sti-

pulated and agreed by the said Benjamin Hichborn in substance as follows, to

wit : that all the expenses of the said Isaac Hull, for travelling and other neces-

sary expenses incurred by him in and about the business aforesaid, and also

such reasonable compensation for his trouble as might be agreed upon thereafter

betweeu him and the said Benjamin, should and might be paid by the said

Charles Bradbury, out of any of the trust moneys which might come to his hands.

In and by which said instrument of transfer and assignment, is moreover con-

tained a clause whereby the said Benjamin Hichborn doth authorize, constitute,

and appoint the sain Charles Bradbury to pursue and take all manner of law-

ful ways and means, in law or equity, either in his own name, or as his, the

said likhbom's attorney irrevocable in his, the said Hichborn's name, lor the

execution of the trust aforesaid ; and he, the said Hichborn, did therein and

thereby ratify and confirm whatsoever should or might be lawfully done in his

name, and about the premises ; for a more particular description of all the pro-

visions and stipulations in the said instrument contained, reference at all times

is to be had to the same, in the possession of said Bradbury.

Now the condition of the present obligation is such, that if he, the said Charles

Bradbury, his heirs, executors, and administrators, shall at all times well and

truly abide, perform, and fulfil, all and singular the trusts, conditions, and sti-

pulations, in and by the said instiument of transfer and assignment expressed,

according to the true intent and meaning thereof, and without fraud, covin, or

delay, then this obligation to be void, otherwise to be and remain in lull force.

In witness whereof, I, the said Charles Bradbury, have hereunto subsciibed

my name and affixed my seal, at Boston aforesaid, on the day and year first

before written. (Signed,) CHARLES BRADBURY.
Witness, NATHANIEL GODDARD.

THOS. VV HOOPER.

Schedule A. referred to in the Obligation hereto annexed.

Funded 6 per cent Treasury Note Stock, Certificate No. 380 $1746 31

Ditto, do

-Exchange 6 per cent. Stock, 1 Ul2,

6 per cent ..do... .1812,

Ditto, do. ... do

Loan of (Do do... .1813,

7 1-2 ^Do.. do... do

millions f Do do. ...do

Loan of (Do do. ...do

16 ) Do do. ...do

millions (
Do do. ...do

16 mills. Do do. ...do

Do do.... 18 14

Do do do

Do do do

Do do do

Do do do

Do do do

7 ...do... 1815, •

Of State of New- York, 437

Dated February 23, 1820, for 600 00

Ditto, do. No. 36, 2675 40 3275 40

419
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40 Shares Union Insurance Company of New-York, No. 105 k 19j.

50 do American do do No. bo V. 1UJ,
59 do. Pacific ...do da No. 1j9 fe -09.

20 do. American do. Boston, No. 20 subject to the payment ol B.

Ilichborns note of glOOO, due on said stock.

20 Shares Union Insurance Company, Boston, No. 531.

30 do. Boston Boston Marine do No. 15.~>7.

62 do. New-England Marine Insurance Company do ...No. -W»>.

Boston, February 12, 1821,—Examined and received as above.

(Signed,) C. BRADBUR1

This CoxtrACT, made this seventeenth day of July, 18 J]
,
between Alexan-

der LuStis, ol Harvard, Massachusetts, labourer, on the one part, and An os

Binney, U. S. Kavj' Agent, acting lor the United States, on the other part ; wit-

nesseth, that the said Alexander Eustis hath agreed, and doth hereby agn i

remove from the higli grounds within the Navy Yard, Charleston n, to a uhart
to be erected upon the beach, about two thousand squares of earth ; measure-
ment to be ascertained in the hill, by taking the depth of the eaith removed at

every angle often leet over the whole surface where stakes are to be placed, and
an officer appointed by commandant of the Yard, to take and register the depths
at every stake as the work progresses, for which the said Eustis is to charge at

the rate of eight shillings, or one dollar thirty-three cents and a third of a cent,
for each and every square of two hundred and sixteen cubic leet, the whole to

be completed, and the said wharf filled level with the capsils, on or before the

first day of February next. And the said Amos Binney, acting as aforesaid,
Hoth agiee to pay the said Eustis eight shillings per square lor the said earth re-

moved ; the measurement to be ascertained as aforesaid, and payments to be
made in reasonable sums as the work progresses, always reserving a portion, lay
one third part of the amount, as a guarantee for the laithlul fulfilment of this con-
tract by the said Eustis, and the whole balance to be paid in full on the comple-
tion of the job, and approval of the bills by the Commandant of the Navy-Yard,
who is to have the sole direction of the whole, and approve in all its parts. To
the true and faithful performance of the above contract, the said Eusiis hereby
binds himself, his heirs, executors, and administrators, in the penalty ol two
thousand dollars. In witness whereof, the parties aforesaid have signed their

names, and set their seals to duplicates hereof.

Witness, ALEX, his X mark EUSTIS, (SBA&.)
WM. PARMENTER. A. BINJHEY, JV. Agent, (skaj.i

This Contract, made this eighth day of October, 1821, between Alexandei

Eustis of Harvard, in Massachusetts, on the one part, and Amos Binney, U.S.

Navy Agent, acting lor and in behalf ol the United States, on the other part ;

witnesseth, that the said Alexander Eustis hath agreed, and doth hereby agree,
to move from the high grounds within the Navy-Yard, C'harlestown, to a whari

to he erected upon the beach, or such othei place within the Yard as may by the

commandant of the Navy-Yard be designated, one thousand squares of eaith,

measurement to be ascertained by taking the depths of the earth removed at even

deg.ee of ten feet over the whole surface, where stakes are to be placed, and an
•fficer appointed by the Commandant of the Navy-Yard to take and register the

stakes for every depth as the work progresses, for which the said Eustis is to charge
at the rate of one dollar and eighty-three cents and one third of a cent, for each

and every square of two hundred and sixteen cubic feet ; the whole to be completed
on or before the first day of Eebruaiy next. And the said Amos Binney, acting as

aforesaid, doth agree to pay the said Eustis one dollar and eighty-three cent*

and one third of a cent, per square, for the said earth so removed, the measure-

ment to be ascertained as aforesaid, and payments to be made in reasonable

sums as the work progresses, always reserving a portion, say one-third part ol

the amount, as a guarantee for the faithful fulfilment of this contract by the

=aid Eustis, and the whole balance to bf paid in full on the completion of the
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job, and approval of- the bills by the Commandant of the Navy-Yard, who is to

have the sole direction of the whole, and approval in all its paits. In testimo-

ny whereof, and to the true and faithful performance of this contract, the said

Eusti- hereby binds himself, his heirs, executors, and administrators, in the pe-

nalty of one thousand doliars; and the parties have hereunto set their hands
and seals this eighth day of October, one thousand eight hundred and twenty-
one. ALEX, bis * murk EUSTIS, (seal.)
Signed, sealed, and delivered, ) A. BINNEY, JV. Agent, (seal.)

in the presence of, \

Read to Eustis before signing, WM. PARMENTER.
Boston, March 4, 1822 — I hereby agree to level earth at the Navy-Yard from'

this time to the first of July next, at the rate of one dollar eighty three and one

third cents per square, as rapidly as may be required by the commandant of the

Navy-Yard, provided the work is not finished before that time ; the boundaries
to be pointed out by Mr. Knox, Sailing Master of the Yard, both where the earth

is to be taken from and where it is to be put.

Witness, ALEX, his X mark EUSTIS.
WM. PARMENTER.

Navy Department, July 31, 1C22.

Gemlemes : You are hereby appointed a Court of Enquiry, and reques*
ad to assemble on the 12th day of August next, at the United States Navy-Yard,
in Charlestown, in the State of Massachusetts, to examine, minutely, into tht

official conduct of Captain Isaac Hull, since his appointment as Commandant oi

that Yard: and you will report to me all the facts and circumstances which

shall be disclosed by the enquiry, together with your opinion in relation to the

same.

You will please to appoint a gentleman, possessing the requisite qualifications,
to officiate as Judge Advocate. I am, verv respectfully, geutlemen, your nios"

obedient servant, SMITH THOMPSON.
To JOHX RoDGERS,

Isaac Chauxcei,
Charles Morris, Esa. Captains in the U. S. Navy.

CAPTAIN HULL'S STATEMENT.
Mr. President, and Gentlemen of the Court of Enquiry :

The position in which I stand before this tribunal is peculiar. I am not sum-
moned to defend myself against specific charges of misbehaviour in office, or to

answer enquiries relating to any particular part of my duty ; but I appear be*

fore you as an individual whose general conduct in office for a series of years
has been the subject of severe attack, both m public and private, and whose
wish it is, in this legal and proper mode, to vindicate bis character against as-

persion.
If a good name in the ordinary relations of society ought to be prized beyond

all earthly considerations, it can hardly be necessary to speak of the peculiar
value of it to an officer. I feel that value, and I have therefore resorted to the

intelligence, impartiality, and justice, ofmy brethren in arms for its protection.

Relying;, Gentlemen, upon your integrity and independence, I have challenged
the most rigourous investigation ; and having witnessed your patience and indus-

try, I do now, with confidence, commit my character to you. To you has been

made known the w hole course of my conduct since 1 have had the honour of my
present command, and you alone can pionounce a sentence, from which at least

I cannot appeal.
1 therefore ask at your hands a judgment as to the motives of my conduct

generally, as well as on the specific acts of which I have been accused—that

upon your decision I may stand or lull.

Until the commencement of the present year I did not entertain a suspicion
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but that my public services to promote the welfare of our country had been I

with a correspondent feeling on the part ..I the public. I could i

as fidelity existed on raj
-

. bo confidence remained on theirs. And with the

high-minded and discerning pact ol the community, 1 nevei hesitated to be: •

that it would remain unin

While at Washington the hist winter, I was for the fust time ma '.< acquaint
ed with the fact, thatcertaiu flagrant, and opprobrious charges had been made
against rne to the Honourable . ol the Navy, i.\ Lieutenant Jorl \b-
bot ; in which it was believed lie was countenanced by oilier who weri
in the service.

'I hese accusations were so involved witheba -i ir.divi.in.il hold-

ing a civil appointment, that a mixed tribunal, consisting of one of the Commis-
sioners of the iNavy and the United States' Attorney foi this Disl

rected by the Navy Departnient, as 1 then un or rood, to commence an en

quiry into the truth of those charges and opprobrious imputations.
was a probability of this investigation being pursued, I remained silent.

The course of conduct by Mr. Abbot, in refus

substantiate his allegations by the production of any evidence, and in decliu

to afford the slightest means for a public prosecution against me, induced Cap-
tain Porter to arrest him as a calumniator.
The circumstances connected witli the trial of that officer and his abettor be-

fore a General Naval Court Martial, it is only necessary for me to advert to for

the purpose of stating, that previously to the promulgation of its sentence, I

made application to the Honourable Secretary of the Navy to direct a Court of

Enquiry to investigate my official conduct, for the more complete satisfaction of

the public This enquiry the Secretary refused as wholly unnecessary, and the

satisfaction of the Government with my official transactions was strongly md
unequivocally expreesed. I remained quiet, though I much regretted the denial,

But, upon the publication of the sentences pionounced by that ( con-

duct and character were immediately assailed by hirelings in the public prints,

in the most wanton manner, by whom paid or by whom countenanced it is not

at this time necessary to inquire.

These most injurious and slanderous publications imperiously called on me

again to demand a Court of Enquiry for the vindication of my character, as

well as to pursue other suitable means of redress.

This demand was granted, and I have been for several weeks before you, gen-

tlemen, laying bare all my public and piivate transnetio s for man;. . and

that nothing might be kept back, I have without complaint permitted enquiries

«o be instituted into every vague rumour affecting my honesty or my reputation.

With these preliminary obseivations, l will now proceed to examine in a geue-

ral manner the subjects brought before this Court, in the order in which they are

presented by the standing interrogatories.

On this point, the testimony of Joel Abbot, who professes to know nothing him-

self, but speaks of rumours of Jackson, Fullick, Leman, Win-ate. and Carlisle,

has teen given to the Court. The protessed object is to prove that ei r;ain

paints, and oils, and also certain lumber, the property of the public, had been

used by me about some buildings of my own. It will be found that no one of

these witnesses undertakes to swear that any thing which he knew to be pub-

lic property was ever used by me for private purposes. They testify lo tneir

suspicions and impressions, and state the circumstances which led to them.

Instead of stopping to examine this evidence, and tn show that i' proves no-

thing, which indeed is sufficiently obvious, 1 request the attention ol the Court

to the evidence of the witnesses called by myself, who will be found, I trust, tc

have given a satisfactory refutation to all these accusations.

Mr. Tolmau the Mastei Paini r of this Yard, was employed by me to super-

intend the painting and glazing of rpy houses. He has sworn that he, and hi;

late partner Park, furry . I procured all the paints, oil, jlass, and putty,,

which were requisite lo. this puipose, and charged them to my 'private account^

*nd for which I paid them the full value ; that some nf the paintsand otb'r a--
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des were at first placed for safe keeping in the public stores in the Yard, that

he himself mixed my paints and thence distributed them to my workmen,
' ut as

soon <is one of my houses was in a state to receive them they were carried

there. He expressly d< nies ever having authoiized any of the men to take

the public paints or other articles, and if they were so taken, it was done
without his knowledge. He is corroborated by Hopping and Hammond, two of the

painters employed on my buildings, who stated that although they woikedon-

them, and had as good an opportunity as any one of knowing the fact, that no

public paints or materials were used to their knowledge. Ami Hopping swears
that the paints which he and Fullick used, were brought by him from Park and
Tolman's store in Boston for ine, and Mi. Tolmarj swears that the public paints
were not removed to the shop outside the Yard till the August after Fullick

painted there.

For no other purpose, but to exhibit a specimen of the sort of evidence, by
which it is expected, or at least it is hoped, to fix a foul stigma of peculation on a

public officer, I beg to refer to the testimony of Jackson.

After his first examination, and after an interview with Mr. Abbot and other

persons whom he consulted on the subject of his testimony, he again came for-

ward and swore that he painted two rooms and a flooi for Mr. Josiah Barker
and a floor for Mr Caleb Pence, and took the stoik from the Yard by the order

of Mr. Tolman.

Now, Mr. Tolman swears he never gave sueh orders, nor knew of* any stock.

being taken. Mr. Barker swears that Jackson painted only one room foi him,
and that he paid him, Jackson, for materials and labour ; and Mr. Pence swears
that Jackson never did paint for him, but that he yellow- washed his kitchen and
one or two upper chambers one evening ; that he, Jackson, said he procured the

yellow ochre at his father's, a painter, whose sbop was near Mr Peirces, and
Mr. Peirce swears he paid Jackson for his labour and stock. I ought to add,
that Jackson was a workman who had been discharged horn the Yard for im-

proper behaviour.

From tiie testimony of Mr. Caleb Peirce, Mr. Ebenezer Barker, Mr. Remick,
Mr. Tapley, and Mi John Peirce, it appeals thatthe three loads of timber spo-
ken of were the private property of Mr. Tapley, and not being found to be of a

quality prescribed by his contract with the Government ; that they were surveyed
by Mr. Barker for Ms Tapley, and were paid tor by me, and Mr. Peirce testi-

fies that the dry plank were paid for in other lumber ot equal value ; and many
witnesses testify to the return, without injury, of some sticks of timber bor-
rowed to aid the moving of a building.
Mr. Peirce, Mr. Vamey, Keating, Shannon, and others, fully explain the vari-

ous instances of supposed misapplication of public property testified to by the

discharged and disappointed workmen, Lemon, Stetson, VVingate. and Carlisle.

It is only necessary to add that none of the witnesses, not even Jackson him-
self pretends, that if the fact existed, it ever came to my knowledge, that any
person in my employment ever took the least quantity of property of any kind
from the public stores for my use, except the borrowing of the store keeper the
lumber and nails as mentioned by Peirce and Keating.

There may have been in some instances exchanges of materials, made amon°-
the workmen, to suit their temporary convenience, and without any detriment

happening to the public.

That such irregularities should have taken place, is to be regretted, and if any
vigilance had been wanting to prevent their recurrence, upon their being made
known to me, I might be considered censurable. To the consentaneous testimony
of all those witnesses, I appeal to prove my absolute prohibition of transactions
of this nature, and the uniformity of my efforts in checking the first appearances
of deviation from the rules I had prescribed, wholly to prevent petty affaiis of
this description among workmen employed in a large national establishment, or
to prevent their doing little jobs for themselves, you Gentlemen who have

superintended them must be aware, is beyond the powers of any man not endued'
with the eyes of Argus and the hands of Briaieus.

I feel, however, the consciousness of not having omitted any precaution which it
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became a Commander of such an establishment to take. There are, howew.
|wo instances mentioned by the witnesses, which may call foi a lew remarks
they are the borrowing lrom the Yard a thousand feet oftimbei and I quantity
of nails, to which 1 have just alluded, for the purpose ofubing upon one of my
houses in the year 1817. The circumstances under wh ch the mle of the land
to the Government took place, appear in the testimony of Mr. Orowoinshiel 1 and
Mr. Binney, and upon which I shall make a few obsen ationi herein

For the present, suffice it to say, thai 1 bad purchased some land adjoining the

Navy- Yard, by desire oi the Secretary of the V.m, Wflh a ne« thai it ihould

ultimately become a part of the Yard When, therefore, a brick bouse was
building on this Ian 1, and the person employed by me to furnish the lumhei
unable to provide immediately that »\ nidi was immediately wanted, 1 iii I direct
the small quantity to be taken, and gave orders that the then surveyor, Stetson,
shoula keep an account of it, so that I might stand chai id its i

until .eplaced; and it was in fact replaced by Mr. Fence, as sworn to by linn,
in a shorttime. In like manner some nails being wanted for the sum.

they were borrowed of Mr. Keating, and were afterwards returned, as he bas

fully stated. I hope there wa> nothing censu able iu this, especially when toe

land itself had bee. bought by me foi the convenience of the public.
The second standing Interrogatory is pointed to tne employment of the artifi-

cers and labourers ol the Yard for my private purpose>, while paid by Govern-
ment. Wmgate, of all the witnesses examined, is the only one who gives coun-

tenance to the allegation that labourers and mechanicks were borne for pay on
the public books while employed ny me iu my own affairs ; and he stateshis be-

liel that bis own name was not taken off those books, while he was in my pri-
vate employment. In the first place Keating, whose business it originally w as

to attend to the mastering of the men, testifies, that he was provided with a

took, in which to keep the accounts of those men, who were in my employment ;

that he is positive that all those, thus employed from time to time, were taken otf

from the muster book, ami that none were borne, for pay on mine and the public
account at the same time. This is fully corroborated by Mr. Tolman, Mr. ivi.ee,

and Mr. Shannon, and by several of the workmen themselves; and they state

that particular directions were given by me to preserve correctness and accura-

cy in this respect. And »lr. Peirce testifies, that even Wmgate himself, whose

spirit and temper aie quite apparent, was taken trom the public rolls on e\erj

occasion that he worked on my buildings, and their private bills and receipts

given to me, must put this matter entirely at rest.

.Not a particle ot evidence has been given to show that the working oxen (of
which something was said) were ever employed on my private business with my
knowledge, except when they drew out and bacK timber which was u>ed in mov-

ing the buildings, and the propriety ot that employment, 1 believe has beea

amply proved, nor was their employment in hauling into the Yard the gravel,

from my cellar to make the road, more reprehensible. If it were an advantage
to me to have the gravel removed, it was a far greater one to the public It cost

them nothing but the expense of carting, and effected an important public

object at the same time.

That these oxen were employed (while the carts were loading) to haul a few

heavy stones, which could not be moved by hand from the wharf to my build-

ings, has appeared in evidence. This employment was however unknown to

me, but the witnesses state that no delay of the public work ensued from thofl

using them. Some pairs of working oxen, belonging to the public, standing by

with their yokes on their necks, and for the moment not employed, wen taken

by persons in my employment to move the distance of a lew rods, some stones

too large to be moved without some such aid, and this too without my knowledge,

and this is a charge of public peculation !

Before passing from the consideration of the subject brought into notice unle:

this interrogatory, I ought to state that the occasional employment ol some ot

the men or oxen, in hauling and sawing wood, by the officers under my command

wasjustified by the nature of the services. It was done for the puipose ot iu..

king available those allowances which are granted by the Government,



44

So, also, I consider the occasional employment of any of the Yard men, in euU,

vating and embellishing tbe puplic grounds, I thought it not only ornamental, bu'

useful to i his establishment, that trees should be set out. These have been

bought at my own expense to an amount exceeding one hundred dollars, and
tbeii probable utility to the public in my opinion justified using the time of one
of the men in planting and afterwards taking care oithem

v hen I was appointed to this Yard, I found here an extensive garden, which,
as I understood, had always been cultivated at the public charge, whatl found
had been done during the summer months, I continued to do. The limits of
this garden however have since been much contracted by my directions, but I

should bave thought myself as culpable in suil'erine it to have gone to waste as
to have permitted the fences or public buildings to have fallen, when by a little

attention and occasional repairs, they might have been upheld and rendered
useful for future years.
A command such as I have the honour to hold, necessarily embraces some dis-

cretionary power, on subjects of this character ; particular rules could not be

prescribed for every case, and while public utility is consulted and sound dis-

cretion exercised in relation to them, neither the Government nor people, I

am persuaded, can have any reason to complain.
Ni ylect of duty in the examination of public accounts, in the survey of pub-

lic stores, in superintending the employment of the men, and the property con-
fided to their charge, has been attributed to me. Nothing of tact, but some-

thing that rumour has embodied on this subject, has been brought before the

Couit.

The extent of the duty of a naval officer commanding a Yard, was not defi-

nitely pointed out when I received my present appointment. Usage had re-

quire! that all accounts should be approved by him ; but as most of the articles

wante ! for the service were procured by requisitions on the .Navy Agent, the

Commandant could not usually be expected to know the exact quality and pre-
cise value of these articles. Unless bred amechanick and practised as a mer-
chant, tire relative value and fluctuating prices cf various arti :les will often lie

beyond the knowledge of an officer ; and, in fact, such skill and such knowledge
are not, as I believe, required ; and I presume could never have been anticipated
as necessary requisites in the character of a Commandant of a Yard. The par-
ticular duty that I supposed implied by the "approval of accounts,

1 ' was offi-

cially to make known that the article itself had been received for public use in

consequence of duly authorized requisitio s. If it were not so, the office of a

Wavy Agent would be entirely useless. I believe that the Government estab-

lished this office with the express view that the skill and judgment of a mer-
chant should be exerci.-ed for their benefit in procuring those articles which
were wanted for the service ; and that the commanding officer cannot be re-

sponsible for the prices which may have been paid, where he has no personal
interest or agency in the purchase. But it has sometimes happened that an
article was wanted for immediate use, and ti-,e delay of sending to the Na-
vy Agent being attended with much inconvenience, a supposed faithful per-
son has, in a few instances of this kind, been employed to make the selection ;

and the account, when approved by me, was sent over to the Agent for pay-
ment. Had the price in such instances been excessive, I presume if I had not

detected it that he would, and would have refused payment until inquiry had
been made. It has however happened, that in two or three cases'some small bills

have in a course of years escaped nis vigilance. But I beg leave to add, that

whatever may be the exact measure of my duty in this respect, I have in all

cases where the article purchased was of value, personally attended to the qua-
lity and the price, ami have refused to certify the bill< if I thought them too

high ; and there is no one who knows me, but will say that I acted with as; much

fidelity towards the public as I shoukl towards myself, if the purchase had been

for my private account.

In the survey of the public stores, prescribed by the regulations and instruc-

tions relative M to the United States Naval service," it has been my endeavour
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to comply in every minutia to what has been prescribed. \o deviation, lliat 1

am aware of, has taken place ; unless sanctioned by tin previous authority
the .Navy Board The testimony of the officers employed in perl I mis

duty, completely refutes the supposition ol neglect. And the i uint

found on hand at the last survey, which would, at the hist view oj it, stiiLr an
uninformed person with some surprise, is explained by the witnesses in a .-.iti»-

factory manner. It arose from the officers' including those articles which nad
been issued for expenditure on the books, though not actually expended, with
those which remained ; and I now advert to it only to show the particul
with which every article in the Yard was examined.
Nor am I conscious that I have been w anting in an early and unremitted at

tention to the employment of the men ; nor in any endeavours to prevent the

purloining of pubic property.
It is not my wish to arrogate to myself any merit for the strict performance of

duty, that my country has a right to require of me. But if vigilance has
been carried so far on my part as to lead workmen to think it bordered on

rerity, and to cause in their minds a belief of unnecessary restraint, which with
the evil disposed has led to the uttering of un I complaints, I may ba
allowed to say that such conduct on my part is hardly deserving of reproach.
Some explanations may be requisite in respect to the deviations from the late

regulations providing for mustering the men. It was required by the orders at
the Jlst Junuary, 1821, that the Lieutenant of the Yard, or in his absence, the

Master, should attend the muster and keep ihe check, and that the Clerk of the

Yard should call the roll.

At the time this order was received, there was no Lieutenant of the Yard .

there was a press of public business, and it occurred to me, as there was a su-

pernumeiary master at the Yard, whose disability prevented his being ac-

tively employed, it would fall within the spirit of the rule to devolve this duty
on him, and thus prevent the permanent Master of the Yard being taken

from his othei important duties ; and Keating who had long been employed at

musters in calling the roll, and whose merit consisted in keeping it with

accuracy, was suffered to continue it. This was virtually what the re»tila-

tions required. Both the individuals thus answered to the objects intended, and
were checks on each other, and responsible for the faithful discharge of this

duty.
The next subject of inquiry under the Interrogatories of the Court is, whe-

ther the requisite measures were taken lor the detection of Mr. Fosdick -
fi

upon the Government, and the recovery of satisfaction for the Uniteil States, or

that Captain Hull nad any improper connections or collusion with sun .

in his said fraud.

When I took the command of the Yard, I found Mr. Fosdick paying the men,
he had been permitted to do it by Commodore Baiubridge, he was high in his

confidence, and he was recommended to me in the strongest terms by Mr Brad-

bury, who had known him from a child and had brought him up in his conn'

house. I continued him in his employment. Afterwards Mr. Deblois paid the

men for some months, but he was not well acquainted with them, was very slow

iu paying them, and much time was lost in doing it, which became an oci

subject of complaint on my part. At a subsequent time he asked me il 1 was wil-

ling that Fosdick should resume thepayment of the men, I consented, for hi ki

them well, dispatched his business very fast, was an excellant accountant, ind

1 had perfect reliance on his integrity. No man ever complained to me that he

was obliged to signa blank pay roll, or that he was oppressed or injured by Mr.

Fosdick; in fact he was as much respected as any person in the Yard, and the

first suspicion I ever had of his dishonesty was when Mr. Barker told me of tiic

examination he had made of the rolls a year alter Fosdick left the station.

As soon as I knew of it, I immediatelly made the necessary arrangements i

secure what pioperty he had in Boston, as appears by the testimony of Mr.
Blake and Mr. Bradbury, and set off for New-York ; and there, alter much diffi-

culty^ I procured the arrest of Fosdick and the assignment of his property. \
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one knowing the steps pursued by me, can believe that t neglected any measures

for the detection of his fraud, much less that I had any improper connection

or collusion with him And here 1 would appeal to the testimony of the Honour-
able Brockholst Livingston, one of the Judges of the Supreme Court of the Uni-

ted Stales, and to that ot the Honourable David B. Ogden and Robert Tillotsou,

Esquires, of the City of Mew York; on all whom I called to procure their aid

in arresting Fosdick and secui ing his property. Judge Livingston says,
" that the

said Isaac Hull, did manifest at the time a high sense of duty and a very ardent,
and as this deponent then thought, and still thinks, a very sincere and earnest

desire to tiring the said Fosdick to justice, and to secure the United States from

any loss in consequence of Fosdick's misconduct ; and that it appeared to this

deponent that he put himself to very great trouble in the business, and no one

could have evinced greater solicitude and anxiety under the same circumstan-

ces ; and that, as fai as came under his observation, he acted in every respect
as- became a vigilant, zealous, and faithful public officer. '' And Mr. Ogden, aftcf

narrating at length my course of proceeding in New-Yoik says,
" that it

is now, and always has been, his opinion that the prompt and vigilant conduct

of Captain Hull, and the vigorous measuies pursued by him, had been the means
of saving the Government the moneys which had been fraudulently taken by

Fosdick, and that in his judgment Captain Hull did ma idlest a strong desire to

pr.otect the public interest, and a high sense of the duties which were imposed
on him by tnis unfortunate business, and a firm and fixed determination faith-

fully to discharge these duties with a single eye to secure the Government

against loss.
1
' To the same effect is the testimony of Mr. Tillotson.

Indeed, had a corrupt connection existed between us, it could not have been

concealed.

At this period of time, when I look back upon the things that are passed, I

do not know a measure neglected or means overlooked in procuring the settle-

nieut with Fosdick. And a settlement I was greatly desirous of procuring,
because Mr. Blake was clearly of opinion that in a couise of law not half the

amount could be proved and recovered.

In the many instance> of public defaulters, of cashiers of banks, and other per-

sons who have been guilty of great peculations, and who might easily have
"been detected, if the officers placed over- them had suspected theii corruption,
i do not remember a single case in which the recovery lias been so complete as

in this: I draw two inferences from it, the one that Fosdick was not the extra-

vagant man he has been represented, or the sums thus obtained by him from

time to time would have been constantly expended ;
and the other, that much

more than ordinary vigilance was exerted in procuring satisfaction for the United

States.

Lieutenant Abbot has accused me in the most direct and positive terms of an

impioper connection and combination with Fosdick, and he has also stated that

the witnesses from whom he expected to support his charges against nie "were

mostly near my person,'' I now appeal to this Court with that satisfaction

which integrity alone can afford, whether a single witness can be selected, not

only from those about my person, but from the long list who have been examined
who either believes, or who has even a suspicion resting on his mind that I was

guilty of any such collusion, with two exceptions however I admit ; and since

there are exceptions, if I had been kindly permitted to have chosen for my-
self who the excepted persons should be, surely I should have selected no others

than Joel Abbot and David Leman, the one who from pride or obstinacy, or

some compound more bitter than even Druggist Elliot can prepare, swears he

will believe every thing against me ;and the other, wdiose malignity is as aparent
as his ignorance Lieutenant Abbot states no fact upon which he grounds his

belief, but Leman does state that he repeatedly refused to sign a blank pay roll

which Fosdick with much vehemence requested him to sign, and that in conse-

quence ot it, 1 enquired ofhim why he did not sign the pay rolls, and he replied that

if he signed it in blank, he would be paid only $2, and the roll would be filled

up with $2 50, and the Government would be defrauded ; and he states I repR*
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ed that I did not know that he was to have more than .$2. To analyze and com-

pare this man's testimony, and show tlv gross improbability >>i it to Hie part,
which relates to Fosdick as well as to myself] would be ive

been necessary, if other facts were not before the Court which pi tlei lly a

thiow it

On being cross-examined, he says he commenced working at an agreed price
ef $2 50 per day, on the 17th of May, l«16, and continued to work for Ihrei

four weeks, during which time he signed the pay rolls; that he wi is nevei .i-ked

to sign but one blank payroll, and that was about the fust Monday ol June,
that he received his money from Fosdick, and there were nami .nk

upon the roll both above and below his nun. What is the fact howevei
'

The very roll he speaks of was kept by Mr. Deblou, who at that time paid tho

men; the whole of it is in his hand writing, and Leman'* name IS the verj
:

»n the roll; and Mr Deblois swears that Mr. Fosdick nevei bad .my tim g to

do with his rolls, f> r he always paid the men himsell ; and that a blank roll

ver was signed by any man while he paid the men. I do not now remem
having any conversation with Leman on the subject of his daily w ig>s at rJial

time, and certain i am that none such as he describes ever did tak< plai e ; but
thi.- I ihink is highly probable, as the usual price ol the skillul carpenters at

the time was -2, that his name was filled up with that sum instead of $2 JO,
and his difficulty arose in getting the mistake corrected.

Leman says when Fosdick asked hiin to sign the blank pay roll, it was tire

general run of talk that excited his suspicion at that time, and Mr. Fosdick'a

vehemence confirmed him in the full belief of Fosdick's fraud ; which full be-

lief, however, he swears he never communicated to any one. But being parti-

cularly called on to state by whom such complaints were marie, he can name no

person who ever had complained of Fosdick but Leavett. i\ow, the fact is,

that Fosdick for many months previous to the time of Which Leman speaks, had
not paid the men, and th» complaint of Leavett, which it is evident Lemaa
picked up from Abbot's trial, as he refers to Mr Barker's testimony concerning
it, was not till the year 1M8, two years after the time sworn to by Leman,
was then made to Mr. Baiker himself, and not communicated to me Leman
also states, as another reason for his belief that I was concerned in Fosdick's

fraud, that one Sawyer had stated in his brother's shop, that he had been paid

§3ot a Satuiday for making over weight in iron. But on Examining Ins broi

ther, it appears that ifany iraucl was committed by Sawyer, it was long belore

I took command of the Yard.

Thus much for the accuracy, credibility, and pure motives of the only wit-

ness who believes, and states any reason lor his belief, that 1 knew the men were

required to sign blank pay rolls.

1 assert, without the fear of contradiction, no man ever did complain to me
that he was thus compelled ; nor did I know till after Fosdick lelt the Yard and
his fraud was detected, that the men did sign blank pay rolls, as 1 never ex-

amined them till they were all filled up and made ready for my approval, for it

was not my duty to examine them.

This fraud was commenced by Fosdick while Commodore Bainbiidge had
command of the Yard, and was practised also under Captains Shaw, \V.

Stewart, Wadsworth, Claxton, and Kearney ; and though the amount of

fraud committed by him under these gentlemen was comparatively veiy small,

yet it is sufficient to show that their mode of examining and approving the

rolls did not differ from mine.

Indeed, never was I deceived in any man more than in Mr. Fosdick ; nrver

was there a man in whom was reposed more confidence, and happy am I that the

evil consequences are no greater to the public or to myself.

Under the last standing interrogatory proposed by the Court, I am accused

by Lieutenant Abbot of being guilty of oppression towards those under my com-

mand, and of withholding from them a.lowances to which they were entitJ

Cruelty and disobedience of orders are in effect embiared by these charges.
The correspondence carried on with the Auditor and Secretary of 'he
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Department, down to the last of the year 1820, has been laid before you ; ana,

from it, it will be perceived with what justice this imputation on my character

and feelings has been made. Having.serious doubts as to the true construction

io be given to the several directions emanating from the Department, and

anxious to gratify every proper wish entertained by the officers on this station,

I sought explanations at the proper fountain. Those which were given afforded

some latitude, and I fell authorized under them to make the allowance of cham-
ber money to October, l82o. The Auditor then informed me that the course I

had pursued was not warranted by a correct exposition of the orders referred

to. And in November of that year came the general orders in relation to al-

lowances, which none but those wilfully obstinate could affect to misunderstand.

The general kindness and leniency manifested towards those under my com-

mand, I believe all the witnesses have satisfactorily established.

To dwell further on this subject is unnecessary, nor is there even time to no-

tice the grievous oppression practised upon Mr. Leman, who was compelled to

come to work at sun-rise, (according to his agreement,) merely because I wished

to get a good day's work out of him.

Connected with the enquiries of this Court, but not immediately embraced by

any of the general interrogatories, is the case of Lieutenant Percival

It has been alleged against me, that having permitted hiin to go abroad, I

refused on his return to approve his account, unless he would agree to allow rae

part of it by way of douceur, and that 1 actually received from him the sum of

J|
1 26 lor passing the account. Tlus base sca'idal is perfectly refuted by the tes-

timony of Lieutenant Percival. It is true that Lieutenant Percival, who had

been a highly meritorious officer during the war, was permitted to go abroad at a

time when there were from 8 to 13 supernumeraries attached to this station, for

whom little or no employment could be furnished to keep them from idleness.

In his going abroad, I disclaim all personal interest. I gave him no reason

to believe that he would receive his pay during his absence, or that I thought
him entitled to it ; and the sum I paid him for services as an agent was sufficient

to have procured another person perfectly competent to the business.

On his return I refused to approve of his public account, until he wrote to the

Dej) rtnieut on the subject. I did not see the letter he wrote, but I presume that

it fairly stated his case, and considering him attached to this station during hi?

absence ; his name having been constantly borne on the books of the Yard, I did

allow his account on the leceipt of the letter from Washington in answer to his

application.
1 did object also to his private account against me, and would not settle it till

certain items were struck out, as improperly charged to me.

Far be it from me to wish to leave on the mind of any uptight man, even the

shadow of suspicion upon my motives. I do declare then, upon the honour of a.

gentleman, that the two accounts were never blended, and the settlement of the

one was not connected with the allowance of the others. The fact was this,

Lieutenant Percival had sold to Colonel Aspinwall the property of which he had

the charge, for a sum about sufficient to defray all expenses, including his ser-

vices, to be paid for by drafts upon Colonel Aspinwall, payable at different pe-

riods. Lieutenant Percival'sprevious management of the business not having been

approved by me, he, to secure himself, arrested the funds by subjecting the pro-

ceeds of the sale to his own drafts only ;
but to ma ifest his integrity, he stipu-

lated while in England, and wholly unknown to me, that the drafts should be

drawn in my favour only. To enable him then to obtain the amount due him-

self foi his own set vices, it was necessary to procure my endorsement of his bills,

which I refused to do while his account contained the objectionable items. He
resisted it for a time, but at last, when on the eve of quitting the station, in the

frigate Macedonian, he struck out of his account the items I objected to, and I

endorsed his bills upon Colonel Aspinwall ; and he then sent me the amount I

had been overcharged, which he realized on the sale of his bills of exchange te

Winslow, Lewis, & Co.

Another subject also of little consequence, but of some notoriety, is the sup-

ply of medicines for my family.
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Oae of my family, a long beloved inmate in it, was taken sick,

perfect confidence in the thru physician of the Vanl, I tot

Danforth to attenl her ; he refused to have tbe

before that time had always been used in the family, and im
curing them at an apothecary's agtecably to his pros, ription. I

and after that, from tune to time, the medicines requi
|y generally were procured at the same place; and 1 1 the

long and well known custom of using tbe public medicines in the fat

cers attached to the different stations, .is at perfect liberty to charge tl.

cities in the present instance to the Govei ament.
•

Th.e evidence of the late Secretary of the Navy, together with tl

of Suigeons Marshal, Hunt, Thorn, and Parsons, ol •!, Vi. .

the custom for a series of years of the Surgeons purchasing t-

ent apothecaries for the family of a former commander of this italic

pense
of the Government, is, I think, a complete justification of rnj eon m

and the general Naval order of May 1th, 1821, virtually reco.,. custom
while it abolishes it. That I did not believe 1 was doing wrong, my conduct in

the settlement of the account fully proves, and the allowance of the bill by the

Government without objection, puts an end to all doubt on the subject.
That some of these medicines were cauied by my family when thej travelled

to Connecticut, in September, IS 18, 1 do not doubt ; but there is no truth in the

insinuation that medicine had been sent to, or used by, any persons out of my
fanily.

The testimony before the Court on the subject of the conversion of public pro-

pe;tj to private use, and of the employment of the men, <fcc. havinc i -en

considered, 1 beg leave, in this place, to say a few words on the causes which

led me to become an owner of real estate in the neighbourhood of the Navy-
Yard. Soon after I took the command on this station, I found certain shops

: and houses in the vicinity of the gate, a perpetual nuisance. The one, affording

easy and convenient receptacles for public property stolen from the trd,

frjf which liquor was given inpayment, and the other, being disorderly establish-

ments, which were the haunts of the dissolute and wicked, and by whom the

thoughtless and unwary were constantly tempted. Their certain effect wa-

desti'oy the spirit of discipline and subordination among the men.

I made various attempts to remove them, but without success ; till at last, being

satisfied that no reform could be effected unless the places were under my i

control, 1 determined to purchase them ; and in doing this, I do sincerely *ay

my motive was the public good. When the Woodward Estate was offered

sale I was extremely desirous that it should become public property, and 1 made

repeated applications to the Secretary of the Navy to purchase it. At first he

entirely declined, on the ground that the places for the permanent establishn

of the great Navy-Yards in the United States not being fixed, he felt unwarranted

m extending the public property at Charlestown. But afterwards he requested

me to make the purchase, and agreed to take as much of the land at a fair valua-

tion as would straighten and improve the south west side of the V u I. provided

• I would take the old buildings on it. Acting under this agreement, I purchased

this' estate in the summer of 1816, and in tbe fall of that year, the Secretary :
>ave

the directions to have that part of the land which he had agreed to take,

"praised and setoff to the Government.

^ The Navy Agent did not act in the business till the ensuing spring, when he

directed the/line to be run; and in April the work wasco,

The appraisement was completed in June following A brick tenement was

erected on the land taken from the Woodward Estate, for the families ot the

warrant officers attached to the Yard, and the Yard itself was put ID complete

order on that side during the course of that and the ensuing season ; in d

which the labour and materials mentioned in the loose memoranda ot .Major

Gibbs, were for the most part la out an :

expended.

In the whole course of this business, 1 acted with upright motivi

strong desire to increase tbe value of the Navy-Yard to the United States; atd
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no act in relation to it wai done by me, in which the public were concerned,
that was not communicated to the Secretary of the Navy and the Navy Agent
of the United States.

The small piece of land near Chelsea Bridge, I purchased when the gate was

opened on that side of the Yard, from similar motives as above expressed, and

1 repaired and added to the old house on the premises, and put in it respectable

tenants. These purchases, so far from being profitable to me, have been a bill

of expense, and I cannot sell the estates at their cost. The lands were mort-

gaged for security to the vendors, and so far as I have paid for them, I have been

obliged to sell property yielding a better income than this.

And when 1 am charged with a disposition to enrich myself by the plunder of

the public, it may be allowed me to appeal to the actual amount of all my pro-

perty, connected with my known habits of life, and I now declare that 1 am worth

less than when I took the command of this Yard. That my whole property, af-

ter twenty-four years of public service, does not amount to £18,000, including
all my pay and prize money, and every species of estate. If there be those who
think that I have not well earned this small competency for myself and family,
1 shall still not indulge in any complaints. But the change of seeking to increase

it, by fraud and pilfering, it is my duty to repel.

Upon the whole, when I carefully review my conduct in this affair, though I

have much occasion to regret that a single individual should have suspected me
mean enough to have willully taken the public property for my own private pur-

poses, I see no injury the United States has sustained. The few articles bor-

rowed with my consent and afterwards returned, I should with the same free-

dom have lent to Mr. Gray, to Mr. Harris, or to Mr. Devens, under similar cir-

cumstances ; and if a ftw pieces of lumber, or a little paint or iron, belonging t«

the public, have been iuadvertently used on my houses without my knowledge,
ihe Government have had much more than an equivalent in the free use of the

buildings belonging to me within the Yard. But I humbly insist that the pub-
lic have been greatly benefitted by my purchase of the real estate, and this is ful-

ly proved by the clear and satisfactory testimony of Nathan Adams, Esquire,
and also by that of Mr. Barker. Instead of a disorderly, corrupt, and corrupt-

ing neighbourhood, and an inconvenient entrance, they have a convenient ave-

nue and a quiet and honest population ; and the good effects of these measures
will be felt as long as vigilant officers are found to guard in like manner the pro-

perty of the public, and the discipline of its servants.

Having examined the various subjects growing out of the evidence Before

the Court in answer to the standing interrogatories, and having made such a
brief comment upon them as they appear to require, I am brought at the clost- to

the consideration of Lieutenant Abbot's letter and his testimony consequent
upon it, which letter I regard as in truth the basis upon which the present pro-

ceedings are founded, and I shall therefore examine his charges ani his proofs.
While I feel that the arrest and trial of Lieutenant Abbot, previous to any

enquiry into my conduct, has excited a popular feeling in his favour, and of

course has cast a shade on me as though I had avoided scrutiny, and this ex-

citement hath been continued by artificial means, and Lieutenant Abbot has
been from time to time complimented upon the purity of the motives he assumes
to himself, yet I trust a patient examination will show, not my friends, not the

Government, not the public only, but the active supporters of Lieutenant Abbot
themselves one and all, that the piercing eye of Captain Porter, looked into

the heart of the man, and at a single glance anticipated the conclusions which
the present investigations will establish on an immovable foundation.

The first letter ot Lieutenant Abbot to the Secretary ol the Navy, bears date
on board the United States Schooner Alligator, October 4tb, lo.il, in which
he concisely states " thatfrom various circumstances, the inference is so apparent
to his mind that the copper deposited at the Navy-Yard, Charlestown, it care-

fully examined and surveyed, might so far fall short of the proper quantitj, that

he feels it his duty to make this communication ;" to winch It tter the >ecietctry

replied on the 12th of November following, desiring him
" to communicate more
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explicitly the circumstances which excited his suspicion, stating in det\i!

Whatevei iniormation may be in his possession on tin- iubj<
I o this request, the letter of Lieutenant I boot, of the 1 1th ol January, IMS

is the professed answer. He beg ns by Baying) "in makiug tin- report ol I

it is impossible to convey my nnpiessions ol things without alludin

sutijeets, and even with all the paiua 1 an able to take, n is impossible lo. me
by writing to convey any thing like a full representation of thin \

stating, "if there are any general expressions which you may think i

eonfiimed by tacts, on intimatiou ol your w isb, I think there w ill B ultjr

in supplying them, of a nature to satisfy any reasonable mind ;" and be then lis-

tinctly adds,
" I have carefully abstain <l m tuf general expression uhu

not J'ttl autiionzed by facts to state. " He then enumerates severs .luu,
to wit :—

First. That there had been rumours for several years at the Na\y-\
that ail was not right with regard to the copper, which rumours, be b< u

he first came upon the -tation

Second. That Fosilick had much to do with the rop, the coppi ;

specified as a means by which he might have obtained part of his money.
Third. That coppei had been seen in Boston, with the Navy-Yai I mark ; and

that the necessary means had uot been taken to recover it.

Fourth. That proper suiveys had not been held on the copper for several years.
And at the end ol tne letter, he states that the survey then holding on the cop-

pei, might be far from correct, "because the mismanagement might have been in

the account? ol receipts and expenditures of the articl , which were for a long
time entirely m the hands of Mr. 1 osdick, and the book which he kepi «^s lost

or mislaid, and lor aught he knows destroyed."
J'hus far he details the circumstances relative to the suspected mismanage-

ment of the coppei, and which, by tne mannei oi communicating bis iiuoim ,

he would lead the Secretary to believe were in his possession at the time ol

ing his letter of October 4th, 1821. Certain other subjects are also submitted

to the Secretary in this letter, which will be examined in t'nei, order.

Fearing that he had not been sufficiently strong and explicit in hi.- letter of

the 11th J-inuary, he wiites again on the 19th, to the Secretary, and says,
"

I am
"
acquainted with such facts and circumstances relative to the conduct ol Captain

"
Hull, that I daresay u Captain Hull should be brought to a Court Viar-

"
tial, he must inevitably be disgraced. I beg leave to remark, that things have

"
got to such a ciisis, that Captain Hull cannot remain on this st itiou much lon-

"
ger, without being himself, or having others disgraced. M batever measures

" the Government may see fit to t. ke in consequence of this communication, it

" will not be for me to call in question
—I can only say 1 have done my duty.''

Not satisfied with this, a duplicate is sent to Dr. Trevett at .New-York, to be

by him forwarded also, to the Navy Department ; and in his leMer to Dr. Irr-

vett, he sa\s,
"

I am very confident that there can be established a connection

"between Captain Hull and Fosdick, that must damn Captain Hull if he it

"
brought to a Court Martial." And again he writes the next day to 1'r

Trevett, in which he says,
"

I wish you to lose no time in forwarding thai letter

" which 1 enclosed to you, to the Navy Department ; 1 wish it 9 now."

And then in italics, "i know 1 can substantiate aery thing I have said in it.
9

And afterwards adds, ''1 despatched that letter to you, the moment I was con-
" vinted I could substantiate it : 1 have now additional testimony andwtL
"character to support me. It is, therefore, all important that lettei ihould go
«' to tne Navy Department immediately.

" Which letter, Dr. Trevett foi
•

with some kind advice of his own, to enable the Secretary "to act with pro-
"

priety in this exigency." To give the last blow, Lieutenant Abbot Ira

ately after, set out for Washington, to see the Secretary himself, but was si

on his arrival at New-York, by meetinp, Captain Porter, wh > had been del

ed by the Secretary, to enquire into the evils of which so long and alarri

detail had been made. I will not relate the subsequent proceedings v hk

ed in the arrest of Lieutenant AW
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implicate >ny i itegrity, I add one more fact ; that so early as the summer of

1821, «hilst at the springs, Lieutenant Abbot wrote a letter to the Secretary,

complaining of mismanagement of the copper at the Navy-Yard in Charlestown,
which letter, however, he saw fit to destroy

I begin by enquiring, then, what information Lieutenant Abbot possessed wheii

he wrote his letter of October 4th, 1821; about which time he sailed in the Al-

ligator, and returned the latter part of December following, and of course dur-

ing that time, had no mean? of acquiring new information.

In his testimony he states that in 1818, a little before the Guerriere sailed, he

heard in the Yard a considerable bustle about copper having been improperly taken

out of the Navy- Yard, but he paid no particular attention to it, and neithei recol-

lects persons nor quantities, and took no part in the conversation. Sometime
in the course of the summer 1820, he heard Bogman, Gunner of the Yard, speak-

ing about his going over to Boston and finding some copper there that belonged
to the X -ivy-Yard, he, Bogman knew from the mark upon it ; Bogrnan said it

had never been got back to the Navy- Yard, except about 14 lbs. of it.

In 1821, he had some conversation with Lieutenant Berry, and afterwards

with Lieutenant Caldwell, on the mode of surveying the copper ; the substance
of which, according to his own statement, is this: that the copper had been re-

turned as surveyed, the amount being taken from the Store Keeper's books, or

was to be returned without being weighed; and after that he says he had some
slight conversation with Keating, who, according to his own account, was very

guarded ; and lastly, that he heard reports before he went out in the Alligator,
but from whom, or what they were, it was impossible to say.

Without comparing his evidence with that of Lieutenants Caldwell and Ber-

ry, and with that of Keating, it is clear from his own story that he was in pos-
session of only one fact relative to the copper, from which improper manage-
ment could be inferred, to wit, that it was not all weighed when it was surveyed ;

and the otner things stated by him as facts, in his letter of January 1 Ith, L>22,
that there had been rumours tor several years, that all was not right with re-

gard to the copper, th-it Fosdick had much to do with it, that the necessary
means had not been taken to recover that which was seen in Boston, an<i that

the copper was distinctly specified as a means by which Fosdick might obtain

part of his money, were utterly without foundation.

To advert again to his testimony, when cross-examined on this subject, he
states that Keating told him Fosdick had much to do with the copper ; that

it was impossible for him, Abbot, to say from whom he heard his reports; that

he did not recollect who told him, the necessary means had not been taken to

recover it when seen in Boston ; that he heard it previous to October 4ih, 1821,
but never communicated it to any one.

Now, if Keating ever made the declaration as stated, it was after Abbot's re-

turn from the Alligator. He, accordingly, whatever idle rumours he had heard,
was in possession of no information relative to the mismanagement of the cop-
per, v. hen he wrote his first letter to the Secretary which he did not send, nor
when he wrote the letter of the 4-th of October, 1821.

On his arrival at Marblehead in the prize ship Maryanna Flora, in the latter

part of December, 1821, he says he was informed by Midshipman Bubier, that
the devil was to pay about the copper ; upon which the Lieutenant says he has-

tily observed,
" then my conclusions are right ," and that Bogman had come in-

to the Yard one night with a cutlass, who said he had been hunting for copper,
and had got a clue to a great deal more that had been taken from the Yard.

After receiving the Secretary's letter, Lieutenant Abbot professing to coi:

it as an order to collect information, instead of a request to communicate what
he already possessed, procures a formal introduction to old Keating, through the

kind offices of their mutual friend Doctor Trevett, with the intention of obtaining
what information he can from him on the subject. I found, he says, that Keat-

ing was very guarded, but I inferred from his manner that he thought all was not

ight. From this it follow?, that if there had been any thing wrong in relation
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otne copper, it lsceitain Lieutenant Abbot. , thl peri<
hie lettei ol January llth, 1 *2, knew aothii

his testimony. Ami here permit m
, *

suspicion that any fraud has been praci
a panicle of proof been offered of the

And further, that Fosdick had itsingl) in

large sums of money in managing the i

purchase it, and could not deliver it, but upon requi
taken it without the knowledge of Keating, who
had possessed this power, not u syllabli
not a hint, thatFosdick made any thing frorti

cessary means being neglected in recovt rios

n Boston with the Aavy-Yard mark, and which pro

copper bolts stolen by one ol the axraourt r'

Bogman and Armourei Peiice, is full to show I

used in the endeavours to recover it, and
When the copper was received at the Yard, soim

arid compared with the invoices, and marks ami dui

and that received from Mr. Revere was weighed it

surveys, the copper was so heavy, and it require*
the boxes and re-pack it in a propei manner, and the teason ui I

dead of winter, was so inconvenient for the purpose, 1 directed i

box^s need not be weighed, but they might b. estimated at the mas I

bers ; and in adopting this course I was authorized by the letter ol tl i
<

missioneis, under date of the 4th of .November, 1819. Thai there u ..

ciency in the copper the last survey clearly shows ; which
Lieutenant Abbot when he wrote his letter of January 111

But the assertions of Lieutenant Abbot in his lettei cone

and his declarations under oath, are not entitled to credit, rbl

ed in all his statements by Lieutenant Berry, Lieutenant C

Bogman, Midshipman Bubier, and Mr. Keating; and mon i

last, who expressly told Lieutenant Abbot, that till the coppei v.

the fact whether any deficiency existed or not could not tx in.

Lieutenant Abbot states in his letter as before mentioni . ttir

"survey might appear correct, yet it might be far otherwise,

"management might have been in the accounts of recei|

"which were for a long time entirely in the hands of I

"book which he kept was lost or mislaid, and for aught he knot

By this insinuation he eudeavours to cast a slur over the sui

the mind of the Secretary relative to it; yet, previous t>> tl

ter, Keating told him he had a true copy of that very book in .

for his own use, and containing the accounts of the receipts and expi
the copper; and it further appears that the original book itself, was in

hands ol Poctor Bates, the storekeeper, where it ought to h I ii has

since been compared with Keating's book, with the original invoice.-, and »

with Mr. Revere's bill, and they are all found to agree.

The next allegation in Lieutenant Abbot's letter, is that Fos. 1

:

"
pected by the officers of the Yard, for si. t,"

which assertion is twice repeated: and again hi

who recommended Mr. Fosdick to some office, did n

est. ThatFosdick was dishonest, is admitted, but that he v

dishonesty is denied ; Mr Abbot on being questi I

his information on this subject, says Doctor

years. Wyman, the Purser's Sieward, as he Masl i W

Sailing Master Ferguson appeared to, and Mr. I

least, Lieutenant Abbot himself, "according to bi

Of these persons, Wyman is dead, and Doctor l'i

Ferguson are absent : That Doctor Trevei: pected bi

fejrred from-any circumstances ; on the contrary, it ap]

timony, that his first su •
' |!



S4

at a dinner table, that he had taken up his connexion with the Yard ; thinking
a person would not leave so good a place, unless there was iniquity some-
where. In what .VIr. Ferguson appeared to suspect Fosdick, we are not in-

formed hy Mi. Abbot, and as to Mr. Keating, he was under a religious obli-

gation, not to communicate his suspicions, except to one person, and he
swears that on that account he did not communicate them; and Sailing Master
Waldo expressly swears, that he had no suspicions of him. As to Lieutenant
Abbot's own suspicion, which he dates as commencing at the time of his con-
versation with Doctor Trevett, after Fosdick dined with them. It should not bo

forgotten that he joined the Yard in January, 1820, at the time when Fosdick

quitted, and never met him but this once, after joining ; and at the time he saw
Fosdick in 1818, before the Guerriere sailed, he had so good an opinion of him,
as to employ him to make out his accounts for him ; but the feet, no doubt is,

that Lieutenant Abbot never did suspect him, and his first information on the

subject was, when he heard of the detection of his fraud; for the only thing in

which Fosdick is believed to have committed any fraud, was in the pay rolls,

which according to Abbot's own statement, had " not come to light," and the

evidence before this Court is beyond contradiction, that all the officers of the

Yard, with the exception of K-ating, not only believed him honest, but tbey

greatly esteemed and respected him ; and among his fiiends and by the public,
hib character for talents and integrity was not only undoubted, but appears to

have been elevated.

Lieutenant \bbot has also asserted in his letter, that for three or four years
before Fosdick left the Yard, (which covers the great part of the time he was
in it,) "it was known that he lived in great extravagance, expended several
" thousand dollars per annum ; he kept house, entertained a great deal of com-

"pany, &c. &c.v but the Lieutenant, on being examined as to this assertion,
cannot mention any one from whom he heard this story, though his impression
he says, is that he was thus informed. The truth is, instead of being expensive
in his habits, Mr. Fosdick was a very prudent and parsimonious man, and
never did live in an extravagant manner, as is clearly proved by the testimony
of Mr. Biadbury, Mr Buekman, Mr. Ware, Lieutenant Ward, and others.

Lieutenant Abbot, then asserts in his letter that the interests of Mr. Fosdick,
Colonel Binney, and myself,

" seemed to be identified,
'' and that we were "

all

equally suspected by the officers of the Navy-Yard, as being concerned in a game
of peculation.

11 This is a serious accusation, and if true, I ought to suffer all the

disgrace that even Lieut. Abbot himself would inflict, he being Judge; but as

ke was not attached to the Yard, when Fosdick belonged to it, and of course
could have no personal knowledge of such a state of things, he was enquired
of by what officers he was informed, that they suspected such n combination,
lie says that he don't recollect that any officer told him so, nor does ke name any
one as his author, and out of seventy odd witnesses examined by this Court, in-

cluding the very officers of the Yard, to whom the reference is made, not a man is

found, save Daniel Leman, who ever once thought me guiltv of collusion or com-
bination with Fosdick, much less with Colonel Binney and Fosdick, jointly;
and as to Lenian's suspicions, it is easy to perceive from his testimony, that he

derived them from Abbot himself.

Lieutenant Abbot then asserts in his letter, that "those who venture to oppose," to scruple, or to reluctantly acquiesce ; and even those who, with more cau-
"

tion, rendered a cheerful obedience, but were thought, by their situation, to be
*' obstacles in their way, fell the effect of their displeasure, in their emoluments,
'• in their feelings, or in their situations. 1 ' But when Lieutenant Abbot is en-

quired of, under oath, for the proof of this allegation, he says that no one was
thus oppressed or affected by the combined efforts of the three ; but that Mr.

Bogman did not have the allowance he was entitled to. But what says Mr.

Bogman, upon whom it would seem the vengeance of this combination was
wreaked ? He states, that he never was oppressed, nor deprived of any of his

emoluments; but, on the contrary, was always Heated with kindness by me.

Lieutenant Abbot then asserts, in his letter,
"
Every thing was obliged to re-

-cede before a combination of such men, with power in their hands; and
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"every honest man in the Navy-Yard was, in short, attacked by them.'' Ou
being asked, upon oath, to name the person* thus attacked, In lays, ht felIMM of
none. He is then questioned as to the feet whether any boneft men a
tacked by either of thein ; and he says that Poadick threatened to turn kr.iting
out of the Yard. But Mr. Keating, when examined on thii bead, denies he
ever was thus threatened; on the contrary, if any threats nrere ever u-.<

id, m.-y
came from himself.

Lieutenant Abbot then asserts, in his letter, that Col. 6ibb« "
,

>

" to the Department, as unfit to perform the duties of bis station.11 <>n being
enquired of for his author, he states, that no one told bun SO, .is be recoUactS,
though he has an impression that Dr. Trevett may have told linn m>.

He then asserts, in his letter, that artful representations were i Mr.
Waldo, and promises which have never been fulfilled. And on being questi
as to this, he says, he does not know who told him, unlet! it might tx lar.W ildo
himsell ; and as to promises, be does not know what, or thai .my were ma
him. But Mr. Waldo, on being questioned, says thai no artful repri

- Dtattona
ever were made to nim ; and no promises that have not been fulfilled.

Lieutenant Abbot next asserts, in his letter, that " Mr. Debleis wis Bttempt-" ed to be supplanted, in favour ol Mr. Fosdick.'' When asked as to the truth
ef this asseition, he says he does not know who told him, be must have baud it

by report, but he took no particular pains to tract- it. \ et even Lieutenanl Ab-
bot acknowledges that Mr. Deblois, when this passage was read to him, said

that it was news to him. When examined on this subject, Mr. Debloi, s;iys no
such attempt ever was made ; he was always treated with kindness by Captain
Hull ; and, in fact, that he never heard of the story till Lieutenant Abbot stat-

ed it to him.

And as to the assertion that sundry officers recommended Fosdick for an of-

fice, when they did not suppose him honest: Lieutenant Abbot, on being ques«
tioned, says he don't know who did recommend him.

He also asserts, in his letter, that 1 was connected with Fosdick with the petty

hucksters, outside the gate. But upon being enquired of, as to the truth

assertion, he says he took it from report, but from whom he heard the report he

cannot say.
He asserts, in his letter, that when Keating was convinced of Fosdiek's frauds,

" from the views he had of Captain Hull, he wa? apprehensive he would not be
" inclined to cause a reform." But Mr. Keating testifies that be never did tell him

so, nor intimate any thing of the sort; on the contrary, that such an idea ne-

ver entered his mind ; but that he was restrained by religious obligation alone,
from communicating his suspicions to more than one person ; and that he se-

lected Col. Binney, instead of Captain Hull, because he bad the duplicate pay-
rolls; and that he expressly stated this as the reason, to Lieutenant Abbot,

when he made his enquiry on the subject.

He asserts, in his letter, "that the clerks of Mr. Binney and Captain Hull
" contrived to prolong an examination for four or live months, which might
" have been made in three weeks." But he gives no authority lor this asset-

tion; and they both testily that they were diligently and carefully employed six

afternoons and evenings in the week, for a period of about four months, and that

probably forty thousand items were examined and compared.
He also states, in his letter, "that superior officers were oppres-rd and

"wronged; and many honest men in the lower classes dismissed from the

"
Yard, with an indelible mark of infamy.'' On being enquired ol as to the

truth of this assertion, thus made by him, he says,
" he does not recollect Unit he

was ever told, nor does he know that any honest men uere thus dismissed? As to

the oppression of officers, however, he specifies his own case.

The records of the present Court will show that not an honest man has beea

thus dismissed : and, may I not add, not an officer oppressed.

As to the assertion, in the letter, that I was concerned in a brick store, at the

Navy- Yard gate, in which he alleges a confidential clerk of Colonel Binney

was placed ;
and who, as he says,

" was emaloyed by him to purchase, cot
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"and other articles lor <.... Navy-Yard^" and u -w\ g d .- .

11 enormous price." On being enquired of, under oath, of this, he states, it i=

impression he has been thus told, but by whom or when, he does not iccollect.

He also states, in his letter, that Col. Binney made up a large salary to mv
clerk. And on being asked as to this, he says it is his impression that he was thus

informed, but by whom he does not recollect.—JV0/1 mi ricordo ! The fact is dis-

proved at the mouth of three witnesses.

He also asserts in his letter,
"

I will here observe, that Mr. Parmenter, Mr.

inney'shead clerk, has since declared that he knew for a year or two before
" Mr. Fosdick left the JNavy-Yard, that he was cheating in the pay rolls.

'' On
being enquired of as to the truth of this report, he says that Doctor Trevett told

him that Lieutenant Caldwell told him so. Doctor Trevett is absent, and he

therefore reposes this weight upon him. But what are the facts ? Mr. Par-

menter did not live with the .Navy Agent at the time, and he never did thuf

state. \Vhen .vir. Parmenter enquired of Lieutenant Abbot how he came to

insert such a passage in his letter, he said in reply, it was one of Caldwell's sto-

ries. Afterwards ftir. Parmenter met Lieutenant Abbot again, and complaint
'

that he had published bis book, and had left this clause concerning him uncon-
tradicted when he had told him it was untrue. He then agreed to correct it in

his second edition. He was then asked by Mr. Parmenter if he had seen Lieut.

Caldwell, and he said he hart, and that Lieut. Caldwell told him u he thought
{i he heard Mr. Parmenter say so.r The parties afterwards met together, and
and Air. Parmenter swears that Lieutenant Caldwell expressly denied having
made sucli an assertion ; upon which Abbot said for the first time, that Doctor
Trevett told him thai Lieut. Caldwell had told him so ; upon which Lieut. Cald
well said lie never had told Doctor Trevett so. And Lieutenant Caldwell, on

being called into Court, also swears that he never heard any such thing said,
and never did so state to Doctor Trevett or to Lieutenant Abbot, or to any one

else, and of this he express.y informed Lieutenant Abbot previously to his testi-

fying before the Court on this subject. He then asserts in his letter, that cer-

tain officers could not get their allowance of wood and candles, and others were

deprived of their chamber money; as to the first no evidence is produced by
him, on the contrary the allowances were regulated anew at Washington, and
the officers here conformed to the regulations. As to the other, the affair of the

chamber money which I have already mentioned, Lieutenant Abbot made much
noise on the subject, and became quite troublesome and impertinent in relation

to it ; and if he was treated with any harshness, which I do not admit, it was
the only way to be rid of him. Instead of oppression, not an officer except Lieu-

tenant Abbot, has testified, who has not said he has been treated with kindness ;

not a man has been curtailed of his allowance, unless the orders of the Depart-
ment required it.

The letter of Lieutenant Abbot ends by stating that (l the most weighty and
" serious specifications I purposely withhold, until your further orders to di-
"

vulge them.'' L)n enquiry v. hat these specifications were, Lieutenant Abbot
states that it was principally what he expected to prove against Colonel Bin-

ney ; and when pressed to state if any of them related to Captain Hull, as every-

one must infer they were intended to, who reads the letter, he says he can

say no more than it was his impression there were some ; but what they were,
he dori't recollect.

And when he is questioned in reference to his letter of January 19th, as to

what " facts and circumstances he knew relative to the conduct of Captain
"

Hull,' which,
"

if he is brought to a Court Martial he must inevitably be dis-

graced," he says he referred to the memorandum of Major Gibbs, (into the truth

and nature of which he had made no enquiry,) and particularly to the harsh

language on the subject of the chamber money ; which, however, he had men-
tioned in his previous letter as a subject of complaint, and which he says in hi-

testimony, he should have thought nothing of, if he had not been deprived of the

chamber money.
On a former occasion. Lieutenant Abbot complaiaed of being compelled to act



'• with instant p.

HuJl with thatof Mr. Binnej." calling of I

ever, and previous to his e on, he has ha

weight ol Colonel Biin

journals,
"

I v evid( i

"
enquiries,'' and to ransack town and cu

|

allowed by this Court to ma I
"

Court three days on his own statem
swer to enquiries. And what* lei i \\ ,

cons i of his making known " the iacti

conduct of Captain Hull,'" with w hicli lie is acquaint!
1 appeal to his supporters, whoever they may In-, from amoi

his whole letter, multiplied and aggravated astbi •

entiie proof it true, to sckcl one, not which he has establi

concerning which he has furnished even the shadow ol

timony to support his own allegations.
The time does not permit me to examine his !•

but 1 will observe upon two or three particulars : In the first
|

contradicted in all the material parte ol hi- I.
,:ib,

Lieutenant Peicival, Lieutenant Berry, Lieutenant Caldwell, Lieuien t • •

Sailing Master Waldo, Midshipman Bubier, Mr. Binney, >lr. Barker, . I

menter, his friend Leman, and more especially by Mr. Keating,
>l moral

"heroism" was formerly the subject of his pen, ami by all ol them on
where there can be no mistake.

During his first examination, speaking of what he says he had been told by
Lieutenant Caldwell, he said he " did not give it much credit at the time, be-

"cause Mi. Caldwell is apt to branch out, and say things hi

*' and speak in stronger language than be is aware of." When I Into

Court at a subsequent day, he says,
" he wishes to state that he does now give

"full credit to what Lieutenant Caldwell said, and he wishes to state bis
*' Sent impression that he, Mr. Caldwell, is not apt to branch out, nor speak in
"

stronger language than he is aware of.''

To explain this alteration in Lieutenant Abbot's impre>sions in the E

a few days, it is necessary to advert to the testimony of Lieutenant C.

*vho called on Abbot the day he was reported to be insane, having understood

that Abbot had said something about him that was improper. Lieutenant Ab-
bot sai 1 to him he b'lievedhe had said a good many thi I utt

that he would not have said if he had been in his right mind. Lieuten int Cald-

well told him that he had heard he had said some things about him that he in

take back, and that he, Lieutenant Caldwell, shoi ist to he called bel e

the Court on the subject ; he forgets Abbot's reply, but Abbot asked him .1 he did

not suppose the Court thought him insane? " Lieutenant C ildwi 11 told]

•' did not know what the Court thought, but .spectators in Court thought

Speaking of a report, that he affects "to hope is not true,'' Lieutenant Abbot

says the report is that Captain Hull has called on Mr. Benjamin Whipple, and

tried to persuade him not to come before this Court and testify, but to be out ot

the way ;
and that he heard this report, among others, from Mr. Daniel I

man, since the commencement of the Court; whereas, Mr. Whip] , no

such thing ever did take place ; and Leman swears he never told Abbot

nor any thing of the kind. He also stated a report, that 1 ha. i :

Dr. Eliot not to testify against me ;
whereas the Doctor swears, 1 never did And

he also inserted, or permitted to be inserted, in a note to his book,
"

or threats were made to Jackson, relative to his testimony, which may easily

be proved," which Jackson has also in the same manner, on maiion

before this Court, positively denied.

In the second place, when he read to different persons his letter ef January

11th, 1822, about the time of his sending it to Washington, he read

tracts, suppressing those parts which he feared would be C ml

offence; and I may add, that he has attempted to court fa

persons to whom he thus exhibited his letter, and whose nan uj w tj

be introduced into it, by the most fulsome Batteries ;
and even Majoe Gibh- •

a*
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promoted by him to the rank of Colonel after his death, to magnify the conse-

quence of the man, in the view of the Secretary.
In the third place, his whole testimony is full of oblique insinuations, cal-

culated to wound my feelings, and of vulgar reports picked up since this Court

convened, intended to prejudice the public mind, and if possible to fill it with

impressions as base as his own.

I will now make a few remarks on the motives of Lieutenant Abbot in the

whole of this business.

He has asserted before this Court " that he was acting under conscientious
"
impressions of duty ; that he made no allegations upon slight or trival grounds ;

" but that he was warranted by the respectability, and the credibility, of the re-

presentations made to him, in adopting the conduct he did." Let us exam-

ine the truth of this specious declaration.

In his printed defence, Lieutenant Abbot says, "I thought myself happy, ia

"
being sent to this place, (Charle-town,) for it was near my friends, and I en-

" tertained the opinion, that Captain Hull was a gentleman, as much distin-

"
guished for the amenity of his manners, and goodness of heart, as for bravery,

"skill, and success in battle, indulged the belief, that the officers under him

"would always find parental solicitude and care, connected with strict, proper,
" and salutary rules and orders of official duty; and with him there would be
*' no partialities or prejudices to complain of.'

At what time then, and upon what occasion, were these impressions changed :

My first act was to give him leave of absence, as long as he required, to recruit

his health, though he desired to be reported he says for duty.

It is said, a man is known by the company he keeps ; who then were his. as-

sociates on joining the station ? They were neither Leman, nor Wingate, nor

Jackson, nor Prudence Frost, nor Carlisle ; his intimacy with them is of a later

date ; for he declares he knew none uf them till his trial commenced .

His friends, as he says, were Trevett, and Waldo, and Ferguson, and Per-

cival, and Ward, and he felt himself intimate with Sailing Master Knox. Did

he then receive his impressions from those gentlemen? Of Doctor Trevelt, he,

himself, says that he,
" Doctor Trevett, has defended, paliated, and excused,

"the proceedings of Captain Hull, with more sincerity, and ability, than any
other person I know/' Doctor Trevett then, could not be the medling busy

body, who, filled his head with low insinuations, and his rnouth with dirty

scandel. It could not be Sailing Master Waldo, unless he has a double

tongue, and a deceitful heart ; for he swears, that he never made to Abbot, any
of the representations, with which his letter is filled, and that he never had any
reason to believe, nor does he now believe, one of the scandalous assertions

concerning me, contained in that letter. Mr. Ferguson is absent ; and though
Abbot says, he heard some reports from him, he cannot specify them. From
Lieutenant Percival, he never heard any thing, except about his disputed ac-

count; and as to that, and other things, Lieutenant Percival endeavoured to

remove the impression, which Abbot professed to entertain respecting me. And
as to Mr. Ward, and Mr. Knox : the one was the intimate friend of Mr Fos-

dick, and suspected nothing against him; and swears he was always treated'

with kindness by me ; and the other, Mr. Knox, so far from imputing improper
motives to me, has sincerely felt for the injuries I have sustained ; and with re-

paid to the good people of Charlestown, who were pleased to talk of me, he

knew them not, and took no part in any reports ot which he speaks, but cannot

specify.
I infer then, that if any idle rumours did, at any time, light on the itching

ears of Lieutenant Abbot, they excited no suspicions in his mind, nor did he feel

any hostility against me, until the difficulty arose about his chamber money,
in the month 01 December, 1820, which difficulty he says, "lessened the exalted

idea he entertained for my character."

This chamber money was not indeed a new, or a little thing, to the mind of

Lieutenant Abbot. One of the motives, he says, which induced him to report
himself for duty, was to be allowed chamber money ; and I submit to the Court,
whether his conduct, after thus reporting himself, and since been deprived of

chamber money, does not warrant the assertion, that it was his only motive.
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To find himself likely to be deprived of this emolument, was a e.reat die if
aointment, and he immediately made it the subject ol complaint. I ,«r

money, it maybe recollected, was allowed up to the 30th S af-
ter which, I considered mysell bound to rafuN it,in
orders on the subject, from the Department, received in the month
ber, 1820; while there was some discussion ol the subject am
Lieutenant Abbot was absent, and did not return I tba
22nd December ; immediately the subject a as renew •

to the Secretary of January 2nd, 18*1, in which Lieutenanl < . tod
Sailing .Master Ferguson joined ; when he w Bfl finally refuted it, . at
he says, of a disposition to skulk, his enmity In came .

riod, but never before, he lias made it his bi na,
to ilify and injure me ; and lure lei me ub*er\c, tli.it while in i

states to the Secretary, that his duty "was the most ardi
he had ever done, since he had been in the >. i \ ice,'' he had in :

ty but four nights, since the 16th October, preceding.
Wear this period, to wit, about the 2oth January, |8C1, Lieutenant Abbot

obtained leave of absence for ten days, at tin request I I .

on business of his ; and he returned between the 8th and I lth of February, aftet

having overstaid his time about six days. Be theu applied for 1 nee

again, to go to Newburyport, and he very probably stated as tm- reason that
his family was unwell, as he says in his testimony; but tin- weathei
tbattune severe, the officers engaged in fitting out the Irigate Constitution, rat]

fewer of them than usual on the station, and he having just returned horn a
leave of absence, which he had overstaid, he was not permitted logo upon that

application, until some one could be found to supply his pi i-. . Snort
between the 11th and 1 4th of the month, and as soon as he stated t

• hit

wife was near confinement, lie was permitted to go. He returned belv

20th and 23d of February, for the purpose of writing and - or procu
to be written for him, a letter to Mr. Senator Holme;, on the sul

ber money. A few days after, be applied for leave of absen n, which
he obtained on the 27th or 28th of the month, and afterwards when it I

termined to order him back, he was permitted on the representations ol Lieu-

tenant Percival of the sickness of his wife, to stay as long as lie
j

on his leturn to the Yard in the spring of the year, he represented hiinseii

and I gave him leave at his recpuest, to go to the springs
—since w hich, he n

did any duty in the Yard. Lieutenant Abbot has, however, industriously curu-

lated a report, that I occasioned the death of his wife, because 1 did not grant
him on his first application, leave of absence to go and see her. From what te-

gard to the public good he has circulated it, let the public determi;

For a moment let me enquire, whether his wife's out of n

fusal to let him go home on his first application. He says, "In- at length sta

" to me, to induce me to let him go, that he expected every hour that

"would be confined " He knew then her situation, yet just pre' tbii

time he could willingly set off on a tour to Hartford and Middli town, I

ticut, for the mere purpose ot calling on a gentleman foi Lieutenant I

know if that gentleman would see bim as be told him he would. And fi

thence, he went to Bristol, Rhode-Island, to deliver the an-' I leutenant

Perry, and without any other scruple expressed on his part than this, that Lieut.

Perry should obtain the leave of absence for bim. And for

was it not that he intended to ask leave lor himself inline liately tin hit

Yet he states in a note to his own book, " that from the -i He i i
I ,

"family, at that time he wasaverse to going out of tea a foi Lieut nam Pi

Then he says, "so great was his anxiety to return, that on thi he .il-

"ked twenty miles to get back to his family," which lie repeats in hi- I

ny. He then knew t!,e situation and anxiety of his i

Hartford, and probably had received her letters urging him to rome hoi

wonder, then, having been absent sixteen da; .

and hasted his speed. And he appears to h

Shubrick, when I was from home, to apply for leave of absence In go to .New-

buryport. Shortly after, however, without taking the trouble to v. II '
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a verbal message to his wife by a stage-driver, saying, that iie is well and shall

be home in a few days. In the mean time, lie receives a letter from her. ex-

pressing her anxiety and fearing he was in trouble : She, undoubtedly, receiving
no letters, nor Rearing any thing from him dining his journey to Connecticut

and rthode-Islaiid. He goes home, is probably reproached for his absence, and

the blame, of course, is shifted from his shoulders. If her death then grew out

of this event, he may well ascribe it to the anxiety occasioned by his own volun-

tary and unnecessary absence. But the truth is, his wife was not confined, as

he states, till the 24th of February, and she did not die till the middle of the fol-

lowing April, during which time he was with her, and her death most probably
was in consequence of her confinement.

After this time, Lieutenant Abbot is busy, as he would have it believed, for

the public good—others might say, and not untruly, for the gratification of his

own malignant passions. Immediately he combines the reports of discharged

workmen, or lazy vagabonds ; and, knowing of Fosdick's knavery, he concludes

to commence his attack on me; having ju»t wit enough to perceive, if he ac-

complished nothing else, he should at all events make a noise, and in his own es-

timation become "a magnanimous reformer of civil and political abuses," as

he informs us in his defence on his own trial. He fastens on the copper at a

venture, because it had not been weighed, and couples it with Fosdick's fraud ;

and in the hope that something might be wrong about it, he writes to the Secre-

tary, but his heart misgives him, and he tears up the letter.

Returning again to Charlestown, his black bile begins to mave again, and

thinking lie shall be out of haim's way at the first explosion, he writes to ihe Se-

cretary his letter of the fourth of October, 11121, and entrusts it to his friend, Dr.

Trevett, on the very day of his sailing : and here let us take a glance of Lieu-
tenant Abbot's representation of himself at this moment. He says in his de-

fence, (speaking of the time of writing the letter,) "I then had no personal inte-
" rest in the matter, and I most solemnly declare, no vindictive or improper mo-
il

tivc. If I had ever felt one moment's resentment, or even repined at not being

"pei mitted to visit my family at the time I wished to see them, all little painful
"

feelings and hard thoughts were gone forever, a greater grief had wiped them
"
away."
Let us now look at the facts, and compare them with this most solemn de-

claration.

Immediately before his sailing in the Alligator, he had a conversation with

Lieutenant Percival relative to a supposed conversation between Captain
Biddleand Captain Shaw ; which Lieutenant Percival told him it was his duty
to inform me of; to which he replied, "I'll be damned if I do; I don't like him
" well enough.'' On his passage back in the prize ship, Marianna Flora, lie had
for a companion Midshipman Blake, with whom he continually conversed, con-

cerning the things uppermost in his mind. To him, he stated, Captain Hull
had treated him very ill, and that he firmly believed Captain Hull had been the

cause of his wife's death; that she was sick ami at the point of death at the time
he applied for leave to go and see her ; but that Captain Hull still refused him
leave to go, which worried her so much, that it caused her death, and that he
stated to Captain Hull at the time his wife icas at the point of death, and that

Captain Hull said 10 him the situation of officer's wives, could not interfere with
the service. He also stated, that Captain Hull had been guilty of peculation
in the copper in the Yard, to a large amount, and that he, Lieutenant Abbot, had
proofs ot it ; that he had written once to the Secretary, and he meant to pursue
the business, make more leports on the subject ; and he intended to see it out.
That Captain Hull had withheld from him the allowance of chamber money, and
in doing so, had disobeyed a positive order of the Secretary : and Mr. Blake
further states, that he used every day to talk on the subject, and when talking
of me, would work himself into a tremendous passion, and that he always seem-
ed to have the most violent prejudice against me.

Lieutenant Abbot was ordered on his arrival, to conduct the prize ship to the
wharf ol the Navy Yard, in Charlestown; instead of which, he came to anchor in

the stream, so as to place himself under the command of Captain Shaw, the of-

ficer afloat; in consequence, as he avowed to Lieutenant Percival, of his ill feel-
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jugs towards me. Immediately after which, the long letterofJanuary llih, ]

is written in a spirit conformable to the lempei and feell

shipmau Blake ; and about the same time in conversation tvitli I

Percival, he asked Lieutenant Percival whethei he thought < HuO an
honest man ; and Lieutenant Percival eayi . \ thought
him a damn villain ;" afterwardt Abbot asked him, what be thought M il

business, and Lieutenant Percival told Inn. that be a .is on the iu

run in weight; upon which Abbot replied, "there «.u 1 waj ol Dai

And even old Keating, to whom Lieutenant Abbot had 10 liberallj the
oil of' fool, could see, without his glasses, that he, \ nuch more 1.—ir-
ons ol finding that the accounts of the copper « are wroo| , than K I the

truth.

It would be easv, were it necessary, to swell the instances in win. b tbaaa dn-
positions and feelings o! Lieutenant Abbot are expressed, notwithstanding his
most solemn declaration that he was actuated "by mi vindictive 01 mpi
motive." Lieutenant Abbot has talked largely of bis pnblu ipirit, and that be
hath been labouring solely tor the public good, .is lo htlU thintt: Howevi r the
Lieutenant is not no obsei ving in hi-, own case, as be 11 watchful in that •

for he could take, as he supposed, the public property to make bin* Ifan anchor,
and require one of the artificers ot the > ard to mend Ins private pistols. Ami,
great things: after Lieutenant Abbot had stated that h> kuen ol fac t- 1.

|
,

to the conduct of Captain Hull that must inevitably disgrace bim,il brought to a
Court Martial—after dtclaring be bad proofs that he had been guilty

ol .

peculations in the copper, and that be was combined with Fosdick ii defrauding
the Government, he voluntarily proposes to withdraw bis cbargi » agains Cap-
tain Hull if he will quit the station, and effect an exchange with t om orioft

Bainbridge, (a man who, whatever may be his personal fa li"g> towards me, n
as mucli above the author of this proposition, a> the pruud L i> -u . 1 01 to the

Jackall,) on condition, however, that he, Abbot, is i.ot to be arrested, sod pro-
vided the application shall be made for such exchange, by the neil da] si 11

and he be informed of the same
;

and he a mi ays, be proposi .Mo I. . uti

Percival,
'" that Captain Hull might lea\e the station undei tin plea ol ill bi iltb.''

and on that pietext might obtain the frigate Macedonian, then in pOrl W th-

ont stopping to comment on the baseness of this proposition, lei 11 be noticed

that upon being asked by the Court, why he wish, d Captain Hull lu b. removed
from this Yard, to one of a similar description, he said In ad DO motive Other

than whathe thought was due to his character. He thought Captain Hull uusjbl to

make some little sacrifice ; as for himself, he did n it 1 spec! to rema n the

Station, and did not expect any advantage from 11 let who would be then : and
on being asked why he thought it was due to Ins character, thai < Sptaio Hull

shou.d make some sacrifice when he wished bun to leave the Yard ; be s.n.i that

he had made representations to the Navy Department, and he th Dghl it »ji

due to his character that something should be done And again being asked

his own character could be advantageously affected by Captain Hall's r. n.

if the cause was to be kept secret ; lie said thai Lu uteuant Percival a i»bi d it to

be ki pt secret, and he had no disposition to talk about it ; that he should mention it

to only. two persons
— he meant to mention it to Captain Porter From thu pro-

position of Lieutenant Abbot, one of uvo things unquestionably follows

he, Lieutenant Abbot, did not believe any ol the cbargi be had a U i.. 1 >-.i us;

me, and therefore knew no evil would result to the United States, 011 n

command of another of its great Navy- Yards, or without regarding the public-

welfare ai all, he was peifectly willing to withdraw ins charger, provided hr

could thereby put me to great loss and inconvenience.

Let Lieutenant Abbot " choose on which horu of the dilemma be eillrt-it;'

he will find each equally sharp : the one will prove him a calumniate* and >

the other a base and malicious knave
j regardless ol nothing but tbi -

of his own cowardly revenge. One word more, ami I qoil Ibis od

Lieutenant Abbot, not contented with retailing in his 1, glimonv evi rj

port that I.eman and his scavengers could furnish, when he find

success in great things to b. hopeless, biisu s himsell to the last in , icking u|

little scandalous rumours that be Hunks ma) noi otherwise reach tbi ui.ui

the Court, and communicates them in

meet the public eye
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Lieutenant Abbot has also reported that splendid offers have been made him
if h<- would retract his assertions against trie, conveying the idea that distinct

proposals had been made hnn to such effect; when questioned on the subject,
he skulks behind anonymous letters, which savour ol the hand that held up old

Keating as an "
enchanting theme to the pen of genius."

This is the man who writes to the secretary of the Navy ofthe United States,
that " he has car fully abstained from any general expression which he did not
fee! authorized by facts tostaU' ;" who most sol mnly declares that he was ac-
tua:ed *'

by no vindictive or improper motive ;" and who prefaces his testimony
before this Court, by expressing a wish to have an opportunity affor.ied him
" to purge himself of the charge of malice, and to shew that he was acting under
"
conscientiousjiinpiession? ofduiy; that he made no allegations upon slight or tri-

"
vial grounds , and that he had been warranted by the respectability and the

"credibility of the leprtsentations made to him, which led him to adopt the

"conduct he had." I declare, when I r ad his solemn professions, and
then hear his proofs in support of his a legations, I am half inclined to believe

that his reported alienation ol mind during the session of this Court, is an alien-

ation of no recent origin : but if it be so, there is malice in his madness still.

Lieutenant Abbot in his defence, anticipating as it were his end, says, among
other things,

" an usurper frequently becomes a demigod—while the Sidneys and
"

Hauipdeiis suffer on the scaffold." Thus modestly classing himself in the

same rank with those distinguished patriots It is more likely perhaps that he

may be thought to deserve their fate, than to merit their lame.

Having examined, in a cursory manner, the voluminous mass of testimony
before this Court, making such comments as the time has allowed, 1 bring
this statement to a close.

I trust i am warranted in saying, that this Court has been called not to con-
vince the Government of my integrity, not to satisfy my friends, lor they know
me to be incapable of fraud or ba-ene>si; but to_snow to my country, that however
small my talents, or however insignificant my labours, I have devoted those tal-

ents and those labours with zeal and fidelity to her service ; that I have guarded
the property committed tome with care ; neither wasting it myself, nor suffering
others to waste it

;
that I never couverttd it to my own use, nor knowingly per-

mitted others to do it; that 1 have attended with vigilance to the peculiar duties

of my station, in the careful inspection and oversight of all public works, and
the men engaged on those works ; that knowing ot fraud, 1 have vigilantly pur-
sued the perpetrator, and obtained full satisfaction for the public loss; that I

have been strict in my attention to the due execution of all public contracts,
and have laboured constantly to promote good morals and discipline among the

men ;
and have in all instances treated the officers, artificers, and labourers under

my command, with as much indulgence as my sense of duty would permit.
1 have defrauded none ot their property, injured no one in his person, nor

treacherously wounded any man in his good name. 1 neither thrive on calumny,
nor build my hopes of success in the expectation of blasting the reputation of

brother officers My course has been a straight one: 1 have been four and twen-

ty years in my counti y's service; her faithlul servant, as I hope, through evil

report and through good report. I have borne the summer heat in pestilential

climates, and endured the rigour of wintry seas, when no distinction awaited

the discharge of duty. And I have laboured, in the superintendence of this

Yard, to lay the foundation of her future glory, when other wars shall sum-
mon her navies to the ocean, ami her gallant seamen be once more called to face

their country's foes. In that day, when the calumnies of these times shall have

passed into oblivion, 1 feel a just confidence that the noble structures which now
adorn the place on which we stand, shall witness that i have been faithful.

ISAAC HULL.

Mr. Caleb Pierce to Harrison Wingate, Dr.

From Oct. 24 to Dec. 22.—To tilty-onedays work at 1 64 cents per day, $83 64
Cr. by 33 00

Charlestown, December 26, 1813, received payment, 28 64

1 37

HARRISON WINGATE. 21
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Mr. Caleb Peirce, Dr to H. tVin Z ntr.

Dec. 5.—To 9 1-4 pouu.is of 6d. Nails, deliver. <\ \i, h ,\
, £<>

19.— To 5 pounds of buts, and 4 do/. IncbScreWI

Cbarlestown, December 26th, 1 813, receued payment I ">1

HARRISON \\ 1 N . . \ I I .

1819. Commodore Hull, to Harrison Wtngatt, />
,

Jan'iy —For2 1-8 Days* Work at 8*. 6d j .*

Grog,

Received pay ment I

h IRR1&ON W I

1819. Captain I. Hull, to H. WhtgaU, Dr.

June 26 —To making Window Blinds 7 00
Received payment. HARRISON WINGATR,

1819. Commodore Hull, to Hamsun Wingatt, Dr.

Sept.
— For 2 Days' VVoik on Store occupied by Mr. Child*, at 9». t".,/.... 3 17

Grog, 19

Received payment, by B. Hichborn,
HARRISON WINGA I l .

1819. Commodore Hull, to Harrison Wtngate, Dr.

Sept.
—Fori 1-2 Days' Work at 9s. 6d. House occupied by Child* <2 37

Grog, 6

Received Payment, by B Hichborn, 2 4

Harrison winoa i i .

1819. Commodore Hull, to Harrison Wingate, Dr.

Sept.
—For 3 Days' Work at 9s. 6rf

Grog, IS

Received payment,
HARRISON WI.M, a 11 .

Navy Department, 13//i August, 1: -1.

Sir: I have received your letter of the 6th inat. covering the Report ..tit.'

Commission appointed to investigate the case of Benjamin Hichborn, which u

accepted and^approved. . The former report, which is annexed, 1- h< rewith ie-

turned. 1 have the honour to be, with great respect, Sir, youi obedii nl servant,

SMITH THOMPSON.
Captain Isaac Hull, ComdH U.S. Navy-Yard,

Charlestoun, Mass.

(copy.. Washington, July &\ 1 -

Sir: Captain Hull informs me that it it hia with that Dr. Trevetl iboald \>n

present at the investigation of his conduct before the Court of Bnquirj

quests me to ask of you tocause him to be detained lor that purp

siders him a very important witness. I have the honour to be, with treat 1

spect, your most obedient servant, (Signed,) D. PORTER, JV. C.

Honourable Smith Thompson, Secretary oj the Navy.

Navy Department, August -"/. 185

I certify that the preceding is a copy of a letter received at thi Navj l 1

ment on 31st ulto. the original of which I forwarded Hie Mine day to '

rary of the Naw, supposed to be at Pnughketi rk,
*

1 1 M s' ! : < 1 v I L
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Boston, January lOth, 1822.
Dear Trevbtt : I have buen very sick, bnt am much bi iter. I have «ot

gtositive a.ui damning proof against Binney of his defrauding the Government.
Fos'dck s business is nothing to it. As regards Hull, the Eliot story you no
doubt know, and Dr Kliot is willing to be called upon, it can he substantiated—am very confident tiiere can be established a connection between Captain Hull
and Fusdick, that must daini. Captain Hull >f he is brought to a Court Marshall.
I feel i am saf>-, and think it my duty to make a communication to the Navy
Department to this effect.

Sir: From mature and deliberate reflection, I find it my duty as an officer
and an honest man, to declare to you, that I have it in my power to expose
frauds in Mr. Binney against the Government, to a much greater amount and
degree than ever has been attached to Mr Fosdrck ;

and also, that I am acquaint-
ed with such facts and circumstances relative to the conduct ot Csptain Hull,
that I daresay if he should be brought to a Court Marshall, he must inevitably be

disgraced. I beg leave to remark, (hat thing- have got to such a crisis that
Ca' tain Hull cannot remain on this station mucn longer with being himself, or

having others disgraced. Whatever measures the Government may si e fit to
take in consequence of this communication, it will not be for me to call in ques-
tion. 1 can only say I have done my duty.

It may perhaps '»e of some consequence that this letter should go the Depart-
ment immediately, from many circumstances One is, I think, Mr. Binney's
mov ments are such as indicates his determination to make a clear-out, in case
he finds luseonduct must come to light. He is gttting rid as fast as possible of
his real estates. I need much your I'riendly counsel. I will write the letter and
direct it to the Department, and ii you think it of any consequence to have it go
before I bear from you, I wish you to send it on, otherwise 1 will wait your
advice. Commodore Bainbiidge has had his money concerns in Binney's
hands

;
i therefore this morning so far acquainted him with my knowledge as to

put him on his guard, and to save his property, which he appeared very urateful
for. I only said as much to him as I could say in five minutes, and in confidence,
as it only regarded his private affairs.

When I began, 1 meant to copy this, but I shall not now be able, and get it

into days mail ;
1 therefore send it in this terrible state. Let me hear froci yon

as soon as possible.

New-York, January 22nd, 1822.

Sir : The enclosed came to my hands yesterday ; I concluded that Lieutenant
Abbot would have sent you a duplicate directly to the Department on the subse-

quent day, and therefore detained it. This morning I have received another
letter from Mr. Abbot, in which he says,

"
1 wish you to lose no time in for-

warding that letter, which 1 enclosed to you, to the Navy Department. I wish
it was there now ; I know I can substantiate every thing I have said iu it ; and it

becomes my duty to give the Department warning of it in time for them to

attach Binney's property, or whatever measures they see fit to take I know I

am safe in doing it, and I shall not feel my -elf so, if I withhold the information,
and in consequence of my tardy movements, Binney should make his escape.
He is now out of town, selling bis real estate-, I understand. 1 despatched that

letter to you, the moment I was convinced I could substantiate it. J have now
additional testimony and weight of character, t<> support me. It is therefore

ail important that letter should go to the Nat y Department immediately. I

should send one from here to-day, but for the possibility of your having sent it."

The above makes it my duty to transmit Mr. Abbot's letter letters, without

further delay. Should you deem it important to obtain, as speedily as possible,

every information, 1 think it would he in my power to impart, nearly as murh
information as Mr Abbot could do, to enable you to act with propriety in this

exigency ; and as I could reach Washington sooner, by four or five days, than

he, 1 shall hold myself iu readiness to comply with your orders to that effect.

U ith great respect, I am, sir, v»>ur obedient servant,

(Sigmd) sa.M R TREVBTT, Jr

Hon. Smith Thompson, Secretary ofthe Navy, Washington.
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